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 150 ................................................................................................. شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر برگزار شد. 

)س( و روز پرستار و  یکبر  نب یبه مناسبت تقارن ولادت باسعادت حضرت ز ییو ماما یدانشکده پرستار س یرئ ک یتبر  امیپ

 151 ............................................................................................................................................... روز دانشجو 

 152 ........................................................................................................ الملل ن یدانشگاه از معاونت ب سیرئ دیبازد

 154 ......................................................................................................................... با مسئولان  قهیدق  ک ی شیپو

 155 ............................................تهران برگزار شد   یدانشگاه علوم پزشک زه یمم ئت یجلسه ه  نیو پنجاه و چهارم  ستیدو

در مجتمع   ی اله دشت  بیحب  دی سالگرد درگذشت دکتر س نیتهران مراسم بزرگداشت اول  یدانشگاه علوم پزشک سیبا حضور رئ

 156 ........................................................................................................... )ره( برگزار شد  ینی امام خم یمارستانیب

 157 ............................................................................... شد  لیدانشگاه تشک  سیبا حضور رئ یرزم ی بهدار زیجلسه م 

 158 ......................... 1۷منطقه  یو شهردار  انیائیض مارستانیب  ج یبا مشارکت بس 1۷کودک کار منطقه  130 گانیرا تیزیو

 159 .......................................................................................................... با مسئولان دانشگاه«  قهیدق کی»  شیپو

 160 ............................................................................................................................. و مدافعان سلامت  ثارگرانیا

 160 .................................... وب تهران والامقام مدافع سلامت مرکز بهداشت جن دی شه نی از خانواده نخست  میو تکر لیتجل 

 160 ........................................................................... ی د یو جنگ با استاد احمدرضا جمش  یاز جنس زندگ ییوگوگفت
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  دیهزار شه   نیبندگان مخلص خدا، چند انیبود که از م  یابی برنامه استعداد کی: هشت سال دفاع مقدس به سان زادهیدکتر عل

 172 ................................................................................................................ .شدند یمعرف   انیو قهرمان به جهان

 175 .................................................................................................... ی فاراب مارستانیدر ب ج یهفته بس   داشتی گرام

 176 .................................................................... ی راز  مارستانیفعال در ب انیج یاز بس ریو تقد ج یهفته بس   داشتی گرام

 177 ...... دانشگاه  ثارگریشاهد و ا دهیبرگز انیاز دانشجو ریبا تقد  ثارگریشاهد و ا انیدانشجو  یآموزش ی جشنواره علم  نیپنجم 

 178 ................................................................................ ثارگر یشاهد و ا انیدانشجو  یآموزش ی جشنواره علم  نیپنجم 

 179 ................................................ برگزار شد  یداود غفار  دیشه انیائیض مارستانیمدافع سلامت ب دی شه ادبودیمراسم 

 180 ........................................................... شود  یتهران برگزار م  یخون دانشگاه علوم پزشک ی اهدا ییدانشجو شیپو

 181 ............................................................................................................... ی و جهان ی در سطح مل یعلم  یرتبه بند

 181 ................................................................................ در آزمون بورد  یعتیشر مارستانیبرتر ب  ارانیمصاحبه با دست 

 183 ............................................ است  ت یحائز اهم اریبس  انینی شیپ  ی نسبت به تجربه ها یو آگاه  یی: آشناکینرگس تاج 

 185 ................. اخلاق مدار، عالم، نقاد، مطالبه گر و شجاع است  ی خوب؛ دانشجو یدکتر محمدصادق عادل مهربان: دانشجو 

 188 ................................................................................ در آزمون بورد  یعتیشر مارستانیبرتر ب  ارانیمصاحبه با دست 

 190 ..... شد  ایفوتبال آس یپزشک  یهان ینشان برنز برتر افتیدانشگاه موفق به در یورزش یمتخصص پزشک  یبرق  فی دکتر س

 190 .... المللن ی ب سی پرد ی از معاونت پژوهش  یالمللن ی گرنت ثبت اختراع ب کنندهافت یدر یعلمأت یعضو ه نی ت وگو با نخستگف

 194 .................................................. مرغ یس یالملل  نی تهران در جشنواره ب   یدانشگاه علوم پزشک  انیدرخشش دانشجو

 195 ..................................................... شد هینما Scopus ی در بانک اطلاعات یدندانپزشک   قاتیمرکز تحق  ی سیمجله انگل 

 197 .......................................................................................................................................... ی عمران یپروژه ها 

 197 . و مرکز جنوب تهران یدر حال ساخت در شبکه شهرستان ر  یعمران ی هامعاونت بهداشت، از طرح ییامعاون اجر  دیبازد

معاونت   یی اجرا و مشاور ی دفتر فن ریمد ،یفرهنگ  ییمعاون دانشجو   یدانیم دیبا بازد انیبه اسکان دانشجو ژهیو ینگاه

 197 .............................................................................................. دانشگاه  ی کو یخوابگاه  یاز پروژه ها  یی دانشجو

 199 ................................................................................................................................................... ان یدانشجو

 199 ............................................ ی عتیشر مارستانیب  ارانیدست یهادانشگاه از خوابگاه   ییدانشجو یمعاون فرهنگ  دیبازد

 199 .................................................. شدند  شیدر جشنواره روز ک رهیجز انیبوم همانی دانشگاه م  یالملل نی ب انیدانشجو

 200 .......................................................................... ی عت یشر مارستانیدانشگاه از ب  یفرهنگ   ییمعاون دانشجو دیبازد

 201 ......................................................................................................... بال برگزار شد  نتیپ  ییدانشجو  یاردوها

 201 ................. اخلاق مدار، عالم، نقاد، مطالبه گر و شجاع است  ی خوب؛ دانشجو یدکتر محمدصادق عادل مهربان: دانشجو 

 204 ..................................................... ی بدن تیبه مناسبت هفته ترب یدانشکده دندانپزشک یمسابقات ورزش دگانیبرگز
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 206 ............................................................................ نو ورود دانشکده بهداشت برگزار شد  انیدانشجو ییآشنا نییآ

 208 .................................................................................. پسر برگزار شد  انیدانشجو یروزه دوچرخه سوار  کیتور 

 208 ی شناس میو رژ هیدانشکده علوم تغذ 1400 یتخصص   یارشد و دکتر   ینو ورود مقاطع کارشناس انیجشن معارفه دانشجو

 210 ............................................... 1400 یورود یاجتماع  یسلامت دهان و دندانپزشک PhD انیمراسم معارفه دانشجو

 210 ....................................................... برگزار شد  یپزشک  ن ینو یها  یشکده فناوردان دی جد یورود انیجشن دانشجو

 211 ................................... شود  یبرگزار م  ارانیو همتا انیدانشجو ژهیدرون« و یای»سفر به دن یروانشناخت  نیکارگاه آنلا

 212 .......................................................................... شود  یدر مناطق محروم برگزار م  یاجتماع یفتوواک عکاس  نیاول

 213 ................................................................................ برگزار شد  داریسپ  ییکانون دانشجو یجهاد   یاردو  نیششم

 213 ................ انقلاب دانشگاه یاز مجتمع خوابگاه  ی فرهنگ  ییمعاونت دانشجو  ییسرزده شبانه معاون و مشاور اجرا دیبازد

 214 ............................................................................... شدند  یو کارکنان دانشگاه معرف  انیدانشجو سی قهرمانان تن

 215 .................................................................... ییدانشجو ج یفعال در حوزه بس انیدانشگاه و دانشجو  سی نشست رئ

 217 .................. دانشگاه  یتهران از خوابگاه ها  یوزارت بهداشت و دانشگاه علوم پزشک یفرهنگ  یی معاونان دانشجو دیبازد

  یو زندگ  لیتهران در دوران تحص  یدانشگاه علوم پزشک انیاست که دانشجو  ییفضا جادیما ا ی: هدف اصل انیدکتر صادق 

 218 ............................................................................................... نداشته باشند  یاز همه لحاظ دغدغه ا  یخوابگاه 

 219 ........................................................ موافقت شد  یی دانشجو هیچهار نشر تیوضع  رییو تغ هیسه نشر تیبا آغاز فعال

 220 ....................................................................................... دانشگاه  انیدانشجو  ژهیآغاز ثبت نام وام تولد فرزند و

 220 ...................................................... ی در دانشکده دندانپزشک 98سال  یورود انیدانشجو  هیجشن علوم پا یبرگزار

 221 .................................................................................. ی نو ورود در دانشکده توانبخش انینشست معارفه دانشجو

ی پزشک   دانشکده ارانیو دست د یدکتر چمران با حضور اسات   دی شه یدر مجموعه ورزش یو ورزش ی با نشاط، فرهنگ یپنجشنبه ا 

 .............................................................................................................................................................. 223 

 224 ..................................................... وستند یپ ان«یخون دانشجو  ی اهدا شی خون به »پو یدانشگاه با اهدا  انیدانشجو

 225 .................................. شود  یبرگزار م  ی برتر و فعال در دانشکده مجاز انیاز دانشجو ریآذر مراسم تقد 16به مناسبت 

 225 ............................................................................................ شود  یبرگزار م  ین ی استدلال بال  ادیالمپ یدوره آمادگ

 226 .................................. یی وماما یدانشکده پرستار  یپرستار  یالملل کارشناس  نیب انیدانشجومراسم دانش آموختگان 

 227 .................... برگزار شد ییوماما یردانشکده پرستا  یپرستار  یالملل کارشناس  نیب انیجشن دانش آموختگان دانشجو

 228 ................................................................................................ آذر و روز دانشجو  16  داشتی مراسم بزرگ گرام

 229 ............. داشته باشد یتواند در طول زندگ  یم  یاست که هر کس یرسالت ن یدانشجو، مهمتر کی: رسالت یدکتر قناعت

 231 ........................ تهران برگزار شد   یدانشگاه مراسم بزرگداشت روز دانشجو در دانشگاه علوم پزشک سیبا حضور رئ

 232 ............................................................................................... ی مراسم روز دانشجو در خوابگاه کو  یبرگزار
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 233 ........................................................................... آذر روز دانشجو  16به مناسبت  یدانشکده پزشک  سی رئ امیپ

ی عموم  یو پزشک  یتخصص  یارشد، دکترا  یدر مقاطع کارشناس ی برتر دانشکده پزشک ی هااز رتبه  ریمراسم تقد یبرگزار

 .......................................................................................................................................................... 234 

 235 .............................. ی ک دانشکده پزش یعموم  یو پزشک یتخصص  یارشد، دکترا یبرتر کارشناس  یاز رتبه ها  ریتقد

 237 ............ است  شتری ب یو بالندگ  ییدانش و شکوفا عی رف یفتح قله ها یارزشمند برا  ی: عرصه علم، فرصت انیدکتر صادق 

 238 ...................................... افتتاح شد  المللن ی ب سی خوابگاه پسرانه دمشق پرد یهمزمان با روز دانشجو سالن ورزش

ماندگار   شهی هم  یبرا لیدل  نیو اصل استقلال بود که به هم  یدفاع از آزادگ یدر راستا  یحرکت  133۲آذر  16: زادهیدکتر عل

 239 ...................................................................................................................................................... شد

 240 ............................................................................... ی روز دانشجو در دانشکده دندانپزشک  داشتی مراسم گرام

 241 ................................................................... برگزار شد  یرانیروز دانشجو در دانشکده طب ا داشتی مراسم گرام

برتر و فعال دانشکده   انیاز دانشجو ریو تقد ی دانشکده مجاز سهی رئ اتیه  ی روز دانشجو با حضور اعضا داشتی مراسم گرام

 243 .................................................................................................................................. برگزار شد  یمجاز

دانشکده   نیا  یمقطع دکتر انیبا دانشجو یراپزشک ی دانشکده پ سهی رئ ئتیه مانهیبه مناسبت روز دانشجو، نشست صم

 244 ........................................................................................................................................... .برگزار شد

 246 ..................................................................................................... دانشگاه  یمراسم افتتاح خانه فرهنگ کو 

و   ارانی)دست  ه یاز خوابگاه حافظ  یفرهنگ ییمعاونت دانشجو  ییسرزده معاون و مشاور اجرا دیکه با بازد ییوعده ها

 247 ..................................................................................................................... شد  یاتیعمل PhD) انیدانشجو

 247 ........................... دانشگاه   ییدانشجو یالملل و فرهنگ   نیبا حضور معاونان ب ییدانشجو المللن ی ب یها  تهی کم ییگردهما

 250 ........................................................................................................................................ و مشارکت  یهمکار

 250 ................................................................................................ بهارلو  مارستانیب  یچالش ها  یشی جلسه هم اند

 252 ........................................ در نظام سلامت با حضور اعضا برگزار شد  یتعهد حرفه ا  ناری سم یعلم  تهیجلسه کم  نیدوم

 253 ............................................................ یی و ماما ی و کتابدار در دانشکده پرستار یبزرگداشت روز کتاب، کتاب خوان 

 255 ............. ار است برخورد یخوب  گاهیتهران، در منطقه از جا یدانشگاه علوم پزشک  ی: حوزه فناورید یمج   ید یدکتر رضا فر

 257 ...................................................... ی نی بال شی پ شگاهیجوان در آزما  یمیباشگاه پژوهشگران با مشارکت ت  یاندازراه

 262 .......................................................... تهران  یبا حضور هنرمندان در دانشگاه علوم پزشک  ابتید  یهفته مل  شیهما

 262 .......................... مؤثر است  اریبس رانهیشگیاقدامات پ  یسازفرهنگ   یهنرمندان برا تی: استفاده از ظرف یدکتر قناعت

 265 ............................................... خطرناک و با سرعت در حال گسترش است  اریبس ابتید ی ماری: بیاسحاق خانزاد 

 265 ....................................................... م یپزشکان متعهد توجه کن هیو به توص  میده گریکدیدست بهراد: دست  رجیا

 267 ........................ د یطهمورث: با مراجعه به مراکز سلامت و کمک گرفتن از پزشکان، از سلامت خود لذت ببر اوشیس
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 268 ....................................دارند   «یمحور  اریخود »نقش بس   یماریدر کنترل و درمان ب یابتید  مارانی: بیلیجل  ی دکتر عل

 269 .................... کند  یتر م   کینزد ین یمختلف در دانشگاه ما را به برندآفر یواحدها  اتریاط منسجم و پو: ارتبیدکتر تراب

 270 ................................................................................................... اطلاعات سلامت   یبزرگداشت روز فناور نییآ

 272 ..................................... ی علم ئتی ه  یکارکنان و اعضا  زیم  یرو سی ورزشکاران دانشگاه در مسابقات تن  یدنیرقابت د

 273 .................................... تحت پوشش در معاونت درمان  یهامارستان یپکس در ب یسازکپارچهی تهی جلسه کم یبرگزار

 274 ........................... برگزار شد  1400)ره( در سال  ین یامام خم  یمارستانیمجتمع ب تیر یو مد یرهبر  میجلسه ت  نیششم

 275 .................. مارستانیب ریبا حضور مد ی بهرام مارستانیمختلف ب ی در بخش ها یاز حقوق شهروند انتیراند ص یبرگزار

 276 .... کودک  یروز جهان  یبهرام  مارستانیدر ب  یآبان( از کودکان بستر 13دانشگاه ) یمجموعه داروخانه ها ندگانینما دیبازد

 276 ............ ابت یاقدامات انجام شده در هفته د تی( معاونت درمان با محورابتیخاص)د یها  یماریگفت و گو با کارشناس ب

»حرف و گفت«با عنوان »رابطه    شی معاونت بهداشت در خصوص پو ادیو اعت یاجتماع یگروه سلامت روان  ریمد حاتیتوض

 278 ......................................................................................................................................... سالم«  یخانوادگ

یی و ماما یارتباط با صنعت و جامعه دانشکده پرستار  یطی مح  ی در جلسه شورا ی ریپذ هیسرما یطرح چالش ها و فرصت ها

 .............................................................................................................................................................. 279 

 280 .......................... آرش مارستانیب  ینوزادان به همت معاونت درمان و با همکار شرفتهی و پ  هیپا ایاح  یدوره عمل  یبرگزار

 280 .............................. نخست زا  نی سزار تیوضع یبررس رامونیپ  یعیطب مانیزا ج یترو  یدانشگاه تهی جلسه کم یبرگزار

 282 ....... 1400تهران در سال   یو کتابدار برتر دانشگاه علوم پزشک یکتابدار دانشکده دندانپزشک  یقاسم دا یگفت وگو با سع

 283 ........... خدمات دانست  تیف یارتقا ک ی معاونت درمان را درراستا یع یتجم یدهایکودکان بازد یمرکز طب  مارستانیب سیرئ

  یدر محله هرند  یجهاد  یاردو  ییتهران با سپاه حضرت محمد رسول الله )ص( به منظور برپا  یدانشگاه علوم پزشک  یهمکار

 284 ...................................................................................................................................................... تهران 

 285 .......................................... یشهرر آبادم ی عظ یدر مرکز جامع خدمات سلامت شهر دزیا  یمراسم روز جهان یبرگزار

  یجامعه پزشک ج یبس یبا مسئولان و اعضا مارستانیب نیا ج یبس ی و اعضا یعتیشر مارستانی ب س یرئ مانهیو نشست صم دارید

 286 ....................................................................................................................................................دانشگاه

 287 .......................................... با حضور معاون درمان دانشگاه  یامور پزشک  ص یتشخ ۲0ماده   ونیسی جلسه کم یبرگزار

 288 ........................................................ ی و دانشکده دندانپزشک یجلسه مشترک پژوهشکده علوم دندانپزشک  یبرگزار

 288 ................................... برگزار شد  1400در سال  یبورس دانشکده پزشک  یجلسه شورا نی پرونده، سوم ۷با موافقت  

 289 ............................................... متقابل دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت دانشگاه   یها  ینشست همکار یبرگزار

 291 .................................................. مارستانیب  یبر فعال بودن تمام وقت اتاق عمل ها یعتیشر مارستانیب س یرئ د یتاک

 292 ......................................................... ی فاراب مارستانیو ب رعاملیسازمان پدافند غ  ندهینما یجلسه هماهنگ یبرگزار

 294 ........................................................... تهران  یدانشگاه علوم پزشک  یبریسا تیامن  یراهبرد  تهی جلسه کم یبرگزار
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 295 ........................................................................ لوح دوستدار کودک  افتیدر یدر راستا ی بهرام مارستانیب یابیارز

 295 ............................................... ی و دانشکده دندانپزشک یجلسه مشترک پژوهشکده علوم دندانپزشک   نیدوم  یبرگزار

 297 ............................................................................................................................................ ی ساز یالملل نیب

 297 ..................................... ن ی سال کشف انسول نی و صدم ابتید ی، روز جهان۲0۲1نوامبر  14مصادف با  1400آبان  23
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 و واکسیناسیون   19کووید 
 های واکسیناسیون در ایمنی جامعه در مناظره با مخالفان فرصت

 کندها را تأیید میدکتر حمید سوری: آمار جهانی اثربخشی واکسن

در مدیریت واکسیناسیون و میزان ایمنی که  علمی گروه اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تاکید کرد  عضو هیئت 

 .شود پایش و ارزشیابی صورت گیرد ایجاد می 

 

های واکسیناسیون در ایمنی جامعه و مناظره با مخالفان واکسیناسیون به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست فرصت 

دانشگاه علوم پزشکی تهران و معاونان بهداشت و تحقیقات و فناوری و چند تن از اعضای  کرونا که با حضور دکتر »حسین قناعتی« سرپرست  

علمی گروه  عنوان مخالف برگزار شد، دکتر آرش سیفی عضو هیئت عنوان موافق و اعضای تشکل حوزوی سعداء بهعلمی این دانشگاه به هیئت

شناسی دانشکده بهداشت، دکتر طلعت علمی گروه ویروسجزایری عضو هیئت  های عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید محمدبیماری

شناسی دانشکده بهداشت، دکتر حمید عمادی کوچک رئیس بخش عفونی بیمارستان امام خمینی )ره(،  علمی گروه ویروسمختاری آزاد عضو هیئت 

تر اکبر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی  علمی گروه پاتوبیولوژی دانشکده بهداشت، دکدکتر امیرحسن زرنانی عضو هیئت

علمی دانشکده طب ایرانی، دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران به  تهران، دکتر مهرداد کریمی عضو هیئت

  10   هشتی در این جلسه شرکت کردند.در این جلسه کهعلمی گروه اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهمراه دکتر حمید سوری عضو هیئت 

 شد،  برگزار دانشگاه مرکزی سازمان حکیم شورای سالن در 1400 آبان

 کرونا   واکسن  به  نوزادان  نداشتن  نیاز   علمی گروه اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با اشاره به علتدکتر حمید سوری، عضو هیئت 

میمتو  مادر  از  که  فرزندی:  گفت ماهلد  تا  آنتیشود  نیستیم ها  کودکان  در  بیماری  نگران  دلیل  همین  به  دارد  بدن  در  کافی   .بادی 

شده تاکنون جان بیش از سیصد میلیون نفر را که در  عنوان اولین واکسن شناختهوی با اشاره به پیشینه واکسیناسیون گفت: واکسن آبله که به 

مرگ نجات داده است. ابوعلی سینا جز اولین دانشمندانی است که اصول علمی و اخلاقی استفاده از واکسن و    معرض این بیماری قرار دارند از 

 .هایی مانند طاعون بیان کرده استداروها را در اپیدمی

دهد می  نشان  مختلف  کشورهای  اطلاعات   و  آمار   دکتر سوری با تاکید بر تفاوت میزان شیوع اپیدمی پیش و پس از واکسیناسیون عمومی گفت:

ای ممکن است عوارضی هم داشته باشد این درمورد  مراتب بیشتر از مضرات آن است طبیعی است که هر مداخله که اثربخشی واکسیناسیون به 
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یش و ارزشیابی کند باید پاکند. در مدیریت واکسیناسیون و میزان ایمنی که ایجاد میهمه داروها و حتی خاکشیر در طب سنتی هم صدق می

 .صورت گیرد

 

 جان باختند، واکسن نزده بودند  19دکتر آرش سیفی: بیماران بدحالی که در اثر کووید 

های عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران با بیان اینکه پاندمی ادامه دارد بر رعایت اصول پیشگیری  عضو هیئت علمی گروه بیماری 

 .تاکید کرد 

 

های واکسیناسیون در ایمنی جامعه و مناظره با مخالفان واکسیناسیون شگاه علوم پزشکی تهران، در نشست فرصت به گزارش روابط عمومی دان

کرونا که با حضور دکتر »حسین قناعتی« سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران و معاونان بهداشت و تحقیقات و فناوری و چند تن از اعضای  

علمی گروه  عنوان مخالف برگزار شد، دکتر آرش سیفی عضو هیئت ق و اعضای تشکل حوزوی سعداء بهعنوان موافعلمی این دانشگاه به هیئت

شناسی دانشکده بهداشت، دکتر طلعت علمی گروه ویروسهای عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید محمد جزایری عضو هیئتبیماری

ه بهداشت، دکتر حمید عمادی کوچک رئیس بخش عفونی بیمارستان امام خمینی )ره(،  شناسی دانشکدعلمی گروه ویروسمختاری آزاد عضو هیئت 

علمی گروه پاتوبیولوژی دانشکده بهداشت، دکتر اکبر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی  دکتر امیرحسن زرنانی عضو هیئت

دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران به  علمی دانشکده طب ایرانی،  تهران، دکتر مهرداد کریمی عضو هیئت

  10   که   جلسه  این  در علمی گروه اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در این جلسه شرکت کردند.همراه دکتر حمید سوری عضو هیئت 

  .شد برگزار دانشگاه مرکزی سازمان حکیم شورای سالن در 1400 آبان

 

های عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران بر لزوم واکسیناسیون کرونا تاکید کرد و گفت: قصد  دکتر آرش سیفی عضو هیئت علمی گروه بیماری

با منطق پزشکی که سالقانع کردن مردم و تکرار تحقیقات علمی مطرح ندارم بلکه  را  بیمارستان درمان می شده در دنیا  را در  بیماران  کند ها 

  .بودند نزده واکسن کردند فوت  انی که در آی سی یوها بدحال بودند وبیمار  مگویمی

  های واکسن  مورد  در  واکسن  عوارض  بحث :  افزود  شود  ساخته  آن  برای  مؤثری  داروی  که  رسدمی  پایان  به    وی با بیان اینکه پایان پاندمی زمانی

گیرد. این پاندمی ادامه دارد و رعایت اصول پیشگیری داستفاده قرار میمور  که  هاستسال   آنفلوانزا  واکسن  وجودبااین  است  بوده  مطرح  هم  قبلی

 .ها و رعایت فاصله فیزیکی و تغذیه مناسب و واکسیناسیون باید موردتوجه باشدمانند شست دست 
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  19پادکست مسیرنمای پیشرفت مدیریت کووید 

 اپیزود پنجم مدیریت بحران در دانشکده ها 

 دانشگاه به واسطه رسالت آموزشی خود، با چالش مهم مدیریت دانشجویان و فضای آموزشی و جلوگیری از ایجاد تنش مواجه بود

 

و نحوه  در دانشگاه برای به حداقل رساندن خطر ابتلای دانشجویان شیوه نامه هایی پیش بینی و تدوین و نحوه استفاده ازآسانسور،کتابخانه، سایت  

دانشجویان در آزمایشگاه ها و در حوزه کارآموزی ها تهیه شد. همانگونه که شیوه جدیدی از زندگی اجتماعی شکل گرفت، در دانشگاه نیز  حضور  

 .شیوه های نوینی برای ارتباط استادان و دانشجویان و تعاملات سیستم آموزشی تعریف شد

به واسطه رسالت آموزشی   بود و آن مدیریت دانشجویان و فضای آموزشی و دانشگاه علوم پزشکی تهران  مواجه  با چالش مهم دیگری  خود، 

ین  جلوگیری از ایجاد تنش در روند آموزش بود. طبیعتاً در فضای دانشجویی هم نگرانی های ایجاد شده بود، معاونت دانشجویی در اولین قدم، ا

کنار دانشجویان و حامی آنها خواهد بود همین اقدام تا حد زیادی آرامش، دلگرمی اطمینان را در دانشجویان ایجادکرد که همانند یک خانواده در  

زم  و اعتماد را به دانشجویان برگرداند در گام بعد، تصمیم گیری در مورد زمان حضور دانشجویان در فضای آموزشی و بالینی و پیش بینی های لا

ضروری در شرایط ابتلای آنها، در دستور کارقرار گرفت. یکی از مهم ترین اقدامات   برای جلوگیری از شیوع بیماری دربین دانشجویان و اقدامات

 . بود درصد 10 یعنی  نفر ۳00 حدود به  نفر  هزار ۳ در راستای تصمیم گیری های انجام شده کاهش ظرفیت خوابگاه های دانشگاه از حدود

 

 ی رشته ا نیب یمشارکت و همکار ،یدی کل شرفتیششم: پ زودیاپ

کرونا منتشر    وعیپس از ش   یشد که مقالات مرتبط، در فاصله کوتاه   نیدر مورد کرونا تدو  ی متعدد  ی کاربرد  ی پژوهش  ی ها  طرح

معلق در هوا در اثر سرفه بود    عی قطرات ما  ایسرفه    ع یذرات ما  قی از طر  دیکوو  ی ماریمقالات در خصوص انتشار ب  نیاز ا  ی کیشدند.  

 .داشت   یکی زیفاصله ف تیمختلف و رعا ی ها ط یماسک در مح  اربرددر شناخت اثرات ک  یخوب  ریکه تاث
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 تویبا انست  یو تلاش مستمر وهماهنگ  یریگیبا پ  19  -دیکوو  روسیو  وع یتهران، پس از اعلام ش  یدانشگاه علوم پزشک  یگزارش روابط عموم  به

که به طورمعمول در مدت    یرا سفارش داد.  سفارش  روس یو  نیا  صی تشخ  ازیموردن  زاتیدرنگ تجه   یتهران ب   یکخ آلمان، دانشگاه علوم پزشک

مجدانه وزارت بهداشت از سازمان بهداشت    ی ریگیو با وجود پ  یجهان  ازمبرمین  لیبه دل  ژه،یو  ط یشرا  نیدر ا  د؛ یرس  ی دانشگاه م  ه هفته ب  2زمان  

فوت    یداده شد، نمونه ها  تیبه دانشگاه مأمور  ،یشگاهیآزما  صیتشخ  زاتیتجه   نینخست  افتی. پس از دردیروزه رس  45  یدر بازه زمان  ،یجهان

قرار دهد. پس از    ی و بررس  شیدر آنفلوانزا داشتند مورد آزما  ریشمار مرگ وم  نیشتریرا که ب  ییشهرها  نیو همچن  یبازه زمان  نشده آنفلوانزا در آ

 .در کشور اعلام شد یبه طور رسم شیآزما نیا جه یو دو ساعت بعد، نت دی، به ثبت رس 19 دیمثبت کوو یانجام شده، دو مورد فوت  یها یبررس

 

 یکپارچگی و اثر بخشی درمان -اپیزود هفتم

در حوزه طب ایرانی و گیاهان دارویی به واسطه دستور وزیر محترم بهداشت مبنی بر ورود منطقی و مبتنی بر شواهد طب ایرانی و  

ل شرایط و بهبود وضع بیماران، دانشگاه با همکاری نزدیک و مستقیم دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت  مکمل برای کمک به کنتر

 .بهداشت وارد این حوزه شد 

علوم   اهدر دوران شیوع بیماری کرونا، نامی که بسیار به گوش می رسید دستگاه ونتیلاتور بود. به دلیل نیاز مبرم بیماران به این دستگاه، دانشگ

در ابتدا ونتیلاتوری ساخته شد که میتوانست شاخص های لازم را داشته باشد. در مرحله     پزشکی تهران به مسیر ساخت این دستگاه پا گذاشت

پس از  بعد این دستگاه ارتقا پیدا کرد و پارامترها وشاخص های موردنیاز و شیوه نامه های استاندارد بین المللی به آن اضافه شد. این دستگاه  

 وارد بازار خواهد شد.  CE اخذ
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 سازماندهی و اعتماد سازی   -اپیزود هشتم 

تغییـر دادن چـارت معمـول بیمارسـتان و اضافـه شـدن واحدهـای موردنیـاز اولیـن اقـدام بـرای مدیریـت ایـن بحـران بـود،  

 .سطح دسته بندی می شدند  5ن در به منظـور بهره گیـری بهینـه از ظرفیـت بسـتری بیمارسـتان، بیمـارا

ر  در روزهـای اول شـیوع بیمـاری، کارکنـان بـا درگیـری هـای ذهنـی زیـادی مواجـه بودنـد ولـی اختیـاری بـودن خدمـت در بخش هـای درگی

بیمارسـتان و اسـتادان پیشکسـوت در محـل  با کرونـا، نقـش مهمـی در پذیرفتـن ایـن ماجـرا و غلبـه بـر تـرس آنان داشـت. حضـور مسـئولان  

رش از  بیمارسـتان، آن وحشـت اولیـه را تـا حـدودی کم کـرد؛ یکـی از اقدامـات انجـام شـده، اسـتفاده اسـتادان ریـه، عفونـی، داخلی و گـوا

خصـوص رزیدنت هـا بود زیرا وقتـی آن ها ماسـک معمولـی بـود کـه یکـی از اهـداف اصلـی ایـن کار، کـم کـردن اسـترس کادر درمـان به  

 مـی  بیشـتری  امنیـت  احسـاس  روانـی   نظـر   مـی دیدنـد اسـتادانی کـه بیشـتر درگیـر بیمـاران هسـتند از ماسـک معمولی اسـتفاده می کننـد از

 .کردند
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 مقوله سلامتی دارددکتر آزاده زارعی: طب ایرانی نگاه متفاوتی به انسان، بیماری ها و 

دکتر زارعی، برگزیده دانشجویی بخش کووید دومین جشنواره طب ایرانی، گفت: ظرفیت طب ایرانی در انجام تحقیقات و پژوهش  

 های علمی در سطوح آکادمیک ملی و بین المللی فراتر از تصورات من بوده است. 

 

دانشکده طب ایرانی، دکتر آزاده زارعی، دانشجوی دکترای تخصصی طب ایرانی دانشگاه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

روابط عمومی دانشکده طب ایرانی به   .علوم پزشکی تهران، در دومین جشنواره طب ایرانی به عنوان برگزیده دانشجویی بخش کووید انتخاب شد

 .نیدهمین مناسبت، گفتگویی با وی داشته است که در ادامه می خوا

 .لطفا خودتان را معرفی کنید و از پیشینه فعالیتهای خود بگویید

طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم. دوره پزشکی عمومی خودم را در دانشگاه علوم   PhD آزاده زارعی، دانشجوی دوره تخصصی

اه علوم پزشکی تهران پذیرفته شدم. در حال حاضر درآزمون تخصصی رشته طب ایرانی در دانشگ  1۳95پزشکی شهید بهشتی گذراندم و سال  

 مشغول مراحل دفاع از پایان نامه هستم.

 

 دلیل انتخاب رشته طب ایرانی و دانشگاه علوم پزشکی تهران از سوی شما چه بوده است؟ 

غ التحصیلی به عنوان پزشک عمومی کار طب ایرانی نگاه متفاوتی به انسان، بیماری ها و مقوله سلامتی دارد. از آنجایی که مدتی را بعد از فار 

نظر را  کرده ام، بارها در درمان بیماران به مواردی برخورد کردم که درمان های طب رایج به تنهایی کمک کننده نبوده اند و یا گاه تأثیر مورد  

ترده تری بود که این امکان را برای من فراهم  نداشته اند. آشنایی با نگاه طب سنتی ایرانی درباره سلامتی و بیماری، دریچه ای جدید و فضای گس

در دانشگاه تهران تأسیس شده است و اساتید    1۳86کرد تا بتوانم به بیماران کمک بیشتری کنم. از آنجایی که اولین دانشکده طب ایرانی در سال  

 ذیرفته بشوم که به لطف خداوند میسر شد. برجسته ای در این دانشکده حضور دارند، بسیار بیشتر علاقه مند بودم تا در این دانشکده پ

 

 چه چشم اندازی از این رشته در نظر داشتید و اهداف شما تا چه میزان تحقق پیدا کرده است؟ 

یی  ته تواناتصور ابتدایی بنده بیشتر در حیطه درمان بود که می توان خدمات مؤثری را به افرادی که احتیاج دارند ارائه کرد. به این سبب که این رش

رد که  برآورده کردن این اهداف درمانی را دارد فکر می کنم به تصوراتم بسیار نزدیک است. اما مسائل متفاوت قانونی و اجتماعی و غیره وجود دا

سطح خدمت رسانی را محدود می کند. از جمله کم بودن تعداد متخصصین، کم بودن سلامتکده های آکادمیک و دانشگاهی که درمان صحیح و  
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ی ارائه بدهند که در مقابل عطاری ها و مراکز غیرمجاز بسیار نمود دارد و یا نبود خدمات بیمه برای مردم که به دلیل مشکلات مالی نمی  علم

 توانند به درستی از این درمان ها استفاده کنند. 

لمللی است که خیلی از تصورات بنده بیشتر از طرفی ظرفیت طب ایرانی در انجام تحقیقات و پژوهش های علمی در سطوح آکادمیک ملی و بین ا

 بوده است و بسیار جای خوشحالی دارد که می توان تا این میزان در این عرصه قدم برداشت. 

شما در دومین جشنواره طب ایرانی در بخش دانشجویی کووید برگزیده شدید. چه معیارهایی برای این انتخاب وجود داشت و چه  

 ا دخیل بود؟عواملی در برگزیده شدن شم

در محور کووید بررسی های تعیین منتخب براساس فعالیت های آموزشی، پژوهشی و خدمات درمانی بود. بنده هم در طی مدت شیوع بیماری 

سه   ، ابتدا به عنوان کمک به درمان بیماران در بیمارستان های مختلفی مشغول به فعالیت شدم. نزدیک به یک سال از ابتدای کووید در 19کووید 

رم  بیمارستان امام خمینی، ضیاییان و شهدای پاکدشت حضور داشتم و سپس در کنار خدمات درمانی، فعالیتهای پژوهشی را در کنار اساتید بزرگوا

 در دانشکده طب سنتی، آغاز کردم. 

انجام رساندیم که سه طرح کاملا مرتبط با  چهار طرح تحقیقاتی به شکل کلینیکال ترایال را در این مدت در کنار اساتید و همکاران بزرگوار به سر

ون  موزه های طب ایرانی و درمانهای کمک کننده برای کووید با نگاه طب ایرانی بود و یک طرح بین المللی چند کشوری با همکاری دانشگاه بوست

 امریکا و دکتر هولیک درباره ویتامین دی و اثر بخشی بر درمان کرونا انجام شد. 

ه طرح طب ایرانی مرتبط با کرونا، یک طرح که در ارتباط با جوشانده و کپسول گیاهی بود به شکل مولتی سنتر و بر روی حدود  همچنین از بین س

 بیمار انجام گرفت که یکی از بزرگترین کلینیکال ترایال های انجام شده درباره طب ایرانی و کرونا در کشور به شمار میاید. 400

گیری از طب سنتی  های آغازین شروع پاندمی کرونا، دستورالعمل کمیته علمی کشوری کرونا پیرامون بهره چنان که می دانید، از ماه  

تدوین و ابلاغ شد و ارائه خدمات به بیماران مبتلا به کرونا توسط دانشکده طب ایرانی آغاز شد، شما در این حوزه چه فعالیتی  

 داشتید و فعالیت خود را چگونه ارزیابی می کنید؟

کده  علاوه بر مراکز بیمارستانی که به طور مشخص برای دریافت درمان و ویزیت طب ایرانی همکاری داشتم و در خدمتشان بودم، در درمانگاه دانش

 نیز در خدمت مراجعین بودم. حتی در برخی موارد به صورت تلفنی خدمات ویزیت انجام می شد. 

 

ایرانی در دوران پاندمی کرونا چیست؟ و چه اقداماتی می تواند این نقش  مهمترین چالش های کنونی درخصوص ایفای نقش طب 

 را مفیدتر و کارآمدتر کند؟ 

ی با  در حال حاضر دو مقوله مهم چالش برانگیز وجود دارد: پیشگیری و درمان. درباره پیشگیری تنها راه چاره واکسیناسیون است و بی شک منافات

درباره درمان، باید یادآوری کنم که هیچ درمان شناخته شده ای در طب رایج و یا طب سنتی برای این   طب سنتی و درمان های طب سنتی ندارد.

دن  ویروس وجود ندارد و تمام درمان های پیشنهاد دهنده به منظور کمک به درمان و برطرف کردن علائم آزاردهنده بیماری و یا افزایش ایمنی ب

 میر است. و کاهش ریسک درگیری ریه و ریسک مرگ و 

 

 روند اجرایی و چگونگی برگزاری دومین جشنواره طب ایرانی را چطور ارزیابی می کنید؟

قابل  این دوره از جشنواره بسیار خوب و منظم برگزار شد. اطلاع رسانی ها بسیار مناسب و روند پیگیری و دریافت و ارسال نظرات درباره مدارک،

تهای اجرای مراسم اختتامیه بسیار عالی بود و تنوع محورها، جذابیت جشنواره را بیشتر کرده بود. حضور وزیر  توجه بود. روند برگزاری از ابتدا تا ان

ش  محترم بهداشت دکتر عین اللهی، نایب رییس محترم جشنواره دکتر حسینی یکتا و دبیر علمی جشنواره دکتر رحیمی بسیار این مراسم را با ارز

 بسیار سپاسگزارم. و فاخر کرد. از همه بزرگواران  
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های بهره گیری از آن در نظام سلامت را چطور می  نقش برگزاری چنین جشنواره هایی را در معرفی جایگاه طب ایرانی و ظرفیت 

 بینید؟

باشند بسیار برگزاری این جشنواره ها به دلیل ایجاد فضای مناسب برای تشویق و قدردانی از افرادی که تلاش می کنند تا همواره بهترین خودشان  

 مهم است. این گونه مراسم می تواند محل بروز انگیزه، رشد و پیشرفت برای همه اهالی علم باشد. 

 

 برای آینده چه برنامه ها و اهدافی دارید؟ 

کنار درمان به  در حال حاضر به شدت مشغول تکمیل پایان نامه و مراحل نهایی انجام دفاع از پایان نامه هستم. ان شاءالله دوست دارم تا در  

 کارهای پژوهشی در حیطه های مختلف طب ایرانی ادامه بدهم. 

 

 برای کلام آخر، سخنی دارید؟ 

 سخن اول باید می بود ولی در آخر عرض می کنم، همه این مسیر از ابتدای ورود به این رشته تا به این لحظه را مدیون زحمات اساتیدی هستم

م. هرقدر تلاش کنم نمی توانم زحمات ایشان را جبران کنم. به طور ویژه از تیم بزرگ کلینیکال ترایال که بسیار آموزش دادند و من کم آموخت

حظه  کووید تشکر می کنم که اگر هر کدام نبودند این کار به نتیجه نمی رسید، به ویژه دکتر مهرداد کریمی و دکتر آرمان زرگران که لحظه به ل

 داروها زحمت کشیدند.   در انجام هماهنگی ها، درمان و تهیه

 

 دانشکده پیراپزشکی 19قدردانی از عوامل پایگاه تجمیعی واکسیناسیون کووید 

دکتر اولیائی منش: مردم در مجموعه تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران به ما و شما اعتماد کردند و این اعتماد بسیار مفید  

 و محترم است 

این دانشکده با حضور دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، دکتر    19اکسیناسیون، کووید  مراسم تقدیر از عوامل پایگاه تجمیعی و

اسماعیل محمدنژاد مشاور رئیس دانشگاه در امور واکسیناسیون، دکتر محمدرضا سلمانی ندوشن رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر شعبان  

محمدهادی موسوی، مشاور رئیس دانشگاه در امور شهدای مدافع سلامت و دکتر زینب کدخدا رئیس علیزاده رئیس دانشکده پیراپزشکی، دکتر سید  

 .در تالار پژوهشکده علوم دندانپزشکی برگزار شد 1400آذر   2دانشکده دندانپزشکی سه شنبه 
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هزار دوز    20سبت نزدیک شدن به آمار تزریق  در این جلسه که به منا   به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پیراپزشکی، 

دانشکده پیراپزشکی و با هدف تقدیر از عوامل فعال در این پایگاه برگزار شد، دکتر علیزاده    19واکسن در پایگاه تجمیعی واکسیناسیون کووید  

ای است تا از زحمات تمام افراد دخیل در  نه رئیس دانشکده، ضمن تبریک فرارسیدن ایام هفته بسیج و خیر مقدم به حاضرین گفت: این مراسم بها

اندازی پایگاه واکسیناسیون، بدون مشارکت جمعی و همکاری واحدهای مختلف دانشگاه امکان پذیر نبود.  امر واکسیناسیون تقدیر و تشکر کنیم، راه

بهداشت جنوب  از زحمات مسئولین حراست دانشگاه، دکتر سلمانی و همکارانشان در مرکز  ، دکتر اولیائی منش و همکاران معاونت  به شخصه 

بهداشت دانشگاه، مسئولان دانشکده دندانپزشکی، مشاور محترم ریاست دانشگاه در امور واکسیناسیون، اعضای محترم هیئت علمی، کارکنان و  

 .دانشجویان دانشکده پیراپزشکی قدردانی می کنم

که هر کس در حد توان باید در اجرای آن تلاش کند. دانشکده پیراپزشکی هم    واکسیناسیون یک فعالیت جهادی و یک مسئولیت اجتماعی است

بر اساس مسئولیت اجتماعی خود و در پی دستور رئیس دانشگاه مبنی بر مشارکت حداکثری همه واحدها در پوشش سراسری واکسیناسیون کووید 

ه با همکاری واحدهای مختلف دانشگاه و مشارکت داوطلبانه دانشجویان  و توسعه مراکز واکسیناسیون، اقدام به راه اندازی این پایگاه کردک  19

ایشان در ادامه به ارائه گزارشی از فعالیت های صورت    .هزار دوز واکسن در این پایگاه شدیم  20عزیز این دانشکده، موفق به تزریق قریب به  

 .ار افراد دخیل در این موضوع و سایر موارد مرتبط پرداختدانشکده پیراپزشکی، آم 19گرفته در پایگاه تجمیعی واکسیناسیون کووید 

کرد:    دکتر اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه نیز با تبریک هفته بسیج و ضمن قدردانی از عوامل پایگاه واکسیناسیون دانشکده پیراپزشکی بیان

درصد آنها هر دو دوز واکسن را دریافت کرده اند. که این    67درصد افراد دوز اول و    96در مجموعه تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران  

ای است. رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی کرونا مشخصاً از دانشگاه علوم پزشکی تهران تشکر کردند و این دانشگاه را در میان  آمار خیره کننده

 .رتبه های اول واکسیناسیون در سطح کشور محسوب کردند

تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران می توان گفت که این دانشگاه رتبه نخست واکسیناسیون جمعیت تحت پوشش با  با احتساب جمعیت  

ریا و بدون هیچ جمعیت زیاد را در سطح کشور کسب کرده است. این دستاورد، چند نکته را می رساند؛ نخست اینکه مجموعه تحت پوشش ما بی

ه واکسیناسیون کردند؛ در شرایطی که این کار برای دیگران سخت بود. شما دانشجویان و کارمندان به میدان  مانع تراشی برای همه مردم اقدام ب 

 .آمدید و از چیزی نترسیدید و کار را انجام دادید

مار جمعیت تحت  نکته دیگر این است که مردم به ما اعتماد کردند و این بسیار ارزشمند است و این در حالی است که در منطقه شمال تهران، آ

درصد است و بسیار متفاوت است، از این    96درصد در دوز اول است که این آمار اینجا در دانشگاه علوم پزشکی تهران    77پوشش واکسیناسیون  

مختلف  جهت که مردم هم در این مجموعه تحت پوشش دانشگاه به ما و شما اعتماد کردند و این اعتماد بسیار مفید و محترم است. در مقاطع  

. خداوند زمانی اگر خدای ناکرده کشور در حوزه سلامت با بحرانی مواجه شود یا اتفاق خاصی بیفتد، این حجم از اعتماد مردم به یاری ما خواهد آمد

ر ان شاءلله کرونا  ها را ذخیره کنید برای ادامه مسیها را حفظ کنید، انرژی ها و تشکلبه زندگی شما برکت بدهد و قطعاً هم خواهد داد، این جمع

  10نفر رسیده و ما منتظر و امیدواریم تا این آمار به زیر    97شود. به لطف خدا آمار مرگ و میر هم از روز گذشته دو رقمی شده و به  هم برچیده می

ترم دانشکده پیراپزشکی  مجدد از زحمات همه شما دانشجویان، مسئولین مح  .نفر و حتی به صفر برسد و اصلاً هیچ آمار مرگ و میری ثبت نشود

بانه  و دکتر علیزاده تشکر می کنم که با تدارک امکانات و مهیا نمودن شرایط در راستای توسعه واکسیناسیون عمومی تلاش کردید. این کار داوطل

 .نشانه سخاوت وجودی همه شما و نشانه ایثار و از خودگذشتگی شما است و خداوند قطعاً اجر بزرگی به شما خواهد داد

همچنین در این مراسم، آقای دکتر سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران با تبریک هفته بسیج سخنان خود را آغار کرد و افزود: از همه 

ترین و البته  حاشیهتوان گفت یکی از بی عزیزان در دانشکده پیراپزشکی سپاسگزارم که زحمت این سایت واکسن را بر عهده گرفتند و به جرئت می 

ترین سایت ها برای ما در بین پایگاه های واکسیناسیون این دوره، سایت واکسن دانشکده پیراپزشکی بود که کمترین زحمت را بر دوش  م زحمتک

ری بسیا  ما گذاشتند و همه کارها را خودشان با بهترین کیفیت انجام دادند. به نوبه خود از آنها سپاسگزارم که در این مدت همکاری خوبی داشتند.
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های واکسیناسیون ما توسط دانشجویان عزیز انجام شد. که اگر همت و همراهی این عزیزان نبود،  از امور مربوط به واکسیناسیون در سایر سایت 

 .رفتاگر همدلی این دوستان نبود، خیلی از امور به این شکل پیش نمی 

در سطح تهران را در حوزه دانشگاه علوم پزشکی تهران داشتیم. این دستاورد   ترین میزان نارضایتی مردماز ابتدای شروع واکسیناسیون عمومی، کم

رغم اینکه در های مختلف دانشگاه و این همراهی باعث شد تا علی امکان پذیر نبود جز با همدلی و همراهی دانشجویان و مسئولین و مجموعه

ینی داشتیم، در حوزه علوم پزشکی تهران هرگز این اتفاق نیفتاد و همواره با  های این چنهای طولانی داشتیم و نارضایتیها، صفبسیاری از حوزه 

 .حفظ حرمت مردم با کمترین تعلل و معطلی مردم کارها انجام شد. و نتیجه کار هم قابل مقایسه با سایرین نبوده

داشتیم. که بخش عمده این را دانشجویان عزیز    میلیون و صد هزار دوز تزریق واکسن  2امروز ما در حوزه مرکز بهداشت جنوب تهران، قریب به  

ای مثل  نظیر باشد. آن هم در جمعیت گستردهای است. که فکر می کنم در دنیا کمالعاده، یک پوشش فوق  %96اند و این آمار  زحمتش را کشیده

وای سرد رفتند و واکسیناسیون را انجام دادند  تهران. دانشجویان بسیجی ما در مناطق محروم حوزه مرکز بهداشت جنوب خانه به خانه، در این ه

هایی از فعالیت  20:۳0مورد گزارش خبری ویژه در بخش خبری    9های آن این بود که بیش از  که این کارشان بسیار با ارزش بود. که یکی از نشانه 

وی در ادامه افزود: دانشکده پیراپزشکی    .پخش شدکه به اشکال مختلف، همکاران حوزه بهداشت جنوب و دانشجویان دانشگاه انجام دادند تهیه و  

نیز بدون چشم داشت و بدون   PCR هایو تست  19های تشخیصی کووید  گیری و انجام آزمایش جدای از بحث واکسیناسیون در بحث نمونه 

روز به روز شاهد کاهش این بیماری   حاشیه همکاری کردند که این هم جای تشکر دارد و جدا از واکسیناسیون قابل عرضه و بیان است. ان شاءلله

ردند باشیم. برای تک تک عزیزان آرزوی توفیق دارم و از آنها سپاسگزارم و از مسئولین دانشکده پیراپزشکی نیز ممنونم که این فرصت را مهیا ک

های در این جلسه نماهنگی از فعالیت  ده کنیمکه ما بتوانیم از توان دانشجویان، اساتید و کارکنان این دانشکده برای پیش برد خدمت به مردم استفا

کووید   واکسیناسیون  تجمیعی  پایگاه  در  گرفته  پایگاه   19صورت  فعالان  برخی  از  تقدیر  با  همراه  پایان  در  و  شد.  پخش  پیراپزشکی  دانشکده 

 .هزارمین تزریق واکسن در این پایگاه نیز بریده شد 20واکسیناسیون دانشکده پیراپزشکی، کیک 

 

 سید پیمان خامه چی: مهم ترین اقدام در حوزه طب ایرانی، آگاهی سازی و استفاده از بستر رسانه است  دکتر

برگزیده دانشجویی بخش کووید دومین جشنواره طب ایرانی، گفت: مهم ترین چالش در ارتباط بین طب ایرانی و پاندمی کرونا، 

 .استمشخص کردن و تعیین نقش واقعی طب ایرانی در عرصه درمان 
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، دکتر سید پیمان خامه چی، دانشجوی دکترای تخصصی طب ایرانی  

روابط عمومی دانشکده طب    .دانشگاه علوم پزشکی تهران، در دومین جشنواره طب ایرانی به عنوان برگزیده دانشجویی بخش کووید انتخاب شد

 .ایرانی به همین مناسبت، گفتگویی با وی داشته است که در ادامه می خوانید

 .آقای دکتر خامه چی لطفا خودتان را معرفی کنید و از پیشینه فعالیتهای خود بگویید 

متولد سال  سید پیمان خامه چی هستم. پزشک عمومی و دستیار تخصصی طب ایرانی و درحال تحصیل در دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم.  

هستم. از دوره دانش آموزی در کنار تحصیل، به ورزش و فعالیت های فرهنگی علاقه داشتم. عضو شورای دانش آموزی مدرسه و عضو    1۳68

شورای دانش آموزی شهر کاشان بودم. در دوران دانشجویی هم در کنار تحصیل، به فعالیت های فرهنگی پرداخته ام. در دوره تخصص هم عضو  

  آموزش مداوم دانشگاه هستم.  کمیته

 

 دلیل انتخاب رشته طب ایرانی و دانشگاه علوم پزشکی تهران از سوی شما چه بوده است؟ 

را ادامه    من از اوایل دوره کارآموزی بالینی با طب ایرانی آشنا شدم. در ابتدا این رشته برایم خیلی جذاب و جالب بود. اما قصد نداشتم این رشته

اشتم ابتدا تخصص داخلی بخوانم و بعد از تخصص داخلی، طب ایرانی را ادامه بدهم. اما اواخر دوره اینترنی بود که تصمیم گرفتم  بدهم. تصمیم د

ن به عنوان  تمام انرژی و وقتم را برای رشته طب ایرانی بگذارم و در کنارش مطالعه آزاد داشته باشم. در رابطه با انتخاب دانشگاه علوم پزشکی تهرا

خاب اولم، از دوست خوبم جناب آقای دکتر یسلیانی مشورت های خوبی گرفتم و به نظرم دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران،  انت

 یکی از بهترین اساتید در این رشته را داراست. 

 

 چه چشم اندازی از این رشته در نظر داشتید و اهداف شما تا چه میزان تحقق پیدا کرده است؟ 

ا به پزشکی علاقه داشتم و همیشه در دوران تحصیل دوست داشتم که بیمارانم درمان نشوند، بلکه علاج شوند! و یکی از جذابیت های من ذات

رایج    رشته طب ایرانی این است که یک سری از بیماری هایی که با طب رایج امکان ارزیابی و به علاج رسیدن را ندارد، می تواند گاه بهتر از طب

درصد به این اهداف رسیدم    ۳0برساند. چشم اندازم این بود که این توانایی را داشته باشم و بتوانم به بیماران کمک کنم. فکر می کنم    به علاج

 اما راه طولانی در پیش داریم که در این رشته متخصص و مسلط شویم. من از انتخاب این رشته راضی هستم.

 

ش دانشجویی کووید برگزیده شدید. چه معیارهایی برای این انتخاب وجود داشت و چه  شما در دومین جشنواره طب ایرانی در بخ 

 عواملی در برگزیده شدن شما دخیل بود؟

معیارها و امتیازاتی برای هر بخش جشنواره از جمله بخش کووید مشخص شده بود که هر فعالیت پژوهشی، آموزشی و درمانی مرتبط با کرونا،  

داشت. اینکه چه عاملی دلیل انتخاب من بود فکر می کنم اول اعتماد اساتید دانشگاه تهران به من بود که این راه را  امتیازات خاص خودش را  

ه  برای من باز کردند که بتوانم در عرصه کووید به ویژه بخش پژوهشی آن، مشارکت داشته باشم. از طرفی، از زمان شروع پاندمی من خیلی دغدغ

ب ایرانی این گونه نیست که شما بتوانید یک بیمار را در مدت زمان کوتاه مدیریت و درمان کنید، ما نمی توانستیم وارد داشتم. چون ذاتا رشته ط

ته طب  اورژانس های بیمارستان ها بشویم و هر بیمار را دو تا سه دقیقه ببینیم و به این شکل ارائه خدمت داشته باشیم. به خاطر ذات کل نگر رش

لا خیلی طولانی تر برای بیمار وقت می گذاریم. من از این بابت که نمی توانستم کمکی بکنم خیلی ناراحت بودم و فکر می کنم ایرانی، ما معمو

 در کنار لطف خدا و شرایطی که اساتید فراهم کردند، دغدغه شخصی من هم در طی این مسیر دخیل بود. 

 



25 
 

گیری از طب سنتی  پاندمی کرونا، دستورالعمل کمیته علمی کشوری کرونا پیرامون بهره چنان که می دانید، از ماه های آغازین شروع  

تدوین و ابلاغ شد و ارائه خدمات به بیماران مبتلا به کرونا توسط دانشکده طب ایرانی آغاز شد، شما در این حوزه چه فعالیتی  

 داشتید و فعالیت خود را چگونه ارزیابی می کنید؟

ستورالعمل های کمیته علمی کشوری کار پژوهشی بود که به لطف خدا با گروه های تحقیقاتی که به این عرصه وارد شده بودند  زیربنای درمان و د

همکاری داشتیم. اما در بحث درمان، به شکل اختصاصی از دستورالعمل دفتر طب ایرانی وزارت بهداشت کمک می گرفتیم و از داروهایی که به  

از سازمان غذا و دارو مجوز گرفته بودند یا اثربخشی آنها در مقالات اثبات شده بود، برای بیماران    19بیماری کووید    عنوان درمان کمکی برای

یرانی و  استفاده می کردیم. البته ارائه خدمات به بیماران معمولا به صورت تلفنی انجام می شد. تقریبا از دو ماه پیش با پیگیری های دفتر طب ا

درمان وزارت بهداشت به دانشگاه های علوم پزشکی مبنی بر اینکه دستیاران طب ایرانی می توانند در کلینیک های تخصصی   ابلاغیه معاونت

ی دانشگاه، بیماران مبتلا به کووید را ویزیت کنند، این بستر برای ما و سایر همکارانمان در شهرستان کاشان فراهم شد که به کلینیک تخصص

به بیماران کووید ارائه خدمت داشته باشیم و درمان های تکمیلی طب ایرانی را به آنها عرضه کنیم. اگر بخواهم فعالیت دانشگاه ورود کنیم و  

را اختصاص می   60یا    55قضاوت کنم به لحاظ کمی، نمره    100را عادلانه می دانم. اگر بخواهم از    1۳، نمره  20هایمان را ارزیابی کنم از نمره  

کیفی قضاوت کنم، ارزیابی را متوسط رو به خوب درنظر می گیرم. بی شک اگر به عقب برگردیم، احتمالا اقدامات مؤثرتری   دهم، و اگر بخواهم

    خواهیم داشت. 

 

مهمترین چالش های کنونی درخصوص ایفای نقش طب ایرانی در دوران پاندمی کرونا چیست؟ و چه اقداماتی می تواند این نقش   

 کارآمدتر کند؟ را مفیدتر و 

مهم ترین چالش در ارتباط بین طب ایرانی و پاندمی کرونا، مشخص کردن و تعیین نقش واقعی طب ایرانی در عرصه درمان است. باید بتوانیم 

نبوده و    این فرهنگ را بین گروه های تخصصی و عموم جامعه جا بیاندازیم که طب ایرانی در این عرصه معجزه نمی کند و درمانها، درمان قطعی

درمان درمان های کمکی هستند. با طب ایرانی نمی توان به طور کامل از این بیماری پیشگیری کرد و صرفا با طب ایرانی بیماران مبتلا به کووید  

رشته می  نمی شوند و حتما باید به عنوان درمان های تکمیلی استفاده شوند. این چالش بیشتر برای افرادی است که به شکل افراطی به این  

 پردازند.

چالش دوم برای گروه هایی است که این خدمات را و ایفای نقش پژوهشی طب ایرانی را در این عرصه به کل نفی می کنند و بر این باورند که  

 طب ایرانی هیچ کمکی نکرده و نمی کند و همه چیز را سیاه می بینند. به نظر من مهم ترین چالش ما همین است.

د علمی و منطقی دستیاران تخصصی طب سنتی و متخصصان به عرصه درمان است. متأسفانه نقشی که این متخصصان باید در  چالش دیگر، ورو

ود  سیستم بهداشت و درمان و خصوصا معاونت های درمان دانشگاه ها و نظام ارجاع داشته باشند، وجود ندارد.در این مورد که چه اقداماتی می ش

ترین اقدام آگاهی سازی و استفاده از بستر رسانه است. باید یک مطلب را بارها گفت. ده ها بار گفت. در مدت زمان    انجام داد، به نظر من مهم

     طولانی تکرار کرد تا این صحبت تبدیل به آگاهی و آگاهی منجر به تغییر رفتار شود. 

 می کنید؟ روند اجرایی و چگونگی برگزاری دومین جشنواره طب ایرانی را چطور ارزیابی

می   نظم برگزاری جشنواره برای من بسیار قابل توجه بود. من برای اولین بار در این جشنواره شرکت کردم و باتوجه به اطلاعاتی که گرفتم فکر

و روابط کمتر    کنم نسبت به جشنواره اول، خیلی منظم تر و دقیق تر و عادلانه تر برگزار شد. عدالت از این منظر که همه چیز امتیاز بندی داشت

بود  دیده می شد و چون امتیازبندی وجود داشت، بی شک روند ارزیابی افراد به عدالت خیلی نزدیک بود. موضوع دیگر در ارتباط با جشنواره این  

  که شأنیت طب ایرانی رعایت شده بود. 

 

گیری از آن در نظام سلامت را چطور می  های بهره  قش برگزاری چنین جشنواره هایی را در معرفی جایگاه طب ایرانی و ظرفیت ن

 بینید؟



26 
 

اط  نقش مؤثر جشنواره در معرفی طب ایرانی کاملا بدیهی است، اما فکر می کنم چون موارد مشابهی هم توسط افراد مدعی برگزار شده ما باید نق

وان یک عضو کوچک خانواده طب ایرانی به  قوت این دو دوره جشنواره را حفظ کنیم و نقاط منفی را کاهش دهیم. یک نکته مهم که من به عن

ذهنم می رسد این است که این جشنواره حتما باید در یک زمان مشخص و حول و حوش یک محور و با یک محدوده زمانی هویت دار برگزار  

ه نظر من بسیار خوب است که  شود. به زبان ساده، هر سال در زمان مشخص و یا حداکثر با یک بازه زمانی ده روزه در آن فاصله برگزار شود. ب

جشنواره به مناسبت زادروز یا زمان وفات یکی از بزرگان طب سنتی برگزار شود. من مناسب ترین شخص برای این قضیه را پزشکان طب سنتی  

یکی دیگر از بزرگترین  سال اخیر آقای دکتر احمدیه بودند. 100معاصر می دانم، مثلا یکی از بزرگترین متخصصان بالینی در حوزه طب ایرانی در 

پزشکان محقق در این حوزه آقای دکتر مصطفوی کاشانی بودند. من فکر می کنم برگزاری جشنواره در زادروز یا زمان وفات این بزرگان، به  

کمای کهن ما  جشنواره هویت می بخشد و چه بهتر که جوایز و لوح ها و تندیس های جشنواره، مزین به چهره این بزرگان معاصر باشد، چون ح

که  شناخته شده هستند و اسامی و چهره آنها در جاهای مختلف شنیده و دیده می شود اما امثال آقای دکتر مصطفوی یا دکتر احمدیه یا بزرگانی  

بالین به    در عرصه داروسازی سنتی نقش و فعالیت داشتند، مغفول مانده اند. درصورتی که طب ایرانی ما چه در حیطه داروسازی و چه در حیطه

ه رویه اینها نزدیک است و من فکر می کنم این جشنواره ها حتما می تواند به معرفی این بزرگان کمک کند. نباید از هزینه کردن در این عرص

الملل   بترسیم چون جایگاه طب ایرانی را در جامعه ارتقا می دهد. برای گام های بلندتر هم اگر بشود دوره های بعدی این جشنواره بخش بین

  داشته باشد، این هویت سازی چند برابر می شود. درست است که هزینه زاست اما سرمایه گذاری هنگفتی برای آینده خواهد داشت.

     
 رای آینده چه برنامه ها و اهدافی دارید؟ ب

بتوانم پایه ریزی خوبی برای رشته طب ایرانی در منطقه  در رابطه با تحصیل دوست دارم زودتر از پایان نامه ام دفاع کنم و اگر شرایط مقدر شد  

  کاشان )شهرستان کاشان، آران و بیدگل و شهرهای اطراف( داشته باشم. کاشان از لحاظ فرهنگی، اقلیمی و بافت بسیار شبیه شهرستان یزد است 

 د مدعی این گوهر را به نام خودشان تصرف کرده اند. و مردم بسیار علاقه مند به طب ایرانی هستند اما چون عرصه خالی بوده، متأسفانه افرا

 

 برای کلام آخر، سخنی دارید؟ 

من خیلی تشکر می کنم از همه کسانی که برای من در طب ایرانی زحمت کشیدند. از استاد بسیار خوبم سرکار خانم رحیمی که به من لطف  

آقای دکتر رضایی زاده و آقای دکتر کریمی که خیلی به من کمک کردند که داشتند و با اصرار ایشان در این جشنواره شرکت کردم و همین طور 

ز مدیریت بتوانم در عرصه کرونا اقداماتی داشته باشم. در کنار همه تشکرها، می خواستم از همسرم تشکر کنم که در ایام کرونا بسیار صبوری کرد. ا

 بوری که هر همسر دلسوزی انجام می دهد، در حق من تمام کرد.خانواده و بچه گرفته تا نبودن های مکرر من، و در واقع هر ص

 

 MDPI از انتشارات Molecules در مجله 19چاپ مقاله اثرات ضد ویروسی فلاونوئیدها در برابر کووید

ای   مطالعه  در  کرمانشاه،  و  مازندران  های علوم پزشکی  دانشگاه  از  پژوهشگرانی  با همکاری  ایرانی  دانشکده طب  پژوهشگران 

را بررسی   MERS مکانیستیک، شواهد موجود برای اثرات ضد ویروسی ترکیبات فلاونوئیدی گیاهان مختلف در برابر ویروس های

 .کردند
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کووید برابر  در  ها  فلاونوئید  ویروسی  ضد  اثرات  مقاله  ایرانی،  طب  دانشکده  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  در   19به 

  ویروسی   ضد  اثرات  برای  موجود  شواهد  مکانیستیک،  مروری  مطالعه  این  در.  است  رسیده  چاپ  به MDPI انتشارات  از Molecules مجله

 بررسی شده است.  EbolaوMERS  SARS، SARS-CoV-2، HIV :های ویروس برابر  در مختلف گیاهان فلاونوئیدی ترکیبات

پژوهشگران دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دانشگاه علوم پزشکی مازندران و دانشگاه علوم طی این مطالعه که حاصل همکاری  

پزشکی کرمانشاه است، تأثیرات مستقیم و غیرمستقیم ترکیبات فلاونوئیدی گیاهان مختلف بر ویروس های ذکر شده، به عنوان ترکیبات بالقوه  

 های ضد ویروسی آنها مورد بررسی قرار گرفته است.  و قابلیت 19برای درمان بیماری کووید

د ویروس  با توجه به خواص آنتی وایرال فلاونوئیدها، این مطالعه تأثیر این ترکیبات را از دو منظر تأثیرات مستقیم شامل اثرگذاری مستقیم بر خو

کارایی سیستم ایمنی و مهار طوفان سایتوکاینی در  و تأثیرات غیرمستقیم شامل افزایش   Mpro و  ۳CLpro ، PLproمانند مهار پروتئازهای  

 میزبان بررسی کرده است. 

 

زاده حسن قدردانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران از فعالان بسیجی برای واکسیناسیون گسترده در امام

 )ع( 

ای انجام واکسیناسیون  بر 1۷دکتر محمدرضا سلمانی، رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران در مراسمی از فعالان بسیجی در منطقه  

 .گسترده با اهدای لوح تقدیری قدردانی کرد 
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از فعالان بسیجی در سایت واکسیناسیون   بهداشت جنوب تهران، مراسم قدردانی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز 

با حضور سرهنگ دوم پاسدار حسین کریمی، فرمانده ناحیه مقاومت بسیج حبیب بن مظاهر، دکتر   1400آذر    9شنبه  زاده حسن )ع( روز سهامام

زاده، معاون اجرایی معاونت بهداشت دانشگاه، دکتر محمدرضا سلمانی، رئیس و زهرا مرتضوی، ناظر ستادی مرکز بهداشت جنوب   محمدرضا قیوم

 .تهران برگزار شد

شکر  اندازی این سایت واکسیناسیون فعالیت داشتند و همه فعالان بسیجی در این منطقه تدر این مراسم دکتر سلمانی از همه عزیزانی که برای راه 

شده و پوشش واکسیناسیون خوبی باهمت شما  تزریق   17وطنان منطقه  هزار دوز واکسن در این مرکز به هم  55و قدردانی کرد و گفت: حدود  

انجام اول و بالای    96شده است و در این منطقه حدود  بسیجیان فعال  برای هم  80درصد دوز    17وطنان عزیزمان در منطقه  درصد دوز دوم 

 .است که پوشش بسیار خوبی استشده تزریق

های خاص مرکز بهداشت در بحث واکسیناسیون در کشور بوده است و با توجه به اعتمادی که مردم زاده یکی از سایتوی در ادامه افزود: این امام

امام  این  امام به  صحن  در  واکسیناسیون  سایت  وجود  دارند  برایزاده  خوبی  خیلی  اعتماد  توانست  )ع(  حسن  کند  زاده  ایجاد   .مردم 

دهنده این  زاده را بسیار ارزشمند عنوان کرد و گفت: تعداد تزریق واکسن هم نشانرئیس مرکز بهداشت جنوب تهران واکسیناسیون در این امام

طقه را داشته  شده و با همکاری یکدیگر توانستیم پوشش بسیار خوب واکسیناسیون در این منموضوع است که کار بسیار خوب و ارزشمندی انجام

 .ها ادامه داشته باشد و شاهد سلامت همه مردم باشیمباشیم و امیدوارم این همکاری 

 

 ( همه چیز درباره تزریق دوز سوم واکسن کرونا) دای تندرستین

 .برای افزایش حداکثر ایمنی همزمان با ادامه برنامه واکسیناسیون نوبت اول و دوم؛ تزریق دوز یادآور هم دنبال می شود

ماه پایدار باشد و بعد از این مدت ایمنی حاصل از واکسن افت    8تا    6   طبق مطالعاتی که منتشر شده به نظر می رسد ایمنی ناشی از واکسن ها

 نسبی پیدا می کند، برای افزایش حداکثر ایمنی همزمان با ادامه برنامه واکسیناسیون نوبت اول و دوم؛ تزریق دوز یادآور هم دنبال گردد. 

ماه گذشته است،    5شان حداقل  اند، در مقایسه با افرادی که از دوز دوم واکسنطالعات نشان داده افرادی که دوز سوم واکسن را دریافت کردهم

هستند. همچنین شدت بیماری و خطر مرگ ناشی از ویروس کرونا در افرادی که دوز   19درصد کمتر در خطر بستری شدن در اثر ابتلا به کوید9۳

 درصد کمتر خواهد شد.  81و  92ترتیب اند به واکسن را دریافت کردهسوم 
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های خاص، کمیته علمی کشوری ستاد مقابله با  سال و افراد با بیماری 60به دنبال اجرای طرح تزریق دوز سوم واکسن کرونا به سالمندان بالای  

این کمیته   نیز به ترتیب اولویت، دوز سوم واکسن کرونا را دریافت کنند.  سال کشور  60تا    18کرونا در جلسه اخیر خود تصویب کرد که تمامی افراد  

تلا در به دلیل احتمال شیوع سویه جدید ویروس کرونا به عنوان »امیکرون« که اخیرا در افریقا مشاهده شده، برای جلوگیری از ایجاد موج جدید اب

دانند باید برای تزریق دوز بوستر )تقویتی(، به چه مراکزی  ن حال برخی افراد هنوز نمی کشور، این مصوبه را به وزارت بهداشت ابلاغ کرده است. با ای

 بایست همراه خود داشته باشند. مراجعه کنند یا چه مدارکی می

بر  های قابل اطمینان برای دریافت اطلاعات کامل درخصوص مراکز واکسیناسیون، اپلیکیشن »بلد« است که تلاش کرده علاوه  یکی از مرجع

ارائه دهد. می  توانید در  ارائه آدرس و مسیریابی مراکز واکسیناسیون، اطلاعات دقیقی درخصوص تزریق دوز سوم واکسن کرونا نیز به کاربران 

لاعات  طاپلیکیشن »بلد«، به بخش مربوط به مراکز تزریق واکسن کرونا وارد شوید تا علاوه بر آدرس و تلفن و مسیر دقیق دستیابی به این مراکز، ا

شود یا خیر و در صورت در هر مرکز به طور تفکیکی مشخص شده که آیا دوز سوم نیز تزریق می  کاملی درباره تزریق دوز سوم نیز به دست آورید.

نا نیز توانید از میزان خلوتی یا شلوغی و ساعت کار مراکز تزریق واکسن کروتزریق، چه نوع واکسنی برای دوز سوم موجود است. همچنین شما می 

 از طریق همین اپلیکیشن مطلع شوید. 

 

 دوز سوم چه زمانی باید تزریق شود؟

اداره بیماری افرادی که دو دوز واکسن سینوفارم یا برکت )واکسنبر اساس اعلام رئیس  بهداشت،  با واکسن وزارت  های های قابل پیشگیری 

توانند با مراجعه به مراکز تزریق واکسن )براساس اولویت اعلام  دوم آنها گذشته باشد، می اند و حداقل چهارماه از تزریق دوز  غیرفعال( دریافت کرده

 شده توسط وزارت بهداشت(، دوز سوم واکسن کرونا را دریافت کنند. 

 

 چه مدارکی برای تزریق دوز سوم لازم است؟ 

افراد برای دریافت دوز سوم ترجیحا به همان مرکزی   توصیه شده  همراه داشتن کارت واکسن و کارت ملی برای تزریق دوز سوم ضروری است.

اند؛ اما در غیر اینصورت، واکسیناسیون در همه مراکز قابل انجام است و نیازی نیست از این بابت  مراجعه کنند که دوز اول و دوم را دریافت کرده

ا قبل از مراجعه به مراکز واکسیناسیون، حتما سری به »بلد« بزنید  گیری اینترنتی نیست؛ امبرای تزریق دوز سوم نیاز به نوبت  نگرانی داشته باشید. 

 . های طولانی معطل نشویدتا بتوانید مراکز خلوت را انتخاب کرده و در صف

 

 واکسن دوز سوم از چه نوع باید باشد؟
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سوم »سینوفارم« یا »آسترازنکا« یا »پاستو  توانند برای دوز  بر اساس مصوبه کمیته فنی واکسیناسیون، دریافت کنندگان واکسن »سینوفارم« می

توانند واکسن »برکت« یا  اند، برای دوز سوم می همچنین کسانی که در دوز اول و دوم واکسن »برکت« دریافت کرده کووک پلاس« تزریق کنند.

 »سینوفارم« یا »آسترازنکا« دریافت کنند.

 

بایست برای دوز  رای دوز سوم واکسن »آسترازنکا« و دریافت کنندگان »آسترازنکا« نیز می دریافت کنندگان »اسپوتنیک« در دوز اول و دوم، باید ب

 سوم حتما واکسن »آسترازنکا« تزریق کنند.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



31 
 

 مدیریت جهادی 
 انتصاب مهندس محمدعلی سورکی به عنوان معاون پشتیبانی مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( 

منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( ضمن قدردانی از خدمات ارزنده دکتر علیرضا کاظمینی  دکتر سید علی دهقان  

در حکمی مهندس محمدعلی سورکی مدیر برنامه ریزی منابع مالی، بودجه و پایش عملکرد این مرکز را با حفظ سمت به عنوان  

 .معاون پشتیبانی مجتمع منصوب کرد

 

دکتر سید علی دهقان منشادی   1400آبان    22دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( شنبه    به گزارش روابط عمومی

رئیس مجتمع در حکمی مهندس محمدعلی سورکی مدیر برنامه ریزی منابع مالی، بودجه و پایش عملکرد این مرکز را با حفظ سمت به عنوان  

 .مات ارزشمند دکتر علیرضا کاظمینی در دوران تصدی این مسئولیت تجلیل کردمعاون پشتیبانی مجتمع منصوب و از زح

 :متن این حکم به شرح زیر است

 جناب آقای مهندس محمد علی سورکی

 مدیر محترم برنامه ریزی منابع مالی، بودجه و پایش عملکرد مجتمع

 با سلام و احترام 

  امام   بیمارستانی  مجتمع  "پشتیبانی  معاون  " موجب این ابلاغ با حفظ سمت به عنوان    با توجه به سوابق علمی و اجرایی ارزشمند جنابعالی به 

امید است با اتکال به خداوند قادرمتعال در راستای پاسخگویی هر چه بیشتر مجتمع به نیازها و انتظارات بیماران ،    .شوید  می  منصوب(ره)  خمینی

بدیهی است شرح وظایف و اختیارات آن معاونت در دستورالعمل    .انسانی مجتمع موفق و موید باشیدفراگیران و توجه خاص به ارتقاء کرامت نیروی  

 .هیأت رئیسه دانشگاه مورد تأکید اینجانب می باشد 1۳94اسفند  18مصوبه مورخ 

  دکتر سید علی دهقان منشادی

  رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( 
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 ین و جدید بیمارستان بهارلو )بخش اول(مراسم تکریم و معارفه روسای پیش

  ۲۲مراسم تکریم دکتر سعید ناطقی و معارفه دکتر حمید رضا حکمت به ترتیب روسای پیشین و جدید بیمارستان بهارلو روز شنبه  

 .با حضور دکتر حسین قناعتی سرپرست دانشگاه برگزار شد 1400آبان 
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 معارفه روسای پیشین و جدید بیمارستان بهارلو)بخش دوم( راسم تکریم و م

با حضور دکتر حسین قناعتی سرپرست دانشگاه و هیئت همراه مراسم تکریم دکتر سعید ناطقی، رئیس پیشین و دکتر حمیدرضا 

 .حکمت، رئیس جدید بیمارستان بهارلو برگزار شد
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 عنوان رئیس بیمارستان بهارلودکتر حکمت بهمراسم تکریم دکتر ناطقی و معارفه 

 دکتر قناعتی: بیمارستان بهارلو پیشرو و الگوی حرکت و اقدام جهادی در دانشگاه است 

ساز تعالی انسان سرپرست دانشگاه در مراسم تکریم و معارفه روسای پیشین و جدید بیمارستان بهارلو، خدمت به مردم را زمینه 

 .معرفی کرد 

 

 

عنوان رئیس بیمارستان  گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم تکریم دکتر سعید ناطقی و معارفه دکتر حمیدرضا حکمت به به  

ریزی با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، دکتر ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه  1400آبان    22بهارلو روز شنبه  

دانشگاه، دکتر سید مسعود میرمعینی، مدیر توسعه سرمایه انسانی دانشگاه، دکتر خسرو صادق نیت و دکتر سید مجید موسوی موحد، روسای  منابع 

 تئاتر این بیمارستان برگزار شد. اسبق بیمارستان بهارلو و جمعی از مدیران و مسئولان دانشگاه در سالن آمفی

لَنَظَروا إلى ملَکَوتِ السَّماءِ  دکتر قناعتی در این مراسم با اشاره   بَنی آدمَ  اگر شیاطین، گرد    -به روایت »لولا أنَّ الشَّیاطینَ یَحُومونَ على قُلوبِ 

الله علیه و آله گفت: خداوند در قرآن کریم  دیدند.« از رسول مکرم اسلام صلیها را میچرخیدند، هرآینه آنان ملکوت آسمانهای آدمیان نمیدل

کند به خاطر کدر بودن آیینه قلب خودش است پس اگر انسان  ترم و اگر انسان این نزدیکی را درک نمیاز رگ گردن به شما نزدیکفرموده من  

وی خدمت به مردم را یکی از   بتواند خود را تزکیه کند، به درجات بالای معنوی خواهد رسید و حقیقت عالم و انوار الهی در او متجلی خواهد شد.

ترین راه برای رسیدن به مقامات عالی معنوی، خدمت به  ارها برای رشد معنوی افراد معرفی کرد و گفت: امام خمینی )ره( فرمودند سریع بهترین ابز

 کنید.مردم است و این فرصت بزرگی برای شماست که در بیمارستان بهارلو، به مردم مستضعف جنوب و حاشیه تهران خدمت ارائه می

عمر را محدود معرفی کرد و گفت: اینکه برخی مشکلات مالی و معیشتی برای شما وجود دارد نباید مانع از مهربانی و    سرپرست دانشگاه فرصت

وی افزایش انتظارات روزافزون  ,خدمتگزاری شما به مردم شود؛ سعی کنید که رفتار افراد را ملاک رفتار و عمل خود قرار ندهید و با خدا معامله کنید.

های مدیریت در سطح جهان برشمرد و گفت: مدیریت جدید یک نکته را فراموش  های جدید و محدودیت میزان بودجه را از چالشمردم ایجاد فن

های کرده و آن بحث »توکل« است؛ یعنی به تعبیر حافظ »راهرو گر صد هنر دارد توکل بایدش« و تجربه نشان داده که ما با توکل، از بحران 

 دکتر  زحمات  از  دارد  جا  اینجا:  گفت و  کرد معرفی  جهادی هایحرکت  ٔ  وی بهارلو را مرکز پیشرو دانشگاه درزمینه   ه ایم.بسیار بزرگتری عبور کرد

  حقیقتاً   شد؛  باز  هم  راه  و  رفتند  جلو  به  نترسیدند،   مدیریتی  وابهامات  هاتاریکی   از  بیمارستان،   در  خود  مدیریت  دوران  در  که  کنم  تشکر   نیت  صادق
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پیش نخواهد رفت و پیشرفتی آل فراهم شود؛ هیچ کاری به نه عمل کنیم زیرا اگر بخواهیم منتظر بمانیم تا همه شرایط ایده گوهمین  باید  هم  ما  همه

 به دست نخواهد آمد.

سبت فضای فیزیکی  دکتر قناعتی وضعیت رضایت بیماران در بازدید از این مرکز را خوب ارزیابی کرد و افزود: حجم پذیرش بیمار در این مرکز به ن

وی افزود: باید به این باور برسید که همه شما در دانشگاه، مدیر و نسبت به آن مسئول  توجه است که باید این مسئله در دانشگاه الگو شود.آن قابل

ت مواردی به ذهن شما برسد  هستید پس باید ارتباط خود را با مدیران مجموعه برقرار کنید و نظرات خود را به آنان انتقال بدهید چون ممکن اس

درستی که در رادار مدیران ارشد نباشد؛ پس تلاش کنید که در قسمت خود بهترین عملکرد را داشته باشد زیرا قطعات کوچکی که در کنار هم به

 فعالیت کنند باعث عملکرد مطلوب مجموعه خواهند شد. 

ارای اثرات فرهنگی مطلوب معرفی کرد و گفت: وقتی شما با بیماری که به بیمارستان کنندگان را دسرپرست دانشگاه رفتار اخلاقی و خوب با مراجعه

کند و بازتاب این رفتار  دهد و اثر فرهنگی در او ایجاد میکنید، این برخورد به او شخصیت میکند با احترام و روی خوش برخورد میمراجعه می

های خود از مدیریت جدید بیمارستان برشمرد و  های بیمارستان را یکی از خواسته خش وی رشد متوازن همه ب خوب شما، به جامعه خواهد رسید.

تواند باعث دلسردی استادان و کارکنان  ها میهای دیگر قرار بگیرد زیرا رشد نامتوازن بخش الشعاع پیشرفت بخشگفت: نگذارید بخشی تحت 

 بشود.

یرا فرصت زندگی همه ما بسیار کوتاه است و دیری نخواهد گذشت که باید از این جهان  دکتر قناعتی در خاتمه گفت: همدیگر را دوست بداریم ز 

ان تو  برویم و چه خوب که در آن لحظه، شاد و سربلند به پیشگاه خداوند متعال وارد شویم و به خداوند عرض کنیم که ما در حد توان خود به بندگ

 خدمت کردیم و آنچه وظیفه ما بود انجام دادیم. 

سال در جنوبی ترین منطقه تهران است و به مردم جنوب    80بتدای این مراسم بهنوش، معاون درمان گفت: بیمارستان بهارلو با قدمتی بیش از  در ا

با حضور دکتر صادق نیت، تحول اساسی در ساختار   84تهران ارائه خدمت می کند. موقعیت این بیمارستان فراز و نشیب بسیاری داشته و از سال  

ه وجود آمد. بخش های اختصاصی مانند کلینیک اختلالات خواب، درمانگاه طب کار و بخش مسمومیت که خلاء آن حس می شد، راه اندازی  آن ب

سال است که قطب آنژیوگرافی و اعمال جراحی قلب جنوب تهران شده است و می توان بخش فوق تخصص گوارش    4شد. در حال حاضر بیش از  

 . را نیز راه اندازی کرد

رگ  دکتر ناطقی، ریس پیشین بیمارستان بهارلو و معاون درمان فعلی دانشگاه گفت: هرچند حضور من در بیمارستان بهارلو مصادف شد با بحران بز

اعم    نپاندمی کرونا اما آنچه باعث شد بیمارستان در این مدت با چالش جدی مواجه نشود چند فاکتور مهم بود اول اینکه همکاران محترم بیمارستا

از کادر درمان، پزشکان، پرستاران، حراست، خدمات، پشتیبانی و ... همکاری بسیار خوبی در خصوص پذیرش من که از جای دیگری آمده بودم  

  داشتند به گونه ای که من احساس می کردم سال ها در این بیمارستان کار کرده ام و همه دوستان را می شناسم. نکته دیگر بستری بود که از 

تدا توسط همکاران قبلی چیده شده بود و خشت اول درست چیده شده بود. ما دقیقا آثار اقدامات مثبت و درست روسای قبلی که بنای آن را اب

درمانی    گذاشتند را می دیدیم. ما میراث دار این زحماتی بودیم که آنها کشیده بودند و از طرفی مدیری که بر همه امور مسلط بود و همچنین معاون

وی افزود: معاون آموزشی،   که تمام زیر و بم بیمارستان را می دانستند و نیز مدیر پرستاری که زحمات بسیاری برای مدیریت امور پرستاری کشیدند.

دکتر فرجی و معاون پژوهشی، دکتر سرایی زحمات بسیاری در این مدت متحمل شدند و این باعث دلگرمی من بو و همین امر سبب شد این 

 داشته باشد.  19به فرصت تبدیل شود و بیمارستان توانست نقش بسیار خوبی در پذیرش و بستری بیماران کووید چالش 

سپس دکتر حکمت، رئیس جدید بیمارستان به جایگاه آمد و پس از خیر مقدم به میهمانان از زحمات رؤسای قبلی بیمارستان، دکتر صادق نیت،  

فشار زیادی به مردم   19کرد و گفت: در ابتدا خداقوت می گویم خدمت همه همکاران عزیزم که کووید  دکتر موسوی موحد و دکتر ناطقی تشکر  

من خوشحالم در این جمع هستم به آینده امیدوارم. قطعاً بعد از هر سختی   و کادر درمان آورده است و همکاران در این دو سال جهاد اکبر کردند.
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یق خدمت در بهداشت و درمان نصیب هر کسی نمی شود. به خصوص در ناحیه جنوب تهران که  آسانی است. خدمت کردن توفیق است و توف

 مردم ضعیفی دارد و خدمت به این عزیزان یکی از توفیقات خاص الهی است.

نیم شرایط ایده آل و  رئیس جدید بیمارستان از همکاران بیمارستان تشکر کرد و گفت: امیدوارم در کنار این عزیزان و سایر همکاران مدیریتی بتوا

کتر ناطقی  بهتر در بیمارستان ایجاد کنیم و بتوانیم شرایط آموزشی، پژوهشی و درمانی بیمارستان را ارتقا دهیم. دکتر صادق نیت، دکتر طالبیان و د

ی شرایط ایده آلی برای بیمارستان  برای این بیمارستان زحمات بسیاری کشیده اند، امیدوارم بتوانیم با راهنمایی این عزیزان و شما همکاران گرام 

 ایجاد کنیم. 

مراسم با اهدای حکم ریاست بیمارستان به دکتر حکمت و اهدای لوح سپاس و هدیه یادگاری از طرف بیمارستان، معاون آموزشی، مدیر پرستاری  

 و سایر بخش های بیمارستان به دکتر ناطقی پایان یافت.

 

 اداری با حضور رئیس جدید و پیشین مرکز قلب تهران برگزار شدمراسم معارفه مسئولان واحدهای 

 .دکتر پورحسینی، رئیس پیشین مرکز قلب تهران، مسئولان و مدیران واحدهای اداری این مرکز را به رئیس جدید معرفی کرد

 

معارفه مسئولان واحدهای مختلف مرکز    آبان مراسم  19به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز قلب تهران، روز چهارشنبه  

 قلب با حضور استاد دکتر حمیدرضا پورحسینی و استاد دکتر علی واشقانی فراهانی ریاست قدیم و جدید مرکز در سالن آموزش مرکز قلب برگزار

 شد. 

کرد و انتخاب ریاست جدید مرکز را  در این مراسم دکتر پورحسینی ضمن خیر مقدم و تبریک به ریاست جدید مرکز قلب برای وی آرزوی توفیق  

ق و با توجه به اینکه از پتانسیل های داخلی مرکز قلب بوده ویژگی بزرگ این انتصاب دانست و دکتر واشقانی فراهانی را فردی متدین، با اخلا

فه، با وی نیز نهایت همکاری را  مدیر معرفی کرد و از همه مسئولان واحدها و مدیران خواست کما فی السابق نسبت به همکاری و تلاش بی وق

در ادامه مدیر مرکز، مدیر مالی   پس از آن دکتر پورحسینی یکایک مسئولان واحدها را معرفی و بخشی از فعالیت های آنها را برشمرد. داشته باشند.

 همکاری را دادند.  و تعدادی از مسئولان واحدها ضمن خیر مقدم و تبریک به رئیس جدید برای وی آرزوی توفیق و قول هرگونه

ساله ریاست دکتر پورحسینی که دوران سخت و شرایط ویژه کرونایی   4دکتر فراهانی رئیس مرکز قلب هم ضمن تشکر از زحمات و فعالیت های 

همه کارکنان مرکز  را به خوبی پشت سر گذاشت تقدیر و خدمات ارزشمند وی را ستود و ابراز امیدواری کرد در کنار استادان، مسئولان، مدیران و 

 قلب بتوانند رسالت اصلی این مرکز بزرگ درمانی، آموزشی و پژوهشی را به نحو احسن به انجام برسانند. 
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 انتصاب دکتر عبدالهی به سمت رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت درمان دانشگاه

به سمت رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر علیرضا عبدالهی را 

 .درمان منصوب کرد 

 

دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر علیرضا  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، 

 را به سمت رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت درمان منصوب کرد.  عبدالهی

 متن حکم به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر علیرضا عبداللهی 

 عضو محترم هیئت علمی دانشگاه

 با توجه به سوابق و تجارب ارزشمند جنابعالی به موجب این ابلاغ شما را به عنوان 

منصوب می نمایم تا در تعامل نزدیک با مدیران محترم ، در اجرای برنامه های معاونت   "عاونت درمانرئیس اداره امور آزمایشگاه های م"

 درمان دانشگاه اقدام نمایید.

 انتظار می رود ضمن پیشبرد امور جاری بر اساس ضوابط و مقررات نسبت به امور ذیل اهتمام ویژه مبذول فرمائید:

 که پاسخگوی نیازهای داخل کشور باشد. ارتقاء سطح خدمات آزمایشگاه در سطحی  .1

فراهم آوردن بستری مناسب برای همکاری با اساتید رشته های مرتبط علوم پایه در مدیریت و رهبری آزمایشگاه های تحت تصدی  .2

 دانشگاه 

 ایجاد مرجعیت علمی و آزمایشگاهی کشوری در دانشگاه علوم پزشکی تهران .  .3

 خداوند متعال خواهانم.توفیق روزافزون شما را از  

  دکتر سعید ناطقی

 معاون درمان دانشگاه 
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 سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران، پویش »دانشگاه مهربان« را کلید زد

 .دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه همه مردم را به پویش »دانشگاه مهربان« دعوت کرد 

 

 

 

 

 

 

 

 

پزشکی تهران، دکتر قناعتی با انتشار فیلمی در فضای مجازی مردم را به برخورد مهربانانه و پویش »دانشگاه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم  

 مهربان« دعوت کرد. 

 خواهیم با هم یک چالش را شروع کنیم می

 خواهیم با هم مهربان باشیم ما می

 هرجا که هستیم 

 کنید چه وقتی که شما به بیمارستان مراجعه می 

 کنم ن در اداره یا هر جای دیگر به شما مراجعه می چه زمانی که م

 بیایید با هم مهربان باشیم 

استوری خود    را در  tums_newsعلاقه مندان برای شرکت در این پویش ویدئوهای خود را در صفحه شخصی خود استوری کرده و شناسه  

 جوایزی اهدا می شود. توضیح اینکه در پایان هر ماه به استوری منتخب منتشر و   منشن کنند.

 

 رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران ساعته هیئت جلسه سه
 ترین برنامه ما در دانشگاه علوم پزشکی تهران »بهداشت« است دکتر قناعتی: مهم 

و دکتر علی دهقان   های چهارساله معاونت بهداشت دانشگاه را معرفیرئیسه دانشگاه، دکتر علیرضا اولیایی منش، برنامهدر جلسه این هفته هیئت

های این مجتمع ارائه کرد و دکتر سیدابوالفضل ذاکریان معاون  منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( گزارشی از وضعیت معاونت

ادند. همچنین مراسم توسعه و دکتر مسعود میرمعینی مدیر توسعه و سرمایه انسانی دانشگاه درباره تبدیل وضعیت کارکنان ایثارگر دانشگاه توضیح د

گاه تکریم و معارفه روسای پیشین و جدید حراست برگزار و با اهدای لوح تقدیر از خدمات ارزشمند دکتر خورشید وسکویی، مشاور سابق رئیس دانش

 .در امور زنان و دکتر سید سینا مرعشی، مدیر سابق فناوری اطلاعات دانشگاه قدردانی شد
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در سالن مدافعان سلامت ستاد مرکزی، در   1400آبان   23 ساعته روز یکشنبهگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه سه به گزارش روابط عمومی دانش

کند که قبل از هرچیز والمسلمین قریشی با اشاره به نامه حضرت علی )ع( به مالک اشتر گفت: امیرالمؤمنین به مالک تأکید میالاسلام ابتدا حجت 

 و بعد به فکر حکومت باشد. باید مالک هوای نفس خودش 

وی افزود: امروزه مشکل بشریت غلبه »غریزه« بر »عقل« است و در روایات ضد کلمه »جاهل«، کلمه »عاقل« آمده است زیرا ممکن است انسانی  

و تقاضای هر چیزی را  کند هوای نفسانی است بنابراین انسان باید با نفس خودش بخیل باشد  عالم اما جاهل هم باشد. آنچه انسان را جاهل می 

 که حلال نیست اجابت نکند. 

ها، یکی از مشکلات مهم در صدور آن را مشکلات ایمنی  دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه هم با اشاره به صدور تمدید پروانه بیمارستان 

ساله اقدام کنند و معاونت   5موضوع با یک نقشه راهبردی  عنوان مسئول این  ها خواست به نشانی عنوان کرد و از دفاتر فنی بیمارستانمرتبط با آتش 

 بهداشت هم نظارت لازم را داشته باشد.

 شوندهای کوچک غرق می های بزرگ همیشه از سوراخکشتی 

با دکتر سال گذشته گفت: من    5در ادامه دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه با قدردانی از دکتر رضایی برای تصدی پست حراست دانشگاه در  

کردم. دکتر رضایی خیلی مسلط به کار و دلسوز  وگو می رضائی، رفاقت قدیمی دارم و همیشه درباره معضلات و مشکلات کشور و دانشگاه گفت 

سرپرست دانشگاه از رضا  هستند و دید مثبت و اصلاحی با کسانی که در معرض خطر انحراف مالی و ... بودند داشتند که جای قدردانی دارد.

ای در این زمینه یاد کرد و گفت: هر چه زمان بگذرد مشخص خواهد شد که چقدر آقای مؤمنی عنوان یک فرد حرفهؤمنی، رئیس جدید حراست به م

 ایم که تا آخرینتواند در بهبود اوضاع کمک کنند. من در رابطه با حراست و نظارت تأکیددارم و به امید خدا شبکه بسیار خوبی را طراحی کردهمی

بینیم. هدف ما این است که بتوانیم کارهای خوب را رصد کنیم و صدالبته کاری کنیم که کسی حتی به فکر خلاف کردن  لایه دانشگاه را می 

 آبان و با قدردانی از دکتر روئینی گفت: باوجود شلوغی این مرکز مشاهده شد که کارکنان  1۳وی با اشاره به بازرسی نامحسوس از داروخانه  نیفتد. 

 این داروخانه با مردم برخورد بسیار خوبی دارند که جای تشکر دارد. 

تفاوت« باشیم زیرا  دار شود ولی طوری نباشد که »بی وجه »حرمت« افراد خدشه هیچدکتر قناعتی خطاب به رئیس جدید حراست گفت: بنا نداریم به 

سوراخ کشتی از  همیشه  بزرگ  می های  غرق  کوچک  بی های  گاهی  و  جبران توجشوند  ضربات  باعث  می هی  وارد  سیستم  به   کند.ناپذیر 

هایی به وجود  گونه است که زخموی با بیان اینکه حراست، نظارت، ارزیابی و بازرسی همانند شبکه عصبی است گفت: در بیماران دیابتی به این

 آید که به دلایل اختلال اعصاب حسی است. می
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بدون اینکه با هم »تداخل« کنیم به همدیگر کمک کنیم افزود: افراد اگر ظرفیت بالایی داشته باشند و  دکتر با بیان اینکه باید تمرین کنیم که  

 گیرد.ضمن حفظ جایگاه بتوانند با ظرافت و بدون اصطکاک به هم کمک کنند سیستم سرعت می

پرست مدیرت حراست دانشگاه علوم پزشکی تهران  عنوان سردر ادامه دکتر فرزانه، رئیس حراست وزارت بهداشت با اشاره به انتصاب مؤمنی به 

عنوان چشم تیزبین و یک بازوی  خوبی شناخت داشتند و به ما معرفی کردند. امیدوارم آقای مؤمنی بهگفت: خوشبختانه دکتر قناعتی از ایشان به 

 انشگاه مادر است کمک و سربازی کند. توانمند و یک مشاور امین در جایگاه یک حراستی خوب برای دانشگاه علوم پزشکی تهران که یک د

زند و امیدوارم ایشان ها حرف اول را می ها اشاره کرد و گفت: بحث فسادستیزی در همه حوزهوی بر بحث فسادستیزی در دولت جدید و در دانشگاه 

دام مناسب و از رهنمودهای رئیس محترم  آید اقهایی که در سطح دانشگاه به وجود می با یک تیم ارزشی و انقلابی مسائل را رصد و برای بحران 

 دانشگاه و دفتر نهاد رهبری در دانشگاه استفاده کنند.

علمی و  دکتر رضائی رئیس سابق حراست دانشگاه گفت: در طول این چند سال سعی کردم در درجه اول کرامت نیروهای دانشگاه اعم از هیئت

خواستیم که »چشم«  وان یکی از اصولی بود که سعی کردم رعایت کنم اما در کنارش میعنکارکنان و مجموعه بدنه دانشگاه را حفظ کنم و به 

شد سعی کردیم کمترین حاشیه را در پیگیری  ها و در مواردی که احصا میدانشگاه باشیم. دانشگاه به این بزرگی بدون مشکل نیست اما در بررسی 

 داشته باشیم.

هایی که ی گفت: باعث افتخار برای من است که در جمع شما هستم. در یک هفته گذشته با بررسی مؤمنی هم با قدردانی از زحمات دکتر رضائ

 اند.کردم جناب دکتر رضایی و همکاران ایشان زحمات بسیار زیاد، ارزنده و خالصانه کشیده

راد تأکید کرد و گفت: ما دوست و دلسوز  وی یکی از وظایف مهم حراست را »صیانت« از کارکنان و مدیران مجموعه عنوان و بر خودمراقبتی اف

کنیم برای حفظ مجموعه و مدیران است و به وظیفه صیانتی خودمان عمل  دهیم و به مسائلی ورود میشما هستیم اگر موضوعی را انتقال می

 کنیم. می

 گزارش برنامه چهارساله معاونت بهداشت 

منطقه    5میلیون نفر را در    ۳اشاره به اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران جمعیتی بالغ بر  دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه با  

های  ها و بزرگی و پراکندگی منطقه تحت پوشش را یادآور شد و برنامه جنوب تهران، اسلامشهر و شهرری تحت پوشش دارد، معضلات، چالش

 این معاونت در چهارسال آینده را تشریح کرد.

با وجود تحریم، سوءتغذیه و    99ومیر کودکان در سال  های دانشگاه در عرصه بهداشت از کاهش آمار مرگمنش با اشاره به موفقیت  دکتر اولیایی

درصد جمعیت هدف دوز اول و   94مرکز واکسیناسیون کرونا در دانشگاه گفت: خوشبختانه  228مسائل اجتماعی در جنوب شهر و با اشاره فعالیت 

 نظیر است. اند که در سطح کشور بی واکسن کرونا را دریافت کرده درصد دوز دوم 60

خواهم بودجه  ترین برنامه ما در دانشگاه علوم پزشکی تهران بهداشت است گفت: از دکتر ذاکریان میدکتر قناعتی هم در ادامه با بیان اینکه مهم

برابر افزایش دهند   که همه طوریو از هر مسیری برای افزایش بودجه اقدام و کمک کنند بهبهداشت را برآورد کنند و با منابع خودمان تا دو 

 کارمندان آرزو کنند که در مراکز بهداشتی کار کنند.

  15تا  10اندازی سرپرست دانشگاه به پویش ورزش همگانی و استفاده از ظرفیت سلبریتی ها و ورزشکاران معروف کشور اشاره کرد و گفت: با راه 

 ویژه در محدوده جنوب شهر تهران، پویشی ایجاد کنید تا با کمک ورزشکاران مردم به ورزش کردن و تحرک تشویق شوند. ها بهایستگاه در پارک

ز  دکتر قناعتی با قدردانی از معاونت بهداشت و دکتر اولیایی منش برای واکسیناسیون کرونا در محدوده تحت پوشش گفت: در ستاد ملی کرونا ا 

وی بحث بهداشت محیط   ر دانشگاه علوم پزشکی تهران تشکر کردند و معاونت بهداشت در این زمینه آبروداری کرده است.مدل واکسیناسیون د
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ای برای شهرداری تنظیم شود تا سرمایه گذاری لازم در محدوده را یادآور شد و گفت با استفاده از مفاد برنامه چهارساله معاونت بهداشت نامه

 ازمان انجام شود. جنوب شهر با کمک این س

های بالینی دکتر قناعتی با تأکید بر ورود دانشجویان به مشکل فشارخون جامعه از رئیس دانشکده پزشکی خواست با تهیه دستورالعملی همه گروه

 موظف شوند درزمینه فشارخون وارد شوند و به دانشگاه کمک کنند.

درباره مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دکتر قناعتی با اهدای هدیه و لوح تقدیر از خدمات در این جلسه پس از ارائه گزارش دکتر دهقان  

انی  ارزشمند دکتر خورشید وسکویی، مشاور سابق رئیس دانشگاه در امور زنان و دکتر سید سینا مرعشی، مدیر سابق فناوری اطلاعات دانشگاه قدرد

 کرد.

عاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع و دکتر مسعود میرمعینی مدیر توسعه و سرمایه انسانی دانشگاه  در پایان دکتر سیدابوالفضل ذاکریان م

 درباره تبدیل وضعیت کارکنان ایثارگر دانشگاه توضیح دادند و اعضای هیئت رئیسه نقطه نظرات خود را بیان کردند.

 

 رمان و تیم مدیران درمان دانشگاه نشست هم اندیشی چالش های بیمارستان بهارلو با حضور معاون د

برگزار    1400آبان    ۲۲نشست هم اندیشی چالش های بیمارستان بهارلو با حضور معاون درمان و تیم مدیران درمان دانشگاه شنبه  

 .شد
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 انتصاب دکتر عبدالهی به سمت رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت درمان دانشگاه

ناطقی معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر علیرضا عبدالهی را به سمت رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت دکتر سعید 

 .درمان منصوب کرد 

 

معاون درمان دانشگاه در حکمی دکتر علیرضا  ناطقی سعید دکتر به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، 

 .کرد منصوب درمان معاونت های آزمایشگاه امور   اداره رئیس سمت به  را  عبدالهی

 متن حکم به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر علیرضا عبداللهی 

 عضو محترم هیئت علمی دانشگاه

رئیس اداره امور آزمایشگاه های معاونت درمان  " ابلاغ شما را به عنوان با توجه به سوابق و تجارب ارزشمند جنابعالی به موجب این 

 منصوب می نمایم تا در تعامل نزدیک با مدیران محترم ، در اجرای برنامه های معاونت درمان دانشگاه اقدام نمایید.  "

 اهتمام ویژه مبذول فرمائید:انتظار می رود ضمن پیشبرد امور جاری بر اساس ضوابط و مقررات نسبت به امور ذیل 
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 ارتقاء سطح خدمات آزمایشگاه در سطحی که پاسخگوی نیازهای داخل کشور باشد.  .1

فراهم آوردن بستری مناسب برای همکاری با اساتید رشته های مرتبط علوم پایه در مدیریت و رهبری آزمایشگاه های تحت تصدی  .2

 دانشگاه 

 ر دانشگاه علوم پزشکی تهران . ایجاد مرجعیت علمی و آزمایشگاهی کشوری د .3

 .خواهانم متعال خداوند از را  شما روزافزون توفیق 

  دکتر سعید ناطقی

 معاون درمان دانشگاه 

 

 رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران ساعته هیئت جلسه سه

 ترین برنامه ما در دانشگاه علوم پزشکی تهران »بهداشت« است دکتر قناعتی: مهم 

های چهارساله معاونت بهداشت دانشگاه را معرفی و دکتر علی دهقان رئیسه دانشگاه، دکتر علیرضا اولیایی منش، برنامههفته هیئتدر جلسه این  

های این مجتمع ارائه کرد و دکتر سیدابوالفضل ذاکریان معاون  منشادی رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( گزارشی از وضعیت معاونت

مسعود میرمعینی مدیر توسعه و سرمایه انسانی دانشگاه درباره تبدیل وضعیت کارکنان ایثارگر دانشگاه توضیح دادند. همچنین مراسم توسعه و دکتر  

گاه تکریم و معارفه روسای پیشین و جدید حراست برگزار و با اهدای لوح تقدیر از خدمات ارزشمند دکتر خورشید وسکویی، مشاور سابق رئیس دانش

 .زنان و دکتر سید سینا مرعشی، مدیر سابق فناوری اطلاعات دانشگاه قدردانی شددر امور 

 

در سالن مدافعان سلامت ستاد مرکزی، در   1400آبان   23 ساعته روز یکشنبهبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه سه 

کند که قبل از هرچیز علی )ع( به مالک اشتر گفت: امیرالمؤمنین به مالک تأکید میوالمسلمین قریشی با اشاره به نامه حضرت الاسلام ابتدا حجت 

 باید مالک هوای نفس خودش و بعد به فکر حکومت باشد. 

وی افزود: امروزه مشکل بشریت غلبه »غریزه« بر »عقل« است و در روایات ضد کلمه »جاهل«، کلمه »عاقل« آمده است زیرا ممکن است انسانی  

کند هوای نفسانی است بنابراین انسان باید با نفس خودش بخیل باشد و تقاضای هر چیزی را  ا جاهل هم باشد. آنچه انسان را جاهل می عالم ام

 که حلال نیست اجابت نکند. 
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ن را مشکلات ایمنی  ها، یکی از مشکلات مهم در صدور آدکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه هم با اشاره به صدور تمدید پروانه بیمارستان 

ساله اقدام کنند و معاونت   5عنوان مسئول این موضوع با یک نقشه راهبردی  ها خواست به نشانی عنوان کرد و از دفاتر فنی بیمارستانمرتبط با آتش 

 بهداشت هم نظارت لازم را داشته باشد.

 شوندهای کوچک غرق می های بزرگ همیشه از سوراخکشتی 

سال گذشته گفت: من با دکتر   5حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه با قدردانی از دکتر رضایی برای تصدی پست حراست دانشگاه در  در ادامه دکتر  

کردم. دکتر رضایی خیلی مسلط به کار و دلسوز  وگو می رضائی، رفاقت قدیمی دارم و همیشه درباره معضلات و مشکلات کشور و دانشگاه گفت 

سرپرست دانشگاه از رضا  لاحی با کسانی که در معرض خطر انحراف مالی و ... بودند داشتند که جای قدردانی دارد.هستند و دید مثبت و اص

ای در این زمینه یاد کرد و گفت: هر چه زمان بگذرد مشخص خواهد شد که چقدر آقای مؤمنی عنوان یک فرد حرفهمؤمنی، رئیس جدید حراست به 

ایم که تا آخرین کمک کنند. من در رابطه با حراست و نظارت تأکیددارم و به امید خدا شبکه بسیار خوبی را طراحی کردهتواند در بهبود اوضاع می

بینیم. هدف ما این است که بتوانیم کارهای خوب را رصد کنیم و صدالبته کاری کنیم که کسی حتی به فکر خلاف کردن  لایه دانشگاه را می 

آبان و با قدردانی از دکتر روئینی گفت: باوجود شلوغی این مرکز مشاهده شد که کارکنان  1۳زرسی نامحسوس از داروخانه وی با اشاره به با نیفتد. 

 این داروخانه با مردم برخورد بسیار خوبی دارند که جای تشکر دارد. 

تفاوت« باشیم زیرا  شود ولی طوری نباشد که »بی   داروجه »حرمت« افراد خدشه هیچدکتر قناعتی خطاب به رئیس جدید حراست گفت: بنا نداریم به 

سوراخ کشتی از  همیشه  بزرگ  می های  غرق  کوچک  بی های  گاهی  و  جبران شوند  ضربات  باعث  می توجهی  وارد  سیستم  به   کند.ناپذیر 

هایی به وجود  گونه است که زخموی با بیان اینکه حراست، نظارت، ارزیابی و بازرسی همانند شبکه عصبی است گفت: در بیماران دیابتی به این

 آید که به دلایل اختلال اعصاب حسی است. می

شند و  دکتر با بیان اینکه باید تمرین کنیم که بدون اینکه با هم »تداخل« کنیم به همدیگر کمک کنیم افزود: افراد اگر ظرفیت بالایی داشته با 

 گیرد.کنند سیستم سرعت می ضمن حفظ جایگاه بتوانند با ظرافت و بدون اصطکاک به هم کمک

عنوان سرپرست مدیرت حراست دانشگاه علوم پزشکی تهران  در ادامه دکتر فرزانه، رئیس حراست وزارت بهداشت با اشاره به انتصاب مؤمنی به 

چشم تیزبین و یک بازوی    عنوانخوبی شناخت داشتند و به ما معرفی کردند. امیدوارم آقای مؤمنی بهگفت: خوشبختانه دکتر قناعتی از ایشان به 

 توانمند و یک مشاور امین در جایگاه یک حراستی خوب برای دانشگاه علوم پزشکی تهران که یک دانشگاه مادر است کمک و سربازی کند. 

امیدوارم ایشان   زند وها حرف اول را می ها اشاره کرد و گفت: بحث فسادستیزی در همه حوزهوی بر بحث فسادستیزی در دولت جدید و در دانشگاه 

آید اقدام مناسب و از رهنمودهای رئیس محترم  هایی که در سطح دانشگاه به وجود می با یک تیم ارزشی و انقلابی مسائل را رصد و برای بحران 

 دانشگاه و دفتر نهاد رهبری در دانشگاه استفاده کنند.

علمی و  ی کردم در درجه اول کرامت نیروهای دانشگاه اعم از هیئتدکتر رضائی رئیس سابق حراست دانشگاه گفت: در طول این چند سال سع

خواستیم که »چشم«  عنوان یکی از اصولی بود که سعی کردم رعایت کنم اما در کنارش میکارکنان و مجموعه بدنه دانشگاه را حفظ کنم و به 

شد سعی کردیم کمترین حاشیه را در پیگیری  مواردی که احصا میها و در  دانشگاه باشیم. دانشگاه به این بزرگی بدون مشکل نیست اما در بررسی 

 داشته باشیم.

هایی که مؤمنی هم با قدردانی از زحمات دکتر رضائی گفت: باعث افتخار برای من است که در جمع شما هستم. در یک هفته گذشته با بررسی 

 اند.خالصانه کشیده کردم جناب دکتر رضایی و همکاران ایشان زحمات بسیار زیاد، ارزنده و
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وی یکی از وظایف مهم حراست را »صیانت« از کارکنان و مدیران مجموعه عنوان و بر خودمراقبتی افراد تأکید کرد و گفت: ما دوست و دلسوز  

خودمان عمل  کنیم برای حفظ مجموعه و مدیران است و به وظیفه صیانتی  دهیم و به مسائلی ورود میشما هستیم اگر موضوعی را انتقال می

 کنیم. می

 گزارش برنامه چهارساله معاونت بهداشت 

منطقه    5میلیون نفر را در    ۳دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه با اشاره به اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران جمعیتی بالغ بر  

های  پراکندگی منطقه تحت پوشش را یادآور شد و برنامه   ها و بزرگی وجنوب تهران، اسلامشهر و شهرری تحت پوشش دارد، معضلات، چالش

 این معاونت در چهارسال آینده را تشریح کرد.

با وجود تحریم، سوءتغذیه و    99ومیر کودکان در سال  های دانشگاه در عرصه بهداشت از کاهش آمار مرگدکتر اولیایی منش با اشاره به موفقیت

درصد جمعیت هدف دوز اول و   94مرکز واکسیناسیون کرونا در دانشگاه گفت: خوشبختانه  228ه فعالیت مسائل اجتماعی در جنوب شهر و با اشار

 نظیر است. اند که در سطح کشور بی درصد دوز دوم واکسن کرونا را دریافت کرده 60

خواهم بودجه  است گفت: از دکتر ذاکریان می  ترین برنامه ما در دانشگاه علوم پزشکی تهران بهداشتدکتر قناعتی هم در ادامه با بیان اینکه مهم

برابر افزایش دهند و از هر مسیری برای افزایش بودجه اقدام و کمک کنند به که همه طوریبهداشت را برآورد کنند و با منابع خودمان تا دو 

 کارمندان آرزو کنند که در مراکز بهداشتی کار کنند.

  15تا  10اندازی ستفاده از ظرفیت سلبریتی ها و ورزشکاران معروف کشور اشاره کرد و گفت: با راه سرپرست دانشگاه به پویش ورزش همگانی و ا 

 ویژه در محدوده جنوب شهر تهران، پویشی ایجاد کنید تا با کمک ورزشکاران مردم به ورزش کردن و تحرک تشویق شوند. ها بهایستگاه در پارک

و دکتر اولیایی منش برای واکسیناسیون کرونا در محدوده تحت پوشش گفت: در ستاد ملی کرونا از    دکتر قناعتی با قدردانی از معاونت بهداشت

وی بحث بهداشت محیط   مدل واکسیناسیون در دانشگاه علوم پزشکی تهران تشکر کردند و معاونت بهداشت در این زمینه آبروداری کرده است.

ای برای شهرداری تنظیم شود تا سرمایه گذاری لازم در محدوده هارساله معاونت بهداشت نامهرا یادآور شد و گفت با استفاده از مفاد برنامه چ

 جنوب شهر با کمک این سازمان انجام شود. 

های بالینی دکتر قناعتی با تأکید بر ورود دانشجویان به مشکل فشارخون جامعه از رئیس دانشکده پزشکی خواست با تهیه دستورالعملی همه گروه

 شوند درزمینه فشارخون وارد شوند و به دانشگاه کمک کنند.موظف 

ات در این جلسه پس از ارائه گزارش دکتر دهقان درباره مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دکتر قناعتی با اهدای هدیه و لوح تقدیر از خدم

د سینا مرعشی، مدیر سابق فناوری اطلاعات دانشگاه قدردانی  ارزشمند دکتر خورشید وسکویی، مشاور سابق رئیس دانشگاه در امور زنان و دکتر سی

 کرد.

شگاه  در پایان دکتر سیدابوالفضل ذاکریان معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع و دکتر مسعود میرمعینی مدیر توسعه و سرمایه انسانی دان

 ت رئیسه نقطه نظرات خود را بیان کردند.درباره تبدیل وضعیت کارکنان ایثارگر دانشگاه توضیح دادند و اعضای هیئ
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 انتصاب دکتر بهاره یزدی زاده به سمت مدیر امور تحقیقات و فناوری دانشگاه 

دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری در ابلاغی دکتر بهاره یزدی زاده را به سمت مدیر امور تحقیقات و فناوری دانشگاه  

 .منصوب کرد 

 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، معاونت تحقیقات و فناوری، دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری در ابلاغی دکتر به گزارش  

 .بهاره یزدی زاده را به سمت مدیر امور تحقیقات و فناوری دانشگاه منصوب کرد

 :آنچه در متن ابلاغیه آمده به شرح ذیل است

 ی زادهسرکار خانم دکتر بهاره یزد 

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام  

 .نمایممی  منصوب   دانشگاه  فناوری  و  تحقیقات  امور  مدیر   نظر به سوابق علمی و تجربیات ارزنده سرکارعالی و به موجب این ابلاغ، شما را به عنوان

 ت تضمین پاسخگویی اجتماعی نظام پژوهشی دانشگاه در راستای امید است با اتکال به خداوند متعال و به منظور تقویت فرایندهای دانشگاه در جه 

 :موارد زیر نهایت تلاش خود را مبذول فرمایید

 های سلامت در سطح ملی و جمعیت تحت پوشش دانشگاه های پژوهشی مبتنی بر چالشنظام مند نمودن شناسایی اولویت  .1

 .دالت بین واحدهای مختلف دانشگاهروان سازی فرایندهای حوزه مدیریت پژوهش دانشگاه با رعایت ع .2

 های تحقیقاتی دانشگاه ارتقای کیفی و کمی طرح  .3

 ها و مراکز تحقیقاتی دانشگاه شفاف سازی فرایندهای پژوهشی دانشگاه و پایش و ارزیابی منظم فرایندهای تفویض شده در دانشکده  .4

 استانداردهای لازم در این حوزههای دانشگاه و حفظ  تلاش در جهت تضمین کیفیت پژوهش .5

 وند منان خواستارم.خدا از دانشگاه در مهم مسئولیت این انجام در را سرکار توفیق

 دکتر اکبر فتوحی 

 معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی تهران 
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 هم اندیشی سرپرست امور حقوقی دانشگاه و رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( 

نشست مشترک رئیس و جمعی از مسئولان مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با سرپرست امور حقوقی دانشگاه در خصوص  در  

 .تقویت و توسعه واحد حقوقی مجتمع و نحوه ارائه مشاوره های حقوقی به کارکنان این مرکز تبادل نظر و تصمیم گیری شد

 

در جلسه ای با حضور شاهین    1400آبان    24پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دو شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم  

ساحلی سرپرست مدیریت امور حقوقی دانشگاه، دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، مهندس 

ینی رئیس بیمارستان امام، پرستو آریاملو مدیره پرستاری مجتمع، دکتر خدانظر خروشا محمد علی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر علیرضا کاظم

جانشین مسئول فنی مجتمع، محمدحسین امراللهی مدیر منابع انسانی، حسن رضانژاد رئیس حراست و امیر رجبی رئیس دفتر ریاست در خصوص 

گستره فعالیت های مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و اهمیت پاسخگویی به  در این جلسه با توجه به  .مسائل حقوقی این مرکز تبادل نظر شد

ر  چالش های موجود در این حوزه بر جذب و به کارگیری نیروی انسانی مناسب به منظور تقویت و توسعه این واحد راهکارهایی ارائه و همچنین د

ارکنان توسط وکلای کارآمد و پیگیری مسائل حقوقی جاری بیمارستان با کمک ادامه بر تشکیل بانک اطلاعاتی مناسب، ارایه مشاوره حقوقی به ک

 .نمایندگان حقوقی مجتمع تاکید شد

 

 بازدید دکتر قناعتی سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران از بیمارستان شریعتی

گ محمدی رئیس دانشکده پزشکی  دکتر حسین قناعتی سرپرست دانشگاه به همراه دکتر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری و دکتر بی

 .از پژوهشکده های بیمارستان شریعتی بازدید کردند 
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دومین نشست هم اندیشی سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران با هیئت رئیسه و روسای بخش های  

 بیمارستان سینا

در دومین نشست هم اندیشی هیئت    1400آبان    ۲4دوشنبه  دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران صبح  

رئیسه و روسای بخش های بیمارستان سینا حضور پیدا کرد و در یک فضای صمیمانه از نزدیک پیشنهادها و نیازهای بخش ها و  

 .گروه های مختلف بیمارستان سینا را از زبان روسای بخش های بیمارستان شنید و مورد بررسی قرار داد
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 کتر قناعتی: به عنوان معلم باید تلاش کنیم تا امید در میان دستیاران؛ اینترن ها و دانشجویان از بین نرود د

 اندیشی سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران با هیئت رئیسه و روسای بخش های بیمارستان سینادومین هم 

در دومین نشست هم اندیشی هیئت رئیسه و روسای بخش های بیمارستان سینا حضور    1400آبان    24سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران صبح دوشنبه  

مارستان شنید  پیدا کرد و در یک فضای صمیمانه از نزدیک پیشنهادها و نیازهای بخش ها و گروه های مختلف بیمارستان سینا را از زبان روسای بخش های بی

 .و مورد بررسی قرار داد

 

ومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان سینا، دکتر حسین قناعتی؛ سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران در این نشست به گزارش روابط عم

  اما  پس از پایان سخنان استادان و شنیدن نظرات و پیشنهادهای آنان گفت: عدالت در سلامت حکم می کند سهم مالی بیمار در درمان ناچیز باشد.

مان را دولت می پردازد و نیم دیگر توسط خود بیمار یا بیمه ها پرداخت می شود که آن مبلغی که بیمه  در مبلغ از نیمی ما کشور در حاضر حال در

رمان  ها نیز می پردازند همان پولی است که از قبل مردم به بیمه ها پرداخت کرده اند و آن طور که به نظر می رسد مردم در زمینه هزینه های د

 . شود رنج و درد دچار مالی تمکن نداشتن علت  به فردی اسلامی جمهوری در آید نمی  خوش را  خدا ندارند و باید به آنها کمک شود. اوضاع خوبی

 در   پروژه  این  شهرداری  حمایت  با(  ره)  خمینی  امام  بیمارستان در:  گفت بیمارستان  باغ به سینا  بیمارستان  تبدیل  پیشنهاد  به  پاسخ  در  همچنین  وی

 است. عالی بسیار طرح و  است انجام حال

 مرکز  این  به   توان  حد  در  بخش  این   اندازی  راه  برای:  گفت  نیز  سینا  بیمارستان  در Heart failure دکتر قناعتی در خصوص راه اندازی بخش

 . باشد  برخوردار  بیشتری  بودجه   از   باید  است   انجام  حال  در  که  خدماتی  دلیل  به   تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  مسلما.  کرد  خواهیم  کمک  درمانی

رست دانشگاه با اشاره به صحبت های دکتر تقاء بیان داشت: من دیروز پویش با هم مهربان باشیم را راه اندازی کردم و با شنیدن صحبت  سرپ

نباید به خاطر نداشتن پول   پویش دیگر راه اندازی کنم؛ یکی هیچ کس نباید گرسنه بماند و دیگری اینکه هیچ کس  2های دکتر تقاء در نظر دارم  

از خدمات درمان محروم بماند. لازم است که فرهنگ سازی انجام دهیم چون هیچ کس به غیر از خود مردم نیست که به خودشان کمک کند و 

اد و حتی قداست هستید باید دست به زانو بزنیم و یا علی بگوییم تا مشکلات حل شود. شما به عنوان پزشک در بین بیمارانتان مورد احترام؛ اعتم

 و از این فرصت باید استفاده کنید و آنها را به کمک کردن و خوبی کردن ترغیب کنید.

دم  دکتر قناعتی ضمن تاکید بر اینکه باید به بیمارستان های پایین شهر رسیدگی شود گفت: من در بازدیدی که از بیمارستان ضیائیان داشتم دی

 سرانه تخت برای مردم جنوب شهر کم است. ما باید این بی عدالتی بین پایین شهر و بالا شهر را از بین ببریم.   چقدر مردم به تخت نیاز دارند و
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سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران همچنین در خصوص تخصیص سرانه به مراکز پژوهشی گفت: در این زمینه بررسی ها انجام می شود و  

وی با اشاره به راه اندازی شهر   کز با میزان دریافتی آنان مطابقت داده می شود تا بی عدالتی برطرف شود.میزان فعالیت های انجام شده در این مرا

یکون  علم شهید سردارسلیمانی گفت: راه اندازی این شهر یکی از آرزوهای بزرگ است و به یاری خدا این کار را شروع کردیم. این پروژه مشابه سل

 ن هم درآمدزایی بسیار زیاد خواهد شد و هم امکان افزایش میزان پژوهش ها فراهم می شود. ولی آمریکا است که به واسطه آ

 ست.دکتر قناعتی همچنین بر صرفه جویی نیز تاکید کرد و گفت: باید راندمان را نیز در نظر گرفت و در تنظیم منابع و نیروی انسانی به کار ب

امیدی در میان دستیاران گفت؛ امید بسیار مطلب مهمی است؛ و ما به عنوان معلم باید تلاش  سرپرست دانشگاه در خصوص نگرش منفی و نا  

بسیار تاثیرگذار  کنیم تا امید در میان دستیاران؛ اینترن ها و دانشجویان از میان نرود و طرز نگرش و برخورد ما با آنان و دفع نا امیدی در میان آنها  

ر بیمارستان سینا وجود دارد همه ما بیرون از کشور را نیز دیده ایم باور کنید در بیمارستان ها پیشرفته دنیا نیز است. واقعا جنبه های مثبت زیادی د

ن ما باید  همچون بیمارستان امام خمینی )ره( و بیمارستان سینا از تنوع استادان و بیماران مختلف برخودار نیستند بنابراین چرا دستیاران و نخبگا

  سمت   به   حرکت  چ  شوید   می  متوجه  نگرید  می   مدرن  مدیریت  در  که  چه  هر رون از کشور شرایط بهتر آموزشی برای آنان مهیا است.فکر کنند که بی

  در   را  خود  اگر.  است  مدرن  مدیریت  نکات  از  یکی  این  و  مسئول«  کلکم  و  راع  »کلکم  فرمایند؛  می(  ص)  اکرم  پیامبر.  است   اسلامی   و  الهی  قوانین

وی همچنین از دکتر گلبخش به دلیل  باشیم مسلما جامعه گلستان خواهد شد.  داشته  خدایی  و  الهی  حرکت  و  بدانیم  مسئول  جامعه  مسائل  قبال

دانی  استفاده از محصولات ایرانی در درمان بیماران و اداره خوب بخش ارتوپدی و از دکتر پازوکی به دلیل راه اندازی بخش ای سی یو تنفسی قدر

ساله بیمارستان است    4ندازی بخش عفونی در بیمارستان موافقت کرد و در ادامه با بیان اینکه دکتر طالب پور در حال نگارش برنامه کرد و با راه ا

 از همه استادان خواست در تدوین این برنامه کمک کنند تا چیزی از قلم نیفتد.

هدف این است که یک    و.  است  شده   گرفته   نظر  در  دانشگاه IT برای  قوی  بسیار  تیم:  داشت  عنوان   نیز  دانشگاه IT دکتر قناعتی در زمینه ارتقای

  لازم  های  رایزنی   نیز   بهداشت   وزیر  با  خصوص  این  در  و  بربگیرد   در  را  دانشگاه  پوشش  تحت  های  بیمارستان  همه  تا  شود  ایجاد IT سیستم جامع

در رابطه با    وی .شود  گرفته  نظر  در  کشور  پزشکی  علوم  های  دانشگاه  سطح  در IT پایلوت  عنوان  به  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  تا  شده  انجام

 آبان برای بیمارستان ها نعمت هستند البته مشکلاتی را نیز دارند.  1۳داروخانه ها عنوان داشت: داروخانه 

 

علاقه به محیط کار افزایش یابد و عرق همکاران  دکتر قناعتی افزود: واقعا خانه اول ما محل کار ماست و باید شرایطی در نظر گرفته شود تا  

بیمارستان سینا به محل کار خود دارند یک دستاورد محسوب می شود و در دنیا در تکنیک های مدیریتی در صدد هستند تا محیط کار را برای  

روی انسانی و سرمایه در حال حرکت هستیم. وی با تشکر از دکتر ظفرقندی گفت: حقیقا برای تولید علم و تولید نی کارمندان خود دلچسب کنند.

به سرپرستی دکتر فتوحی تشکیل شده است و اطلاعات را جمع آوری می کنند. در دکتر قناعتی بر همکاری بین    قوی R&D در دانشگاه تیم

 . بخشی در مدیریت دانشگاه و استفاده از خرد جمعی تاکید کرد و آن را برای اداره دانشگاه حائز اهمیت دانست
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 سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران، پویش »دانشگاه مهربان« را کلید زد

 .دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه همه مردم را به پویش »دانشگاه مهربان« دعوت کرد 

 

 

 

 

 

 

 

 

ا به برخورد مهربانانه و پویش »دانشگاه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی با انتشار فیلمی در فضای مجازی مردم ر

 مهربان« دعوت کرد. 

 خواهیم با هم یک چالش را شروع کنیم می

 خواهیم با هم مهربان باشیم ما می

 هرجا که هستیم 

 کنید چه وقتی که شما به بیمارستان مراجعه می 

 کنم چه زمانی که من در اداره یا هر جای دیگر به شما مراجعه می 

 مهربان باشیم بیایید با هم 

را دراستوری خود   tums_newsعلاقه مندان برای شرکت در این پویش ویدئوهای خود را در صفحه شخصی خود استوری کرده و شناسه  

 . شود می اهدا جوایزی و منتشر منتخب استوری به ماه هر پایان در اینکه توضیح  منشن کنند.

 

 گروه پاتولوژی بیمارستان رازی  دیدار دکتر ابوالفضل زنده دل رئیس بیمارستان با

دکتر ابوالفضل زنده دل با تاکید بر این که با افتتاح ساختمان جدید شاهد افزایش چشمگیر هزینه ها هستیم گفت: در این مرحله  

 .مواردی که اولویت دار بوده و ضرورت بیشتری دارند را در راس پیگیری های خود قرا داده ایم 
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عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان رازی، در ابتدای جلسه دکتر کامبیز کامیاب رئیس واحد پاتولوژی ضمن خیر مقدم  به گزارش روابط  

است و    به دکتر زنده دل گفت: بیمارستان رازی جزو اولین بیمارستانهایی بوده است که فلوشیپ در حوزه درماتوپاتولوژی در آن استقرار پیدا کرده

آینده نزدیک فلوشیپ خارجی برای آموزش در گروه پاتولوژی بیمارستان پذیرفته شود که این امر مستلزم تجهیز فضای موجود و    قرار است در

 برطرف کردن مشکلات دیگر است. 

سامانه مشکلات  نیز  و  ها  پرونده  بایگانی  فضای  کمبود  مارکرها،  تهیه  انسانی،  نیروی  کمبود  قبیل  از  مواردی  به   .ردک  اشاره HIS وی 

  که  مواردی مرحله  این در  لذا و هستیم ها هزینه  چشمگیر شاهدافزایش  جدید ساختمان افتتاح با  که  این بر  تاکید با  دل زنده  ابوالفضل دکتر   سپس

ایم گفت: بسیاری از مشکلات ارائه شده از طرف گروه پاتولوژی   داده  قرا  خود  های  پیگیری  راس  در  را  دارند  بیشتری  ضرورت   و  بوده  دار  اولویت

 قابلیت برطرف شدن در آینده نزدیک خواهد داشت. 

 

 هاالملل دانشکدهالملل دانشگاه با معاونان بیننخستین نشست معاون جدید بین 

 ست نظیر در کشور اای بزرگ، قدرتمند و کمالملل دانشگاه مجموعه دکتر آیتی: خانواده بین 

ها با ارائه گزارش عملکرد  الملل دانشکده الملل دانشگاه و معاونان بین نخستین نشست دکتر محمدحسین آیتی، معاون جدید بین 

 .ها برگزار شدچهارساله این مجموعه 
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در سالن حکیم ستاد مرکزی    1400آبان    25شنبه  الملل، در این نشست که سهبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

الملل، دکتر امیرحسین الملل معاونت بینالملل دانشگاه، دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بین برگزار شد، دکتر رامین کردی، معاون پیشین بین

ندانپزشکی، داروسازی، پیراپزشکی،  های پزشکی، بهداشت، د الملل دانشکده الملل و معاونان بینالملل معاونت بین معماری، مدیر توسعه امور بین 

رژیم و  تغذیه  علوم  مامایی،  و  پرستاری  ایرانی،  طب  مجازی،  فناوریتوانبخشی،  و  داشتندشناسی  حضور  نیز  پزشکی  نوین   .های 

ها دانست و بیان  هالملل دانشکدهای چهار سال گذشته معاونان بیندر آغاز، دکتر کردی بهانه اصلی حضور در این گردهمایی را قدردانی از تلاش

 .های اصلی دنبال شودالملل از سطح ستاد به بدنه دانشگاه به عنوان یکی از برنامه های بینداشت: در این مدت تلاش شد تمرکززدایی فعالیت

تید دانشگاه اخذ شود،  های آموزشی و توسط اساالمللی باید در سطح گروه الملل دانشگاه با تأکید بر اینکه تصمیمات بزرگ بین معاون پیشین بین

های خوبی نیز صورت گرفت اما همچنان تا نقطه مطلوب فاصله  الملل دانشگاه توسعه یافت و به دنبال آن فعالیتافزود: براین اساس شبکه بین

ستای همین هدف عنوان کرد ها را در راالملل دانشکدهالملل دانشگاه و معاونان بین ای معاون بینهای دورهوی برگزاری نشست .زیادی وجود دارد

ها اند که همکاری با آن ها با وجود کمبود امکانات و نیروی انسانی به دوش کشیدهالملل دانشکدهالمللی سازی را معاونان بین و گفت: بار اصلی بین 

 .در این مدت برای من بسیار جای افتخار دارد

رود، خاطرنشان ها با علاقه و پشتکار افراد پیش می ه حاکی است که بسیاری از فعالیتهای کاری در این عرصدکتر کردی با بیان اینکه تجربه سال

رسد و امیدوارم ایشان با  النفسی چون دکتر آیتی میکوش و سلیمالملل دانشگاه به مدیری با تجربه، سخت کرد: خدا را شاکرم که میراث حوزه بین

م و  مدیران  سایر  پشتکار  و  علاقه  و  خود  کندتوانمندی  هموار  پیش  از  بیش  را  مجموعه  اعتلای  و  پیشرفت  مسیر  بتواند  حوزه،  این   .عاونان 

ها، گفت: قرار گرفتن در جایگاه الملل دانشکدهالملل دانشگاه با ابراز خرسندی از حضور در جمع معاونان بینسپس دکتر آیتی، معاون جدید بین

های گذاری شده و دکتر کردی آن را با مدیریت کارآمد خود با وجود مسائلی چون تحریم پایهالملل دانشگاه که توسط دکتر عرب خردمند  معاون بین 

های آموزشی، ها، گروهالملل دانشگاه در سطح دانشکده وی گسترش شبکه بین .شک سخت و دشوار استگیری کرونا ادامه داده، بیظالمانه و همه 

ای بزرگ  الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران امروز مجموعه ارزیابی کرد و اظهار داشت: خانواده بینها را اقدامی مثبت  مراکز تحقیقاتی و بیمارستان 

 .نظیر استهای علوم پزشکی کم توان گفت در کشور و دیگر دانشگاهو قدرتمند است که به جرأت می 

الملل دانشگاه چون گذشته به سمت پیشرفت و  ا حوزه بین هالملل دانشکده دکتر آیتی ابراز امیدواری کرد که با همکاری و همراهی معاونان بین 

برداردموفقیت گام  بیشتر  بین  .های  روابط  مدیر  نکوفر،  دکتر  آن،  از  بینپس  معاونت  تلاش الملل  از  حاضران  سایر  از  نمایندگی  به  و الملل  ها 

همهحمایت کردهای  قدردانی  گذشته  سال  چهار  طی  کردی  دکتر  معاون .جانبه  ادامه،  بین در  دانشکدهان  چهارساله  الملل  عملکرد  گزارش  ها 

المللی چون برگزاری های بینترین رویدادها و برنامهالمللی را ارائه و به تشریح مهمهای آموزش، پژوهش و خدمات بینهای خود در حوزهمجموعه

 .رداختندمدت پهای کوتاهالمللی بهاره و تابستانی و دورهها و سمینارها، مدارس بینهمایش
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های همکاری، تسهیل صدور ویزا برای اساتید دانشگاه به منظور شرکت در  نامه ها بر لزوم تدوین برنامه عملیاتی برای عملیاتی شدن تفاهمآن

پیشدوره کشور،  از  خارج  فعالیتهای  در  همکار  اساتید  برای  تشویقی  بسته  بینبینی  رویکردهای  با  مارکتینگ  سیستم  تکمیل  جذب،    المللی، 

های علمی برای آموزش به زبان انگلیسی و ایجاد فرصتالتحصیلی دانشجویان خارجی، توانمندسازی هر چه بیشتر اعضای هیأتنگاهداشت و فارغ

ها ه ترین دغدغهای آموزشی خارج از کشور به عنوان مهمهای خارج از کشور، دوره فرصت مطالعاتی و مأموریت جدید برای شرکت اساتید در کنگره 

 .های پیش رو تأکید کردندو چالش

های آموزشی جدید و مورد  علمی دانشگاه با اساتید و محققان خارج از کشور و تعریف برنامه های پژوهشی اعضای هیأت همچنین گسترش فعالیت

بین  معاونان  سوی  از  نیز  خارجی  دانشجویان  جذب  افزایش  رویکرد  با  همسایه  کشورهای  تأکاقبال  مورد  گرفتالملل  قرار   .ید 

 .الملل دانشگاه اهدا شدتوضیح اینکه طی این نشست نشان دانشگاه توسط دکتر آیتی به دکتر کردی، معاون پیشین بین

 

 مراسم تکریم و معارفه روسای پیشین و جدید در مرکز قلب تهران 

فراهانی رئیس جدید بیمارستان مرکز قلب  مراسم تکریم دکتر حمیدرضا پورحسینی رئیس پیشین و معارفه دکتر علی واشقانی  

 .با حضور دکتر حسین قناعتی سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400آبان  ۲6تهران روز چهارشنبه 
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 عنوان رئیس مرکز قلب تهران مراسم تکریم دکتر پورحسینی و معارفه دکتر واشقانی فراهانی به 

 قناعتی: مرکز قلب تهران یکی از مراکز شاخص کشور و یک برند معتبر برای دانشگاه است دکتر 

خدمات   کیفیت  تهران،  قلب  مرکز  جدید  و  پیشین  روسای  معارفه  و  تکریم  مراسم  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  سرپرست 

 .نظیر معرفی کردشده در این مرکز را در کشور بیارائه

 

عنوان  دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم تکریم دکتر حمیدرضا پورحسینی و معارفه دکتر علی واشقانی فراهانی به   به گزارش روابط عمومی

با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه،    1400آبان    26رئیس مرکز قلب تهران، روز چهارشنبه  

 .تئاتر این مرکز برگزار شدعلمی و کارکنان مرکز قلب تهران، در سالن آمفی اسبق و جمعی از مدیران، اعضای هیئت دکتر عباسعلی کریمی، رئیس  

  روزى »  -  « سَلیِمٍیوَمَْ لَا ینَفَعُ مَالٌ وَلاَ بَنوُنَ إِلَّا منَْ أَتىَ اللَّهَ بِقَلْبٍ  »سوره شعرا    89و    88دکتر قناعتی در آغاز سخنان خود با اشاره به آیات  

  انسان   خلقت  در  قلب  ویژه  جایگاه  بر  بیاورد«  خدا  پیشگاه  به [  خبایث  و  رذایل  از]  سالم  دلى  که  کسى  مگر*    دهدنمی   سود  اولادى  و  مال  هیچ  که

های قلبی پیشگاه خداوند، نیت   در  انسان  رفتار  و  اعمال  شدن  پذیرفته  شاخص  و  است  انسان  توجه  محور  و  خلقت   محور  قلب:  گفت  و  کرد  اشاره

وی تزکیه را باعث روشنی دل دانست و گفت: عرفا و بزرگان دین، راه پی بردن به راز خلقت را پاک شدن قلب معرفی کردند و چنانچه   .اوست

 .انسان به درجه پاکی برسد؛ انوار الهی در او متجلی خواهد شد

رتباط قدیمی معرفی کرد و گفت: از همان زمان تأسیس این مرکز، دکتر کریمی برای بخش  سرپرست دانشگاه ارتباط خود با مرکز قلب را یک ا

دادند و خوشحالم که امروز دکتر شیرانی که یکی از بهترین دستیاران و فلوهای ما بودند؛ اینجا باقدرت تصویربرداری، بنده را مورد مشاوره قرار می 

وی مرکز قلب تهران را یکی از مراکز شاخص کشور و یک برند معتبر برای دانشگاه معرفی .هستو با کیفیت خوب، در حال ارائه خدمت به مردم  

ا کرد و گفت: انتظاری که از مدیریت جدید این مرکز داریم این است که در کنار حفظ و ارتقا کیفیت مطلوب خدمات مرکز، کمیت ارائه خدمات ر

 .درصد افزایش دهند 20حداقل به میزان 

های خدمات سلامت معرفی کرد و گفت: بر اساس مطالعات موجود به ازای هر  قناعتی رویکرد پزشکی پیشگیرانه را یکی از کاراترین روش دکتر  

 بهداشت   ٔ  طور به ازای هر یک دلاری که درزمینهجویی خواهد شد و همیندلار در درمان صرفه  10یک دلار که در واکسیناسیون هزینه کنیم،  

  که  بینیممی   خوشبختانه  و  است   مهم  بسیار  محور   بهداشت  نگاه  بنابراین  کنیم؛  هزینه  درمان  ٔ  دلار درزمینه  1500ر خواهیم شد  مجبو  نکنیم؛  هزینه

وی با اشاره به تحولات ایجادشده در حوزه آموزش و پژوهش   .در این مرکز در حال پیگیری است (Preventive Cardiology) بحث  امروز

نیا با سرعت زیادی در حال تحول و دگرگونی است و ما باید با هوشیاری، تحولات دنیا را رصد کنیم؛ امروزه با در دسترس قرار در دنیا گفت: د
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ارزش زیادی پیداکرده و سیستم تعاملی شدن آموزش، بحث منتورینگ و راهنمای معنوی  های آموزشی در پی کشف  گرفتن منابع آموزشی و 

طور پژوهش به سمت محصول محور بودن حرکت کرده و باید منافع آن به مردم برگردد؛ ما هم در دانشگاه  ند؛ همیناستعدادهای خاص افراد هست

 .مند و در آن اثرگذار هستند؛ سوق دهیمهایی که به آن علاقه تلاش خواهیم کرد این رویکرد را جاری کنیم و افراد را به سمت زمینه 

های مدیریتی در سطح جهانی در حال  وارهعث ایجاد تازگی و طراوت در مجموعه معرفی کرد و گفت: طرحسرپرست دانشگاه تغییر مدیریتی را با

مثال در رویکرد جدید نباید منتظر به وجود آمدن شرایط ایده ال  عنوان تغییر است و بر اساس آن بسیاری از رویکردهای مدیریتی تغییر کرده؛ به

های شود؛ بلکه ایجاد بخش ها مواجه شد؛ تنها کارها و پروژه های بزرگ ارزش محسوب نمی با مشکلات و چالشبرای آغاز کار ماند و باید شجاعانه  

وی با تأکید بر اینکه همه ما در هر جایگاه و سمتی،   .درستی با یکدیگر تعامل کنند؛ بهتر و مؤثرتر سبب اعتلای سیستم خواهد شدکوچکی که به 

اینترین رسالتیم؛ گفت: بحث عدالت یکی از مهممسئول و نسبت به آن پاسخگو هست اینکه در حاشیه تهران  قدر های ما در دانشگاه است؛ 

محرومیت وجود دارد درشان ما نیست و به اعتقاد من یکی از الطاف خداوند به ما، حضور دانشگاه در منطقه جنوب تهران و خدمت به مردم آن  

 .در تنگنا قرار داشته باشنداست که ممکن است به لحاظ معیشتی، بیشتر 

دارم و امیدوارم با رفع برخی  دکتر قناعتی در خاتمه گفت: مرکز قلب همواره برای من یک حالت مقدس و معنوی داشته و نسبت به آن تعصب

 .ای درخشنده باشداشکالات جزئی، این بیمارستان بتواند همچون ستاره

به دکتر واشقانی برای قبول مسئولیت و قدردانی از دکتر پورحسینی به دلیل خدمات و زحمات    دکتر کریمی رئیس سابق دانشگاه نیز ضمن تبریک

طور ویژه تشکر کنم چرا که های قبل گفت: من مثل همیشه ناگزیرم که از کارکنان به ساله ریاست مرکز قلب و خدمات ارزشمندشان در سال  4

ن مرکز قلب جای دیگری است چرا که رفتار اساتید، پزشکان و کارکنان این مرکز طی این برد لیکهمه دانشگاه از نیروهای بسیار خوب بهره می

مدیریتی دکتر واشقانی دوره سختی است چه به لحاظ تورم   وی افزود: دوره مندی را در بیماران ایجاد کرده است.سال طوری بوده که رضایت 20

 یریتی دانشگاه و دیگر مراکز وجود دارد. و تحریم و چه به دلیل فشاری که روی کادر درمان و مد

باشد.  گرفته  قرار  خداوند  پذیرش  و  رضایت  مورد  پذیرفته  صورت  کاری  اگر  امیدوارم  گفت:  خود  تکریم  مراسم  در  پورحسینی  حمیدرضا   دکتر 

به کار ببریم و اگر توفیقی    امور  اصلاح  جهت  در  داشتیم  استطاعتی  اگر  فرمایدمی   خداوند  هود  سوره  در:  افزود  قرآن  آیات  از  یکی  به  اشاره  با  وی 

 حاصل شده از جانب خداوند بوده است.

کرد. قدردانی  مختلف  واحدهای  کارکنان  و  مرکز  در  حاضر  اقشار  همه  خدمات  و  زحمات  از  ادامه  در  عروق  و  قلب  استاد   این 

طور ویژه موردتقدیر قرار داد و از  نی را به دوش کشیدند به وی با خسته نباشید به همه واحدهای مرکز خصوصاً در ایام کرونا که سختی دو چندا 

 های اداری، پشتیبانی، کلینیک، پاراکلینیک که همه وظایف خود را به نحو مطلوب انجام دادند تشکر کرد.بخش 

ها آفریدند سپاسگزاری  همه زمینههای مختلف آموزشی، پژوهشی و درمانی که افتخارات فراوانی را در  دکتر پورحسینی از همکاران، اساتید در گروه 

 کرد.

دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران با سپاسگزاری به درگاه الهی برای نعمات بزرگ و کوچک از جمله نعمت ارزشمند هستی و  

گزاری خود را از خداوند متعال به طور ویژه مراتب سپاسوی به  های الهی را خواستار شد.سلامتی که وجود دارد، توفیق قدرشناسی از این نعمت

وی   علت حضور و توفیق عضویت در خانواده بزرگ مرکز قلب، در جمع اساتید دانشگاه تهران، داشتن اساتیدی صادق و پاک دست اعلام کرد. 

را به همراه داشته باشیم   ابراز امیدواری کرد تا در طی مسئولیت در هنگام تحویل آن به مسئول بعدی لبخند رضایت الهی و حضرت ولیعصر )عج(

 و همگی خود را در معرض الهی ببینیم و ائمه معصومین را شاهد اعمال و رفتار خود بدانیم. 
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مدون چهار دکتر فراهانی در ادامه افزود: امیدواریم روند رو به ارتقای مرکز قلب را با شتاب بیشتری شاهد باشیم و امیدواریم بتوانیم یک برنامه  

با تو را  اساتید، کارکنان مدیران و صاحبساله  برنامه حاصل خرد جمعی همه  این  ارائه دهیم و  تنگناها  به همه  نظران خواهد بود که قطعاً جه 

 ها در آن لحاظ خواهد شد. اولویت

و از وجود و توانایی  این استاد قلب و عروق اضافه کرد: بحث تمام وقتی یک ظرفیت بسیار مهم مرکز قلب است که به ادامه آن استوار خواهم بود 

های مورد نیاز در  وی به ایجاد دپارتمان ها استفاده کنیم.های خلاقانه آن عنوان نیروهای پرانرژی بهره خواهیم بود تا از فعالیت و جذب جوانان به 

های قلب و شگیری بیماریها برخی از کمبودها جبران شود وی اهمیت و نقش مرکز قلب در پیمرکز قلب هم گریزی زد تا با اضافه کردن آن

 های خود اعلام کرد تا این مرکز مرجع سواد سلامت مردم، در کشور باشد. عروق در جامعه، کشور و دانشگاه را از دیگر اولویت 

ه اینجانب  طوری که به مدیران قبلی کمک کردند ب دکتر فراهانی در پایان سخنان خود از همه کارکنان، استادان، پرستاران مرکز خواست تا همان 

ها هدیه ویژه و لوح تقدیر دکتر پورحسینی توسط  در ادامه برنامه  های درمانی، پژوهشی و آموزشی باشیم.نیز کمک نمایند تا شاهد افزایش فعالیت

 سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران اهدا شد. 

تقدیر مرکز قلب تهران توسط دکتر فراهانی به دکتر پورحسینی همچنین هدیه مرکز قلب تهران توسط استاد دکتر کریمی نیز به او تقدیم شد، لوح  

عنوان سومین رئیس مرکز قلب اهدا شد و در نهایت حکم ریاست مرکز قلب تهران توسط استاد دکتر قناعتی به دکتر علی واشقانی فراهانی به

تئاتر از نکات بارز این  حضور انبوه کارکنان در سالن آمفی  اجرای دکتر تاجدینی، کلیپ بسیار فاخر تقدیر از دکتر پورحسینی و تهران تحویل شد. 

در پایان دکتر قناعتی سرپرست دانشگاه به همراه ریاست مرکز قلب و استادان از درمانگاه، اورژانس، کت لب، کتابخانه دکتر عارفی و   مراسم بود. 

 سالن اجتماعات سانتر واکسیناسیون این مرکز دیدن کرد.

 

مراسم تودیع و معارفه مدیر امور تحقیقات و فناوری دانشگاه   معاون تحقیقات و فناوری دانشگاهبا حضور 

 برگزار شد 

با حضور دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری، مراسم تودیع دکتر شکوفه نیک فر و معارفه دکتر بهاره یزدی زاده، مدیران  

 .برگزار شد  پیشین و جدید امور تحقیقات و فناوری دانشگاه

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، معاونت تحقیقات و فناری، مراسم قدردانی از دکتر شکوفه نیک فر و معرفی دکتر بهاره  

 .در سالن جلسات معاونت پژوهشی برگزار شد 1400آبان  2۳یزدی زاده به عنوان مدیر جدید امور تحقیقات و فناوری دانشگاه، یکشنبه 
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دکتر نیک فر   .در این مراسم دکتر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه و همکاران حوزه پژوهشی از زحمات دکتر نیک فر قدردانی کردند

ت  ضمن ارائه گزارش از فعالیت خود طی چهار سال گذشته، به این نکته اشاره کرد که تحول و تغییرات در افراد و سیستم موجب رشد و توسعه اس

 .ایجاد این تفکر در مدیران، افق های روشنی را برای ارتقا دانشگاه ایجاد خواهد کرد و

در پایان دکتر فتوحی ضمن آرزوی توفیق در انجام  .دکتر فتوحی نیز با تاکید بر این موضوع، این تفکر را رویکرد حسنه ای در مدیران دانست

 .وظایف، حکم دکتر یزدی زاده را به وی تقدیم کرد

 

 زدید مسئولان بیمارستان خاتم الانبیا )ص( مشهد مقدس از بیمارستان فارابی با

مدیر و جمعی از مسئولان بیمارستان تخصصی چشم پزشکی خاتم الانبیا )ص( مشهد مقدس به منظور آشنایی با فرایندهای درمانی  

 .بیمارستان فارابی از این مرکز بازدید کردند 

 

میزبان جمعی از مسئولان   1400آبان  26دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، این بیمارستان صبح چهارشنبه به گزارش روابط عمومی 

بیمارستان تخصصی چشم پزشکی خاتم الانبیا )ص( مشهد مقدس بود. دکتر رضا وفایی نژاد، مدیر، دکتر مجتبی ابریشمی، عضو هیئت علمی گروه  

درمانگاه ها و میزبان، مسئول پذیرش بیمارستان خاتم الانبیا )ص( با حضور در بیمارستان فارابی به همراه سعید  چشم پزشکی، بهبهانی، مسئول  

 .مرادی، مدیر این بیمارستان به منظور آشنایی با فعالیت های این مرکز به بازدید از فرایندهای مختلف درمانی پرداختند

روابط عمومی بیمارستان فارابی با بیان هدف از حضور در این بیمارستان گفت: شاید بتوان گفت آنچه  دکتر وفایی در این بازدید و در گفت و گو با 

تهران   که باعث شد بیمارستان فارابی را انتخاب کنیم و از مشهد مقدس و جوار آقا امام رضا )ع( و زائران و مجاوران بارگاه ملکوتی آن حضرت به 

حک شده است. زیرا   1۳24ستان فارابی نصب شده و بر آن نام کرسی بیماری های چشم با قدمتی از سال  سفر کنیم، تابلویی است که در بیمار 

معتقدیم آنچه که امروز به عنوان بیمارستان فوق تخصصی فارابی می شناسیم حاصل سال ها تجربه افراد مدیر و مدبر و اعضای هیئت علمی، 

دیقی است که از زمان آغاز به کار این بیمارستان در آن به خدمت مشغولند. در واقع بیمارستان کادر پرستاری، اداری، مالی و همکاران بسیار ص

های چشم است و همین مسئله ما را ترغیب کرد تا به همراه همکاران در این بیمارستان ای از کرسی بیماریامروزی فارابی عصاره تخلیص یافته

در دانشگاه علوم پزشکی مشهد افزود: مشهد مقدس با سابقه طولانی در داشتن دانشکده پزشکی  وی با اشاره به قدمت چشم پزشکی   .حاضر شویم

م که و درمان بیماری های چشم، همواره تلاش کرده تا با بهبود فرآیندها و فعالیت های خود، در خدمت به بیماران مثمر ثمر باشد. بسیار خشنود

کنم. از صبح و ابتدای یم و از گشاده رویی ایشان و تمام همکاران عزیز این بیمارستان قدردانی میامروز خدمت مدیر محترم بیمارستان فارابی رسید
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این بازدید فرایندهای مختلفی را همچون نوبت دهی و پذیرش بیماران، کلینیک مشاوره قبل از عمل و تمام درمانگاه های عمومی و تخصصی در  

سیار خوشحالیم که این بازدید برای تیم ما بسیار آموزنده بود. با همکارانم تلاش کردیم تا در این زمان  سطوح مختلف را مورد بازدید قرار دادیم و ب

ا حدی کوتاه بتوانیم الگوهای مناسبی را انتخاب کنیم تا بتوانیم هدف دانشگاه علوم پزشکی مشهد که همانا به حرکت سمت ارتقاء یافتن است را ت

روز فتح بابی بود برای ارتباط بیشتر میان بیمارستان های فارابی و خاتم الانبیا مشهد و توانستیم در این بازدید از  محقق کنیم. به اعتقاد بنده ام

های امروز را در برنامه های آتی خود قرار داده و  نکاتی که اساتید و کارکنان این بیمارستان مطرح کردند بهره مند شدیم. امیدواریم بتوانیم آموخته

 .فاده کنیماز آن است

 

 میزبانی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( از نمایندگان مجلس شورای اسلامی

پذیر کشور است  دکتر محمدعلی محسنی بندپی: مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بیمارستان مردم ایران و پناهگاه قشر آسیب 

 . و مشکلاتش هم باید ملی دیده و رفع شود

اندیشی با اعضای تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی  و درمان مجلس شورای اسلامی در جلسه هم   دو عضو کمیسیون بهداشت

درآمد جامعه، بر اهمیت ایجاد  پذیر و کم امام خمینی )ره( با اشاره به جایگاه ملی آن در ارائه خدمات فوق تخصصی به قشر آسیب 

 .کید کردندردیف اعتباری مستقل برای این مرکز در بودجه کشور تا

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دکتر محمدعلی محسنی بندپی و دکتر محسن فتحی  

جلسه با حضور در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در    1400آبان    27شنبه  دو عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی پنج

ترین  اندیشی با دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع و جمعی از اعضای تیم رهبری و مدیریت این مرکز در خصوص کمک به رفع مهمهم

 .های مختلف بازدید کردندوگو و در ادامه از بخش های مجتمع گفتچالش

رای همه بیماران کشور خواند و افزود: من نه به فقط عنوان نماینده مردم دکتر محسنی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( را ملجأ و پناهگاهی ب

کنند، وآمد میدانم از زحمات همه شما قدردانی کنم. این بیمارستان باوجود جمعیت زیادی که هرروز در آن رفت عنوان یک ایرانی بر خود می بلکه به 

های اقتصادی این است رفتش از چالشدرآمدترین قشر جامعه، راه برونرسانی به کمخود بسان شهری است و با توجه به جایگاه ملی آن در خدمت

 .ها بسیار اثرگذار استطور مستقل دیده شود. احیای تأسیسات قدیمی بیمارستان در کاهش هزینه که در ردیف اعتباری کشور به
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از به اعزام بیماران به خارج از کشور را نشانه اقتدار حوزه درمان خواند  سال اخیر و عدم نی  40ها، طی  گیر درمان بیماریوی با اشاره به تحول چشم

که کادر  دهد، اینکه یک پرستار باردار در بخش کرونا خدمت میهم روسفید بود. این  19و تصریح کرد: نظام سلامت کشور در بحران کووید  

همه و همه بیانگر تعهدی است که نسبت به کارشان داشتند. ما از زحمات    ها از دیدن فرزندانشان محروم بودند و ... درمان در این بحران ساعت 

های موجود که ازنظر روحی و جسمی شما در خدمت به مردم خاضعانه و خالصانه همه شما سپاسگزاریم و تمام تلاش خود را در رفع دغدغه 

 .بندیمگذارد به کار میفشار میتحت 

های ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: همچنان باید آمادگی خود را حفظ  احتمال وقوع پیک ششم و جهش این نماینده مجلس در ادامه سخنانش به 

شده است. مسئولان مربوطه نیز لازم است با توجه به شرایط دوگانه اقتصاد و سلامت نسبت به بازگشایی مدارس  کنیم و تصور نکنیم بحران تمام

 .زده عمل نکنندها شتابو دانشگاه

های مهم  محسنی همچنین بحث کارانه و انگیزه پزشکان را یک معضل جدی خواند و تأکید کرد: تربیت و نگهداشت نیروی انسانی از دغدغه دکتر  

 .امروز است که باید به آن توجه شود

مسئولان این مرکز در کمک  های کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در حوزه اقتصاد درمان خبر داد و خواستار مشارکت  دکتر فتحی نیز از برنامه

 .به اصلاح نظام موجود اقتصاد سلامت شد و در ادامه افزود: اقتصاد فعلی نظام سلامت خوب و پویا نیست و نیاز به بازنگری و اصلاح دارد

ن بهداشت و درمان  وی با قدردانی از کادر درمانی و پشتیبانی و قول مساعدت در رفع مشکلات موجود مجتمع گفت: من و همکارانم در کمیسیو

 .تری در حوزه سلامت به مردم ارائه شودکنیم تا خدمات شایستهمان را می مجلس تمام سعی

های عمرانی این مرکز گفت: مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در حال حاضر با هزار و صد و رئیس مجتمع در توضیح ساختار فعلی و پروژه

علمی و با حدود چهار هزار نیروی انسانی شاغل  عضو هیئت  ۳6۳درمانگاه تخصصی و فوق تخصصی،    90بخش و   64پنجاه تخت فعال، بیش از  

ترین مرکز درمانی، آموزشی و پژوهشی دانشگاه و کشور است. با تلاش مسئولان  سوم جمعیت کارکنان دانشگاه را در خود دارد، بزرگکه تقریباً یک

رسانی در  های مسئولان مجتمع برای اضافه شدن بیمارستان مهدی کلینیک به چرخه خدمتپیگیریوزارت بهداشت، دانشگاه و خیرین سلامت و  

 .تخت خوابی انستیتو کانسر ظرفیت این مجتمع تا سه هزار تخت بستری افزایش خواهد یافت 640های آتی و همچنین پروژه ماه

ها و مرکزیت جغرافیایی مجتمع بیمارستانی امام : با توجه به قدمت زیرساخت وی در ادامه با اشاره به موقعیت جغرافیایی مجتمع در تهران افزود

 .خمینی )ره( در شهر تهران، به پشتیبانی خوب ازنظر انرژی )آب، برق و گاز( نیاز دارد

ران محروم سراسر  دکتر دهقان حضور اساتید به نام و دانشجویان برجسته کشور در این مرکز و همچنین مرجعیت آن در پذیرش و درمان بیما

  40های برد کشوری و حدود  درصد رتبه  11کشور را از نقاط قوت و مایه افتخار مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( خواند و توضیح داد: حضور  

 60رسانی هم  خدمت  حال در بحثکند. درعینهای برد دانشگاه مسئولیت ما را نسبت به تأمین امکانات درخور این عزیزان را بیشتر میدرصد رتبه

فقط بیمارستان تهران که بیمارستان  که بگوییم این مرکز نهها هستند. ایندرصد بیماران ما ارجاعی از سایر مراکز درمانی تهران و شهرستان  70تا  

ن بیمارستان ملی است و در دهد عین واقعیت است. ایترین مردم کشور ارائه می ترین تعرفه بهترین خدمات را به محرومایران است و با ارزان 

 .دهدخوبی انجام داده و میها رسالت خود را در کمک به مردم ایران به تمامی بحران 

هایش در این مرکز به عملکرد بیمارستان در مدیریت بحران کرونا پرداخت و گفت: از  رئیس مجتمع با نگاهی گذرا بر تاریخچه حضور و مسئولیت

ها مربوط درصد کل این بستری  ۳0بستری کرونا داشتیم که    600هزار و    18کننده و  هزار مراجعه   100نون بیش از  تاک  19ابتدای پاندمی کووید  

آمار موجود می  به  توجه  با  بود.  تابستان سال جاری  پنجم کرونا سهمگینبه  و  توان گفت پیک  است  بوده  تاکنون  بحران  ابتدای  از  ترین پیک 

ویژه همکاری خوب همکاران مجتمع در تمامی طه و تمهیداتی چون اجرای پروتکل درمان بستری موقت و به خوشبختانه با حمایت مسئولان مربو
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خوبی مدیریت و کنترل شد. افتخار این را داریم که در طول این مدت هیچ بیماری نبود که به این مرکز بیاید و های درمانی و پشتیبانی به رده

 .انداز شودازپیش طنینتا نام و جایگاه این بیمارستان در حوزه سلامت کشور بیش  خدمت دریافت نکند. همین امر سبب شده

طور که در هندوستان  وی همچنین به نقش محوری مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در مدیریت و مهار بیماری موکورمایکوزیس افزود: همان

کشور ما با افزایش ابتلا به بیماری موکورمایکوزیس مواجه شدیم و بلافاصله به  شده بود، پس از ورود کووید دلتا و گسترش آن در  هم مشاهده

های  حوزه معاونت درمان وزارت بهداشت و سازمان غذا و داروی کشور منعکس کردیم. خوشبختانه در یک واکنش سریع و با همکاری تیمی گروه

رسانی وسیع در جامعه پزشکی کشور در خصوص علائم و  این بیماران و اطلاع اندازی یک درمانگاه متمرکز برای تخصصی مربوطه توانستیم با راه 

اهمیت تشخیص فوری بیماری، جلوی پیشروی و گسترش بیماری را از همان ابتدا بگیریم. موضوع مهم این است که مدت اقامت این بیماران در  

 .ودطور کامل پاک شمقایسه با بیماران کووید بیشتر است چون باید عفونت به 

کننده و افزایش ظرفیت پارکینگ مجتمع  دکتر دهقان همچنین موضوع ساماندهی همراه سراها در تأمین رفاه همراهان بیماران شهرستانی مراجعه 

 .شد  ربط در این حوزهوآمد کارکنان و مراجعان به این مرکز را بسیار ضروری خواند و خواستار تعامل و همراهی بیشتر مسئولان ذیدر تسهیل رفت

  مصطفی   پرستاری،  مدیر  آریاملو  پرستو  پشتیبانی،  معاون   سورکی  محمدعلی  دکتر  درمان،   معاون  اورندی  امیرحسین  دکتر  جلسه  این  در همچنین  

نی، دکتر علی گنجعلیخان حاکمی مدیر درمان و مسئول تجهیزات پزشکی،  انسا  منابع  مدیر  امراللهی  حسین  محمد  پشتیبانی،  مدیر  دلیر  مرادی

  مجتمع  این مدیریت و رهبری تیم اعضای از اعتباربخشی و کیفیت بهبود مسئول رجبی امیر مهندس رضا قدیم خانی مسئول مدیریت دفتر فنی، 

 .داشتند حضور

 

ی دندانپزشکی عمومی دانشکده مراسم تکریم معاون پیشین و معارفه معاون جدید معاونت آموزش

 دندانپزشکی

دکتر زینب کدخدا رئیس دانشکده دندانپزشکی در مراسمی با اهدای لوح نکوداشت از تلاش های دکتر سارا پورشهیدی قدردانی و  

 .کرد حکم انتصاب دکتر مهدیه السادات موسوی را در سمت معاون آموزشی دندانپزشکی عمومی دانشکده دندانپزشکی ابلاغ 

 

 پورشهیدی  سارا  دکتر  شد   برگزار   1400  ماه  آبان  29   که به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، در این نشست  

  لوح   اهدای  با   دندانپزشکی   دانشکده  رئیس  کدخدا  زینب  دکتر  و   ارائه   خود  عملکرد    از  گزارشی   عمومی  دندانپزشکی   آموزشی   معاونت  پیشین  معاون
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نکوداشت از تلاش های دکتر سارا پورشهیدی قدردانی و حکم انتصاب دکتر مهدیه السادات موسوی را در سمت معاون آموزشی دندانپزشکی  

 .عمومی دانشکده دندانپزشکی ابلاغ کرد

 متن ابلاغ به شرح زیر است: 

 سرکار خانم دکتر مهدیه السادات موسوی 

 های دهان و فک و صورت دانشکده دندانپزشکی روه آموزشی بیماریدانشیار محترم گ

 با سلام و احترام 

نظر به مراتب تعهد، تخصص و تجارب ارزنده سرکارعالی در حوزه آموزش، به موجب این حکم به عنوان معاون آموزشی دندانپزشکی عمومی  

های آموزشی با عنایت به رسالت این دانشکده  در جهت ارتقاء کیفیت فعالیتشوید. امید است در سایه الطاف الهی  دانشکده دندانپزشکی منصوب می

 در حوزه علوم دندانپزشکی برای تحقق اهداف زیر اهتمام ویژه مبذول فرمایید:

 های آموزش دندانپزشکی عمومی در راستای برنامه چهار ساله دانشکده و دانشگاه با هدف ارتقای کیفیت آموزشتدوین اولویت .1

 دستورالعمل ها و آیین نامه های آموزشی ابلاغی به این دانشکده از سوی دانشگاه اجرای حسن بر  نظارت  .2

 دانشجویان آموزشی عملکرد از حاصل اطلاعات و آمار تحلیل  و تجزیه آوری، جمع .3

 علمی  هیأت محترم اعضای ارزشیابی کار و ساز بهبود  جهت در تلاش .4

های جرا همراه با تعامل و دریافت بازخورد از اعضای محترم هیأت علمی و مدیران محترم گروها حال  در  آموزشی   فرایندهای  ارزشیابی .5

 آموزشی

 نامه   آیین  و  راهکارها  از  استفاده  با  دندانپزشکی   آموزش  کیفیت  و  کمیت  ارتقاء  جهت  در  دانشکده  آموزشی  های  نیرو  از  بهینه  برداری  بهره .6

 بوع مت  وزارت آموزشی هایدستورالعمل و ها

  و  کیفیت ارتقاء و بهبود راستای در مفید آموزشی هایکوریکولوم از  برداری بهره و جهان برتر های دانشگاه با مجازی و  حقیقی ارتباط  .7

 آموزش در پژوهش های فعالیت طریق از کشور آموزشی جایگاه

 تأمین نیازهای آموزشی آن منظور به  دندانپزشکی  الملل بین پردیس دانشکده با فعال ارتباط و نظارت .8

 "Main clinic" برنامه  بررسی و  ارزیابی برای کارگروه تشکیل .9

قعالیت .10 با  همکاری  ارتقاء  و  آموزشی  نظارت  وضعیت  بهبود  و  علمی  بنیه  تقویت  برای  دندانپزشکی  آموزش  توسعه  دفتر  های 

 دندانپزشکی  دانشکده دانشجویان

 موزشکده کاردانی پروتزهای دندانی تلاش در جهت ارتقاء فرآیندهای آموزشی در آ .11

 ساز  های ارزشمند موجود، زمینهبدیهی است که همدلی و همگرایی با کلیه اعضاء محترم هیأت علمی دانشکده و استفاده از ظرفیت

 وفقیت شما در این مسئولیت خواهد بود.

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 متن قدردانی به شرح زیر است: 

 ﴾النِّعمََ فَلاتَملَُّوا علََیکمُ   ِاللّه نِعمَِ  مِن الَِیکمُ النّاسِ حَوائِجَ إنَّ﴿

 امام حسین )ع( فرمود: »نیاز مردم به شما از نعمت هاى خدا بر شما است ؛ از این نعمت افسرده و بیزار نباشید.« 
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 سرکار خانم سارا پورشهیدی 

 سرپرست محترم مدیریت امور آموزشی دانشگاه 

 لام علیکم س

  علوم   دانشگاه  بزرگ  خانواده  فعال  اعضای  از  یکی  عنوان  به  دانشکده  این  اجرایی  امور  اداره  در  علمی  هیأت   مسئولیت پذیری و همکاری اعضای

باشد  تهران می ی دانشگاه علوم پزشکی  دندانپزشک   دانشکده  برکت  پر  حیات  دوره  در  آن  پیشرفت  عوامل  ترینمهم  از   یکی  تردید  بدون  تهران  پزشکی

  و لذا چه غرور آفرینندعزیزانی که در کمال صداقت و معرفت، بهترین لحظات ارزنده عمر خویش را در سنگر خدمت به این دانشکده سپری نموده 

گران از خود و در راستای تحقق اهداف وزین این دانشگاه، خالصانه از هیچ کوششی دریغ نورزیدند و با توکل به ایزد منان در کنار سایر همسن

اهتمام ویژه سرکار عالی در طول مدت تصدی معاونت آموزشی  اینجانب وظیفه خود می   گذشتند. ارزشمند و  از زحمات بی دریغ، مساعی  دانم 

ان  نمایم امید است به فضل الهی پیوسته در راه خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایردندانپزشکی عمومی این دانشکده تشکر و قدردانی می 

 . باشید پیروز و موفق ولایت عظمای  مقام فرامین  تحت

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 

 مراسم تکریم معاون پیشین و معارفه معاون جدید معاونت دانشجویی، فرهنگی دانشکده دندانپزشکی

نکوداشت از تلاش های دکتر مهدی نیکنامی قدردانی و  دکتر زینب کدخدا رئیس دانشکده دندانپزشکی در مراسمی با اهدای لوح  

 .حکم انتصاب دکتر رضا امیر زرگر را در سمت معاون دانشجویی، فرهنگی دانشکده دندانپزشکی ابلاغ کرد

 

ر شد دکتر مهدی  برگزا  1400  ماه  آبان   29  روز   در  که به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، در این نشست  

  لوح   اهدای   با  دندانپزشکی   دانشکده  رئیس   کدخدا  زینب   دکتر  و  ارائه  خود  عملکرد   نیکنامی معاون پیشین معاونت دانشجویی، فرهنگی گزارشی از

شکده  دان  یفرهنگ  دانشجویی،  معاون  سمت  در  را  زرگر  امیر  رضا  دکتر  انتصاب  حکم  و  قدردانی  نیکنامی  مهدی  دکتر  های  تلاش  از  نکوداشت

 .دندانپزشکی ابلاغ کرد

 متن ابلاغ به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر رضا امیرزرگر 
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 استادیار محترم گروه آموزشی جراحی دهان و فک و صورت پردیس بین الملل دانشکده دندانپزشکی

 با سلام و احترام 

معاون دانشجویی، فرهنگی و اجتماعی    موجب این حکم به عنواننظر به مراتب تعهد، تخصص و تجارب ارزنده جنابعالی در حوزه آموزش، به  

های دانشجویی، فرهنگی و اجتماعی با عنایت  شوید. امید است در سایه الطاف الهی در جهت ارتقاء کیفیت فعالیتدانشکده دندانپزشکی منصوب می

 ویژه مبذول فرمایید: به رسالت این دانشکده در حوزه علوم دندانپزشکی برای تحقق اهداف زیر اهتمام 

ارتباط فعال با معاونت دانشجوئی و فرهنگی دانشگاه و همچنین دفتر نمایندگی نهاد مقام معظم رهبری در دانشگاه و نیز مراکز فرهنگی   .1

 و آموزشی تربیتی مورد تأیید آنها در جهت تأمین نیازهای فرهنگی، تربیتی و مالی دانشجویان

 ب مدیریت امور دانشجویی، فرهنگی و اجتماعی و مسائل رفاهی دانشجویان در دانشکده.تلاش در جهت ایجاد ساختار مناس .2

 های دانشجوئی و فرهنگی دانشکده. همکاری با کانونهای علمی و فرهنگی دانشجویی در جهت بهبود و سالم سازی برنامه .3

 برنامه های علمی، آموزشی و فرهنگی. تلاش در جهت بسط و گسترش ارزشهای متعالی اسلامی و ایرانی در دانشکده از طریق  .4

 . دینی و علمی مبانی اساس بر  محور  اخلاق ای حرفه رفتار تعهد گسترش و  تثبیت جهت در تلاش .5

 .کارکنان و دانشجویان علمی، هیأت اعضای برای نشاط با و سالم کاری فضای ایجاد جهت در تلاش .6

  پردازی دانشجویان در فعالیت های آموزشی و پژوهشی.ارآفرینی و ایده ک های انگیزه افزایش  جهت در تلاش .7

 .کارکنان  و  دانشجویان  علمی،   هیأت  اعضای  تندرستی  با  مرتبط   نیازهای  تأمین  منظور   به  ورزشی  های  برنامه  برگزاری   در   تلاش .8

ساز ارزشمند موجود، زمینههای  از ظرفیت  استفاده  و  دانشکده  علمی  هیأت  محترم  اعضاء  کلیه  با  همگرایی  و  همدلی  که  است  بدیهی

 موفقیت شما در این مسئولیت خواهد بود. 

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 متن قدردانی به شرح زیر است: 

 ﴾النِّعمََ فَلاتَملَُّوا علََیکمُ   ِاللّه نِعمَِ  مِن الَِیکمُ النّاسِ حَوائِجَ إنَّ﴿

 « . نباشید بیزار  و افسرده نعمت این از  ؛  است شما بر  خدا هاى نعمت از شما  به مردم »نیاز: فرمود( ع ) حسین امام

 جناب آقای دکتر مهدی نیکنامی 

 دانشیار محترم گروه رادیولوژی دهان، فک و صورت 

 سلام علیکم 

  علوم   دانشگاه  بزرگ  خانواده  فعال  اعضای  از  یکی  عنوان  به  دانشکده  این  اجرایی  امور  اداره  در  علمی  هیأت   مسئولیت پذیری و همکاری اعضای

باشد  تهران می   پزشکی  علوم  دانشگاه  دندانپزشکی  دانشکده  برکت  پر  حیات  دوره  در  آن  پیشرفت  عوامل  ترینمهم  از   یکی  تردید  بدون  تهران  پزشکی

  و لذا چه غرور آفرینندعزیزانی که در کمال صداقت و معرفت، بهترین لحظات ارزنده عمر خویش را در سنگر خدمت به این دانشکده سپری نموده 

نگران از خود و در راستای تحقق اهداف وزین این دانشگاه، خالصانه از هیچ کوششی دریغ نورزیدند و با توکل به ایزد منان در کنار سایر همس

دانم از زحمات بی دریغ، مساعی ارزشمند و اهتمام ویژه جنابعالی در طول مدت تصدی معاونت دانشجویی،  اینجانب وظیفه خود می  گذشتند .

ایران  نمایم امید است به فضل الهی پیوسته در راه خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی  فرهنگی و اجتماعی این دانشکده تشکر و قدردانی می 

 . باشید پیروز و موفق ولایت عظمای  مقام فرامین  تحت

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 
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 مراسم تکریم معاون پیشین و معارفه معاون جدید معاونت بین الملل دانشکده دندانپزشکی  

تلاش های دکتر پویان امینی شکیب قدردانی  دکتر زینب کدخدا رئیس دانشکده دندانپزشکی در مراسمی با اهدای لوح نکوداشت از  

 .و حکم انتصاب دکتر سیدامیرحسین میرهاشمی را در سمت معاون بین الملل دانشکده دندانپزشکی ابلاغ کرد

 

 پویان  دکتر شد برگزار 1400 ماه آبان 29 روز  در که به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، در این نشست 

ازمع  پیشین  معاون  شکیب  امینی گزارشی  الملل  بین   لوح  اهدای  با  دندانپزشکی  دانشکده  رئیس  کدخدا  زینب  دکتر  و  ارائه  خود  عملکرد   اونت 

  دانشکده الملل بین معاون سمت  در را میرهاشمی سیدامیرحسین  دکتر انتصاب حکم و قدردانی شکیب امینی پویان دکتر های تلاش از نکوداشت

 .کرد ابلاغ دندانپزشکی

 متن ابلاغ به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر سیدامیرحسین میرهاشمی 

 دانشیار محترم گروه آموزشی ارتودنسی دانشکده دندانپزشکی 

 با سلام و احترام 

 عنوان   به  حکم این موجب به  آموزش، حوزه در جنابعالی ارزنده تجارب  و تخصص  تعهد، مراتب به  نظر 

 با  المللی  بین  هایفعالیت  کیفیت  ارتقاء  جهت  در  الهی  الطاف  سایه  در  است  امید.  شویدمی   منصوب معاون بین الملل دانشکده دندانپزشکی

 نپزشکی برای تحقق اهداف زیر اهتمام ویژه مبذول فرمایید: دندا علوم حوزه در دانشکده این رسالت به عنایت

 جهان و منطقه سطح در تهران  پزشکی علوم دانشگاه دندانپزشکی دانشکده المللی بین جایگاه بهبود جهت در تلاش – 1

 تخصصی و  عمومی مقطع در  نظارت و تلاش در جهت ارتقاء فرایند پذیرش و آموزش دانشجویان بین المللی دانشکده  -2

 بر روابط عزتمندانه اسلامی تقویت روابط بین دانشگاهی به خصوص با دانشگاه های کشورهای منطقه و جهان با تکیه  - ۳

 ایجاد بستر مناسب جهت تبادل دانشجویان و اساتید با دانشگاه های پیشرو در منطقه و جهان - 4

همکاری و ایفای نقش در شبکه توسعه فعالیت های بین المللی فی مابین واحدهای مختلف دانشگاه و بهره مندی از فضای مجازی برای    -  5

 های بین المللی گسترش حضور در عرصه 

انجام فعالیت های مرتبط با حوزه معاونت بین الملل دانشگاه در برنامه های این معاونت و همچنین بهره برداری مناسب از فرصت های    -  6

 مطالعاتی و دوره های کوتاه مدت و بلند مدت آموزشی 
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 اران بین المللی. ایجاد بستر مناسب جهت استفاده بهینه از فرصت توریسم سلامت و جذب بیم - 7

ساز موفقیت شما  های ارزشمند موجود، زمینهبدیهی است که همدلی و همگرایی با کلیه اعضاء محترم هیأت علمی دانشکده و استفاده از ظرفیت

 در این مسئولیت خواهد بود. 

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 متن قدردانی به شرح زیر است: 

 ﴾النِّعمََ فَلاتَملَُّوا علََیکمُ   ِاللّه نِعمَِ  مِن الَِیکمُ اسِالنّ حَوائِجَ إنَّ﴿

 « . نباشید بیزار  و افسرده نعمت این از  ؛  است شما بر  خدا هاى نعمت از شما  به مردم »نیاز: فرمود( ع ) حسین امام

 جناب آقای پویان امینی شکیب 

 دانشیار محترم گروه آسیب شناسی فک و دهان و صورت 

 علیکم سلام 

  علوم   دانشگاه  بزرگ  خانواده  فعال  اعضای  از  یکی  عنوان  به  دانشکده  این  اجرایی  امور  اداره  در  علمی  هیأت   مسئولیت پذیری و همکاری اعضای

باشد  می یشرفت آن در دوره حیات پر برکت دانشکده دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران  پ  عوامل  ترینمهم  از   یکی  تردید  بدون  تهران  پزشکی

  و لذا چه غرور آفرینندعزیزانی که در کمال صداقت و معرفت، بهترین لحظات ارزنده عمر خویش را در سنگر خدمت به این دانشکده سپری نموده 

ز خود و در راستای تحقق اهداف وزین این دانشگاه، خالصانه از هیچ کوششی دریغ نورزیدند و با توکل به ایزد منان در کنار سایر همسنگران ا

 گذشتند . 

دانم از زحمات بی دریغ، مساعی ارزشمند و اهتمام ویژه جنابعالی در طول مدت تصدی معاونت بین الملل این دانشکده اینجانب وظیفه خود می 

 ولایت  ظمایع  مقام  فرامین   نمایم امید است به فضل الهی پیوسته در راه خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران تحتتشکر و قدردانی می 

 . باشید پیروز و موفق

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 

 مراسم تکریم معاون پیشین و معارفه معاون جدید معاونت پژوهشی دانشکده دندانپزشکی 

حبیب  دکتر زینب کدخدا رئیس دانشکده دندانپزشکی در مراسمی با اهدای لوح نکوداشت از تلاش های دکتر مرضیه علی خاصی  

 .آبادی قدردانی و حکم انتصاب دکتر احمدرضا شمشیری را در سمت معاون پژوهشی دانشکده دندانپزشکی ابلاغ کرد 
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  مرضیه   دکتر  شد  برگزار  1400  ماه  آبان   29  روز  در  که به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، در این نشست  

  اهدای  با دندانپزشکی دانشکده رئیس کدخدا زینب دکتر و ارائه خود عملکرد  از گزارشی پژوهشی معاونت پیشین معاون آبادی حبیب خاصی علی

از تلاش های دکتر علی خاصی قدردانی و حکم انتصاب دکتر احمدرضا شمشیری را در سمت معاون پژوهشی دانشکده دندانپزشکی    نکوداشت  لوح

 .ابلاغ کرد

 ابلاغ به شرح زیر است: متن 

 جناب آقای دکتر احمدرضا شمشیری 

 استادیار محترم گروه آموزشی سلامت دهان و دندانپزشکی اجتماعی دانشکده دندانپزشکی 

 با سلام و احترام 

 عنوان   به  حکم این موجب به  آموزش، حوزه در جنابعالی ارزنده تجارب  و تخصص  تعهد، مراتب به  نظر 

های پژوهشی با عنایت هی در جهت ارتقاء کیفیت فعالیتال  الطاف  سایه  در   است  امید.  شویدمی   منصوب دندانپزشکی  معاون پژوهشی دانشکده

 به رسالت این دانشکده در حوزه علوم دندانپزشکی برای تحقق اهداف زیر اهتمام ویژه مبذول فرمایید: 

تحقق نقشه    راستای  در  دانشکده  انتظار  مورد  پژوهشی  اهداف  به   حداکثری  دستیابی   منظور  به   عملیاتی  ریزیبرنامه   و   طراحی  برای  تلاش .1

 جامع علمی دانشگاه

های بنیادی و کاربردی به منظور خلق دانش و ثروت مطابق اهداف دانشگاه های نسل سوم و تلاش برای توسعه و گسترش پژوهش .2

 چهار 

 ا صنعت و خیرین با رعایت موازین قانونی تلاش در جهت جذب منابع مالی خارج از دانشگاه از طریق ارتباط ب .3

 های بالینی دانشکده برای کمک به محققین تلاش برای ایجاد و تقویت زیرساخت داده .4

 مختلف سطوح در پژوهش در اخلاق  موازین رعایت بر نظارت .5

 دانشکده  علمی هیأت اعضای پژوهشی های فعالیت انجام در عدالت  رعایت بر نظارت .6

 افزایی و استفاده بهینه از منابع انسانی، مالی و امکانات موجود کی با هدف هم دندانپزش علوم پژوهشکده با جانبه دو و موثر همکاری .7

 دانشکده  کتابخانه تجهیز و تقویت پیگیری و نظارت .8
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 محصولات   انتشار  و  پژوهشی  امور  تسهیل  جهت  پایه  علوم  دستیاران  و  دانشجویان  از  گرفتن  کمک  و  دانشجویی  هایپژوهش  مرکز  تقویت .9

 پژوهشی 

  برنامه   اجرای  طریق  از  کشور  از  خارج  و  داخل  دندانپزشکی  های  دانشکده  با  دانشکده  مابین  فی  پژوهشی  ارتباط  ایجاد  جهت  در  تلاش .10

 .تخصصی و  عمومی دانشجویی های نامه پایان گذراندن و تحقیقاتی مشترک های

  بالینی  های داده مدیریت ارتقاء منظور به دانشکده HIS و سیستم IT واحد آماری های داده و اطلاعاتی انسانی، منابع از بهینه استفاده .11

 . پژوهش در ها آن کاربرد و

  شما   موفقیت   ساززمینه  موجود،  ارزشمند  هایظرفیت  از  استفاده  و  دانشکده  علمی  هیأت  محترم  اعضاء  کلیه  با   همگرایی   و  همدلی  که   است  بدیهی

 . بود خواهد مسئولیت این در

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 

 

 متن قدردانی به شرح زیر است: 

 ﴾النِّعمََ فَلاتَملَُّوا علََیکمُ   ِاللّه نِعمَِ  مِن الَِیکمُ النّاسِ حَوائِجَ إنَّ﴿

 « . نباشید بیزار  و افسرده نعمت این از  ؛  است شما بر  خدا هاى نعمت از شما  به مردم »نیاز: فرمود( ع ) حسین امام

 سرکار خانم دکتر مرضیه علی خاصی حبیب آبادی 

 استاد محترم گروه آموزشی پروتزهای دندانی 

 سلام علیکم 

  علوم   دانشگاه  بزرگ  خانواده  فعال  اعضای  از  یکی  عنوان  به  دانشکده  این  اجرایی  امور  اداره  در  علمی  هیأت   مسئولیت پذیری و همکاری اعضای

باشد  در دوره حیات پر برکت دانشکده دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران می   آن  پیشرفت  عوامل  ترینمهم  از   یکی  تردید  بدون  تهران  پزشکی

  و لذا چه غرور آفرینندعزیزانی که در کمال صداقت و معرفت، بهترین لحظات ارزنده عمر خویش را در سنگر خدمت به این دانشکده سپری نموده 

ین این دانشگاه، خالصانه از هیچ کوششی دریغ نورزیدند و با توکل به ایزد منان در کنار سایر همسنگران از خود و در راستای تحقق اهداف وز

 گذشتند . 

دانم از زحمات بی دریغ، مساعی ارزشمند و اهتمام ویژه سرکار عالی در طول مدت تصدی معاونت پژوهشی این دانشکده  اینجانب وظیفه خود می 

 ولایت  عظمای  مقام  فرامین   مایم امید است به فضل الهی پیوسته در راه خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران تحتنتشکر و قدردانی می 

 . باشید پیروز و موفق

 دکتر زینب کدخدا 

 رئیس دانشکده دندانپزشکی 
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واحدهای دانشگاه  تاکید دکتر قناعتی بر رشد متناسب همه /  رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهرانلسه هیئتج

 و ارتباط بیشتر روسای بیمارستان ها با مراکز تحقیقاتی 

سرپرست دانشگاه با بیان اینکه دانشگاه یک مرکز به هم تنیده از واحدهای مختلف است؛ بر هماهنگی بین همه واحدها تأکید کرد  

اق بیفتد. دکتر قناعتی افزود: به نظرم راندمان و گفت: ما به جایی نخواهیم نرسید مگر اینکه رشد متناسبی بین همه واحدها اتف

 .هایی که برای آن شده است مطلوب نبوده استپژوهش نسبت به هزینه 

در سالن مدافعان سلامت ستاد مرکزی، دکتر حسین    1400آبان    ۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه روز یکشنبه  

نامه با دانشگاه سبطین عراق)شعبه بین الملل دانشگاه علوم  ائه گزارشی از سفر اخیر خود به کربلا و امضای تفاهمقناعتی سرپرست دانشگاه با ار

ای است  العاده ساخته شده است و ساخت آن ساده، زیبا و حرفه پزشکی تهران در کربلا( گفت: دانشگاه سبطین توسط عتبه حسینی با طراحی فوق 

دانشگاه در کشورهای مختلف این ساختمان   6های که مهندس طراح آن عنوان کرد با بررسی نقشه طورییر است بهنظکه نمونه آن در جهان کم

 را طراحی کرده است. 

ای با دانشگاه سبطین امضا ساله  50نامه  دکتر قناعتی با بیان اینکه این دانشگاه )سبطین( ظرفیت پذیرش یک هزار دانشجو را دارد افزود: تفاهم

ها و دستمزد استادان بر عهده دانشگاه عراقی است. رئیس این  درصد از سود برای دانشگاه علوم پزشکی تهران و هزینه  20که بر اساس آن  شد  

دانشگاه عراقی و معاون آن از دانشگاه علوم پزشکی تهران خواهد بود ضمن اینکه مسائل آموزشی، پژوهشی و علمی در حوزه مسئولیت ماست و  

 ری با آنهاست. مسائل ادا

وی با بیان اینکه ایران، اولین کشور خارجی در عراق است    سرپرست دانشگاه گفت: منتظر مجوز وزارت علوم عراق هستیم تا کار را شروع کنیم.

ریزی دقیق و  نامه کند گفت: کشورهایی مثل امریکا، انگلیس و ترکیه هم در پی این کار هستند که ما باید با براندازی می که دانشگاه پزشکی راه

 اقدامی در شان دانشگاه علوم پزشکی تهران برای نظام آبروداری کنیم.

ریزی  کارها برنامهاندازی است و بایستی با تشکیل کمیته و تقسیمگفت: این مرکز آماده راه  2اندازی مرکز طبی کودکان  دکتر قناعتی با اشاره به راه

ها، اهداف و  انداز، مأموریت در ادامه دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری درباره چشم برداری برسانیم.بهره ماه دیگر به  2کنیم تا بتوانیم تا 

 رئیسه نقطه نظرات خود را درباره این برنامه بیان کردند.های این معاونت گزارشی ارائه کرد و اعضای هیئتبرنامه 

کز به هم تنیده از واحدهای مختلف است؛ بر هماهنگی همه واحدها تأکید کرد و گفت: ما به جایی  دکتر قناعتی هم با بیان اینکه دانشگاه یک مر

 نخواهیم نرسید مگر اینکه رشد متناسبی بین همه واحدها اتفاق بیفتد. 
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: به نظرم راندمان پژوهش  ها درس بگیریم گفتسرپرست دانشگاه با بیان اینکه آنچه در گذشته روی داده است مطلوب نبوده است و باید از گذشته 

در به دنبال یک مرکز  وی افزود: من در آغاز شیوع کرونا در ستاد ملی کرونا دربه هایی که برای آن شده است مطلوب نبوده است.نسبت به هزینه 

کند  دارو بر کرونا اثر می  ازآن هم در مراکز تحقیقاتی بر سر این مسئله بحث بود که کدامتحقیقاتی بودم که کمک بدهد اما پیدا نکردم. پس 

میلیون یورو صرف رمدسیور و    700های پیشگیری و بهداشت مطرح و مهم بود. نتیجه این شد که  که کرونا دارو نداشت و فقط بحثدرحالی

 فاویپیراویر شد که به نظرم این پول را در آب ریختیم.

سرپرست دانشگاه    وری و اصلاح این ارتباط را خواستار شد. یقاتی تأکید کرد و بهره دکتر قناعتی بر ارتباط بیشتر روسای بیمارستان ها با مراکز تحق

ه  بحث عدالت در پژوهش را یادآور شد و با تأکید بر ایجاد یک نگاه عدالت محور دراین حوزه از دکتر فتوحی خواست هدایت مرکزی ستاد دانشگا

 تر از گذشته باشد. در این موضوع قوی

( تأکید کرد و گفت: گردآوری اطلاعات قدم اول هر تحقیقی است بنابراین فناوری اطلاعات جامع و  ITفناوری اطلاعات )  دکتر قناعتی بر نقش 

وی همانندسازی و توانمندسازی را در تحقیق مهم دانست و در ادامه از معاون تحقیقات و فناوری   پیشرفته نقش اساسی در گسترش تحقیقات دارد.

عنوان یک شاخص در برنامه عملیاتی صورت پروژه مشترک با خارج از کشور تعریف کنند و بههای تحقیقاتی را به ز پروژهدانشگاه خواست درصدی ا

 ساله بگنجاند.  4

های جهانی گفت: اعداد و ارقام مقدس نیستند بلکه راهنمای حرکت ما هستند. باید ببینیم  بندیها و رتبهسرپرست دانشگاه با احترام به شاخص

پژوهششاخص  این و در  را حل  اسلامشهر  آشامیدنی  باید مشکل آب  ما  دارد.  بر روی سلامت مردم  تأثیری  اولویتها چه  به  اهمیت ها  و  ها 

های خصوصی و دانشگاهی  در پایان دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه گزارشی از آخرین وضعیت کرونا در بیمارستان  موضوعات توجه کنیم.

 برداری توضیح داد و گزارشی از بازدید بیمارستان سینا ارائه کرد. ها برای صدور پروانه بهرهواقص ایمنی بیمارستان و نیز رفع ن

آن  در ابتدای این جلسه نیز حجت الاسلام و المسلمین میرمجید قریشی در ادامه بررسی نامه حضرت علی )ع( به مالک اشتر با اشاره به فرمایش 

تواند به جایی برسد که مردم را بخورد،  خواری تبدیل شوی گفت: انسان می که به حکومت رسیدی نکند به گرگ خون  حضرت که ای مالک حالا

 منظور از مردم آبرو، مال آزادگی، حیثیت و حق مردم است که خوردن آن را برای خودش غنیمت بداند. 

جا آوری و بخش هستند یا برادر دینی تو هستند که باید حق برادری را به  مسئل دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری دردانشگاه افزود: مردم دو 

در این جلسه همچنین کلیپ »یک دقیقه با   جا بیاوری.ها باشی و یا مسلمان نیستند اما مثل تو انسان هستند که باید حق انسانی را به خادم آن

همچنین    شده را پیگیری کنند و گزارش دهند.ه خواست مسائل مطرحمسئولان دانشگاه« پخش شد که سرپرست دانشگاه از مسئولان مربوط

باره  کلیپی از دانشگاه سبطین عراق)شعبه بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران در کربلا( پخش شد و دکتر محمد آیتی، معاون بین الملل نیز در

 اقدامات انجام شده از گذشته تاکنون توضیح داد.

 

 پرستاری دانشگاه با محوریت روز پرستار در معاونت درمان  اندیشی مدیرانجلسه هم

های روز پرستار با حضور سیمین رنجبران مدیر امور پرستاری دانشگاه  اندیشی مدیران پرستاری دانشگاه پیرامون برنامه جلسه هم 

 .برگزار شد
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 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، جلسه هم اندیشی مدیران پرستاری بیمارستان های دانشگاه با حضور سیمین

 برگزار شد.   1400آبان  29رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه با مدیران پرستاری بیمارستان ها شنبه 

خصوص پویش مهربانی سرپرست دانشگاه مطالبی را    در  ابتدا  در  ها  بیمارستان  پرستاری  یرانمد  به   خوشامدگویی  ضمن  رنجبران  جلسه  این  در 

برنامه  به  ادامه  در  و  کرد  پرستاربیان   . کرد  اشاره  شود  انجام  باید  خصوص  این  در  که  اقداماتی  و  پیگیر  پرستار  ،    welcome های 

ها توضیحاتی را ارائه کرد و در ادامه    بیمارستان  و   دانشگاه  در  روز  این  پیشنهادی  برنامه   با  ارتباط  در  پرستار  روز  پیشاپیش  تبریک  ضمن  رنجبران 

 مشکلات مدیران پرستاری بیمارستانها در خصوص پوشش کادر پرستاری و سایر موارد مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

 

دعلی دهقان منشادی به انتصاب دکتر سیو  قدردانی سرپرست دانشگاه از خدمات ارزشمند دکتر مینو محرز

 سمت سرپرست مرکز تحقیقات ایدز

دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر سیدعلی دهقان منشادی را به سمت سرپرست مرکز  

 .تحقیقات ایدز منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر مینو محرز قدردانی کرد

 

 عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در متن این حکم آمده است: به گزارش روابط 
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 جناب آقای دکتر سیدعلی دهقان منشادی 

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

می شوید.    منصوب سرپرست مرکز تحقیقات ایدز  عنوان  به   ابلاغ  این   موجب  به  جنابعالی،  ارزشمند   تجربیات  و   تعهد  تخصص،  به  عنایت با 

اری انتظار می رود با تعامل سازنده با سایر مراکز تحقیقاتی داخل و خارج از کشور و بهره مندی از توان پژوهشگران موفق آن حوزه و جلب همک

تیجه، اهتمام  اعضای محترم هیأت علمی دانشگاه علاوه بر تدبیر امور محوله، نسبت به برنامه ریزی جهت امور مربوط به مرکز تحقیقات تا حصول ن

امید می رود مرکز تحقیقات ایدز با به کارگرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در جهت   ویژه مبذول فرمایید.

 از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.  اهداف تعیین شده ادامه دهد.

 دکتر حسین قناعتی 

 شگاه سرپرست دان

 متن نامه قدردانی به شرح زیر است: 

 سرکار خانم دکتر مینو محرز 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل پیشرفت 

  ایدز،   تحقیقات  مرکز  ریاست  تصدی  زمان  در  سرکارعالی  ارزشمند  خدمات  و  هاتلاش   از  دانممی   لازم  بوده است.  آن در دوره حیات پربرکت دانشگاه

 سعادت  و  سلامتی  متعال  خداوند  درگاه  از  برایتان  و  نمایم  سپاسگزاری  است  داشته  پی  در  پرباری  نتایج  که  19  کوید   گیری  همه  ایام  در  ویژه  به

 . کنم مسئلت روزافزون

توانمندیامیدوار  و  تجارب  از  بتواند  همچنان  کشور  نظام سلامت  عرصه  و  دانشگاه  بهره م  شما  چون  بزرگواری  اساتید  ارزنده  گردد. های   مند 
 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 

 بهارلوقدردانی مدیر سازمان های مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه از رئیس و مدیر مرکز آموزشی درمانی 

مدیر سازمان های مردم نهاد و خیرین سلامت و کارشناس مشارکت های اجتماعی دانشگاه با حضور در بیمارستان بهارلو از فعالیت  

هایی که در طی مواجهه با بحران کووید در جهت جذب مشارکت های خیرین و سازمان های مردم نهاد در این مرکز صورت گرفت  

 .قدردانی کردند
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های  ، دکتر مسعود خسروانی، مدیر سازمان1400آذر سال    1روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان بهارلو، روز دوشنبه    به گزارش

های اجتماعی دانشگاه در دیداری صمیمانه ضمن بررسی وضعیت موجود مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه و مریم علیپور، کارشناس مشارکت

وص تامین هزینه نیازمندان، از دکتر حمیدرضا حکمت، رئیس، داود پناهی، مدیر و علی خوش ترکیب، مسئول مددکاری و امور  بیمارستان در خص

 .خیرین بیمارستان قدردانی کردند

اصلی عبور از بحران دانست  در این دیدار دکتر خسروانی تعامل دوستانه و موثر رئیس، مدیر و کارکنان بیمارستان در دوران مواجهه با کرونا را عامل  

ای مشارکت سازمانهای مردمی است و چنانچه مردم فعالانه وارد مشکلات جامعه  و گفت: در تمام دنیا اصل اول غلبه بر مشکلات در هر حیطه 

 .ها امکان پذیر نخواهد بودنشوند عبور از بحران 

های مردم نهاد و  ی است که دانشگاه با راه اندازی سایت مدیریت سازمانها، اعتمادساز NGO دکتر خسروانی در ادامه گفت: لازمه جذب مردم و

ری خیرین سلامت، اطلاعات را به صورت شفاف در اختیار خیرین قرار خواهد داد تا هر فردی در زمینه مورد علاقه خود بتواند با دانشگاه همکا

های نیکوکارانه  نیز پیشنهادهایی ارائه شد تا با حداکثر توان به جذب کمکهای تجهیزاتی بیمارستان  در این دیدار در خصوص تامین نیاز  .نماید

 .در پایان این دیدار با اهدا لوح تقدیر از رئیس، مدیر و مسئول امور خیرین بیمارستان قدردانی شد .خیرین پرداخته شود

 

نسوج پیوندی« و انتصاب دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی به سمت سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان و 

 «رئیس »مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی
دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه در حکمی دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی را به سمت سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان  

 .و نسوج پیوندی« و رئیس »مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی« منصوب کرد
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 می دانشگاه علوم پزشکی تهران، متن احکام به شرح زیر است: به گزارش روابط عمو

 جناب آقای دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

 با عنایت به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی منصوب

لب شوید. انتظار می رود با تعامل سازنده با سایر مراکز تحقیقاتی داخل و خارج از کشور و بهره مندی از توان پژوهشگران موفق آن حوزه و جمی 

همکاری اعضای محترم هیأت علمی دانشگاه علاوه بر تدبیر امور محوله، نسبت به برنامه ریزی جهت امور مربوط به مرکز تحقیقات تا حصول 

امید می رود مرکز تحقیقات فوق با به کارگرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب    ، اهتمام ویژه مبذول فرمایید.نتیجه

 از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.  در جهت اهداف تعیین شده ادامه دهد.

 دکتر حسین قناعتی 

  دانشگاهسرپرست 

  در متن حکم دوم آمده است:

 جناب آقای دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

ایت  نظر به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی و پیرو مصوبات شورای پیوند دانشگاه مبنی بر تجمیع واحدهای فراهم آوری اعضاء و با عن

انشگاه از نظر فضای فیزیکی، تجهیزات و نیروی انسانی توانمند، به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست شبکه فراهم  به ظرفیت های موجود د

  هماهنگی  ضمن  دانشگاه،  پیوندی  اعضای  آوری  فراهم  واحدهای  بر  کامل  نظارت  با  رود  می  انتظار  آوری ارگان و نسوج پیوندی منصوب می شوید.

 مناسب   جایگاه  هم  حوزه  این  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  تا  فرمایید  اتخاذ  ترتیبی  مربوطه،  های  دستورالعمل  و  نامه  آئین  اجرای  و  بیمارستانها  با

  خود در منطقه و رتبه برتر در میان دانشگاه های دیگر را کسب نماید.
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م آوری اعضاء و ایجاد زیرساخت های مناسب در بخش های  امید است با استعانت از خداوند متعال، تعامل با معاونتهای دانشگاه و واحدهای فراه

 از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.  تحت پوشش، در این امر مهم و خداپسندانه موفق باشید.

 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 

انتصاب دکتر علی تاجدار به سمت  و  صدرائیقدردانی سرپرست دانشگاه از خدمات ارزشمند دکتر علیرضا 

 سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری 

دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر علی تاجدار را به سمت سرپرست شبکه بهداشت و 

 .ردانی کرد ای از خدمات ارزشمند دکتر علیرضا صدرائی قددرمان شهرستان ری منصوب و در نامه

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در متن این حکم آمده است: 

 جناب آقای دکتر علی تاجدار 

 با سلام و احترام 

باتوجه به پیشنهاد معاون محترم بهداشت دانشگاه و نظر به حسن سوابق جنابعالی درحوزه بهداشت، به موجب این ابلاغ بعنوان سرپرست شبکه  

 شوید. اشت و درمان شهرستان ری منصوب میبهد

ین پیشبرد امور شبکه علاوه بر تسلط بر امور فنی و تخصصی، نیازمند جلب مشارکت نیروهای صدیق بهداشتی درمانی، هماهنگی با مقامات و مسئول

های  ری اقدامات قبلی و استفاده از ظرفیت رود با پیگیشهرستان و همکاری نزدیک با مدیران و کارشناسان معاونت بهداشتی می باشد. انتظار می 

  موجود، برابر مقررات و ضوابط شرعی و قانونی و در هماهنگی کامل با معاونت محترم بهداشت دانشگاه، در ارتقاء سطح سلامت منطقه تحت 

 شهرستان ری از درگاه احدیت خواستارم.   توفیق روزافزون جنابعالی را در نیل به اهداف فوق و خدمت به مردم شریف و فداکار  پوشش اقدام نمائید.

 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 در متن نامه قدردانی آمده است: 
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 جناب آقای دکتر علیرضا صدرایی 

 با سلام و احترام 

مهمترین عوامل پیشرفت آن در مسئولیت پذیری و همکاری کارکنان توانمند و پرتلاش در اداره امور اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران، یکی از  

ها و خدمات ارزشمند جنابعالی در زمان تصدی مدیریت شبکه بهداشت و درمان  دانم از تلاش دوره حیات پربرکت دانشگاه بوده است. لازم می 

ز درگاه خداوند متعال سلامتی  که نتایج پرباری در پی داشته است سپاسگزاری نمایم و برایتان ا  19شهرستان ری، به ویژه در ایام همه گیری کووید  

مند گردد و در  های ارزنده شما بهره امیدوارم دانشگاه و نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی   و سعادت روزافزون مسئلت کنم.

 ید. عرصه های جدید پیش رو و خدمت به نظام مقـدس جمهوری اسلامی ایران، همچون گذشته موفق، موید و پیروز باش

 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 

 بنیان مستقر در آزمایشگاه جامع دانشگاه علوم پزشکی تهران های دانش بازدید سرپرست دانشگاه از شرکت

دکتر حسین قناعتی سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران با همراهی دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه، روز 

درمانی خاورمیانه«،  بنیان »درمان گستر رِناپ«، »ژن های دانش با حضور در آزمایشگاه جامع دانشگاه، از شرکت  1400آذر  دوشنبه اول  

 .»مواد دارویی اردیبهشت« و »آزمایشگاه توالی یابی ژنوم کرونای دانشکده بهداشت« بازدید کرد 
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 درمان شهرستان ری رگزاری مراسم تکریم و معارفه مدیران شبکه بهداشت و ب

 معاون بهداشت دانشگاه: فعالیت مدیر و کارکنان شبکه بهداشت و درمان ری در دوران پاندمی کرونا ستودنی است 

با حضور دکتر اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه، مراسم تکریم دکتر علیرضا صدرائی مدیر سابق و معارفه دکتر علی تاجدار  

 .مان شهرستان ری برگزار شدمدیر جدید شبکه بهداشت و در 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، مراسم تکریم و معارفه مدیران شبکه بهداشت و  

این مراسم دکتر سعید   در  .با حضور دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه برگزار شد  1400درمان شهرستان ری، روز دوشنبه اول آذر  

تاملی معاون فنی معاونت بهداشت، دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون اجرایی معاونت بهداشت و کارشناس مسئولان ستادی شبکه بهداشت شهرستان  

 .ری حضور داشتند

ویروس کرونا گفت: حضور من در    جلسه با سخنان دکتر علیرضا صدرائی و خیرمقدم به حاضران آغاز شد. دکتر صدرائی با اشاره به همه گیری

شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری همزمان با شیوع ویروس کرونا در جهان بود. بحرانی غیرمنتظره که جان انسان ها را هدف گرفته بود و  

 .این بحران بزرگ تنها با همکاری و همدلی ایثارگرانه کارکنان شبکه بهداشت کنترل شد

شرایط خاص شهرستان ری افزود: گستردگی شهرستان ری و وجود مناطق خاص و بحران زا مانند آسایشگاه سالمندان،  دکتر صدرائی با اشاره به  

به    ندامتگاه های مختلف، فرودگاه بین المللی و صنایع متعدد شرایط را پیچیده می کند ولی با همکاری کارکنان فداکار شهرستان ری، توانستیم

در ادامه دکتر علیرضا اولیائی منش در سخنانی از زحمات دکتر صدرائی قدردانی    .امروز در شرایط خوبی هستیمسرعت بر مشکلات غلبه کنیم و  

کرد و گفت: فعالیت مدیر وکارکنان شهرستان ری در دوران پاندمی کرونا ستودنی است و اگر همدلی همه کارکنان تحت مدیریت مدبرانه دکتر  

 .انسانی در این شهرستان بودیمصدرائی نبود، بی شک شاهد فاجعه ای 

های  معاون بهداشت دانشگاه در ادامه به تغییرات در دانشگاه اشاره کرد و گفت: تغییر مدیریت یکی از اصول مهم برای پیشرفت و توسعه برنامه  

ده کرده و دکتر تاجدار را که  جدید است و ما بر همین اساس تصمیم گرفتیم از تجربیات درخشان دکتر صدرائی در بخش های دیگر بهداشت استفا

 .یکی از پزشکان قدیمی شبکه بهداشت شهرستان ری هستند را به عنوان مدیر انتخاب کنیم
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آن که  دکتر اولیائی منش ادامه داد: شبکه های بهداشت برای ما به منزله یک خانه است که باید با همراهی و همدلی با یکدیگر در پیشبرد اهداف  

درادامه دکتر علی تاجدار از حضور در شبکه بهداشت شهرستان ری ابراز خرسندی    .مت اقشار مختلف جامعه است کوشا باشیمدر حقیقت تامین سلا

کرد و گفت: شبکه بهداشت شهرستان ری در حقیقت خانه من است و خیلی خوشحالم که در کنار همکاران برای بهبود شرایط شهرستان و توسعه  

 .کنیمشاخص های بهداشتی تلاش می 

مدیر شبکه بهداشت شهرستان ری با تاکید بر مدیریت مشارکتی گفت: اعتقاد من بر مدیریت مشارکتی است و باور دارم با همفکری و همدلی می 

بگذارند  توانیم در رسیدن به اهداف موفق باشیم و به همین دلیل از همه همکاران می خواهم نظریات و تجربیات خود را با من و با یکدیگر در میان  

در پایان معاون بهداشت ابلاغ مدیریت دکتر تاجدار و پیام تشکر رئیس دانشگاه از دکتر صدرائی را    .تا بتوانیم بهترین ها را به مردم هدیه دهیم

 .ه کردهمچنین دکتر اولیائی منش هدایایی به پاس زحمات دکتر صدرائی در زمان مدیریت شبکه بهداشت شهرستان ری به وی هدی .تقدیم کرد

 .جلسه با اهدای هدایایی که از طرف کارکنان شبکه بهداشت برای دکتر صدرائی و دکتر تاجدار تهیه شده بود، به پایان رسید

 

 بنیان مستقر در آزمایشگاه جامع دانشگاههای دانش بازدید سرپرست دانشگاه از شرکت

 های پژوهشی دانشگاه موردتوجه قرار گیرد ت دکتر قناعتی: باید بحث اثربخشی در برابر هزینه برای همه فعالی

بنیان مستقر در آزمایشگاه جامع دانشگاه، توجه به سودآوری  های دانش سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران در بازدید از شرکت 

 .های پژوهشی معرفی کرد اقتصادی را محرک فعالیت 

 

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران با همراهی دکتر اکبر فتوحی، معاون تحقیقات و  به گزارش روابط عمومی دانشگاه، دکتر حسین قناعتی  

درمانی  بنیان »درمان گستر رِناپ«، »ژنهای دانشبا حضور در آزمایشگاه جامع دانشگاه، از شرکت   1400فناوری دانشگاه، روز دوشنبه اول آذر  

در پایان این بازدید دکتر قناعتی در    ی یابی ژنوم کرونای دانشکده بهداشت« بازدید کرد.خاورمیانه«، »مواد دارویی اردیبهشت« و »آزمایشگاه توال

تهران  گفت و گو با روابط عمومی دانشگاه با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران، دانشگاه مادر کشور است؛ گفت: رسالت دانشگاه علوم پزشکی  

وی با تأکید بر وجود سطح    ای برای دانشگاه دارد.تحقیقاتی و پژوهشی نیز در این راستا اهمیت ویژه ترین خدمات است که خدمات  ارائه پیشرفته

وزه تحقیقات و  ح  در  پژوهشگران  توانمندی  و  فناّوری  بودن  روزبه   ٔ  بالای تکنولوژی تحقیقات در دانشگاه گفت: به اعتقاد من، دانشگاه درزمینه

  داریم   هاییضعف   توزیع  و  تولید  نظام  ساماندهی  و  اقتصادی  تفکر   سازی،تجاری  ٔ  یا عقب نیست اما درزمینهعنوان از دانش روز دنهیچفناوری، به 

د و این نقیصه را  باشن  داشته  بیشتری  توجه  اقتصادی،  مسائل  و  بازاریابی  ٔ  درزمینه  دانشگاه،   فناوری  حوزه  مسئولان  که  است   این  من  پیشنهاد  که

 هم برطرف کنند. 
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 مراسم تکریم و معارفه معاونان آموزشی و پژوهشی دانشکده پیراپزشکی رگزاری ب

مراسم تکریم و معارفه معاونان آموزشی و پژوهشی دانشکده پیراپزشکی همراه با تقدیر از کارمند بازنشسته و معرفی کارمندان  

 .نمونه فصل تابستان این دانشکده برگزار شد

 

زشکی تهران دانشکده پیراپزشکی، مراسم تکریم و معارفه معاونین آموزشی و پژوهشی این دانشکده به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پ 

سه، همراه با تقدیر از کارمند بازنشسته و معرفی کارمندان نمونه فصل تابستان، با حضور دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده، اعضای هیئت رئی

 .، در سالن جلسات برگزار شد1400آبان  ۳0، روسای ادارات و کارکنان دانشکده، یکشنبه مدیران و اعضای هیئت علمی گروه های آموزشی

وی قدردانی از خدمات    .دکتر علیزاده در ابتدای مراسم، ضمن گرامیداشت هفته بسیج، این ایام را به بسیجیان دانشکده پیراپزشکی تبریک گفت 

از  اساتید و همکاران دانشکده پیراپزشکی را از وظایف مسئولان امر دانست و بیان کرد: این یک وظیفه قانونی، اخلاقی و شرعی برای ماست تا  

زشکی به عنوان دانشجو و  سال حضورم در دانشکده پیراپ 18زحمات تمام عزیزان تقدیر کنیم و یاد خدمات ارزنده آنها را زنده نگه داریم. در طول 

ون خدای  کارمند، یکایک اعضای خانواده بزرگ پیراپزشکی را مانند اعضای خانواده خودم دانسته و برایشان احترام ویژه ای قائل بوده و هستم و اکن

  صورت   تغییرات  به  اشاره  با   دهدکتر علیزا  .هستند  کامل  سلامت   و  صحت  در   خانواده  این  اعضای  بیماری،  شیوع   متعال را شاکرم که در این وضعیت

 کنند، می  پیروی  کلی  علت  دو  از  تغییرات  همواره  که  است   این  پیراپزشکی  دانشکده  در  ما  اعتقاد:  افزود  دانشکده  رئیسه  هیئت  ساختار  در  گرفته

ای مورد نظر آن و ابدا به معنی  ه  برنامه و اهداف  به دانشکده سریعتر و  بهتر  دستیابی به کمک بعد و افراد خود شخصی مسائل و تمایلات نخست

 .قبول نداشتن و یا همراه نبودن افراد نیست

دردانی دکتر علیزاده در ادامه، تلاش های دکتر نباتچیان در مدیریت امور آموزشی دانشکده در بحران کرونا را ستودنی دانست و از زحمات ایشان ق

وزه پژوهشی تشکرد کرد و از راه اندازی و مدیریت مرکز رشد فناوری سلامت دانشکده به  وی همچنین، از خدمات دکتر قاضی سعیدی در ح  .کرد

 .از شاخص ترین اقدامات ایشان نام بردعنوان یکی 

ش  رئیس دانشکده پیراپزشکی در تقدیر از خدمات محمدرضا صفریان، کارمند بازنشسته اداره خدمات این دانشکده بیان کرد: آقای صفریان از ارز 

افتخارات دانشکده بودند، به ایشان خداقوت گفته و برایشان آرزوی موفقیت و سلامت در ادامه مسیر زندگی را دارم. بازنشستگان به عنوان    ها و

 .بزرگ فامیل در خانواده های خودشان هستند که دانشکده پیراپزشکی افتخار این را دارد که به عنوان همکار در خدمت این عزیزان بوده است
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نسته  دامه مراسم دکتر فریبا نباتچیان معاون سابق آموزشی دانشکده ضمن تقدیر از دکتر علیزاده و سایر مسئولین دانشکده گفت: تا جایی که توا در ا

وده  بام، صادقانه و با تلاش فراوان کار کرده ام و از همکارانم در معاونت آموزشی بسیار متشکرم که هر دستاوردی رقم خورده حاصل تلاش آنها  

 .است. افتخار من این است که با اساتید فرهیخته همکار بوده و هستم

دکتر مرجان قاضی سعیدی، معاون سابق پژوهشی دانشکده نیز ضمن تشکر از حاضرین در جلسه گفت: از همه دوستان و همکارانی که در این   

کی هستیم و در هر جایگاهی تمام فعالیت هایمان در راستای پیشبرد  سالها همراه من بودند تشکر میکنم، همه ما جزئی از خانواده بزرگ پیراپزش

 .اهداف آن است

سال خدمت در دانشکده یک چیز را درک کردم و آن این است که فعالیت   ۳0دکتر ناهید عین اللهی معاون آموزشی دانشکده نیز افزود: در طول  

ه  در دانشگاه علوم پزشکی تهران به دلیل قداست، قدمت و حضور اساتید فرهیخته در آن باعث افتخار است. برای عزیزانی که از جمع هیئت رئیس

 .شکده آرزوی موفقیت دارمدانشکده جدا شده اند آرزوی سلامتی و برای ساختار جدید هیئت رئیسه دان 

دکتر سید محمد هادی موسوی عضو هیئت علمی گروه مدیریت اطلاعات سلامت نیز گفت: جلسات تکریم جزء آداب بسیار خوب و جزء فرهنگ   

شود.  محسوب می شود. دانشکده پیراپزشکی خانه اول ما  ملی و دینی ما است. مسئولیت مانند دوی امدادی است و از فردی به فرد دیگر منتقل می 

 .کند. برای افرادی هم که مسئولیت پذیرفته اند آرزوی موفقیت داریماین گونه جلسات باید رونق پیدا کنند زیرا بین افراد همدلی ایجاد می 

ر حوزه پژوهشی کنم و امیدوارم در ادامه مسیر و ددکتر لیلا شاهمرادی معاون پژوهشی دانشکده نیز بیان کرد: از دکتر قاضی سعیدی تشکر می  

 .از تجربیات ایشان نهایت بهره را برده و در راستای پیشرفت اهداف دانشکده اقدامات موثری داشته باشیم

  محمدرضا صفریان کارمند بازنشسته اداره خدمات هم ضمن تشکر از برگزاری اینچنین مراسم ها در دانشکده پیراپزشکی بیان کرد: از اینکه با 

همچنین در این مراسم، زینب رجب نژاد، فاطمه   .کنید متشکرممات یاد بازنشستگان را زنده نگه داشته و ما را فراموش نمی برگزاری اینگونه مراس

  .ی شداسماعیلی و نوید محمودی به عنوان کارمندان نمونه فصل تابستان دانشکده پیراپزشکی معرفی و از زحمات آنها با اهدای لوح و هدیه قدردان

م اعضای هئیت رئیسه، مدیران و اساتید گروه های آموزشی و کارکنان دانشکده پیراپزشکی با اهدای دسته های گل و هدایای در انتهای مراس

توضیح اینکه در این مراسم، نماهنگ    .ساله آقای صفریان تقدیر کردند  ۳0مختلف از زحمات معاونین سابق آموزشی و پژوهشی دانشکده و خدمات  

 .یج و بازنشستگی و کلیپی از خدمات دکتر نباتچیان و دکتر قاضی سعیدی در زمان مسئولیت هایشان پخش شدهای مرتبط با هفته بس

 

انتصاب دکتر سیامک بشردوست و  قدردانی رئیس دانشکده توانبخشی از خدمات ارزشمند دکتر آزاده شادمهر

 به سمت سـرپرست معاونت بین الملل دانشکده توانبخشی

تون آبادی، رئیس دانشکده توانبخشی در ابلاغی دکتر سیامک بشردوست را به سمت سرپرست معاونت بین  دکتر سیداحمدرضا خا

 .الملل این دانشکده منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر آزاده شادمهر قدردانی کرد
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 :ابلاغ به شرح زیر است به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده توانبخشی،متن این 

 جناب آقای دکتر سیامک بشردوست

 استادیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

  الملل به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست معاون بین   براساس مشورت های صورت گرفته و با توجه به تجارب و سوابق جنابعالی در امور بین

 الملل دانشکده توانبخشی منصوب می شوید. 

  محترم   اعضای  مشارکت  و  عدالت و  مشورت  امر  گرفتن  نظر  در  با  ،(عج)   عصر  ولی  حضرت  توجهات  سایه  در  و   متعال  خداوند  بر  توکل  با  است  امید 

الملل در به تحقق رسیدن اهداف ذیل  عاونت و رعایت حقوق دانشجویان بینم توانمند  کارمندان آموزشی، های گروه محترم مدیران  علمی، هیئت

 اهتمام ویژه بفرمایید:

 الملل سازی دانشکده الملل با هدف بین در حوزه بین 1404-1400تدوین برنامه عملیاتی چهارساله  .1

 الملل با مشارکت معاونت آموزشی دانشکده ارتقاء کیفیت آموزشی دانشجویان بین  .2

 های توانبخشی براساس امکانات موجود  ر همه رشتهالملل د تدوین برنامه جذب دانشجوی بین .3

الملل با مشارکت   های کوتاه مدت بینهای مختلف توانبخشی و تعریف و طراحی دوره  نیازسنجی از کشورهای منطقه در زمینه رشته  .4

 های آموزشیفکری گروه

 المللی  رگزاری و تعریف وبینارها و پروژه های بینایجاد ساز و کار مناسب برای مشارکت با معاونت پژوهشی و اعضای هیئت علمی در ب .5

 الملل دانشگاه  الملل با همکاری کالج بین تدوین برنامه ارتقاء اعضای هیئت علمی در امور مختلف بین .6

 دکتر سیداحمدرضا خاتون آبادی 

 رئیس دانشکده توانبخشی 

 متن نامه قدردانی به شرح زیر است: 

 سرکار خانم دکتر شادمهر 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 
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ر  حمد و ثنای خدایی را سزاست که عاقبت همه امور به دست اوست. در این گذار، خوشا به حال آنانکه با خدمت گذاری صادقانه و خالصانه سبزت

شایسته است از زحمات ارزنده شما به    از همیشه گوی سعادت را زیرکانه در ربودند و عطای دیبای فاخر دنیا را به ردای باقی آخرت بخشیدند.

م. عنوان بنیانگذار معاونت بین الملل دانشکده توانبخشی دانشگاه علوم پزشکی تهران و دوران تصدی این معاونت, صمیمانه تقدیر و تشکر نمای

بهره مند گردد. ارزنده سرکارعالی  بتواند از تجارب  توانبخشی همچنان  ایزد منان  امیدوارم دانشکده  را تحت    از  و توفیق روزافزون شما  صحت 

 توجهات حضرت بقیه الله الاعظم)عج ( مسئلت می نمایم.

 دکتر سید احمدرضا خاتون آبادی 

 رئیس دانشکده توانبخشی 

 

انتصاب دکتر آذرمهری به و  قدردانی رئیس دانشکده توانبخشی از خدمات ارزشمند دکتر غلامرضا علیائی

 کده توانبخشی سمت سرپرست معاونت آموزشی دانش

دکتر سید احمدرضا خاتون آبادی، رئیس دانشکده توانبخشی در ابلاغی دکتر آذر مهری را به سمت سرپرست معاونت آموزشی این  

 .دانشکده منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر آزاده شادمهر قدردانی کرد

 

 :دانشکده توانبخشی،در متن این ابلاغ آمده استبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 سرکار خانم دکتر مهری 

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

نت  با توجه به مشورت های صورت گرفته و نظر به تعهد، سوابق و تجارب سرکارعالی در امور آموزشی، به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست معاو

 .توانبخشی منصوب می شویدآموزشی دانشکده 

امید است با اتکال به خداوند متعال و در سایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( با مشارکت و مشورت اعضای محترم هیئت علمی، کارکنان دلسوز  

 :و دانشجویان عزیز در همه مقاطع در جهت تحقق اهداف ذیل اهتمام ویژه بفرمایید

 دانشکده براساس نقشه علمی دانشگاه 1404-1400شی تدوین برنامه عملیاتی چهارساله آموز  .1
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 اقدام در جهت ارتقاء جایگاه آموزشی دانشکده توانبخشی در سطح کشور و منطقه و دستیابی به قطب آموزش توانبخشی کشور .2

 فراهم نمودن عادلانه و بهینه شرایط و فرصت ها برای فعالیت های آموزشی همه اعضای هیئت علمی و دانشجویان .3

 ای ارزشیابی برنامه های آموزشی و اعضای هیئت علمی و ارزیابی فراگیران طبق شیوه نامه های مصوباجر .4

پیگیری حضور فعال و جدی اعضای هیئت علمی و فراگیران در بیمارستان ها و درمانگاه ها و استفاده از فضاهای بالینی به عنوان   .5

 عرصه اصلی آموز

 ی بالینی و غیر بالینی در سطح دانشگاه ارتباط بیشتر با سایر گروه های آموزش  .6

 ارتباط و مشورت با مدیران محترم گروه های آموزشی در سطح دانشکده در جهت تصمیم گیری های خرد و کلان حوزه آموزش  .7

 برگزاری جلسات مدون و دوره ای با دانشجویان در کلیه مقاطع و دریافت بازخورده  .8

 ی هیئت علمی و دانشجویان و ارائه نوآوری های آموزشیافزایش کیفیت آموزش بصورت مشورت با اعضا  .9

 

 دکتر سیداحمدرضا خاتون آبادی 

 رئیس دانشکده توانبخشی 

 :متن نامه قدردانی به شرح زیر است

 جناب آقای دکتر علیایی 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

گذاری صادقانه و خالصانه سبزتر از  این گذار، خوشا به حال آنانکه با خدمتحمد و ثنای خدایی را سزاست که عاقبت همه امور به دست اوست. در  

 .همیشه گوی سعادت را زیرکانه در ربودند و عطای دیبای فاخر دنیا را به ردای باقی آخرت بخشیدند

توانبخشی دانشگاه علوم پزشکی تهران ص به عنوان معاون آموزشی دانشکده  ارزنده شما  از زحمات  تقدیر و تشکر نمایم. شایسته است  میمانه 

رت امیدوارم دانشکده توانبخشی همچنان بتواند از تجارب ارزنده جنابعالی بهره مند گردد. از ایزد منان صحت و سعادت شما را تحت توجهات حض

  .بقیه الله الاعظم)عج ( مسئلت می نمایم

 آبادی  خاتون  دکتر سید احمدرضا

 رئیس دانشکده توانبخشی 

 

 علمی و دستیاران گروه رادیولوژی دانشگاه با حضور رئیس دانشگاه اعضای هیئت گردهمایی 

 دکتر قناعتی: گروه رادیولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران همیشه پیشرو و یکی از راهبران اصلی دانشگاه بوده است 

های دوران  رادیولوژی دانشگاه، یکی از رسالتعلمی و دستیاران گروه  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در دیدار با اعضای هیئت 

 .رسانی به مناطق کمتر برخوردار معرفی کرد مدیریتی خود را حضور پررنگ دانشگاه در مسائل اجتماعی و خدمت
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چهارشنبه    علمی و دستیاران گروه رادیولوژی دانشگاه، صبح روز به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، گردهمایی اعضای هیئت

 .با حضور دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400سوم آذر 

ام؛ گفت: اعتقاددارم های شخصیتی من این است که همیشه با امید زندگی کردهدر ابتدای این جلسه دکتر قناعتی با اشاره به اینکه یکی از ویژگی 

دهد؛ دوری از رو همیشه و در همه حال سعی کردم شاد باشم؛ اما غمی که این روزها کمی مرا آزار میازاینتوان زندگی کرد و که بدون امید نمی 

های متفاوتی به موضوعات نگاه داشته  تواند از جنبه وی با اشاره به اینکه انسان می   .بیمارستان امام خمینی )ره( و حضور در جمع همکاران است

ی و موضوعات آن خیلی مهم است؛ ما در زندگی با دو مفهوم »آرامش« و »آسایش« روبرو هستم که »آسایش«  باشد؛ گفت: نگاه درست به زندگ

 .آید؛ اما لزوماً همه افرادی که ثروتمند هستند و امکانات مادی دارند »آرامش« ندارندبا پول و امکانات مادی به وجود می 

ش انسان معرفی کرد و گفت: وقتی هدف زندگی را یک مفهوم والا مثل کسب رضایت الهی  ساز آرامرئیس دانشگاه داشتن اهداف متعالی را زمینه 

رسند و این چیزی است که امروزه با عنوان زندگی معنوی حتی در غرب هم موردتوجه وقت مشکلاتمان کوچک به نظر می دهیم؛ آنقرار می

اند با سبک کنونی و عدم توجه به  ها به این نتیجه رسیدهآن بحث شده، زیرا آن ها درباره  قرارگرفته و در جدیدترین منابع آموزشی و مدیریتی آن 

 .های جدی خواهند شدها دچار چالشمعنویات، انسان

های تقویت حیات معنوی انسان برشمرد و گفت: همه ما این تجربه را داریم که وقتی در بیمارستان به مردم  وی خدمت به مردم را یکی از جنبه 

مقایسه نیست و به نظر  چیز دیگری قابلکنیم با هیچمندی که در وجود خود حس می کنیم، رضایتای از کار آنان باز می دهیم و گرهخدمتی می

 .من، این اساس زندگی است

را به ما عنایت    خواهیم که توفیق فهم صحیح از زندگیدکتر قناعتی فهم صحیح از زندگی را سبب رستگاری انسان معرفی کرد و افزود: از خدا می 

کاری کرد؛ بکند  کرد انسان باید نیمی از زندگی خود را صرف فهمیدن اینکه در زندگی باید چه کند؛ دوست شهیدی داشتم که همیشه سفارش می 

 .و با نیمی دیگر از زندگی، در مسیری که پیدا کرده است؛ گام بردارد

کند؛ در ابتدا باید یک استراتژی و متد برای بازی داشته  انسان وقتی شطرنج بازی می  وی با تأکید بر اهمیت داشتنِ استراتژی در زندگی، گفت:

لحظه موقعیت را رصد و بر اساس جریان بازی، استراتژی خود را اصلاح کند؛ در زندگی حقیقی هم  بهبایست لحظه باشد؛ در کنار این استراتژی، می 

برای رسیدن به سعادت باید »مشارطه«، »مراقبه« و »محاسبه« داشته باشد؛ یعنی ابتدای روز  بدین گونه است و به تعبیر علامه طباطبایی انسان 

 .دستورالعمل اخلاقی الهی برای خود تعریف کند، سپس برای اجرای آن مراقبت کند و در انتهای روز از خود حساب بکشد
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رادیولوژی در دانشگاه گفت: حقیقتاً گروه رادیولوژی دانشگاه علوم    رئیس دانشگاه در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به جایگاه ویژه گروه

های آن، استادان و اعضای هایی هستیم که در همه بخش پزشکی تهران همیشه پیشرو و یکی از راهبران اصلی دانشگاه بوده و از معدود دانشگاه

وی تطبیق یافتن با شرایط   .رو بودن این رشته، همین مسئله استعلمی دارای گرایش و تخصص هستند و به اعتقاد من یکی از دلایل پیشهیئت

وکاری هم رشد و توسعه دارد و هم سقوط و برای ماندن در بازار باید  وکاری معرفی کرد و گفت: هر کسبرا یکی از عوامل پیشرفت هر کسب 

 .را تقویت کنیم برانگیز را شناسایی و برای رفع آن اقدام کرد و نقاط قوتها و نقاط چالشگلوگاه

دکتر قناعتی تخصصی شدن و داشتن گرایش را یکی از فاکتورهای موفقیت در رشته رادیولوژی معرفی کرد و گفت: به نظر من هر یک از شما  

تورهای وکاری ایجاد کنید که کسی نتواند در آن حوزه با شما رقابت کند؛ همچنین یکی دیگر از فاکباید در گرایش خاصی متمرکز شوید و کسب

های سنتی رادیولوژی به اتمام رسیده و در حال حاضر  موفقیت، ایجاد مراکز تخصصی تصویربرداری به شکل گروهی است زیرا دیگر دوران مطب

باید به شکل گروهی مراکز مجتمع و تخصصی رادیولوژی ایجاد کنید و در این مراکز هرکدام از متخصصان، در حوزه تخصصی خود ارائه خدمت  

 .کند

های دوران مدیریت جدید دانشگاه را حضور دانشگاه در حوزه اجتماع مطرح کرد و  رئیس دانشگاه در بخش بعدی سخنان خود، یکی از رسالت

گیرد، توجه دانشگاه به مسائل اجتماعی است؛ ما هم در  ها موردتوجه قرار می هایی که در سطح جهانی در تراز بندی دانشگاهگفت: یکی از آیتم

ریزی هستیم که اثرگذاری دانشگاه در اجتماع را بیشتر کنیم زیرا مردم به خدمات رئیسه این موضوع را در دستور کار داریم و در حال برنامههیئت

ی  شتگ ما نیاز دارند و ارائه این خدمات جزء وظایف اخلاقی ماست و این ازجمله مسائلی است که دانشجویان و دستیاران عزیز ما باید با ازخودگذ

توان تا حد زیادی مهاجرت نخبگان را کاهش گونه مسائل می بیشتری به آن توجه داشته باشند و به اعتقاد من با تغییر نگاه و توجه بیشتر به این 

 .داد

فت: امیدوارم  دکتر قناعتی در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به بیت »ما زنده به آنیم که آرام نگیریم / موجیم که آسودگی ما عدم ماست«، گ

تدریج و با همکاری همه اعضای ها مفتخریم، بههایی که امروز به آن های علمی برسید؛ همه موفقیتترین رتبه همه شما با سعی و تلاش به عالی 

کارهای بزرگی بکنیم  توانیم  ها کار من بوده؛ اگر من و شما، ما بشویم؛ میکسی نیست که بتواند بگوید این موفقیت آمده و هیچدستاین رشته به 

 .و باید به این باور برسیم که این کشور متعلق به همه ماست و خودمان باید مشکلات و مسائل آن را حل کنیم

 

 نشست مسئولان مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با معاون آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه 

خمینی )ره( و معاون آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه بر لزوم سرعت بخشی در جلسه هم اندیشی مسئولان مجتمع بیمارستانی امام  

 .فرآیند انتقال اطلاعات تشخیصی بیماران به پزشکان مربوطه از طریق یکپارچگی سیستم بیمارستانی با پکس تاکید شد 
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با حضور دکتر سید علی دهقان  1400آذر  ۳رشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( چها

منشادی رئیس مجتمع، مهندس محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، دکتر سید حسن هاشمی رئیس مرکز  

امور عمومی مرکز تصویربرداری و مهندس تصویربرداری، پرستو آریاملو مدیر پرستاری، دکتر نوید مقدم مدیر فناوری اطلاعات، اعظم علیپور رئیس  

علی تبار کارشناس آی تی مجتمع و مهندس کوروش محسنی معاون آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه با هدف بررسی چالش ها و رفع مشکلات  

اپلیکیشن از  آن  پشتیبانی  و  اطلاعات  فناوری  بیمارستانیزیرساخت  اطلاعاتی  های  سیستم  یکپارچگی  برای  جدید  سامانه  (HIS) های  با 

 .در سالن شورای ریاست این مرکز برگزار شد (PACS)پکس

تواند به صورت شبکه محلی و یا  توضیح این که پکس یکی از تکنولوژی های مدرن در صنعت تصویربرداری پزشکی است. سیستم پکس می 

و هر مکان، بتوانند مشکل بیمار را تشخیص داده و درمان را  اقدام به ذخیره سازی اطلاعات کند تا پزشکان، در هر زمان (Cloud) پلتفرم ابری

 آغاز کنند. با توجه به حجم بالای مراجعات به مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و اهمیت سرعت بخشی در ارائه خدمات تشخیصی درمانی به 

 .انجام باشدبیماران، ضروری است که این روند به صورت دیجیتال و در کمترین زمان ممکن قابل 

 

 عنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران تائید کرد شورای انقلاب فرهنگی حکم دکتر حسین قناعتی را به 

عنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سید محمد مقیمی  در جلسه شورای انقلاب فرهنگی، حکم دکتر حسین قناعتی به 

 .عنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایران تائید شدازوکی بهعنوان رئیس دانشگاه تهران و عبدالرضا پبه
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جمهور برگزار شد، حکم  الله رئیسی، رئیس که با حضور آیت   1400آذر    2شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه سه 

  .گرفتعنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران مورد تائید قرار دکتر حسین قناعتی به 

 دکتر سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی با تبریک و گرامیداشت هفته بسیج، از نقش برجسته و ممتاز این مجموعه عظیم 

از ویژگی از متن مردم و خون پاک شهیدان تجلیل و قدردانی کرد و اظهار داشت: فرهنگ و تفکر بسیج  ارزشمندی ها و شاخصه برآمده  های 

 .ازجمله در مسائل فرهنگی بسیار سازنده و تأثیرگذار بوده و خواهد بود های مختلف جامعه،خوردار است که ترویج و نهادینه کردن آن در بخش بر

 

 آبان  13های ازدید رئیس دانشگاه از مجموعه داروخانهب

 . نظیر استشود بی خدمتی که در اینجا ارائه میزدنی و آبان مثال  13های دکتر قناعتی: نظم و انضباط در مجموعه داروخانه

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با همراهی دکتر سیداحمدرضایی، سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه، دکتر  

زاده، شریف   های بیمارستانی دانشگاه و دکتر محمد های دانشکده داروسازی و داروخانهمحمدرضا روئینی، رئیس مجموعه داروخانه

 .آبان دیدن کرد 13های رئیس دانشکده داروسازی از مجموعه داروخانه
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پس از بازدید از این مجموعه در نشستی با   1400آذر  ۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی روز چهارشنبه 

اند، نظم و  های آن را محکم گذاشته مدیران قبلی و فعلی این مجموعه که پایهمسئولان این واحد ضمن قدردانی از هوشمندی، دقت و تلاش  

نظیر است و من از نحوه پاسخگویی  شود بی زدنی دانست و گفت: خدمتی که در اینجا ارائه می آبان را مثال  1۳های  انضباط در مجموعه داروخانه 

 (، سیستم استخدام و سیستم خریدهای متمرکز لذت بردم. DPICآبان ) 1۳به مردم، سیستم مرکز اطلاعات دارویی داروخانه 

  20ها در جهان« در زمینه توزیع دارو و خدمات تاکید کرد و گفت: در حال حاضر تولید  روز بودن« و »بررسی آخرین یافتهرئیس دانشگاه بر »به 

ه در کشور ما به دلایل تحریم روی تولید تمرکز  درصد دیگر خدمات است که متأسفان  80شود و  درصد از گردش مالی در جهان را شامل می

  های بزرگ و خدمات بیمه ایم. این درحالی است که در کشوری مثل انگلیس تولید در مقایسه با خدمات کم است انها از خدماتی مثل بانک کرده

 آورند.درآمدهای هنگفتی به دست می 

آموزی و تپد بنابراین برای عبور از تنگناها راهی جز علممملکت و مردم خودتان می دکتر قناعتی افزود: مطمئن هستم که همه شما دلتان برای  

ها دارند افزود: واحد شما بر روی مردم اثرگذار  وی با بیان اینکه در نگاه مدیریتی مدرن اعتقاد به درست شدن ریزمجموعه   افزایش آگاهی نداریم.

وی با اشاره   دهید.آورید و فهمشان را افزایش میکنید آنها را یک سطح بالاتر میگاهی رفتار میاست زیرا وقتی با مردم با محبت و مهربانی و با آ

درصد مردم ایران مخالف واکسیناسیون کرونا هستند افزود: اگرچه این عدد از کشوری مثل امریکا کمتر است اما همین درصد هم    16به اینکه  

 برای کشور ما زیاد است. 

اضافه علم چیز خواهیم داشت گفت: داشتن آگاهی و علم سرآغاز هر رشدی است. جهل به ان اینکه اگر علم داشته باشیم همه رئیس دانشگاه با بی

اضافه دینداری سطحی می شود داعش  اضافه قدرت می شود استبداد و جهل به اضافه ثروت می شود فساد؛ جهل به می شود جرم و تباهی، جهل به 

اضافه ثروت می شود نوآوری و پیشرفت اضافه فقر می شود قناعت، علم به ومرج اما علم بهاضافه آزادی می شود هرجو تروریسم و نیز جهل به

 شود. اضافه آزادی باعث خوشبختی میاضافه دین میشود استقامت و علم به اضافه قدرت میشود عدالت، علم به علم به 

پزشکانِ خوب و اخلاق مدار  لیون نفری به نظام سلامت در ماه، اگر پزشکان، داروسازان و دندان می  70تا    60دکتر قناعتی افزود: با توجه به مراجعه  

های دانشکده داروسازی و  وی با قدردانی از همه تلاشگران مجموعه داروخانه  شود.تربیت کنیم که بتوانند اثرگذار باشند جامعه ما گلستان می

پناه و فقیر کمک کنیم از خدا بخواهیم توانیم به مردم بی ایم که می که در این موقعیت قرارگرفتههای بیمارستانی دانشگاه گفت: حالاداروخانه

های دانشکده داروسازی در ابتدای این نشست دکتر محمدرضا روئینی، رئیس مجموعه داروخانه  خوبی به انجام برسانیم.بتوانیم وظیفه خود را به 

 و برنامه های آینده آن را تشریح کرد. گزارشی از اقدامات این مجموعه ارائه 

های دانشگاه در خصوص فرآیند آبان، دکتر محمدرضا روئینی رئیس مجموعه داروخانه   1۳روزی و فوق تخصصی  های شبانهدر بازدید از داروخانه

کنندگان ...، مشکلات اجرائی، آمار روزانه مراجعه گر، وزارت بهداشت و های بیمهپذیرش و تائید نسخ، الزامات قانونی موجود ازجمله قوانین سازمان 

 گزارش کاملی به رئیس دانشگاه ارائه کرد.

ریزی، تأمین، فرآیندهای کنترل و نظارت  های انبارمرکزی را در برنامههای دانشکده، سرفصل فعالیتدکتر میثم اسمعیلی معاون تدارکات داروخانه

 های دانشکده و بیمارستانی توضیح داد. یبانی داروخانهاستانداردهای نگهداری دارو، تجهیز و پشت

مراقبت دارودرکلینیک  داروخانه    های  آموزش   1۳درمانی  حوزه  در  را  کلینیک  خدمات  بالینی،  داروسازی  متخصص  برادران،  حنانه  دکتر  آبان، 

کننده، تهیه وطنان مراجعه یزات پزشکی به هم های تخصصی دارویی و آموزش استفاده از وسائل و تجه دانشجویان داروسازی دانشگاه، مشاوره

 های سلامت و... را گزارش کرد.دستورالعمل
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آبان، دکتر امیر رامهرمزی مدیر داروخانه، گزارش کوتاهی از آمار نسخ، تاریخچه توزیع داروها در این داروخانه،    1۳در داروخانه فوق تخصصی  

وطنان ارائه و یکی از امتیازات شاخص آنها ناپذیر همکاران به هم های خستگیرش فعالیتکمبودها و شرایط فعلی داروهای تخصصی موجود، گزا

 کنندگان عنوان کرد. را راهنمایی دلسوزانه و دقیق مراجعه 

های  آبان بود که دکتر مژگان مشایخی مدیر مرکز، در خصوص خدمات و آمار مشاوره  1۳واحد دیگر مورد بازدید، مرکز دارو پزشکی داروخانه  

گویی علمی و مستند جاری های آموزشی، وبینارها و فرآیند پاسخها، برگزاری کارگاهها در بحران توجه این تماستلفنی، مقایسه و افزایش قابل 

ها با رئیس دانشگاه، تاریخچه و مأموریت مجموعه، چارت سازمانی،  ن مجموعه داروخانهاونان و مدیرامع  نشست  در  رویینی،  دکتر  سپس   توضیح داد.

های بیمارستانی و واحدهای پشتیبان سازمان های دانشکده داروسازی، داروخانه های داروخانهدهنده در بخش های توسعه، واحدهای تشکیل پروژه

 مرکزی، منابع انسانی موجود را تشریح کرد.

 

 علمی پژوهشی با معاونت تحقیقات و فناوری دانشگاه اعضای هیئت  اندیشیهم

صد عضو  علمی پژوهشی با حضور دکتر اکبر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه و بیش از یک اندیشی اعضای هیئت جلسه هم 

 .برگزار شد 1400شنبه دوم آذر علمی پژوهشی دانشگاه روز سههیئت 

 

های مربوط به ارتقای اعضای ایج پژوهش »بررسی چالشنت  فر  سیاری دکتر  جلسه  این  در   عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران،به گزارش روابط  

  در   نظرتبادل  و  بحث  با  جلسه  سپس  های دانشگاهی انجام شده بود، ارائه کرد.علمی پژوهشی« را که در مرکز تحقیق و توسعه سیاست هیئت

علمی پژوهشی های اعضای هیئتین چالشترمهم  شد  مقرر   ادامه  در  .یافت  ادامه  دانشگاه  پژوهشی  علمیئتهی  اعضای  مهم  هایچالش  خصوص

 اند که به شرح ذیل است: ترین آنها که در اولویت قرارگرفتهمورد پیگیری جدی در معاونت تحقیقات و فناوری دانشگاه قرار گیرد که بخشی از مهم

 های دانشجویی( نامه ویژه امتیازات مربوط به بخش آموزش و راهنمایی پایانعلمی )بهامتیازات ارتقا اعضای هیئتمشکلات مربوط به  -

ها )هماهنگی با معاونت آموزشی و معاونت  چنین بیمارستانهای آموزشی و هممشکلات مربوط به همکاری بین مراکز تحقیقات و گروه  -

 درمان دانشگاه(

 ها مستقر هستند برای مشکلات مراکز تحقیقاتی که در بیمارستان  حلبررسی و ارائه راه  -

 شده های تعریفعلمی پژوهشی متناسب با فعالیت های عملکردی اعضای هیئتبررسی و بازبینی شاخص  -

 علمی پژوهشهای تحقیقاتی اختصاصی به اعضای هیئتررسی و بازبینی اختصاص بودجه ب -
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علمی منظور تسهیل تبدیل وضعیت اعضای هیئتعلمی در دانشگاه به فراخوان جذب هیئت   پیگیری مشکلات مربوط به افزایش ظرفیت -

 هتعهداتی در دانشگا

 علمی های اعضای هیئتهای مختلف کمیته دانشجویی تحقیقات در ارتقای فعالیتاستفاده از ظرفیت  -

 

مسائلی به سمت رئیس   انتصاب دکتر رضاو دردانی رئیس دانشگاه از خدمات ارزشمند دکتر امیررضا رکنق

 پژوهشکده علوم دندانپزشکی

دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه در حکمی دکتر رضا مسائلی را به سمت رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی منصوب و در نامه  

 .ای از خدمات دکتر امیررضا رکن قدردانی کرد

 

 به شرح زیر است: به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، متن حکم 

 جناب آقای دکتر رضا مسائلی 

 محترم دانشگاه استادیار

 با سلام و احترام، 

 عنوان   به ابلاغ این موجب به  اجـرایی، مختلف های عرصه در جنابعالی گرانقدر تجـربیات و علـمی ارزشـمند سوابق  تعهد، به عنایت با 

  با   تعامل  ضمن  رودمی  انتظار  .فرمایید  یاری  خطیر  رسالت  این  انجام  در  را  دانشگاه  تا  شویدمی   منصوب رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی 

المللی و با توجه به نقشه علمی دانشگاه و نقشه علمی سلامت کشور، تدوین برنامه استراتژیک پژوهشکده  ای و بینذیربط داخلی، منطقه   سازمانهای

ل توفیق  متعا  خداوند  از   ی آن را عملیاتی نمائید و در ارتقاء فعالیتهای پژوهشی دانشگاه کوشا باشد.را مدنظر قرار داده و در زمانی کوتاه ساختار اجرای

 جنابعالی و تمامی همکاران را خواهانم.

 قناعتی   حسین  دکتر 

 رئیس دانشگاه

 

 متن نامه قدردانی به شرح زیر است:  
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 جناب آقای دکتر امیررضا رکن 

 استاد محترم دانشگاه 

 احترام با سلام و 

 پیشرفت  عوامل  مهمترین  از   یکی  تردید   بدون  تهران،   پزشکی  علوم  دانشگاه  اجرایی  امور  اداره   در  علمی  هیأت  اعضای  همکاری  و  پذیری  مسئولیت 

 علوم   پژوهشکده  ریاست  تصدی  زمان  در  جنابعالی  ارزشمند  خدمات  و  هاتلاش   از  دانممی  لازم  .است  بوده  دانشگاه  پربرکت  حیات  دوره  در  آن

 زشکی که نتایج پرباری در پی داشته است، سپاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزون مسئلت کنم.دندانپ

 .گردد مندبهره شما ارزنده هایتوانمندی و  تجارب از  بتواند همچنان کشور سلامت نظام  عرصه و دانشگاه امیدوارم

 حسین قناعتی دکتر 

 رئیس دانشگاه

 

 نشست مشترک رئیس دانشگاه و اعضای بسیج اساتید و کارکنان دانشگاه 

 دکتر قناعتی: دانشگاه باید در بستر جامعه و در خدمت جامعه باشد 

ید و ها تأکرئیس دانشگاه در نشست مشترک اعضای بسیج اساتید و کارکنان دانشگاه به توانمندی نیروهای بسیج در تمام لایه

 .بیان کرد: مهم است که نیروهای متدین ما، ازلحاظ معنوی و مادی توانمند و مجهز به صلاح علم و ایمان باشند

 

، پس از پخش کلیپ شهید حاج قاسم  1400به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر قناعتی در نشست چهارشنبه سوم آذر  

کنیم؟ و حاج قاسم چرا حاج  دانیم برای خدا کار می سؤال آغاز کرد و گفت: چند نفر از ما که خودمان را بسیجی می سلیمانی جلسه را با طرح یک  

گفت »برای دیده نشدن تلاش کنید که اگر قرار است  وی در پاسخ این سؤال گفت: شهید سلیمانی رفتار و منش خدامحور داشت و می  قاسم شد؟

 ».کند بزرگ شوید خدا شما را بزرگ می 

رئیس دانشگاه با اشاره به فرمایش امام خمینی )ره( که »بسیج لشگر مخلص خداست« گفت: این جمله خیلی معنی دارد؛ خلوص، یعنی انسانی که  

همه وجودش خدا باشد؛ در غیر این صورت اگر نیتش درست نباشد بین یک کماندو آمریکایی و یک بسیجی چه فرقی است؟ به نظر من در پیشگاه 

وی افزود: به فضل  .اوند خیلی فرقی ندارد، مگر اینکه ما ایمان داشته باشیم و برای خدا کار کنیم که اگر این باشد مشکلات برطرف خواهد شدخد
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خدا قطار انقلاب در این مسیر در حال حرکت است؛ هر کس از این قطار پیاده شود خودش ضرر کرده چرا که خدا وعده داده مؤمنان را پیروز  

 .کندمی

السلام از سه گروه ضربه خورد؛  رئیس دانشگاه خود و دیگران را به کسب تقوا، دیانت و اخلاق واقعی توصیه کرد و گفت: امیرالمؤمنین علی علیه

ه  قاسط، مارق و ناکس، ناکس )کسانی که در جنگ جمل پیمان شکستند( قاسط )معاویه و یارانش که ستمگران بودند( و مارق )مؤمنین احمقی ک

 سواد دینی درست نداشتند و آخر هم مارقین حضرت علی )ع( را به شهادت رساندند.( 

های مختلف بر عهده داشته و دارد اشاره کرد و گفت: به فرمایش مقام معظم هایی که در دورهدکتر قناعتی در ادامه به نقش بسیج و مأموریت

ها نظیر بود. بعضیطور شد و در جنگ بی جم آمریکا را بگیرد و خدا را شکر همین رهبری، بسیج تشکیل شد تا هیبت و هیمنه آن، جلوی خطر تها

آنها نیست؛ فقط خدا می هایی را خلق کردند که هیچصحنه از  ندید و نشنید و اسمی  آنها تشکر کند و روایت »مؤمنین در زمین کس  تواند از 

ص جنگ نرم هم گفت: بسیج باید خودش را برای مقابله با مشکلات و مسائل وی در خصو  .اند« را بیان کردها معروفاند و در آسمانمجهول

می زمان  این  کند.  آماده  داشته خاص  برنامه  باید  کار  این  برای  و  باشیم  داشته  بصیر  و  آگاه  توانمند،  دانشمند،  کارآمد،  نیروهای  ما  که  طلبد 

 م.ح قوانین بی دقتی شده و نباید نگاه ناتوانی و فلاکت را به جامعه تزریق کنیمتأسفانه در مراحل انتخاب و در زمینه نظارت بر اجرای صحی .باشیم

درصد واکسن دوز دوم به مردم تزریق شده بود؛ اما  4درصد واکسن دوز اول و  10رئیس دانشگاه در ادامه افزود: وقتی دانشگاه را تحویل گرفتیم  

های علوم  حاضر دانشگاه علوم پزشکی تهران در این زمینه، رتبه اول را بین دانشگاهعهد کردیم یک ماهه مسئله واکسن را حل کنیم، در حال  

درصد واکسن مرحله دوم به مردم را    65درصد واکسن مرحله اول و    96پزشکی کشور دارد. با اینکه ما در منطقه محروم و پرتراکم هستیم؛ اما  

دهنده این است که وقتی نگاهمان  میلیون دوز رد شدیم و این نشان  100ل کند و از  تزریق کردیم. الحمدالله دولت هم توانست مشکل واکسن را ح

 .شود را درست کنیم مشکلات حل می 

علمی بسیجی باید شاگرداول و برتر رشته خود باشد.  ها باشید. هیئت ها کرد و گفت: اول دانشمندترین آدمدکتر قناعتی چند توصیه هم به بسیجی 

های توانمندسازی مدیریتی شرکت  ود نیازسنجی کنید و آنها را حل کنید. مشکل کنونی ما، مشکل مدیریت است. در دوره دوم از مسائل حیطه خ 

کنید. زمان آنکه کسی تجربی مدیریت کند؛ گذشته، مدیریت علم است و باید آن را دقیق آموخت. نکته بعدی سرعت و چالاکی است. الان عصر  

مانیم. رهبری هم بر روی علم به این دلیل است که اگر نتوانیم خودمان را به چرخه علم دنیا برسانیم، عقب می رباتیک است. تأکید مقام معظم  

 .برای خودسازی خودتان و جامعه خیلی تلاش کنید

میلیون نفر در   80ا دکتر قناعتی در ادامه به نقش دانشگاه علوم پزشکی تهران در زمینه اصلاح اجتماع تأکید کرد و گفت: اگر کل جمعیت کشور ر

کنند، اگر ما در برخورد با مراجعه آنها،  نظر بگیریم؛ تقریباً در ماه، سه میلیون نفر از مردم به اساتید و حیطه دانشگاه علوم پزشکی تهران مراجعه می 

از سخنان خود گفت: در اقامه وی در بخش دیگری    .کنیم در انتقال پیام اخلاقی و فرهنگی موفق باشیم بسیاری از مشکلات جامعه را حل می

هایمان درست باشد و نحوه صحیح انتقال پیام را بلد باشیم. به فرمایش مقام معظم رهبری باید از سیم خاردار نفس الصلاه، باید خودمان و روش

 .خودمان عبور کرده باشیم و مدیون مسئولیتی که خداوند بر عهده ما گذاشته نشویم

دقیقی را طراحی کردیم و    سازی دانست و گفت: در زمینه حراست و نظارت، شبکه ستیزی و اصلاح جامعه را شبکه رئیس دانشگاه لازمه فساد  

اش کنده شود. همه باید حقوق دانشگاه های دانشگاه دیده تا فساد ریشهها، در آخرین لایهترین حرکتخواهیم کوچکمشغول به کار هستیم. می

 .لاحی دانشگاه خیلی سریع طی شود کمک کنندرا رعایت و برای اینکه روند اص

آبان و تیم دکتر روئینی تشکر کرد و ادامه داد؛ دانشگاه جای کسانی است که بخواهند    1۳دهی خوب داروخانه  دکتر قناعتی همچنین از خدمات

گذار و اجرایی  های قانونهمه دستگاه  ساله، فرصت طلایی انقلاب است، حالا که  4زحمت بکشند و دین خود را به مملکت ادا کنند. این فرصت  

شاءالله با کمک همدیگر بسیاری از مشکلات  ای پذیرفته نیست؛ اگر همین جمع درست عمل کنند؛ ان کشور با هم همسو هستند، هیچ عذر و بهانه 
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علمی در گفت: معیار جذب هیئت   کننده پاسخ داد وهای چند تن از میهمان شرکت دکتر قناعتی به سؤالات و درخواست .دانشگاه حل خواهد شد

 .دست بررسی است و اصلاح خواهد شد

معروف از قرآن کریم نقل کرد: »پیامبر به تنهایی اسلام را تبلیغ کرد« از زدن حرف حق نترسید، قوی و شجاع باشید.  سپس وی در خصوص امربه 

کار کنیم آن چنان که امام خمینی )ره( فرمودند: تا آخرین منزل    همچنین تأکید کرد: باید تا آخرین قطره خون تا جایی که شهید شویم تلاش و

 .ایمترسیم یعنی خودسازی نکردهایم. اگر ضعف داریم و میالله ایستادهبرای اعتلای کلمه 

یروهای متدین ما،  ها تأکید و بیان کرد: مهم است که نرئیس دانشگاه در بخش پایانی سخنان خود به توانمندسازی نیروهای بسیج در تمام لایه 

فت:  ازلحاظ معنوی و مادی توانمند و مجهز به صلاح علم و ایمان باشند؛ سپس به فداکاری پزشکان، پرستاران و کادر جوان درمان اشاره کرد و گ

طق محروم سرکشی هایی تأمین شود که به مناهایی تشکیل و از طریق خیرین بودجه دانشگاه باید در بستر جامعه و در خدمت جامعه باشد؛ تیم

کس نباید گرسنه  اندازی هشتک مهربانی، از عملیاتی شدن هشتک هیچوی با اشاره به راه .کنید ما باید حضرت علی را در این کار الگو قرار دهیم

 .ستار شدها بمان خبر داد و در آخر توفیق زندگی سالم را از خداوند برای همه خواکس نباید پشت درب بیمارستان بماند و هشتک هیچ

 

 ترین گردهمایی بسیجیان دانشگاه برگزار شدبا حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران بزرگ

به همت بسیج جامعه پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران و مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و به مناسبت گرامیداشت هفته  

 .بسیج مراسمی در مسجد مجتمع برگزار شد

 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر به گزارش  

پزشکی و اساتید مجتمع، دکتر علی دهقان رئیس مجتمع، معاونین،  محمدتقی بیک محمدی رئیس دانشکده پزشکی و مسئول کانون بسیج جامعه  

مراسمی به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج در مسجد المهدی   1400آذر    ۳ز بسیجیان دانشگاه علوم پزشکی تهران چهارشنبه  مسئولان و جمعی ا

ساله دوم انقلاب گفت: ما باید در جامعه در این مراسم، دکتر قناعتی رئیس دانشگاه با اشاره به مفهوم واقعی بسیج در چهل  مجتمع برگزار شد.

 ن پیشرو و فردی که بخواهد ازخودگذشتگی و ایثار برای جامعه انجام دهد.عنواباشیم بهآماده

سازی ساختارها و کسی نامهربانی از ما در دانشگاه نبیند، کسی رسانی و بهینهمتخد سازیبهینه  و مردم به  خدمت هایبرنامه  به کنیم کمک باید 

ریزی، داشتن حرکت درست، کمک به اصلاح  ساله دوم انقلاب گفت: برنامه چهل  های بسیج دروی با اشاره به برنامه  پشت در بیمارستان نماند. 

برنامه  با  برنامه اخلاقی جامعه  ازجمله  از برخوردهای شخصی  به طرفی  های مشخص علمی، دوری  افزود: ما  انجام داد.وی  باید  هایی است که 
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هایی است که بشریت به آن دسترسی دارد اسلامی که والاترین ارزش   های الهی ورویم که تمدن مدرن اسلامی را ایجاد کنیم و باید ارزش می

 عدالتی، تلاش برای زداییدن فساد ایجاد شود. شامل اخلاق، انسانیت، دوری از بی 

 باشد هاحرکت  این پیشرو باید بسیج 

مجتمع با اشاره به نقش و جایگاه بسیج گفت: بسیج  پزشکی و اساتید  دکتر بیک محمدی رئیس دانشکده پزشکی و مسئول کانون بسیج جامعه  

ترین نهادی بود که باقی ماند و درواقع  جزو نهادهای اولیه انقلاب اسلامی بود و برخلاف خیلی از نهادهای دیگر که تغییر پیدا کرد ولی بسیج ثابت 

 صورت کامل ایفاد کرد.ترین نهاد بعد از انقلاب اسلامی که نقش خود را به سالم

ویژه در مجتمع تبریک عرض  کتر دهقان رئیس مجتمع ضمن گرامیداشت هفته بسیج گفت: هفته بسیج را به همه همکاران در حوزه دانشگاه به د

 کنم و امیدوارم که خداوند به همه ما این توفیق را دهد که بتوانیم بسیجی وار فکر، حرکت و عمل کنیم و تنها چیزی که برای ما مهم باشد می

 .آمد عمل به  تقدیر  هدیه، و لوح اهدای با مجتمع فعال بسیجیان از  نفر  22 از مراسم پایان در رضای خداوند باشد.  مردم و

 

  احمر با روسای سهنشست رئیس هلال با تاکید بر مقاوم سازی مراکز بهداشتی و درمانی برای بحران ها

 دانشگاه علوم پزشکی استان تهران برگزار شد 

های علوم پزشکی شهید بهشتی و ایران در  قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به همراه روسای دانشگاه دکتر حسین  

سازی مراکز بهداشتی درمانی برای مقابله با  احمر، درباره مقاوم نشستی مشترک با دکتر پیرحسین کولیوند، رئیس جمعیت هلال 

 .وگو کردندفت زدایی از حاشیه تهران گبحران و همچنین محرومیت 

 

های به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی، دکتر علیرضا زالی و عبدالرضا پازوکی به ترتیب روسای دانشگاه 

ه مسائل  احمر جمهوری اسلامی درباربا حضور در دفتر رئیس جمعیت هلال   1400آذر    6علوم پزشکی تهران، شهید بهشتی و ایران روز شنبه  

های پیشگیری از بحران در های احتمالی در استان تهران با دکتر کولیوند گفت و گو کردند و مقرر شد با استفاده از بودجهویژه بحرانمختلف به

 .یردها اقدامات لازم صورت گعنوان خط اول مقابله با بحران سازی بناهای بهداشتی درمانی به سازمان مدیریت بحران در زمینه مقاوم

های مرتبط مثل  احمر و سازمانزدایی از محدوده استان تهران با همکاری سه دانشگاه علوم پزشکی، هلال  همچنین مقرر شد در زمینه محرومیت 

ات توضیح اینکه این جلس .ها اقدام شودبنیاد مستضعفان، کمیته امداد و بهزیستی کارگروه مشترک جهادی تشکیل و برای رفع نیازهای فوری آن

 .بار برگزار خواهد شدهر دو ماه یک
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مراسم قدردانی از دکتر حمیدیه و معرفی دکتر مرتضوی به عنوان  با حضور معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه

سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان و نسوج پیوندی« و رئیس »مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی«  

 برگزار شد 

فتوحی، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه، مراسم قدردانی از دکتر حمیدیه و معرفی دکتر مرتضوی به عنوان  با حضور دکتر اکبر  

 .سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان و نسوج پیوندی« و رئیس »مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی« برگزار شد 

 

قیقات و فناری، مراسم قدردانی از دکتر امیرعلی حمیدیه و معرفی دکتر سید به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت تح

محمدجواد مرتضوی به عنوان سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان و نسوج پیوندی« و رئیس »مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی«، شنبه  

اوری دانشگاه و همکاران حوزه پژوهشی از زحمات دکتر حمیدیه قدردانی در این مراسم دکتر فتوحی، معاون تحقیقات و فن  .برگزار شد  1400آذر    6

 .و برای دکتر مرتضوی آرزوی توفیق کردند

در حکمی دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی را به سمت سرپرست »شبکه فراهم آوری ارگان    1400دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، اول آذر  

 .بانک فرآورده های پیوندی« منصوب کرد و نسوج پیوندی« و رئیس »مرکز تحقیقات

 :متن احکام به شرح زیر است

 جناب آقای دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

نصوب با عنایت به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس مرکز تحقیقات بانک فرآورده های پیوندی م

و جلب می شوید. انتظار می رود با تعامل سازنده با سایر مراکز تحقیقاتی داخل و خارج از کشور و بهره مندی از توان پژوهشگران موفق آن حوزه 

ول همکاری اعضای محترم هیأت علمی دانشگاه علاوه بر تدبیر امور محوله، نسبت به برنامه ریزی جهت امور مربوط به مرکز تحقیقات تا حص

امید می رود مرکز تحقیقات فوق با به کارگرفتن تمام توان و ظرفیت، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب    نتیجه، اهتمام ویژه مبذول فرمایید.

 از درگاه خداوند متعال توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.  در جهت اهداف تعیین شده ادامه دهد.

 دکتر حسین قناعتی 

  دانشگاهسرپرست 
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  در متن حکم دوم آمده است:

 جناب آقای دکتر سیدمحمدجواد مرتضوی 

 استاد محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام، 

ایت  نظر به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی و پیرو مصوبات شورای پیوند دانشگاه مبنی بر تجمیع واحدهای فراهم آوری اعضاء و با عن

موجود دانشگاه از نظر فضای فیزیکی، تجهیزات و نیروی انسانی توانمند، به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست شبکه فراهم  به ظرفیت های  

  هماهنگی  ضمن  دانشگاه،  پیوندی  اعضای  آوری  فراهم  واحدهای  بر  کامل  نظارت  با  رود  می  انتظار  آوری ارگان و نسوج پیوندی منصوب می شوید.

یگاه مناسب جا  هم  حوزه  این  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  تا  فرمایید  اتخاذ  ترتیبی  مربوطه،  های  دستورالعمل  و  نامه  آئین  یاجرا  و  بیمارستانها  با

واحدهای  امید است با استعانت از خداوند متعال، تعامل با معاونتهای دانشگاه و    خود در منطقه و رتبه برتر در میان دانشگاه های دیگر را کسب نماید.

از درگاه خداوند متعال    فراهم آوری اعضاء و ایجاد زیرساخت های مناسب در بخش های تحت پوشش، در این امر مهم و خداپسندانه موفق باشید.

 توفیق شما را در انجام امور محوله خواستارم.

 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 

 حضور معاون درمان و تیم مدیران درمان دانشگاه نشست هم اندیشی چالش های بیمارستان امیراعلم با 

نشست هم اندیشی چالش های بیمارستان امیراعلم با حضور دکتر سعید ناطقی معاون درمان، دکتر حامد عبدالهی رئیس بیمارستان 

 .برگزار شد 1400آذر  6و تیم مدیران درمان دانشگاه و بیمارستان شنبه 
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 تفاهم نامه مشترک معاونت غذا و دارو با اداره کل پست استان تهران دومین جلسه انعقاد 

جلسه ای با هدف تدوین تفاهم نامه برای کنترل ارسال مراسلات پستی کالاهای سلامت محور به منظور پیشگیری از رهسپاری  

 .اقلام سلامت محور تقلبی و قاچاق برگزارشد
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با حضور   1400هران معاونت غذا و دارو، دومین جلسه تدوین تفاهم نامه با اداره پست آذر ماه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی ت

، مدیر نظارت بر مو اجرایی محترم  اداره کل پست استان تهران، قائم مقام و مشاور  بازار یابی  ، معاون  اداره کل پست استان تهران  اد  معاون 

از کارشناسان معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی تهران، در سالن شورا معاونت غذا و دارو  آشامیدنی و آرایشی و بهداشتی و جمعی -خوراکی

 دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد.

در ابتدای جلسه دکتر منان حاجی محمودی معاون غذا و دارو ضمن خوش آمدگویی به حاضرین گفت:این جلسه با هدف همکاری طرفین و با 

ت کمیته پیگیری شیوه نامه مبارزه با قاچاق مواد غذایی و آشامیدنی و به دلیل وصول شکایات متعدد در خصوص کالاهای سلامت  عنایت به مصوبا

محور مشکوک به غیر اصیل بودن در مراسلات پستی و با توجه به مکاتبات انجام شده با دفتر بازرسی و رسیدگی به شکایات و امور حقوقی  

منظور تعیین تکلیف موضوع انعقاد تفاهم نامه بین اداره پست و معاونت های غذا و دارو دانشگاههای علوم پزشکی برگزار  سازمان غذا و دارو به  

در این جلسه پیرو مصوبات جلسات کمیته پیگیری شیوه نامه مبارزه با قاچاق اقلام سلامت محور مقرر گردیده است که این تفاهم نامه   .شده است

ی اسلامی ایران و وزارت بهداشت منعقد گردد و مسئولیت تهیه پیش نویس آن به عهده معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم  فی مابین پست جمهور

در ادامه معاون بازار یابی اداره کل پست استان تهران خلاصه ای از    پزشکی تهران با همراهی اداره کل پست استان تهران گذاشته شده است. 

بازاریابی،  مدیریت  کنندگان    وظایف  پخش  با  نامه  اجاره  عقد  برای  مجوز  برلزوم  تاکید  داد،  قرار  عقد  نحوه  خدمات،  ارائه  دامنه  ها،  محدودیت 

به  )کارگزاران( اقلام سلامت محور ارائه داده، عنوان کردند که در بحث ارسال کالاهای سلامت محور واحد بازار یابی پست فقط مکان هایی را  

 مینه فعالیت دارند با در نظر گرفتن قوانین و ضوابط موجود اجاره می دهد. افراد متقاضی که در این ز

معاونت غذا و دارو تاکید داشت که در صورت ارسال محموله های پستی سلامت محور بایستی ترتیبی اتخاذ شود که عملیات بسته بندی آن در  

د و اصالت کالا به تایید مسئول فنی رسیده آنگاه به مرحله رهسپاری  حضور مسئول فنی مرتبط با کالای سلامت محور و تحت نظارت وی انجام شو

 برسد. 

 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در گفت وگو با خبرگزاری صداو سیما از افزایش سرعت تحقیقات برای  

 درمان سرطان خبر داد 

های سرطانی را  توانیم سلول کرده ایم که می رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: روشی جدید برای تحقیقات سرطان ابداع  

 .ها را بررسی کنیمها و تاثیر دارو بدون نیاز به جراحی در بدن حیوانات نسبتا بزرگ قرار دهیم و نتیجه درمان



100 
 

 

افزود: در این روش   خبرگزاری صدا و سیما به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی در مصاحبه به خبرنگار

های سرطانی انسانی را در کبد  های کبدی شدیم، سپس سلولاز طریق شریان کوچکی در گوش خرگوش وارد قلب حیوان و از آنجا وارد شریان

کند تا پژوهشگران با سرعت  های این روش کمک می مزیت   های جدید برای سرطان نیاز به مطالعات حیوانی دارد وحیوان کاشتیم. یافتن درمان

دهند. ادامه  را  تحقیقات    همین   و  کنیم  باز  را  حیوان  شکم  بار  چندین  تحقیقات  طول  در  بودیم  مجبور  قبلی  هایروش   در:  گفت  وی   بیشتری 

ا ر  هادرمان  تاثیر  و  شویم  حیوان  بدن   وارد  بار  چندین  گوش  شریان  طریق  از  توانیممی  اکنون  اما  شد،می   حیوان  مرگ  باعث  پی  در  پی  هایجراحی

های سرطانی های قبلی است چرا که معمولا بخشی از سلولهای سرطانی هم بالاتر از روشبررسی کنیم. در این روش شانس زنده ماندن سلول

 رفتند.پس از ورود به بدن حیوان از بین می 

طرح گفت: در این روش طی مدت زمانی کمتر از یک هفته و بدون نیاز به کورتون و اتاق تمیز  مائده روزبهانی دانشجوی دکترا و مجری این  

وی افزود: تیم   هایی مناسب برای ارزیابی درمان سرطان در اختیار داشته باشیم.توانیم حیوانات آزمایشگاهی را به سرطان مبتلا کنیم و نمونه می

پرستی آقای دکتر قوام زداه به همراه تیمی از دانشگاه علوم پزشکی تهران در این روش همکاری پژوهشکده سرطان معتمد جهاد دانشگاهی به سر

های سرطانی را با موفقت به  های غیرتهاجمی اندوواسکولار و تصویربرداری نوین استفاده کردیم که نهایتا موفق شدیم سلولداشتند و از روش 

 های حیوان وارد کنیم.اندام 

 

 دانشگاه علوم پزشکی تهران  رئیسهنشست هیئت

 شوددکتر قناعتی: اگر در مسیر سازندگی کشور همه مسئولان خدایی عمل کنند مطمئناً جامعه درست می 

صورت  میلیون دز تزریق سلامت« به 100روز توفیق خدمت،  100رئیسه دانشگاه به دلیل برگزاری همایش »جلسه این هفته هیئت 

 .ار شدبحث آزاد به مدت یک ساعت برگز

https://www.iribnews.ir/00DnaS
https://www.iribnews.ir/00DnaS
https://www.iribnews.ir/00DnaS
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در سالن مدافعان سلامت، دکتر قناعتی با اشاره به چهار    1400آذر    7به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست روز یکشنبه  

مدیریت در  مؤثر  شایستهفاکتور  نخست  فاکتور  گفت:  و  کرد  اشاره  مشکلات  رفع  برای  جهان  انتخاب   (meritocracy) سالاریهای  و 

هاست که باید فرد مناسب بدون توجه به اینکه متعلق به کدام گروه و جناح است انتخاب شود فقط باید به اصول کلی آن سیستم اعتقاد  نبهتری

ای وسفید مهم نیست بلکه گربهگرایی است، در این تفکر، گربه سیاهیا عمل pragmatism داشته و با سیستم هماهنگ باشد. فاکتور بعدی

کنید برایتان مقدس نباشد زیرا هرلحظه ممکن  هایی که انتخاب میها و ایدهتواند موش شکار کند. فاکتور بعدی این است که روش خوب است که ب

 .حل بروید و آن را اصلاح کنیداید که باید به دنبال راهاست منطقا متوجه شوید اشتباه کرده

کرد و گفت: فرد باید در همه حال با همکاران خود صادق باشد. در این تفکر باید به  یا صداقت عنوان   honesty دکتر قناعتی شاخص دیگر را

 .دشمنانی که صادق هستند بیشتر از دوستانی که بازیگر هستند احترام گذاشت

شید و گناه بالاتری ها را  ها را باید بخشود گفت: گناه پایینیهای مدیریتی مجازات از سطوح بالا شروع میرئیس دانشگاه با بیان اینکه در سیستم

ها اختلافی نخواهد افتاد وی با اشاره به فرمایش امام خمینی که فرمود »اگر همه انبیا کنار هم جمع شوند بین آن   .پوشی کردتر چشمباید سخت 

ها باید طوری باشد که اگر  ولیتخواهند و تکلیف مدار هستند« افزود: مسئای از دنیا نمیها الهی است و چیز اضافه برای اینکه خط کش همه آن 

گفتند نباش باید خوشحال باشی که بار مسئولیت از روی دوشت برداشته شده است زیرا همه کارهایی که در دست ما هست یک مسئولیت و 

 .اساس هوای نفس باشدخواهم برای من دعا کنید که این دینی که بر گردن من است ادا کنم و کاری نکنم که بر مدیونی همراه دارد. از شما می 

شود گفت: به نظر من نه امریکا  دکتر قناعتی با بیان اینکه اگر همه مسئولان در مسیر سازندگی کشور خدایی عمل کنند مطمئناً جامعه درست می

  .اخلاق اسلامی است  های خودمان و دوری ازترین دشمن ما در داخل خودمان و روش تواند بکند؛ بزرگ و نه هیچ دشمن بیرونی کاری با ما نمی

المللی امام خمینی گفت: متأسفانه باوجود همه  وی با اشاره به بازدید دیشب وزیر بهداشت از پایگاه بهداشت مرزی معاونت بهداشت در فرودگاه بین

  برای   مجدد  طراحی  یک  شد  خواسته  منش  اولیایی  دکتر  از   های لازم و علمی وجود نداردکشند کنترلزحماتی که همکاران ما در این محل می

 .داشته باشند زمینی و هوایی مرزهای قرنطینه سیستم

آباد و احتمال افزایش مساحت آن گفت: در دیداری که با شهردار  رئیس دانشگاه با اشاره به ساخت »شهر علم شهید سلیمانی« در منطقه یافت

های علوم پزشکی و غیرپزشکی شهر ت به این کار اختصاص یابد و همه دانشگاههکتار بوستان ولای  200محترم تهران داشتم مطرح شد که حتی  

 .شودصورت مشارکتی در کنار هم قرار گیرند که باعث هم افزایی می تهران به 
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فر این تیم عراقی  الملل دانشگاه، گزارشی از حضور هیئت عراقی در ایران ارائه کرد و گفت: در سدکتر قناعتی با قدردانی از دکتر آیتی معاون بین

در این   .اندازی دانشگاه پزشکی سبطین، اعزام پزشک برای ارائه خدمات درمانی و ارائه همکاری پژوهشی توافقاتی صورت گرفتدر سه مقوله راه 

ها برای تحویل  معاونت   جلسه سیدابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه درباره استفاده بهینه از فضاهای دانشگاهی تأکید کرد و خواستار همدلی و تعامل

 .جویی در منابع دانشگاه شدای و صرفهفضاهای اجاره

هزار جمعیت دارد گفت: این کشش وجود دارد که فضاهای آموزشی  700دکتر عبدالرحمان رستمیان، معاون فرهنگی با اشاره به اینکه اسلامشهر 

 .و درمانی در این منطقه ایجاد شود

ترین برنامه دانشجویی اشاره کرد و از عنوان مهمآذر روز دانشجو به   16ن دانشجویی فرهنگی به برگزاری مراسم  دکتر محمدحسین صادقیان، معاو

 .های ویژه در این روز خبر دادبرنامه 

ه دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه همکاری بین بخشی در سطح وزرا در زمینه حل مشکلات پایگاه بهداشت مرزی فرودگا

هایی که در رسانی هستند و به دلیل ناهماهنگی المللی را خواستار شد و گفت: همکاران من بدون سلاح و بدون چشمداشت در حال خدمتبین

 .ها وجود دارد تأثیر لازم را ندارندسایر بخش 

اندازی رسانه سینا« هم گفت: در  اد و درباره »راهدکتر ماشاء اله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگاه درباره »پویش یک دقیقه با مسئولان« توضیح د

العاده جدی و حضور ها در خدمات و مسئولیت اجتماعی، فوق یک مقاله سوئیسی درباره رسانه دانشگاهی آمده است که امروزه شهرت دانشگاه

که از دانشگاه علوم پزشکی تهران به  وی افزود: تصویری    .های اصلی شهرتشان شده استهای اجتماعی یکی از شاخص ها در شبکه دانشگاه

تر از خود دانشگاه باشد. که تصویر باید بزرگافتد درحالیتر از چیزی است که در این دانشگاه بزرگ اتفاق میشود بسیار کوچکبیرون منتشر می

روابط عمومی واحدها در قالب رسانه سینا  برای این کار قرار نیست نیروی جدیدی به روابط عمومی اضافه شود بلکه با همین نیروهای موجود در  

 .نویسی الکترونیک توضیح داددر ادامه جلسه دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه درباره نسخه .اقدام خواهیم کرد

ه در ادامه تبیین نامه  والمسلمین میر مجید قریشی، مسئول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاالاسلام در ابتدای این جلسه نیز حجت 

کند که اگر با مردم مدارا نکنی گویی  حضرت علی )ع( به مالک اشتر به مسئله »مدارا کردن با مردم« اشاره کرد و گفت: حضرت به مالک تأکید می

ه کردی خوشحال نباش و  وقت به عقوبت و مجازاتی ککند که هیچوی همچنین گفت: امیرمؤمنان)ع( به مالک تأکید می  !ایبه جنگ با خدا رفته 

توضیح اینکه در این جلسه کلیپی از پویش یک دقیقه با مسئولان پخش شد و    .توانی جلوی خشمت را بگیر و دیگران را عفو کنتا جایی که می 

ر مسئولان  میلیون دز تزریق سلامت« که با حضو 100روز توفیق خدمت،  100رئیسه در همایش »جلسه به دلیل حضور رئیس و چند عضو هیئت

 .لشکری و کشوری برگزار خواهد شد زودتر به پایان رسید

 

 نویسی ومعاون درمان دانشگاه بر اولویت اجرای نسخه های بیمارستان امیراعلمهم اندیشی چالش 

 پیچی الکترونیک تاکید کردنسخه

درمان دانشگاه، دکتر حامد عبدالهی رئیس  جلسه هم اندیشی چالش های بیمارستان امیراعلم با حضور دکتر سعید ناطقی معاون  

 .بیمارستان و تیم مدیریتی معاونت درمان و بیمارستان برگزار شد
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، نشست هم اندیشی پیرامون چالش های موجود بیمارستان امیراعلم با حضور  

  6تر حامد عبدالهی رئیس بیمارستان، مدیران و روسای ادارات معاونت درمان و تیم مدیریتی بیمارستان شنبه  دکتر سعید ناطقی معاون درمان، دک

 .برگزار شد 1400اذر 

  برای   ها  چالش  برخی   :گفت  و  دانست  بیمارستان  در  موجود  مشکلات  و  ها  چالش   دکتر ناطقی هدف از جلسه را آشنایی با شرایط بیمارستان،

کنیم مطلع شده و    کمک  آنها  رفع تسریع  در   توانیم  می   ما  که   درمان  معاونت  با   مرتبط   مسایل  از   تا  دارد  چهره به  چهره  ارتباط  به  نیاز  شدن  برطرف 

 با سرعت بیشتر اقدام کنیم.

 پیگیری مصوبات با زمانبندی مشخص 

  مشکلات  برخی. برد خواهیم پیش فوریت با را کار و گذاشته زمان مختلف هایبحث  برای معاون درمان دانشگاه افزود: مدیران و روسای واحدها 

مدت و طولانی مدت با رنگ  مدت، میاننجام حل مشکلات را به صورت کوتاها   زمان  شده  تهیه  صورتجلسه در .  است  فرآیندی  برخی  و  ساختاری

 کنیم و در جلسه هیات رییسه دانشگاه گزارش خواهد شد. خص آماده میبندی مش

 

 حمایت از هر اقدامی که منجر به بهبود خدمات و رضایت بیمار شود

ها برای برقراری ارتباط  دکتر ناطقی اظهار داشت: سید عرفان ترکش مشاور معاون درمان رابط بین همکاران ما در معاونت و مسئولان بیمارستان

است.   مشکلات  رفع  جهت  در  تلاش    با   بیمارستان  در  ما  همکاران  که  دهدمی   نشان   قبلی  تجربیات  داشته  خوبی  اثر  تاکنون  بازدیدها  این و 

  طرح   نیز  رضایتمندی بیماران شود استقبال می کنیم. طرح پرستار پیگیر    به  منجر  که  اقدامی   هر  از.  داشتند  بهتری  حال  شده  انجام  که  هاییپیگیری

 .گرفت  پرستاری  زمینه  در  بیمار  از  بیشتری  اطلاعات  توان   می  طرح  این  در  هست  بیمار  از  پیگیری  مسئول  فردی  که  است  خوبی

با جدول زمان بندی و بودجه در این    نامه مدونی بر   است  لازم  که  هستیم  مواجه  زیادی  های  چالش  با  حریق  اطفال  و  ایمنی  زمینه  در:  افزود  وی

 زمینه تهیه کنید. در زمینه تعریف بسته های خدمات گردشگری باید در واقع مبلغ مشخص شود که از سایر کشورها ارائه کننده آن خدمت پایین

 بسته پیگیری بیماران به صورت پزشکی از راه دور در نظر گرفتیم.تر باشد. در این 

 هایسیستم  و   نیاز  مورد   افزار  سخت  تعداد  خصوص  در  خود  هاینیازمندی نویسی و نسخه پیچی الکترونیک گفت:  دکتر ناطقی در زمینه نسخه 

  آموزشی   جلسات  است  لازم  همچنین.  کنید  اعلام   دانشگاه  اطلاعات  فناوری  دفتر   به  ای  نامه  در  و  مشخص  را  تعویض  و   ارتقا  به  نیاز  که  کامپیوتری

 ها برگزار شود. مت و تامین اجتماعی در این خصوص به صورت هفتگی برای بیمارستان سلا بیمه  سمت از
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 بازخورد های معاونت درمان اقدامی رو به جلو برای بیمارستان 

کنند اقدامی رو به جلو برای بیمارستان  دکتر عبداللهی ضمن خوشامدگویی گفت: بازخوردهایی که معاونت درمان به ما در حل مسائل ارائه می 

  مسائل   از  برخی  توان همزمان از این فرصت در مسئله اعتباربخشی که موضوع مهم برای بیمارستان است نیز استفاده کرد.  شود و می محسوب می

 .گیرد صورت لازم هایحمایت دانشگاه سمت  از باید  که دارد بودجه  به نیاز

پیگیر نیرو به تعداد کافی وجود ندارد اما باید در اولویت بیمارستان ها قرار گیرد.    پرستار  زمینه  در:  گفت  دانشگاه  درمان  مدیر  خان  گنجعلی  علی  دکتر

در خصوص مددکاری در حال حاضر صرفا به عنوان واحد تخفیف دهنده در اذهان است. مددکاری بالینی موضوع مهم است که دستورالعملهای آن 

به عنوان دانشگ این عنوان را حفظ  اه پیشرو در کاشت حلزون در کشور شناخته میابلاغ شده است. دانشگاه علوم پزشکی تهران  باید  شود و 

  بالینی  مددکار طرح انجام منظوربه مددکار نیروهای  است لازم. دارد پیگیری به نیاز زمینه این در که مانده   مغفول حلزون کاشت مددکاری کند. 

پیچی الکترونیک با فوریت بسیار در حال اجراست و از اول دی به بعد در صورت    هنسخ  و  نویسینسخه   بحث:  افزود  وی.کنیم  جذب  حلزون  کاشت  و

 عدم انجام این کار بیمه کسور می زند که مصداق تصرف در اموال دولتی است. 

 اجرای پایلوت طرح پرستار پیگیر در بیمارستان امیراعلم 

ر سیمین رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه ضمن تبریک هفته بسیج گفت: بیمارستان امیراعلم در موضوع کووید و موکورمایکوزیس پیشتاز بوده و د

علم میراکمک به بیماران و معاونت درمان خدمات خوبی ارائه کرده است. طرح پرستار پیگیر با نامه وزارت بهداشت به عنوان بیمارستان پایلوت در ا

ی آغاز شده است. در این طرح بیماران مبتلا به برخی بیماری ها تا یک سال بعد از ترخیص به صورت هفته ای دو بار با تماس تلفنی پیگیری م

ن از  شوند که میزان مراجعه و یا بستری مجدد و همچنین رضایتمندی آنها بررسی شود. با اجرا در بیمارستان امیراعلم همکاران پیشنهاداتی داشت

  جمله تماس دو هفته یک بار صورت گیرد. این پیگیری ها چون تخصصی است باید توسط پرستار انجام شود. 

 علیرضا  دکتر  .پرداخت  مرودستی  و  امیراعلم  بیمارستان  در  انسانی  نیروی  کمبود  و  انتقالات  و   نقل  پرستاری؛  کادر  و  فعال  تخت   آمار  بیان  به  رنجبران

طرح تحقیقاتی تعریف شده تا بودجه و نیروی انسانی    قالب  در  تواند می  بعدی   عوارض  و  بیماران  پیگیری:  گفت  آزمایشگاه  امور  اداره  رئیس  عبدالهی

های  مخصوص خود را داشته باشد. در آزمایشگاه اگر فعالیت فنی انجام شود نیاز به حضور مسئول فنی دارد. موضوع جواب دهی آنلاین، حذف پرینت 

راه و  فرآورده  اندازیکاغذی  برای دریافت  تمام بارکد  فنی  قرار دهید. حضور مسئول  آزمایشگاه  را در دستور کار  بانک خون  از  وقت های خونی 

لیلا ساعدی مترون بیمارستان در زمینه کمبود نیروی انسانی پرستار؛ کمک بهیار    مخصوصاً که آزمایشگاه بیمارستان واگذارشده است الزامی است.

مدیر بیمارستان در خصوص آشپزخانه گفت: آشپزخانه    لک  مهدی  .کرد  بیان  را  توضیحاتی day clinic اندازیویژه برای راه  هوشبری و خدمات به 

  نواقص   رفع  برای  جامع  برنامه.  کندمی   خدمت  ارائه  رازی  بیمارستان  همچون  دانشگاهی   واحدها  سایر  به باید استانداردهای لازم را کسب کنند و  

ارت بر درمان بستری به بیان نکاتی پیرامون نظارت بستری نظ  اداره  رئیس  تقوی  مرجانه   .است  شده  آماده  آن  نقشه  و  دارد  فاز  چند  که   داریم  موجود

های مربوط به واحدهای مختلف همچون مددکاری، اورژانس، تصویربرداری، سرپایی، مدیریت فناوری اطلاعات، کنترل  و اعتباربخشی، چالش

وافقت اصولی در چند مورد مربوط به بیمارستان و  م  هاپروانه   صدور  اداره   معصومه زاهدی رئیس  مدیریت بحران پرداخت.  عفونت، ایمنی بیمار و

آنها را مطرح کرد.درخواست  بالینی معاونت درمان گفت:    های  تغذیه   کار   بر  بیمارستان  در  نظارت شیما هادوی مسئول گردشگری سلامت و 

ورت گیرد. کارشناس بهداشت محیط باید ص  مکاتبه  دانشگاه  توسعه  معاونت  با  مشکلات  وجود  و  لزوم  صورت  در  و  ددار  فراوانی  اهمیت  پیمانکار

مریم رادین منش رئیس اداره اقتصاد،    زمان تحویل گرفتن اجناس و مواد خوراکی ر داشته باشد و در ساعات غیر اداری مواد خوراکی وارد نشود.

نویسی و الکترونیک، وضعیت پرداختی مصدومان ترافیکی،  نسخه 1400 اول، ماهه شش اختصاصی درآمد عملکرد پیرامون گزارشی بیمه و تعرفه 

رئیسه دانشگاه ر جلسه هیئتهای دارویی گفت: ددکتر کارگر در خصوص مراقبت کسورات پیگیری شده و منجر به حصول توضیحاتی را ارائه داد.

 در  های دانشگاه شرایطهای دارویی مطرح شده است که اقدامات را مرکز درمانی باید انجام دهند. در حال حاضر بیمارستانموضوع واحد مراقبت

  تخته   کنار  در  فیزیکی  فضای  اختصاص  منظوربه .  برسیم  دارویی  هایرقابت   دوم   سطح  به   آینده  سال  سه   در   باید  و   است  دارویی  خدمات  سطح

 ام شود. انج  است لازم HIS داروساز بالینی در هر بیمارستان و دسترسی مشاهده نسخه داروساز در داروخانه در ۳، جذب ICU ویژه



105 
 

 بازدید وزیر بهداشت از پایگاه بهداشتی مراقبت مرزی در فرودگاه بین المللی امام خمینی)ره( 

دکتر بهرام عین اللهی وزیر   1400آذر    6شنبه    ۲۲دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، ساعت  به گزارش روابط عمومی  

بهداشت با همراهی دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران و دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت دانشگاه  

المللی امام خمینی )ره( تهران دیدن و بر ود به کشور در فرودگاه بینها و غربالگری مسافران در بدو ورنامهاز نحوه رعایت شیوه

 .تشدید مراقبت ها در مبادی ورودی کشور با توجه به شناسایی سویه جدید کرونا در جهان تاکید کرد
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 امه رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به رئیس جمهورن

یسی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران، سلامت جامعه و جمعیتی بیش  ای به آیت الله دکتر رئدکتر حسین قناعتی در نامه 

کیلومتر مربع در حاشیه جنوبی تهران تحت پوشش دارد نوشت: از آنجا که    500هزار و    ۲از سه میلیون نفر را در وسعتی بیش از  

و عدالت در سلامت در مناطق کم برخوردار می  حضرت عالی همیشه از برنامه های نوآورانه ای که منجر به ارتقای کرامت انسانی  

شود حمایت می فرمایید تقاضا دارد در صورت صلاحدید به سازمان برنامه و بودجه و همچنین سازمان اداری استخدامی کشور امر  

نبخشی، آموزشی  فرمایید تا به طور ویژه، پشتیبانی مالی و اعطای مجوز نیروی انسانی برای اجرای طرحهای بهداشتی، درمانی، توا

و پژوهشی در برنامه نوسازی خدمات بهداشت همگانی و مراقبت های اولیه سلامت را در بودجه های سنواتی را تا پایان دولت  

 .سیزدهم به عمل آورند

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، متن نامه به شرح زیر است: 

 جناب آقای دکتر رئیسی 

 جمهوری اسلامی ایرانرئیس محترم 

 با سلام و احترام 

ت  به استحضار می رساند که دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی تهران به عنوان اولین نهاد آموزش مدرن و بهداشتی در کشور، سلام

تهران تحت پوشش دارد. در این جغرافیای کیلومتر مربع در حاشیه جنوبی    2500جامعه و جمعیتی بیش از سه میلیون نفر را در وسعتی بیش از  

نی  اقتصادی، تجاری، سیاسی و مذهبی، مراکز مهمی مانند فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره(، آرامستان بهشت زهرا، حرم حضرت عبدالعظیم حس

گاه زنان، ندامتگاه حرفه آموزی فشافویه ویژه  ، میدان مرکزی میوه و تره بار، ایستگاه مرکزی راه آهن، مرکز نگهداری سالمندان کهریزک، ندامتع()

های محله  معتادان متجاهر، پالایشگاه نفت تهران، نفت پاسارگاد و نفت بهران، انبارهای مواد شیمیایی استان در منطقه شور آباد و کهریزک، گاراژ  

 ر دارند. خلازیر، ترمینال اتوبوسرانی جنوب و شاهراه های مراسلاتی به جنوب کلانشهر تهران قرا

  اماکن   و  درمانی  بهداشتی،   تربیتی،  آموزشی،   غذایی،   مواد  فروش   و  توزیع  و  تهیه  مرکز  4۳000  حدود  و  صنعتی  کارگاه  ۳4000  از   بیش   حضور   با 

اع اتب  و  مختلف  های  شهرستان  مهاجران  از  کثیری  جمعیت  باوجود  که  کنیم  توجه  باید  ای،  حرفه  و  محیط  بهداشت  خدمات  پوشش  تحت  عمومی

خارجی افغانی و پاکستانی و ارتباطات آنها، ایجاد بحران بیماری در سطح منطقه تحت پوشش می تواند به سرعت کل استان تهران و کشور را 

 تحت تاثیر قرار دهد. 
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ودگی هوای  آل  و  بدخیمی  و  خون  پرفشاری   مغزی،  عروق  تنفسی،  عروقی،  قلبی   ایسکمیک  بیماریهای  که  است  آن  از  حاکی  نیز  پژوهشی  شواهد 

شهرداری که بیش از سایر مناطق کلانشهر تهران شایع می باشد، تحت پوشش این دانشگاه می باشند.   20و   19،17،16،11، 10شدید در مناطق 

متاسفانه به علت وضعیت اقتصادی اجتماعی نامناسب جامعه تحت پوشش، شیوع اختلالات سلامت روان و آسیب های اجتماعی همچون فقر، بی  

 تاثیر   با  هم  19  کووید  بیماری  جهانی  گیری  همه  رویداد  مانی، خشونت، اضطراب، افسردگی، اعتیاد، اقدام به خودکشی و ... رو به فزونی است.خان

  افزوده  فوق  های  چالش  برای  ارزشی  و  محیطی  زیست  فناوری،  سیاسی،  اجتماعی،  اقتصادی،  مختلف  های  بخش  در  استانی  و  ملی  روندهای  بر

 ی ماندگار بر سلامت و بهزیستی افراد خواهد داشت و برای رفع و مدیریت آنها نیاز به منابع اضافی را دو چندان کرده است. رآثا که است

  سراسر   از  مراجعین   نیاز  مورد  درمانی  بهداشتی   خدمات  اند  توانسته   تهران  پزشکی   علوم  دانشگاه  در   سلامت  نظام  کارکنان  ها،   چالش  همه   باوجود 

هران، به ویژه در مناطق کم برخوردار تحت پوشش خود را حتی در شرایط کرونا به سرعت و باکیفیت ممکن مهیا کنند لیکن برای  ت  استان  و  کشور

د تاب آوری در بحران های احتمالی پیش رو و مواجهه با آثار مخرب اپیدمی بر سلامت جسمی، روانی و اجتماعی در دوران پس از کرونا، نیازمن

اری مضاعف در بهبود استانداردهای منابع فیزیکی و تجهیزاتی و جذب نیروی انسانی ماهر در سطوح مراقبت های اولیه و بیمارستانی سرمایه گذ

 مبتنی بر الگوی پزشکی خانواده و مسیر ارجاع می باشد. 

معظم رهبری و برنامه دولت مردمی   مقام  ابلاغی  فناوری  و  علم  و  مقاومتی  اقتصاد  خانواده،  جمعیت،  سلامت،  کلی  سیاستهای  به  عنایت  با  لذا 

سیزدهم که لزوم تحول بنیادین در تامین سلامت را تکلیف کرده است، سیاستهای توسعه راهبردی دارای اولویت دانشگاه علوم پزشکی و خدمات  

ی اولیه سلامت به منظور افزایش بهره مندی با محوریت نوسازی خدمات بهداشت همگانی و مراقبت ها  1404بهداشتی درمانی تهران در افق  

است.  شده  تهیه  خدمات  در  پزشکی  آموزش  و  پژوهش  ادغام  با  توانبخشی  و  درمانی  تشخیصی،  بهداشتی،  یکپارچه  خدمات  از  مردم   عادلانه 

و میر به    مرگ  و  بیماری  از  ریپیشگی  و   بهداشتی  خدمات  ارایه  در  مالی  منابع  کرد  هزینه   جهانی،  و   بومی  شواهد  برپایه  که  مستحضرید  طرفی   از 

اثربخشی و کارآیی بیشتری در مقایسه با خدمات درمانی تخصصی و فوق تخصصی دارد به نحوی که گاهی باصرف   -میزان بسیار بالایی هزینه 

الاتری از مرگ مبالغ به نسبت یک هزارم هزینه های درمان تخصصی و فوق تخصصی در حوزه بهداشت و پیشگیری می توان به میزان بسیار ب

 و میر جلوگیری کرد و به امید زندگی با کیفیت مردم افزود. 

 می   برخوردار  کم  مناطق  در  سلامت  در  عدالت  و  انسانی  کرامت  ارتقای  به  منجر  که  ای  نوآورانه  های  برنامه  از  همیشه  عالی  حضرت  که  آنجا  از 

ین سازمان اداری استخدامی کشور امر فرمایید تا به همچن  و  بودجه  و  برنامه  سازمان  به  صلاحدید  صورت  در  دارد  تقاضا  فرمایید  می  حمایت  شود

زی  طور ویژه، پشتیبانی مالی و اعطای مجوز نیروی انسانی برای اجرای طرحهای بهداشتی، درمانی، توانبخشی، آموزشی و پژوهشی در برنامه نوسا

  و   توجه  از  پیشاپیش  ودجه های سنواتی را تا پایان دولت سیزدهم به عمل آورند.خدمات بهداشت همگانی و مراقبت های اولیه سلامت را در ب

 .سپاسگزارم بسیار جنابعالی خاص عنایت

 دکتر حسین قناعتی 

 سرپرست دانشگاه 

 رونوشت: 

 جناب آقای دکتر عین اللّهی 

 وزیر محترم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، جهت استحضار و ارشاد 
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 نویسی الکترونیک با حضور رئیس دانشگاه پیچی و نسخهنسخهنشست 

دارد اقدامات  و  خدمات  شدن  دیجیتالی  میزان  به  سازمان  مدیران  موفقیت  قناعتی:  نسخه .  دکتر  نسخه نشست  و  نویسی  پیچی 

 .شدالکترونیک با حضور دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، معاونان، روسا و مدیران بیمارستان های دانشگاه برگزار 

 

در سالن دارالفنون ستاد مرکزی    1400آذر    7به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، در این جلسه که روز شنبه  

بیمارستان اکثر  اینکه  به  با توجه  قناعتی گفت:  استفاده می برگزار شد، دکتر  نوع پکس  از یک  دانشگاه  فقط تصویربرداری مجتمع  های  و  کنند 

های دانشگاه هماهنگ با سایر بخش توان پکس این سه بیمارستان را  سادگی میبیمارستانی امام خمینی؛ مرکز قلب و فارابی پکس متفاوتی دارند به 

باید به    کرد. میزان موفقیت سازمان به میزان دیجیتالیزه شدن آن بستگی دارد. یادمان باشد که الکترونیک کردن با دیجیتالیزه کردن تفاوت دارد و

 گیرد   صورت  دانشگاه  هایبیمارستان  کل  های HIS کامل  یکپارچگی  ممکن  زمان  حداقل  در HIS ٔ  این مفاهیم جداگانه توجه شود. ضمناً درزمینه

 .یابد افزایش هاآن کارایی  و کیفیت و  شود انجام آسانیبه  هاآن از  گرفتن خروجی  و اطلاعات تبادل تا

شاءالله ان نویسی الکترونیک اقدام کنید و مشکلات را به ستاد منعکس کنید تا  رئیس دانشگاه اظهار داشت: لطفاً سریعاً برای حل مسئله نسخه 

ها و دیتابیس را برقرار کرده و قدم خوبی در این زمینه برای بهبود شرایط دیجیتالیزه کردن در کل دانشگاه تر ارتباطات خارجی با بیمهبتوانیم سریع

 برداشته شود. 

ها اعلام شده است و ما زمان  گاهدکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه گفت: نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک به صورت فوری به دانش 

ها نداریم. از ابتدای ماه آتی اگر خدمت بر اساس نسخه نویسی الکترونیک وارد نشده باشد مشمول کسور خواهد  سازی زیرساختزیادی برای آماده

ین در بستر اچ آی اس برگزار وی افزود: موضوع آموزش از دیگر مسائل مهم هست که در دو هفته آینده هر هفته دو جلسه به صورت آنلا  شد.

ها انجام شود  خواهد شد و یک کلیپ آموزشی نیز تهیه شده که برای بیمارستان ارسال می شود و بعد از بیمارستان به صورت آبشار این آموزش 

ی شوند اگر سیم کارت به  همچون کدینگ بین دو سامانه تامین اجتماعی و سلامت بیمه سلامت وجود دارد برخی از افراد در سامانه شناسایی نم

 نام خودشان باشد با چالش مواجه خواهند شد و مسائلی از این دست وجود دارد که اجتناب ناپذیر است در ابتدای اجرای این موضوع چالش های 

  اطلاعات   فناوری  و  آمار  مدیر  رضایی  احمد  سید  دکتر  متعدد خواهیم داشت که ما نباید بترسیم و باید به سمت رفع آنها حرکت کرده و اقدام کنیم

شده و بودجه لازم   بررسی  ها آن تأمین  شرایط  دانشگاه در که اند زده تخمین بیمارستانها افزاری سخت سیستم برای لازم نیازهای:  گفت دانشگاه

 تامین و مستقر خواهد شد. 

ای  مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه ضمن توضیح فرآیند تبادل اطلاعات بین سامانه ها گفت: زمانی که سامانه زیربار کار رفت با چالش ه

متعددی مواجه خواهیم شد که باید آنها را در کوتاه ترین زمان برطرف کنیم. چالش های قابل پیش بینی در اجرای نسخه نویسی الکترونیک،  
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های دیتاس، تفاوت در شیوه نسخه نویسی بیمه سلامت و تامین اجتماعی، کندی پیاده سازی نرم افزار، ظرف اینترفیس های کاربردی چالش

  سخت   نیازسنجی  ها، HIS دکتر رضایی در خصوص رفع نقاط ضعف قابلیت های نرم افزار نسخه نویسی  نسخه نویسی و آموزش و پشتیبانی است.

 .کرد بیان  را نکاتی احتمالی راهکارهای بینیپیش و درمانگاه  به  مراجعه  پزشک رآما داروخانه، افزار

دکتر علی گنجعل خان مدیر درمان گفت: حرکت وسیعی در سطح دانشگاه انجام خواهد شد تا بتوانیم نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک را  

زیکی حذف شد، در معاونت درمان پیگیر مسائل بودیم و جلسات متعددی که دفترچه های بیمه به صورت فی  99اجرایی کنیم. از ابتدای سال  

 . برسانیم ممکن حداقل به  را اجرایی هایچالش تا کردیم  برگزار هابیمه  و بهداشت  وزارت  IT با

ارزشیابی مطالبی را بیان  مدیر درمان دانشگاه در خصوص زیرساخت های مهیا شده، فرایندها، برنامه پیشنهادی در حوزه سخت افزار، آموزش و  

 آبان در خصوص توجه به اصالت دارو و نرم افزار تی تک تاکید کرد. 1۳کرد.دکتر روئینی رییس داروخانه های 

شود. بیمارستان  های شهری مسیر متفاوتی از داروخانه بیمارستانی طی می دکتر منان حاجی محمودی معاون غذا و داروی دانشگاه گفت: در داروخانه 

وخانه سرپایی و بستری دارد که مسئله تایید اصالت دارو و تجهیزات بیماران در بخش بستری موضوع مهمی است که نباید از آن غافل شویم  دار

و در شرایطی که این اتفاق نیفتد مشمول کسور خواهند شد. ثبت داروهایی که تحت پوشش بیمه نیست به صورت الکترونیک به سهمیه بندی و  

 ما کمک می کند. نظارت بیشتر

ورد  دکتر ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه و پشتیبانی منابع دانشگاه در زمینه تأمین سخت افزار و کامپیوترها گفت: مشخصات فنی دستگاه های م

د. با توجه به اینکه اگر  نیاز با مدیریت امار و فناوری اطلاعات دانشگاه نهایی می کنیم و بعد از ارزیابی معاونت درمان مجوز خرید صادر خواهد ش

 های متعددی مواجه هستیم به بیمارستان ها تنخواه داده می شود تا تجهیزات مورد نیاز را خریداری کنند.خرید به صورت متمرکز باشد با چالش

ار جهادی را نباید سبک  ک.  جایی بیشتر از یک ماه وقت نخواهد گرفتمناطقی در یکپارچه کردن اجراییه اجرای اس ها ضرری نیست و این جابه 

ها و گرفت. جلسات روزانه تیم مدیریتی بیمارستان با نظارت مستمر رئیس بیمارستان باید برگزار شود. پیگیر خرید های بیمارستانی باشید. چالش 

ی بیمارستان ها به بیان  در این جلسه روسا  مشکلات را به سرعت با ما در شبکه های مجازی به اشتراک بگذارید که برای رفع آن اقدام کنیم.

 نظرات و دغدغه های خود در زمینه ننسخه نویسیو نسخه پیچی الکترونیک پرداختند.

 

توسعه پاسخگویی اجتماعی دانشکده پرستاری و مامایی در دیدار مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان سازمان  

 بهزیستی کشور 

ن بهزیستی کشور با دکتر هومن شهسواری معاون آموزش و دکتر زهرا  دکتر محمود علی گو مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان سازما

در راستاری توسعه    1400آذر ماه    8عباسی سرپرست کارشناسی ارشد پرستاری اورژانس دانشکده پرستاری و مامایی دوشنبه  

 .پاسخگویی اجتماعی دانشکده دیدار کرد 
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دانشکده پرستاری و مامایی، جلسه ای مشترک با حضور دکتر محمود علی گو مدیرکل دفتر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

امورآسیب دیدگان سازمان بهزیستی کشور، دکتر هومن شهسواری معاون آموزش و دکتر زهرا عباسی سرپرست دوره کارشناسی ارشد پرستاری 

 .دانشکده برگزار شددر  1400آذر ماه  8اورژانس دانشکده پرستاری و مامایی، دوشنبه 

 .درابتدای جلسه دکتر محمود علی گو مدیرکل دفتر امورآسیب دیدگان سازمان بهزیستی کشور، گستره فعالیت های اورژانس اجتماعی را شرح داد

ایش های درادامه دکتر هومن شهسواری معاون آموزش ضمن تاکید بر سیاست های مشارکت اجتماعی دانشکده، درباره فعالیت های مختلف گر

 .رشته پرستاری و بهداشت باروری توضیحاتی را ارائه داد

 .وی ایجاد بستر همکاری مناسب میان دفتر امور آسیب دیدگان سازمان بهزیستی با دانشکده پرستاری و مامایی را بعنوان یک فرصت برشمرد

ظرفیت های آموزشی در حیطه های مختلف پرستاری و مامایی، در پایان جلسه مقرر شد برای آشنایی بیشتر با مراکز اورژانس اجتماعی و بررسی 

  نمایندگانی از دانشکده پرستاری و مامایی از برخی مراکز تحت پوشش اورژانس اجتماعی بازدید به عمل آورند تا با فرصت های همکاری بیشتر 

 .ف شده به توسعه نقش های اجتماعی خود بپردازنددانشکده، دانشجویان بتوانند در طول تحصیل خود در بستر عرصه های جدید آموزشی تعری

 

 قدردانی معاون درمان از مرکز آموزشی درمانی بهارلو در راستای دستیابی به هدف شاخص سزارین نخست زا

 دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه در نامه ای از رئیس، مدیر، رئیس بخش زنان و زایمان، ماما مسئول بلوک زایمان و سایر 

 .کارشناسان مامایی بیمارستان بهارلو در رسیدن به هدف شاخص سزارین نخست زا قدردانی کرد 
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 :به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان بهارلو، متن نامه به شرح زیر است

 جناب آقای دکتر حکمت 

 رئیس محترم بیمارستان بهارلو

 با سلام و احترام 

، بدین وسیله مراتب تقدیر و تشکر  1400ابی آن مرکز به هدف مورد انتظار شاخص سزارین نخست زا در شش ماه نخست سال  با عنایت به دستی

  از حضرتعالی، مدیریت محترم آن مرکز، رئیس بخش زنان و زایمان، ماما مسئول بلوک زایمان و سایر کارشناسان مامایی آن مرکز که در رسیدن 

   .عالی داشته اند بعمل می آیدبه هدف مورد نظر مشارکت ف

 دکتر سعید ناطقی 

 مدیر درمان دانشگاه 

 : آید می ادامه در آن از  هایی بخش  که داشتیم  در این راستا گفتگویی با منیر السادات سهل آبادی، ماما مسئول بلوک زایمان

  بسم الله الرحمن الرحیم

سهل آبادی هستم ماما مسئول بلوک زایمان بیمارستان بهارلو با بیست و هشت سال  با عرض سلام و خدا قوت خدمت همه همکاران عزیز من  

من در ابتدا می خواهم از زحمات همکارانم در دپارتمان زنان و زایمان بیمارستان تشکر کنم که با تلاش و فرهنگ سازی موفق شدند   .سابقه کار

ه برسانند. همانطور که می دانید شاخص سزارین نخست زا از جمله شاخص های شاخص سزارین نخست زا را به میزان هدف قابل قبول وزارتخان

ی  بسیار مهم در سطح دنیاست و علت اهمیت آن در این است که چنانچه مادر در بارداری اول موفق به انجام زایمان طبیعی نشود در بارداری ها

داری های سوم و چهارم هم ادامه خواهد داشت. لذا شاخص زایمان سزارین را  بعدی نیز ناچار به انجام عمل سزارین می شود و این زنجیره در بار

 .در برابر شاخص زایمان طبیعی به شکل معناداری افزایش خواهد داد

های تکراری است و یکی از علل مهم سزارین های تکراری همان شاخص سزارین  های افزایش شاخص زایمان سزارین، سزارین یکی از علت 

برای قطع این زنجیره و کاهش این شاخص ما به دو شیوه وارد عمل شدیم. ابتدا بحث فرهنگ سازی بود که ما تا پیش از   .باشدنخست زا می  

های زمان فیزیولوژیک خیلی فعالی داشتیم و بعد از کرونا این کلاس ها را به صورت آنلاین برگزار کردیم. در بحث فرهنگ سازی،  کرونا کلاس

دادند که کمک ها و متخصصان زنان با مادر در بدو پذیرش صحبت می کردند و سیر زایمان را به طور مفصل توضیح می ماما علاوه بر کلاس ها، 

ها، وسایل کمکی، آروما تراپی و  های تنفسی، ورزشمورد دوم استفاده از تکنیک  .خوبی از نظر پذیرش روحی بیمار در مورد زایمان طبیعی بود

ی کاهش درد زایمان بود. انجام زایمان بی درد با تکنیک های بیهوشی اپیدورال و اسپاینال در بلوک زایمان فرصت خوبی  تکنیک های دارویی برا
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ری برای  را به ما می داد تا همکاری مادر را در پروسه زایمان به دست بیاوریم زیرا مادر درد کمتری را احساس می کرد و از نظر ذهنی آمادگی بهت

 .همکاری داشت

 های تکنیک   ما امیدواریم که به همین شکل ادامه داشته باشد حدود نود درصد پرسنل بلوک زایمان دوره زایمان فیزیولوژیک را گذراندند و با  خب

  بشوند  مرخص   بیمارستان   از   خوب  حس   تجربه   یک   با  ما  مادران   همه  تا  کنیم  می  تلاش   تجربه   این  با  پس.  هستند  آشنا  کاملاً...    و  هاورزش   تنفسی،

 .کنند تشویق طبیعی زایمان انجام به  را  دیگران و

 

اختصاص حق الزحمه مناسب برای پزشکی که در   :رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در گفت و گو با ایسنا

 بخش دولتی کار می کند موجب خواهد شد که آن بخش تقویت شود و نهایتا سود آن به مردم خواهد رسید

های علوم  قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با تاکید بر اینکه حقوق و دستمزد اعضای هیئت علمی دانشگاه دکتر حسین  

پزشکی باید افزایش پیدا کند، گفت: در حال حاضر شیب مهاجرت پزشکان از بخش دولتی به بخش خصوصی زیاد شده است و 

 .این زیان آور خواهد بود

 

و گو با ایسنا، ضمن بیان این مطلب گفت: دیدگاه بنده این است که حقوق و دستمزد اعضای هیات علمی دانشگاه    دکتر حسین قناعتی در گفت

با   های علوم پزشکی باید افزایش پیدا کند. چرا که جراحی که توسط آنها در بیمارستان های خصوصی انجام می شود از نظر دریافتی قابل مقایسه

و   نیست  دولتی  های  باشندبیمارستان  داشته  یکسانی  دریافتی  خصوصی  و  دولتی  های  بیمارستان  در  باید  پزشکان  که  دارم  اعتقاد   .من 

وجود  وی تاکید کرد: متاسفانه در شرایط فعلی تفاوت چند برابری بین دریافتی انجام دهنده یک جراحی در بیمارستان خصوصی با بیمارستان دولتی  

بخش دولتی کم کم از وجود پزشکان مجرب خالی شود و این افراد به سمت بخش خصوصی کشیده دارد و ادامه این روند موجب می شود که  

به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، اختصاص حق الزحمه مناسب برای پزشکی که در بخش دولتی کار می کند موجب خواهد شد  .شوند

 .که آن بخش تقویت شود و نهایتا سود آن به مردم خواهد رسید

حال   کتر قناعتی خاطرنشان کرد: باید کاری کنیم که دریافتی پزشکان در بخش دولتی افزایش پیدا کند و این به نفع مردم خواهد بود. چرا که درد

حاضر شیب مهاجرت پزشکان به خارج از کشور و شیب مهاجرت پزشکان از بخش دولتی به بخش خصوصی زیاد شده است و این زیان آور خواهد  

وی در ادامه در پاسخ به سوالی در خصوص   .دهدج از دانشگاه دولتی را ترجیح میخرو  بیندمی  را  هادریافت  تفاوت  این  که  پزشکی  است  بیعیط   بود.

یان  دانشجوبرنامه دانشگاه برای بهبود وضعیت دانشجویان دستیاری خاطر نشان کرد: برنامه ما برای بهبود وضعیت دستیاران این بود که بتوانیم برای  
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  28ای طراحی کنیم که درآمدی در حد درآمد پزشک عمومی داشته باشند. چرا که کسی که دستیار می شود حدود  دستیاری وضعیت را به گونه 

امین این  سال از سن او گذشته است و باید بتواند مخارج زندگی خود را تامین کند. از سویی با هزینه هایی که امروزه در تهران وجود دارد امکان ت

 .گیرند عملا وجود نداردهزینه ها با حقوقی که دستیاران می 

تا سه می را  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران خاطرنشان کرد: کمک هزینه دو  به هیچ عنوان کفاف هزینه های دانشجویان دستیاری  لیونی 

شته  دهد؛ ما نیز اعتقاد داشتیم باید این دانشجویان به اندازه پزشکان عمومی درآمد داشته باشند. این در حالی بود که این دانشجویان در گذنمی

ستیاران نیز کارانه دریافت خواهند کرد و نظر معاون آموزشی وزارت  کارانه دریافت نمی کردند. ما با برنامه ریزی انجام شده و مصوبات جدید د

باشند داشته  درآمد  عمومی  پزشک  حد  در  دانشجویان  این  که  است  این  دریافتی .بهداشت  افزایش  برنامه  حاضر  حال  در  کرد:  خاطرنشان  وی 

 .شودطح کشور و شامل همه دانشجویان دستیاری می دانشجویان دستیاری در وزارت بهداشت تدوین شده و اجرایی می شود و این تصمیم در س

 

 ازدید مدیر شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر از اراضی کشاورزی شهرستان ب

مدیر شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر به همراه کارشناس مسئول بهداشت محیط شبکه با توجه به اهمیت سلامت  

های تای شناسایی و بررسی مشکلات موجود در اجرای برنامهمحصولات کشاورزی و حفظ سلامت مواد غذایی و در راس

 .عملیاتی کشاورزی از تعدادی از اراضی کشاورزی شهرستان بازدید کرد

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر، حدیقه اصغر پور، کارشناس مسئول واحد بهداشت محیط  

هایی که در برنامه کشاورزی وجود دارد دسترسی راحت کشاورزان به فاضلاب است که به دلیل عدم  ص گفت: یکی از چالششبکه در این خصو

های عبور فاضلاب از کنار آوری نامناسب فاضلاب در شهرستان این شرایط به وجود آمده است. در تعدادی از این مناطق کانالوجود سیستم جمع

های نامتعارف و یا فاضلاب برای  کند تا در صورت کمبود آب از آبکند که این شرایط را برای کشاورزان فراهم میهای کشاورزی عبور می زمین

قانون مجازات اسلامی استفاده از فاضلاب خام با   688وی در ادامه افزود: طبق ماده  .آبیاری محصولات تحت کشت در اراضی خود استفاده کنند

شود و ازآنجاکه تعدادی از  های آلوده به فاضلاب برای آبیاری محصولات کشاورزی ممنوع است و این امر تهدیدی علیه سلامت محسوب میآب

شده و  های شهری آلودهسیر حرکت با فاضلابهای آبیاری در مباشند که در برخی از موارد این کانالکشاورزان برای آبیاری دارای حق آب می

 .آوردهای زیادی را رأی کارشناسان و کشاورزان منطقه به وجود می چالش
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اصغر پور در پایان گفت: با توجه به اهمیت سلامت محصولات کشاورزی و حفظ سلامت مواد غذایی و در راستای شناسایی و بررسی مشکلات  

، دکتر فاطمه تاجیک، مدیر شبکه بهداشت اسلامشهر به همراه کارشناس  1400آذر    ۳اتی کشاورزی، چهارشنبه  های عملی موجود در اجرای برنامه 

  .صورت گزارش به ادارات مرتبط ارسال شدمسئول واحد بهداشت محیط از اراضی کشاورزی شهرستان بازدید کرد و موارد به 

 

 کشوری و دانشگاهی در معاونت درمان برگزاری مراسم تقدیر از ارزیابان اعتباربخشی 

نظارت و   با حضور دکتر محمد رضا جعفری مدیر  معاونت درمان  اعتباربخشی کشوری و دانشگاهی در  ارزیابان  از  مراسم تقدیر 

 .اعتبارخشی و دکتر علی گنجعلی خان مدیر درمان برگزار شد

 

 محمدرضا  حضور  با  کشوری  و  دانشگاهی  اعتباربخشی  ارزیابی  از  تقدیر  مراسم  درمان،  معاونت   تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  به 

باربخشی، مرجانه  اعت  و  نظارت  مدیریت  معاون  خوشنویس  شیوا  دکتر  درمان،   مدیر  خان  گنجعلی  علی  دکتر  اعتباربخشی،  و  نظارت  مدیر  جعفری

  گنجعلی   دکتر  مراسم  این   در برگزار شد.  1400آذر    10ی و دانشگاهی چهارشنبه  تقوی رئیس اداره نظارت بستری و ارزیابان اعتباربخشی کشور

ای و تجربیات ارزنده  شدند  متقبل  را  بسیاری  زحمات   زمینه  این  در  ما  همکار.  شود  انجام  خدمات  کیفیت  بهبود  و  ارتقاء  منظوربه  هاارزیابی :  گفت  خان

 را برای وزارت بهداشت به نحو احسن به ارمغان آوردند. این تقدیر در مقابل زحمات شما ناچیز است. 

در این جلسه ارزیابان  ها سرزده خواهد بود.ها گفت: بر اساس دستورالعمل ابلاغی وزارت بهداشت ارزیابی بیمارستانتقوی در خصوص برنامه ارزیابی 

در پایان با اهدای لوح تقدیر از زحمات   های اعتباربخشی پرداختند.های خود در راستای بهبود و انجام بهتر ارزیابینقطه نظرات و دیدگاهبه برنامه 

 ارزیابان قدردانی شد. همچنین در این جلسه کلیپی از فداکاری مدافعین سلامت پخش شد. 

 

 جلسه اعضای شورای بسیج بیمارستان ضیائیان برگزار شد

با حضور حجت الاسلام حسن زنده دل معاون فرهنگی بسیج جامعه پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران، جلسه اعضای شورای  

 .قدردانی شد  1۷بسیج بیمارستان ضیائیان برگزار و در آن از خدمات درمانی ارائه شده به مناطق محروم منطقه 
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مارستان ضیائیان، به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج جلسه اعضای شورای بسیج این  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بی

مراسمی با حضور حجت الاسلام حسن زنده دل معاون فرهنگی بسیج جامعه پزشکی دانشگاه علوم پزشکی    1400آذر    10بیمارستان روز چهارشنبه  

  اعضای   دیگر  و   قی جانشین بسیج بیمارستان، تهمینه ناجی مدیر پرستاریتهران، دکتر سعیدرضا جمالی مقدم رئیس و فرمانده بسیج، محمد رزا

در این گرد همایی رزاقی جانشین بسیج گزارشی از   .از مسئولان بسیج جامعه پزشکی دانشگاه برگزار شد جمعی همراه  به مرکز این   بسیج  شورای

خصوص ویزیت کودکان کار که در هفته بسیج انجام شد به نمایش گذاشته  های مختلف ارائه کرد و کلیپی در  عملکرد بسیج بیمارستان در زمینه

یی  در ادامه حجت الاسلام زنده دل از خدمات انجام شده در بسیج این بیمارستان قدردانی کرد و از بسیج بیمارستان ضیاییان به عنوان نیروها  .شد

ند یاد کرد و گفت: جای بسیار خرسندی است که بسیج بیمارستان ضیائیان  که در مناطق محروم در حال ارائه خدمت رسانی به هم نوعان خود هست

رزاقی در پایان این نشست ضمن قدردانی از معاون فرهنگی بسیج   .در امر خدمت رسانی به هم نوعان خود در مناطق محروم همیشه پیشرو است

  وظیفه   ما  و   شده  بنا  منطقه  این  در  نیز  تهران   که دارالشهدای  بعنوان یکی از مناطق شهیدپرور تهران است  17دانشگاه خاطرنشان کرد منطقه  

 .خدمات درمانی ارائه کنیم و رسیدگی  محروم افراد به   منطقه این در داریم

 

بازدید مسئولان معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی از اجرای برنامه سراج در دانشگاه  

 علوم پزشکی تهران 

 حوزه بهداشت مرزی وجود ندارد دکتر سهرابی: در 

منظور دکتر محمدرضا سهرابی، معاون امور بهداشتی و مسئولان و روسای شبکه های بهداشت تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به 

ان در دانشگاه علوم از مناطق تحت پوشش مرکز بهداشت جنوب تهر  17بازدید از برنامه سلامت روانی و مراقبت اجتماعی )سراج( که در منطقه  

 .پزشکی تهران در حال اجراست در مرکز سلامت جامع نگر مهرگان حاضر شدند
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 دکتر جلسه ای با حضور    1400آذر    1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز بهداشت جنوب تهران، در حاشیه بازدید روز شنبه  

و اعتیاد معاونت بهداشت دانشگاه    اجتماعی روانی،  سلامت واحد گروه مدیر مزینانی،  دکتر تهران،  جنوب بهداشت  مرکز رئیس سلمانی، رضا محمد

 برگزار شد.   17و زهرا مرتضوی، کارشناس مسئول این واحد در مرکز بهداشت جنوب تهران و مسئول اجرای طرح سراج در منطقه 

تی در این جلسه گفت: این تجربیات که همکاران حوزه بهداشت مرکز بهداشت  دکتر سهرابی، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهش

:  افزود   و  کرد  عنوان   حوزه  این  در  همکاران  تجربیات   از   استفاده  را  بازدید  این  از  هدف  وی  جنوب تهران ارائه کردند تجربیات خوب و کاملی است. 

باره تجربه نکنیم و  دو   اندرفته   همکاران  بقیه  که   مسیرهایی  بتوانیم تا  کنیم  استفاده  همکاران  تجربیات  از   و  بگذاریم  کنار  را   غرور   باید   موفقیت   برای

وی در ادامه به اینکه در حوزه بهداشت مرزی وجود ندارد اشاره کرد و افزود: به همین منظور در این مرکز حضور پیدا    زودتر به اهدافمان برسیم.

 به هم نزدیک و آمادگی خود را اعلام کنیم تا بتوانیم به نفع مردم فعالیت داشته باشیم.ها را کردیم تا بتوانیم روابط دانشگاه 

  این  برای و برویم مردم سراغ باید ما بهداشت حوزه در: گفت و کرد تأکید است بهداشت هایبرنامه  از جزئی  که مردمی مشارکت بر سهرابی دکتر

 .هستند جامعه مردم تکتک  بهداشت حوزه در ما مخاطب و داریم لازم را مردم همکاری و شدن توجیه و مشارکت موضوع

های مراقبتی است اشاره کرد و افزود: از مهر تر از برنامه ضا سلمانی، در ادامه بر فعالیت سلامت که مبحث اجتماعی آن خیلی غالبمحمدر   دکتر

کوچکی که طرح سامان )برنامه یکپارچه سازی سلامت روانی و مراقبت   اندازیم کردیم. تفاوتتهران طرح سامان را راه 10سال گذشته در منطقه 

های  تر است. در طرح سراج افراد از مراکز خدمات جامع سلامت و پایگاهاجتماعی ایرانیان( با سراج دارد این است که طیف ارجاع شدگان وسیع 

رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران افزود: با توجه به    ارجاع شوند.   توانندشوند و در طرح سامان از مدرسه و بهزیستی هم میسلامت ارجاع می 

  اجتماعی   مراقبت  و  روانی  سلامت  برنامه   اجرای  و  مشهود  مناطق  این  در   تهران ضرورت اجرای این طرح  19و    16آسیب های اجتماعی در منطقه  

 در:  گفت  و  کرد  تأکید  مناطق  تمامی  در  هاطرح  گونهاین  اجرای  بر  جلسه  این  در  وی   .است  اهمیت  حائز  بسیار   منطق  مردم  سلامت  پیشبرد  در

توانیم برنامه سلامت روانی و مراقبت اجتماعی )سراج( را توسعه دهیم و امیدوار هستیم این طرح دیده شود چون  تر می یع وس  منابع  داشتن  صورت

تشریح شکل گیری خانه مشارکت مردم و استفاده از مشارکت  مرتضوی در این جلسه به    اجرای این طرح برای سیستم بهداشت موردنیاز است.

افزود: خانه مشارکت مردم در امر پیشگیری از کرونا، انجام واکسیناسیون،   17مسئول اجرای طرح سراج در منطقه   مردمی در طرح سراج پرداخت

ارکان مهم در طرح سلامت روانی و مراقبت اجتماعی   پیشبرد برنامه های فرهنگی و اجتماعی در منطقه نقش بسیار موثری داشته است و یکی از

 است. 
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 های غیر واگیر در معاونت بهداشتبررسی استقرار نظام مراقبت هوشمند بیماریجلسه 

های موجود در معاونت  افزار سیناکر و بررسی چالش های غیر واگیر از طریق نرم جلسه بررسی استقرار نظام مراقبت هوشمند بیماری 

 .زار شدبهداشت برگ

 

بهداشت، روز شنبه   بررسی استقرار نظام مراقبت هوشمند    1400آذر    1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت  جلسه 

دانشگاه، دکتر  های موجود؛ با حضور دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت  افزار سیناکر و بررسی چالش های غیر واگیر از طریق نرم بیماری

 .محمدرضا قیوم زاده معاون اجرایی، دکتر فرید ابوالحسنی، دکتر کلاهدوز و دکتر عباسی در سالن مدافعان سلامت معاونت بهداشت تشکیل شد

ش معاون بهداشت  اندازی شده است. مقرر شد با نظر موافق دکتر اولیائی منصورت پایلوت در مرکز امام حسن راهافزار خودمراقبتی که به این نرم 

همچنین در این جلسه دکتر جمشید معتمد مدیر گروه شبکه، دکتر آزیتا   .مرکز منتخب در جمعیت تحت پوشش دانشگاه استقرار یابد  6دانشگاه، در  

اری های غیر های غیر واگیر، دکتر مژگان انوری رئیس گروه برنامه پزشکی خانواده و معصومه قشقایی کارشناس بیمکریمی مدیر گروه بیماری

 .واگیر معاونت بهداشت حضور فعال داشتند

 

 هزینه تحصیلی شما درحال پیگیری است دکتر علامه: دستیاران نگران نباشید؛ افزایش کمک

هزینه تحصیلی دستیاران بر مبنای بخشنامه وزارت بهداشت  معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران از پیگیری افزایش کمک

 .خبر داد
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  علامه   سیدفرشاد  دکتر   هزینه تحصیلی دستیاران،گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در راستای ابلاغ بخشنامه، افزایش کمکبه  

ای که از سوی  نامه   از   پس   تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه:  گفت  و   داد  توضیح  دانشگاه  در  شدن   اجرایی  نحوه  درخصوص  دانشگاه،  آموزشی  معاون

 متأهلی  و  مجردی  تومان  میلیون  8  و  6  همان  مبنای  بر  دستیاران  تحصیلی  هزینه  کمک  برافزایش  مبنی  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت   وزیر

امنای دانشگاه که به دلیل تغییراتی که در اعضای آن صورت گرفته، وی افزود: پس از تشکیل هیئت  .است  آن  شدن  اجرایی  پیگیر  کرد،  دریافت

که در معاونت توسعه به جدیت درحال پیگیری است؛ این پرداخت انجام  تشکیل نشده و همچنین پس از تأمین منابع موردنیاز آنهنوز نشست آن 

 .شودمی

های توسعه، آموزشی  دکتر علامه بابیان اینکه دستیاران نگران نباشید و به شایعات دامن نزنید گفت: به دستور دکتر قناعتی رئیس دانشگاه، معاونت 

زودی نشست آن امنا نیز به کنند. برای اخذ مصوبه هیئتدانشجویی پیگیر اجرایی شدن این بخشنامه هستند و برای تأمین منابع آن تلاش می و  

 .تشکیل خواهد شد

ان معتقدیم باید اه علوم پزشکی تهردانشگ  در  ما   معاون آموزشی دانشگاه، با تأکید بر پیگیری روند بهبود وضعیت امور مربوط به دستیاران گفت: 

هزینه تحصیلی نیز هرچند که بازهم کم است اما برای آغاز کمک به بهبود وضعیت مطالبات و حقوق دستیاران محقق شود. این افزایش کمک

ینه زودی شاهد خبرهای خوش بیشتری در زموی در پایان سخنان خود ابراز امیدواری کرد به   .معیشتی و رفاهی دستیاران درحال پیگیری است

 .بهبود امور دستیاران باشیم

 

 1400هشتمین جلسه تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در سال 

نویسی الکترونیک فرصت مغتنمی است و اجرای آن نیاز به کار جهادی همه گروه های مرتبط  دکتر سید علی دهقان منشادی: نسخه 

 دارد 

یریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( فرآیند اجرایی مراسم گرامیداشت روز پرستار، ساماندهی ورود و  در جلسه این هفته تیم رهبری و مد

نویسی الکترونیک، وضعیت نیروی انسانی حوزه پرستاری و تغییرات ترافیکی محدوده ها، روند پیشرفت برنامه نسخهخروج تجهیزات پزشکی بخش 

 .بود وگوترین محورهای گفتباقرخان از مهم
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( هشتمین نشست اعضای تیم رهبری و مدیریت این 

دانشگاه و  های پشتیبانی، درمان و امور  با حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، معاونان و مدیران حوزه   1400آذر    1۳مرکز شنبه  

 عصر )عج( و انستیتو کانسر در سالن شورای ریاست مجتمع برگزار شد. های امام خمینی )ره(، ولیروسای بیمارستان

های تجاری درزمینه اهدای تجهیزات به این مرکز را فرصتی برای طرفین خواند و تصریح کرد: نکته بسیار مهم در  دکتر دهقان همکاری شرکت

های مجتمع چه در حالت دمو یا هدیه و  نظارت است. برای ساماندهی ورود و خروج تجهیزات پزشکی به هر یک از بخش   این میان، هماهنگی و 

چه در قالب خرید، نیازسنجی و صدور مجوزهای لازم باید از طریق کمیته تجهیزات پزشکی مجتمع انجام شود. با یک مدیریت و نظارت مناسب  

نویسی وی همچنین ضمن توضیح در خصوص مراحل پیشرفت پروژه نسخه  ها استفاده کنیم.رفع نواقص بخش ها در  توانیم از این مشارکتمی

شود. ما نیز باید  گر و وزارت بهداشت پشتیبانی میهای بیمهالاجراست و از سوی سازمانماه لازمالکترونیک در مجتمع افزود: این طرح از اول دی

شاهدش بودیم نیاز به یک کار جهادی است تا   19ستفاده را ببریم. در این مسیر همانند آنچه در بحران کووید  بتوانیم از این فرصت مغتنم نهایت ا

ترین مزایای این طرح می باشد و بسیار جویی در مصرف کاغذ از مهمخوبی عبور کنیم. کاهش کسورات و صرفهبا همکاری هم از این مرحله نیز به 

 حائز اهمیت است. 

های علمی در مجتمع  ها برای مشارکت در برگزاری سمینارها و کنگرهعاون امور دانشگاهی مجتمع با اشاره به استقبال بالای شرکتدکتر صالحی م

ای که در نظام سلامت دارد و حضور اساتید به نام کشور و دانشگاه در  یادآور شد: مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با توجه به جایگاه ویژه 

در ادامه، دکتر علی اعتمادیان مشاور در امور بهبود و    های معتبر داخلی و خارجی دارویی و تجهیزاتی است.توجه بسیاری از شرکت  وردمجتمع، م

رسانی به بیماران اورژانسی  ها باهدف تسریع خدمتتوسعه مجتمع از تغییرات ترافیکی محدوده باقرخان و ایجاد یک خط اضطراری برای آمبولانس

پرستو آریاملو مدیر پرستاری مجتمع نیز در این جلسه گزارشی از آخرین وضعیت نیروی انسانی کادر پرستاری   طی روزهای آتی خبر داد.مجتمع  

تاکنون   19های اخیر و تغییرات و فشار کاری کادر پرستاری از ابتدای پاندمی کووید  یافته در سالاندازی شده یا توسعه های راهاین مرکز، بخش 

 ه کرد. ارائ

در این جلسه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، مهندس محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، 

ام  دکتر محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، دکتر علی اعتمادیان مشاور در امور بهبود و توسعه، دکتر علیرضا کاظمینی رئیس بیمارستان ام

حسن اینانلو   سید  دکتر  کانسر،  انستیتو  رئیس  محمودزاده  الله  حبیب  دکتر   عصر )عج(،مینی )ره(، دکتر عباس علی بخشی رئیس بیمارستان ولی خ

ت مدیر نظارت بر درمان، دکتر علی گنجعلیخان مدیر درمان، دکتر سید علی مؤمنی رئیس امور پژوهشی و فناوری، دکتر نوید مقدم سرپرست مدیری
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ل  وری اطلاعات، پرستو آریاملو مدیر پرستاری، محمدحسین امراللهی مدیر منابع انسانی، مصطفی مرادی دلیر مدیر پشتیبانی و امیر رجبی مسئوفنا

 بهبود کیفیت از اعضای تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( حضور داشتند.

 

   :به مناسبت روز حسابدار برگزار شد

 صمیمی مدیر امور مالی دانشگاه با حسابداران بیمارستان فارابی نشست  

مدیر امور مالی دانشگاه علوم پزشکی تهران و جمعی از مسئولان این مدیریت با هدف تبریک روز حسابدار و دیدار با کارکنان امور  

 .مالی و حسابداران بیمارستان فارابی در این مرکز حضور پیدا کردند

 

و در آستانه روز حسابدار در بیمارستان فارابی   1400آذر    1۳روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، در نشستی که  به گزارش  

مالی    برگزار شد، مهناز طاهری پور، مدیر امور مالی دانشگاه و جمعی از مسئولان این مدیریت ضمن تبریک این روز با حسابداران و کارکنان امور

 .ن بیمارستان دیدار کردندای

طاهری پور در این نشست با اشاره به نقش مهم کارشناسان امور مالی در بیمارستان ها و مراکز درمانی دانشگاه گفت: در صحبت هایی که با 

  مطرح   در واحد حسابداری همکاران امور مالی مراکز و زیرمجموعه های مختلف دانشگاه داشتیم برخی از کارکنان موضوعاتی را درباره نحوه ارتقا 

  از   کار  سابقه  و  توانمندی  واحد،  مدیر  با  تعامل  که  دارد  وجود  شاخص  سری  یک  همکاران  این  ارتقا  برای  کنم  عرض  باید  خصوص  این  در.  کردند

 .کرد خواهیم  برگزار همکاران  این توانمندسازی برای را آموزشی های کلاس آینده ماه از  منظور همین به. هاست آن مهمترین

لی وی آموزش و تسلط به تمام جوانب حسابداری را برای مسئولان امور مالی ضروری دانست و افزود: ما نمی خواهیم مسئولان و کارکنان امور ما

ترخیص   به صورت تک بعدی فقط به انجام یک کار بپردازند. به عنوان مثال رئیس حسابداری علاوه بر مشرف بودن به مسائل درآمد، باید یک

ن مسئول و  کار حرفه ای بوده و در زمینه حقوق و دستمزد تجربه داشته باشد. زیرا ما به دنبال تربیت نیروهایی هستیم که بتوانیم از آن ها به عنوا

نان می شود نیرویی متخصص بهره مند شویم. در واقع تمام این عوامل در کنار تعهد کاری و اخلاق، باعث دیده شدن و در نهایت پیشرفت کارک

طاهری پور در پایان این نشست از حسابداران و کارکنان امورمالی بیمارستان فارابی   .تا بتوانند به عنوان یک مسئول مالی خود را مطرح کنند

 .خواست تا نظرات و پیشنهادات خود را برای بهبود هرچه بیشتر فرایندهای مالی ارائه دهند
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 وم پزشکی تهران از بیمارستان روزبه در آستانه روز حسابداربازدید رئیس امور مالی دانشگاه عل

در آستانه روز حسابدار مهناز طاهری پور و جمعی از مسئولان مدیریت مالی دانشگاه با حضور در بیمارستان روزبه با کارکنان امور  

 .مالی و حسابداران این بیمارستان دیدار کردند

 

مهناز طاهری پور رئیس امور مالی دانشگاه علوم    1400آذر    1۳زشکی تهران، بیمارستان روزبه، شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پ

با    پزشکی تهران به همراه دو تن از روسای واحدهای امور مالی ستاد مرکزی از بیمارستان روزبه دیدن کرد و ضمن تبریک روز حسابدار به گفتگو

در ابتدای این جلسه که با حضور دکتر بهنام شباب مدیر بیمارستان روزبه، براتی رئیس امور   .به پرداختهمکاران حسابدار شاغل در بیمارستان روز

اهرم   مالی بیمارستان و همکاران حسابداری برگزار شد، دکتر شباب ضمن خیر مقدم به مدیر امور مالی دانشگاه گفت: واحد پشتیبانی وحسابداری از

 .تند که نیاز به دقت فراوان در انجام امور محوله دارندهای مهم اجرایی در بیمارستان هس

  وی همچنین اظهار داشت با توجه به شرایط بیمارستان روزبه که با مراجعه کنندگان خاص سروکار دارند، ارائه خدمات در این مرکز به مراتب 

  آرزوی   آنها  برای  حسابداری  واحد  از  رضایت  ابراز  از  پس  وی.  است  نبوده  گذار  تاثیر  آن  کیفیت  و  خدمات  ارائه  در  مسئله   سخت تر است ولی این

در ادامه براتی با تشکر از حضور مدیر مالی دانشگاه در بیمارستان روزبه، روز حسابدار را به همه همکاران حسابدار تبریک   .موفقیت کرد و  سلامت

 .ن روزبه قابل ستایش استگفت و بیان داشت: مسئولیت پذیری و پاکدست بودن همکاران حسابدار بیمارستا

کرد مطرح  بیمارستان  همکاران  وام  ضمانت  و  حقوق  از  کسر  گواهی  مشکل  کردن  برطرف  خصوص  در  پیشنهاداتی  وی   .همچنین 

وی ضمن قدردانی   .سپس طاهری پور با تبریک روز حسابدار گفت: بیمارستان روزبه اولین بیمارستانی بود که برای تبریک این روز مراجعه کردیم

استا تابعه  واحدهای  با  دانشگاه  مالی  مجموعه  بیشتر  شناخت  و  تعامل  ما  هدف  گفت؛  بیمارستان  این  در  همکاران  زحمات   .ز 

 .در پایان جلسه طاهری پور پای صحبت همکاران حسابدار نشست

 

 حسابدار برگزار شد جلسه معاون توسعه و مدیر امور مالی دانشگاه با روسای حسابداری واحدها به مناسبت روز 

معاون توسعه دانشگاه ضمن تبریک به مناسبت روز حسابدار بیان کرد: کارکنان حوزه مالی دانشگاه نقش قابل توجهی در مدیریت  

بهینه منابع و مصارف و اتخاذ تصمیمات صحیح و به موقع مدیریتی ایفا می کنند و سعی و تلاش این همکاران در ارتقا و دستیابی  

 .دانشگاه از اهمیت بسزائی برخوردار استبه اهداف 
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، به مناسبت روز حسابدار با حضور  1400آذر ماه    15به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مدیریت امور مالی دانشگاه جلسه ای  

مدیر امور مالی دانشگاه، دکتر رامین رحیم نیا   دکتر سید ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، مهناز طاهری پور

ه، مدیر برنامه ریزی منابع مالی و بودجه دانشگاه و روسای حسابداری واحدهای تابعه دانشگاه، در سالن اجلاس دارالفنون ستاد مرکزی دانشگا

 برگزار شد. 

دانست تا خدمات ارزشمند همکاران حوزه مالی دانشگاه را ارج نهاده و   در ابتدا مدیر امور مالی دانشگاه پانزدهم آذر ماه روز حسـابدار را بهانه ای

دکتر ذاکریان ضمن تبریک    این روز را فرصتی خواند تا تلاش صادقانه این عزیزان را در پیشبرد رسالت و برنامه های دانشگاه مورد تقدیر قرار دهد.

نقش قابل توجهی در مدیریت بهینه منابع و مصارف و اتخاذ تصمیمات صحیح و   به مناسبت روز حسابدار بیان کرد: کارکنان حوزه مالی دانشگاه

 به موقع مدیریتی ایفا می کنند و سعی و تلاش این همکاران در ارتقا و دستیابی به اهداف دانشگاه از اهمیت بسزائی برخوردار است. 

اری دانشگاه قدردانی کرد و گفت: اگر گشایشی در کارها رخ داده دکتر رحیم نیا ضمن تبریک روز حسابدار از همکاری و همدلی نیروهای حسابد

در ادامه مدیر    قطع به کمک شما عزیزان بوده و باعث افتخار است که در کنار شما حسابداران عزیز برای پیشبرد اهداف دانشگاه، قدم بر می داریم.

ی تابعه دانشگاه در خصوص رفع چالش های موجود ابراز رضایتمندی کرد امور مالی دانشگاه از پیشنهادها و راهکارهای روسای حسابداری واحدها

ه مند  و افزود: خوشحالم از اینکه همکاران دلسوز، متعهد و نکته سنجی دارم که می توانم در راه رسیدن به اهداف دانشگاه از تجربیات آنان بهر

 شوم. 

 که ایم کرده تعریف را کاری های برنامه  محور 6 در ما: داشت اظهار دانشگاه مالی امور مدیریت آینده اهداف خصوص در دانشگاه مالی امور مدیر

ارت علمی و عملی و همچنین طراحی و پیاده سازی الگوهای مبتنی  مه   توان  ارتقای  و   پروری  جایگزین  به   توان   می   موارد  این   ترین  مهم  جمله  از

وی در ادامه اظهار داشت: روسای حسابداری    ی کارشناسان حسابداری ، اشاره کرد.بر مدیریت دانش به منظور ارتقای خدمات تخصصی و آموزش

  واحدهای دانشگاه باید نسبت به انتقال تجربیات ارزشمند خود به نسل جوان، در راستای پرورش نیروهای با انگیزه، متعهد و متخصص در حوزه

 مالی تلاش کنند.

سعه خدمات مبتنی بر وب در راستای استقرار دولت الکترونیک، حذف اسناد کاغذی، راه اندازی  طاهری پور در ادامه به موضوعاتی در خصوص تو 

، اجرای الزامات قانونی، افزایش جذب منابع مالی و ایده  "کیوسک  "نیکالکترو  صندوق باجه کامل اندازی راه  ،"ریفاند "سیستم مرجوعی آنلاین

تمام شده در تمامی مراکز درمانی، آموزشی و پژوهشی ، برنامه ریزی جهت ارتقا به دانشگاه به نسل سوم  های خلق منابع جدید مانند اجرای بهای  

در پایان، روسای حسابداری واحدها نقطه نظرات و مباحث خود را مطرح   و چهارم و یکسان سازی فرآیند های مالی در سطح دانشگاه، اشاره کرد.

 و در این خصوص بحث و تبادل نظر شد. 
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 راسم جشن روز حسابدار در بیمارستان ضیائیان برگزار شد م 

سال خدمت صادقانه مژگان امینی حسابدار این مرکز قدردانی    ۲5مراسم جشن روز حسابدار در بیمارستان ضیائیان برگزار شد و از  

 .شد

 

به مناسبت روز حسابدار، مراسم قدردانی از    99آذر    17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان ضیائیان، روز چهارشنبه  

گزار حسابداران بیمارستان ضیائیان با حضور دکتر کامبیز مرادزاده مدیر، مجید نوری رئیس حسابداری، حسابداران و مسئولان واحد های مختلف بر

ن حسابدار در راستای مسئولیت ها، نظارت ها و دقت  مدیر بیمارستان در این مراسم ضمن تبریک به مناسبت روز حسابدار از زحمات همکارا.شد

سال خدمت صادقانه   25در ادامه و همزمان با این مراسم از  .نظری که توسط آنها برای محاسبات و صدور اسناد مالی رقم میخورد قدردانی کرد

بر این باوریم بازنشستگی فصل نوین و آغازی  .اهدا شدمژگان امینی حسابدار بازنشسته بیمارستان ضیائیان قدردانی و لوح تقدیر و هدایایی به وی  

 .ترین مراحل زندگی پرثمرتان باشدهای جدید است و امید است این دوران جدید از پربارترین و بانشاط برای زندگی با شیوه و ایده 

 

 رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد نشست هیئت

 المللی های بین فرصتتأکید رئیس دانشگاه بر استفاده از 

رئیسه دانشگاه، دکتر سعید ناطقی، معاون درمان و دکتر سید ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه مدیریت و  در جلسه این هفته هیئت 

 .های تحت نظر خود را معرفی کردند های چهارساله معاونتریزی منابع دانشگاه برنامهبرنامه
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در سالن مدافعان سلامت، گزارشی از   1400آذر  14پزشکی تهران، رئیس دانشگاه در نشست روز یکشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم 

جمهور ای که داشتیم با معاون فناوری رئیس روزهسفر اخیر خود به اندونزی ارائه کرد و گفت: پس از سه روز قرنطینه کامل در جاکارتا در فرصت یک

 .وگو کردیمار و گفت و معاون وزیر بهداشت این کشور دید

شد این  دکتر حسین قناعتی نتایج این سفر را خوب ارزیابی کرد و گفت: در این سفر دو دستگاه ربات جراحی از راه دور »سینا« به اندونزی فروخته  

فتخار بزرگی برای ایران و  برابر قیمت ایران در بازار وجود داشت که این ا  4ازاین فقط ربات جراحی »داوینچی« با حدود  در حالی است که پیش

ایم و باید کار زیادی صورت گیرد  المللی کوتاهی کردههای بینوی با بیان اینکه ما در زمینه استفاده از فرصت .دانشگاه علوم پزشکی تهران است

توانیم با  که میایم درحالیه نکرده خوبی استفادالمللی بههای بینافزود: در سفر به اندونزی و سفر قبلی به عراق احساس کردم که ما از فرصت

 .الملل دستاوردهای خیلی خوبی داشته باشیمفعالیت در حوزه بین

هزار تومان است عدد بسیار   ۳00تا    250دلار است که در مقایسه با ایران که حدود    ۳50در اندونزی   MRI دکتر قناعتی با بیان اینکه قیمت انجام 

خوردند که به دلیل دوری از  که مسئولان این کشور تأسف میطوریپزشکی در این کشور بسیار گران است بهبزرگی است افزود: خدمات دیگر  

 .توانند از خدمات درمانی کشورمان استفاده کنند و مجبورند بیماران خود را به هند بفرستندایران نمی 

ر و شرکت جدی همه مسئولان در این مناسبت تأکید کرد و گفت: آذر، »روز دانشجو« اشاره و بر حضو  16رئیس دانشگاه به مناسبت پیش روی 

شده، دانشگاه ما باید یک دانشگاه اجتماعی باشد. حقیقتاً اگر دانشجوی ما در متن جامعه و موتور  های مدیریتی ما تعیین طور که در استراتژیهمان

ای ، سیاسی اقتصادی باشد جامعه مطلوبی خواهیم داشت. جامعههای علمی، فرهنگیهای اجتماعی در زمینههای فکری و پیشتاز حرکتحرکت

وی با بیان اینکه    .خواهیم زنده نگه داریمهایی است که ما میمطلوب است که دانشمندان و فرهیختگان در رأس امور باشند و این یکی از شاخص 

و خوب و بدون افترا ایجاد کنیم تا همه با ادله با هم مباحثه  خمودگی در دانشجویان مطلوب نیست گفت: باید با شکست این فضا، یک فضای پویا  

 .کنند

رئیسه با تأکید بر تقسیم وظیفه و تعریف جایگاه افراد در سازمان گفت: در مسابقات دکتر قناعتی در ادامه مباحث مدیریتی خود در جلسات هیئت

خوبی انجام و اختیارات  این است که تقسیم وظیفه و زنجیره فرماندهی به   شوند که نتیجههای ماشین در چند ثانیه تعویض می فرمول یک، لاستیک

آفرینی« مدیران  شوند خوب عمل کنند بر »نقش وی با بیان اینکه در سیستم درست، افراد بد هم مجبور می  .افراد و جایگاه آنان تعریف شده است

السلام است که در بحبوحه  آفرینی کند و نماد آن امیرمومنان علیهف نقش تأکید کرد و گفت: مدیر خوب، مدیری است که بتواند در حالات مختل

  .لرزدجنگ، یک جنگجوی واقعی و خوب و در مواجهه با یتیم پایش می
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های مناسب  رئیس دانشگاه در بخش دیگری از سخنان خود اصلاح روند جذب را خواستار شد و گفت: باید دقت شود که افراد مناسب برای موقعیت

تواند حق را ادا کند. این مسئله روش علمی  ب شوند؛ اینکه فرد فقط سابقه خوبی دارد کافی نیست بلکه باید ببینیم مناسب آن پست هست و می جذ

توضیح اینکه در ابتدای جلسه کلیپ پویش یک دقیقه با مسئولان   .دارد و باید از متخصصان این کار بهره بگیریم و مشکل جذب را حل کنیم

 .شد  برگزار

 

 مراسم گرامیداشت روز پرستار در دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 )بخش اول(

جشن روز پرستار با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه و دکتر عباس عبادی، معاون وزیر بهداشت در امور پرستاری دوشنبه  

 .در ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400آذر ماه  15
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 )بخش دوم(  

جشن روز پرستار با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه و دکتر عباس عبادی، معاون وزیر بهداشت در امور پرستاری دوشنبه  

 .در ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400آذر ماه  15
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 )بخش سوم(  

پرستار با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه و دکتر عباس عبادی، معاون وزیر بهداشت در امور پرستاری دوشنبه  جشن روز  

 .در ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400آذر ماه  15
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 ی است دکتر قناعتی: نگاه انسانی و فراتر از آن، نگاه الهی، لازمه کار پرستار

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در مراسم گرامیداشت روز پرستار، با تجلیل از مقام شامخ شهدای مدافع سلامت دانشگاه،  

 .ترین وظایف پرستاران را ارائه الگوی عملی اخلاق به جامعه معرفی کردیکی از مهم 

 

با حضور دکتر    1400آذر    15روز دوشنبه    14:۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم گرامیداشت روز پرستار از ساعت  

والمسلمین میر مجید سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، دکتر سعید  الاسلام حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، حجت 
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معاون درمان، دکتر سید فرشاد علامه، معاون آموزشی، دکتر عبدالرحمن رستمیان، معاون فرهنگی، دکتر محمدحسین صادقیان، معاون   ناطقی، 

دانشگاه  دانشجویی، دکتر سید ابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه، دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی دانشگاه، سیمین رنجبران، مدیر پرستاری  

 .شد  برگزار  دانشگاه  مرکزی  ستاد  تئاترآمفی   سالن  در  تهران،   پزشکی  علوم  دانشگاه  درمانی  کادر  و   پرستاران   روسا و مدیران بیمارستان ها،   و جمعی

وان  تای است و میدکتر قناعتی در ابتدای سخنان با تبریک روز پرستار به پرستاران و کادر درمانی دانشگاه گفت: حقیقتاً پرستاری یک شغل ویژه

شود و به اعتقاد من هر سرنوشتی که خداوند برای انسان مقدر فرموده، حسََب  گفت که ردای مقدسی است که لیاقت آن به هرکسی داده نمی 

وی تغییر نگاه و رویکرد را حلال بسیار از مشکلات    .آوردها و استعدادهای درونی اوست و هرکسی توفیق انجام هر کاری را به دست نمی لیاقت

  این   همه   اما  دارد  ایتازه  دستاوردهای  فناوری، بینیم که درزمینه  های بزرگی رسیده و هرروز می ر دانست و افزود: انسان امروزی به پیشرفتبش

های بزرگی چالشوی با بیان این نکته که انسان معاصر با مشکلات و    .باشد  حقیقی  بینانهواقع  نگاه  یک  افق  در  که  است  ارزشمند  زمانی  هاپیشرفت

های مسلمان، اعتقاداتی  عنوان انسان های بزرگی مواجه کرده است؛ بالاخره ما به مواجه است، افزود: فقدان نگاه معنوی زندگی بشر را با چالش 

این طرز تفکر است که ارزشمندی شغل این جهان مادی نیست و با  انسان، فقط محدود به  باور داریم که حیات  یر پرستاری  هایی نظداریم و 

 .شودمشخص می

رئیس دانشگاه، پرستاری را ستون فقرات خدمات پزشکی معرفی کرد و گفت: اگر پرستاری عملکرد صحیحی داشته باشد، بسیاری از مسائل و  

ین خدمات محور داشته باشیم؛ خدمات پرستاری محور اصلی و ستون فقرات امشکلات حوزه بهداشت و درمان حل خواهد شد و اگر نگاه سلامت 

  ٔ  های تأثیرگذاری پرستاران را درزمینهوی یکی از حوزه   .دهددر حوزه بهداشت و درمان است و این جایگاه مهم و حساس پرستاری را نشان می

  قریب   برای  است   این   شما  دیگر  مهم  مسئولیت  یک  درمان،  حوزه   در  عزیزان  شما  محوری  مسئولیت  کنار  در:  افزود  و   کرد  معرفی  اجتماعی  الگوسازی

کنند؛ الگوی رفتار و کردار اخلاقی باشید و اگر در این زمیه درست عمل کنید، جامعه و  لیون انسانی که ماهانه به نظام سلامت مراجعه می می  60

عبیر حضرت امام  وی نگاه انسانی و فراتر از آن، نگاه الهی را لازمه کار پرستاری معرفی کرد و گفت: به ت  .مردم را به سمت تعالی خواهید برد

توانیم دیگران را بسازیم و تا مردم اصلاح نشوند، جامعه درست نخواهد شد؛ پس لازمه تأثیرگذاری بر مردم،  خمینی )ره( تا خودمان را نسازیم، نمی

 .کنیم خالصانه برای رضای خدا باشدخودسازی است و اینکه تلاش کنیم هر کاری که می

های یکردهای مدیریت دانشگاه در دوره جدید را توجه به مسائل اجتماعی معرفی کرد و گفت: یکی از استراتژی ترین رودکتر قناعتی یکی از مهم

از همه شما هم برای جلو بردن آن کمک می  امروزه  اصلی که ما در دانشگاه تعریف کردیم و  خواهیم، بحث خدمات اجتماعی دانشگاه است؛ 

عنوان نماد آموزش عالی در کشور باید  ها و روندهای اجتماعی دارند و دانشگاه علوم پزشکی تهران به ههای مدرن دنیا نقش مهمی در پدیددانشگاه

هایشان حتماً دارای پیوست اجتماعی باشد؛ زیرا اعتقادداریم سلامت ایم که برنامهدر این زمینه نیز پیشرو باشد و ما از همه مدیران دانشگاه خواسته 

شدت موردتوجه قرار گرفته، یکی از ارکان اصلی سلامت  مربوط نیست و بحث پزشکی معنوی که امروزه در دنیا به  مردم صرفاً به مسائل جسمی

وی بر تأثیرگذاری توجه به معنویت در زندگی انسان تأکید کرد و گفت: با توجه به محدود بودن دانش انسان، ما راهی جز این نداریم   .مردم است

کنیم که توجه به معنویات حتی در بیماران هم مؤثر است و بسیار از افرادی که  معنویات پناه ببریم و مشاهده میکه در بسیاری از مسائل، به  

 .تری بودندهای سختی را پشت سر گذاشتند؛ دارای اعتقادات معنوی قوی بیماری

فت: من همیشه نگران بودم که اگر کشور با مشکل  گیری کرونا را یک رزمایش بزرگ ایثارگری در کشور معرفی کرد و گرئیس دانشگاه دوران همه 

توانند مثل دوران اول انقلاب، محکم و استوار در مقابل دشمن ایستادگی کنند یا نه؛ اما بحران کرونا  جدی مواجه شود، آیا جوانان این دوران می 

وی با تقدیر از تلاش همه   .، از کیان کشور دفاع کندها و مشکلاتتواند در بحرانبه همه نشان داد که این کشور، نسل غیرتمندی دارد که می

قدری را تقدیم کردیم که امروز در خدمت خانواده شهیدان رامین اعضای کادر درمان در دوران بحران کرونا، گفت: ما در این راه شهدای گران 

 .در جوار رحمت و مغفرت خود قرار دهدخواهم روح این عزیزان را عزیزی فر و فرحناز حسنی آذر هستیم که از خداوند مهربان می 
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صدر با بیماران  دکتر قناعتی با تقدیر مجدد از خدمات دلسوزانه پرستاران دانشگاه، گفت: از همه شما تقاضا دارم با دلسوزی، با مهربانی و با سعه 

زیرا کارهای بزرگی در دانشگاه در حال انجام است که رفتار کنید و در همه کارهایتان خدا را در نظر داشته باشید؛ پیگیر اخبار دانشگاه هم باشید  

 .تر تحویل دهیمشاءالله با کمک هم بتوانیم دانشگاه را بهتر از قبل جلو ببریم و در پایان دوره مسئولیت، بتوانیم این امانت را به افراد شایستهان 

اه خود مسئول و مدیر هستید؛ پس دست در دست هم کمک کنیم وی در پایان گفت: دوران مدیریت عمودی به پایان رسیده و همه شما در جایگ

 .تر بسازیم که افتخار ایران و اسلام باشدتا دانشگاهی بهتر و قوی 

 

 برگزاری جشن روز ولادت حضرت زینب و روز پرستار در بیمارستان سینا 

 رئیس بیمارستان سینا: یکی از قشرهای فرهنگ ساز در جامعه پرستاران هستند 

جشن روز پرستار بیمارستان سینا درحالی    1400آذر    16نه ولادت با سعادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار، دوشنبه  در آستا

 .پرستار نمونه این مرکز بود   63برگزار شد که میزبان 

 

بیمارستان سینا در این مراسم بیان داشت: بر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بیمارستان سینا؛ دکتر محمد طالب پور، رئیس  

خودم لازم می دانم ولادت حضرت زینب کبری )س( را که به نام روز پرستار نیز نامگذاری شد تبریک عرض کنم. شاید وجه مشترکی که در این  

وارد بخش می شود در مسیر درمان او را  مناسبت با حرفه پرستاری دیده می شود در حس مدیریت بتوان تعریف کرد. پرستار از زمانی که بیمار  

مدیریت می کند و با او ارتباطی فراتر از یک شغل یا یک اقدام پزشکی برقرار می کند. این حسی که رخ می دهد موید نیاز به یک روحیه و 

لطیف است و افرادی می    شخصیت خاص است و اولین دلیلی که یک فرد می تواند رشته ای به سختی پرستاری را انتخاب کند داشتن روحیه

 .توانند وارد این رشته شوند که از حل مشکلات بیماران لذت می برند و این شالوده اصلی انتخاب رشته پرستاری است

سر  به    تفاوت طبابت با پرستاری در این است که پزشک دقایقی به بر بالین بیمار به طبابت می پردازد ولی بیمار یک تا چند شبانه روز با پرستار

بخشد و   می برد و به نوعی با او زندگی می کند در فراز و نشیب های درد و ناله بیمار، پرستار است که بر بالین او حاضر می شود او را تسکین می

 .کند روحیه بیمار را حفظ کند-سعی می

تا ذیل اداره و مدیریت کنند. قطعا رفتار اجتماعی کسانی که وارد رشته پرستاری می شوند به صورت نانوشته قبول می کنند که بیماران را از صدر 

نند پرستار بسیار چشمگیرتر از رفتار اجتماعی پزشک روی بیمار تاثیر می گذارد. همیشه دیده می شود بیماران از پزشکان خیلی رسمی تشکر می ک
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رفتار پرستاران با بیماران می تواند فرهنگ سازی جامعه    ولی از پرستاران بسیار صمیمانه تر و از سر عشق و محبت قدردانی می کنند و مسلما نحوه

 .را نیز در بر داشته باشد

شده و  دکتر طالب پور در ادامه افزود: نحوه رفتار توام با عدالت و منطق مدیر پرستاری و مدیریت بیمارستان، سبب ایجاد اعتدال در بیمارستان  

دانشگاه علوم پزشکی تهران از بالاترین رضایتمندی بیماران برخوردار است و این موید    خوشبختانه بیمارستان سینا در میان مراکز تحت پوشش

ادب، ارتباط صمیمی و پذیرش حس کادر درمان توسط بیماران است که این مولفه ها در هیچ کلاس درسی آموزش داده نشده ولی فرهنگی در  

 .یمار حاکم و پایه گذاری شده استبیمارستان سینا از سالیان سال مبنی بر صمیمت و احترام به ب

  رئیس بیمارستان سینا همچنین عنوان داشت: مظهر واقعی ایثار، عشق و علاقه پرستاران به بیماران را می توان در شیوع بحران ویروس کرونا 

به صورت شبانه روزی از جان مایه    دید. در شرایطی که روند بیماری کرونا قابل پیش بینی نبود پرستاران و پزشکان ایستادگی کردند و پرستاران

ایثاری و فداکاری هستند که در ذات   را داشت حاضر شدند. همه جامعه مدیون روحیه  انتقال عفونت  بیماری که امکان  بر سربالین  گذاشتند و 

ل انجام است که در سطح جامعه  پرستاری نهفته است و در دوران کرونا خودش را نشان داد. همه فهمیدند که این ایثار از سوی پرستارانی در حا

 .در بسیاری از بخش های مالی و رفاهی نادیده گرفته می شوند

که از عهده البته باید ذکر کنم خوشبختانه در گروه هیئت رئیسه دانشگاه بررسی مساله مالی پرستاران در دستور کار قرار دارد تا ان شاء الله آنچه  

 .برسانندشان بر می آید در این مهم به سرانجام 

مینا نجفی، مدیر پرستاری بیمارستان سینا، در این مراسم بیان داشت: حرفه پرستاری ترکیب عجیبی است از یک سو رحمت، عطوفت و مهربانی  

ادرس  وی در ادامه خطاب به پرستاران افزود: ای سفیر سلامت و مهربانی، ای د.و از سوی دیگر دانش، معرفت، تجربه و مهارت را در بر می گیرد

دردهای پریشانی، ای مظهر آرامش و تسکین ای مهربان پرستار روزت مبارک. دوستان و همکاران عزیزم، خدا قوت و خسته نباشید گرچه می  

 .دانم خستگی را خسته کرده اید و همه ما از شما بابت این همه پایداری سپاسگزاریم

مایه عمرشان را به کار می گیرند تا بتوانند سلامت را برای بیماران و جامعه به ارمغان  روز پرستار روز جلوه فداکاری عزیزانی است که زندگی و سر

نند  آورند. بزرگوارانی که زینب گونه آسایش را از کف می نهند تا آرامش ببخشند و تمام هستی خود را برای آسایش و آرمش دردمندان نثار می ک

سال گذشته به عنوان سفیران سلامت در خط مقدم مبارزه با کرونا قرار    2ا عزیزان که در  موقعیت مناسبی است که برای قدردانی از زحمات شم

ی  گرفتید و با روحیه فداکارنه در حال خدمت به مردم هستید. تک تک شما سربازان خستگی ناپذیر ایثار به قیمت جان هستید که در میان هیاهو

این بیماری ایستادگی کردید. شما عزیزان جلوه زیبایی و از خودگذشتگی را به نمایش گذاشتید.    شیوع کرونا و نگرانی مردم برای مداوای مبتلایان به

من استرس ها و نگرانی های شما را درک می کنم کمبود ها را می دانم و قدردان شما هستم که در این شرایط سخت مبارزه کردید. باور دارم 

 .اری گره زدهخداوند شما را برگزیده و سرنوشتتان را به پرست

ستادند و  در روزهایی که همه از وحشت بیماری در خانه ها ماندند و دیدار ها مجازی و چشم ها نگران و اندوهبار شد پرستاران سربلند قهرمانانه ای

یت ندادند. درود خدا واقعی در صحنه حضور داشتند و با تکیه بر عشق و نیروی ایمان و با بازوی احسان و ایثار جنگیدید و هرگز به خستگی رضا

  بر شما که نام پر افتخار پرستاری بر سینه دارید و بشارت گران به شما داده شده است. من به نوبه خود دست تک تک شما عزیزان که در این 

بر دانش روز و کسب مرکز به مثابه سایر مراکز درمانی در داخل کشور حماسه خلق کردند را می بوسم. امید است که با یاری خداوند و با تکیه  

 .یممهارت های گسترده پرستاری بتوانیم در جامعه کوچک سینا نقش بزرگ پرستار را به نحوی ایفا کنیم که در پیشگاه خداوند متعال سربلند باش

   .انی شدتن از آنها پرستار نمونه کشوری بودند با اهدای هدیه و لوح تقدیر قدرد 2پرستار نمونه بیمارستان سینا که  6۳سپس از 
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 ادای احترام کارکنان مجموعه فروشگاه های زنجیره ای رفاه به پرستاران مرکز آموزشی درمانی بهارلو 

 .کارکنان مجموعه فروشگاهی رفاه با حضور در بیمارستان بهارلو با اهدای گل از پرستاران این مرکز قدردانی کردند 

 

های تهران بیمارستان بهارلو، این گروه فرهنگی با اجرای موسیقی زنده، اهدای گل و حضور در بخشبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  

پرستاران قدردانی کردند به ویژه  بیمارستان  از خدمات کارکنان  از کادر  .بیمارستان  بهنوش، معاون درمان  بهنام  مراسم دکتر  این  از  بخشی  در 

در پایان دلنوشته برادر شهید مدافع .و از ایثارگری آنها در طول مدت مواجهه با کرونا قدردانی کرد   بال یاد کرد پرستارای با عنوان فرشتگان بی 

 .سلامت رامین عزیزی فر برای حاضران خوانده و به این شهید بزرگوار ادای احترام شد

 

 برگزاری جشن میلاد حضرت زینب )س( و روز پرستار در بیمارستان بهرامی

جشن میلاد حضرت زینب )س( و روز پرستار با حضور دکتر سید یوسف مجتهدی رئیس بیمارستان،   1400  آذر  1۷روز چهارشنبه  

دکتر اکبر احمدی مدیر بیمارستان، مریم ملایجردی مدیر پرستاری، پرستاران، بهیاران، و تعدادی از کارکنان پشتیبانی برگزار شد.  

رستاران، تعدادی از خاطرات جالب خود را نقل کردند. مصطفی ابوالحسنی  در این جشن موسیقی زنده اجرا و غنی و ادیب نیا از پ

، دکلمه ای زیبا و روایتی متفاوت از واقعه کربلا و رشادت های حضرت زینب )س( اجرا کرد که  1398پرستار نمونه کشوری در سال  

تاران خیر بیمارستان قدردانی شد. همچنین اولین  با استقبال حضار مواجه شد. در پایان از پرستاران نمونه، پرستاران هنرمند، و پرس

 .تعلق گرفت NICU1 جام اخلاق پرستاری، به ملیحه یارندی سرپرستار
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 : است شرح این  به  نمونه پرستاران اسامی به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، 

سلامت نمونه کشوری، آذر رباط میلی سوپروایزر آموزشی، اشرف السادات داورزنی سرپرستار اورژانس،  سیده زهره نوربخش سوپروایزر آموزش  

، مریم گندمی بهیار درمانگاه، فاطمه خدایی  PICU ، فریبا مشرقی سرپرستار داخلی دو، فرزانه صدف پرستارNICU2 مهدیه عسگری سرپرستار

زرین فر پرستار داخلی یک، خدیجه باقرزاده کمک بهیار نوزادان، مریم غنی باغ زینی پرستار ، لیلا سلطانی پرستار عفونی، شبنم  PICU پرستار

از برخی پرستاران نیز به دلیل اقدامات ارزشمندشان در بیمارستان قدردانی به عمل آمد: دکتر زهرا   جراحی، و ساناز حیدروند کارشناس بیهوشی.

ی واکسیناسیون، فاطمه شریفی خیر بازسازی کننده بخش اورژانس، مهین شریفی کمک داوطلبانه  نجفی به دلیل کمک داوطلبانه در اجرای طرح مل

در اجرای برنامه شاد بخش انکولوژی، شبنم زرین فر، طالب احمدی، شفاهی، شهلا حیدری نسب، عصمت حیدری، و قره باغی به دلیل فعالیت 

ماعیلی، و پورقلی به دلیل کمک داوطلبانه در بیمارستان های ریفرال، مصطفی ابوالحسنی  هنری در هفته سلامت بانوان، زهرا مرزانی، موسی پور، اس

 فعالیت فرهنگی هنری، ندا برخورداری فعالیت هنری در هفته سلامت بانوان، و زهره نوربخش تهیه کلیپ. 

 

قلاب در اولین روز از هفته تجدید میثاق نمایندگان پرستاران مجتمع بیمارستانی امیراعلم با آرمان های رهبر کبیر ان

 پرستار 

 .نمایندگان پرستاران مجتمع بیمارستانی امیراعلم در اولین روز از هفته پرستار در مرقد بنیانگذار کبیر انقلاب حضور پیدا کردند 
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، به مناسبت اولین روز از هفته پرستار  1400آذر  17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امیراعلم، چهارشنبه 

م با ای و تجدید میثاق با آرمانهای امام و رهبری«، گروهی از نمایندگان پرستاران مجتمع بیمارستانی امیراعلو با شعار »پرستاری بصیرت حرفه

 حضور در مرقد امام خمینی)ره( با آرمانهای امام راحل تجدید میثاق نمودند.

 

 حضور زهره الهیان نماینده مجلس در مجتمع بیمارستانی امیراعلم به مناسبت روز پرستار

و میلاد باسعادت  زهره الهیان نماینده حوزه تهران در مجلس شورای اسلامی با حضور در مجتمع بیمارستانی امیراعلم روز پرستار  

 .حضرت زینب کبری )س( را به پرستاران و کادر درمان مجتمع تبریک گفت

 

، دکتر زهره الهیان نماینده تهران در مجلس  1400آذر    19به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امیراعلم، جمعه  

یمارستانی امیراعلم ضمن دیدار با پرستاران و بررسی مشکلات مجتمع، میلاد باسعادت حضرت  شورای اسلامی و هیئت همراه با حضور در مجتمع ب

 ها تبریک گفتند. زینب کبری و روز پرستار را به آن 

ور داشته  صورت رزیدنت در مجتمع بیمارستانی امیراعلم حض در ابتدای این جلسه دکتر الهیان با تبریک روز پرستار و اشاره به اینکه خود زمانی به 

های    سختی   .در ادامه این دیدار لیلا ساعدی مترون مجتمع ضمن خیرمقدم به میهمانان با اشاره بهگفت   از قدمت و پیشینه مجتمع و جایگاه آن

 ای دیگر بود.ای که در زمان کرونا به دست آمد تجربه  وچند سال خدمت، تجربه  زمان کرونا بیان کرد: در این بیست

مهندس لک مدیر مجتمع نیز با تشکر از حضور دکتر الهیان و هیئت همراه سخنان خود را با درود به روح و روان پاک همه شهدای سلامت آغاز  

فرشته در بیمارستان    400کرد و گفت: مجتمع با بیش از یک قرن تجربه در درمان همیشه تأثیرگذار بوده و در حوزه پرستاری هم با حضور قریب به  

 رسانی هستیم. کنند در حال خدمت روز و زینب وار تلاش می  ه شبانه ک

های پرستاران و کادر درمان که چه قبل از کرونا و چه در زمان کرونا همواره درصحنه بودند و در جهت پاسداری   مهندس لک با بیان تلاش 

های مختلف اجرا شده در    رت گرفته در حوزه آموزش عمومی و طرحها تقدیر کرد.وی در ادامه از اقدامات صو   سلامت جامعه تلاش کردند از آن 

طور مناطق مختلف تهران گزارشی را ارائه نمود.در ادامه این جلسه پیرامون مشکلات مختلف حوزه پرستاری و درمان بحث و   بیمارستان و همین

 نظر شد.  تبادل
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در بیمارستان ضیائیان و قدردانی از پرستاران   1۷حضور گروهی از خیرین موسسه محض یار صاحب زمان )ع (منطقه

 این مجموعه به مناسبت روز پرستار 

،  1۷به مناسبت میلاد باسعادت حضرت زینب کبری)س(و روز پرستار، گروهی از خیرین موسسه محض یار صاحب زمان )ع (منطقه  

 .در بیمارستان ضیائیان حضور یافتند و از پرستاران این مرکز قدردانی کردند 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان ضیائیان، به مناسبت میلاد باسعادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار،  

در بیمارستان ضیائیان حضور یافتند و از پرستاران 1400آذر    18، روز پنج شنبه  17گروهی از خیرین موسسه محض یار صاحب زمان )ع( منطقه  

این دیدار با حضور دکتر سعیدرضا جمالی مقدم رئیس، تهمینه ناجی مدیرپرستاری، سوپروایزرها، رابطین آموزش کارکنان،   .قدردانی کردنداین مرکز  

های مختلف بیمارستان برگزار و با اهدا گل، شیرینی و  آموزش به بیمار، ایمنی بیمار، کنترل عفونت و جمعی از پرستاران و سرپرستاران بخش 

 .ی از پرستاران مدعو در این مجموعه قدردانی شدهدایای

 

 برگزاری جشن قدردانی از پرستاران بیمارستان شریعتی با حضور مدیر پرستاری دانشگاه 

و   بیمارستان  این  معاونان  و  استادان  دانشگاه،  پرستاری  مدیر  حضور  با  شریعتی  بیمارستان  نمونه  پرستاران  از  قدردانی  جشن 

 .پرستاران برگزار شد 
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در تالار شهید پیرویان با قرائت آیات   1400آذر    20به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، این مراسم شنبه  

نورانی کلام الله مجید توسط قاری پرستار ابوالحسنی آغاز شد. در این مراسم دکتر احمد رضا جمشیدی در جمع پرستاران سخن گفت و افزود:  

 در  و هستند گذارینام این شایسته  حق به پرستاران: داد ادامه وی.است کشور پرستاری برای  گذاری این روز به عنوان روز پرستارافتخاربزرگیمنا

در کنار پزشکان  قاد، ایمان، با مهر بانی و لطف و با فداکاری و ایثار کارکردند پرستاران ما می دانستند جانشان درخطر است اما  اعت  با کرونا  بحران 

 توانم به این همکارانم تکیه کنم.ایستادند و کار کردند. خوشحالم که در خدمت کردن به بیماران می 

خواهم ما هم درراه خدمت و فداکاری، افتخار این بیمارستان دانست و افزود: از خدا می   مایه  آذر  حسنی  شهید  پرستار  همچنین  جمشیدی  دکتر

  کوشش   همکاران  از  صیانت  و   حمایت  و  حفظ  در  که   ماست  مسئولیت  و  ماست   وظیفه    ستان شریعتی همچنین افزود:سربلند باشیم. رئیس بیمار

همکاران پرستارمان در مسئولیتی که به عهده گرفتند وفا دار هستند و خواهند   کنیم،  کوتاهی  مانوظیفه   در  ما  اگر  هستم  مطمئن  من  اما.  کنیم

به  در ادامه سیمین رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه نیز که در این مراسم حضور داشت با تشکر از پرستاران بیمارستان شریعتی روز پرستار را   بود.

 خصوص در دوسال گذشته در پرستاری زبانزد همه بودند. ر خدمت به مردم بهآنان تبریک گفت و افزود: پرستاران بیمارستان شریعتی د

  مهین سعیدی مدیر پرستاری بیمارستان شریعتی گفت: پرستاران به گفته دکتر قناعتی ریاست محترم دانشگاه ستون فقرات درمان هستند. پرستار

  بیمارستان   پرستار  مدیر   بالاتر برود ارائه خدمت به مردم بهتر خواهد بود. های استراتژیک دنیاست و مطمنا هرچه کیفیت در این رشته  یکی از شغل 

  و   صبر  هم  ما  پرستاران  بودند،  اقتدار  و  ایمان  اسوه  کربلا  در  علیها  اللهسلام  زینب  حضرت  که   طورهمان  ما  عزیز  پرستاران   امیدوارم:  افزود  شریعتی

 شند. با کشورشان مردم کنار و بذارن  نمایش  به  را اقتدارشان

در این مراسم همچنین ابوالحسنی به اجرای دکلمه نمایشی در رثای حضرت زینب )س( پرداخت. تقدیر از فرزند پرستار شهید حسنی آذر که در 

نمونه کشوری   عنوان پرستار پرستار نمونه کشوری، قدرانی از مدیر پرستاری بیمارستان شریعتی به   ۳این مراسم حضور داشت و همچنین قدردانی از  

 های این مراسم بود و قدردانی از پرستاران نمونه بیمارستان شریعتی و نمایش نماهنگی از پرستاران بیمارستان از دیگر برنامه 

 

 بازدید دکتر زینب کدخدا از گروه های آموزشی دانشکده دندانپزشکی به مناسبت روز پرستار 

ن دانشکده دندانپزشکی، دکتر زینب کدخدا رئیس و دکتر آرش منصوریان به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرا

از گروه های آموزشی دانشکده دندانپزشکی به مناسبت روز پرستار بازدید  1400آذر  ۲0معاون مالی اداری دانشکده دندانپزشکی 

 .و ضمن عرض تبریک این روز از تلاش های آنها قدردانی کردند 
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 برگزاری مراسم ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار در مجتمع بیمارستانی یاس 

دکتر آرش جعفریه رئیس، علیرضا تکلو مدیر، معاونین، پزشکان، مدیران ارشد، امام    1400آذر    ۲0به مناسبت روز پرستار روز شنبه  

نی یاس گردهم آمدند و این روز را در کنار هم جشن  جماعت، گروه پرستاری مجتمع و شهرداری منطقه در حیاط مجتمع بیمارستا

 گرفتند 
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 دیدار رئیس بیمارستان فارابی با پرستاران به مناسبت روز پرستار 

به مناسبت فرا رسیدن ولادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار، دکتر محمدرضا اکبری رئیس بیمارستان فارابی به همراه  

 .مسئولان این مرکز با پرستاران دیدار و از تلاش های آنان قدردانی کرد جمعی از 
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 های مختلف بیمارستان به مناسبت روز پرستار بازدید دکتر فراهانی رئیس مرکز قلب تهران از بخش 

تمام بخش های    همزمان با میلاد مسعود حضرت زینب سلام الله علیها و روز پرستار، رئیس مرکز قلب تهران و هیئت همراه از

 .بستری، کلینیکی و پاراکلینیکی، در دو نوبت صبح و شب بازدید و این روز را به پرستاران و کادر درمان تبریک گفتند

 

همزمان با میلاد فرخنده حضرت زینب سلام   1400آذر    17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مرکز قلب تهران، روز چهارشنبه  

مدیر،   الله علیها و روز پرستار، دکتر علی واشقانی فراهانی رئیس مرکز قلب تهران به همراه ثریا موقر مدیر پرستاری، دکتر علیرضا حاجی قاسمی

واحدهای درمانی مرکزقلب بازدید کرد و این    معصومه دلاور سوپروایزر بالینی و سید محسن اسماعیلی مدیر روابط عمومی، از تمامی بخش ها و

 روز را به آنان تبریک و تهنیت گفت. 

رئیس مرکز قلب در هر بخش ضمن خسته نباشید به کارکنان حاضر و تبریک میلاد خجسته حضرت زینب )س(، روز پرستار را به آنان تبریک  

با یادآوری زحمات و آنان آرزوی سلامت و سعادت کرد.وی  ایثار همه کادردرمان، خصوصا درسالهای همه گیری ویروس کرونا،    گفته و برای 

بخش و واحد درمانی کلینیکی و پاراکلینیکی مرکز قلب دو نوبت صبح ونیمه شب، به دلیل حضور    ۳5بیش از    .خدمات منحصربه فرد آنان را ستود

 شیفت های صبح و عصر و شب مورد بازدید ریاست مرکز و هیئت همراه قرار گرفت. 

 

 پیام تبریک معاون درمان دانشگاه به مناسبت روز پرستار 

 دکتر ناطقی: »پرستاری« بالی برای پرواز در آسمان رضایت خدا است

بنا و اصلی  اقدام در حوزه پزشکی برای بیماران مبتلابه کووید را مربوط به ازخودگذشتگی و  معاون درمان دانشگاه، سنگ  ترین 

 .های پرستاری عنوان کرد مراقبت 
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ترین و ارزشمندترین  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه، روز پرستار را یکی از بزرگ

»ایثار، فداکاری  ی پرستاری مترادف با  وی افزود: واژه   .کنیم که این روز به نام حضرت زینب )س( مزین شده استروزها خواند و گفت: افتخار می 

تواند برای  هایی که میهای درمانی و روشو ازخودگذشتگی« است، در بحران کرونا همه ما مشاهده کردیم که انبوهی از مطالعات در مورد روش

دانستیم  اکه همه می بیماران مؤثر واقع شود انجام و منتشر شد؛ اما کاری که نیاز به تحقیقات برای اثباتش نداشت درواقع خدمات پرستاری بود چر

پزشکی برای بیماران مبتلابه کووید« است. این   ترین اقدام در حوزهشود »سنگ بنا و اصلیپرستاری از بیمار که توسط پرستاران محترم انجام می

دهند ستاران انجام می های پرستاری و دلسوزی و ازخودگذشتگی که پرها، مراقبت بیماری  موضوع فقط منحصر به بیماری کرونا نیست و در همه 

  .آیدحساب میترین فاکتورهای بهبودی بیمار و سلامتی مردم به از اصلی

فرمایند؛ »پرستاری بالی است برای پرواز در آسمان رضایت خداوند«؛ یادآور شد: به دکتر ناطقی با اشاره به فرمایش مقام معظم رهبری که می

شوند و من این روز عزیز و بزرگ را به تمام پرستاران  ست برای زحماتی که همکاران پرستار ما متقبل مییک تعبیر بسیار زیبا و عالمانه انظرم این

  د.کنم، سرافراز باشیمیهنمان و مخصوصاً پرستاران و همکاران عزیزمان در دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک و تهنیت عرض می 

 

 آستانه ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار پیام تبریک رئیس مرکز آموزشی درمانی بهارلو در 

دکتر حمیدرضا حکمت، رئیس بیمارستان بهارلو در پیامی ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار را به خانواده بزرگ پرستاری  

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران بالاخص پرستاران این مرکز تبریک گفت
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  :ان بیمارستان بهارلو، متن پیام به شرح زیر استبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهر

 بسمه تعالی

وز  نوزدهم آذرماه امسال مزین به نام اسوه صبر و پایداری، حضرت زینب کبری )س( است. روزی که به مناسبت ولادت آن بانوی بزرگوار به نام ر

ایثار    .برای قدر دانستن و ارج نهادن به مقام والای پرستاران استپرستار نامگذاری شده است و به یقین نامگذاری این روز بزرگ به نام پرستار  

 و فداکاری جامعه پرستاری در دو سال گذشته، شاهدی بر بلوغ حرفه ای و تعهد این گروه فرهیخته می باشد. امروزه جامعه پرستاری مبدّل به 

و به عنوان عضوی جدایی ناپذیر در تیم سلامت انجام وظیفه می   نیروی عظیمی گشته که مسئولیت حرفه پرارزش خود را با جدیت تمام پذیرفته

اینجانب سالروز ولادت حضرت زینب )س( را به یکایک پرستاران و منادیان انسانیت تبریک گفته و ایامی سرشار از توفیقات روز افزون الهی  .نماید

 .برای تمامی زحمت کشان این عرصه از درگاه خداوند منان مسئلت می نمایم

 دکتر حمیدرضا حکمت 

 رئیس مرکز آموزشی درمانی بهارلو

 

 پیام تبریک مدیر پرستاری دانشگاه به مناسبت روز پرستار 

 سیمین رنجبران: پرستاران باید سفیر مهربانی و سلامتی و ارائه خدمت بهینه برای بیماران باشند 

را نگاشتن تاریخ جدیدی بر برگ زرین پرستاری دانشگاه  مدیر پرستاری دانشگاه، خدمات ارزنده پرستاران در دوران شیوع کرونا  

 .علوم پزشکی تهران دانست 
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، سیمین رنجبران مدیر پرستاری دانشگاه گفت: سالروز ولادت باسعادت حضرت زینب کبری 

ی کنم. پرستارانی که سفیر سلامتی و مهربانی و خدمت به جامعه هستند و در برهه علیه و روز پرستار را خدمت همکاران تبریک عرض می اللهسلام 

 ای را به بیماران ارائه دهند.توانند خدمات ارزنده شیوع ویروس کرونا ثابت کردند که در کنار سایر تیم درمان و کادر پشتیبانی دانشگاه می 

های مدافعان سلامت بودیم و عزیزانی نیز در این راه به شهادت رسیدند،  و رشادتمدیر پرستاری دانشگاه افزود: در این دوران شاهد زحمات  

همچنین همکاران زیادی به این بیماری مبتلا شدند و پس از بهبودی مجدداً به سنگر خدمت برگشتند که این خود تاریخ جدیدی بر برگ زرین  

دوستی و همچنین وجدان  ان کرد: پرستاران سفیر مهربانی و سلامتی و نوعپرستاری و درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران رقم زد. وی خاطرنش

برای  کاری بهینه برای بیماران باید باشند ما باید قدر شهدای مدافعان سلامت را بدانیم و پاسدار خونشان باشیم و در این راه از هیچ کوششی  

ی چنین افرادی قرار دارد امیدوارم که دعای خیر بیماران پزشکی تهران در زمرهخدمت به مردم دریغ نکنیم و مطمئناً کادر پرستاری دانشگاه علوم  

 شان باشد. بدرقه راه زندگی 

 

 گفت و گوی صمیمی با پرستار نمونه کشوری بیمارستان فارابی

 زهرا میرزائی: پرستاری رشته ای آمیخته با علم و هنر است 

گو با روابط عمومی این بیمارستان با اشاره به اهمیت به کارگیری علم و تجربه پرستار نمونه کشوری بیمارستان فارابی در گفت و  

و تخصص در حرفه پرستاری، پرستار موفق را پرستاری دانست که در کنار این موارد از مهارت هایی مثل تفکر انتقادی، مهارت حل  

 .و وظایف حرفه ای خود برآیدمسئله و مهارت مواجهه با بحران بهره برده و بتواند از عهده مسئولیت ها 
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راسر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، فرا رسیدن روز پرستار و معرفی پرستاران نمونه در مراکز درمانی س

بیمارستان فارابی انجام دهیم که در ادامه آن را می  کشور بهانه ای شد تا گفت و گویی را با زهرا میرزائی، سوپروایزر و پرستار نمونه کشوری  

 .خوانید

 خودتان را معرفی کرده و بفرمایید چند سال است که در حرفه پرستاری مشغول هستید؟ 

م  زهرا میرزائی فارغ التحصیل رشته کارشناسی پرستاری از دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و کارشناسی ارشد آموزش پزشکی از دانشگاه علو 

پزشکی تهران و دانشجوی دکترای تخصصی آموزش پزشکی دانشگاه علوم پزشکی ایران هستم. دارای مدرک پرستاری پرواز از دانشکده صنعت 

سال از این سال   14سال است که در این حرفه مشغول به کار می باشم که  28متاهل هستم و دو فرزند دارم و مدت  .هواپیمایی کشور می باشم

 .ار را در خدمت آموزش پرسنل پرستاری بعنوان سوپروایزر آموزشی بودمهای پرافتخ

 

 چرا پرستاری را انتخاب کردید؟ 

تاثیر  در ابتدا دید کمی نسبت به این حرفه داشتم و با تشویق یکی از دوستان این رشته را انتخاب کردم البته رتبه کنکور هم در انتخاب آن بی  

با چالش هایی مواجه بودم که یکی از آنها فاصله بین دروس تئوری و کار عملی در بالین بود. کم کم با گذشت نبود. زمان ورود به عرصه بالینی  

علاقه ام به این رشته زیاد شد و دریافتم  CCU مثل  ویژه   های  بخش  در   کار  بخصوص   بالین  متفاوت  فیلدهای  در   کار  و  تجربه    زمان و کسب علم،

م و هنر است و حرفه ای است که می توان وظایف شغلی را در نقش های حمایتی، مراقبتی، آموزشی، پژوهشی،  که پرستاری رشته ای آمیخته با عل

  .هماهنگی و مدیریتی ارائه داد

 

 آیا تمام مدت دوران خدمت خود را در بیمارستان فارابی سپری کردید؟ 

ن بیمارستان لقمان حکیم که وابسته به دانشگاه علوم پزشکی شهید خیر، دوران دانشجویی در بخش های عفونی، بلوک زایمان، اورژانس و کودکا

 CCU بهشتی بود آغاز به کار کردم. طرح نیروی انسانی را در درمانگاه اورژانس این بیمارستان گذراندم. پس از پایان دوران طرح، در بخش 

شدم. یک سال بعد از پایان طرح، بعد از قبولی در آزمون استخدامی،  بیمارستان باهر مشغول به کار   CCU بیمارستان لقمان و همزمان در بخش

  .در بیمارستان فارابی شروع به کار کردم. به مدت یکسال هم در واحد طب هوایی بیمارستان پیامبران در معاینات کادر پرواز همکاری داشتم

 

 از نظر شما معیارهای یک پرستار موفق چه چیزهایی است؟ 
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تاری است که با به کارگیری علم و تجربه و تخصص و استفاده از مهارت هایی مثل تفکر انتقادی، مهارت حل مسئله و مهارت پرستار موفق پرس

اید. مواجهه با بحران بتواند از عهده مسئولیت ها و وظایف حرفه ای خود برآید و در جهت تامین حفظ و ارتقاء سلامت و رفاه مددجویان تلاش نم

 .ی جسمی، روحی و روانی خود را نیز در نظر داشته باشدضمن این که سلامت

 

 پرستاران ما بیشتر با چه مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند و توقع شما از مسئولان برای رفع این مشکلات چیست؟ 

هه با اشعه، بی خوابی بدنبال  پرستاران با مشکلاتی مانند نداشتن امنیت شغلی، محیط کار پراسترس، مواجهه با بیماری های قابل انتقال، مواج

شبکاری، ساعات کار طولانی مخصوصا در اتاق های عمل، کمبود نیرو در برخی از شیفت های کاری، انجام وظیفه در ساعات متفاوت شبانه روز  

ن که در حفظ بنیان خانواده نیز  و در ایام تعطیلات رسمی و نیز در زمان وقوع بحران هایی چون سیل، زلزله و..... روبرو هستند و مهمتر از همه ای

 .باید تلاش کنند

و   بیمارستان  در محیط  بیشتر  شغلی  امنیت  نمودن  فراهم  پرستاری،  برخی خدمات  الزحمه  گذاری و محاسبه حق  تعرفه  قانون  اجرای  پیگیری 

یک رابط در دانشکده جهت کاهش شکاف بین  بکارگیری پرستاران با تجربه و کارآزموده در بیمارستان ها در جایگاه هیئت علمی بالینی به عنوان 

 .تئوری و بالین از مواردی است که نیاز به توجه بیشتر مسئولین محترم دارد

 برای پرستاران به همراه داشت چه بود؟ 19-به نظر شما جدی ترین چالشی که کووید 

درمان به دنبال مواجهات مکرر با بیمارانی بود که مبتلا به این  برای پرستاران به همراه داشت مبتلا شدن کادر    19-جدی ترین چالشی که کووید 

ویروس بودند، همچنین خستگی کادر درمان، جدی نگرفتن این بیماری در عموم مردم، عدم رعایت موازین بهداشتی، کمبود نیروی پزشک و 

 .می باشد19 -از دیگر چالش های کوویدپرستار به دنبال ابتلا آنها به این بیماری، فشار روانی و اضطراب در کادر درمان، 

 

با توجه به سختی های موجود در حرفه پرستاری مانند همه گیری کرونا که شاهد آن هستیم آیا تا به حال شده از انتخاب خود  

 پشیمان شوید؟ 

ر این حرفه را زیاد می کند. عشق و  حس خوبی که با بهبود حال بیمار بدنبال درمان و مراقبت از وی ایجاد می شود شوق و انگیزه ادامه کار د

 .علاقه و حس تعهد به این حرفه سختی های این حرفه را کم رنگ و ادامه مسیر را هموار می کند

 آیا فکر می کردید به عنوان پرستار نمونه کشوری انتخاب شوید؟ 

ود را پررنگ تر و نقاط ضعف و قابل بهبود را اصلاح نمونه بودن در این حرفه زمانی اهمیت می یابد که در حفظ آن کوشا باشیم و نقاط قوت خ

کنیم. البته نمونه شدن خود را مدیون زحمات همه همکاران عزیزم که با تلاش و همکاری خود در عرصه آموزش ضمن خدمت پرستاری همیشه 

 .یار و همراه من بودند می باشم

 

 ستید به کار بالین بیشتر علاقه دارید یا کار آکادمیک؟ با توجه به این که شما سوپروایزر آموزشی بیمارستان فارابی ه

ر این است  البته نمی توان بین کار بالینی و آکادمیک افتراق داد. هر دو در کنار هم باعث پیشبرد اهداف مراقبتی و درمانی خواهند بود. اعتقادم ب

رین روش های علمی مثل به کارگیری انواع روش های تدریس،  که با فعالیت در عرصه های آکادمیک و داشتن دید آکادمیک و استفاده از بهت

طح علمی  استفاده از ابزارهای مناسب جهت ارزیابی مهارت های بالینی، استفاده از پرستاری مبتنی بر شواهد، می توان در جهت ارتقا و بالا بردن س

 .و صلاحیت و شایستگی پرستاران عزیز گام برداشت و کار بالین را بهبود بخشید

 

 به نظر شما چگونه می توان در کنار پرستار بودن یک مادر و همسر موفق نیز بود؟ 

 .به لطف پروردگار، همسر و فرزندان مهربان و دلسوزی دارم که با حمایت و همکاری و تقویت انگیزه باعث ادامه راهم در این مسیر بودند
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 ؟ اگر پرستار نمی شدید دوست داشتید چه شغلی را انتخاب کنید

 .اگر پرستار نمی شدم دوست داشتم مدرس رشته آناتومی یا فیزیولوژی در دانشگاه باشم

 

 کمی از روزهای تلخ و شیرینی که به عنوان یک پرستار داشتید بگویید؟ 

ینی را برایم و همکاری با بسیج جامعه پزشکی در ویزیت رایگان مناطق محروم خاطرات تلخ و شیر  1۳82کمک به زلزله زدگان شهر بم در سال  

  .رقم زد

 بهترین هدیه ای که روز پرستار گرفتید؟ 

سالگی هدیه داد و گلدان کوچک و زیبایی که دختر عزیزم    8بهترین هدیه برای من، نامه پر از عشق تبریک روز پرستار از طرف پسرم بود که در 

 . با پول قلک خود برایم خریده بود

 

 پرستاری را انتخاب کنند چه توصیه ای دارید؟برای جوانانی که می خواهند حرفه 

توصیه میکنم با عشق و علاقه و انگیزه خدمت به همنوع در این رشته تحصیل کنند چرا که در کنار این عوامل تحمل سختی های پرستاری آسان 

 .تر می شود

 

 بزرگترین آرزویی که دارید؟ 

  کادر   پرسنل  برای  فارابی  بیمارستان  در  را  آموزشی  محیط  بهترین  بتوانم  تجربی  و  علمی  دستاوردهای  از  استفاده  با  که   بزرگترین آرزویم این است

رمان با همکاری مسئولین محترم ایجاد کنم که در نهایت موجب رضایتمندی بیماران، کارکنان و به حداقل رسیدن خطاها شود. ضمنا آرزوی د

 .یژه کادر محترم درمان که این روزها در صف اول مبارزه با ویروس کرونا هستند دارمسلامتی و تندرستی برای همه هموطنان عزیزم به و

 

 گفت و گو با مدیر پرستاری بیمارستان فارابی 

 فریده آژیر از فرصت ها و چالش های خدمت به عنوان مدیر پرستاری در یک بیمارستان می گوید 

مناسبت روز پرستار با روابط عمومی این بیمارستان داشت از تجربیات و  مدیر پرستاری بیمارستان فارابی در گفت و گویی که به  

 .خاطرات خود به عنوان مدیر پرستاری گفت و پرستار بودن را یک فرصت برای خدمت به مددجویان دانست
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ز پرستار با فریده آژیر، مدیر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، در آستانه ولادت حضرت زینب )س( و رو

 :پرستاری بیمارستان فارابی به گفت و گو نشستیم که در ادامه می خوانید

شما بیش از یک سال است که به عنوان مدیر پرستاری در بیمارستان فارابی مشغول به کار هستید. در این مدت شرایط پرستاری  

 بیمارستان را چطور دیدید؟ 

یمارستان فارابی یکی از مراکزی است که از آغاز تاسیس در خدمت مردم این مرزو بوم بوده وهست. این بیمارستان  همان طوری که می دانید ب

همه روزه مراجعات بسیار زیادی به خصوص از شهرستان های دور و نزدیک کشور داشته وحتی بیماران از اقصی نقاط کشور به مرکز مراجعه و  

تان فارابی به عنوان قطب علمی کشور در حیطه پزشکی و پرستاری محسوب می شود و همیشه همکاران  تحت درمان قرار می گیرند. بیمارس

بت  گرامی در این فیلد پیش قدم بوده و در جهت ارتقاء سازمان و خودشان فعال هستند. تلاش همکاران این است که بتوانند از علم روز در مراق

پرستاران بیمارستان فارابی با توجه به حجم کار بالا و تعداد کم کارکنان، در جایگاه مناسبی از نظر  های پرستاری استفاده بهینه کنند و به نظرم  

 .کارایی در نظام سلامت بسر می برند

 

 به نظر شما چه تفاوت هایی بین کار در بیمارستان تک تخصصی و جنرال وجود دارد؟ 

شتی درمانی باید یک پایه ای را از نظر علمی و عملی داشته باشند. این مقدمه همان  پرستاران برای ارائه خدمات به مددجویان در هر محیط بهدا

رمانی کارکردن در بیمارستان های عمومی یا جنرال می باشد که اکثر پرستاران در آن کار می کنند و تجربیات زیادی را در حیطه های بهداشتی و د

مارستان های تک تخصصی و چند تخصصی فعالیت داشته باشند معمولا کار کردن در کسب می کنند. ولی اگر همین پرستاران بخواهند در بی

محیط های تخصصی نیازمند اطلاعات و دانش بیشتری نسبت به آن رشته دارد. پرستاری چشم هم یکی از این فیلدهاست که بایستی علاوه بر 

بتی داشته باشد تا بتواند به عنوان یک پرستار خوب انجام وظیفه کند.  دانش، پایه اطلاعات کافی و لازم از روش های تشخیصی و درمانی و مراق 

در بیمارستان ما همکاران پرستار به خاطر تعهد کاری و علاقه شخصی خود و انگیزه بالای یادگیری در حیطه های تخصصی و فوق تخصصی و  

این مسئله می تواند سبب رضایت شغلی بیشتر پرستاران  در موقعیت های خاص، کمک شایانی در تشخیص و درمان مددجویان تلاش می کنند.  

نیز شود . لازم به ذکر است هر چه کار تخصصی تر می شود مشکلات هم به مراتب و به موازات سخت تر می شود. بنابراین اعتراف می کنم 

 .مدیریت کردن در این گونه بیمارستان ها درایت بیشتری را می طلبد

 

شرایط همه گیری کرونا و الزام رعایت شیوه نامه های بهداشتی یک چالش در بیمارستان فارابی محسوب    مراجعه بالای بیماران در

 می شود. دفتر پرستاری چگونه این شرایط را مدیریت کرد؟ 

ن و پزشکان بیشتر  ماموریت بیمارستان ها در مواقع بحران نسبت به زمان غیر بحران به طور معمول بیشتر بوده و کادر درمانی به خصوص پرستارا

خواهند بود. علی الخصوص در ابتدای اپیدمی ، که باعث ایجاد رعب و وحشت   19-درگیر مسائل و مشکلات بحران در زمان همه گیری کووید 

رداده و از  خاصی در بین مردم و جامعه و بالطبع در میان کادر درمان شده بود. پرستاران بر اساس تعهد و وجدان کاری خود را در معرض خطر قرا

بیمارن کرونایی مراقبت می کردند و مصلحت بیمار را بر سلامتی خود ترجیح می دادند و به نوعی به این شعر سعدی که می گوید: »بنی آدم 

شاید اعضای یک پیکرند، که در آفرینش ز یک گوهرند. چو عضوی بدرد آورد روزگار، دگر عضوها را نماند قرار. تو کز محنت دیگران بی غمی، ن

 .که نامت نهند آدمی« جامه عمل پوشاندند و با قدرت به مبارزه با این بیماری پرداختند. زیرا معتقد بودند که کرونا را شکست می دهیم

ای  بردرباره بیماری کرونا و نحوه سرایت و انتشار سریع بیماری بر اساس نوع ویروس وبا توجه به جهش های پیاپی متوالی آن، تمام کادر درمان 

ای ایمنی خود در زمان ارائه خدمت به مددجو الزام به رعایت شیوه نامه های بهداشتی بودند . استفاده از وسایل حفاظت فردی در بیمارستان ه

معین کرونا که مشخص بود بیمار مبتلاست، به طور کامل انجام می شد. ولی در بیمارستان فارابی که به خاطر تک تخصصی و سانتر چشم پزشکی  

کشور بودن و معین کرونا نبودن، مراجعان زیادی از اقصی نقاط کشور و حتی خارج از کشور داشتیم، با چالش بزرگی مواجهه بودیم. چون این  

اده ی استفبیمارستان معین کرونا نبود، اکثر کارکنان درمانی نمی دانستند که بیمار مبتلا یا مشکوک به بیماری است. بنابراین از وسایل حفاظت فرد
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به همین  نمی شد. در این راستا و طبق آمار، کارکنان درمانی بیمارستان فارابی نسبت به بیمارستان های معین کرونا بیشتر به کرونا مبتلا شدند.  

ارستان،  دلیل دفتر پرستاری برای مدیریت شرایط و رعایت شیوه نامه های بهداشتی، اقدامات زیادی از جمله کاهش حضور همراهان بیمار به بیم

خط کشی کردن در محل های حضور مراجعان با روش های خاص و غربالگری مراجعین و کادر درمانی بیمارستان و غیره را در دستور کار خود 

 .قرار داد

همانطور که می دانیم یک پرستار در کنار فعالیت های بالینی نیازمند آموزش نیز می باشد. سیاست و برنامه های دفتر پرستاری  

 مارستان فارابی در زمینه آموزش پرستاران چگونه است؟بی

ی، روش  پرستاران در بالین اقدامات مراقبتی متنوعی را بر اساس نوع بیماری و بر حسب نیاز بیمار اجرا می کنند. در زمان پیشرفت علم و تکنولوژ

تند و پرستاران برای اینکه موفق تر عمل کنند باید به علم  های تشخیصی ، درمانی و مهارت های اجرایی پیوسته در حال تغییر و به روز شدن هس

بوده   روز مجهز شوند. به عبارتی دیگر نیاز به آموزش ضمن خدمت دارند. لذا سیاست ها و برنامه های دفتر پرستاری در زمینه آموزش بسیار متنوع

 اوری های جدید آموزشی از جمله آموزش در گروه های کوچکو از روش های سنتی منسوخ شده و فاقد اعتبار استفاده نمی شود و بر اساس فن

(Small Group)  در واحدهای درمانی که توسط منتورها کنترل و هدایت می گردد، انجام می شود. یکی دیگر از سیاست های آموزشی دفتر

الورود که جزو مهمترین استراتژی آموزشی  پرستاری توانمندسازی رابطان آموزشی مستقر در واحد های مربوطه است. برای آموزش پرسنل جدید

می باشد و هر پرسنل جدید برای کسب مهارت ها و اطلاعات لازم در زمینه های   (Logbook) محسوب می شود با استفاده از لاگ بوک 

رابه طور رسمی شروع کند. اعضای  مختلف چشمی باید این مراحل را طی کند تا بتواند به عنوان یک پرستار چشم مطلع، کار در واحد های درمانی  

 .شورای آموزشی و پژوهشی دفتر بر آموزش مبتنی بر شواهد پرستاری تاکید دارند و در این جهت نیز گام های اساسی را بر داشتند

 

 چه اقدامات اصلاحی شاخصی در حوزه پرستاری بیمارستان فارابی انجام شده است؟  1400در سال 

حی در دفتر پرستاری فعالیت های متنوعی در زمینه های مراقبتی، تشخیصی، درمانی و آموزشی از جمله ارتقاء گزارش  در ارتباط با اقدامات اصلا

نویسی، بالابردن رعایت اصول بهداشت دست، درس گرفتن از خطاهای ایجاد شده در واحدها انجام شد. یکی از شاخص ترین اقدامات اصلاحی 

دیریتی در زمینه نظارت بیشتر بر فرایند های کاری همکاران می باشد . که در راستای آن ایجاد فضایی مناسب دفتر پرستاری، بعد م  1400در سال  

 .به منظور احترام متقابل و همدلی بین کادر پرستاری و سایر واحدها ایجاد شد

 

به عنوان   فارابی  بیمارستان  پرستاران  از  تعدادی  نیز همانند سال های گذشته  معیارهای  امسال  نمونه برگزیده شدند.  پرستاران 

  انتخاب این پرستاران چیست؟

در این رابطه معتقدیم که تمام پرستاران نمونه هستند و کسی بر دیگری برتری ندارد. ولی بر اساس یک سری معیارهای مستند شده ، معاونت  

 :ها عبارتند ازدرمان دانشگاه افرادی را به عنوان پرستار نمونه معرفی کرد. این معیار

چک لیست معتبر روا و پایا شده از معاونت درمان دانشگاه که با امتیاز دهی افرادی که بالاترین نمره را کسب کنند وارد مرحله بعدی   •

  می شوند 

 داشتن تعهد حرفه ای و بکار گیری آن در عمل و بالین بیمار •

 ل شرکت در بحران ها )کرونا و چهارشنبه سوری و غیره(همکاری و همراهی در فعالیت های فرابرنامه دفتر پرستاری مث •

  بیمار ایمنی افزایش  و بیمار سریع پیشرفت سبب نهایت  در مه بالینی  تلاش در جهت ارتقاء دانش و مهارت •

 داشتن ارتباط موثر با بیماران و همراهان و همکاران در رده های مختلف •

 .بیمارستان فارابی بگویید کمی از روند واکسیناسیون کرونا در 

  در   فارابی  بیمارستان   از زمان ورود واکسن در سطح کشور به منظور افزایش ایمنی سطح اول گروه های آسیب پذیر یعنی کارکنان نظام سلامت،

ان را شناسایی کرده و اولین با گروه بندی کردن کارکنان خط مقدم که با بیمار در ارتباط نزدیک بودند، یعنی پزشکان و پرستار  1۳99اه  م  اسفند
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 دوز واکسن موجود در کشور را به این همکاران بر اساس استراتژی مسئولین بالادستی تزریق کرده است. با گذشت زمان کوتاهی تمام افراد خط

دوم واکسن را دریافت کرده و پس  تمام کارکنان درمانی و غیر درمانی دوز اول و    1400اول، دوز اول واکسن را دریافت کردند . تا اول شهریور ماه  

در این  از آن واکسیناسیون عمومی شروع شد. بیمارستان فارابی در این راستا ابتدا یک پایگاه تزریق واکسن به عموم مردم را راه اندازی کرد که  

عفونت، مسئول بهداشت حرفه ای و  پایگاه بیش از چهار هزار نفر واکسن دریافت کردند. در این رابطه تیمی متشکل از حراست، مسئول کنترل  

ناسیون  چند تن از پرستاران تشکیل شد که همکاری لازم را برای ادامه روند واکسیناسیون به عمل آوردند. البته لازم به ذکر است زمانی که واکسی

 .ن باشدعمومی راه اندازی شد یک پایگاه به سه پایگاه واکسیناسیون ارتقاء داده شد تا بتواند جوابگوی مراجعا

 

 کدامیک سخت تر است؟ پرستار بودن یا مدیر پرستاری 

پرستار بودن همیشه برای من یک فرصت خوب برای خدمت رسانی به مددجویان بود. به نظرم اگر یک مدیر خوب نباشید هرگز نمی توانید یک  

ون که به عنوان مدیر پرستاری انجام وظیفه می کنم هیچ  پرستار خوب باشید و این دو در کنار هم معنی و مفهوم پیدا می کنند. بنابراین هم اکن

واده  چیزی عوض نشده و تنها مدل کار تغییر کرده است و آنچه که مرا التیام می بخشد نقش من در تصمیماتی است که می تواند برای بیماران، خان

 .و همکاران پرستار اثر بخش باشد. پس بنابراین پرستاران بالقوه مدیر هستند

 

  خاطره ای از زمان حضورتان در بیمارستان فارابی دارید؟ آیا

رشته پرستاری    بنده از زمانی که با جایگاه جدید وارد بیمارستان فارابی شدم خاطرات بسیار زیادی را تجربه کردم. البته ناگفته نباشد که کار کردن در

متاسفانه خاطرات تلخ بیشتر در ذهن اثر می گذارند. می خواستم یک خاطره تلخی را  هر لحظه اش خاطره است و از بین خاطرات تلخ و شیرین،  

شما    که به تازگی شاهدش بودم برای شما بیان کنم. البته دوست ندارم خوانندگان عزیز را ناراحت کنم ولی چون تاثیر زیادی بر بنده داشت برای

روز سه شنبه شروع کرد و پس از گذراندن سه شیفت، روز شنبه هفته بعد در محل   خواهم گفت. یک پرستار طرحی در سال جدید طرح خود را در

فانی را وداع گفتند و به لقاءالله    دار  ایشان  که  شدیم  متوجه  و  کردیم  پیگیری  دفتر  منشی  طریق  از  و  شدیم  نگران    کار حاضر نشد. به همین دلیل

  ترین   تلخ  این.  بودند  بیمارستان   همین  پشتیبانی  های  واحد   همکاران   از   یکی   فرزند   که   شدم  متوجه  مدتی   از  پس   و   شدیم  ناراحت   بسیار   پیوستد.

 .نشود تکرار کسی برای  گز هر  امیدوارم که بود بنده خاطره

 

 یک جمله برای پرستاران بیمارستان فارابی 

هستند. بنده به شما دوستان و همراهان گرامی  شما پرستاران نوید بخش آسایش و آرامش بیمارانی هستید که چشم انتظار دستان شفابخش شما  

در پایان  .که همواره نهایت تخصص و توان علمی و عملی خود را به کار گرفته اید تا مراجعه کنندگان ناامید را به آرامش برسانند افتخار می کنم

کار خانم آژیر از اینکه در این گفت و گو با ما همراه  سر   .روز پرستار را به شما عزیزان تبریک عرض می کنم و بهترین ها را برایتان آرزومندم

 .بودید سپاسگزاریم

 

 نشست مشترک رئیس دانشکده پزشکی و مدیر روابط عمومی دانشگاه با کارشناسان این دو حوزه برگزار شد

 دکتر بیگ محمدی: نگاه من به روابط عمومی یک نگاه ویژه است؛ روابط عمومی باید چشم دانشکده باشد

ر محمدتقی بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی و کارشناسان روابط عمومی و فناوری اطلاعات این دانشکده در دفتر روابط  دکت

ها و انتقال تجربیات با دکتر ترابی مدیر و مسئولان  ها درباره استفاده از ظرفیت عمومی دانشگاه حاضر شدند و ضمن بیان چالش 

 .وگو کردندروابط عمومی دانشگاه گفت 
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دکتر ماشاءاله ترابی ضمن خوشامدگویی، حضور رئیس    1400آذر    14به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه یکشنبه  

دانشکده پزشکی و توجه وی به مقوله روابط عمومی را به فال نیک گرفت و گفت: دانشکده پزشکی برای دانشگاه علوم پزشکی بسیار مهم است  

نفر از این عزیزان    ۳00علمی دانشگاه متعلق به این دانشکده هستند و حدود  عضو هیئت   800علمی از حدود یک هزار و  حداقل یک هزار هیئت زیرا  

خوبی آن را  در محل و موقعیت دانشکده حضور دارند پس باید بتوانیم با تصویرسازی مناسب، نمایش خوبی از دانشکده داشته باشیم و بتوانیم به 

 فی کنیم. معر

توانند ها در جهان بسیار قدرتمند هستند و میاندازی رسانه سینا ویژه دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: امروزه رسانه دکتر ترابی با اشاره به راه

رقم   را  جدیدی  شرایط  و  شوند  جدید  قانون  یک  تصویب  باعث  فشار  ایجاد  با  یا  و  قانون  یک  توقف  باعث  گاهی  و  کنند  ایجاد   بزنند. موج 

ها افزود: ریزی برای آن حوزهمدیر روابط عمومی دانشگاه با اشاره به سه محور و هدف اصلی برای تصویرسازی مناسب دانشکده پزشکی و برنامه

استفاده کنیم. همچنین  این ظرفیت  از  بتوانیم  باید  بوده است و  اولین  نوع خودش  از مباحث بحث »منتورینگ« است که دانشگاه ما در    یکی 

یا شش گروه علوم پایه را در نظر داریم تا بتوانیم فعالیت علمی شان را نمایش دهیم و بحث آخر، ارتباط بیمارستان ها و    6ریزی برای جی  برنامه 

 خواهیم پیگیری کنیم. هاست که می دانشکده

ای نیستم ه دارم گفت: من شخصاً اهل کار رسانه دکتر بیگ محمدی هم با بیان اینکه نگاه من به روابط عمومی یک نگاه ویژه است و به آن توج

ای اما در موقعیت مدیریتی و جایگاه حقوقی قضیه متفاوت است؛ نقش من این است که به رسانه اهمیت بدهم و قرار هم نیست خودم کار رسانه

 انجام دهم بلکه باید درک درستی از این کار داشته باشم. 

کار کنید ازنظر فنی درست نیست اما  وابط عمومی یک کار تخصصی است و اینکه من بخواهم بگویم چه رئیس دانشکده پزشکی افزود: به نظر ر

ها  عنوان چشم دانشکده روابط عمومی در همه رویدادها، مناسبتبه روابط عمومی توجه و در ازای آن هم توقعاتی دارم ازجمله اینکه انتظار دارم به 

کند تجهیزات موردنیاز روابط عمومی دانشکده را فراهم کند از  ال داشته باشد.وی با بیان اینکه تلاش می های دانشکده حضور جدی و فعو فعالیت

برای کارهای   و در صورت لزوم  اختیار کارشناسان دانشکده قرار دهد  را در  مدیر روابط عمومی دانشگاه خواست تجربیات روابط عمومی ستاد 

رسانی الکترونیک و مهدی گلپایگانی  در این نشست مهندس سارا نعیمی، رئیس اداره اطلاع   ند.تخصصی روابط عمومی دانشکده را آموزش ده

 سردبیر و رئیس اداره ارتباطات و تبلیغات روابط عمومی درباره سایت و تولید محتوا نقطه نظرات خود را بیان کردند.
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یشین و معارفه دکتر مسعود رفعتی  مراسم تودیع دکتر فاطمه تاجیک مدیر پ با حضور معاون بهداشت دانشگاه

 .مدیر جدید شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر برگزار شد
در مراسمی با حضور دکتر علیرضا اولیائی منش، معاون بهداشت و جمعی از معاونان و مدیران گروه واحدهای فنی معاونت بهداشت   

 .ید معرفی شد دانشگاه از مدیر شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر تقدیر و مدیر جد

 

با حضور دکتر    1400آذر    15به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران شبکه بهداشت و درمان اسلامشهر، در این مراسم که دوشنبه  

مدیر  اولیائی منش، معاون بهداشت؛ دکتر محمدرضا قیوم زاده، معاون اجرایی معاون بهداشت؛ دکتر جمشید معتمد و دکتر عباس مزینانی، به ترتیب  

داشت و درمان  گروه واحد مدیریت شبکه و سلامت روانی اجتماعی معاونت بهداشت برگزار شد در ابتدا دکتر فاطمه تاجیک، مدیر سابق شبکه به 

شهرستان ضمن خیرمقدم به مدیر جدید شبکه و آرزوی موفقیت روزافزون برای ایشان، از همکاری بسیار خوب تمامی همکاران شبکه بهداشت در  

جیره  روزی برای قطع زنویژه باوجود شرایط بسیار بحرانی شیوع بیماری کرونا و زحمات صادقانه و شبانه طول مدت خدمت خود در شهرستان به 

  .کرد قدردانی  بیماری و برنامه واکسیناسیون عمومی کرونا

در ادامه دکتر اولیائی منش نیز ضمن ابراز خرسندی از حضور در این مراسم از تلاش و زحمات مدیریت و کارکنان شبکه بهداشت و درمان این  

ای از  عنوان یک مدیر و نمایندهماهه در شهرستان به  22مت  شهرستان قدردانی کرد و در ادامه افزود: از زحمات دکتر تاجیک در طول مدت خد

عنوان مدیر جدید وی در خصوص انتخاب دکتر مسعود رفعتی به  .زنان موفق کشور که قطعاً الگوی خوبی برای دیگر زنان خواهد بود قدردانی کرد

های مختلف در اولویت انتخاب قرار گرفت و با توجه به  ستانهای درمان و بهداشت و مدیریت بیمارشبکه گفت: با توجه به سوابق ایشان در حوزه

  .این اتفاق مبارک شاهد اقدامات خوبی در هر دو حوزه درمان و بهداشت در شهرستان خواهیم بود

اجرای سیستم  دکتر همچنین با توجه به بازدید دکتر حسین قناعتی، رییس دانشگاه از شهرستان اسلامشهر، از توجه ویژه ایشان به شهرستان و  

صورت پایلوت در سطح شهرستان خبر داد و ابراز امیدواری کرد که باهمت مدیریت جدید و همکاری بسیار خوب همکاران با ایشان و  ارجاع به

 .ای از محرومیت مردم شهرستان کاسته شودپشتیبانی دانشگاه گوشه 

ویژه در اجرای گاه از انتخاب و اعتماد به ایشان، از زحمات دکتر تاجیک بهدکتر مسعود رفعتی نیز ضمن تشکر و قدردانی از معاون بهداشت دانش

های بیشتری در راستای سلامت مردم بخصوص مردم  برنامه ملی واکسیناسیون قدردانی و ابراز امیدواری کرد که با تلاش و همت یکدیگر قدم 

 م. ساکن مناطق حاشیه باشی
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یی به مناسبت تقارن ولادت باسعادت حضرت زینب کبری )س( و  پیام تبریک رئیس دانشکده پرستاری و ماما

 روز پرستار و روز دانشجو 

دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و مامایی، در پیامی تقارن سالروز ولادت حضرت زینب کبری )س( و  

 .گرامیداشت هفته پرستار و روز دانشجو را تبریک گفت

 

عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده پرستاری و  به گزارش روابط  

کریم  مامایی، در پیامی ولادت دُرّ درخشان مهر و عاطفه, مظهر صبر و شکیبایی حضرت زینب سلام الله علیها را که مقارن با روز دانشجو، روز ت

 ت.و دانش اندوزی شده است را به اساتید و دانشجویان فرهیخته وتمامی پرستاران پرافتخار و ایثارگرجامعه پرستاری تبریک گف  آمیختن تقوا با علم

 :متن پیام به شرح زیر است

 .مَنْ سَعی لمَِرِیضٍ فِی حاَجَةٍ قضََاهَا أوْ لَمْ یَقْضِهَا خَرَجَ مِنْ ذُنُوبِهِ کَیَوْمٍ ولََدَتْهُ أُمُّهُ

 ی برای نیاز بیماری بکوشد ، چه آن را برآورده سازد ، چه نسازد ، مانند روزی که از مادرش زاده شده، از گناهانش پاک می شود.) پیامبر هر کس

 (اکرم )ص

گرامیداشت  فرخنده زاد روز بانوی عظیم الشان اسلام، پرستار تمام نیکی ها و ارزشهای مقدس عاشورا ، حضرت زینب کبری سلام الله علیها و هفته  

می پرستاران  مقام پرستار را که با روز دانشجو روز سرزندگی دانشگاه و شکوفایی علم تقارن یافته است را به اساتید و دانشجویان این مرز و بوم وتما

زینب کبری سلام الله    چه زیبا و به جاست انطباق روز پرستار با روز میلاد با سعادت حضرت  .پرافتخار و ایثارگرجامعه پرستاری تبریک می گویم

جانفشانی  علیها که بی تردید مناسبتی شایسته تر از این روز برای قدردانی از پرستاران و تکریم مدافعان سلامت نمی توان یافت ، از خودگذشتگی و  

همواره فراتر از توان در ارائه    جامعه پرستاری در دوران طاقت فرسای پاندمی کرونا که با الگوگیری از علم و ایثار و سعه صدر زینب کبری)س( ،

های جدیدی از ایثار و شهامت را در تاریخ پر افتخار این نظام اسلامی به منصه ظهور  خدمت به بیماران و خانواده های نگران آنان بوده که عرصه 

مان درونشان گرمای زندگی بخش را به جامعه  پرستاران به عنوان مدافعان خط اول مبارزه با کرونا جان خود را بر کف گرفتند و با نور ای .رساندند

خدوم، پرستاران  مستمر  های  تلاش  و  فداکاری  و  ایثار  به  کامل  احترام  ادای  کردند، ضمن  نثار   شان  حرفه  برای  آنان  های  جانفشانی   خود 

 . است ستودنی و انگیز شگفت   نهایتا

آذر روز دانشجو روز مجاهدان سنگرهای دانش و بینش و روز پرستاران فداکار و دانش پژوه و مدافعان    16امسال در یک تقارن مبارک روز پرستار و  

بگوییم تبریک  عملگرا  پرستاران  و  علم  دوستدار  دانشجویان  همه  به  را  مبارک  تقارن  این  باید  که  است  شده  آمیخته  هم  در   .سلامت 

علم خواهی با آرمان های عملگرایی توام شود ماه حصل آن رسیدن به علم نافع است که امروز پرستاران ما در عرصه میدان مراقبت   وقتی جریان
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اند والایی شده  الگوی  اند  نهاده  وادی  این  پرستاری که قدم در  دانشجویان  برای  و  نمودند  از خودگذشتگی متجلی  و  ایثار  نهایت  با  را   . .آن 

ن این دو روز مبارک را به تمامی پرستاران عزیز کشور به خصوص پرستاران پرافتخار و ایثارگر دانشگاه علوم پزشکی تهران ، همکاران  اینجانب تقار

 تبریک   صمیمانه پرستار بالین حاضر در خط مقدم مبارزه با کرونا، اعضای محترم هیئت علمی پرستاری و دانشجویان عزیز و پرتلاش و آرمان خواه،

 .باشید  موید و موفق الهی لایزال الطاف مید آن دارم که همواره در این مسیردر سایها و یمگو می

 دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی 

 رئیس دانشکده پرستاری و مامایی تهران 

 

 الملل بازدید رئیس دانشگاه از معاونت بین

 های کلان دانشگاه علوم پزشکی تهران استسیاست المللی از ریزی برای ارتباطات بین دکتر قناعتی: برنامه 

الملل الملل، با دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین های مختلف معاونت بین دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه ضمن بازدید از بخش 

 .الملل دیدار کرددانشگاه و مدیران و معاونان این مجموعه و پردیس بین 

 

با همراهی دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی    1400آذر    15الملل در جریان این دیدار که دوشنبه  بین   به گزارش روابط عمومی معاونت 

برنامه قناعتی  دکتر  شد،  انجام  بین دانشگاه  ارتباطات  برای  سیاست ریزی  از  را  کرد.المللی  قلمداد  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  کلان   های 

هایی روبرو هستیم که باید  در کشور و حتی در مجموعه دانشگاه برای رسیدن به نقطه اعتلا و پیشرفت با چالشرئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه  

 ها گام برداریم، افزود: برای موفقیت باید با فساد مقابله کنیم و اخلاق را محور توجه قرار دهیم. در مسیر رفع آن

رایی عبور کرده و دید ملی را در کشور و دانشگاه توسعه دهیم. این همان مسیری است که  دکتر قناعتی افزود: این در حالی است که باید از فردگ

 بینند. اند و امروز دستاوردها و نتایج آن را میبسیاری از کشورها از جمله ژاپن با موفقیت پشت سر گذاشته 

های کاری متنوع،  ش ارتباطات، تلاش بیشتر، مطالعه در زمینه الملل را گسترهای پیش رو به ویژه در عرصه بین رئیس دانشگاه لازمه عبور از چالش

بهره و  انجام شده  تاکنون  آنچه  به  نبودن  دانشگاهقانع  تجربیات  از  مراکز علمی موفق جهان عنوان کرد.گیری  و  وی تصریح کرد: حوزه    های 

گ قوی ایرانی و اسلامی است بنابراین باید از این مجال برای  الملل، ظرفیت بسیار خوبی برای به نمایش درآوردن اخلاق الهی و ایرانی و فرهنبین

های ادبی و فرهنگی چون مولانا، حافظ و سعدی نهایت بهره را ببریم.دکتر قناعتی با اشاره به اینکه  معرفی بزرگان عرصه علم و دانش و شخصیت



153 
 

های اقتصادی در اختیار دارد، بیان داشت: یکی از  وابستگی   دانشگاه علوم پزشکی تهران فرصت بزرگی برای استقلال مالی و فاصله گرفتن از

های درآمدزایی فعالیت در عرصه گردشگری سلامت است. در بازار بزرگ توریسم سلامت ما باید بتوانیم سهم بیشتری را از آن دانشگاه  بهترین راه

 کنیم. 

درمان دانشگاه در این حوزه، گفت: با توجه به وجود سازوکارهای لازم برای الملل و های بینهای نزدیک معاونترئیس دانشگاه با اشاره به فعالیت 

رود همکاری سازنده  الملل، مدیریت آن به این حوزه سپرده خواهد شد ضمن اینکه انتظار می فعالیت در عرصه گردشگری سلامت در معاونت بین 

تر در این الملل دانشگاه و فعالیت جدییسم سلامت در ساختار معاونت بین وی همچنین بر تعریف مدیریت تور میان دو معاونت تداوم داشته باشد.

 بخش تأکید کرد.

 

المللی را نیز ضروری دانست و افزود: یکی از  دکتر قناعتی ایجاد پایگاهی مجازی به منظور ارائه خدمات به کشورهای مختلف و دانشجویان بین 

های اجتماعی است. طراحی و ایجاد چنین پایگاهی برای توسعه ارتباطات با مردم  الملل، فعالیتها در سطح بین های ارتقای رتبه دانشگاهشاخصه

می  راستا،  این  در  صحیح  تبلیغات  و  زبان  عربی  و  انگلیسی  کشورهای  ویژه  به  کند.جهان  ایفا  مهمی  نقش  دانشگاه  جایگاه  اعتلا  در   تواند 

های الملل، واحدهای زیرمجموعه و ظرفیت روابط عمومی دانشگاه به معرفی معاونت بین  سپس دکتر آیتی ضمن خیرمقدم به رئیس دانشگاه و مدیر

بین روابط  مدیریت  پنج  از  متشکل  مجموعه  این  گفت:  و  پرداخت  بین موجود  امور  توسعه  بین الملل،  توانمندسازی  انسانی،  الملل،  نیروی  المللی 

 است. المللی سازی الکترونیک و توسعه منابع و پشتیبانی بین

المللی و فرآیند های بیننامهالمللی، انعقاد تفاهمالملل دانشگاه با اشاره به اینکه پیگیری هرگونه ارتباط و همکاری با مراکز علمی بینمعاون بین

گیرد، اظهار نجام میالملل اها و میزهای همکاری علمی دانشگاه با مراکز علمی خارج از کشور در حیطه مدیریت روابط بین انتخاب و تعیین اتاق 

المللی، بازارسازی و تحلیل بازار و جذب و پذیرش دانشجویان  الملل جذب و بازاریابی بین داشت: همچنین مأموریت اصلی مدیریت توسعه امور بین 

های آموزشی مأموریت علمی دانشگاه در دوره های فرصت مطالعاتی خارج از کشور،  وی از ایجاد بستر شرکت اساتید و اعضای هیأت   خارجی است.

بین و کنگره توانمندسازی  توسط مدیریت  فعالیتهای خارجی  از  بیان بخشی  با  و  داد  انسانی خبر  نیروی  بینالمللی  المللی سازی های مدیریت 

 گیری کرونا اشاره کرد.الکترونیک، به نقش پررنگ خدمات این مدیریت در دوره همه

الملل دانشگاه الملل ارائه و بخشی از دستاوردهای حوزه بینیریت توسعه منابع و پشتیبانی معاونت بین دکتر آیتی همچنین توضیحاتی در خصوص مد

ای است که امکان ورود به بحث تبلیغات و برندسازی الملل تنها مجموعه وی با تأکید بر اینکه معاونت بین  در حیطه توریسم سلامت را تشریح کرد.

رد، افزود: این معاونت با برخورداری از امکان انجام سازوکارهای دریافت و پرداخت ارزی مربوط به بحث گردشگری  دانشگاه در خارج از کشور را دا

  کند.تر به این عرصه اعلام آمادگی می سلامت، برای ورود جدی 

  مدیریت  اکنونهم :  افزود  و  کرد  معرفی  را  المللبین   پردیس  فرهنگی   و  دانشجویی  و   پژوهشی  آموزشی،  هایمعاونت  سپس  دانشگاه  المللبین   معاون

 دارد. قرار المللبین معاونت اختیار در المللبین دانشجوی  400 استقرار با دانشگاه خوابگاه چهار

ن کانون با حضور  های دانشجویان خارجی اشاره کرد و گفت: ایها و ظرفیتمندی از توانمندیسینا در راستای بهرهدکتر آیتی به ایجاد کانون ابن 

بین  برتر  زمینه دانشجویان  در  دانشگاه  میالملل  فعالیت  معنوی  و  مذهبی  و  ورزشی  هنری،  و  فرهنگی  پژوهش،  و  آموزش   کند.های 

: الملل، تصریح کردوی در ادامه با اشاره به فعالیت سه دانشکده پزشکی، دندانپزشکی و داروسازی و شعبه جزیره کیش در زیرمجموعه پردیس بین

کند و خوشبختانه رضایتمندی بالایی توجهی از بیماران در جنوب تهران خدمات ارائه می الملل به جمعیت قابل دانشکده دندانپزشکی پردیس بین 

 نیز ایجاد کرده است. 
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ی تهران به عنوان  دانشجوی خارجی در شعبه جزیره کیش خبر داد و گفت: دانشگاه علوم پزشک  200الملل دانشگاه از تحصیل حدود  معاون بین

بین بینقطب  فعالیت  به  که  است  دانشگاهی  تنها  کیش،  آزاد  منطقه  در  عالی  آموزش  سازی  است.المللی  مشغول  جزیره  این  در   المللی 

  الملل دانشگاه، خاطرنشان کرد: آموزش واحدهای عمومی و تخصصی زبان انگلیسی کل دانشگاه در کالج انجام دکتر آیتی ضمن معرفی کالج بین

شود و همچنین این مجموعه به صورت اختصاصی بر روی آموزش زبان فارسی به دانشجویان خارجی و توانمندسازی اساتید و کارکنان در می

المللی و الملل، دکتر امیرحسین معماری، مدیر توسعه امور بیندر ادامه، دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بین   بحث زبان انگلیسی تمرکز دارد.

های ها و ظرفیتالملل به نمایندگی از سایر مدیران و معاونان حاضر بخشی از توانمندیتر امید امینیان، رئیس دانشکده پزشکی پردیس بیندک

 های موجود را مطرح کردند.ها و چالشالملل دانشگاه را تشریح و برخی از دغدغه حوزه بین

های  های آموزشی و کنگرههای فرصت مطالعاتی، مأموریتعلمی دانشگاه در دورهی هیأترئیس دانشگاه در ادامه، تداوم شرکت اساتید و اعضا

های یاد شده منشأ اثر بیشتری  ها و برنامهالملل خواست طرحی ارائه کند تا حضور اساتید در دورهخارج از کشور را مهم توصیف کرد و از معاونت بین

باشد. دانشگاه  م  در  چاپ  و  نگارش  بر ضرورت  بینوی  همکاران  مشارکت  با  دانشگاه  اساتید  هماهنگی قالات  با  کرد:  تصریح  و  تأکید  المللی 

بینی و حتی امتیازدهی برای ارتقا را منوط به مقالاتی کرد که با مشارکت توان راهکارهایی را در این باره پیشالملل و پژوهشی میهای بینمعاونت

 اساتید خارجی به چاپ برسند. 

 

الملل را نیز مثبت ارزیابی کرد و  های انجام شده در منطقه آزاد کیش و جذب دانشجویان خارجی در این شعبه پردیس بین همچنین فعالیتوی  

 سازی شعبه کیش و در صورت لزوم توسعه آن حرکت کنیم. افزود: باید به سمت بهینه

الملل دانشگاه و اختصاص فضاهای پراکنده به این مجموعه، خاطرنشان کرد: متمرکز بین های حوزه  رئیس دانشگاه با اشاره به گسترده بودن فعالیت

بخش  باشیم. کردن  داشته  باره  این  در  را  لازم  همکاری  دانشگاه  ستاد  در  حاضریم  نیز  ما  گیرد  قرار  کار  دستور  در  باید  موجود  فضاهای  و   ها 

ای  های خود را در قالب مکاتبههای پیش روی فعالیتها و چالشران حاضر خواست دغدغه الملل دانشگاه و مدیدکتر قناعتی در پایان از معاون بین

توضیح اینکه پیش از این نشست، دکتر قناعتی و دکتر ترابی با همراهی دکتر آیتی و برخی از مدیران   اعلام تا بررسی و رسیدگی لازم انجام شود. 

 الملل بازدید کردند. های مجازی و برخط معاونت بینویان خارجی و سالن همایشنام دانشجالملل از واحد پذیرش و ثبتمعاونت بین 

 

 پویش یک دقیقه با مسئولان

 بازدید رئیس دانشکده توانبخشی از مرکز جامع خدمات سلامت میثم در جنوب تهران 

 .نوب تهران بازدید کرد دکتر سید احمدرضا خاتون آبادی رئیس دانشکده توانبخشی از مرکز جامع خدمات سلامت میثم در ج 
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و  با مدیران  ای  پویش یک دقیقه  پیگیری  راستای  بازدید در  این  توانبخشی،  دانشکده  تهران  علوم پزشکی  دانشگاه  روابط عمومی  به گزارش 

  1400آذر    16شنبه  درخواست سرپرست پایگاه میثم مبنی بر ارائه خدمات گفتار درمانی، شنوایی شناسی و بینایی سنجی در مراکز بهداشت روز سه  

 برگزار شد. 

در این بازدید دکتر خاتون آبادی از اهمیت ارائه خدمات توانبخشی در مراکز بهداشت در دو بخش آموزش و غربالگری سخن گفت و اظهار کرد: 

ن از مشکلات مراحل بعدی  پوشش غربالگری جامعه می بایست از مراکز بهداشت شروع شود و حتی با ارائه مشاوره مختصر به بیماران نیز می توا

وی تصریح کرد: توجه به غربالگری و پیگیری بیماران در مراکز بهداشت مسئله ای مهم است که در روند درمان بیماران    بیماران پیشگیری کرد.

انات درمانی به صورت  رئیس دانشکده توانبخشی ارائه خدمات درمانی در مراکز بهداشت را با توجه به محدودیت امک  تاثیر زیادی خواهد داشت.

ی به  ارجاع بیماران به نزدیکترین مرکز ارائه دهنده خدمات برنامه ریزی کرد و خواستار توجه مرکز بهداشت به بحث آموزش، اطلاع و آگاهی رسان 

 بیماران و غربالگری و پیگیری آن ها در بازه های زمانی معین شد. 

گفت: در قدم اول، یک مرکز به عنوان قطب در نظر گرفته شود و سپس برای تعیین یک روز  وی ضمن تاکید بر تسریع عملیاتی شدن این برنامه  

و ارجاع   در هفته به عنوان روز ارائه خدمات توانبخشی در حوزه غربالگری و اطلاع رسانی اقدام شود. وی بر ارزیابی بیماران، تعیین اولویت درمان

ی تاکید کرد و مرکز میثم را به عنوان مرکز پایلوت برای گروه گفتار درمانی، شنوایی شناسی با  بیماران برای دریافت خدمات درمانی در قدم بعد

یابد توسعه  برنامه  این  فرایند،  از  رضایت  در صورت  کرد  تصریح  و  داد  پیشنهاد  کاردرمانی  و  پرتابل  اودیومتر  نظیر  غربالگری  تجهیزات   . تهیه 

المندی برای پیشگیری از مشکلات شناختی و زوال عقلی ارائه کرد و گفت: بیشتر مشکلات  وی همچنین گزارشی از اهمیت آموزش در حوزه س

 بیماران ناشی از ناآگاهی است، ارائه اطلاعات درست به مراجعین و غربالگری آنها، اثربخشی درمان را نیز تسریع می بخشد. 

ون آبادی برای پیگیری این مسئله و تائید سخنان وی از برگزاری  دکتر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب ضمن قدردانی از دکتر خات

نشست برای عقد تفاهم نامه سه جانبه با معاونت بهداشت دانشگاه، دانشکده توانبخشی و مرکز بهداشت جنوب سخن گفت و اظهار کرد: درحوزه  

درمانی باشد و این فرایند با آموزش کارکنان و توجیه آنها    بهداشت بهتر است تمرکز بر روی آموزش، غربالگری و در سطح بعدی ارجاع به مراکز

آغاز شود.  بیماران  زندگی  این خدمات در  تاثیر  و  برنامه  این  افزود: درمان های    از هدف  و  تاکید کرد  غربالگری شده  مراجعان  پیگیری  بر  وی 

 شود. توانبخشی نیاز به پیگیری دارد و این مسئله در حوزه بهداشت می تواند میسر 

دکتر سلمانی تصریح کرد: چنانچه توانبخشی را به صورت بسته های خدمات بهداشتی در نظر بگیریم و این بسته ها را در سطح ملی و به صورت  

عملیاتی ارائه کنیم، پیشگیری، تشخیص به موقع، آموزش و مراقبت به شکل بهتری صورت خواهد گرفت؛ متاسفانه در محدوده سنی بزرگسال  

ه بسته خدمتی وجود ندارد و در گروه اطفال نیز در بسته های خدمتی برنامه های توانبخشی نظیر شنوایی، اختلالات تکاملی وحرکتی در  هیچگون

با توجه به ارزش خدمات بالا و ارتباط مناسب بین بخشی با شهرداری، بهزیستی و سپاه، امکان توسعه این برنامه نیز وجود    نظر گرفته نشده است.

 .دارد

 

 دویست و پنجاه و چهارمین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد

اولین جلسه هیئت ممیزه دانشگاه علوم پزشکی تهران پس از صدور احکام اعضای این هیات از سوی وزیر محترم بهداشت روز 

 .در سالن مدافعان سلامت دانشگاه برگزار شد  1400آذر   1۷چهارشنبه 
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  خوشامدگویی  ضمن  دانشگاه   رئیس  قناعتی  حسین  دکتر  جلسه  ابتدای   در    رش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت آموزشی،به گزا

  شد   گفتمان وارد پزشکی  دانشکده علمی  هیئت عضو 10 پرونده بررسی  برای جلسه سپس  گفت  سخن هیئت  این مهم وظیفه و اهمیت از اعضا به

 رتقاء هشت نفر از ایشان به شرح ذیل موافقت شد. ا با نهایت در و

 ارتقا به مرتبه استادی: 

 دکتر محبوبه شیرازی از گروه آموزشی بیماری های زنان و زایمان 

 

 ارتقاء به مرتبه دانشیاری: 

 دکتر مرتضی حیدری از گروه آموزشی بیماری های کودکان •

 دکتر مریم محمدزاده از گروه آموزشی رادیولوژی  •

 حسین ماجدی اردکانی از گروه آموزشی بیهوشی دکتر  •

 دکتر ابراهیم اسپهبدی از گروه آموزشی بیهوشیدکتر محدثه آزادواری از گروه آموزشی طب فیزیکی و توانبخشی  •

 دکتر سیده زهرا بنفشه آل محمد از گروه آموزشی طب کار  •

 دکتر احسان شمسی گوشکی از گروه آموزش اخلاق پزشکی  •

ئت ممیزه دانشگاه اعضای کمیته منتخب تخصصی هیئت ممیزه دانشگاه، کمیته منتخب معاونت آموزشی و کمیته دانشگاهی  در ادامه با نظر هی

 دانش پژوهی دانشگاه تعیین و مقرر شد ابلاغ اعضای کمیته های یاشده صادر شود. 

 

سید حبیب اله  مراسم بزرگداشت اولین سالگرد درگذشت دکتر  با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران

 دشتی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار شد

با حضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران مراسم بزرگداشت اولین سالگرد درگذشت دکتر سید حبیب اله  

 .دشتی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار شد
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دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، به همت تیم پیوند کبد مجتمع مراسم بزرگداشت اولین  به گزارش روابط عمومی  

سالگرد درگذشت دکتر سید حبیب اله دشتی دانشیار برجسته گروه جراحی و بخش هپاتوبیلیاری و پیوند کبد مجتمع با حضور دکتر حسین قناعتی  

  محمدعلی   مهندس  مجتمع،   رئیس  منشادی  دهقان   علی  سید  دکتر   تهران، دکتر فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه،رئیس دانشگاه علوم پزشکی  

علمی، مسئولان، کارکنان و  هیئت اعضای از  جمعی و مجتمع کبد پیوند  و هپاتوبیلیاری بخش  رئیس  جعفریان  علی دکتر  پشتیبانی، معاون سورکی

 در تالار تصویربرداری مجتمع برگزار شد.  1400آذر  18خانواده آن مرحوم پنج شنبه 

  در این مراسم پس از قرائت قرآن، دکتر قناعتی، دکتر جعفریان و دکتر نصیرطوسی از فضائل و خصوصیات اخلاقی زنده یاد دکتر سید حبیب اله

ردند.توضیح اینکه دکتر حبیب اله دشتی پزشک  دشتی دانشیار برجسته گروه جراحی و بخش هپاتوبیلیاری و پیوند کبد مجتمع نکاتی را بیان ک

التحصیلان برجسته دانشگاه علوم پزشکی بوشهر به دلیل عوارض ناشی از  بوشهری عضو تیم پیوند کبد دانشگاه علوم پزشکی تهران و از فارغ

 ده از جهان فروبست و به رحمت ایزدی پیوست.دی 99 آذرماه 1۳ شنبه پنج  سرطان خون

 

 بهداری رزمی با حضور رئیس دانشگاه تشکیل شدجلسه میز 

ای با حضور دکتر حسین  های امداد و نجات در شرایط غیرمترقبه شامل سیل، زلزله و مسائل نظامی و... جلسهمنظور ایجاد گروه به 

 .دهی شوند های اضطراری به سبک دوران دفاع مقدس تشکیل و سازمانقناعتی رئیس دانشگاه برگزار شد تا تیم 



158 
 

 

سردار فتحیان، دکتر محققی، دکتر مقیمی، دکتر بیگ    1400آذر    18به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در جلسه روز پنجشنبه  

بهداری عنوان دبیر میز دکتر فاضل ایثارگر بازنشسته دانشکده دندانپزشکی به   .محمدی، دکتر علامه، دکتر پرویز و دکتر فاضل هم حضور داشتند

 .رزمی تعیین و شرح وظایف افراد ابلاغ شد

 

 1۷با مشارکت بسیج بیمارستان ضیائیان و شهرداری منطقه  1۷کودک کار منطقه  130ویزیت رایگان  

در مرکز پرتو پارک شهدای گمنام این    1۷ویزیت رایگان کودکان کار با همکاری بسیج بیمارستان ضیائیان و شهرداری منطقه  

های  کودک کار مورد معاینات اولیه پزشکی توسط فوق تخصصان بیمارستان ضیائیان در رشته  130شد و در این ویزیت    منطقه برگزار

 .پزشکی قرار گرفتندمختلف روانپزشکی، عفونی، اطفال، چشم 
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 « پویش »یک دقیقه با مسئولان دانشگاه

 درخواستریزی منابع دانشگاه به یک پاسخ معاون توسعه مدیریت و برنامه

ریزی منابع دانشگاه در پاسخ به درخواست یکی از کارکنان دانشگاه  دکتر سیدابوالفضل ذاکریان، معاون توسعه مدیریت و برنامه

 .سال در استودیو شفآ حاضر شد و پاسخ داد 6مبنی بر پیگیری دورکاری مادران دارای فرزند زیر 
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 ایثارگران و مدافعان سلامت
 تجلیل و تکریم از خانواده نخستین شهید والامقام مدافع سلامت مرکز بهداشت جنوب تهران 

کانون بسیج و امور فرهنگی مرکز بهداشت جنوب تهران به مناسبت هفته بسیج از خانواده نخستین شهید والامقام مدافع سلامت  

 .تجلیل و تکریم کرد 

 

  بسیج  هفته   از روز  ششمین  با  همزمان  1400  آذر   6پزشکی تهران مرکز بهداشت جنوب تهران، روز شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم  

ون امور ایثارگران دانشگاه، مهندس معا   یاری،  علی  ابوالفضل  دکتر  و  مسئول  مقیمی،  احسان  دکتر   مرکز،  این  رئیس  سلمانی  محمدرضا   دکتر  حضور  با

با حضور در محل خدمت  سید عبدالله میر اسماعیلی، مسئول   بهداشت جنوب تهران  الهام مقصودی، مسئول امور فرهنگی مرکز  کانون بسیج، 

 شاقلانی، همسر شهید والامقام مدافع سلامت دکتر مجید شریف نیا از ایشان تکریم و تجلیل شد. 

  مرکز  پوشش تحت مراکز از فرمانفرماییان مرکز  هشهید والامقام، رزمنده بسیجی( دکتر شریف نیا از همکاران خوب و تلاشگر شاغل در آزمایشگا

 آرزوی   به  کرونا  بیمار  به  ابتلا  اثر  در امسال  اردیبهشت  وطنانهم  سلامت از  دفاع  و  کرونا بیماری  با  مبارزه  مسیر  در  که  بودند  تهران  جنوب  بهداشت

 )شهادت( رسید.  اشان دیرینه

 

 احمدرضا جمشیدی وگویی از جنس زندگی و جنگ با استاد گفت

 ها انگیزه، امید و حاشیه امنی ایجاد کنیم تا کشورشان را بسازند دکتر جمشیدی: باید برای جوان 

دفتر امور ایثارگران و مرکز تحقیقات آسیب دیدگان جنگ دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ با دکتر احمدرضا جمشیدی فوق تخصص  

 .دوران دفاع مقدس گفت وگو کرد که در ادامه می خوانیدروماتولوژی، رئیس بیمارستان شریعتی و رزمنده  
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حضور بار به  سال دفاع مقدس این با رزمندگان غیور هشت ادامه گفت و گو  ایثارگران، در  به گزارش روابط دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر امور  

بیمارستان دکتر شریعتی و رزمنده دوران دفاع مقدس رسیدیم تا با شنیدن خاطراتش  تخصص روماتولوژی، رئیس  استاد دکتر احمدرضا جمشیدی فوق

 هوای آن دوران بازگردیم.وبه حال

شد. از مدرسه بیرون آمدیم. نیروهای پلیس راهرویی تا آن سوی  دی شروع شد؛ گفت: »هوا داشت تاریک می19های انقلاب در قم از  زمزمه

کردیم؛ عمامه، چادر، کفش مان کردند و ما از این راهرو، از بین نیروهای پلیس عبور کردیم. به خیابان که نگاه  ستون چهارراه درست کرده بودند. به 

 ها.های قم و تظاهراتآورد. از تکیه آسید حسن و پدربزرگ، از محلهیاد طور کف خیابان ریخته بود.« وی انقلاب را با این خاطره به همین

 تشکر از وقتی که در اختیار گذاشتید بفرمائید در چه شهری و در کدام محله به دنیا آمدید؟ دکتر جمشیدی  

 ، در شهر قم. من در محلة آذر، تکیة »آسید حسن« به دنیا آمدم. 1۳40من احمدرضا جمشیدی هستم. متولد 

 تان کنار تکیه بود؟ خانه

 عزاداری تکیة سید حسن بود.  گفتند. در قم سردستهه قول معروف به او »سردسته« می تقریباً. به تکیه نزدیک بود. پدربزرگم جزء کسانی بود که ب

 

 شغل پدر چه بود؟

 دار شد.شغل آزاد داشت. رانندة کامیون بود. بعد هم در قم مغازه

 

 ها رفتید. احیاناً در دوران مدرسه به شهر دیگری مهاجرت نکردید؟ در قم به کدام مدرسه 

، اولین کنکور بعد از  1۳58ایی در »مدرسة امیرکبیر« قم درس خواندم. دبیرستان را هم در »مدرسه اوحدی« گذراندم. سال  دورة دبستان و راهنم

کنکور شدم و بعد به تهران آمدم. مهاجرت نکردیم. بعد از کنکور دانشجو شدم و به تهران آمدم    11۳انقلاب بود. کنکور پزشکی قبول شدم. رتبة  

 کنم. ن زندگی می و تا امروز در تهرا

 

خواهم کمی از سوابق انقلابی و مذهبی خانواده برایمان بگویید.  گیریم، میها می شوندهچون ما خاطرات انقلاب و جنگ را از مصاحبه 

خیر. در    اند یاچشم دیدید و در چه اتفاقاتی حضور داشتید. احیاناً اعضای خانواده فعالیتی در این زمینه داشته که چه وقایعی را به این 

 شدید؟ همین محله از پدربزرگ چه خاطراتی دارید؟ آیا روزهای محرم با ایشان همراه می 
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جمع حرکت   های عزاداری امام حسین )ع( بود و میاندائی عبدالله« معروف بود، سردستة دسته عبدالله جمشیدی که در قم به »حاجپدربزرگم حاج

بست. صورتش  پوشید. عمامة مشکی میکرد. پدربزرگ هیبتی داشت. سرتاپا مشکی میدسته حرکت می   افتادند، وسطها که راه میکرد. دستهمی

آمدند و او اشعاری که در عزای امام حسین )ع( و اهل  های عزاداری می گرفتیم. دستههایم و برادرم دورش را می مالید. من و پسرعمهرا گل می 

کردیم و تا حرم حضرت معصومه )س(  هم همراهش بودیم؛ از تکیة آسید حسن در خیابان آذر حرکت میخواند. ما  بیت )ع( سروده بود، در دسته می 

شد. هم خانوادة پدری و هم خانوادة  سال تاسوعا و عاشورا برنامه همین بود. مراسم عزاداری هم طبق روال خاص خودش برگزار می آمدیم. هرمی

ردیم و قم هم شهری مذهبی بود. دو برادر بودیم و چهار خواهر. برادرم روحانی است. من به دانشگاه  کمادری مذهبی بودند. اصلاً در قم زندگی می

 درست بعد از پیروزی انقلاب مرحوم شد.  58فروردین  6تر است. پدربزرگ رفتم و او به حوزه رفت. برادرم حدود چهارسال از من کوچک

 

ها علنی شد؛ مدتی از  تر از آن که فعالیت نه کمی پیش  5۷شت؟ عاشورای سال مراسم و تکایای نزدیک انقلاب چه حال و هوایی دا

هایی بگوئید که در  ها و فعالیت خواهم دربارة سخنرانی قبل از آن و حول و حوش وقایع سینما رکس و وقایع شهریورماه آن سال. می 

 شد. روزها انجام می  قم در این 

خواندم؛ دبیرستان سر چهارراه بیمارستان بود.  در قم شروع شد. یادم هست دبیرستان اوحدی درس می   های انقلابیدی فعالیت  19دانید که از  می

تا پنج کلاس داشتیم. دو شیفت بودیم. آن روز ساعت پنج، کلاس  از ساعت دو  بمونید.« بعدازظهرها  تو مدرسه   ها که تمام شد، گفتند: »باید 

گذاشتند جلوی پنجره آمد. بعد هم صدای تیراندازی شنیدیم. ما طبقة دوم بودیم، اما نمییت میشنیدیم. اول صدای جمعاز خیابان صداهایی می 

شد. از مدرسه بیرون آمدیم. نیروهای پلیس راهرویی تا  داشتند. هوا داشت تاریک میونیم ما را نگه برویم و خیابان را ببینیم. تا حدود ساعت شش 

دادند از ستون خارج ما اجازه نمیمان کردند و ما از این راهرو، از بین نیروهای پلیس عبور کردیم. بهستون بودند. به آن سوی چهارراه درست کرده

 یاد دارم.ای است که از شروع انقلاب به طور کف خیابان ریخته بود. این خاطره کردیم، عمامه، چادر، کفش همینشویم، اما به خیابان که نگاه می 

ای در خیابان باجک طرف خیابان گذاشته بود. ترک دوچرخة دوستم سوار شدم و آمدیم خانه. آن روزها به خانهه آنای داشت کدوستم دوچرخه

سمت محلة چهارمردان آمدیم که در قم محلة معروفی است. نزدیک حرم حضرت معصومه  دی است. در مسیر به 19آمده بودیم. اسم امروزی آن  

طور بود. بعد  مان و گفت: »برو!« ما هم رفتیم. شروع انقلاب در قم اینعقب دوچرخه دو ضربة باتوم زد به   )س(، سر چهارمردان، یکی از مأموران

 ها شروع شد.ها آمدند. بعد از آن هم چهلمها که کشته شدند، به خیابان ها شلوغ شد. مردم به خونخواهی آن ها با تظاهرات از آن دیگر خیابان 

 

 کردید؟ مثلاً اعلامیه یا عکس امام پخش کنند؟ درسه فعالیت نمی ها در م خود شما یا همکلاسی 

 ها آن سال تعطیل شد. مدرسه

 

 ها؟قبل از تعطیلی 

گفتند ساواکی است، اما شان کند. میکردیم. یادم هست ناظمی داشتیم به نام آقای اباذری؛ خدا رحمتها در مدرسه فعالیت میچرا، قبل از تعطیلی 

کرد. در مدرسة ما رفت و آزادشان میرفتند سراغ آقای اباذری. او هم میگرفتند، میهای مدرسه را میهای خوب بود. هربار که بچه ساواکیاز این  

 رفتند برای تظاهرات و... شد و می شد، کلاس تعطیل میهمیشه ماجرا همین بود؛ در مدرسه اعلامیه پخش می 

 

 واهید از کسی اعلامیه بگیرید و پخش کنید؟ کردید؟ مثلاً بخشما هم فعالیت می 

 بله من تا آن روز صدای امام )ره( را نشنیده بودم. بعد از مدتی همراه اعلامیه، نوارهای سخنرانی امام آمد و ما صدایشان را شنیدیم.

 

 گرفتید؟ ها را از چه کسی می این 
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دستگاه استنسیل آورده بود و کردند. عمویم یککردن از دستگاه استنسیل استفاده میکپیها برای  من عمویی داشتم که خیلی فعال بود. قدیم

 کرد. از طریق عمویم با روند انقلاب آشنا شدم. بام. آنجا اعلامیه تکثیر می گذاشته بود پشت در پشت

 

 در این فعالیت ها دستگیر شدند؟ 

 آید دستگیر نشدند.نه. تا جایی که یادم می

 

 کردید؟ ائل سیاسی باهم صحبت می دربارة مس

خوابید  گفت: » اگر بیرون می تان را باز بگذارید.« به مادرم هم میبامگفت: » در پشتها به هم راه داشتند. عمویم میبامبله خیلی. در قم پشت

دیدیم عمو در خانه  شدیم و می یدار میخوابید. صبح بآمد و در حیاط می بام پایین میشب از پشت چادرت را سرکن و بخواب.« گاهی عمو نیمه 

بام باز بود ام بودیم. در پشتکرد. یادم هست شبی خانه عمه خوابیده. فعالیت زیادی داشت. اعلامیه برایش کار کوچکی بود. فعالیت نظامی هم می

ها راهیریختند. سه ی آب که در آن باروت می هاراهیراهی بود. از آن سه بام پایین آمد. توی جیبش هم سه های خاکی از پشتو عمویم با لباس

به هم وصل می  مقوایی میشد، شبیه اچ میوقتی  باروت  بعد روی  نیتروگلیسیرین شدند.  آن  با سرنگ در  گذاشتند که سوراخ کوچکی داشت. 

ها از راهیت بختیار، اگر امام فردا نیاد، سهدادند: »وای به حالکردند. یادم هست مردم شعار میشد و از آن استفاده میریختند. مثل نارنجک میمی

 ها بود. ظاهراً عموی ما هم در این کار دستی داشت. ها ابتکار قمی راهیقم میاد!« سه

دند.  برریختند کار را پیش میای که باروت را در آن میکردند. تا مرحلهها درست میراهیهایم از همین سهها دارم. پسرعمهراهیخاطرة از این سه 

سن من هم بود. قسمتی از صورت و چهار انگشتش قطع شد. سریع هایم منفجر شد که همها توی دست یکی از پسرعمهراهیروزی یکی از سه 

یان  ام را عمل کرد. دکتر حیدر جراحی بود که در جراو را به بیمارستان گلپایگانی قم بردند. دکتری بود به نام دکتر حیدر؛ پاکستانی بود. پسرعمه 

 دانم حالا زنده است یا نیست؛ اصلاً کجاست؟انقلاب به مردم خیلی خدمت کرد. نمی

ام گردد. بعد از عمل، هنوز پسرعمه گفتند نباید در بیمارستان بماند. ساواک دنبالش می ام را بلافاصله بعد از عمل به خانه بردند. چون می پسرعمه

های استاد مطهری و دکتر  اتاق عمل سوار ماشین کردیم و آوردیمش خانه خودمان. تعدادی از کتاب  کامل به هوش نیامده بود که او را از پشت در

مان بردیم. خوب یادم ام را به طبقة بالای خانهها را با خودشان بردند تا در خانه چیزی نباشد. پسر عمه مان بود. دوستانم آمدند آنشریعتی در خانه 

 کرد. هم در خانه ویزیتش می  کشید. دکتر حیدرهست که درد می

 چطور شد که ساواک دنبالش بود؟ 

نیکی منفجر شده و فرش سوخته. چون آن زمان از گاز  دانستند چه خبر است. گفته بودند گاز پیکها میصدای انفجار از خانه شنیده شد. همسایه

 شد.نیکی زیاد استفاده می پیک

 

 بعد از این ماجرا اتفاق خاصی نیفتاد؟

 تفاق همزمان شد با آمدن امام )ره(.این ا

 

 بار کجا با امام )ره( آشنا شدید یا چیزی از او خواندید و اسمش را شنیدید؟ اولین 

 هایم بودم. خیلی باهم جور بودیم. آنجا عمویم اول اعلامیه و بعد نوار سخنرانی امام را آوردند.خانه پدربزرگم بودیم. با پسرعمه

 

های منتهی به پیروزی انقلاب در روزنامه کیهان  دانم که عکس امام )ره( خیلی دیر، یعنی در ماه چون می عکس امام را هم داشتند؟

 چاپ شد. 
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های  گفتند، پدربزرگ در خانه داشت. عکسی قدیمی بود. عکس الله میبله از امام نقاشی هم بود. عکس امام )ره( را که آن موقع به ایشان آقا روح

 چرخید.شد و بین مردم میی دستی تکثیر مکوچک کف

 

 بهمن کجا بودید؟۲۲روز 

آمدیم، در اصفهان بودم. بسیاری از اقوام مادرم اصفهان و نائین است. خانة عموی مادرم مهمان بودیم. یادم هست روزی که داشتیم به قم می

ای بود. نزدیک قم، حوالی دلیجان بود. بین مردم ولولهدهبود و در مدرسة رفاه ساکن شاصفهان شنیدیم که در تهران خبرهایی شده. امام )ره( آمده

 بود که باخبر شدیم انقلاب پیروز شده.

 

 بهمن آن سال، سال چندم دبیرستان بودید؟

 سال چهارم. همان سال دیپلم گرفتم. 

 

 چطور شد که رشتة پزشکی را انتخاب کردید؟

داشتم. عکس  پزشکی علاقه  به  بچگی  از  بازی میمن  نمایش  مدرسه  در  وقتی  که  دارم  بچگی  دوران  از  سفید هایی  روپوش  کردیم، همیشه 

ها تا ششم فروردین تعطیل بود. بعد  بود. کنکور شکل خاصی داشت. مدرسه  58کردم. وقتی کنکور دادم، سال پوشیدم و نقش دکتر را بازی می می

باز شد و مدتی درس خواندیم. بعد امتحان نهایی برگزار شد. زمان ما کتاب تست و کلاس کنکور نبود. یادم هست بلافاصله بعد از  از آن دوباره  

مان هایخواندیم و کتابهایم به نام روزرخ )الان متخصص اطفال هست(؛ شب و روز باهم درس میها باز شد، با یکی از همکلاسی اینکه دبیرستان 

هایی  آوردیم. برای ریاضی و هندسه، ابتکاری به خرج دادیم؛ فرمولکردیم. نکات مهم را هم درمیاول تا چهارم دبیرستان خلاصه میرا از سال  

 درست کردیم که برای مثال بتوانیم خیلی سریع محیط بیضی را محاسبه کنیم.

زمان هم انتخاب  اندیم که قبلاً نوشته بودیم. کنکور قبول شدیم. آن هایی درس خوامتحان نهایی و بعد از آن هم کنکور برگزار شد. از روی خلاصه 

شد و   7۳و رتبة دوستم    11۳بندی نبود. رتبة من  شود. سهمیهگفتند رتبة یک تا سیصد دانشگاه تهران قبول میتر از حالا بود؛ مثلاً میرشته راحت 

خواهم پزشکی تهران  گفتم میتر است، اما من میپزشکی راحت گفتند دندان من میهردوی ما رشتة پزشکی تهران قبول شدیم. یادم هست به 

شود برویم آن طرف  گفتیم یعنی میکردیم و میهای دانشگاه به دانشگاه نگاه میخواهم بروم. از پشت میلهقبول شوم. جای دیگری هم نمی 

 شود که برگردیم، دیگر ماندگار شدیم.ها رفتیم، گفتیم کی تمام می طرف میلهآن ها؟ وقتی بهمیله

 

آن هم جنگ شروع  از های شلوغی و ناامنی در مرزها و شهرهای مرزی شروع شد. مدتی بعد از تابستان بعد از کنکور دیگر زمزمه

 رسید؟ شما می شد. این اخبار چطور به

های مختلف شروع کردند به مخالفت با نظام. ابتدا از کردستان شروع شد و زمزمة حمایت و استقلال  ستان شروع شد. گروهها اول از کردناامنی

مجاهدین که  له، رَزگاری، پیکار و سازمان های مختلف کومهمسلمان راه افتاده بود. گروههای آذربایجان هم گروه خلقخلق کرد بلند شد. طرف 

 اینکه به دانشگاه آمدیم. کردیم تاطور پیگیری می قع اخبار را اینموجای خود داشت. آن 

کردند. یادم هست که از حزب توده و  ها در دانشگاه حضور داشتند و عضوگیری میخودش کارزاری بود. تمامی گروهک  58دانشگاه در سال  

توجه کردند جذب کنند. باهای مختلف سعی میاستفاده از روشبا   من گفتند: »ما جلساتی داریم شما بیا بشین توی جلساتمون.«ها آمدند بهپیکاری

شکل فعلی وجود نداشت. این کانون در دانشکدة پزشکی  های اسلامی« شدم. انجمن اسلامی به به بنیة مذهبی که داشتم جذب »کانون فعالیت

آن انجمن اسلامی برای کل دانشگاه ازویان تبدیل شد. بعد نام انجمن اسلامی دانشجتری بهکرد. بعدها این کانون به تشکل منسجمفعالیت می

شدیم.  های اسلامی می گرفتیم، جذب کانون فعالیتها فاصله میطور که از گروهکتأسیس شد و شورای عمومی و مجمع عمومی داشت. همین 
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کرد. دکتر امامی رضوی، دکتر اعتمادزاده،    کرد. شخصیت خاصی بود که مرا به خودش جذبآن موقع »شهید جواد عزلت« در کانون فعالیت می

 دکتر شکوری، دکتر حسین خدمت، شهید پیرویان عضو کانون بودند. شهید پیرویان معلم نظامی ما در دانشگاه بود.

 یعنی کانون، تعلیمات نظامی هم داشت؟

دادند. ما اولین تعلیمات  آمدند و دانشجوها را آموزش میاه میدانشگدیدند، به رفتند آموزش میهایی که میبله چیزی شبیه بسیج راه افتاده بود. بچه

 مان را در دانشگاه دیدیم. خاطرات قشنگی داشتیم. نظامی

 

 با شهید جواد عزلت چطور آشنا شدید؟ 

گفت: »هندی!«  می  کلام عجیبی هم داشت.دیدیم. تکه های اسلامی یکدیگر را میآشنایی با جواد عزلت از اینجا شروع شد که در کانون فعالیت

ای کرد. شلواری قهوهها بود. جواد آدم عجیب و غریبی بود. دنیا اصلاً مال جواد نبود؛ یعنی اهل دنیا نبود. جواد اینجا زندگی نمی مسلکشبیه لات 

آنقدر شسته شده بود که داشت نخ  اینجا نبود. درنما میو پیراهنی کرم رنگ داشت.  نداشت. اهل  لباسی  بود. جزو  نجف به   شد. واقعاً  دنیا آمده 

خواند. کسی  کرد و درس می کنم پدر و مادرش ایران نبودند. جواد در نهایت فقر در اینجا زندگی میمعاودینی بود که به ایران آمده بودند. فکر می 

شید. در کانون با شخصیت جواد  پوشد و میگذاشت خشک میشست، میکرد. همان یک پیراهن را میطوری زندگی میفهمید، ولی جواد ایننمی

 کردیم تا روزی که انقلاب فرهنگی شد. آشنا شدم. در دانشگاه و کانون باهم فعالیت می

له، رَزگاری و سازمان مجاهدین خلق جزو این  شد. افراد ضدانقلاب که پیکار، کومه علتی تعطیل می کردستان شلوغ شده بود. دانشکده هر روز به 

برای خلق کرُد کمک کدام در دانشگاه پایگاهی و تشکیلاتی داشتند؛ مثلاً در حیاط دانشگاه چادری می هر شدند،  دسته محسوب می  دیدید که 

های فدایی خلق بود. از جنوب دانشکده پزشکی تا دانشکده فنی چادر زده کرد. برای کدام گروه بود؟ پیکار. چادر دیگر برای چریکآوری میجمع

 بودند. 

راد  کردیم. شلوغ شد، آمدیم بیرون. دکتر شکوریچنینی صحبت میهای فنی دربارة انقلاب و موضوعاتی اینبودیم. با بچه   روزی دانشکده فنی

خواست فیلم را گفتند فیلم را باید بدهید. او هم نمیراد میها به شکوری ها فیلم گرفته بود. پرسیدیم چی شده؟ آن رفته بود از چادرهای گروهک

ها هم فیلم را دست کردیم. یکی از بچه بهخواستند کتکش بزنند. دورش جمع شدیم و فیلم را دست همین او را گرفته بودند و می  بدهد. به خاطر

کردند تا رسماً با حکومت قانونی  له پول جمع می شدند و در دانشگاه برای کردهای کومهها جمع میطور بود که گروهکبرداشت و برد. جو این 

 مبارزه کنند. 

 گرفت؟ کسی جلویشان را نمی 

صدر  ها در دانشگاه اسلحه داشتند. بعد از انقلاب فرهنگی با بنی ها آزادی کاملی داشتند. اینجمهور شده بود و آن صدر هم رئیس خیلی آزاد بودند. بنی 

طور اسلحه از  هایی همینکنند. آن شب در جعبه  شان را بردارند و دانشگاه را تخلیهها اجازه دادند بیایند و وسائل مذاکراتی کردند. شبانه به آن 

 ، انواع و اقسام اسلحه. ۳شد؛ کلاشینکف، ژ  دانشگاه خارج می

هایشان هم از دانشگاه رفته بودند، اما ها را از دانشگاه بیرون کنند. بعضیوقتی انقلاب فرهنگی شد مردم تظاهرات کردند تا به دانشگاه بیایند و آن 

کردند. درهای دانشکده را بستند. پشتش گونی چیدند. ما رفتیم جلوی یکی از درها ایستادیم و انشکده پزشکی سنگر درست می ها داشتند در داین

کنید؟!  هایمان را در هم حلقه کردیم. من بودم، جواد عزلت، رحیم غروبی. رفتیم جلوی یکی از درها و نگذاشتیم بسته شود. گفتند: »چی کار میدست

 خواید مردم رو بزنید!« گفتیم: » اینجوری که نمیشه! شما میبرید کنار!« 

 اونا مزدورن! -

 مزدور چیه؟! مردمن دیگه! مگه شما طرفدار خلق نیستین؟ اینا خلقن که دارن میان.  -
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رفتیم. بعد از تعطیلات انقلاب فرهنگی  این ماجرایی بود که با جواد عزلت داشتیم. بعد از آن با جواد برای آموزش نظامی به پادگان امام حسین )ع(  

ها بودند که همگی شهید شدند. در پادگان امام حسین ها گروهی از بچه ها بودند؛ عزلت، حسین ذاکری، ایرج خسروی. اینبود. آنجا دیگر خیلی

 دیدیم.عنوان گروهان دانشجوها آموزش می)ع( با

ای از  های کردستان عده شگاه برگشتید یا به غرب رفتید؟ چون در شلوغیها چقدر طول کشید؟ بعد از آموزش به داناین آموزش 

 دانشجویان دانشگاه تهران به غرب رفتند. 

روز طول کشید. بعد از آموزش به سپاه تهران آمدیم. در سپاه تهران  45بله همین اتفاق افتاد. آموزش نظامی در پادگان امام حسین )ع( نزدیک  

ها آموزش  فرستادند تا به آن توانید کلاس اداره کنید. ما را به مدارس راهنمایی میگفتند شما دانشجو هستید و می گروهی درست کرده بودند. می 

 طوری شکل گرفت. های بسیج ایننظامی بدهیم. پایه

 

 انجام این کار چقدر طول کشید؟ 

 ه به کردستان اعزام شدیم. ماهی طول کشید. بعد از آن قائلة کردستان بالا گرفت. ما گروهی بودیم کدو، سه 

 

 چندنفر بودید؟

نفری بودیم. یک شب با اتوبوس راه افتادیم و رفتیم سمت کرمانشاه. جواد عزلت، حسین قائمی، شهید حسین الماسی، کنم حدود بیستفکر می 

یرج خسروی و تعداد دیگری در اتوبوس بودند  حسین ذاکری، ا  الله میرزایی،پورآبادی، مجید لاهوتی، امان دوست، شهید محمود قاسمرضا ایرانعلی

 های دانشگاه رفته بودند. آورم. رفتیم و قبل از ما هم عدة دیگری از بچه شان را به خاطر نمی که اسم

مسئول ستاد   گروه ما بودند، در آنجاهای همرفتیم کرمانشاه؛ فرماندهی منطقة غرب. شهید بروجردی فرمانده بود. آقای دکتر اعتمادزاده که از بچه 

شب شهید بروجردی آمده بود. آن شب را با شهید بروجردی گذراندیم. فردای آن شب  بود. رفتیم پیش او و شب پیش او ماندیم. یادم هست نیمه

و قصرشیرین  حکمی به ما دادند تا به سنندج برویم. هنوز جاده کرمانشاه، سنندج دست ضدانقلاب بود. دو گروهمان کردند. یک گروه به سمت ایلام  

الله میرزایی و  های مرزی را شروع کرده بود. یادم هست شهید حسین ذاکری، شهید ایرج خسروی، امان رویو سرپل ذهاب رفتند. عراق پیش 

هلی  با  هم  را  ما  شدند.  اعزام  مناطق  آن  به  دیگر  هلیچندنفر  با  فرستادند.  سنندج  به  شنوک  نشستیم. کوپتر  سنندج  پادگان  وسط   کوپتر 

من نگاه کردند. رفتم خودم را معرفی کنم تا به  از فرماندهان سپاه کردستان به نام »محمد نوبخت« شهید شده بود. من که وارد شدم همه به  یکی

 کردم. ظاهراً شباهت زیادی به آن شهید داشتم. منطقه بروم. سنگینی نگاه دیگران را حس می

  بهداری   مسئول  فتحیان  احمد  سردار.  بودیم  رفته  یارپزشک  عنوانبه .  فرستادند  قاضی«  »شهید  نامبه  درمانگاهی  یا  بیمارستان  به  را  ما  آنجا  از 

رفتیم. در ها آشنا شدیم. کار ما این بود که به بیمارستان توحید سنندج مین هم مسئول بهداری سپاه غرب بودند. با آناخوا   سردار.  بودند  کردستان

ها و پیشمرگان کردی که در بیمارستان بستری بودند. در بیمارستان شهید کردیم، هم محافظ جان سپاهی یار کار می کآنجا، هم به عنوان پزش

های گروه ما افتاد، یکی، دونفر از بچه شدیم. ستون که راه می های سپاه همراه میقاضی، موقع پاکسازی مواضع از نیروهای ضدانقلاب با بچه 

 کردند.ها شرکت میرفتند ودر درگیریستون می  یار همراهعنوان پزشک به 

 چه مدت در سنندج ماندید؟ 

نزدیک یک  و  بودم  بیماری عفونی گرفته  برگشتیم.  فتحیان  با سردار  بیماری سختی گرفتم.  وارد جهاد چهارماه.  از آن  بعد  بودم.  بستری  ماهی 

 کار کردم. دانشگاهی شدم. در کمیتة پزشکی جهاد دانشگاهی شروع به 

 

 س دیگر به جبهه غرب نرفتید؟ پ
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سالی   نه بعد از آن دیگر به غرب نرفتم. البته پیش از ورود به جهاد دانشگاهی، در کمیتة پزشکی ستاد انقلاب فرهنگی مشغول کار بودم. یکی، دو

یشنهاد دادند و من به عنوان قائم  در کمیته مشغول بودم. آقای دکتر صدر مسئول کمیتة پزشکی جهاد دانشگاهی بود. در کمیته، کار در جهاد را پ

 جهاد رفتم.مقام رئیس کمیتة پزشکی به 

 

ویک در این مدت که در جهاد و ستاد انقلاب فرهنگی مشغول بودید، خاطره خاصی ندارید؟ چون تا سال شصت یا شصت

 دانشجویی را ترور کرده باشند. کردند؛ مثلاً گذاری می ها و مجاهدین در تهران و شهرهای دیگر ترور و بمبای توده 

کنم در بسیج مسجد ابوالفضل قیافه. فکر میداشتنی، خوش خوبی بود؛ افتاده، متواضع، دوست های فعال بود. خیلی بچة کبکانیان از بچه شهید سعید

لوار کشاورز اسمش را سعید کبکانیان  رفت. در همین خیابانی که در بطرف می طرف و آن کرد. سعید موتور گازی داشت. با آن این )ع( فعالیت می

 اند، روی موتور ترورش کردند. گذاشته 

داد دوره  دادیم که نشان میآنها میدوران تعطیلی دانشگاه، در جهاد دانشگاهی واحد امدادگری تشکیل دادیم. امدادگر تربیت کردیم. گواهی به در

شدند. هنوز هم تعدادی از افراد  ها وارد کار میها کم بود و آن شد. نیرو در بیمارستانفاده می اند. در جبهه یا در جاهای دیگر از این افراد استگذرانده

ها دادیم. گروهکها یاد میزدن و باقی کارها را به آن ها حتی مدیر بیمارستان هم شدند. بخیه کنند. بعضی از آن ها کار میها در بیمارستانهمان دوره

می فرض  تهدید  ما  کار  سه کاین  بود. ردند.  کور  ترورهای  بودند.  جوان  خیلی  ما  امدادگرهای  کردند.  ترور  خیابان  در  را  ما  امدادگرهای  از   نفر 

 

 در این دوران دیگر جبهه نرفتید؟ 

المبین مسیح هاشمی که حالا متخصص چشم هست، آمد  رفتیم. در عملیات فتحهای اضطراری به جبهه میدر این مدت ما بیشتر به صورت تیم

ها قراره عملیات بشه! میاین بریم؟« گفتیم: » باشه.« مسیح هاشمی آن زمان دانشجوی سال پنجم پزشکی بود؛ بنابراین من، مسیح و گفت: »بچه 

خواهیم عازم جبهه شویم.  ها میزاده )حالا جراح عمومی در یزد است( از جهاد دانشگاهی نامه زدیم که برای کمک به رزمندههاشمی و میرغنی 

 ضا کردیم، خودمان مهر زدیم و راه افتادیم و رفتیم. ام

به مسیح گفت: »بچه  اولین عملیاتی که  بریم خیلی خوب میشه.«  اینا  با  بتونیم  اگه  بره دزفول.  فردا  یه هواپیما  قراره  رفتیم، عملیات  ها  جنوب 

نامه را تحویل دادیم و داخل شدیم. دیدیم همة کسانی که    المبین بود. صبح زود قرار گذاشتیم و رفتیم پایگاه شکاری، حوالی میدان آزادی.فتح

تر از ما بود. گفت: »حرف نزنید!  موقع بزرگچرخیدیم. مسیح آنها مینفر دانشجو وسط اینروند، جراح و متخصص بیهوشی هستند. ما سه دارند می

ها حکم داده بودند. مایل هم نبودند بروند. مسیح خاطر اینکه به آن رفتند، به ها به جبهه میبذارین من برم ببینم چی میشه.« حالا خیلی از جراح

 .دزفول رفتیم C130 ها را خواندند و سوار هواپیما شدیم. با هواپیمایها. اسممان را گذاشت زیر نامة این نامه

  اتوبوس   سوار  همراهشان  هم  ما.  دنبالشان  آمدند  افشار  بیمارستان  از.  دانشجو  ما  و  بودند  جراح  و  دکتر  همه  مسافرها.  شدیم  پیاده  هواپیما  از  دزفول

بندی کنند و به مناطق  شان دسته اساس تخصصبر  را  دکترها  خواستندمی.  شدیم  افشار  بیمارستان  وارد  هاآن  همراه.  آمدیم  بود  شکلی  هر  به   و  شدیم

درمی گندش  الان  دیدیم  ما  بفرستند.  » چیمختلف  گفتم:  کنیم؟«  آید.  خیابان.کار  توی  آمدیم  پنجره  از  بریم!«  پاشید  »پاشید،  گفت:   مسیح 

د، تو  طور کنار خیابان ایستاده بودیم. دیدیم ماشینی که آرم سپاه داشت، آمد و کنارمان ایستاد. سردار فتحیان از ماشین پیاده شد. گفت: »احمهمین

یا بریم. خوب جایی اومدید!« سوار ماشین شدیم و با او وارد بهداری سپاه کنی؟!« گفتم: » ما اومدیم بریم عملیات.« گفت: »بکار میاینجا چی

 های عجیبی دارد.های دزفول آشنا شدم. سرداب بار با زیرزمینشدیم. آنجا برای اولین

 حالت پناهگاه؟ 

بود. از سطح زمین پلة زیادی فقط پناهگاه نیست؛ شهری است زیرِس زمین. همه باهم ارتباط دارند. در آن گرمای شدید دزفول بسیار خنک  

 خورد.می

 

 چیز از جملة مواد خوراکی هم داشت؟ شهر زیرزمینی یعنی همه 
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  ای بچه .  بودیم  اورژانس  داخل.  کرخه  فرستادند  را  ما کرد.خوابیدیم؛ چون عراق شهر را بمباران میها آنجا میبرایش فراهم کرده بودند. ما شب

 «!کنی؟می کار چی »اینجا:  گفتم. خونی سرتاپا  آمد؛ اسلحه با سالهسیزده یا دوازده

 !آوردم اسیر -

. بدنش را سوراخ کرده بود. خودش را خورده  گلوله  اشسینه   و  شکم  بین   دیدم  کردم  نگاهش  بیشتر  وقتی.  بود  آورده  خودش  با  را  عراقی  نفریک

خواستیم بفرستیمش عقب. معلوم نبود گلوله کجا را  پانسمان کردیم. میخواباندیم و زخمش را پانسمان کردیم. عراقی را هم آوردیم دستش را  

 زدن و پانسمان زخمش بودیم که دیدیم نیست. گذاشته و رفته بود. سوراخ کرده. خطرناک بود. در گیرودار سرم 

 تر بودید؟ در اورژانسی بودید که بلافاصله بعد از خط بود یا عقب 

زاده بودیم. چون اورژانس کنار کرخه بود، فکر کردیم خبری نیست و رفتیم که  هم کردیم. با دکتر میرغنیبلافاصله قبل از خط بودیم. شیطنتی  

کنند. رفتیم داخل پاسگاه. هایی که برجی دارد و از بالای برج اطراف را نگاه میای آنجا بود شبیه پاسگاه. از این پاسگاهباهم اطراف را بگردیم. قلعه

طور بالای برج ایستاده بودیم و با خودمان فکر رفتیم بالای برج. سن و سالی هم نداشتیم. هجده، نوزده سالمان بود. همینگشتیم که  داشتیم می

کردند به آمدن! فرار کردیم و  ها شروعکردیم اینجا جای خوبی است که آدم منطقه را ببیند. وقتی شروع کردیم به نگاه کردن، دیدم خمپارهمی

 نه اینجا شلوغ پلوغه. دو کیلومتر با خط مقدم فاصله داشتیم.برگشتیم. دیدیم 

مان خواند: »آمدم  کوپتر آمد و صیاد شیرازی از آن پیاده شد. شب دعوت کردند و رفتیم. آهنگران هم آمده بود. این شعر را برایشب عملیات هلی

 تا کرخه را با خون خود دریا کنم، آمدم تا کربلای شوش را زیبا کنم.«

 ی این عملیات چند روز در اورژانس ماندید؟ برا

 رسیدیم.ها نمیرفتند و ما به آن ها جلو میطور بچه حدود پانزده روز. عملیات طوری شده بود که همین

 

 عملیات بعدی کی بود؟ با فاصله چه مدت از این عملیات به منطقه رفتید؟ 

 کنم عملیات والفجر بود. فکر می 

 

 والفجر مقدماتی؟ 

ر والفجر یک بودم. روزی که در دانشکده از عملیات باخبر شدیم، اتفاقاً درس فیزیولوژی داشتیم. جالب اینکه هفته قبل از آن من عقد  نه من د

کردیم، ثبت نام   کرده بودم. قرار بود همان هفته برگردم قم. آقای چهارکامه از سپاه آمد و گفت: »به نیرو نیاز داریم! داوطلبا بیان!« با رفقا آمدیم و

ستادند.  امریه گرفتیم و تمام. عازم شدیم. یادم هست وقتی به منطقه آمدیم، از پادگان دوکوهه به اندیمشک رفتیم. از آنجا هم ما را به منطقه فر

 راه افتادیم. آنقدر ما را چرخاندند که متوجه نشدیم ما را کجا بردند. داخل یک ماز نشستیم و به

دن.« یعنی آنقدر سریع  جا بهتون می دادند، اما آن روز به ما لباس ندادند. گفتند: »همون از عملیات به ما لباس می   شمال فکه بودیم. همیشه قبل 

های پلوخوری بودیم. یادم هست تا رسیدیم مان با لباس ما را به منطقه بردند. رفتیم به اورژانس شهید ناهیدی. شهید آسمانی مسئولش بود. همه 

د. گفتند: »بخیز!« همه خیز رفتیم. خیز رفتن همان و سرتاپایمان پر از گِل شد. همان مرحله اول عملیات پیروز شدیم، ولی  صدای سوت خمپاره آم

 وسه پاتک کرد.بعد از آن عراق بیست 

 اولین اورژانس خط بودید؟ 

آوردند. خط منحنی بود و ما پشت این منحنی مستقر یتوانست از آنجا جلوتر برود. مجروحان را با برانکارد مبله. ما جایی بودیم که آمبولانس نمی 

خواد زد: »امام زمان اینجاست! امام زمان اینجاست!« من گفتم: »این می ای را آوردند اورژانس. مدام داد می آوردند. رزمندهبودیم. خیلی مجروح می 

 سیاس!« گفت: »تو سقت ها میبره شهید بشه.« بندة خدا رفت و شهید هم شد. یکی از بچه 

 آوردند که فرصت یک لحظه استراحت هم نداشتیم. زد زیاد بود. آنقدر مجروح میهایی که عراق می خیلی خسته شده بودیم. پاتک
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 شد؟ اورژانس هم بمباران می 

اتوبوس شویم، چند خمپاره  خواستیم برگردیم، قبل از اینکه سوار تا خمپاره خورد. وقتی هم میروی سقف اورژانس که سنگری محکم بود، دو، سه 

 فرود آمد و دو، سه نفر شهید شدند. 

 

 ها خورد؟ به اتوبوس  خمپاره

 نه جلوی سنگرها افتاد.

 

 بعد از این عملیات، عملیات دیگری هم رفتید؟ 

 بعد از آن عملیات خیبر بود. 

 

 این زمان دیگر ازدواج کرده بودید؟

هفته بعد از ازدواجم به عملیات محرم رفتم. یادم هست توی قطار که داشتیم به سمت منطقه  یک  .  61من سال اول دانشگاه ازدواج کردم. سال  

 رفتیم، آقایی به من گفت: »کجا داری میری؟«می

 دارم میرم جبهه. -

 برای چی داری میری؟ -

 خوام برم کار کنم.می -

 از کارکنان قطار بود. معلوم شد از اقوام همسرم است. 

 داری میری؟خانومت خبر داره  -

 نه.  -

 روم.او هم به همسرم خبر داده بود که من دارم به جبهه می 

 چطور شما را شناخت؟ شما را دیده بود؟

 شناختم. چون فامیل بزرگی داشتند.درمراسم عقد مرا دیده بود. من او را نمی

 

 بعد از آن چه عملیاتی رفتید؟ 

سیعی داشت. ما جایی بودیم به نام جُفیر. عراق در این جنگ در حد وسیعی از سلاح شیمیایی محور و  عملیات  . 62عملیات خیبر بود؛ اسفندماه سال  

ها تازه یاد گرفته بودند که بادگیر بپوشند تا شیمیایی زمان بچه آورند. آن استفاده کرد. یادم هست پشت هور بودیم. روزی دیدیم مدام مجروح می

کار کنیم. تنها کاری که دانستیم باید چههایشان نشسته. نمیدیدیم گرَدی روی صورتبود. می  هایشان ورم کردههایشان و چشمنشوند. صورت 

شستیم. شهید شهریاری اینجا شهید شد و دکتر طهماسبی )در حال حاضر استاد  داشتیم سر و صورتشان را میکردیم این بود که سرم برمیمی

 لیات والفجر هشت بود. یادم هست عملیات آزادسازی مهران هم بودم. کنم بعد از آن عمارتوپدی است( مجروح شد. فکر می 

 کار کنیم.دادند که با مجروحان شیمیایی چهمان میگذاشتند و آموزشدر این جریانات با دکتر فروتن آشنا شدیم. برای ما کلاس می 

 بعد از والفجر هشت با او آشنا شدید؟

ها دیگر برای عملیات والفجر هشت ما را با عنوان گروه ش.م.ر به منطقه فرستادند. در عملیات آزادسازی بعد از والفجر یک. بعد از این آموزش 

به  ایلام مستقر شدیم؛ جایی  از والفجر یک دیگر همیشه با گروه مهران هم در  بودیم. بعد  آنجا هم عضو تیم ش.م.ر  های ش.م.ر نام »چوار«. 

بعدمنطقه می ه ب اهواز فرستادند؛ دوازرفتم.  به  را  از بچه آن در عملیات والفجر هشت ما  بودیم. گروهی  به اورژانس فاطمة زهرا )س(  گروه  را  ها 

تیم. خاطرة  طرف آبادان فرستادند. گروهی هم در گلف اهواز ماندند. مرکز ش.م.ر بود. دکتر حسام پزشکی آنجا بود. از او چیزهای بسیاری یاد گرف آن
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همه مجروحان شیمیایی من روی یکی از بیماران زونا را تشخیص دادم. دکتر حسام از دانشگاه شهید بهشتی خوبی از گروه ش.م.ر دارم. وسط آن 

تو کجا  بود. من سال چهار یا پنجم پزشکی بودم. به دکتر گفتم: »آقای دکتر، این شیمیایی نیست. این زوناس.« نگاهی به من کرد و پرسید: »

 خونی؟« درس می

 دانشجوی دانشگاه تهرانم.  -

 گم! خیلی خوشم اومد! خیلی تبریک می -

ها را به اورژانس آوردند، تعداد زیادی بودند؛  عراق آمد اورژانس فاطمة زهرا )س( را بمباران کرد. تمام پزشکان و کادر درمان آلوده شدند. وقتی آن

 بودند. همگی شیمیایی شده  یاراز پزشک و پرستار، امدادگر و پزشک 

 شما در گلف بودید؟ 

ها را تقسیم هم مسئول گروه بودم. وقتی بچه بودند آنجا. منها را برده آنجا رفتم. بچه ای که به اورژانس فاطمه زهرا )س( شد، به بله. بعد از حمله 

 ها ماندم.ژانس فاطمة زهرا )س( رفتم. دو، سه روز پیش بچه ها سر بزنم.« با آمبولانس به اورکردند من به فرماندهی گفتم: »باید برم به بچه 

 

 شوند. چنین اتفاقی برای شما نیفتاد؟ کنند خودشان هم آلوده می معمولاً کسانی که از مجروحین شیمیایی مراقبت می 

 کردیم. کردیم. دستکش دست می های لازم را می نه من احساس نکردم. رعایت 

 

 چطور؟ باز هم به منطقه رفتید؟ بعد از والفجر هشت 

کنم برای کربلای  شان کربلای چهار و پنج است. فکر می ترینبعد از آن دیگر یادم نیست؛ بعد از آن سال عملیات کربلاهای مختلف است. مهم

 پنج در منطقه بودم. 

 

 ای دارید؟ از این عملیات خاطره 

 های زیادی گذشته. دقیق یادم نیست. سال

 

 مرصاد است. تا این عملیات باز هم به جبهه رفتید؟ آخرین عملیات،

داشتیم گفتند عملیات شده، ماشین برمی ای بودیم که وقتی می طوری بود که عدهبله عملیات مرصاد هم در جبهه بودم. عملیات رفتن ما اغلب این 

دوست و دونفر از رفقا. چهارنفری  ن بودم، دکتر غریب رفتیم. آن روز هم ماشین شخصی برداشتیم، راه گرفتیم سمت کرمانشاه. مو به منطقه می 

ذهاب  ذهاب برویم. واقعیت این بود که وقتی به سرپل رفتیم کرمانشاه. کرمانشاه تخلیه شده بود. رفتیم فرماندهی و حکمی گرفتیم تا به سرپل 

 گفتند به نیرو نیاز نداریم و ما برگشتیم. ذهاب و منطقه را دیدیم.رسیدیم دیگر به ما نیازی نبود. فقط با آن ماشین رفتیم سرپل

های سر راه تخلیه شده  مختلفی بین راه وجود داشت. منطقة عجیبی بود. گفتنش خیلی خوب نیست. پادگان  های بازرسی عجیبت بود که ایست

ا نزدیک کرمانشاه آمده بودند. بعداً شنیدم گروهی آباد گذشته و تقدری که از اسلام ها هم سرشان را زیر انداخته بودند و جلو آمده بودند؛ به بود. آن 

ها به مأموریت  گیرند. در بین افراد این گروه رفقای من هم بودند. گویا آنایستند و سنگر میبینند انگار خبرهایی هست. میایستند و میبین راه می

رسند و ضدانقلاب شکست  کوپترها میشود، هلیهوا که روشن می جنگند.  ها میخورند. با آن رفتند که بین راه به نیروهای ضدانقلاب برمی می

 خورد.ای میفضیحانه

 گفتم: »شانس آوردیم.«  کردیم. با این ماشین شخصی اینجا چی کار میکنین؟!«گشتیم یکی از رفقا گفت: »ما اگه بودیم اعدامتون می وقتی برمی 

 شد؟ تمام  بعد از جنگ به تحصیل ادامه دادید یا دوره پزشکی 
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های مختلف رفتم. من نمایندة دانشجوها در کلاسمان بودم.  های اضطراری پزشکی به عملیاتدر تیم  61برگشتیم دانشگاه. از سال    61ما سال  

رزیدنتی قبول شدم. استریت؛ رزیدنتی داخلی قبول شدم. وقتی خواستم رزیدنتی را شروع کنم، حکم آمد که تمام دانشجویان پزشکی باید   66سال  

پذیرفته شده بود. صدام هم حمله کرده بود. گفتند باید برای اقدامات بعدی بروید. رفتیم کرمانشاه. ابتدا    598نامة  ماه به جبهه بروند. قطع شش 

 بود. 67مدتی آمدیم تهران و ادامة رزیدنتی. سال ازپادگان امام حسین )ع( بودیم. بعد ما را به جوانرود فرستادند. بعد 

 

 تخصص را چه کردید؟ دورة 

 خوای هیئت علمی دانشگاه تهران بشی؟« بورد داخلی گرفتم. دکتر باستانی در راهروی دانشگاه جلویم را گرفت و گفت: »تو نمی  71سال 

 کنم! افتخار بزرگیه!دکتر، افتخار می -

 پس یه نامه بنویس.  -

 دم.«رتون تحویل میدکتر باستانی آدم عجیبی بود. خدا رحمتشان کند. گفتم: »میام دفت

 جا بنویس. نه همین -

 ای نوشتم و درخواست کردم.من هم نامه

زمان معاون وزیر بود. ما را مأمور کردند به تهران. آمدم تهران و شدم مدیرکل امور مجلس  همدان فرستادند. دکتر لاریجانی آن برای طرح مرا به 

ساختمان تسویه رفتم تا پیگیر شوم. دیدم دکتر  تهران اقدام کنم. وقتی خواستم اقدام کنم، به  توانستم برای آمدن به سال می خانه. بعد از یکوزارت

خانه را گرفته تا هیئت علمی شوم و به تهران  باستانی روی همان کاغذی که من نوشتم، کاغذی گذاشته و موافقت امور آموزشی دانشگاه و وزارت 

 نامه را پیگیری کردم، به تهران آمدم و هیئت علمی شدم. دادن نداشتم. بیایم. دیگر کاری برای انجام 

 

 تان بگویید. های علمی دربارة مقالات و فعالیت 

هم    71تخصصم را در روماتولوژی دانشگاه تهران گرفتم. از سال  خواندن. فوقتخصص شروع کردم به درس دورة فوقبرای ورود به   7۳من سال  

 ام.هیئت علمی دانشگاه تهران بودم. نزدیک سیصد مقاله نوشته 

 

 تألیف هم دارید؟ 

ودو جلد کتاب ن بودم، ولی مرکز تحقیقات شاید بیشتر از بیستحدود هجده جلد کتاب دارم. کار شخص من نبوده. در یکی، دوجلد مؤلف اصلی م

 الکترونیکی منتشر کرده است. 

 

 کنید؟ های دیگر هم تدریس می در دانشگاه 

کنم  ام؛ اما دانشگاه تهران خاستگاه من بوده و افتخار می های قزوین، بوشهر، اراک، همدان تدریس کردهالان خیر، اما در دورة دانشیاری در دانشگاه

که فوق تخصص گرفتم،    75استخدام و استادیار شدم. بعد از سال    71که هیئت علمی دانشگاه تهران هستم. افتخار کردن هم دارد. همان سال  

برگشتم و مدیرحدود دو سال مدیرکل فارغ به دانشگاه  بودم. بعد  بودم. هم التحصیلان وزارتخانه  بیمارستان شریعتی  زمان کارهای گروه داخلی 

 هم استاد تمام دانشگاه شدم. 87دانشیار شدم. سال  78ام ادامه داشت. سال حقیقاتی ت

 

ها چیست؛ حال چه دانشجوی پزشکی باشند، چه دانشجوی رشتة دیگری  با توجه به تمام آنچه گفته شد صحبت شما با جوان 

 هم با تمام اوضاع و احوالی که امروز حاکم است؟ باشند؛ آن
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اند. روزی من استادیار بودم. آمدند گفتند کانادا  انگیزه شده ها خیلی بیبینم که جوانها چه بگویم. امروز می دانم به جواننمی واقعیت این است که 

شد  موقع رفتن به کانادا راحت بود. حتی آمریکا هم میروم. آنخواهم در اینجا بمانم و نمیکند. گفتم میتان قبول میشما را با سوابق و مدارک

تر بود. گفتم: »نه اینجا بمانم و مردم را درمان کنم. اگر افتخاری دارد برای کشورم داشته باشد.« واقعاً هم سر حرفم  فت، اما رفتن به کانادا راحت ر

کنیم، به این فکر باشیم    ها را نصیحتها که مسئولند، پیش از آنکه جوان ها را ندارند. ما که استاد هستیم، آنهای ما این انگیزهماندم، اما حالا جوان 

 شود به روحیة ایثار و فداکاری تکیه کرد. ها انگیزه بسازیم. همیشه نمیکه برای جوان 

. صبح  زمانی حرف از ایثار بود. من تازه عقد کرده بودم که به جبهه رفتم. من هم نه آقای دکتر معماری و همکاران دیگر، همه این کار را کردند

شود دائم به  طور نیست. زمانه فرق کرده. نمی رفتیم، اما الان این خواهیم. ما ظهر داشتیم به جبهه میات جبهه نیرو میگفتند برای امداد و نج

های مختلفی ایجاد کنیم. هم از لحاظ فرهنگی باید کار شود و هم از لحاظ مادی و معنوی؛ یعنی باید  ها گفت تو باید ایثار کنی. باید انگیزهجوان 

 ای برای ماندن ایجاد کنید.زمان کار شود تا برای جوانان انگیزه ها باهم و همروی همه این

کند، چند سال در گروه ما کار  ما کمک میماند و بهاو دلبسته بودم که میمن که بهروند؟ یکی از دانشجوهایهای ما دارند میچرا الان جوان 

تر دفاع کرد. در همان جلسه به او گفتم:  تر بود، هم قویوماتولوژی بهتر بود؛ هم قویتحقیقاتی کرد. تزی که از آن دفاع کرد، از تز متخصص ر

 نام کردی؟«»برای رزیدنتی ثبت

 نه استاد. ببخشید. -

 چرا؟! -

 خوام برم سربازی و بعد برم از ایران. می -

 

 طور شدند؟های ما این چرا جوان

سال است    27گویم  شما میها را برایشان باز کرد. این جوانی که به بینند. باید این افق ای نمیبینند. انگیزه و آینده شوند. بله حمایت نمی حمایت نمی

ای نگیزه خوانده، در همین جامعه بزرگ شده، چرا امید و اهای جمهوری اسلامی درس که در نظام جمهوری اسلامی بزرگ شده، در همین مدرسه 

بیند، هم  شود، هم امکانات نمینیست؟ چرا این فرهنگ ایجاد نشده؟! چرا این انگیزه را ندارد تا بماند و برای مردمش خدمت کند؟ هم حمایت نمی

 طوری بود برود کنار. زنیم که فلانی اینمختلف انگ میعناوینرویش باز نیست. به افق روشنی روبه 

ها هم باید ها امیدی ایجاد کنیم. تا بمانند و کشورشان را بسازند. جوان ها درست کنیم. برای آن شیه امنی برای جوان واقعیت این است که باید حا

 شود. وخاک خودت نمیجا آبجای دنیا هم بروی، هیچها مردم من هستند. هرام، اینفکر کنند که من اینجا بزرگ شده 

 

ک برنامه استعدادیابی بود که از میان بندگان مخلص خدا، دکتر علیزاده: هشت سال دفاع مقدس به سان ی

 .چندین هزار شهید و قهرمان به جهانیان معرفی شدند

رئیس دانشکده پیراپزشکی در مراسم گرامیداشت هفته بسیج در دانشکده پیراپزشکی گفت: وجب به وجب خاک میهنمان این  

کرده و به همین دلیل است که این غیرت و این شهامت و شجاعت همچنان در  افتخار را دارد که قدوم یک شهید عزیز را درک  

می بینیم که این جوانان مانند همان دوران، بدون هیچ چشم داشتی    19کشور ما جاری است و اگر در موضوعی مانند شیوع کووید  

ده است رشد کرده اند و این غیرت را همیشه  خالصانه خدمت می کنند، به این دلیل است که در خاکی که از شهدای ما به یادگار مان

 .همراه دارند 
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پیراپشکی، مراسم گرامیداشت هفته بسیج با حضور حجت الاسلام والمسلمین  

، دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده پیراپزشکی و  حسن زنده دل معاون فرهنگی بسیج جامعه پزشکی و اساتید دانشگاه و سایر معاونین آن مرکز

مسئول کانون بسیج شهید سید احمد رحیمی، دکتر سید محمد هادی موسوی مشاور رئیس دانشگاه در امور شهدای مدافع سلامت و عضو هیئت  

 جلسات برگزار شد. در سالن  1400آذر  7علمی دانشکده و سایر اساتید و کارمندان عضو کانون بسیج شهید رحیمی، یکشنبه 

احمد   دکتر علیزاده در ابتدای جلسه ضمن خیرمقدم و تبریک ایام هفته بسیج بیان کرد: کانون بسیج دانشکده پیراپزشکی به نام شهید بزرگوار سید

واندم به این نکته  رحیمی مزین است که یکی از سرداران عزیز هشت سال دفاع مقدس بوده اند. بنده زندگینامه این شهید بزرگوار را که می خ

رسیدم که هشت سال دفاع مقدس به سان یک برنامه استعدادیابی بود که از میان بندگان مخلص خدا، چندین هزار شهید و قهرمان به جهانیان 

یرت و این معرفی شدند. وجب به وجب خاک میهنمان این افتخار را دارد که قدوم یک شهید عزیز را درک کرده و به همین دلیل است که این غ

می بینیم که این جوانان مانند همان دوران، بدون    19شهامت و شجاعت همچنان در کشور ما جاری است و اگر در موضوعی مانند شیوع کووید  

ا  هیچ چشم داشتی خالصانه خدمت می کنند، به این دلیل است که در خاکی که از شهدای ما به یادگار مانده است رشد کرده اند و این غیرت ر

 همیشه همراه دارند.

ات وی افزود: دانشکده پیراپزشکی این افتخار را دارد که در خدمت عزیزان بسیجی با تفکر مکتب بسیج بوده و فعالیت کرده، به خصوص در موضوع

با توجه   19در بحث کووید اخیر در دو حوزه خیلی ویژه دست به کار شده و فعالیت کردند و عزیزان بسیجی و تقریبا تمام همکاران ما در دانشکده 

ژه به نیازی که دانشگاه علوم پزشکی تهران در آن مقطع زمانی داشت، ورود کردند و با مشارکت همه توانستیم در حوزه تشخیص کووید به طور وی

اپزشکی است. قسمت عمده  و جهادی به چندین مرکز بیمارستانی، مراکز خیریه و مراکز بهداشت کمک کنیم که این یکی از افتخارات دانشکده پیر

اس این کانون  افتخار  باعث  بوده که  نیروهای داوطلب، جهادی و بسیجی  با  این آزمایشگاه  ادامه فعالیت  اندازی و  امور مربوط به راه  از   ت. ای 

ت جهادی وارد میدان همینطور به توجه به سیاست دانشگاه و نیازی که در امر واکسیناسیون بود، مجددا همکاران بنده تلاش کردند و به صور

هزار تزریق واکسن را در پایگاه واکسیناسیون دانشکده پیراپزشکی به ثبت رساندند که این مورد هم   20شدند و در یک مقطع کوتاه زمانی بیش از  

 یکی از فعالیت هایی است که در اذهان به یادگار خواهد ماند. 

ز با تنظیم تقویم فرهنگی خیلی ویژه عمل شد و با توجه به محدودیت های کرونایی  در بحث فعالیت های مناسبتی، فرهنگی و روابط عمومی نی

 موجود از ظرفیت های مجازی حداکثر استفاده را کرده و در احیای همه مناسبت ها اقدام کردیم. علاوه بر این همکاران بنده در کانون شهید

 ده و یا مدرس حضور داشتند. رحیمی به صورت فعال در برنامه های ستادی به عنوان شرکت کنن
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ی، دکتر علیزاده با اشاره به سخنان ریاست دانشگاه در جلسه با بسیجیان افزود: پیرو صحبت های دکتر قناعتی در خصوص برگزاری اردوهای جهاد

ی با مشارکت و راهنمایی عزیزان  این نوید را می دهم که کانون بسیج شهید رحیمی از قبل برنامه ریزی های لازم را انجام داده و در هفته های آت

گران  در بسیج جامعه پزشکی و اساتید دانشگاه اقدام به برگزاری چندین اردوی جهادی با محوریت خدمات بهداشتی و درمانی برای کودکان کار، کار

 راه خدمت به مردم رو سفید باشیم. کوره های آجرپزی و مناطق محروم استان تهران خواهیم کرد. امیدوارم خداوند کمک کند تا تا انشاءلله در  

عنوان  در ادامه مراسم، حجت الاسلام و المسلمین زنده دل با تبریک هفته بسیج و تشکر از میزبانی دانشکده پیراپزشکی بیان کرد: هفته بسیج یک  

ند، بسیج عملگراست و آرمان خواه، بخش  کنم که فرموددارد و یک مبنای در ورای آن هست که در این باره به بیانات مقام معظم رهبری اشاره می

عملگرایی ویژگی مشترک همه انسان هاست که با فطرت پاک به آن ممکن است بپردازند. همان ارزش های اخلاقی، باورهای انسانی یا فضائل  

نی به محرومین و نیازمندان  انسانی که همه به آن اذعان دارند. ممکن است در همه کشورها مشابه بسیج فعالیت های مختلفی برای خدمت رسا

در حوزه های سلامت و مادی و محرومیت زدایی صورت پذیرد در واقع این وجه مشترک میان همه انسان هاست اما نکته ای که فرق بسیج با  

عالیت ها است. اگر این  دیگران است، بحث اعتقادات، آرمان ها و باورهایی است که پشتوانه این فعالیت ها است و این وجه تمایز بسیج با سایر ف

  بخش آرمان، اعتقاد و باور به خدا و رضای خداوند و به عبارتی بخش توحیدی را حذف کنیم چه بسا سایر کشورهای غیر مسلمان بهتر از ما هم 

عالیت آنها بالاتر است و  کاری انجام داده باشند اما اگر ارزش گزاری عمل و رضای خداوند را به آن اضافه کنیم، یک روز تلاش شما از چند ماه ف

اصلا قابل ارزش گزاری نیست. در واقع بسیج و بسیجی همان بحث تلاش و جهاد خستگی ناپذیری است که یک پیوست اعتقادی دارد و آن هم  

عال در سرای ایمان به خدا است و این وجه امتیازی است که دوستان دارند الحمدلله و خوب است که به آن پررنگ تر پرداخته شود. خدای مت

 آخرت اجر این فعالیت های شما را خواهد داد.

ث معاون فرهنگی بسیج جامعه پزشکی و اساتید دانشگاه افزود: الحمدلله دانشکده پیراپزشکی، یکی از فعال ترین کانون های بسیج خصوصا در بح

ن مراسمات و مناسبت ها از سر گرفته  ای  مجددا  ما  و   شما  ی پیگیر  با  کرونا   شیوع  کنترل  با   امیدواریم  که  دارد   های فرهنگی و هیئات مذهبی را

بود.  خواهیم  شما  همه  خدمت  در  شاءلله  ان  و  است  اعضا  با  تر  پررنگ  و  مستقیم  ارتباط  ایجاد  مراسم  این  در  ما  حضور  از  هدف   شود. 

مت نیز ضمن تبریک هفته بسیج گفت:  همچنین در این مراسم دکتر سید محمدهادی موسوی، مشاور رئیس دانشگاه در امور شهدای مدافع سلا

اعتقا من همیشه این بوده که بسیج مانند مسجد است و درهای آن باید همیشه به روی همه باز باشد، همانطور که ما در مسجد جلوی کسی را 

ن اتقادات و باورهای دینی  نمی گیریم، در دانشگاه هم الحمدلله همه بسیجی هستند. بسیج یک فرهنگی دارد، یک مکتب است و عقبه آن هم هما

باید الگو  است که در واقع نگاه الی الله است. بسیجی هم باید فقط به اسم نباشد و در رسم بسیجی هم باید با نگاه ایثارگرانه داشته باشد. بسیجی  

سیجیان دانشگاه هست و ادامه دار خواهد  باشد و به لحاظ اخلاق و رفتار جزو بهترین افراد در سازمان خود باشد که خوشبختانه این نگاه در میان ب

 بود. 

در ادامه این مراسم هر یک از اعضای کانون بسیج شهید رحیمی دانشکده پیراپشکی به بیان نقطه نظرات، مسائل مبتلابه و پیشنهادات خود  

ت های عضویت و امور پشتیبانی از پرداختند. برگزاری اردوهای جهادی در حوزه های اطلاع رسانی و خدمات آزمایشگاهی، پیگیری صدور کار 

گفتنی است در این مراسم، نماهنگ های مختلفی با موضوع، سخنان مقام معظم رهبری درباره بسیج،    جمله مطالب مطرح شده در این مراسم بود. 

 اعضا پخش شد. اهم فعالیت های دانشکده پیراپزشکی، یادمان شهید سید احمد رحیمی و شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی برای 

ر در پایان مراسم نیز از هفت نفر از بسیجیان فعال کانون شهید رحیمی در حوزه های خدمات سلامت، خدمات بهداشتی، فعالیت های فرهنگی، امو

حرم  اجرایی و روابط عمومی تقدیر شد و همچنین به همه اعضا بسته های فرهنگی شامل وصیت نامه شهید رحیمی، چفیه و قطعه فرش متبرک 

 امام رضا )ع( تقدیم شد.
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 گرامیداشت هفته بسیج در بیمارستان فارابی

 حجت الاسلام والمسلمین زنده دل: اگر از فرهنگ بسیجی منتفع شویم هرگز شاهد محرومیت و بی عدالتی نخواهیم بود 

فرهنگی بسیج جامعه پزشکی دانشگاه  گردهمایی بسیجیان بیمارستان فارابی به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج با حضور معاون  

 .علوم پزشکی تهران در این بیمارستان برگزار شد

 

بیمارستان فارابی، مراسم گرامیداشت هفته بسیج دوشنبه   با حضور حجت    1400آذر    8به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

ه علوم پزشکی تهران و دکتر محمود جباروند، عضو هیئت علمی و فرمانده  الاسلام حسن زنده دل، معاون فرهنگی بسیج جامعه پزشکی دانشگا

کانون بسیج شهید سهرابی، سعید مرادی مدیر، فریده آژیر، مدیر پرستاری بیمارستان فارابی به همراه جمعی از مسئولان بسیج جامعه پزشکی  

 .دانشگاه برگزار شد

سیدن هفته بسیج، تفکر و بصیرت بسیجیان را نقطه قوت آنان دانست و اظهار داشت: همان طور  در ابتدای این مراسم دکتر جباروند با تبریک فرا ر

ینه که مقام معظم رهبری بارها فرمودند در تشکیلات بسیج آن چه که اهمیت دارد، تفکر بسیجی است. این تفکر باید در تمام رده های کشور نهاد

مسئولان کشور ما نهادینه شود و در میان مردم گسترش پیدا کند آن گاه می توانیم بسیاری   شود. اگر تفکر، رفتار و عملکرد بسیجی در تک تک

وی همچنین به بیان ویژگی های تفکر بسیجی پرداخت و گفت:    .از مشکلات جامعه و حتی جهان اسلام را حل کرده و به آنان قدرت ببخشیم

گو قرار دادن ائمه اطهار است. ما هرچه داریم از وجود ائمه داریم و بسیجیان در همه یکی از ویژگی های مهمی که در این نوع تفکر وجود دارد ال

  .حال این موضوع را در رفتار خود مد نظر قرار می دهند

فرمانده کانون بسیج شهید سهرابی در بخش دیگری از صحبت های خود مردمی بودن را یکی از خصوصیات مهم بسیج دانست و تصریح کرد: 

د در همه شرایط در کنار مردم باشد. خواه در میدان جنگ یا بلایای طبیعی مانند سیل و زلزله باشد یا در دانشگاه، محرومیت زدایی و  بسیج بای

موضوعات فرهنگی و اجتماعی. خوشبختانه کانون بسیج شهید سهرابی در تمام مناطقی که نیاز به خدمات چشم پزشکی رایگان دارد به صورت  

 .ا می کند و در این راه اعضای هیئت علمی، دستیاران، پرستاران و نیروهای خدماتی و پشتیبانی همواره در کنار ما هستند فعال حضور پید

مرادی نیز ضمن گرامیداشت هفته بسیج به فعالیت های کانون بسیج بیمارستان فارابی اشاره کرد و گفت: خوشبختانه فعالیت گروهی در کانون  

 رایگان  ویزیت  های  برنامه  مانند.  شود  می  انجام  داشتی  چشم  هیچ  بدون  و   دلی  صورت  به  نیز  کارها  و   ی به خوبی جا افتادهبسیج بیمارستان فاراب

 .بردارند بیماران  به  خدمت راه در قدمی بتوانند تا شده  فارابی بیمارستان  همکاران نصیب  که است  توفیقاتی  از  یکی واقع در که
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تجهیزات فراهم شده برای ارائه خدمات چشم پزشکی در مناطق محروم و کم برخوردار کرد و افزود: یکی از تجهیزاتی که با  وی اشاره ای نیز به 

ا بتوانیم  تلاش مسئولان بیمارستان و یاری خیرین تهیه شده اتاق عمل سیار )اتوبوس( بیمارستان فارابی است که البته نیاز به برخی تغییرات دارد ت

 .یماران استفاده کنیم. امیدواریم با همکاری دانشگاه بتوانیم از این امکانات در جهت خدمت به هموطنان بهره مند شویماز آن برای ب

:  در ادامه حجت الاسلام زنده دل با ابراز خشنودی از برگزاری مراسم گرامیداشت هفته بسیج با حضور بسیجیان بیمارستان فارابی اظهار داشت

باروند سرمایه ای برای بسیج هستند که خدا را شکر همواره از حضور ایشان بهره مند هستیم. بسیجیان همیشه با اخلاص  افرادی مانند دکتر ج

تند وارد عمل می شوند و زمانی که انسان در مسیر درستی حرکت می کند حتی اگر پیامبر هم باشد باید منتظر سنگ اندازی باشد. زیرا افرادی هس

مبارکه هود آمده و به تمسخر کنندگان حضورت نوح )ع( اشاره می   ۳8ت و دشمنی با بسیج است. همانند آنچه که در آیه که منافعشان در مخالف

د. کند. ولی می دانیم که اگر از فرهنگ بسیجی منتفع شویم هرگز شاهد محرومیت و بی عدالتی نخواهیم بود. طبعا این مسئله مخالفانی نیز دار

الهی است که محقق می شود. زیرا بسیج شجره طیبه است که ریشه در توحید دارد و باقی خواهد ماند. همین مسئله راز    اما در نهایت این اراده 

  .ماندگاری بسیج است

وی همچنین به فرهنگ سازی بسیج نیز اشاره کرد و افزود: در این تشکیلات هدف خدمت رسانی است و نه سهم خواهی. فرهنگ بسیجیان به  

است که کسی به فکر پست و مقام نیست و خداوند نیز به این افراد توفیق داده تا سرمایه ای برای کشور باشند. امیدوارم با دست به دست  گونه ای  

بیان نظرات و پیشنهادات توسط حاضران درباره برگزاری دوره های فرهنگی، شناخت    .دادن این افراد شاهد فرهنگ ارزشمند خدمت رسانی باشیم

 .ی بسیج، تحکیم خانواده و جنگ نرم پایان بخش این مراسم بودارزش ها

 

 گرامیداشت هفته بسیج و تقدیر از بسیجیان فعال در بیمارستان رازی 

دکتر زنده دل رئیس بیمارستان رازی و دکتر نفیسه اسماعیلی مسئول کانون بسیج این بیمارستان در مراسمی از کارکنانی که در  

 .یز بسیجیان نمونه و پزشکان و دستیاران جهادی با اهدای لوح و هدیه یادبود قدردانی کردندمتاهل شدند و ن 99سال 

مراسم گرامی داشت هفته بسیج با حضور حجت    1400آذر    6به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان رازی، روز شنبه  

امعه پزشکی و اعضای بسیج مرکزی دانشگاه، دکتر ابوالفضل زنده دل رئیس، دکتر الاسلام و المسلمین حسن زنده دل مسئول فرهنگی بسیج ج

و سایر  پرستاری  آشتاب مدیر  نقیان مسئول حراست، طاهره  بیمارستان، مهدی علی  بسیج  اسماعیلی مسئول  نفیسه  هادی مخترع مدیر، دکتر 

 کارکنان اداری و درمانی در سالن آمفی تئاتر بیمارستان برگزار شد. 
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 متاهل شدند و نیز بسیجیان نمونه و پزشکان و دستیاران جهادی با اهدا لوح تقدیر و هدیه تشکر شد.   99این مراسم از کارکنانی که در سال    در

 های مرتبط با دوران دفاع مقدس و بیانات مقام معظم رهبری در خصوص بسیج پخش شد. همچنین در این مراسم کلیپ

 

انشجویان شاهد و ایثارگر با تقدیر از دانشجویان برگزیده شاهد و ایثارگر پنجمین جشنواره علمی آموزشی د

 دانشگاه 

پنجمین جشنواره علمی آموزشی دانشجویان شاهد و ایثارگر با تقدیر از دانشجویان برگزیده شاهد و ایثارگر دانشگاه روز چهارشنبه  

 پزشکی تهران برگزار شد در سالن دارالفنون ساختمان ستاد دانشگاه علوم  1400آذر  1۷
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 پنجمین جشنواره علمی آموزشی دانشجویان شاهد و ایثارگر 

 ها، تعهد و وفاداری خود را نسبت به آن نشان دهد دکتر قناعتی: فردی که مدال افتخار ایثارگری را دارد باید در همه جنبه

کشور، بر لزوم    10آموزشی دانشجویان شاهد و ایثارگر منطقه  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در پنجمین جشنواره علمی  

 .های لازم تخصصی و اخلاقی نسل جدید، برای تصدی سکان مدیریت کشور تأکید کردکسب آمادگی 

 

ویان برگزیده  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، پنجمین جشنواره علمی آموزشی دانشجویان شاهد و ایثارگر با تقدیر از دانشج

 .در سالن دارالفنون ساختمان ستاد دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 1400آذر  17شاهد و ایثارگر دانشگاه، روز چهارشنبه 

إِخْوانُکمُْ وَ أَزْواجُکمُْ وَ عشَیرَتکُمُْ وَ أَمْوالٌ  سوره توبه »قلُْ إِنْ کانَ آباؤکُمُْ وَ أبَْناؤکُمُْ وَ   24دکتر حسین قناعتی در ابتدای سخنان خود با اشاره به آیه 

هُ لا یَهْدیِ سبَیلِهِ فَتَرَبَّصُوا حَتَّی یَأْتِیَ اللَّهُ بأَِمْرِهِ وَ اللَّ  ادٍ فیاقْتَرفَْتُمُوها وَ تِجارَةٌ تَخْشَوْنَ کسَادهَا وَ مسَاکِنُ تَرْضَوْنَها أَحَبَّ إلَِیْکمُْ مِنَ اللَّهِ وَ رَسُولِهِ وَ جِه 

رونقی و  اید و تجارتی که از بی بگو: اگر پدرانتان و فرزندانتان و برادرانتان و همسرانتان و خویشانتان و اموالی که فراهم آورده  -الْقَوْمَ الْفاسِقینَ  

ترند، پس منتظر بمانید تا  هش محبوباید، نزد شما از خدا و پیامبرش و جهاد در راخوش کردهها دلهایی که به آن ترسید و خانه اش میکسادی

های جهان نگاه  کند.« گفت: دو نوع تفکر در دنیا وجود دارد؛ یکی اینکه به پدیدهخدا فرمان عذابش را بیاورد و خدا گروه فاسقان را هدایت نمی 

خواهد نگاه دیگری به عالم داشته باشد  انسان می  مادی داشته باشیم که در این نگاه جهاد و ایثار مفهومی ندارد اما خداوند متعال در قرآن کریم از

 .داریدکه توفیق این نوع دیدگاه و نگاه، شامل حال شما شده که پدران، همسران یا خود شما در زمره جهادگران قرار بگیرید و در راه خدا گام بر

دهد و درواقع  داوند این شایستگی را به هرکسی نمی جهت که خوی افزود: این امتیاز ویژه شما، هم توفیق است و هم مسئولیت؛ توفیق ازاین

»جهاد« بابی است که خدا صرفاً برای اولیای خاص خود بازکرده است؛ از طرف دیگر مسئولیت ویژه و سنگینی هم برای شما در پی دارد زیرا 

چه به لحاظ ظاهری، چه به لحاظ رفتار و اخلاق و    فردی که مدال افتخار ایثارگری را دارد باید تعهد و وفاداری خود را نسبت به آن نشان دهد و 

دار اند، خدشهچه به لحاظ علمی واقعاً نمونه و الگو باشد و تلاش کند تا پیام و رسالتی که ایثارگران ما، برای آن سلامتی یا جان خود را فدا کرده

 .نشود

ی دیگر دانشجویان برشمرد و گفت: جریانی که منجر به پیروزی  فه رئیس دانشگاه توجه ویژه به مسائل روز و کسب آمادگی برای آینده را وظی

های اجتماعی جهان نبود و در روزگاری که بشریت هرروز در گرداب انقلاب اسلامی شد؛ یک جریان ساده و معمولی اجتماعی مثل سایر جنبش

نویسندگان مطرح غربی، انقلاب اسلامی، ضد حمله خدا    رفت؛ یک تحول اساسی در نظام جهانی بود تا حدی که به تعبیر یکی ازمادیات فرومی

وی با بیان اینکه یادمان نرود که ما برای معنویات انقلاب کردیم؛ گفت: نسل ایثارگر ابتدای انقلاب در جنگ تحمیلی علیرغم   .به جهان مادی بود
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  درایت  آمد،   وجود  به  کشور  مدیریت  در  اشکالاتی  جودباو  نیز  جنگ  از  پس    همه مشکلات و کمبود امکانات، یک امر »نشدنی« را »شدنی« کرد

 .داد عبور سخت هایگردنه  این  از را اسلامی   انقلاب که  بود خواص برخی بصیرت و رهبری معظم مقام

جدید  دکتر قناعتی با اشاره به اینکه نسل کنونی مدیران انقلاب در شرف بازنشستگی و ترک سکان مدیریت کشور است؛ بر لزوم آمادگی نسل  

های امثال پدران شما، این امانت تا به امروز رشد کرده و به اینجا رسیده است و برای تصدی مدیریت در سطح کلان تأکید کرد و گفت: با تلاش 

، »خودسازی« ترین جنبهشما برای اینکه بتوانید این امانت و این دین را ادا کنید؛ نیاز است که در چند جنبه خود را آماده کنید که اولین و مهم

های معنوی خود  است؛ یعنی باید با نماز اول وقت، با محافظت از چشم و زبان و به تعبیر علما با مشارطه، مراقبه و محاسبه، برای ارتقای ظرفیت 

تمام لحظات عمر خود    کند زیرا اعتقاد دارد که در روز قیامت بابت لحظه از عمر خود را تلف نمی ریزی کنید و بدانید انسان مؤمن حتی یک برنامه 

های لازم مدیریت را جنبه دیگری از آمادگی برای مدیریت عنوان کرد و افزود: عرصه مدیریت کشور شدیداً  وی کسب مهارت.باید پاسخگو باشد

ن، انسانی که  به افراد دلسوز، متخصص و متعهد نیاز دارد و مسئله کسب تخصص برای امثال شما یک امر واجب است زیرا به تعبیر شهید چمرا

وی افزود: من باور قلبی و شهودی دارم که این کشور، صاحب دارد و هر    .پذیرد و تخصص لازم را ندارد، درواقع تعهد هم نداردمسئولیتی را می

بود   عصر )عج( خواهدشخصی در هر جایگاهی اگر خالصانه و برای رضای خدا به مردم خدمت کند؛ مشمول عنایات خاص خداوند و حضرت ولی

 .کند که همیشه، سربلند، شاد، قدرتمند و استوار خواهد بودو خداوند به زندگی او برکاتی عنایت می

دانم و رئیس دانشگاه در خاتمه با آرزوی توفیق روزافزون برای همه دانشجویان خانواده ایثارگران دانشگاه گفت: همه شما را مثل فرزندان خود می

 دانشگاه   تیم  و  نکنم  دریغ  کمکی  هر  از  –  دارمعهده  بر  روزها  این  که  مسئولیتی  از  خارج  –کلی برای شما به وجود آمد  دانم هر جا مشوظیفه خود می 

تک شما بر تارک علم، فرهنگ و مدیریت  خواهم نام تکگردن ماست را ادا کنیم و از خدا می  بر  که  دینی  تا  کند  مراقبت  شما  از  داندمی  خود  وظیفه

 .کشور بدرخشد و باعث افتخار خانواده ایثارگران دانشگاه باشید

 

 مراسم یادبود شهید مدافع سلامت بیمارستان ضیائیان شهید داود غفاری برگزار شد

یمارستان ضیائیان شهید داود غفاری مراسمی در شب ولادت حضرت زینب )س( در  با حضور خانواده معظم شهید مدافع سلامت ب 

 .برگزار شد  1۷مقبره شهدای گمنام در منطقه  

 

هم    1400   آذر  18  پنجشنبه  روز به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بیمارستان ضیائیان، به مناسبت ولادت حضرت زینب)س(  

نشینی با شهدای منطقه ابوذر که اختصاص داشت به شهید داود غفاری شهید مدافع سلامت بیمارستان ضیائیان با حضور خانواده معظم آن شهید  
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در این مراسم مدیحه سرایی و مولودی خوانی توسط کربلایی ها امیرعلی حسینخانی،    و کادر درمان و کارکنان بیمارستان ضیائیان برگزار شد. 

 سن پیغامی، امیر مهدی عسگری و سید جواد دبیری انجام شد. ح

 

 پویش دانشجویی اهدای خون دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار می شود 

معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران با همکاری دانشکده پیراپزشکی، پویش اهدای خون دانشجویان را با  

 .زندگی« برگزار می کنند عنوان »اهدای خون، اهدای 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، براین اساس، تمامی متقاضیان برای شرکت در این پویش   

واقع در خیابان وصال بالاتر در مرکز انتقال خون وصال  12تا  10از ساعت  1400آذر  1۳یش روز شنبه پو این همچنین، .کنند نام ثبتمی توانند 

 دانشکده پیراپزشکی خواهد بود.  1از خیابان طالقانی، برگزار می شود و حرکت شرکت کنندگان در زمان اعلام شده از مقابل ساختمان شماره 
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 رتبه بندی علمی در سطح ملی و جهانی
 مصاحبه با دستیاران برتر بیمارستان شریعتی در آزمون بورد 

دستیار تخصصی طب فیزیکی و توانبخشی بیمارستان شریعتی ویزیت بیماران و آموزش مجازی در دوران کرونا را یک فرصت  

دکتر نسترن مقبولی دستیار تخصصی طب فیزیکی و توانبخشی بیمارستان شریعتی رتبه پنج درصد برتر آزمون آزمون بورد  .  دانست

 .را کسب کرد 1400تخصصی سال 

 

وابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، دکترنسترن مقبولی دستیار تخصصی طب فیزیکی و توانبخشی بیمارستان  به گزارش ر

ای با روابط عمومی بیمارستان شریعتی از مسیر این  را کسب کرد در مصاحبه   1400شریعتی که رتبه پنج درصد برتر آزمون بورد تخصصی سال  

 :موفقیت گفت

 :کتر مقبولی ضمن عرض تبریک برای این موفقیت، از خودتون و سوابق تحصیلی تون بفرمایید خانم د

، و در  88متولد شیراز هستم و اصالتاً اهل تبریز، متاهل هستم ولی فرزند ندارم. دوره عمومی را در دانشگاه علوم پزشکی تهران گذراندم، ورودی  

های علمی در کشور داشتم و دانشجوی نمونه دانشگاه در حیطه آموزشی و ارتقای  طلا در المپیادهای نقره و آموزی و دانشجویی مدالدوره دانش 

 .ام. امسال رتبه دوم کشوری در آزمون بورد تخصصی طب فیزیکی و توانبخشی رو کسب کردمخدمات سلامت بوده 

 

 کسب این رتبه آسان بود؟

 خیر

 

 کسب کنید؟ ی برترآزمون بورد رو کردید رتبه آیا فکر می 

 بله

 ی دستیاری را به موفقیت در آزمون بورد برسونه؟تونه یک دانشجوی دورهبه نظر شما چه عواملی می 

اش این هست که مریض خوب دیده باشیم و در محیط درمانی تلاش کنیم اما این موارد کنم برای موفقیت در امتحان بورد لازمه من فکر می 

ها رو مطالعه کرد. با مدل سؤال دادن ها تسلط کامل داشت. سطر به سطر خود رفرنس ب خوند و به رفرنس کافی نیست. باید درس هم خیلی خو 
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های دیگر، آشنا شد. کسی ممکن است بیمار خوب ببیند اما رتبه بورد نباشد. لازم هست برای کسب رتبه بورد  اساتید هیئت بورد، حتی از دانشگاه 

 .م در نظر گرفته شودهمه این مواردی که اشاره کردم با ه 

 

 ریزی کردین؟ برای درس خوندن در دوره دستیاری چطور برنامه 

هایی های آن محیط را یاد گرفتم. حتی در درس خوندن هم قسمتدر این سه سال، سال اول چون وارد محیط تخصصی جدید شده بودم، صرفاً باید 

ها داشته ی خوبی از آن های تکست رو بخونم و خلاصهریزی کردم که کتاببعد برنامه که یک فرد تازه وارد باید بداند خوندم ولی از سال دوم به 

های ما  ی خوب نوشتن هم خیلی مهم بود. مورد دیگر این که سال آخر بسیاری از رفرنسهای ما حجم زیادی دارند، خلاصه باشم و چون کتاب 

ی مدل یادگیری خاصی داره اما من به نظرم سؤال زدن اهمیت داشت، خلاصه  عوض شد و مجبور شدیم مواردی رو از اول بخونیم. البته هر کس

 .دهنددور هم بخونی تا با جزئیات متن کتاب آشنا بشی چون از جزئیات کم سؤال نمی  6یا  5های زیاد خوندن. شاید لازم بود نوشتن و تعداد دور 

 

 چه افرادی در موفقیت شما سهم داشتن؟ 

تادانم همه اونایی که تجربشون رو در اختیار من گذاشتن و این فقط شامل مسائل درسی هم نیست. از خیلی از اساتید  کنم از تمامی استشکر می

 .کنمکنم. به علاوه از همسر عزیزم که همواره حامی و همراه من بودند، تشکر می درس اخلاق یاد گرفتم و از همه شون تشکر می 

 

 هایی باید داشته باشه؟ کنید یک پزشک متخصص چه ویژگی فکر می 

کنم افرادی که در یک حرفه مشغول به دانم یعنی به عنوان یک حرفه، جدای از معلمی و قضاوت و... نیست. فکر می من پزشکی را یک حرفه می

اند اصول پروفشنال را آماده کردهفعالیت هستند، علاوه بر ارایه خام خدمت مربوطه، باید توجه زیادی به چگونگی ارایه آن خدمت هم داشته باشند.  

برای همین مورد. البته که عمل به این اصول همیشه ممکن نیست و در مراکز شلوغ و شرایط کنونی واقعاً سخت هست، ولی بد نیست صرفاً این 

 .ها در ذهن ما وجود داشته باشد دغدغه

هایی برای شما داشت و  ها و چه سختی ها چه دستاوردین، این بحران های کرونا گذروندشما بخش زیادی از دوران دستیاری تون رو در بحران 

های از آن جا که رشته ما ماهیت الکتیو داره با اومدن کرونا آموزش ما واقعاً تحت تأثیر قرارگرفت و مراجعه بیماران به بخش   چگونه فائق اومدین؟

های دیگه مراجعه کنم و این کمبود ویزیت بیمار را جبران کنم. البته همین تان ما کمتر شد. من تصمیم گرفتم خودم برای دیدن بیماران به بیمارس

 .کندهای بالینی به من خیلی کمک میگیریکار باعث شد با طرز تفکر اساتید و افراد مختلف آشنا شوم و این موضوع در تصمیم

های آموزشی ها و کارگاههای معتبر کلاسکه خیلی از دانشگاههای آموزشی مجازی بود  فرصت دیگری که کووید ایجاد کرد استفاده از برنامه 

از دوره تونستم در خیلی  بود. همچنین  ایجاد کردند که بسیار مفید  رایگان  بینآنلاین و  به صورت آنلاین شرکت کنم که فرصت های  المللی، 

 .المللی من را هم افزایش دادارتباطات بین 

 بخواهید بهترکنید، اون چیه؟ در روند تحصیلی تون اگر یک چیز رو 

ی ما وسیع و نوپا هست و از تمام امکاناتی که در این دانشگاه کنم کاری مونده باشه که نکرده باشم. چون رشته راستش به لحاظ آموزشی فکر نمی

انگیزگی در بین دانشجویان به  و بی  امیدیکنه فضای ناها بوده سعی کردم حداکثر استفاده را ببرم. اما چیزی که اذیتم می و حتی دیگر دانشگاه

توان کرد. قطعاً علل  کنم که چه کاری میکنن. همیشه به این فکر میخصوص دستیاران هست انگار برای تمام شدن و رفتن لحظه شماری می

یاد که این همه اساتید و  میحیفم   "یابی آن هم توسط افراد متخصص امر باید انجام شود. بالاخره صورت مسأله این هست  متعددی دارد و علت 

 " .امکانات خوب در دانشگاه هست و متأسفانه انگیزه استفاده ازشون نیست

 

 اید؟سال آینده شما رو ببینیم چه مسیری رو طی کرده  10اگر 
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ارتباط باشم و استانداردی   ها دربینم. دوست دارم با دانشجوعلاقه به کار آکادمیک و آموزش دارم و در نتیجه خودم رو در کسوت هیأت علمی می

های دانشگاهی بهتر قابل رسد این موارد در محیطکه مد نظرم هست اینه که در درمان به روز باشم و مطالعه داشته باشم، در نتیجه به نظر می 

 .دستیابی هست

 .های بیشتر دارم از این که در مصاحبه شرکت کردین ممنونم. براتون آرزوی سلامت و موفقیت 

 

 تاجیک: آشنایی و آگاهی نسبت به تجربه های پیشینیان بسیار حائز اهمیت است نرگس

نرگس تاجیک، پژوهشگر جوان برتر رشته تاریخ پزشکی دومین جشنواره طب ایرانی گفت: مهمترین شاخص یک پژوهشگر در  

 .فعالیت و پژوهش های به روز جهانی استدرجه اول مطالعه بسیار و در گام بعدی ارتباط با جوامع بین المللی و اطلاع از 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، نرگس تاجیک، دانشجوی دکترای رشته تاریخ علوم پزشکی دانشکده  

شته تاریخ علوم پزشکی برگزیده  طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در دومین جشنواره طب ایرانی به عنوان »پژوهشگر جوان برتر« در ر

 روابط عمومی دانشکده طب ایرانی به همین مناسبت، گفتگویی با وی داشته است که در ادامه می خوانید. .شد

 .خانم تاجیک لطفا خودتان را معرفی کنید و از پیشینه فعالیتهای خود بگویید 

تهران هستم. در رابطه با پیشینه فعالیت های اینجانب باید عرض کنم به  بنده دانشجوی دکتری رشته تاریخ علوم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی 

های عنوان نمونه در دوران دانشجویی دبیر انجمن جهانی تاریخ داروسازی در ایران در بخش دانشجویی بودم و در آن دوران فعالیت ها و کارگاه  

برگزار شد،    98للی تاریخ پزشکی در ایران و اسلام که در آذر ماه سال  خوبی برگزار کردیم. در حوزه تاریخ پزشکی در دومین همایش بین الم

همکاری داشتم و خدا را شاکرم که موفق به کسب مقام برتر در بخش پوستر در این همایش شدم. در حال حاضر در حال پژوهش و تدریس در  

 حوزه تاریخ پزشکی هستم.

 

 کی تهران از سوی شما چه بوده است؟ دلیل انتخاب رشته تاریخ پزشکی و دانشگاه علوم پزش

د و با  با توجه به این که علوم پزشکی رشته تجربی است، بنابراین آشنایی و آگاهی نسبت به تجربه های پیشینیان می تواند بسیار حائز اهمیت باش

دو چندان می کند. از سوی دیگر تاریخ پزشکی در نظر گرفتن این نکته که تاریخ پزشکی در کشور ما سابقه چند هزار ساله دارد اهمیت این رشته را  

کته  رشته بسیار گسترده و جذابی است که شما در تمام حوزه های مرتبط با پزشکی می توانید پژوهش انجام دهید. در ایران هم با توجه به این ن

است و در تمامی حوزه ها بسیار کم کار شده است و از طرف دیگر با نگاه به کشورهای همسایه که با وجود این نوپ  ای  رشته  پزشکی  تاریخ که  
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ن راه  که از پیشینه و هویت چندانی برخوردار نیستند ولی در این راستا و ایجاد هویت برای کشور خود تلاش می کنند، بر خود لازم دانستم در ای

 نشگاه ها در این حوزه هم دانشگاه علوم پزشکی تهران است که به لطف خدا مورد پذیرش این دانشگاه قرار گرفتم. یکی از برترین دا  وارد شوم.

 

 است؟  کرده پیدا  تحقق میزان  چه تا شما اهداف  و داشتید نظر  در رشته این از  اندازی  چشم چه 

ایرانی و معرفی پزشکان نامی ایران و نوآوری های آنها به جهانیان  با توجه به فرصت ها و موقعیت های زیاد این رشته و شناساندن مکتب طب  

 هنوز در ابتدای این راه هستیم و امید وارم با عنایت خداوند به این اهداف برسیم.

 

شما به عنوان پژوهشگر جوان برتر در رشته تاریخ پزشکی در دومین جشنواره طب ایرانی برگزیده شدید. چه معیارهایی برای این  

 انتخاب وجود داشت و چه عواملی در برگزیده شدن شما دخیل بود؟ 

 م.همیشه سعی کردم حداکثر توانم را در راستای کارهای پژوهشی در این حوزه به کار بگیرم و این موفقیت را نتیجه تلاش این چند سال می دان

 

 وفقیت چه مسیری را طی کردید؟ به نظر شما شاخص ها و ویژگی های پژوهشگر موفق چیست و شما برای کسب این م

شه همان طور که خدمتتون عرض کردم من تقریبا تمام وقتم را برای این رشته و رسیدن به اهدافم در این حوزه به کارگرفتم و در این راستا نق

کارگاه های توان افزایی  راهی را برای خودم ترسیم کردم که برای رسیدن به آن، مقدماتش را که کسب مهارت در راستای پژوهش و شرکت در  

در حوزه پژوهش و تاریخ پزشکی می دانم، گذراندم و به نظرم مهمترین شاخص یک پژوهشگر در درجه اول مطالعه بسیار و در گام بعدی ارتباط  

  با جوامع بین المللی و اطلاع از فعالیت و پژوهش های به روز جهانی است.

 

 را چگونه ارزیابی می کنید؟  جایگاه کنونی پژوهش در رشته تاریخ پزشکی

  ما درسال های گذشته شاهد کارهای خوبی در این حوزه بودیم ولی با توجه به ظرفیت رشته، بسیار اندک است و امیدوارم پژوهشگران این حوزه 

ه شدن رشته تاریخ پزشکی در  بیش از پیش تلاش خود را در این عرصه به کار ببرند و شاهد روند رو به رشد پژوهش ها و به دنبال آن، بیشتر دید

 عرصه ملی و بین الملل باشیم. 

 

 مهمترین چالش های کنونی در جامعه علمی کشور در حوزه تاریخ پزشکی از نگاه شما چیست؟ 

دکتری تا  به نظرم بی مهری بعضی از مسئولین محترم به این رشته و نبود آینده شغلی مشخص در درجه اول و عدم پذیرش دانشجو در مقطع  

ر سال جاری یکی از بزرگترین مشکلات بوده و هست که خوشبختانه به همت اساتید این رشته و پذیرش دکتری ما شاهد ایجاد امید و انگیزه بیشت

 از قبل در بین دانشجویان و پژوهشگران این حوزه هستیم.

 

 ی می کنید؟روند اجرایی و چگونگی برگزاری دومین جشنواره طب ایرانی را چطور ارزیاب

می  در درجه اول از تمامی بزرگوارانی که به منظور برگزاری هرچه بهتر این جشنواره به خصوص دبیر محترم جشنواره سرکار خانم دکتر روجا رحی

ش  رئیس محترم دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران تلاش کردند، تشکر می کنم. از روند برگزاری جشنواره، به خصوص در بخ

به  توضیح روند برگزاری و انتخاب برگزیدگان جشنواره هویدا بود که دست اندرکاران جشنواره تمام تلاش خود را برای هر چه بهتر برگزاری آن  

ی اکار گرفته بودند. قطعا برگزاری چنین جشنواره هایی کاری بس دشوار است امیدوارم در سال های آتی برگزار کنندگان محترم با کسب تجربه ه

 پیشین بر شکوه آن بیفزایند. 

 

 نقش برگزاری چنین جشنواره هایی را در ارتقای جایگاه رشته تاریخ پزشکی چطور می بینید؟ 
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ی  قطعا این گونه کارها نقش به سزایی در ایجاد انگیزه در محققان و دانشجویان در حوزه های مختلف طب ایرانی خواهد داشت و باعث رشد آن م

 بیشتر و انتخاب با معیارهای سخت گیرانه تری صورت بگیرد به شکوفایی و بلوغ این حوزه کمک می کند.   شود و هر چه رقابت

 

 دارید؟ اهدافی  و برنامه چه آینده برای

از ذخایر  امیدوارم با عنایت پروردگار بتوانم در مسیری که در پیش رو دارم و خدمت به رشته ام موفق باشم. با توجه به این امر که تاریخ و هویت  

 یک کشور است، امیدوارم در این راستا گام های مستمری بردارم.

 

 برای کلام آخر، سخنی دارید؟ 

لی و  امیدوارم جوانان و پژوهشگران سرزمینم فرصت هایی که در اختیار گذاشته شده را در جهت ارتقاء این رشته به کار گیرند و بتوانیم با همد

 یزمان ایران را در حوزه پزشکی درعرصه های ملی و بین المللی به نمایش بگذاریم.همکاری، تاریخ پر افتخار کشور عز

 

 دکتر محمدصادق عادل مهربان: دانشجوی خوب؛ دانشجوی اخلاق مدار، عالم، نقاد، مطالبه گر و شجاع است

پیشرفت طب ایرانی باید در حیطه  دکتر عادل مهربان، دانشجوی برتر رشته طب ایرانی دومین جشنواره طب ایرانی گفت: برای  

ارائه   از  نترسیدن  و  مدیریتی  سازوکارهای  ایجاد  بالینی،  تحقیقاتی  های  طرح  بیماران،  درمان  و  بالینی  علم  چون  مختلفی  های 

 .دستاوردها، تلاش کرد

 

دانشجوی دکترای تخصصی طب   به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، دکتر محمدصادق عادل مهربان،

ایرانی«   برتر رشته طب  به عنوان »دانشجوی  ایرانی  ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران و رتبه نخست آزمون جامع، در دومین جشنواره طب 

 .برگزیده شد

 روابط عمومی دانشکده طب ایرانی به همین مناسبت، گفتگویی با وی داشته است که در ادامه می خوانید. 

 .خودتان را معرفی کنید و از پیشینه فعالیتهای خود بگویید لطفا

محمد صادق عادل مهربان هستم. پزشکی عمومی را در اصفهان خوانده ام و در حال حاضر سومین سال دوره تخصصی طب سنتی را می گذرانم.  

ل فعالیت در کمیته ها و گروه های مختلف و کارهای  سال و نیمه به نام حانیه دارم. در دوره پزشکی عمومی خیلی اه  2متأهل هستم و یک دختر  

، در راستای بهبود جایگاه طب سنتی، این گونه فعالیت ها را هم شروع کردم. دبیر کمیته توسعه PhD پژوهشی گوناگون نبودم اما با شروع دوره
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شروع دوره دکترا خیلی کمتر فرصت می کنم   آموزش و شورای صنفی دانشکده هستم. عضو یکی از مراکز فرهنگی شهر اصفهان هم هستم که با

 .به آنجا سر بزنم

 

 دلیل انتخاب رشته طب ایرانی و دانشگاه علوم پزشکی تهران از سوی شما چه بوده است؟ 

پیدا نمی کرد یکی از اتفاقاتِ شروع آشنایی من با طب سنتی یک بیماری پوستی بود که خودم به آن دچار شده بودم و با داروهای طب رایج بهبود  

در    اما با مراجعه به طب سنتی تقریبا برطرف شد. در حین گذراندن دوره پزشکی عمومی، به بیماری ها و مسائلی بر می خوردم که راه حل مناسبی

انداز جدید با    طب رایج برای آن ها وجود نداشت، اما آشنایی با طب سنتی ایرانی چشم انداز جدیدی را در مقابل چشمان من باز کرد و این چشم

زتر  ورود تخصصی ام به این رشته و آشنایی با سایر روش ها و مکاتب طبی، هم ازنظر ایمنی و اثربخشی و هم تنوع راه های درمان، خیلی خیلی با

یل بود که دیدی که  وقتی که می خواستم این رشته را برای دوره تخصص انتخاب کنم تقریبا همه اطرافیانم مخالف بودند، که البته به این دل شد.

به    من نسبت به این رشته داشتم را آنها نداشتند. اما با ورود من به این رشته و افزایش آگاهی شان نظرشان کامل عوض شد. دانشگاه تهران را

 .گاه حضور داشتنداین دلیل انتخاب کردم که یکی از دانشگاه هایی بود که تعداد زیادی از اساتید برجسته و ممتاز این رشته، در این دانش

 

 چه چشم اندازی از این رشته در نظر داشتید و اهداف شما تا چه میزان تحقق پیدا کرده است؟ 

پیدا من با هدف مشارکت در تحقق تمدن ایرانی اسلامی به این رشته پا گذاشته ام تا هم پتانسیل علمی قرار گرفتن در جایگاه های موردنیاز را  

ش این علم، به ساماندهی نظام سلامت مد نظر کمک کنم. البته که به تنهایی نمی توانم این دیوار بلند را بسازم اما کنم و هم با تولید و گستر

 .تمام تلاشم این است که گزینه مطلوب و کارآمدی برای تشکیل آن باشم. البته که راه بسیار طولانی است و تلاش بسیار زیادی می طلبد

 

رشته طب ایرانی در دومین جشنواره طب ایرانی برگزیده شدید. چه معیارهایی برای این انتخاب  شما به عنوان دانشجوی برتر  

 وجود داشت و چه عواملی در برگزیده شدن شما دخیل بود؟ 

ایشان بخ نه.  نه؟ که گفتم  یا  از جشنواره و شرایطش خبر دارم  به من گفتند که  از دوستانم  نداشتم. یکی  را  ش  من قصد شرکت در جشنواره 

دانشجوی برتر را به من معرفی کردند و من از روی تفنن در این بخش شرکت کردم! حقیقتا امیدی هم به کسب این مقام نداشتم. در بخش  

ی دانشجوی برتر، حیطه های مختلفی بررسی می شد. از میانگین نمرات کارنامه تحصیلی گرفته تا پیشینه تدریس، فعالیت های دانشجویی و فرهنگ

ف بودهنری،  موارد  این  شامل  بودم  کرده  ارسال  جشنواره  برای  بنده  که  ای  پیشینه  مسائل.  دست  این  از  و  جهادی  های    2  رتبه   :عالیت 

رشته طب سنتی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی    1۳98، رتبه یک دانشجویان ورودی  1۳98رشته طب سنتی در سال   PhD آزمون

در    19.75تبه یک آزمون جامع رشته طب سنتی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران با نمره  ، ر1400در    19.12تهران با معدل  

، مشارکت در تدریس درس روش تحقیق دانشجویان کارشناسی ارشد تاریخ پزشکی دانشکده طب  MHLE آزمون زبان  77، نمره  1400شهریور  

شورای صنفی دانشکده طب ایرانی و عضو شورای صنفی مرکزی دانشگاه علوم پزشکی  ، دبیر  1400ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال  

دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال های  EDC ، دبیر کمیته توسعه آموزش دانشکده طب ایرانی و عضو شورای مرکزی1400تهران در سال  

ته تیراندازی در المپیاد های ورزشی دانشگاه های علوم پزشکی  مدال نقره و یک مدال برنز در رش  ۳مدال طلا،    2، کسب عناوین  1400و  1۳99

 کشور. 

 به نظر شما شاخص ها و ویژگی های دانشجوی موفق چیست؟ 

دارا  به نظرم دانشجو با غیر دانشجو تفاوت خاصی ندارد. به این سبب که هر صفتی را که خواستم بیان کنم، دیدم همه انسان ها باید آن صفت را 

ق  لاباشند. دانشجوی خوب، دانشجوی اخلاق مدار، عالم، نقاد، مطالبه گر و شجاع است. البته ویژگی که زیاد است! انسان تا خودش آدم خوب و اخ

نداشته    مندی نباشد، اثری که در پیرامون به جا می گذارد اثر خوبی نخواهد بود و هر کس در هر جایگاهی هم که قرار می گیرد، اگر علم آن کار را

تی در هیچ باشد هرچقدر هم آدم اخلاق مداری باشد باعث فساد خواهد شد. اگر نقاد )ایراد گیر نه، نقاد( نباشیم و بی تفاوت باشیم، هیچ پیشرف
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رفتی  زمینه ای نخواهیم داشت و اگر تغییرات را از مرجع مورد نظر مطالبه نکنیم و از عواقب احتمالی اش بترسیم، پس کی پیشرفت کنیم؟ هیچ پیش

 .شدبی هزینه نیست و نباید از این هزینه کردن هم ترسید. چون ستانده خیلی بیشتر از داده خواهد بود و در مجموع رشد حاصل خواهد 

 

 شما رتبه نخست آزمون جامع را کسب کردید، برای کسب این موفقیت چه مسیری را طی کردید؟ 

شغلی که برای خودشان متصور هستند، مسیر تحصیلی خود را ترسیم کنند   -دانشجویان در این مقطع تحصیلی باید با توجه به چشم انداز تحصیلی

ل های تحصیلی خود تنظیم کنند. اگر بخواهم ساعات تحصیلی خود را درصدبندی کنم، طی و براساس آن حیطه فعالیت های خود را در طول سا

درصد به کارهای مرتبط با پژوهش )اعم از شرکت در کارگاه های آموزشی مرتبط با پژوهش، مشارکت در پروژه های تحقیقاتی،    50یک سال اخیر  

 .ه فعالیت های متفرقه مرتبط با طب سنتی پرداخته امدرصد ب 20درصد به مطالعه دروس و  ۳0نوشتن مقاله و ...(، 

 

چیست؟ آن  بهتر  پیشرفت  برای  شما  پیشنهاد  و  کنید؟  می  ارزیابی  چگونه  را  ایرانی  طب  آکادمیک  و  علمی   جایگاه 

این حال طی همین سال ها با توجه به این که از شروع این رشته در دانشگاه سال های زیادی نمی گذرد، خیلی نمی توان انتظار بالایی داشت. با  

دی  طب ایرانی دستاوردهای بسیار ارزشمندی داشته است و توانسته است در جامعه علمی جایگاه مطلوبی را کسب کند. در نهایت با توجه به کارآم

پذیرش  به  مجبور  نزدیک  آینده  در  ناخواه  خواه  هم  کنند  می  مخالفت  ایرانی  طب  با  غرض  با  که  افرادی  سایر  ایرانی،  هستند  طب   .آن 

ترسیدن  اما برای پیشرفت باید در حیطه های مختلفی چون علم بالینی و درمان بیماران، طرح های تحقیقاتی بالینی، ایجاد سازوکارهای مدیریتی و ن

رفت به راحتی میسر از ارائه دستاوردها تلاش کرد. مهم تر از همه این است که اگر نیتمان را نیت خوبی قرار دهیم، به لطف خداوند مسیرهای پیش

 .خواهد شد

 مهمترین چالش های کنونی در جامعه علمی کشور در حوزه طب ایرانی از نگاه شما چیست؟ 

مخالفت غیرعلمی بخشی از بدنه سیستم نظام سلامت با گسترش دانشگاهی طب ایرانی و ورود کامل آن به نظام سلامت، عدم معرفی درست و  

دانشجویان دوره پزشکی عمومی برای ادامه تحصیل نیروهای جوان و پرانرژی در این رشته، عدم تخصیص    مناسب طب ایرانی و مزایای آن به

زشکان  پ  دانستن  یکسان  و  حوزه  این  به   صلاحیت   فاقد  افراد  و   غیرپزشکان   ورود  با   برخورد   عدم   بالینی،   پژوهشی  های  فعالیت  به   کافی بودجه  

 اسلامی و حجامت کاران و عطاری ها و گاه عدم انسجام در خود بدنه آکادمیک طب سنتی. متخصص طب سنتی با گروه های مختلف طب 

 روند اجرایی و چگونگی برگزاری دومین جشنواره طب ایرانی را چطور ارزیابی می کنید؟

تم و در آخرین لحظات به نظر من اطلاع رسانی و جذب مشارکت خیلی خوب انجام نشد. من خودم اصلا اطلاع کامل، رغبت و قصد شرکت نداش

تری ثبت نام کردم. روند اجرای اختتامیه بسیار خوب بود. برای جشنواره های آتی بهتر است جهت افزایش مشارکت اقدامات بیشتر و با کیفیت بالا

 .انجام شود

 نقش برگزاری چنین جشنواره هایی را در ارتقای جایگاه طب ایرانی چطور می بینید؟ 

ژه اگر از چهره های برتر علمی در این رشته و سایر رشته های تخصصی در مسیر برگزاری این رویدادها مثل داوری و  بسیار خوب است. به وی

  برگزاری اختتامیه استفاده شود، فرصت خوبی برای هویت بخشی به این رشته خواهد بود. همچنین از این طریق دانشجویان می توانند با افراد 

 .ملاقات داشته باشندشاخص این رشته آشنا شوند و 

 

 برای آینده چه برنامه ها و اهدافی دارید؟ 

در زمان تحصیل، افزایش سطح علمی و مهارت بالینی، پژوهش در حوزه طب سنتی و افزایش بازوهای ارتباطی با اساتید مجرب حوزه طب مکمل.  

تحقیقاتی یا هیات -این موضوع در قالب یک مرکز علمی پس از اتمام دوره تحصیل، بازگشت به اصفهان، ادامه مطالعات علمی و پژوهش در  

 علمی. تا خدا چه بخواهد! 

 دارید؟   سخنی برای کلام آخر،
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 ! سخن آخر را به دور از لفاظی و با کلمات عامیانه خودم می گویم، سخن آخر است دیگر 

بود. انتظارش را نداشتم. چرا دروغ بگویم؟ کمی خوشحال هم وقتی که پیامک نتیجه شرکت درجشنواره آمد، هم خنده ام گرفت و هم برایم جالب  

ن می شدم. چرا بگویم برایم تفاوتی نداشت؟ من هم آدم هستم! نمی خواهم ژست انقطاع از دنیا و مافیها بگیرم! ته دلم خوشحال شدم! اما به یقی

رگزیده شدنم به پدرم و همسرم دادم. این بالا بردن های اعتباری توانم بگویم که خوشحال شدنم برای خودم کمتر بود، تا برای پیامی که درمورد ب

شحالی  برایم ارزش و اهمیتی ندارد. این را هم از ته دلم می گویم، همان طور که آن خوشحالی را به واقع گفتم. آنچه این نتیجه برایم داشت، خو

سم تجلیل در وزارت بهداشت برگزار می شود. شک داشتم که بیایند اما پدرم بود. برایشان پیام فرستادم که برگزیده شدم و اطلاع دادم که مرا

دم آمدند. خیلی خوشحالم که خوشحال بودند، بعد از این همه ناراحتی ناشی از فوت پدربزرگ و مادرم در یک سال اخیر. بعد از اهدای تندیس دی

  خالی   مامان  جای  چقدر .ست پدر را بوسیدم و محکم در دستانم گرفتمکه گریه می کنند. می دانم برای چه بود؟ برای جای خالی مادرم. رفتم د 

 ! بدانید را مادرهایتان حضور قدر! بشود خوشحال که بود

 

 مصاحبه با دستیاران برتر بیمارستان شریعتی در آزمون بورد 

ای بهتر  دوباره برای آینده دکتر محسن اعتباری دستیار تخصصی جراحی عمومی بیمارستان شریعتی کسب رتبه برتر را شروعی  

درصد برترآزمون بورد تخصصی سال  10دکتر محسن اعتباری دستیار تخصصی جراحی عمومی بیمارستان شریعتی رتبه   . دانست

 .را کسب کرد 1400

 

اعتباری دستیار تخصصی جراحی عمومی بیمارستان شریعتی، دکتر محسن  تهران  علوم پزشکی  دانشگاه  روابط عمومی  بیمارستان   به گزارش 

ای با روابط عمومی بیمارستان شریعتی از مسیر این  را کسب کرد در مصاحبه  1400شریعتی که رتبه ده درصد برتر آزمون بورد تخصصی سال  

 گوید: موفقیت می

 ضمن تبریک ، خودتان را معرفی بفرمایید؟ 

 عمومی   جراحی  بورد  درصد  ده  رتبه  کسب  به  موفق  که  تهران  دانشگاه  از  عمومی  پزشک  التحصیل  فارغ  مجرد،  یزد،  اهل  هستم،  اعتباری  محسن 

 .شدم

 

 کسب این رتبه آسان بود؟

 مسلما کسب هیچ رتبه ای آسان نیست،و بخصوص رقابت در این سطح سخت تر هم خواهد بود. 
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 آیا فکر می کردید رتبه ی برترآزمون بورد رو کسب کنید؟ 

 رتبه کسب کنم ولی رویای آن را داشتم و دلیلی نمی دیدم که تلاش نکنم نه واقعیتش فکر نمی کردم بتونم  

 

 به نظر شما چه عواملی می تونه یک دانشجوی دوره ی دستیاری را به موفقیت در آزمون بورد برسونه ؟

 رس خوندن و توکل بخدا کردند فقط 

 

 چه افرادی در موفقیت شما سهم داشتند؟ 

زنم ولی چون این رو به عینه تجربه کردم میگم، خدا اونجایی که هیچ آدمی باورت نداره و بهت امید ندارند و  نمیخوام شعاری و کلیشه ای حرف ب

حتی برای قبول شدنت اما و اگر میارن، می تونه کاری کنه که از فرش به عرش برسی، توکل بخدا و دعای خیر پدر و مادر می تونه معجزه 

 بسیار  نیز  پارسال  بورد  رتبه  و  بیمارستان  همین  سابق  های   رزیدنت  چیف  از  لطیف  دکتر  های  راهنمایی  و  راهکارها  که  بگم  باید  را  اینم  البته کنه.

 .کنم می تشکر  ایشون از جا وهمین بود کننده کمک

 

 فکر می کنید یک پزشک متخصص چه ویژگی هایی باید داشته باشه؟ 

 تعهد اخلاقی،سواد علمی و عملی 

 

دوران دستیاری تون رو در بحران های کرونا گذروندین، این بحران ها چه دستاوردها و چه سختی هایی برای  شما بخش زیادی از  

 شما داشت و چگونه فائق اومدین ؟

این بحران هیچ دستاوردی برای ما نداشت ، اتاق عمل های ما کنسل شد، طلایی ترین زمان ما برای آموزش عملی جراحی به ویزیت بیماران  

گذشت و بعضا مریض های جراحی شده بدلیل کرونا فوت شدند، قبل شک به هرعارضه جراحی باید بفکر کرونا می بودیم و یک سردرگمی    کرونایی

 کامل را در این مدت تجربه کردیم.

 

 در روند تحصیلی تون اگر یک چیز رو می تونستید بهترکنید چه کار می کردین ؟ 

ربه و آسیب به دوران تحصیل یک دستیار تخصصی میزنه، ناامیدی از آینده،مشکلات مالی و خستگی از  امید به آینده،چیزی که الان بیشترین ض

 کارهای بی مورد و بی فایده هست.

 

 سال آینده شما رو ببینیم چه مسیری رو طی کرده اید؟ 10اگر 

شروعی دوباره برای امید به آینده و تلاش برای  خیلی بستگی به شرایطی داره که قسمت اعظمش دست ما نیست ولی امیدوارم این رتبه نقطه  

 بهترین ها باشد. 

 های بیشتر دارم. از این که در مصاحبه شرکت کردین ممنونم. براتون آرزوی سلامت و موفقیت 
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های پزشکی فوتبال دکتر سیف برقی متخصص پزشکی ورزشی دانشگاه موفق به دریافت نشان برنز برترین

 آسیا شد 

سال فعالیت در حوزه    15پاس بیش از  برقی متخصص پزشکی ورزشی و دانشیار دانشگاه علوم پزشکی تهران، به دکتر توحید سیف  

 .های پزشکی فوتبال آسیا شدفوتبال کشور و آسیا، موفق به دریافت نشان برنز برترین 

 

ای برندگان سومین دوره جوایز پزشکی آسیا را معرفی کرد  نامهبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، کنفدراسیون فوتبال آسیا در  

 .شده استعنوان یکی از برگزیدگان اعلام که نام دکتر توحید سیف برقی نیز به 

عنوان مسئول کمیته کنترل دوپینگ فوتبال، رئیس کمیته پزشکی فدراسیون فوتبال، افسر پزشکی و دوپینگ کنفدراسیون  دکتر سیف برقی به 

  جوایز   این   براساس اعلام سایت رسمی فدراسیون فوتبال، .آسیا و فیفا و عضو کمیته پزشکی کنفدراسیون فوتبال آسیا فعالیت داشته است  فوتبال

 .شود، به برندگان اهدا خواهد شدندماه امسال در قطر برگزار میاسف  که آسیا فوتبال پزشکی  کنگره هفتمین برگزاری  حین مراسمی طی

 

المللی از معاونت پژوهشی پردیس کننده گرنت ثبت اختراع بینعلمی دریافتخستین عضو هیأتگفت وگو با ن

 الملل بین

 های نوآورانه و خلاق باشندساز خلق ثروت مشروع از اندیشهها باید زمینه دکتر شریف الحسینی: دانشگاه

الملل توسط  المللی معاونت پژوهشی پردیس بین سازی بین تجاریالمللی و موفقیت در  به بهانه اخذ نخستین گرنت ثبت اختراع بین 

های جراحی سینا، پای صحبت با این استاد برجسته  علمی مرکز تحقیقات تروما و پژوهش دکتر مهدی شریف الحسینی، عضو هیأت 

اختراع ابزار فشارنده یکطرفه نخاع و ثبت بین دانشگاه می  ر راستای درمان بیماران قطع  المللی آن، گام جدیدی دنشینیم که با 

 .نخاعی برداشته است
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کوشی و  ها سختبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین الملل، بسط یک ایده اولیه و رساندن آن به بازار، نیازمند سال

آمیز نخواهد کوشی نکنیم، فرجام کار موفقیتنی سخت شک اگر عشق و علاقه را چاشپشتکار با وجود فرازوفرودهای بسیار است در این مسیر بی 

شود، به نظر جادویی  ها، جرقه بسیاری از آنچه در دنیا به عنوان ابداع، اختراع و یا تبدیل یک ایده به واقعیت از آن یاد میدر کنار همه این  .بود

 .که آن را باور داشته باشندها در درون خود دارند و تنها کافی است است برگرفته از قدرتی که همه انسان 

تواند محرک این باورپذیری ای بالاتر از کاستن رنج بیماران و بخشیدن فرصتی دوباره برای زندگی نمی برای پزشکان و متخصصان شاید هیچ انگیزه 

ای به نام ابزار  اختراع وسیله   های جراحی سینا باباشد، راهی که دکتر مهدی شریف الحسینی، استادیار پژوهشی مرکز تحقیقات تروما و پژوهش 

برای درمان بیماران قطع نخاعی در آن قدم نهاده و موفق به ثبت   (Unilateral Spinal Cord Compression) فشارنده یکطرفه نخاع

یش موفق به  تحسین که مدتی پاختراعی قابل  .شده است  2020در سال   (USPTO) این اختراع در دفتر ثبت اختراعات و علائم تجاری آمریکا

دستورالعمل گرنت ثبت    .الملل شده استالمللی از معاونت پژوهشی پردیس بین سازی بین المللی و موفقیت در تجاریاخذ گرنت ثبت اختراع بین 

بینالمللی و موفقیت در تجاریاختراع بین اجرایی  2018المللی سال  سازی    علمی هیأت  عضو  نخستین  الحسینی  شریف  دکتر  و  شده   تدوین و 

 .خوانید گفتگویی کوتاه با این استاد دانشگاه استآنچه در ادامه می  .است کرده اخذ را گرنت  این  که است دانشگاه

 .آقای دکتر لطفاً خودتان را به صورت کامل معرفی بفرمایید 

یل پزشکی عمومی از دانشگاه علوم پزشکی  التحصدکتر مهدی شریف الحسینی، فارغ  .با سلام و سپاس از فرصتی که در اختیار من قرار دادید

 .کنماکنون به عنوان استادیار علوم اعصاب فعالیت میکاشان و متخصص علوم اعصاب از دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم و هم

 

 اید؟ علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران مشغول به فعالیت شده از چه زمانی به عنوان عضو هیأت 

های جراحی سینا وابسته به دانشگاه علوم پزشکی تهران به  علمی پژوهشی در مرکز تحقیقات تروما و پژوهشن هیأت به عنوا   96من از سال  

 .پژوهش و البته آموزش پژوهش مشغول هستم

 

  علمی و یا محقق دانشگاهی المللی به عنوان عضو هیأت های بین هایی که تاکنون در عرصهلطفاً به صورت اجمالی در خصوص فعالیت 

 .اید، توضیح بفرمایید داشته 

دهد و دوم مقولة کلی تروما که به  ام را تشکیل می فعالیت من در دو محور اصلی بوده و همچنان ادامه دارد. اول حوزة نوروتروما که علاقه اصلی

 .کنمسبب جایگاه سازمانی و عضویتم در یک مرکز تحقیقاتی با همین اسم و هدف وجودی، آن را دنبال می
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المللی هم استفاده کنم. این شکل از تعاملات، سه  ام از همکاران بین کنم سعی کردههای پژوهشی که تعریف میمورد نخست، در بیشتر پروژهدر  

شود شود، دوم اعتماد به نفسی که ایجاد می نظر نصیب من می حسن عمده دارد. نخست آنکه خیر و برکت و دانشی که بابت نفس گفتگو و تبادل

توانیم جایگاه بهتر و درخورتری  ن حیث که ما هم در دنیا حرف برای گفتن داریم و به شرط تأمین بعضی از ملزومات و شرایط، به راحتی میاز ای

است شده  سوگیری  دچار  واقعیات  یا  و  تبلیغات  برخی  واسطه  به  متأسفانه  که  خارجی  محققان  نگاه  اصلاح  سوم  و  باشیم   .داشته 

که یک مرکز تحقیقاتی مستقل در زمینه سلامت جهانی در  Institute for Health Metrics and Evaluation درباره حوزه دوم با

ها ام که الحق و الانصاف آوردة دانشی این جور همکاری ها داشته ها و مصدومیتهایی به ویژه در زمینه بار آسیب دانشگاه واشنگتن است همکاری

 .العاده استفوق

 .الملل شده است، توضیح بفرمایید المللی که منجر به اخذ گرنت از معاونت پژوهشی پردیس بین ثبت اختراع بین لطفاً در خصوص  

های ببینید بخش مهمی از دانش پزشکی از طریق مطالعات تجربی و به صورت خاص، پژوهش روی حیوانات به دست آمده است. در ارائه مدل

دل، پایایی و قابلیت تکرار داشته باشد. یعنی فرضاً هربار آزمایش روی حیوان تکرار شد یک جور آسیب  ترین نکته این است که این محیوانی مهم

ای انجام شد بتوانیم با اطمینان بالا تغییرات به وجود آمده را به مداخله منتسب کنیم، نه آنکه نگران باشیم برای هر  اتفاق بیافتد تا بعداً هر مداخله 

 .اوتی رخ بدهد نمونه حیوانی آسیب متف

شود یک معضل حل نشده پزشکی است که فرد مصدوم را تا پایان عمر از حس و  آسیب نخاع که در محاوره به عنوان قطع نخاع شناخته می 

عی  کند. بنابراین مطالعات زیادی در حال انجام است تا بشر را به درمان قطحرکت در زیر ناحیه آسیب )به صورت کامل یا غیرکامل( محروم می 

های خاص خودشان را دارند. یکی اینکه با  های حیوانی به کار رفته در مورد این بیماری، مشکلات و محدودیتآسیب نخاع نزدیک کند. مدل

و  شرایط بالینی انسان قرابت کاملی ندارند. دوم اینکه اگر آسیب نخاع در ناحیه گردن حیوان ایجاد شود عمدتاً باعث مشکلات تنفسی و مرگ ا

 .آیدشود و قبل از پایان مطالعه از پا در میهای مهلک میشود؛ یا اینکه حیوان به دلیل ناتوانی شدید دچار عفونت می

ام یک مدل جدید  نامه دکترای تخصصی بنابراین من و استاد راهنمای ارجمندم جناب آقای دکتر وفا رحیمی موقر تصمیم گرفتیم در قالب پایان

یجاد کنیم که هم یکطرف نخاع را درگیر کند تا حیوان به خاطر نارسایی تنفسی و ناتوانی شدید نمیرد هم به واسطه  آسیب نخاع گردنی در رت ا

 .افتد داشته باشد، و از پایایی و تکرارپذیری خوبی برخوردار باشدشکل آسیب، قرابت بیشتری با شرایطی که برای انسان اتفاق می 

 

منتشر شد و  Spinal Cord مند در مجلهای در متون علمی انجام دادیم که نتایج آن در قالب یک مرور نظامگستردهبرای این کار ابتدا مطالعه 

ابعاد نخاع رت، طراحی صنعتی انجام  ای که ایدهخوشبختانه خیلی هم پراستناد بود. سپس برای وسیله  اش شکل گرفته بود با مدنظر قراردادن 

های التهابی شود. بنابراین تصمیم گرفتیم جنس این نگرانی وجود داشت که در بدن حیوان زنده منجر به واکنش دادیم. برای ساخت خود وسیله  
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ای تهران رفتم. همین جا لازم است یک خاطره العاده کوچک و ظریف بود سراغ طلاسازهای حرفهای که فوقآن از طلا باشد. برای ساخت وسیله 

دادم تا بتوانم بهترین این وسیله با صنوف مختلفی برخورد داشتم و هربار مفصلا ماجرا را برایشان توضیح می  جالبی را عرض کنم. من برای ساخت

ها بگیرم. آن قدر همکاری مردم عادی بی شایبه و بدون چشمداشت، خیرمندانه و با تمام وجود بود که من شرمنده  کمک و راهنمایی را از آن 

کردم. به هرحال وسیله موردنظر در آن حد، نوآورانه و مبتکرانه بود و  نظیر بغض میهمه نجابت و بزرگی بی   شدم و حتی گاهی در برابر اینمی

 ه نخاعقابلیت تجاری سازی داشت که در کنار کاراکتریزاسیون مدل به ثبت پتنت آن هم فکر کنیم. نهایتاً اختراعی با عنوان ابزار فشارنده یکطرف

(Unilateral Spinal Cord Compression) شکل گرفت. 

 این اختراع در کجا به ثبت رسیده و مرحله پس از ثبت آن چه خواهد بود؟

ثبت شد و بالاخره بعد از انجام چند مرحله داوری و رفت  (USPTO) توسط دفتر ثبت اختراعات و علائم تجاری آمریکا   2017این اختراع در سال  

شد. در خصوص مرحله پس از ثبت باید عرض   Grant Number موفق به اخذ 2020ه در سال و برگشت در مورد ادعانامة اختراع، خوشبختان

ریزی ما برای ادامه کار، یک سری تغییر و اصلاح در شکل اولیه وسیله بوده تا بعد از آن بتواند به صورت گسترده در مطالعات حیوانی  کنم که برنامه 

 .مورد استفاده قرار بگیرد

 

 اید؟ ثبت این اختراع پشت سر گذاشتهچه مراحلی را برای 

های زیادی را مطالعه  ها و ادعانامه های متعددی را گذراندم و اظهارنامهها و دورهمن برای آشنایی با این مسیرِ کمتر تجربه شده و ناآشنا، کارگاه

ها پیدا ، لازم است آشنایی نسبی با آنکردم. به هرحال ثبت پتنت یک مسیر حقوقی است و جزییات خاصی دارد که برای کسب نتیجه مطلوب

 . تر استکرد. ضمن اینکه در طراحی و بیان نکات فنی، هرچه بیشتر از اهل فن کمک گرفته شود حصول نتیجه، دست یافتنی

علمی و  أتدر دانشگاه ما جناب آقای دکتر درکوش و مجموعه همکارانشان به خصوص سرکار خانم رحمانی سهم به سزایی در آشنایی اعضای هی

دانم از این عزیزان، همین طور استاد ارجمند جناب آقای دکتر رحیمی موقر که جزو مخترعان همین پتنت دانشجویان با این مقوله دارند. لازم می

ت تحقیقات  های جراحی سینا، جناب آقای دکتر یونسیان معاونت وقهم هستند، جناب آقای دکتر ظفرقندی، ریاست مرکز تحقیقات تروما و پژوهش

ان  و فناوری دانشگاه، جناب آقای الیاسی، رئیس وقت اداره ثبت اختراع مرکز مالکیت معنوی سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، کانون پتنت ایر

با ایده سازان عصر آفتاب تشکر ویژه داشته  از شرکت  به معاونت تحقیقات و فناوری ریاست جمهوری و سرکار خانم دکتر کیائی   .شموابسته 

کنم که اداره پتنت دانشگاه و کانون پتنت ایران، بهترین راهنما برای ورود به این مسیر هستند. البته خود  مندان عرض میهمین جا برای علاقه 

 .من هم در حد توان حاضرم با دانشجویان، دستیاران و اساتید همفکری و همکاری داشته باشم

 اید؟ یز فعالیتی داشته آیا در زمینه ثبت اختراعات پیش از این ن

هایی در ذهنم شکل گرفت که به مرور بله، به واسطه یک سری مطالعات تجربی که در دوره دانشجویی روی حیوانات آزمایشگاهی داشتم ایده

زشکی هم چند اختراع  های غیرپها را به عنوان اختراع ملی ثبت کردم بعد، همین آشنایی با مقوله خلاقیت و نوآوری باعث شد در حوزهبخشی از آن 

 .اید، احساس خود را در این باره فرماییدعلمی دانشگاه هستید که موفق به اخذ این گرنت شدهشما نخستین عضو هیأت .به ثبت برسانم

دانشگاه که هاست و از این منظر عضویت در این  دانشگاه علوم پزشکی تهران در بسیاری از افتخارات آموزشی و پژوهشی کشور، جزو نخستین

برای من هست. درباره سؤال شما هم عرض میچهره بزرگی  افتخار  به خود دیده  ماندگاری در زمینه علم و اخلاق  کنم که طبعاً صفت های 

 .»نخستین« همیشه شیرینی خاصی دارد اما رهرو آن است که آهسته و پیوسته رود

 و اساتید دانشگاه چیست؟  هایی چون اعطای این گرنت به محققانارزیابی شما از حمایت

اندازی کند و وارد مراتب نسل سه و چهار و پنج شود لازم است از مقاله محوری  دانشگاهی که تلاش دارد از ردای نسل اول و دومی خود پوست 

آغاز این حرکت عظیم و  ها به های نوآورانه و خلاق سوق پیدا کند. طبعاً این گونه حمایتبه سمت مشکل محوری و خلق ثروت مشروع از اندیشه 

 .دهدناپذیر سرعت می اجتناب
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هیأت  اعضای  و  اساتید  فعالیت  افزایش  برای  را  راهکارهایی  بین چه  عرصه  در  دانشگاه  می علمی  پیشنهاد   کنید؟ المللی 

ن دانشجویی زمان بهتری برای  اولین گام، تسهیل ارتباطات است. البته این امکان و تسهیل باید از زمان دانشجویی فراهم شود. به نظر من دورا 

ای انجام شود نشان دهد بیشتر اساتیدی که در حال حاضر ید طولایی در  المللی است. شاید اگر مطالعه کسب مهارت برقراری ارتباط و تعامل بین 

مهم است و آن هم ذیل مقوله   اند. بخش دیگری کهالمللی دارند دست کم بخشی از دوران تحصیل خود را خارج از کشور گذرانده های بینفعالیت

ها باید در حدی دانیم برخی موارد در ید اختیار دانشگاه نیست اما حمایتهاست. هرچند می تر کردن حمایتبینانه گیرد واقعتسهیل ارتباطات قرار می 

 .هایش شودباشد که عمدة فکر و انرژی استاد دانشگاه بتواند معطوف به کار و ایده

دانشگاه در فعالیت از دیدگاه شما در اساتید و محققان  بین گیر شدن  برای آنالمللی چه فرصت های  را  ایجاد  هایی  دانشگاه  ها و 

 کند؟ می 

ای جز تعامل سازنده با جهان نداریم. البته باید توجه داشت که همه کشورهای دنیا در همه ابناء بشر سوار بر یک کشتی هستند بنابراین ما چاره

المللی این حسن را خواهد داشت که شعار  های بینکنند. با این نگاه، درگیرشدن اساتید در فعالیت ع مشکلات خودشان تلاش می وهله اول برای رف

 .جهانی فکر کردن و محلی عمل کردن، جامه عمل بپوشد

 و سخن پایانی؟ 

ای رقم بخورد که همه ما بتوانیم از حداکثر  ایط به گونه افتد که ثبات نسبی و ملزومات آن فراهم باشد. امیدوارم شرشکوفایی در بستری اتفاق می 

 .ظرفیت و توان و فکرمان برای اعتلای علم و کاهش مشکلات بشری و کسب افتخارات ملی استفاده کنیم

 

 درخشش دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران در جشنواره بین المللی سیمرغ 

همت معاونت دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برگزار  در یازدهمین جشنواره بین المللی سیمرغ که به  

 .رتبه برتر در زمینه هنری شدند  4شد، دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران موفق به کسب  

 

دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت روابط عمومی    وزارت   فرهنگی  دانشجویی  معاونت  همت  به   جشنواره  این   فرهنگی،   دانشجویی به گزارش 

گاه هشتمین نور ولایت امام بار جوار در و مشهد مقدس شهر در 1400 آذر 12 تا  9 شنبه  سه از مشهد پزشکی علوم دانشگاه میزبانی با  و بهداشت

 رضا )ع( برگزار شد. 
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یرحسین سرمدی دانشجوی ارشد نانوتکنولوژی با اثر در این جشنواره بین المللی، علی ابدالی دانشجوی پرستاری با مجموعه آثار )تیزر و فیلم( و ام

 نمایی  پویا  فیلم  با  بهداشت  PhD همچنین، محمد عنبری دانشجوی  فیلم کوتاه داستانی با عنوان »در خود مانده« موفق به کسب رتبه اول شدند.

  اینکه،   توضیح  .شدند  جشنواره  این  سوم   رتبه  کسب  به   موفق   پوستر   طراحی  بخش   در  آزمایشگاهی  علوم  دانشجوی  زاده  وادی  محمدجواد  و   »سالَک«

نشجوی دندانپزشکی در بخش خوشنویسی تحریری،  دا  فرد  خلیلیان  ریحانه  و  معرق   هنر  زمینه  در  سلامت   اطلاعات  فناوری  دانشجوی  شادکام  پرنیا

 رتبه پنجم این رقابت ها را کسب کردند. 

 

 نمایه شد  Scopus اطلاعاتیمجله انگلیسی مرکز تحقیقات دندانپزشکی در بانک 

دکتر پیام کبیری رئیس کتابخانه مرکز و مرکز اسناد دانشگاه در نامه ای از نمایه شدن مجله انگلیسی مرکز تحقیقات دندانپزشکی  

 .خبر داد  Scopus در بانک اطلاعاتی Frontiers in Dentistry با عنوان

 

 : است  ذیل شرح به  نامه  متن ژوهشکده علوم دندانپزشکی به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران پ

 جناب آقای دکتر محمدصادق احمدآخوندی 

 Frontiers in Dentistry سردبیر محترم مجله

 با سلام و احترام 

جنابعالی و سایر همکاران،  های ارزنده  رسانم که براساس ایمیل دریافتی پیوست و متعاقب اقدام قبلی این مرکز و تلاش میبا افتخار به اطلاع  

  این   مقالات  آینده،   ماه  چند  طی   ترتیببدین.  شد  پذیرفته Scopus اطلاعاتی  بانک   در   شدن  نمایه  برای Frontiers in Dentistry مجله

  اعضای  داوران،  جنابعالی،  ارزنده  هایتلاش  حاصل  دستاورد  این  شکبی.  بود  خواهد  جستجو  و  مشاهده  قابل  شده،  درج  اطلاعاتی  بانک  این  در  مجله

یت، خواهشمند است دستور فرمائید موضوع به همکاران  موفق این تبریک ضمن. است وزین مجله آن نویسندگان مقالات کیفیت  و تحریریه هیات

 رسانی شود.مخاطب آن مجله نیز اطلاع 

 دکتر پیام کبیری 

 رئیس کتابخانه مرکز و مرکز اسناد دانشگاه 
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سی است  انگلی زبان  به  ایرانی   دندانپزشکی  مجله  اولین( شد می  شناخته ( JDT عنوان   به  قبلاً  که   Frontiers in Dentistry توضیح اینکه 

  کنون   تا   2019  سال  از  و  داد  ادامه  را  ش  فعالیت...  و  دوماهنامه  ماهنامه،  بصورت  سپس   و  کرد  فعالیت  به  شروع   فصلنامه  بصورت   2004که از سال  

مقاله منتشر شده بر روی سایت مجله قرار گرفته است  867 و شماره  98 سال 18 مدت در. اند شده منتشر Article Base  بصورت مقالات

  صورت   به  فقط  مقالات  کنون  تا  2009  سال  از    و  شدند  می  منتشر  مجله  سایت  روی  همزمان  و  چاپی  نسخه   مقالات بصورت  2009که تا سال  

از اساتید و پژوهشگران مطرح و برتر بین المللی در حوزه دندانپزشکی  FID  مجله   تحریریه  هیت.است  گرفته  قرار  پژوهشگران   اختیار  در  آنلاین

 هستند. 

FID اطلاعاتی  پایگااه  در   2010  سال  از PubMed   نمایه  در  شدن  پذیرفته  به   موفق   2021  سال  در  و  است   شده  ایندکس Scopus  است   شده  

همزمان نمایه شده است. به طور متوسط  Scopus   و   PubMed نمایه  دو  هر  در  که  است  کشور  دندانپزشکی  مجله  تنها  حاضر  حال  در  و

مورد در سال به انتشار   50مقاله در سال( که پس از داوری آنها در حدود    1000مورد است )نزدیک به    80میزان دریافت مقاله در هر ماه معادل  

 می رسد. 
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 پروژه های عمرانی
های عمرانی در حال ساخت در شبکه شهرستان ری و مرکز  بازدید معاون اجرایی معاونت بهداشت، از طرح

 جنوب تهران 

بر طرح  نظارت  و  فنی  دفتر  مدیر  همراه  به  بهداشت  معاونت  اجرایی  کارشناسان معاون  و  مدیران  تهران،  دانشگاه  های عمرانی 

 .های عمرانی در حال ساخت مرکز جنوب تهران و شبکه شهرستان ری بازدید کرد طرح واحدهای تابعه از 

 

اجرایی    1400آبان    2۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، روز یکشنبه   دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون 

های عمرانی دانشگاه تهران، مهندس پگاه مشکات کارشناس ت بر طرح معاونت بهداشت به همراه مهندس بهزاد مکری مدیر دفتر فنی و نظار

عمرانی معاونت بهداشت، مهندس میری نماینده فرمانداری، مهندس محمود کشیر معاون مرکز بهداشت جنوب تهران، دهیار و شورایار از پروژه 

ا نظارت فرمانداری در حال ساخت و در مراحل پایانی مرکز جامع سلامت رسالت در شهرک رسالت تحت پوشش مرکز بهداشت جنوب تهران که ب

 .بهمن سال جاری افتتاح خواهد شد 22ذکر است که این پروژه احتمالا در  است بازدید کردند. شایان

کارشناس  در ادامه دکتر قیوم زاده به همراه مهندس مکری، دکتر آرمان مدرس معاون شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، مهندس مشکات و   

وساز پروژه مرکز سلامت امام صادق در شهرستان ری را که توسط خیرین در حال ساخت  این شبکه مهندس جوانبختی، از نزدیک مراحل ساخت

 .است مورد بازدید قرار دادند

سال است که به    2ضر حدود  آباد جاده نظامی که تحت پوشش شبکه شهرستان ری و در حال حاها از پروژه اسلام همچنین در ادامه این بازدید

 .حالت نیم کاره رها شده بازدید شد تا تصمیمات مورد نظر در خصوص این پروژه لحاظ شود

 

 نگاهی ویژه به اسکان دانشجویان با بازدید میدانی معاون دانشجویی فرهنگی، مدیر دفتر فنی و مشاور

 دانشگاه اجرایی معاونت دانشجویی از پروژه های خوابگاهی کوی 

امکانات رفاهی،   بهبود  و  ارتقای سطح زندگی خوابگاهی دانشجویان  را  معاونت  اول  اولویت  دانشگاه  معاون دانشجویی فرهنگی 

 .تغذیه ای، فرهنگی و ... برشمرد
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ی فرهنگی دانشگاه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجوی

با همراهی مهندس بهزاد مکری مدیر دفتر فنی و نظارت بر طرح های عمرانی و یوسف مسعودیان مشاور اجرایی معاونت دانشجویی، عصر روز  

یشرفت مجتمع کوی علوم پزشکی تهران، از میزان پ 4و  ۳با حضور در پروژه های در دست احداث خوابگاه های بوستان  1400آذرماه  7یکشنبه 

 این پروژه ها بازدید کردند. 

تغذیه ای،  در این بازدیدها دکتر صادقیان با تأکید بر اینکه اولویت اول معاونت، ارتقای سطح زندگی خوابگاهی دانشجویان و بهبود امکانات رفاهی،  

وی همچنین در مذاکره با    نت ارسال کند.فرهنگی و ... است، از مسئول فنی مستقر در پروژه ها خواست گزارش هفتگی پیشرفت کار را به معاو

 تأکید کرد: مراحل ساخت و اتمام پروژه را تسریع بخشند تا بزودی افتتاح و بهره برداری از آن را آغاز کنیم. 4پیمانکار پروژه خوابگاه بوستان 

علو دانشگاه  رئیسه  هیئت  و  رئیس  های  حمایت  با  دانشگاه  فرهنگی  دانشجویی  معاونت  اینکه:  توسعه  توضیح  معاونت  تهران،  پزشکی  م 

دانشگاه،مجموعه معاونت دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت و صندوق رفاه دانشجویان و کمک های خیّرین، برنامه بازسازی و توسعه خوابگاه 

.. در اولویت برنامه های  های دانشگاه را باهدف ارتقای سطح کیفیت زندگی دانشجویان، امکانات رفاهی، تغذیه، برنامه های فرهنگی، ورزشی و .

داری در خود دارد.در پایان در زمینه برنامه ریزی دقیق و حضور مستمر تیم پیمانکار پروژه ها در جهت تسریع در روند پیشرفت پروژه ها و بهره بر

 چند ماه آینده تاکیدات انجام شد و نظارت های مستمر و هفتگی صورت خواهد گرفت. 
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 دانشجویان 
 های دستیاران بیمارستان شریعتیبازدید معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه از خوابگاه

ازخوابگاه  دانشگاه  دانشجویی  فرهنگی  معاون  بیمارستان شریعتی  دکتر محمدحسین صادقیان  در  رفاهی دستیاران  امکانات  و  ها 

 .بازدیدکرد

 

بیمارستان شریعتی، دکتر محمدحسین صادقیان معاون فرهنگی دانشجویی دانشگاه صبح به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

از ازخوابگاه ها، امکانات رفاهی دستیاران از جمله سالن غذاخوری و ورزشگاه بازدید کرد. در این بازدید دکتر حسن برکتی    1400آبان    20پنج شنبه

بررسی فضای فیزیکی و گفت و گو با دستیاران،     .موزشی این بیمارستان نیز حضور داشتندمدیربیمارستان شریعتی و دکتر فرزانه شیرانی معاون آ

 .های دانشجویان و دستیاران در محیط بیمارستان از مواردی بود بازدید کنندگان درباره آن صحبت کردندبررسی امکانات رفاهی و نیازمندی

 

 ر جشنواره روز کیش شدنددانشجویان بین المللی دانشگاه میهمان بومیان جزیره د 

به مناسبت فرا رسیدن بیستم آبان ماه که به نام روز کیش نام گذاری شده است، دانشجویان بین المللی دانشگاه با حضور در  

 .اماکن تفریحی و بومگردی این جزیره با فرهنگ و رسوم مردمان کیش آشنا شدند 
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از سوی    1400آبان  21تهران پردیس بین المللی کیش، در این برنامه فرهنگی که روز جمعه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  

معاونت اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش و واحد فرهنگی شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل تدارک دیده شد، دانشجویان بین المللی 

ی تاریخی باغو ضمن آشنایی با آداب و رسوم و فرهنگ غنی مردمان این  دانشگاه با حضور در خانه بومیان کیش و مجموعه بومگردی روستا

 .جزیره مرجانی، ساعاتی را میهمان بومیان خونگرم جزیره کیش بودند

هر ساله در روزهای منتهی به بیستم آبان ماه که با هدف جذب گردشگران ایرانی و خارجی به نام روز کیش نام   "روز کیش"آئین گرامی داشت 

شده در بخش های متنوع فرهنگی و تفریحی برگزار می شود و امسال دانشجویان پردیس کیش دانشگاه به عنوان مدعوین ویژه بین  گذاری 

 .المللی این جشنواره در بخش های مختلف تور گردشگردی، بومگردی و اجرای موسیقی زنده محلی حضور بهم رساندند

 

 مارستان شریعتی بازدید معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه از بی

دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه از پروژه پاویون اینترن ها و دستیاران و سالن ورزشی این بیمارستان 

 .بازدید کرد

 

جه به اهمیت امور  با تو  1400آبان    20به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این بازدید روز پنجشنبه  

 .رفاهی دانشجویان و دستیاران و همچنین بررسی آخرین تغییرات بوجود آمده در وضعیت پاویون های آنها صورت گرفت

  دکتر صادقیان در راستای توجه به نیازهای رفاهی دانشجویان و دستیاران، از اقدامات انجام شده ابراز خرسندی کرد و گفت: تلاش های کادر 

بسیار قابل تقدیر و نگاه مسئولانه به نیازهای رفاهی این گروه به ویژه دستیاران به    19درمان، دانشجویان و دستیاران در دوره همه گیری کووید  

پس از  عنوان آینده سازان کشور امری مهم است. وی در ادامه افزود اقدامات خوبی در زمینه تجهیز پاویون ها صورت گرفته است و در نظر داریم 

م بررسی های کامل و دریافت گزارش های تکمیلی از بیمارستان ها و دانشجویان برنامه ریزی دقیقی برای بهبود خدمات دهی در پاویون ها انجا

ستی  در ادامه دکتر صادقیان از سالن ورزشی بیمارستان نیز بازدید کرد و مقرر شد پس از بررسی های کارشناسی و نیازسنجی سالن در را  .دهیم

 .بهبود امکانات و وضعیت سالن برنامه ریزی شود
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 اردوهای دانشجویی پینت بال برگزار شد

به همت نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری و با حمایت معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه مجموعه اردوهای دانشجویی پینت بال  

 .برگزار شد

 

  روحیه   ایجاد  هدف  با  دانشجویی  اردوهای  از  مجموعه  این  فرهنگی،  دانشجویی   معاونتبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

  باشگاه   در 1400 ابان 19 تا 17 بودند دانشگاه درمانی های محیط در رسانی خدمت مشغول کرونا ایام در که  دانشجویانی میان در شادابی و نشاط

این مجموعه از اردوها به همت نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری   .شد برگزار دانشجو  70مشارکت ال رازی )جنب بیمارستان فارابی( و با ب پینت

 .و با حمایت معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه مجموعه اردوهای دانشجویی پینت بال برگزار شد

 

 مطالبه گر و شجاع استدکتر محمدصادق عادل مهربان: دانشجوی خوب؛ دانشجوی اخلاق مدار، عالم، نقاد، 

دکتر عادل مهربان، دانشجوی برتر رشته طب ایرانی دومین جشنواره طب ایرانی گفت: برای پیشرفت طب ایرانی باید در حیطه  

ارائه   از  نترسیدن  و  مدیریتی  سازوکارهای  ایجاد  بالینی،  تحقیقاتی  های  طرح  بیماران،  درمان  و  بالینی  علم  چون  مختلفی  های 

 .ش کرددستاوردها، تلا
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، دکتر محمدصادق عادل مهربان، دانشجوی دکترای تخصصی طب 

ایرانی«   برتر رشته طب  به عنوان »دانشجوی  ایرانی  ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران و رتبه نخست آزمون جامع، در دومین جشنواره طب 

 .شدبرگزیده 

 روابط عمومی دانشکده طب ایرانی به همین مناسبت، گفتگویی با وی داشته است که در ادامه می خوانید. 

 .لطفا خودتان را معرفی کنید و از پیشینه فعالیتهای خود بگویید

ب سنتی را می گذرانم.  محمد صادق عادل مهربان هستم. پزشکی عمومی را در اصفهان خوانده ام و در حال حاضر سومین سال دوره تخصصی ط

سال و نیمه به نام حانیه دارم. در دوره پزشکی عمومی خیلی اهل فعالیت در کمیته ها و گروه های مختلف و کارهای    2متأهل هستم و یک دختر  

م. دبیر کمیته توسعه ، در راستای بهبود جایگاه طب سنتی، این گونه فعالیت ها را هم شروع کردPhD پژوهشی گوناگون نبودم اما با شروع دوره

آموزش و شورای صنفی دانشکده هستم. عضو یکی از مراکز فرهنگی شهر اصفهان هم هستم که با شروع دوره دکترا خیلی کمتر فرصت می کنم 

 .به آنجا سر بزنم

 

 دلیل انتخاب رشته طب ایرانی و دانشگاه علوم پزشکی تهران از سوی شما چه بوده است؟ 

آشنایی من با طب سنتی یک بیماری پوستی بود که خودم به آن دچار شده بودم و با داروهای طب رایج بهبود پیدا نمی کرد   یکی از اتفاقاتِ شروع

در    اما با مراجعه به طب سنتی تقریبا برطرف شد. در حین گذراندن دوره پزشکی عمومی، به بیماری ها و مسائلی بر می خوردم که راه حل مناسبی

ا وجود نداشت، اما آشنایی با طب سنتی ایرانی چشم انداز جدیدی را در مقابل چشمان من باز کرد و این چشم انداز جدید با  طب رایج برای آن ه

زتر  ورود تخصصی ام به این رشته و آشنایی با سایر روش ها و مکاتب طبی، هم ازنظر ایمنی و اثربخشی و هم تنوع راه های درمان، خیلی خیلی با

 شد. 

خواستم این رشته را برای دوره تخصص انتخاب کنم تقریبا همه اطرافیانم مخالف بودند، که البته به این دلیل بود که دیدی که من وقتی که می 

این    نسبت به این رشته داشتم را آنها نداشتند. اما با ورود من به این رشته و افزایش آگاهی شان نظرشان کامل عوض شد. دانشگاه تهران را به

 .خاب کردم که یکی از دانشگاه هایی بود که تعداد زیادی از اساتید برجسته و ممتاز این رشته، در این دانشگاه حضور داشتنددلیل انت

 

 چه چشم اندازی از این رشته در نظر داشتید و اهداف شما تا چه میزان تحقق پیدا کرده است؟ 

ا گذاشته ام تا هم پتانسیل علمی قرار گرفتن در جایگاه های موردنیاز را پیدا من با هدف مشارکت در تحقق تمدن ایرانی اسلامی به این رشته پ

م اما کنم و هم با تولید و گسترش این علم، به ساماندهی نظام سلامت مد نظر کمک کنم. البته که به تنهایی نمی توانم این دیوار بلند را بساز

 .یل آن باشم. البته که راه بسیار طولانی است و تلاش بسیار زیادی می طلبدتمام تلاشم این است که گزینه مطلوب و کارآمدی برای تشک

 

شما به عنوان دانشجوی برتر رشته طب ایرانی در دومین جشنواره طب ایرانی برگزیده شدید. چه معیارهایی برای این انتخاب  

 وجود داشت و چه عواملی در برگزیده شدن شما دخیل بود؟ 

ایشان بخش  من قصد شرکت در جشنواره   نه.  نه؟ که گفتم  یا  از جشنواره و شرایطش خبر دارم  به من گفتند که  از دوستانم  نداشتم. یکی  را 

دانشجوی برتر را به من معرفی کردند و من از روی تفنن در این بخش شرکت کردم! حقیقتا امیدی هم به کسب این مقام نداشتم. در بخش  

ی شد. از میانگین نمرات کارنامه تحصیلی گرفته تا پیشینه تدریس، فعالیت های دانشجویی و فرهنگی دانشجوی برتر، حیطه های مختلفی بررسی م

بود موارد  این  شامل  بودم  کرده  ارسال  جشنواره  برای  بنده  که  ای  پیشینه  مسائل.  دست  این  از  و  جهادی  های  فعالیت    2رتبه    :هنری، 

رشته طب سنتی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی    1۳98جویان ورودی  ، رتبه یک دانش1۳98رشته طب سنتی در سال   PhD آزمون

در    19.75، رتبه یک آزمون جامع رشته طب سنتی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران با نمره  1400در    19.12تهران با معدل  

، مشارکت در تدریس درس روش تحقیق دانشجویان کارشناسی ارشد تاریخ پزشکی دانشکده طب  MHLE آزمون زبان  77، نمره  1400شهریور  
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، دبیر شورای صنفی دانشکده طب ایرانی و عضو شورای صنفی مرکزی دانشگاه علوم پزشکی  1400ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال  

دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال های  EDC انی و عضو شورای مرکزی، دبیر کمیته توسعه آموزش دانشکده طب ایر 1400تهران در سال  

مدال نقره و یک مدال برنز در رشته تیراندازی در المپیاد های ورزشی دانشگاه های علوم پزشکی    ۳مدال طلا،    2، کسب عناوین  1400و  1۳99

 کشور. 

 به نظر شما شاخص ها و ویژگی های دانشجوی موفق چیست؟ 

با غیر دانشجو تفاوت خاصی ندارد. به این سبب که هر صفتی را که خواستم بیان کنم، دیدم همه انسان ها باید آن صفت را دارا   به نظرم دانشجو

لاق  باشند. دانشجوی خوب، دانشجوی اخلاق مدار، عالم، نقاد، مطالبه گر و شجاع است. البته ویژگی که زیاد است! انسان تا خودش آدم خوب و اخ

اثری که در پیرامون به جا می گذارد اثر خوبی نخواهد بود و هر کس در هر جایگاهی هم که قرار می گیرد، اگر علم آن کار را نداشته    مندی نباشد،

هیچ   باشد هرچقدر هم آدم اخلاق مداری باشد باعث فساد خواهد شد. اگر نقاد )ایراد گیر نه، نقاد( نباشیم و بی تفاوت باشیم، هیچ پیشرفتی در

  ه ای نخواهیم داشت و اگر تغییرات را از مرجع مورد نظر مطالبه نکنیم و از عواقب احتمالی اش بترسیم، پس کی پیشرفت کنیم؟ هیچ پیشرفتی زمین

 .بی هزینه نیست و نباید از این هزینه کردن هم ترسید. چون ستانده خیلی بیشتر از داده خواهد بود و در مجموع رشد حاصل خواهد شد

 

 نخست آزمون جامع را کسب کردید، برای کسب این موفقیت چه مسیری را طی کردید؟ شما رتبه 

شغلی که برای خودشان متصور هستند، مسیر تحصیلی خود را ترسیم کنند   -دانشجویان در این مقطع تحصیلی باید با توجه به چشم انداز تحصیلی

ود تنظیم کنند. اگر بخواهم ساعات تحصیلی خود را درصدبندی کنم، طی و براساس آن حیطه فعالیت های خود را در طول سال های تحصیلی خ

درصد به کارهای مرتبط با پژوهش )اعم از شرکت در کارگاه های آموزشی مرتبط با پژوهش، مشارکت در پروژه های تحقیقاتی،    50یک سال اخیر  

 .تفرقه مرتبط با طب سنتی پرداخته امدرصد به فعالیت های م 20درصد به مطالعه دروس و  ۳0نوشتن مقاله و ...(، 

 

چیست؟ آن  بهتر  پیشرفت  برای  شما  پیشنهاد  و  کنید؟  می  ارزیابی  چگونه  را  ایرانی  طب  آکادمیک  و  علمی   جایگاه 

همین سال ها با توجه به این که از شروع این رشته در دانشگاه سال های زیادی نمی گذرد، خیلی نمی توان انتظار بالایی داشت. با این حال طی  

دی  طب ایرانی دستاوردهای بسیار ارزشمندی داشته است و توانسته است در جامعه علمی جایگاه مطلوبی را کسب کند. در نهایت با توجه به کارآم

هستند آن  پذیرش  به  مجبور  نزدیک  آینده  در  ناخواه  خواه  هم  کنند  می  مخالفت  ایرانی  طب  با  غرض  با  که  افرادی  سایر  ایرانی،   .طب 

ترسیدن  اما برای پیشرفت باید در حیطه های مختلفی چون علم بالینی و درمان بیماران، طرح های تحقیقاتی بالینی، ایجاد سازوکارهای مدیریتی و ن

ی میسر از ارائه دستاوردها تلاش کرد. مهم تر از همه این است که اگر نیتمان را نیت خوبی قرار دهیم، به لطف خداوند مسیرهای پیشرفت به راحت

 .خواهد شد

 مهمترین چالش های کنونی در جامعه علمی کشور در حوزه طب ایرانی از نگاه شما چیست؟ 

مخالفت غیرعلمی بخشی از بدنه سیستم نظام سلامت با گسترش دانشگاهی طب ایرانی و ورود کامل آن به نظام سلامت، عدم معرفی درست و  

دوره پزشکی عمومی برای ادامه تحصیل نیروهای جوان و پرانرژی در این رشته، عدم تخصیص  مناسب طب ایرانی و مزایای آن به دانشجویان  

این حوزه و یکسان دانستن پزشکان   بودجه   افراد فاقد صلاحیت به  با ورود غیرپزشکان و  بالینی، عدم برخورد  به فعالیت های پژوهشی  کافی 

 ران و عطاری ها و گاه عدم انسجام در خود بدنه آکادمیک طب سنتی. متخصص طب سنتی با گروه های مختلف طب اسلامی و حجامت کا

 روند اجرایی و چگونگی برگزاری دومین جشنواره طب ایرانی را چطور ارزیابی می کنید؟

ات به نظر من اطلاع رسانی و جذب مشارکت خیلی خوب انجام نشد. من خودم اصلا اطلاع کامل، رغبت و قصد شرکت نداشتم و در آخرین لحظ

تری ثبت نام کردم. روند اجرای اختتامیه بسیار خوب بود. برای جشنواره های آتی بهتر است جهت افزایش مشارکت اقدامات بیشتر و با کیفیت بالا

 .انجام شود

 نقش برگزاری چنین جشنواره هایی را در ارتقای جایگاه طب ایرانی چطور می بینید؟ 
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ی برتر علمی در این رشته و سایر رشته های تخصصی در مسیر برگزاری این رویدادها مثل داوری و  بسیار خوب است. به ویژه اگر از چهره ها

  برگزاری اختتامیه استفاده شود، فرصت خوبی برای هویت بخشی به این رشته خواهد بود. همچنین از این طریق دانشجویان می توانند با افراد 

 .دشاخص این رشته آشنا شوند و ملاقات داشته باشن

 

 برای آینده چه برنامه ها و اهدافی دارید؟ 

در زمان تحصیل، افزایش سطح علمی و مهارت بالینی، پژوهش در حوزه طب سنتی و افزایش بازوهای ارتباطی با اساتید مجرب حوزه طب مکمل.  

تحقیقاتی یا هیات -یک مرکز علمی   پس از اتمام دوره تحصیل، بازگشت به اصفهان، ادامه مطالعات علمی و پژوهش در این موضوع در قالب

 علمی. تا خدا چه بخواهد! 

 سخنی دارید؟  برای کلام آخر،

 ! سخن آخر را به دور از لفاظی و با کلمات عامیانه خودم می گویم، سخن آخر است دیگر 

چرا دروغ بگویم؟ کمی خوشحال هم   وقتی که پیامک نتیجه شرکت درجشنواره آمد، هم خنده ام گرفت و هم برایم جالب بود. انتظارش را نداشتم.

ن می شدم. چرا بگویم برایم تفاوتی نداشت؟ من هم آدم هستم! نمی خواهم ژست انقطاع از دنیا و مافیها بگیرم! ته دلم خوشحال شدم! اما به یقی

مسرم دادم. این بالا بردن های اعتباری توانم بگویم که خوشحال شدنم برای خودم کمتر بود، تا برای پیامی که درمورد برگزیده شدنم به پدرم و ه

شحالی  برایم ارزش و اهمیتی ندارد. این را هم از ته دلم می گویم، همان طور که آن خوشحالی را به واقع گفتم. آنچه این نتیجه برایم داشت، خو

ت برگزار می شود. شک داشتم که بیایند اما پدرم بود. برایشان پیام فرستادم که برگزیده شدم و اطلاع دادم که مراسم تجلیل در وزارت بهداش

دم آمدند. خیلی خوشحالم که خوشحال بودند، بعد از این همه ناراحتی ناشی از فوت پدربزرگ و مادرم در یک سال اخیر. بعد از اهدای تندیس دی

چقدر جای مامان خالی   .در دستانم گرفتم  که گریه می کنند. می دانم برای چه بود؟ برای جای خالی مادرم. رفتم دست پدر را بوسیدم و محکم

 بود که خوشحال بشود! قدر حضور مادرهایتان را بدانید! 

 

 برگزیدگان مسابقات ورزشی دانشکده دندانپزشکی به مناسبت هفته تربیت بدنی 

 .نتایج مسابقات ورزشی دانشکده دندانپزشکی به مناسبت هفته تربیت بدنی اعلام شد 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، به همت معاونت دانشجویی فرهنگی مسابقات ورزشی آقایان در پنج 

بخش دارت، فوتبال دستی، طناب کشی، تنیس روی میز و گل کوچیک و بانوان در پنج بخش دارت، فوتبال دستی، طناب کشی، تنیس روی میز  
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  و   حضوری  صورت   به  کنندگان  شرکت  مسابقات   این  در   .کرد  پیدا  ادامه مختلف  روزهای  در   و  شد  شروع  1400  ماه  آبان  نهم از  نی  و آمادگی جسما

 . پرداختند رقابت به هم با  بهداشتی های دستورالعمل رعایت با

 : است  زیر شرح  به  بانوان بخش   در برگزیدگان اسامی

 مسابقات دارت: 

 مقام اول: حمیده ایزدی 

 مقام دوم: روژین محمدعلی پور

 

 مسابقات تنیس روی میز: 

 مقام اول: دکتر سپیده عرب 

 مقام دوم: سکینه نظمی 

 

 سابقات آمادگی جسمانی: 

 مقام اول: آرزو کرمانی

 مقام دوم: دکتر سپیده عرب 

 مقام سوم: روژین محمدعلی پور

 

 مسابقات فوتبال دستی: 

 کرمانیمقام اول: مهناز آریایی نیک، آرزو 

 مقام دوم: طیبه شرفی، الهه نجاریان

 مقام سوم: ثنا اکبری آهنگ، زهرا سادات آقا میر محمد علی

 

 مسابقات طناب کشی: 

 مقام اول: ماهدخت آفرین کوشاد، زهرا ایراندوست، طیبه شرفی، مرجان اینانلو

 اسامی برگزیدگان در بخش آقایان به شرح زیر است: 

 

 مسابقات دارت: 

 مهدی فرهادی مقام اول: 

 مقام دوم: یوسف یاسمی 

 مسابقات تنیس روی میز: 

 مقام اول: علیرضا محسنیان 

 مقام دوم: علیرضا طاهری

 

 مسابقات فوتبال دستی: 

 مقام اول: علی دین پرور، محمد حسین قاسمی میمند
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 مقام دوم: سید محمدهادی نوربخش، محمد علی رحیمی

 

 مسابقات طناب کشی: 

 مهدی صمیمی، امیرجاپانی، ولی رجبی، علی زرین جویمقام اول: سید 

 مقام دوم: محسن قیاسی، سید محمدهادی نوربخش، محمدعلی رحیمی، صدرا کاوندی

 

 مسابقات گل کوچیک: 

 مقام اول: عبداله فرمانی، بهرام شریفیان، میلاد اسماعیل زاده، یوسف یاسمی

 پرچمی، شایان سبحانیمقام دوم: علی لشکری، علیرضا طباطبایی زاده، کیارش 

 مقام سوم: سید مهدی صمیمی، ولی رجبی، امیر جاپانی، علی زرین جوی 

 

 آیین آشنایی دانشجویان نو ورود دانشکده بهداشت برگزار شد

رئیس دانشکده بهداشت در مراسم آشنایی دانشجویان نو ورود این دانشکده گفت: دانشکده بهداشت از همان ابتدا یک دانشکده  

 .چهارم متولد شدنسل 

 

، نشست آشنایی دانشجویان نو ورود دانشکده  1400آبان    26به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده بهداشت، چهارشنبه  

به  ورود  نو  دانشجویان  از  تعداد محدودی  و  آموزشی  دانشکده، معاونان، مدیران گروه های  ندافی رئیس  با حضور دکتر کاظم  صورت    بهداشت 

در ابتدای این نشست دکتر ندافی با خوش  .حضوری و با شرکت جمع بیشتری از دانشجویان و اعضای هیات علمی به صورت مجازی برگزار شد

آمد به دانشجویان جدید گفت: خوشحالیم که شما دانشکده بهداشت را برای ادامه تحصیل انتخاب کرده اید و این یک فرصت بی بدیلی است که  

 .ز آن به نحو احسن استفاده کنید و ما هم امیدواریم که شرایط را برای بهره مندی هرچه بیشتر دانشجویان عزیز فراهم کنیمباید ا

ک؛ رئیس دانشکده در ادامه افزود: امروزه با توجه به تقسیم بندی دانشگاه به نسل های یک، دو، سه و چهار می توان گفت: دانشگاه های نسل ی

فعالیت داشتند، دانشگاه های نسل دو؛ در زمینه آموزش و پژوهش، دانشگاه های نسل سه؛ علاوه بر دو زمینه قبلی کارآفرینی را در زمینه آموزش 

هم به رسالت خود اضافه کرده اند و دانشگاه های نسل چهار؛ در زمینه های آموزش، پژوهش، کارآفرینی و مسئولیت اجتماعی برای خود نقش  

طبقه بندی دانشکده بهداشت از همان ابتدا یک دانشکده نسل چهارم متولد شد. وقتی به اساسنامه دانشکده نگاه می کنیم می  قایل هستند با این 
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بینیم که نوشته شده است آموزش از پژوهش جدا نیست و فارغ التحصیلان بایستی به ارتقاء سلامت همگانی کمک کنند و مسئولیت پذیری و  

  زمان   در  و  دانشکده  این   در ادامه وی گفت: در نسل های مختلف دانشجویان و اساتید   .مورد توجه قرار داده است  انجام کار مشترک گروهی را

  اساتید   که  بوده  بهداشتی   تحقیقاتی   ایستگاه  چهارده  دارای  دانشکده   مختلف  ادوار   در.  است  شده   توجه   اجتماعی  مسئولیت  مهم  امر   به   مختلف  های

ارها و خدمات متفاوتی را ارائه  ک  کشور  های  اولویت   به  توجه   با  بهداشتی  مسایل  مورد  در  پژوهشی  و   آموزشی  متفاوت  های  حوزه   در  دانشجویان  و

  .داده اند

دکتر ندافی اظهار داشت: یکی از مختصات دانشکده بهداشت برخورداری از روحیه پژوهش در کنار آموزش بوده که از بدو تاسیس وجود داشته  

ما به عنوان دانشکده بهداشت و انستیتو تحقیقات بهداشتی هستیم که امیدوارم به قسمت   .ر همین محور بتوانیم گام برداریماست و امیدوارم که ب

  تحقیقات بهداشتی بیشتر از گذشته بپردازیم و به کمک اساتید و دانشجویان و کارکنان بتوانیم در زمینه مسئولیت اجتماعی گام های بیشتری 

گفت: انتظار هست که در دانشگاه و دانشکده به بحث مسئولیت اجتماعی نگاه ویژه تری شود چرا که مبحث مسئولیت اجتماعی وی   .برداریم

ت.  سطوح مختلفی دارد؛ طرح و یافتن مشکلات بهداشتی جامعه و پاسخ دهی و ارائه راه حل در این موارد پایین ترین مرتبه مسئولیت اجتماعی اس

که ارائه راه حل و دنبال کردن آن ها تا حصول به نتیجه هست را مد نظر قرار دهیم تا بتوانیم به شاخص های مورد انتظار  ما باید به سطح بعدی

ی پیشبرد برسیم. البته ما اساتیدی در دانشکده داریم که در این زمینه نیز فعال هستند. خوشبختانه حضور معاون بهداشتی در دانشگاه می تواند برا

  .رسالت به دانشکده یاری رسانداین هدف و 

دانشکده دانشگاه های علوم پزشکی کشور رتبه دوم    ۳76دکتر ندافی افزود: دانشکده بهداشت بر اساس سامانه علم سنجی وزارت بهداشت در بین  

رند. همچنین بر اساس شاخص  گروه آموزشی در کشور، گروه آمار و اپیدمیولوژی رتبه یک و گروه بهداشت محیط رتبه دوم را دا  ۳000و از بین  

نفر از اساتید دانشکده بهداشت در زمره یک درصد دانشمندان برتر پراستناد قرار دارند و این افتخار    15های سامانه علم سنجی وزارت بهداشت؛  

مکاران دانشکده بهداشت بتوانیم  در انتها رئیس دانشکده افزود: امیدوارم با همکاری اساتید، دانشجویان و ه  .بزرگی برای دانشکده بهداشت است

در ادامه دکتر حسین ملک افضلی استاد    .اهداف آموزشی، پژوهشی را با شایستگی بیشتر دنبال کنیم و در مسیر موفقیت های بیشتر گام برداریم

بهداشت با نام اصلی دانشکده    پیشکسوت دانشکده بهداشت در خصوص پیشینه و جایگاه دانشکده بهداشت توضیحاتی را ارائه کرد و گفت: دانشکده

سلامت عمومی پایه گذاری شده و هدف آن ارتقای سلامت عمومی است و کنار ما دانشکده پزشکی هم حضور دارد ولی نگاه دانشکده پزشکی  

بل از بیماری آغاز  در زمینه سلامت به فرد است و هنگام بیماری است در حالیکه دانشکده بهداشت نگاهش به جمع و جامعه است و اقدامات آن ق

سال    55می شود و این امتیازی است که دانشکده بهداشت دارد؛ نگاه اجتماعی و عمومی و رویکرد پیشگیری بسیار مهم است. خوشبختانه در  

ت:  وی گف  .گذشته نقش دانشکده بهداشت و شبکه های بهداشتی در کنترل بیماری ها به خصوص بیماری های واگیر بسیار پررنگ بوده است

این طرح خانه های بهداشت در کشور برخاسته از پژوهش هایی است که در دانشکده بهداشت انجام می شده است و دانشکده بهداشت اصالت  

خود را از نظر پاسخگویی اجتماعی به خوبی ایفا کرده است و اغلب فارغ التحصیلان این دانشکده در حوزه های سیاستگذاری و برنامه ریزی  

سال گذشته دانشکده پیشرو بوده است در پاسخ دهی    55اشت کشور و منطقه امرو نقش مهمی داشته و دارند. دانشکده بهداشت در  مدیریت بهد

راهبرد اول به جامعه و در اساسنامه آن هم بر سه راهبرد تاکید شده است و افرادی که آن را تدوین کرده با هوشمندی این کار را انجام داده بودند؛  

که آموزش، پژوهش و عمل باید همراه هم باشد و در گذشته و حال توجه به فیلد بسیار مهم بوده و هست و افراد بزرگی از دانشکده در  این است 

ی  این زمینه نام و نقش شان پررنگ است. راهبرد دوم این است که دانشجو باید تحلیلگر و خلاق باشد و راهبرد سوم این است که باید کار تیم 

   .انجام شود

نه نهایت دکتر ملک افضلی افزود: دانشجویان باید بدانند و فراموش نکنند که این دانشکده با چه زحماتی به این جا رسیده است و باید از این گنجی

و فرهنگی و بین  در انتها معاونان آموزشی، پژوهشی، دانشجویی   .استفاده را ببرند و در ادامه توصیه هایی نیز برای موفقیت دانشجویان بیان داشت

 .الملل دانشکده با معرفی خود و معاونت مربوطه اطلاعات و توضیحاتی را برای دانشجویان نو ورود ارائه دادند

 



208 
 

 تور یک روزه دوچرخه سواری دانشجویان پسر برگزار شد

دانشجویان پسر دانشگاه علوم پزشکی تهران  ورزشی دوچرخه سواری را با حضور تعدادی از  -مدیریت تربیت بدنی، برنامه تفریحی

 .و باعنوان کاروان نشاط و سلامت برگزار کرد

 

بدنی   تربیت  اداره گسترش ورزش های همگانی مدیریت  دانشجویی فرهنگی،  معاونت  علوم پزشکی تهران  دانشگاه  روابط عمومی  به گزارش 

ور دوچرخه سواری یک روزه را با عنوان کاروان نشاط و سلامت، در یک روز  دانشگاه با هدف افزایش نشاط و تحرک در بین دانشجویان، این ت

در این برنامه که روز پنجشنبه   پاییزی و در پیست دوچرخه سواری پارک جنگلی چیتگر، با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی برگزار کرد.

مدیریت تربیت بدنی   نفر از دانشجویان شرکت کردند.  20ار برگزار شد،  و با حضور پرشور پسران ورزشک  14صبح تا    8:۳0از ساعت    1400آبان    20

دانشگاه علوم پزشکی تهران در نظر دارد به مناسبت های مختلف، زنگ های نشاط و سلامت را در راستای افزایش و تشویق به فعالیت بدنی در  

 بخش های دانشجویی، کارمندی و خانوادگی در طول سال برگزار کند. 

 

دانشکده علوم تغذیه و   1400معارفه دانشجویان نو ورود مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری تخصصی جشن 

 رژیم شناسی

در دانشکده علوم تغذیه و رژیم شناسی    1400دانشجویان مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری تخصصی ورودی سال   جشن معارفه نو

 .شد های بهداشتی به صورت حضوری برگزار با رعایت شیوه نامه
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شناسی؛ مراسم معارفه نودانشجویان مقاطع کارشناسی ارشد و  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده علوم تغذیه و رژیم

  1400آبان    29علمی، کارکنان و دانشجویان شنبه  های آموزشی، اعضای هیئترئیسه، مدیران گروه، با حضور هیئت1400دکتری تخصصی ورودی  

 .های بهداشتی در سالن اجتماعات این دانشکده برگزار شدصورت حضوری با رعایت پروتکل به   10اعت س

در ابتدای مراسم دکتر محمدجواد حسین زاده رئیس دانشکده، ضمن خیرمقدم به دانشجویان نوورود به دانشگاه علوم پزشکی تهران، دانشکده   

ده را برای دانشجویان بیان کرد. همچنین وی گفت: مفتخریم موفقیت شما در آزمون سراسری  ای از دانشکشناسی تاریخچه علوم تغذیه و رژیم

های زندگی را برایتان آرزو  که منجر به پذیرش شما در این دانشکده گردیده است را تبریک گفته و پیروزی و سربلندی در تمام آزمون  1400

جامعه اسلامی ایران را شاهد باشیم. امروز پدیده کرونا نه تنها سلامت جامعه را نشانه    نماییم. امید است با پشتکار و تلاش شما ارتقاء سلامت

 .خواهد به فراموشی بسپاردناپذیر استقبال از دانشجویان ورودی جدید را هم میگرفته که هیجان وصف

یان جدید و حضور پرشور آنها در دانشکده به معرفی دکتر حامد پورآرام معاون آموزشی و دانشجویی فرهنگی دانشکده نیز با تبریک ورود دانشجو 

ها خواست که هر یک  امور آموزشی و دانشجویی دانشجویان پرداخت. ایشان با اشاره به معرفی گروههای آموزشی دانشکده از مدیران این گروه

 .علمی و رسالت آموزشی آن گروه را بیان کندساختار، اعضای هیئت

 h-index عاون پژوهشی ضمن تبریک قبولی دانشجویان در این دانشکده، در خصوص امور پژوهشی و رشد شاخصسپس دکتر لیلا آزادبخت م 

 .دانشکده اشاره کرد. وی همچنین به معرفی کارشناسان این معاونت جهت راهنمایی دانشجویان در امور پژوهشی پرداخت

 .مالی دانشجویان مواردی را مطرح کرد دکتر سعید حسینی معاون اداری مالی نیز در خصوص امور اداری و 

های  های مطالعاتی دانشجویان دکتری تخصصی مانند طرح مرحبا، کنگره الملل دانشکده، در خصوص فرصتدکتر مریم محمودی معاون بین 

 .الملل دانشجویان مطالبی را عنوان کردخارج از کشور و سایر امور بین 

علمی و  های آموزشی تغذیه بالینی، تغذیه جامعه و تغذیه سلولی مولکولی به معرفی ساختار، اعضای هیئتدر ادامه مراسم هر یک از مدیران گروه 

 .های آموزشی گروه خود پرداختندبرنامه 

 .آزمون دکتری تخصصی با اهدای هدایا تقدیر شد 1آزمون کارشناسی ارشد و مریم صفابخش رتبه  1از مهسا رنجبر رتبه  

 .رسم یادبود هدایایی به ایشان تقدیم شدالبلاغه به مناسبت عید غدیر و هفته دفاع مقدس معرفی و به های نهجمت برندگان مسابقه حک 

 99محمدرضا جوشن رشته تغذیه بالینی مقطع کارشناسی ارشد ورودی  .1
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 97صبا نرم چشم رشته علوم تغذیه مقطع دکتری تخصصی ورودی  .2

شکی  همچنین از فعالان در عرصه کرونا با دریافت نشان دانشجویی دارالفنون و اعطای جایزه و تقدیرنامه از معاونت دانشجویی دانشگاه علوم پز

 .تهران تقدیر شد

 96رامش عالی پور دکتری سیاستگذاری غذا و تغذیه ورودی  .1

 96ابوالفضل خوش صحبت کارشناسی ارشد علوم تغذیه ورودی  .2

 

 1400سلامت دهان و دندانپزشکی اجتماعی ورودی  PhD مراسم معارفه دانشجویان

 .برگزار شد  1400سلامت دهان و دندانپزشکی اجتماعی ورودی  PhD مراسم معارفه دانشجویان

 

  سلامت   آموزشی  گروه  در  1400  ماه  آذر  یکم  دوشنبه  روز  مراسم  این  دندانپزشکی،  دانشکده  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط   به گزارش 

ضمن معرفی این رشته، به بیان     دهان  سلامت  گروه  مدیر   محبی  زهرا  سیمین  دکتر  نشست  این  در  .شد  برگزار    اجتماعی  دندانپزشکی  و  دهان

 تاریخچه و اهداف دوره پرداخت.

را در راستای موفقیت در دوره را معرفی و تجربیات خود  این جلسه   بیان کردند.  PhD سپس اعضای هیات علمی و دستیاران گروه خود  در 

  دهان جامعه اشاره شد.   همچنین به انتظارات از دانشجویان و فارغ التحصیلان رشته و فعالیت های اجتماعی در راستای هدف نهایی ارتقاء سلامت

در اختیار دستیاران قرار داد  Study guide در پایان جلسه دکتر کتایون سرگران سرپرست تخصصی گروه سلامت دهان یک راهنمای تحصیلی

 .تا از آن در راستای بهینه سازی حصول اهداف آموزشی و پژوهشی استفاده کنند

 

 ی نوین پزشکی برگزار شدجشن دانشجویان ورودی جدید دانشکده فناوری ها

جشن خوشآمدگویی و آشنایی دانشجویان ورودی جدید با حضور هیئت رئیسه، استادان و دانشجویان دانشکده فناوری های نوین  

 .پزشکی برگزار شد 
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خوشآمد گویی به دانشجویان  ، مراسم  1400آبان    ۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده فناوری های نوین پزشکی،  

استادان و دانشجویان ورودی جدید در مقاطع دکتری تخصصی و   این مراسم اعضای هیات رئیسه،  برگزار شد. در  این دانشکده  ورودی جدید 

 کارشناسی ارشد حضور داشتند. 

اره مهارت های ارتباطی، مدیریت استرس،  رئیس دانشکده ضمن خوش آمد گویی به دانشجویان جدید درب  در ابتدای مراسم دکتر حسین قنبری،

در ادامه پس از پخش کلیپ   مدیریت فایل، کنترل یاس و ناامیدی، ثبات تصمیم گیری در انتخاب موضوع پایان نامه خود نکاتی را بیان کرد.

رئیس مرکز   دکتر پروین پاسالار،معرفی قسمت های مختلف دانشکده و استادان هر گروه که توسط انجمن علمی فرهنگی دانشکده تهیه شده بود،  

و   امکانات  تمام  و  بروید  دانشگاه  به جاهای مختلف  تا  دانشجویان خواست  از  و دوستانه  بیانی صمیمی  دانشگاه، در  استعدادهای درخشان  رشد 

 تجهیزات دانشگاه را بشناسید. ایشان همچنین درباره دیپلم پژوهشی و دیپلم کارآفرینی نیز صحبت کرد. 

اصلی معرفی دانشکده پخش شد و بعد از آن دکتر مریم فرهمندفر، معاون فرهنگی دانشکده ضمن تشکر از انجمن دانشجویی علمی   سپس کلیپ

در ادامه دکتر نصرالله طباطبایی، معاون بین    فرهنگی دانشکده که در برپایی این جشن نقش بارزی داشتند به دانشجویان جدید خوشآمد گفت. 

کارشناس آموزش درباره مسایل آموزشی، پژوهشی و بین الملل صحبت  الهه متوسلی، معاون آموزشی دانشکده، سارا همتی،   الملل دانشکده، دکتر

برگزاری موسیقی زنده فضایی دل نشین در این جشن ایجاد کرد و در ادامه آن با برگزاری مسابقه و اهدای جوایز به شرکت کنندگان جوی    کردند.

نتها با اهدای هدیه به دانشجویان جدیدالورود و اعضای انجمن علمی فرهنگی دانشکده توسط هیات رئیسه دانشکده جشن  در ا  دوستانه ایجاد شد. 

 پایان یافت. 

 

 کارگاه آنلاین روانشناختی »سفر به دنیای درون« ویژه دانشجویان و همتایاران برگزار می شود

دانشجویی فرهنگی، ششمین معاونت  راهنمایی  و  مشاوره  روان    مرکز  همتایاران سلامت  و  دانشجویان  ویژه  روانشناختی  کارگاه 

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران را با عنوان سفر به دنیای درون )جلسه اول( برگزار می کند
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عه کارگاه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، جلسه اول از کارگاه »سفر به دنیای درون« از مجمو

با تدریس مجید مردی   19تا  17:۳0و از ساعت  1400آذر  ۳های روانشناختی ویژه دانشجویان و همتایاران سلامت روان دانشگاه، روز چهارشنبه 

ه و گریز با آن در این کارگاه موضوعاتی از قبیل: آشنایی با احساسات اولیه و راه های مواجه  روانشناس و درمانگر مرکز مشاوره برگزار خواهد شد.

 و همچنین مشکلات روانشناختی ناشی از نپرداختن به احساسات، مطرح و بررسی خواهد شد. 

 

 اولین فتوواک عکاسی اجتماعی در مناطق محروم برگزار می شود

فوتوواک عکاسی منا اولین  دانشگاه علوم پزشکی تهران،  اجتماعی سپیدار  و  لنز  کانون های دانشجویی عکاسی  طق  با همکاری 

 .محروم برگزار می شود 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این برنامه با رعایت دستورالعمل های بهداشتی ویژه علاقه  

فراد کم بضاعت و مناطق محروم،  ا   زندگی   شرایط   کشیدن  تصویر   به   با   امیدوارند  فتوواک  این  برگزارکنندگان مندان به این حوزه برگزار خواهد شد و

توضیح اینکه، در صورت داشتن هرگونه سوال    و با اطلاع رسانی در این زمینه سهم اندکی در بهبود شرایط زندگی این گروه از افراد داشته باشند. 

 .کنید مراجعه kanoonlens@ و miinii99@ لگرامیت  و برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید به شناسه های 
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 مین اردوی جهادی کانون دانشجویی سپیدار برگزار شدشش

درمانی مناطق محروم جنوب  -کانون دانشجویی مطالعات اجتماعی سپیدار دانشگاه علوم پزشکی تهران، اردوی جهادی بهداشتی

 .تهران را برگزار کرد

 

ادامه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی،   اردوی جهادی کانون دانشجویی سپیدار در  ششمین 

در یکی از مناطق محروم    1400آبان ماه    27درمانی که در روزهای پایانی هر هفته برگزار می شود، پنجشنبه  -سلسله اردوهای جهادی بهداشتی

ده های کودکان کار اختصاص داشت، در مجموع در این اردو که به بررسی وضعیت سلامت، معیشت و محیط زندگی خانوا  .جنوب تهران انجام شد

 .نفر مورد بررسی قرار گرفتند  140خانواده و  ۳1تعداد 

همچنین، وضعیت گرمایشی منازل مورد بررسی قرار   .نفر به واحد درمانی منطقه ارجاع شدند  5براساس معاینات به عمل آمده دراین اردو، تعداد  

بتی و نیز آموزش های مصرف و طبخ صحیح مواد غذایی، کمبودهایی مشاهده شد که در اردوهای بعدی  گرفت و از نظر موارد بهداشتی و خودمراق

 با کمک های خیّرین، تعدادی پتو، مایع ظرفشویی، پودر لباسشویی و شامپو بین خانواده ها توزیع شد.  .مورد توجه قرار خواهد گرفت

 

 نشجویی فرهنگی از مجتمع خوابگاهی انقلاب دانشگاهبازدید سرزده شبانه معاون و مشاور اجرایی معاونت دا

معاونت، باحضور در  اجرایی  به همراه یوسف مسعودیان مشاور  دانشگاه  دانشجویی فرهنگی  معاون  دکتر محمدحسین صادقیان 

 .ساکن این خوابگاه ها برگزار کردند  PhD مجتمع خوابگاه های انقلاب، نشستی صمیمانه را با دانشجویان دستیاری و
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از    1400آبان ماه    ۳0به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این نشست صمیمی شامگاه یکشنبه  

 با هدف بازدید از امکانات و وضعیت ساختمان های مجموعه خوابگاهی انقلاب دانشگاه علوم پزشکی تهران، برگزار شد.   21:۳0تا    18:۳0ساعت  

نامه ابتدا دکتر صادقیان با همراهی مسعودیان ضمن بازدید از ساختمان ها، به صورت سرزده به اتاق دانشجویان مراجعه کردند و از نزدیک در این بر

در ادامه، مسئولان معاونت دانشجویی فرهنگی در نشستی صمیمانه که باحضور دستیاران، دانشجویان و نمایندگان   با آنها به گفت و گو پرداختند.

 ورای صنفی در نمازخانه یکی از خوابگاه ها برگزار شد، از نزدیک درخواست های دانشجویان را شنیدند. ش

دکتر صادقیان ضمن ابراز خرسندی از حضور در جمع گرم و صمیمی دانشجویان، گفت: هدف معاونت دانشجویی فرهنگی استفاده از تمام ظرفیت  

نقش مشارکت دانشجویان در برنامه ها و دستیابی به اهداف معاونت دانشجویی و نیز همراهی  وی افزود:    های موجود برای رفع مشکلات است.

سپس مشاور اجرایی معاونت گفت:   دانشجویان در رسیدن هرچه سریع تر وضعیت خوابگاه های دانشگاه به شرایط ایده آل، بسیار با اهمیت است.

یان و شنیدن بی واسطه مشکلات آنها، سرلوحه برنامه های معاونت دانشجویی فرهنگی  حضور میدانی مدیران و مسئولان معاونت در بین دانشجو

 قرار دارد و این امر موجب رفع سریعتر مشکلات خواهد شد. 

وضعیت  توضیح اینکه، در این بازدید مواردی ازجمله: امکانات رفاهی خوابگاه ها، ارتقای وضعیت بهداشت محیط و تغذیه دانشجویان، ساماندهی  

پارک خودروی دانشجویان، ظرفیت خوابگاه ها، سیستم های تأسیسات و فاضلاب ساختمان ها، برنامه ریزی و آینده نگری در زمینه اختصاص  

 فضای مناسب خوابگاهی و ... مطرح و مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. 

 

 قهرمانان تنیس دانشجویان و کارکنان دانشگاه معرفی شدند 

یت بدنی مسابقات تنیس خاکی را به مناسبت هفته تربیت بدنی ویژه دانشجویان، کارکنان و اعضای هیئت علمی آقای  مدیریت ترب 

 .دانشگاه برگزار کرد 
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  20و    1۳،  6به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این مسابقات طی سه هفته در روزهای پنجشنبه  

تن از کارکنان و اعضای هیئت    17با حضور    1400آبان    21و    14،  7تن از دانشجویان پسر دانشگاه و در روزهای جمعه    1۳با حضور    1400آبان  

تنیس بازان دانشگاه در رقابتی تماشایی و سالم  برگزار شد.  12تا  10علمی آقای دانشگاه در زمین تنیس مجموعه ورزشی شهید چمران از ساعت 

در پایان، اداره مسابقات مدیریت تربیت بدنی    پرداختند و با اختلاف امتیازهای نزدیک به هم، افراد اول تا سوم مشخص شدند.  با هم به رقابت

 اسامی برترین های این رقابت ها را به شرح زیر اعلام کرد: 

 دانشجویان 

 مقام اول: علی محمود هاشمی )دانشکده دندانپزشکی( 

 بهداشت(مقام دوم: محمد خانی )دانشکده 

 مقام سوم مشترک: پارسا فراهانی )دانشکده داروسازی( و حمید جعفری )دانشکده بهداشت( 

 

 کارکنان و اعضای هیئت علمی 

 مقام اول: حمید محمود هاشمی )دانشکده دندانپزشکی( 

 مقام دوم: بهرنگ شادلو )بیمارستان روزبه( 

 شریعتی( و علی آذربرا )بیمارستان روزبه( مقام سوم مشترک: امیر انوشیروانی )بیمارستان 

 

 نشست رئیس دانشگاه و دانشجویان فعال در حوزه بسیج دانشجویی

 ترین رکن برای ساختن کشوری بهتر استدکتر قناعتی: خودسازی و خودباوری در کنار صبر و استقامت مهم 

ب فعال در حوزه  با دانشجویان  دانشگاه علوم پزشکی تهران در دیدار  را مهم رئیس  استقامت  برای  سیج دانشجویی،  ترین اصل 

های قبل از انقلاب تا به امروز بپردازیم  های پیشرفت کشور، اسلام و دین دانست و گفت: اگر به بررسی سال پیروزی در عرصه 

و مواجهه با   های ضدانقلابخواهیم دید استقامت عامل پیروزی ما در کارزارهای مختلف همچون انقلاب، جنگ، مقابله با گروهک

ها و حوادث پیش رو، بدنه کشور را از هجوم تمامی  تواند در بحران ها در سایه لطف پروردگار بوده است و صبر و استقامت می تحریم 

 .عناصر مخرب حفظ کند 
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در سالن   12تا    10ساعت    1400آذر    4به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این جلسه روز پنجشنبه  

حوزه  دارالفنون طبقه نهم ساختمان مرکزی دانشگاه، همزمان با گرامیداشت هفته بسیج با حضور دکتر قناعتی رئیس دانشگاه و دانشجویان فعال در  

زه بسیج دانشجویی پرداختند  های موجود در حوها و فرصتها، چالشها، دغدغهدر ابتدا حاضرین جلسه به بیان ظرفیت  .بسیج دانشجویی برگزار شد

 .های جهادی و واکسیناسیون ارائه دادندو گزارشی از وضعیت طرح هادی و همچنین فعالیت

گفت: بسیج همیشه در کنار مردم و دولت نقش خود را   "کرونا"خصوص واکسیناسیون  های صورت گرفته بهدکتر قناعتی ضمن قدردانی از فعالیت

وی با  .ها و خودباوری استتواند ما را به سمت پیشرفت و موفقیت هدایت کند تمرکز بر توانایینکته حائز اهمیتی که میخوبی ایفا کرده است و  به 

ها، مقدمات پیشرفت و بهبود سال دفاع مقدس افزود: نگاه به درون و شناسایی و بهبود ظرفیت  8های  ها و رشادتهایی از خودباوریبیان نمونه 

توانیم  که اعضای جامعه به خودباوری برسند و در جهت ساخت و آبادانی کشور قدم بردارند میختلف است و تنها درصورتیهای مکشور در عرصه

 .شاهد کشوری آبادتر و بهتر باشیم

اگر به  های پیشرفت کشور، اسلام و دین دانست و گفت:  ترین اصل برای پیروزی در عرصه رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران استقامت را مهم

های قبل از انقلاب تا به امروز بپردازیم خواهیم دید استقامت عامل پیروزی ما در کارزارهای مختلف همچون انقلاب، جنگ، مقابله با  بررسی سال

رو، بدنه    ها و حوادث پیشتواند در بحران ها در سایه لطف پروردگار بوده است و صبر و استقامت می های ضدانقلاب و مواجهه با تحریمگروهک

های آموزش مجازی و امکانات های خود را در مورد چالشدر ادامه دانشجویان نظرات و خواسته   .کشور را از هجوم تمامی عناصر مخرب حفظ کند

از  ها و همچنین ضوابط اعلام شده  صنفی و رفاهی خود اعلام کردند و دکتر قناعتی در پاسخ به سؤالات مطروحه گفت: بر اساس دستورالعمل

سازی امکانات آموزشی، رفاهی و صنفی دانشجویان  روند و تیم اجرایی دانشگاه در حال آمادهها به سمت حضوری شدن می سوی وزارتخانه، دانشگاه 

 .وی در ادامه تصریح کرد دانشگاه موظف است در راستای حل مشکلات دانشجویان از تمام ظرفیت خود استفاده کند .هستند

جایگاه و شان اساتید را یک اصل مهم و راهبردی برای بهبود وضعیت آموزشی دانست و گفت: در فرهنگ ایرانی اسلامی ما دکتر قناعتی، حفظ  

وی در ادامه افزود: متأسفانه شاهد شروع یک جریان از طریق فضای مجازی و   .حفظ شان و جایگاه والدین و استاد بسیار والا و با اهمیت است

دار کند و باید به سمتی حرکت  ورسوم و اعتقادات مذهبی جامعه ما دارد را خدشهتواند این فرهنگ که ریشه در آدابفرهنگ غربی هستیم که می

وی در پایان گفت: طبق فرمایش   .عنوان ذخایر علمی و اخلاقی حفظ کنیمکنیم که به اصل خویش بازگردیم و شان و جایگاه اساتید محترم را به 

رهبری معظم  ج"مقام  استتشویق  خیانت  کشور  ترک  به  نخبه  آموزش   "وان  بر  علاوه  اساتید  ارزشو  مروج  باید  علمی  همچون های  هایی 

در پایان حاضرین به بحث و گفتگو    .پردازندپرستی و اخلاق اسلامی باشند تا بتوانیم شاهد نسلی باشیم که به سازندگی و عمران کشور میمیهن

 .جلسه این نشست از طریق دانشجویان و دفتر سرپرست دانشگاه پیگیری شودد صورت در مورد برخی موارد پرداختند و مقرر ش
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 بازدید معاونان دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت و دانشگاه علوم پزشکی تهران از خوابگاه های دانشگاه

سین صادقیان معاون دکتر عباس شیراوژن معاون دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، دکتر محمدح

دانشجویی فرهنگی دانشگاه به همراه رئیس، معاون و مدیر بودجه صندوق رفاه دانشجویان و مشاور اجرایی معاونت، روز پنجشنبه  

 . بازدید کرد 16تا   1۲از خوابگاه های انقلاب، حافظیه و متاهلین از ساعت 
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دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران در دوران  دکتر صادقیان: هدف اصلی ما ایجاد فضایی است که 

 تحصیل و زندگی خوابگاهی از همه لحاظ دغدغه ای نداشته باشند 

معاون دانشجویی فرهنگی وزیر بهداشت به همراه معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه و با هدف بررسی وضعیت امکانات رفاهی،  

 .انشگاه علوم پزشکی تهران از چندین خوابگاه دانشگاه بازدید کردند ورزشی، کتابخانه ها و ساختمان های خوابگاه های د 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این بازدید باحضور دکتر عباس شیراوژن معاون دانشجویی  

دانشگاه علوم پزشکی تهران، مهندس بهروز رحیمی رئیس صندوق  فرهنگی وزارت بهداشت، دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی  

معاونت  اجرایی  مشاور  یوسف مسعودیان  و  اعتبارات  و  بودجه  مدیر  رئیسی  دکتر حمید  معاون صندوق،  تدین  بهزاد  دکتر  بهداشت،  وزارت  رفاه 

انه انقلاب، خوابگاه دخترانه حافظیه و خوابگاه متأهلین  با حضور در مجموعه خوابگاه های پسر  16تا    12دانشجویی فرهنگی، روز پنجشنبه از ساعت  

 دانشگاه انجام شد. 

در این بازدید، معاون دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت به همراه هیئت همراه با حضور در اتاق های دانشجویان و برگزاری نشست های گرم و 

امکانات رفاهی، ورزشی، سالن های مطالعه و وضعیت معیشت دانشجویان    صمیمانه، از نزدیک مشکلات و درخواست های دانشجویان را شنیدند و

 در خوابگاه ها را مورد بررسی قرار دادند.

دکتر صادقیان در خلال این بازدید، گفت: هدف اصلی ما ایجاد فضایی است که دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران در دوران تحصیل و  

غذیه، رفت و آمد، مسایل فرهنگی، امکانات رفاهی و ... دغدغه ای نداشته باشند و بتوانند رشد کنند و بالنده زندگی خوابگاهی از لحاظ: اسکان، ت

وی در ادامه با بیان اینکه برنامه عملیاتی   شوند و برای رسیدن به این هدف تا زمانی که خدمتگذاری می کنیم، دست از تلاش بر نمی داریم.

دت، میان مدت و بلند مدت تقسیم کردیم، گفت: برای هر کدام از پلان ها، برنامه ریزی هایی انجام دادیم که  معاونت را به سه قسمت کوتاه م

معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه در ادامه تصریح کرد:   ماه اخیر، متوجه بعضی از این تغییرات پیرامون خود شده اند.   2دانشجویان طی مدت  

آن هم این است که دانشجویان در محیط دانشگاه علوم پزشکی تهران پرورش پیدا کنند، پرورش علمی،    هدف ما، هدف بسیار بزرگتری است و

اشته  پژوهشی، فرهنگی و اجتماعی تا بتوانیم در آینده دانشجویانی داشته باشیم که حسّ مسئولیت پذیری نسبت به فرد، خانواده، جامعه و جهان د

 باشند. 

با بیان پیام مقام معظم رهبری در ملاقات با نخبگان، به پایان برد و گفت: ایشان از ما این را خواستند که  دکتر صادقیان صحبت های خود را  

اه در تلاش کنیم برای رشد کردن تا اینکه بتوانیم به هدف مان برسیم و در این راه از ظرفیت نخبگان استفاده کنیم. باید کاری کنیم که سطح رف

ا نقطه  به  دانشجویان  باشد. زندگی  نداشته  کشور  از  مهاجرت  به  نیاز  خاص  رفاه  یک  به  رسیدن  برای  حداقل  دانشجو  که  برسد   ی 
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همچنین مسعودیان پس از بازدید از خوابگاه های متأهلین گفت: در راستای ترویج ازدواج دانشجویی و حمایت های معاونت دانشجویی فرهنگی 

هی و تجهیز خوابگاه های متاهلین و حمایت از دانشجویان متأهل که در برنامه های کوتاه مدت،  وزارتخانه و دانشگاه، برنامه ویژه ای برای ساماند

میان مدت و بلند مدت معاونت دیده شده است و تسهیلات و فضاهای اسکان مناسب و متناسب با ظرفیت ها در برنامه داریم که در دست اقدام 

رک متأهلین دانشگاه، برنامه ریزی ویژه ای به منظور بازسازی و بهره برداری در دستور  بلوک فرسوده در شه   2است. وی افزود: همچنین برای  

 کار معاونت دانشجویی و معاونت توسعه دانشگاه قرار دارد که در بازه زمانی تعیین شده و در اسرع وقت به سرانجام می رسانیم. 

جویان متأهل، گفت: یکی از اهداف مهم و اصلی این معاونت، امکانات رفاهی  مشاور اجرایی معاونت دانشجویی فرهنگی با تأکید بر توجه به دانش

میت  و اسکان دانشجویان متأهل است و رفاه این قشر از دانشجویان نیز مشابه سایر دانشجویان، برای دانشگاه و مجموعه معاونت دانشجویی از اه

مجموعه معاونت دانشجویی فرهنگی و صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت  وی درپایان گفت: تعاملات و ارتباطات با    بالایی برخوردار است. 

ریزی    در دانشگاه به صورت مستمر، بعنوان یک اولویت است و در تمامی زمینه ها، اهدافی برای رفاه دانشجویان در نظر گرفته شده تا طبق برنامه 

ز اتاق های دانشجویان، سالن های مطالعه، سیستم های تأسیسات و وضعیت گرمایش توضیح اینکه، در این بازدید میدانی، ا  به آنها دست پیدا کنیم.

د به  و سرمایش، رختشوی خانه ها، فضاهای ورزشی، امکانات رفاهی داخل اتاق ها، پروژه های بازسازی ساختمان های خوابگاه متأهلین و ... بازدی

 خوابگاه ها، اقدام فوری شود. عمل آمد و مقرر شد با تأمین بودجه برای رفع سریع مشکلات 

 

 با آغاز فعالیت سه نشریه و تغییر وضعیت چهار نشریه دانشجویی موافقت شد 

جلسه کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه علوم پزشکی تهران باهدف بررسی درخواست های دانشجویان برای راه اندازی و تغییر  

 .وضعیت نشریات برگزار شد

 

به    14تا    1۳از ساعت    1400آذرماه    ۳عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این جلسه روز چهارشنبه  به گزارش روابط  

در این جلسه اعضای کمیته ناظر   صورت حضوری در سالن شورای معاونت دانشجویی فرهنگی و آنلاین در بستر اسکای روم معاونت برگزار شد.

همچنین،   ییر وضعیت نشریات آوای محیط، ضدضرب، بهداشت ایمنی مواد غذایی و قارچ شناسی پزشکی موافقت کردند.بر نشریات دانشگاه با تغ

با عنوان »آفساید« صادر شد. اولین نشریه ورزشی دانشگاه  براین اساس، دو نشریه دیگر به نام های    با تصویب اعضای کمیته، مجوز فعالیت 

ط به انجام امور اداری و دریافت استعلام های لازم و در صورت تطابق با آیین نامه نشریات دانشجویی،  »صدای نسیم« و »کتابجو« نیز، مشرو

 مجوز فعالیت گرفتند که می توانند فعالیت خود را آغاز کنند.
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 آغاز ثبت نام وام تولد فرزند ویژه دانشجویان دانشگاه

ن بار به دانشجویان دانشگاه های علوم پزشکی وام قرض الحسنه  با اعلام صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، برای اولی 

 .تولد فرزند تعلق می گیرد 

 

ر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، زیبا فولادی رئیس اداره رفاه و تعاون دانشجویان دانشگاه د

دانشجویان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و برای اولین بار، به دانشجویانی که طی دوران  این باره گفت: بر اساس اعلام صندوق رفاه 

 تحصیل صاحب فرزند شوند، وام قرض الحسنه تعلق می گیرد. 

برای    براساس اعلام صندوق رفاه، دانشجویان در هر مقطع تحصیلی که هستند و در آن مقطع صاحب فرزند شوند، می توانند درخواست خود را

دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران که متقاضی استفاده از این تسهیلات هستند می توانند با ارائه مدارک )کپی   دریافت وام ارسال کنند.

ضیان توضیح اینکه، متقا شناسنامه دانشجو و فرزند، فرم تکمیل شده تولد فرزند( به امور دانشجویی دانشکده خود، درخواست خود را ثبت کنند.

 برای دریافت فرم درخواست وام فرزند و یا کسب اطلاعات بیشتر به امور دانشجویی دانشکده مراجعه کنند.

 

 در دانشکده دندانپزشکی  98برگزاری جشن علوم پایه دانشجویان ورودی سال 

: دانشجویان باید مبانی  بیان کرد  98دکتر زینب کدخدا رئیس دانشکده دندانپزشکی در جشن علوم پایه دانشجویان ورودی سال  

 .ای را در آستانه ورود به دوره بالینی به نحو احسن آموزش ببینید تعهدات اخلاقی و الزامات رفتار حرفه
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با حضور دکتر زینب کدخدا    98به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، جشن دانشجویان علوم پایه ورودی  

ه، دکتر رضا امیر زرگر معاون دانشجویی فرهنگی، مهدیه السادات موسوی معاون آموزشی دندانپزشکی عمومی، دکتر آرش منصوریان  رئیس دانشکد

ماه   آذر  هشتم  دانشجویان  از  جمعی  و  دانشکده  اداری  مالی  شد.   1400معاون  برگزار  دندانپزشکی  دانشکده  هدایت  شهید  سالن   در 

ده دندانپزشکی ضمن خوشامدگویی به دانشجویان بیان کرد: وقتی روپوش سفید به تن میکنید مسولیتتان شروع  در ابتدای این مراسم رئیس دانشک

حرفه می رفتار  الزامات  و  اخلاقی  تعهدات  مبانی  باید  و  ببینید.   شود  آموزش  احسنت  نحو  به  را  بالینی  دوره  به  ورود  آستانه  در   ای 

توان با همت و تدبیر،   ها هم می ها و دشواری ی یک پزشک خواند و افزود: حتی در محدودیتوی در ادامه سختکوشی را از خصایص مهم و ذات

 انجام داد. کارهایی ماندگار و شایسته

فید  در ادامه دکتر امیر زرگر ضمن تبریک به دانشجویان و خسته نباشید برای گذرندان دوره علوم پایه، گفت: توصیه میکنم مسولیت این روپوش س

خود   که بر تن ماست خوب بدانید و شما در این مسیر باید با نیت خالص به بیماران خدمت کنید و اولویت خود را بهبود حال آنها بگذارید و ذهنرا  

ید و  رود که بهترین خدمات را به جامعه هدیه ده  معاون دانشجویی فرهنگی در ادامه افزود: انتظار می .اهمیت نکنید  را درگیر مسایل جنبی و کم

در این مراسم مسابقه و   سپس وی به صورت نمادین به دو نفر از دانشجویان روپوش سفید اهدا کرد. امیدوارم از بهترین دندانپزشکان ایران شوید. 

 موسیقی زنده اجرا شد. 

 

 نشست معارفه دانشجویان نو ورود در دانشکده توانبخشی

توانبخشی با هدف آشنایی با امور مرتبط با آموزش برای نو دانشجویان به صورت مجازی  نشست معارفه دانشجویان جدید دانشکده  

 .برگزار شد
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  خاتون   سیداحمدرضا  دکتر  حضور  با   1400  ماه  آذر  نهم  شنبه  سه   نشست به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده توانبخشی،  

پرست معاونت بین الملل، مدیران گروه ها، دبیر  سر  بشردوست  سیامک  دکتر  آموزشی،  معاونت  سرپرست  مهری  آذر  دکتر  دانشکده،  رئیس  آبادی

فقیه در دانشکده نماینده ولی   . شد  برگزار   روم  اسکای  بستر  در  مجازی  صورت  به اساتید مشاور و حجت الاسلام والمسلمین مجتبی معصومی 

ور اظهار کرد: خوشبختانه به لطف  کش  توانبخشی  دانشکده  ترین  کهن  به  دانشجویان  ورود  مقدم  خیر  ضمن  آبادی  خاتون  دکتر  نشست  ابتدای  در

روند شیوع همه گیری کووید   با کاهش  باشیم.  19خداوند  دانشجویان  به صورت حضوری در خدمت  آینده  ترم  ان شاالله در  و   مواجه هستیم 

اس با حضور  توانبخشی  دانشکده  کرد:  تصریح  ادامه  در  دانشکده  و رئیس  دارد  فردی  به  منحصر  در سطح کشور، وضعیت  این حوزه  نخبه  اتید 

خوشبختانه در حوزه های مختلف آموزش، پژوهش، بین الملل و دانشجویی فرهنگی با افتخار امکان پاسخگویی به نحو احسن داریم و با کمک و  

ع کارشناسی در یکی از مهم ترین دوره های زندگی خود هستند وی افزود: دانشجویان مقط راهنمایی دانشجویان می توانیم این مسیر را طی کنیم.

 د.و با توجه به اتمام دوره تحصیل در مدرسه و شروع فرایند جدید، ارتباط با اساتید مشاور به طی این مسیر به دانشجویان کمک بسیار می کن

ده نهاد نمایندگی ش  چاپ  کتاب  به   اشاره  وبا    انشگاه و دانشکده استدکتر خاتون آبادی با بیان اینکه اولین قدم ورود به دانشگاه، تطابق با محیط د

( توسط دانشجویان تاکید Dress Codeمقام معظم رهبری با عنوان »آداب پوشش در دانشگاه های کل دنیا« بر لزوم رعایت پوشش حرفه ای)

وی در ادامه تصریح   شجویان موظف به رعایت آن الگو هستند.کرد و افزود: همه دانشگاه های سراسر دنیا این ضوابط را دارا هستند و همه دان

کرد: کلاس های مجازی دانشکده قبل از شیوع ویروس کرونا نیز مطرح بود اما با شیوع این ویروس برگزاری کلاس های مجازی ارتقا یافت و  

)حضوری هیبریدی  های  کلاس  آینده  در  داریم  نظر  در  و  داشت  چشمگیر  پیشرفت  مجازی  کنیم.-وضعیت  برگزار  را   مجازی( 

وی در پایان برای همه دانشجویان آرزوی موفقیت کرد و گفت: زمان در گذر است و لحظه ها به سرعت می گذرند سعی کنیم از همه لحظات به  

شده است و می  بهترین شکل استفاده کنیم . دانشگاه و دانشجو به عنوان یک سرنخ برای دانشجویان است و دسترسی به اطلاعات بسیار راحت  

 توانید از این امکانات به طور فعالانه استفاده کنید. دانشجویان به کلاسها اکتفا نکنند و به عنوان دانشجو باید پیگیر دانش باشند. 

ات و  دکتر خاتون آبادی در پایان سخنانش از آمادگی اعضای هیئت رئیسه دانشکده برای پاسخگویی به پرسش های دانشجویان و همچنین انتقاد

سپس دکتر آذر مهری معاون آموزشی دانشکده ضمن تشکر از دکتر خاتون آبادی برای معرفی دانشکده و وظایف دانشجویان،   پیشنهادات خبر داد.

موخته  آاظهار امیدواری کرد که دانشجویان از این فضا و نکات استفاده لازم را ببرند تا در مسیر علم آموزی، ضمن رعایت رعایت اخلاق سعی کنند  

 هایی داشته باشند که برای درمان بیماران به نحو احسن استفاده کنند.

  و علم  و دانش  از  جدید مرزهای دکتر مهری افزود: با توجه به ورود شما به مرحله جدید علم آموزی، از شما دعوت می کنم که در طول این دوره 

 نین و اصول دانشکده را رعایت کنید. قوا   و   بردارید  قدم   باشید  جامعه  در  ای  حرفه   فرد  یک   است  قرار  که  دیدگاه  این  با   و   کنید  باز  خود  برای  را  آگاهی
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اتی در  وی ضمن تشریح منافع کلی اداره آموزشی به دانشجویان، در کلینیک بیمارستانها و درمانگاهها انجام می شود. وی در ادامه به ارائه توضیح

دیگر مباحث مرتبط   ی از جمله نقل و انتقالات دانشجو، مشروطی ترم، حذف درس، انتخاب واحد وخصوص آیین نامه ها و شیوه نامه های آموزش

آموزشی و لزوم رعایت اصول تعهد حرفه ای پرداخت.وی در پایان سخنانش به معرفی مدیران گروهها و کارشناسان آموزش به تفکیک هر گروه  

 آموزشی پرداخت. 

  توجه   با  را  بیماران   دبیر اساتید مشاور دانشکده ضمن تبریک به دانشجویان نوورود بخشی از مشکلات  در بخشی از این نشست نیز احمد گشانی

 . کرد  معرفی  را  آموزشی  گروه  هر  مشاور  اساتید  مرتبط،  نامه  آیین  اساس  بر  مشاور  استاد  وظایف  تشریح  ضمن  ادامه  در  و  کنید  مرتفع  خدمات  نوع

 .پرداختند خدمات نوع معرفی به  و  رشته معرفی ضمن گروه هر مدیران  نیز ادامه در

میر معاون ادرای مالی دانشکده و به نمایندگی گروه فیزیوتراپی به معرفی این گروه و همچنین مطالبی در خصوص امور مرتبط  محسن سید دکتر

 اداری و مالی دانشجویان ارائه کرد.

جویان جدید در ارتقا  دانش  کرد  امیدواری  ابراز  نوورود،   دانشجویان  به خیر مقدم    مجتبی معصومی مسئول دفتر نهاد معظم رهبری در دانشکده ضمن

رفی  سطح کیفی جامعه از نظر علمی، پژوهشی و فرهنگی گام موثری را بردارد. وی در ادامه ضمن تاکید بر رعایت اخلاق مداری در همه امور به مع

 تشکل های دانشکده پرداخت. 

سرپرست معاونت بین الملل دانشکده ضمن خیر مقدم به نودانشجویان، به معرفی برنامه های معاونت بین الملل پرداخت  دکتر سیامک بشردوست  

تاکید کرد. دنیا  مختلف  نقاط  دانشجویان  و  دانشکده  دانشجویان  پژوهشی  و  علمی  مستمر  ارتباط  بر  سوالات   و  به  فراخور  به  نشست  پایان  در 

 دانشجویان پاسخ داده شد. 

 

شنبه ای با نشاط، فرهنگی و ورزشی در مجموعه ورزشی شهید دکتر چمران با حضور اساتید و دستیاران پنج

 دانشکده پزشکی

معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه با همکاری دانشکده پزشکی، برای اولین بار برنامه فرهنگی ورزشی ویژه اساتید و دستیاران  

 .را در قالب اردوی یک روزه برگزار کردند

 



224 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این برنامه با مشارکت مدیریت های امور هنری و فوق برنامه  

باحضور دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی، دکتر محمدتقی    14تا    10از ساعت    1400آذر    11و تربیت بدنی، روز پنجشنبه  

ی رئیس دانشکده پزشکی، یوسف مسعودیان مشاور اجرایی معاونت، مدیران معاونت دانشجویی فرهنگی و جمعی از اساتید و دستیاران  بیگ محمد

حیط دانشکده پزشکی در مجموعه ورزشی شهید چمران برگزار شد و دانشجویان دستیاری برای اولین بار در دانشگاه در کنار اساتید خود و در یک م

 ط و صمیمانه، به ورزش و مصاحبت پرداختند.فرهنگی بانشا

این برنامه باهدف افزایش نشاط و روحیه دانشجویان دستیاری و قدردانی از زحمات آنان در دوران تحصیل و خدمت رسانی در بیمارستان ها  

لحظات بسیار بانشاطی را در کنار   بخصوص دوران شیوع کرونا و همچنین ارتباط نزدیکتر با اساتید دانشکده پزشکی، برگزار شد و دانشجویان

 برای مشاهده فیلم این برنامه به فایل زیر مراجعه کنید.  اساتید خود گذراندند.

 

 دانشجویان دانشگاه با اهدای خون به »پویش اهدای خون دانشجویان« پیوستند

دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران  معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه با همکاری دانشکده پیراپزشکی، پویش اهدای خون  

 .را برگزار کرد 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این پویش باهدف ترویج فرهنگ نوع دوستی و افزایش ذخیره 

رمان و آموزش پزشکی ویژه دانشجویان سراسر  بانک خون سازمان انتقال خون و همچنین کمک به بیماران نیازمند، از سوی وزارت بهداشت، د

این پویش    1400آذر    1۳براین اساس، معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه با همکاری دانشکده پیراپزشکی، روز شنبه    کشور راه اندازی شده است. 

ران )اداره کل انتقال خون استان تهران( برگزار  را با حضور تعداد زیادی از دانشجویان این دانشکده و سایر دانشکده ها در سازمان انتقال خون ای

 کردند.

دراین پویش همچنین دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر محمود احمدی مدیرکل فرهنگی وزارت بهداشت،  

آموزشی و  مالی  اداری  معاونان  و  دانشجویی  معاونت  برنامه  فوق  و  هنری  امور  و  بدنی  تربیت  داشتند.   مدیران  نیز حضور  پیراپزشکی   دانشکده 

ادامه خواهد داشت و دانشجویان می    1400آذر    18آذرماه در سراسر کشور آغاز شده و تا روز پنجشنبه    1۳توضیح اینکه، این پویش از روز شنبه  

 توانند با مراجعه به مراکز دریافت خون، در این پویش خداپسندانه شرکت کنند.
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 مراسم تقدیر از دانشجویان برتر و فعال در دانشکده مجازی برگزار می شودآذر  16به مناسبت 

مناسبت   به  صمیمی  نشستی  با  مجازی  دانشکده  فرهنگی  دانشجویی  از    16معاونت  دانشجو،  روز  گرامیداشت  با  مصادف  آذر 

 .دانشجویان برتر خود در عرصه های علمی و اجرایی تقدیر می کند 

 

آذر مصادف با    16عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده مجازی، معاونت دانشجویی فرهنگی این دانشکده به مناسبت  به گزارش روابط  

ه  گرامیداشت روز دانشجو که روز تأکید بر نقش بی مانند مجاهدت در راه کسب علم و دانش، در کنار تقویت ایمان دینی و بصیرت سیاسی، در را

این مراسم با حضور صمیمی   ورست، از دانشجویان ممتاز و نمونه خود در عرصه های علمی و اجرایی تقدیر می کند.پیشرفت مادی و معنوی کش

و در محل سالن شورای   12ساعت 1400آذر  17اعضای هیات رئیسه و معاونین، مدیران گروه و تعدادی از دانشجویان دانشکده در روز چهارشنبه 

 شود.   د و مفرح و تقدیر از دانشجویان برگزیده بصورت حضوری و آنلاین برگزار میدانشکده مجازی با برنامه های شا

 

 دوره آمادگی المپیاد استدلال بالینی برگزار می شود

انجمن علمی دانشجویان پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران دوره آمادگی المپیاد استدلال بالینی را ویژه دانشجویان در فضای  

 .مجازی برگزار می کند
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آغاز و به مدت    1400آذر    26به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این دوره آموزشی از روز جمعه  

جلسه به صورت آنلاین برگزار خواهد شد و دکتر علیرضا رضایی دانش آموخته دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان مدرس دوره به بررسی    10

های شایع  های شکایتت مباحث طب داخلی در دوره های گذشته المپیاد استدلال بالینی، خواهد پرداخت و مطالبی نیز درخصوص اپروچسوالا

 مطرح می کند.

 

 مراسم دانش آموختگان دانشجویان بین الملل کارشناسی پرستاری دانشکده پرستاری ومامایی 

در سالن شورای یک دانشکده    1400آذرماه    14شناسی پرستاری روز یکشنبه  مراسم دانش آموختگان دانشجویان بین الملل کار

 .برگزار شد
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 جشن دانش آموختگان دانشجویان بین الملل کارشناسی پرستاری دانشکده پرستاری ومامایی برگزار شد 

  14دانشجویان بین الملل کارشناسی پرستاری روز یکشنبه  در آستانه روز پرستار و روز دانشجو، مراسم جشن دانش آموختگان  

 .در سالن شورای یک دانشکده برگزار شد  1400آذرماه 

 

اسی به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، به مناسبت پایان دوره تحصیلی دانشجویان بین الملل کارشن

این مراسم با حضور دکتر علیرضا نیکبخت    .در سالن شورای یک دانشکده برگزار شد  1400آذرماه    14پرستاری، دورهمی صمیمانه ای روز یکشنبه  

  برگزار    صرآبادی رئیس دانشکده، دکتر خاطره سیلانی معاون بین الملل، آقای معصومی معاون اداری مالی و جمعی از اساتید و مربیان دانشکدهن

 .شد

وره شان گفت: با اتمام دای آیندهدکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رییس دانشکده، با آرزوی موفقیت برای این دانش آموختگان در فعالیت حرفه

ای و خدمت به مردم خود هستید ولی جدای از فارغ التحصیلی، موفقیت شما در تکمیل تحصیلات  ساله خود آماده ورود به دنیای حرفه  4تحصیلی  

 وی گفت: زندگی به دور از خانواده در کشوری با زبان و فرهنگ و اقلیم  .آکادمیک خود در کشوری غیر از سرزمین خودتان شیرین و ستودنی است

 .و مردمی متفاوت از کشور خودتان یک دستاورد ارزشمند است که به شما مهارت ها و شایستگی های بی نظیری می دهد

از نظر کیفیت  امیدواریم  نزد ما بودید و هستید،  ایران نماینده مردم کشور خود  به تحصیل در  اقامت    رییس دانشکده اظهار کرد: شما در طول 

پذیری هم سفیران و نمایندگان شایسته دانشگاه علوم پزشکی تهران در کشور خود یا ای و مسئولیتواخلاق حرفه  ارتباطات، تعاملات، شایستگی

 .هر جای دیگر دنیا باشید

وی بیان کرد: امیدواریم  .دکتر خاطره سیلانی معاون بین الملل، موفقیت دانشجویان بین الملل را در اتمام دوره کارشناسی پرستاری تبریک گفت

 نچه که در این مدت دانشجویی و تحصیل خود فرا گرفته اید را در کشور خود به کار ببندید و در جهت ارایه خدمت رسانی مفید و موثر به همآ

دانشجویان بین الملل از زحمات اساتید و کارکنان دانشکده بابت همراهی و تلاش های ارزنده شان در ایجاد بستری   .نوعان خود تلاش کنید

برای تحصیل و کسب تجربه در این دانشکده قدردانی کردند و هر کدام به بیان تجارب شیرین و بیادماندنی خود از چهار سال اقامت و  مناسب  

 .در پایان مراسم به رسم یادبود هدایایی به دانش آموختگان بین الملل اهدا شد .تحصیل در ایران پرداختند
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 جو آذر و روز دانش  16مراسم بزرگ گرامیداشت 

باحضور دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، حجت الاسلام والمسلمین سیدقریشی مسئول دفتر نهاد نمایندگی  

مقام معظم رهبری در دانشگاه، دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر سیدابوالفضل ذاکریان معاون  

منابع، دکتر فرشاد علامه معاون آموزشی، دانشجویان، روسای دانشکده ها و مدیران و مسئولان  توسعه مدیریت و برنامه ریزی  

همراه با برنامه های جذاب و  1۷تا  14از ساعت  1400آذر  16ستادی دانشگاه، مراسم بزرگ گرامیداشت روز دانشجو، سه شنبه  

 .مسابقات دانشجویی در تالار ابن سینای دانشکده پزشکی برگزار شد
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 دکتر قناعتی: رسالت یک دانشجو، مهمترین رسالتی است که هر کسی می تواند در طول زندگی داشته باشد 

با حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم گرامیداشت روز دانشجو همراه با برنامه های متنوع و جذاب دانشجویی برگزار  

 .شد

 

با تلاوت   1400آذر  16روز سه شنبه  14دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی: این مراسم از ساعت به گزارش روابط عمومی 

ی آیاتی چند از کلام الله مجید توسط جواد سجادی دانشجوی دکترای بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران آغاز شد و در ابتدا دکتر حسین قناعت

سال کنار هم هستیم و خوشحال    2ضمن ابراز خرسندی از حضور در جمع دانشجویان، گفت: بعد از نزدیک به  رئیس دانشگاه در سخنان خود  

هستم که برای اولین بار به عنوان مسئول دانشگاه در خدمت دانشجویان عزیز هستم. هر سازمانی یک نقطه هدف اصلی دارد و نقطه هدف  

ست دوستانی که دانشجوی ما می شوند، بتوانیم در زمان خروجشان از دانشگاه به هدف های وی افزود: برای ما مهم ا  .دانشگاه، دانشجو است

سال و زحماتی که کشیده    170خودمان رسیده باشیم. دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان نماد عالی و برتر آموزش در کشور، با سابقه بالای  

 .ید ارزشمند و دانشجویان نخبه ای که دارد، التزامات زیادی هم داردشده و با تاریخ درخشانی که داشته و دارد و نیز اسات

دکتر قناعتی با مهم شمردن نقش هر شخص در این جهان، گفت: هر قشری یک وظیفه ای دارد، یک معلم، یک کاسب و یک رفتگر رسالتی 

وی    .رسالتی است که هر کس می تواند در طول زندگی داشته باشددارند که بسیار هم مهم است، اما به نظر من رسالت یک دانشجو، مهمترین  

شیم؟ ادامه داد: ما باید بدانیم به عنوان دانشجویی که در کشور جمهوری اسلامی ایران زندگی می کنیم، چه رسالتی و چه الگویی باید داشته با 

در نظر بگیریم، اگر تمام آدم های دنیا را بررسی کنیم، یکی از بهترین بنده با نگاه به تمام مکاتب این را می گویم و لزومی ندارد فقط اسلام را  

یک   الگوهایی که می توانیم پیدا کنیم، امیرالمؤمنین علی علیه السلام است. وقتی ما به زندگی ایشان نگاه می کنیم الگوی بزرگی برای زندگی

ار قوی، مصمم، یک عابد بزرگ، فیلسوف بزرگ، یک دانشمند بزرگ،  دانشجو است. اگر نگاه کنیم می بینیم حضرت علی )ع( یک جنگجوی بسی

یک سخنور بزرگ، یک انسان بزرگ و یک مهربان بزرگ است. وقتی به یتیم می رسد پایش می لرزد و وقتی در جنگ است، می فرماید: من زره 

 .ام پشت ندارد و فقط به سمت جلو حرکت می کند

ن الگو و مدل در زندگی و تبعات آن، گفت: ما اگر بدون الگو حرکت کنیم دچار مشکل می شویم، بارها  رئیس دانشگاه در ادامه درخصوص نداشت

گو،  دوستانی را دیدم که مراحل رشد مادی و تحصیل را تا نقطه سرآغاز تغییر مسیر به سمت کار و زندگی طی کردند ولی به علت بی برنامگی و ال

سائل مادی شدند و به بیمار به چشم کالا و منبع درآمد نگاه می کنند و یا افرادی که برای زندگی بهتر  دچار تحولاتی شدند. پزشکانی که دچار م

وی افزود: بنابراین از شما می خواهم از حالا که جوان    .به خارج از کشور مهاجرت می کنند و بعد از گذشت چند سال پشیمان و نادم می شوند

د، هدفمند زندگی کنید و مشخص کنید که بین نقطه آغاز )تولد( و پایان )مرگ( زندگی آمده ایم که چه  هستید، مدل های خودتان را تعریف کنی
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می  کارهایی انجام دهیم؟ حتی در غرب هم پزشکان به سمت روح و زندگی معنوی انسان ها رفته اند، زیرا اگر انسان زندگی معنوی نداشته باشد ن

 .برسدتواند به هدف والای خودش در این جهان 

عنوان  دکتر قناعتی با تأکید بر نگاه انسان به زندگی، گفت: نگاه انسان به زندگی بسیار نقش مهمی در سمت و سوگیری آینده دارد و نقش شما به  

شده دانشجو بسیار مهم است. وقتی سمت و سو درست باشد زندگی سیاسی، اجتماعی، زندگی شغلی، روابط با همسرتان و با دیگران همه تعریف 

وی درخصوص جنبه های اجتماعی دانشگاه تصریح کرد: بسیار لازم است در کنار تحصیل، حتماً مهارت های زندگی را هم کسب کنیم.   .است

  دانشگاه های مدرن امروز دنیا در حال تقویت جنبه اجتماعی خودشان هستند و در بطن مردم زندگی می کنند. آیا شما می دانید ناهنجاری های 

در کدام قسمت شهر بیشتر است؟ به عنوان یک دانشجو اگر ما بخواهیم که آن هدف خودمان را به عنوان یک پزشک یا پیراپزشک و ...    اجتماعی

تعیین کنیم، آیا می دانیم وظیفه مان نسبت به آن جامعه چیست؟ یا فقط درس می خوانیم بدون توجه به مشکلات جامعه؟ برای همین است که  

ا داریم در این چهار ساله جدید با کمک مسئولان دانشگاه و همه شما دانشجویان که بنده دست کمک دراز می کنم به سمت شما،  ما انشاءالله بن

وی افزود: علم ما باید علم نافع باشد. پایان نامه ما به درد جامعه بخورد، مقاله ای که می    .به سمتی برویم ه که دانشگاه جامعه محور داشته باشیم

 .باری از دوش جامعه بر دارد و رفع تکلیف نباشد، اگر ما به این سمت حرکت کردیم، آن وقت نسبت به جامعه دین خودمان را ادا کردیم نویسیم

ور  رئیس دانشگاه خطاب به دانشجویان گفت: دنبال الگو باشید، برای خودتان یک مسیر معنوی مشخص کنید اگر باور دارید، اگر انسان برنامه مح

ه محور باشد، آن موقع هر کاری که می کند و پیوستش یک نگاه به آن وظیفه می کند. انشاءالله خداوند به همه ما توفیق بدهد، این اصل  و وظیف

وانم  وظیفه محوری و برنامه محوری و نگاه معنوی را در خودمان تقویت کنیم تا لحظه ای که از دنیا می رویم، بتوانیم بگوییم که من آنچه در ت

 .توانستم به احسن وجه رشد بدهم و وظیفه خودم را نسبت به جامعه انجام بدهم و مدیون مردم نیستم بود

ی دکتر قناعتی با تأکید بر فضایل اخلاقی در دانشگاه گفت: کمک کنید ادب، احترام و پاتروناژ در سیستم آموزشی باقی بماند. کمک کنید فضا

پیدا کند و کمک کنید برنامه های آموزشی روتین، با شدت و قوت به حالت اولیه برگردد. ما مجبور   فضایل و اخلاق، انسانیت و پاکی ها ادامه

رئیس دانشگاه درپایان گفت: راه ارتباطی ما با شما  .بودیم به خاطر کرونا آموزش ها را مجازی کنیم ولی نمی شود بعضی رشته ها را مجازی کرد

  است  باز شما  روی به دانشگاه مسئولان تمام   این دانشگاه با شما دانشجویان وجود ندارد و در اتاق من و کاملاً باز است، فاصله ای بین مسئولان

 .برد خواهیم جلو  به هم کمک با  را دانشگاه انشاءالله و

 :اینگونه آغاز کردسپس حجت الاسلام والمسلمین سیدقریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، سخنان خود را 

 بسم الله الرحمن الرحیم 

ین  بنده هم به نوبه خودم تشریف فرمایی شما را که بعد از دو سال سکوت در سالن های دانشگاه گذشت، گرامی می دارم و امیدوارم که با رفع ا

وی افزود:   .نشگاه دوباره به روال خود باز گرددنگرانی در مسئله کرونا، ما در آینده نزدیک وضع طبیعی دانشگاه را مشاهده کنیم و زندگی در دا

در سال  بنده به مناسبت این روز می خواهم چند جمله کوتاه بگویم؛ با مسأله شانزده آذر بسیاری از دوستان آشنایی دارند، به لحاظ واقعه ای که  

ریختند و مرکز اعتراض هم دانشگاه تهران بود. علت این  اتفاق افتاد. دانشجویان ما به دلیل کودتایی که در ایران رخ داد به خیابان ها    1۳۳2

جنبش چه بود؟ دانشجو خونش به جوش آمده بود و از چنین ننگی به خودش می لرزید و می گفت: چرا کشوری با آن تمدن بزرگ روی خیانت  

 .برخی از چهره های سیاسی و روشنفکر باید اینگونه ذلیل آمریکا و انگلیس بشود

این    دکتر چمران در از  نفر  بر زمین می ریختند و سه  برگ خزان  را مثل  بچه ها  بود،  را گرفته  گلوله نفس همه  خاطراتش می گوید: صدای 

آذر را در اینجا گرامی می داریم، سال    16حجت الاسلام سیدقریشی درباره ماه آذر گفت: این آذر، ماه عجیبی شده،    .دانشجویان به شهادت رسیدند

ترور شهید شهریاری اتفاق افتاد. یعنی باز دانشجو و استاد، گروه    89ذر ترور ناجوانمردانه شهید فخری زاده اتفاق افتاد و سال  گذشته همین ایام آ

 .نخبه ما مورد کین آمریکا و انگلیس قرار گرفت
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را بعضی ها می گویند ما چرا باید با دنیا  مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری درباره ایستادگی ایران در برابر استکبار جهانی، تصریح کرد: چ

آنها باشد    بجنگیم؟ نه اینطور نیست؛ ما اسیر و برده هایی بودیم که از دست ارباب نجات پیدا کردیم. سه قلدر در دنیا هستند و می خواهند دنیا مال

 .ه ما را ذلیل خواهند کردو نفت، مغزها، ثروت ها مال آنها باشد. این را بدانید اگر این اتفاق نیفتد برای همیش

آذر، روز دانشجوی ضد نیکسونی است. به قول دکتر شریعتی سه دانشجوی ما را جلوی آنها   16حجت الاسلام سیدقریشی درپایان تأکید کرد: روز  

ماعی و سیاسی ناآگاه نکند. تاریخ  قربانی کردند. این جمله را به خاطر داشته باشید: فراوانی درس شما، اشتغالات فراوان کاری، شما را از مسائل اجت 

همه شما را به خداوند مهربان می سپارم. به امید پیروزی بر    .را بخوانید، مسائل سیاسی را از دریچه درست نگاه کنید و با مطالعه و تحقیق ببینید

 .عجوزه های فساد

 والسلام علیکم و رحمه الله برکاته

آذر و دستاوردهای دانشگاه، پخش و همچنین مسابقه    16ا عنوان: شهدای مدافع سلامت، مناسبت  در خلال این برنامه سه ساعته، کلیپ هایی ب

همچنین، سخنرانی دو تن از دانشجویان خارجی دانشگاه، اجرای زنده موسیقی    .های جذابی ویژه دانشجویان پسر و دختر حاضر در سالن برگزار شد

توضیح اینکه،   .به قید قرعه به دانشجویان، از دیگر برنامه های شاد و مفرح این مراسم بودسنتی در دو بخش، استندآپ کمدی و اهدای جوایزی 

 این مراسم باهمکاری واحدهای مختلف دانشگاه شامل: معاونت دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه،

 .ت تدارک و اجرا شدبسیج دانشجویی، کانون قرآن و عترت و کانون مهدوی

 

 با حضور رئیس دانشگاه مراسم بزرگداشت روز دانشجو در دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 

به همت بسیج دانشجویی، کانون قرآن و عترت، کانون مهدویت و با همکاری دفتر نهاد و معاونت دانشجویی، مراسم بزرگداشت  

 .سینا دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شددر تالار ابن  1400آذر  16شنبه روز دانشجو، سه
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 برگزاری مراسم روز دانشجو در خوابگاه کوی 

به همت رابط نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه و شورای فرهنگی مسجد خوابگاه کوی، مراسم روز دانشجو، یکشنبه  

 .در مسجد امام علی )ع( خوابگاه کوی برگزار شد 1400آذر  14

 

  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، این مراسم پس از اقامه نماز جماعت مغرب 

والمسلمین سیدقریشی، مسئول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، دکتر الاسلامبا حضور حجت 1400آذر  14و عشا روز یکشنبه 

 .قیان، معاون دانشجویی فرهنگی و یوسف مسعودیان، مشاور اجرایی معاونت، در مسجد خوابگاه کوی برگزار شدصاد

و   51آذر به دانشجویان و خیرمقدم به حاضرین، با اشاره به آیات  16والمسلمین سیدقریشی ضمن تبریک روز الاسلامدر ابتدای این مراسم حجت 

الَّ  52 اَیُّهَا  یَتَولََّهمُْ مِنْکمُْ فَ سوره مائده »یَا  مَنْ  بَعْضٍ وَ  اَولِْیاءُ  بعَْضُهمُْ  اَولِْیاءَ  الْیَهُودَ وَ النَّصارى  الْقَوْمَ  ذینَ آمَنُوْا لاتَتَّخِذُوا  اللَّهَ لا یَهْدىِ  اِنَّ  اِنَّهُ مِنْهمُْ 

ونَ نَخشَْى اَنْ تصُیبنََا دائِرَةٌ فَعسََى اللَّهُ اَنْ یَاْتتِىَ باِلْفتَْحِ اَوْ اَمْرٍ مِنْ عِندِْهِ فیَُصْبِحُوا علََى الظّالمِینَ * فَتَرىَ الَّذینَ فى قُلُوبِهمِْ مَرَضٌ یسُارِعُونَ فیهمِْ یَقُولُ

بعضى دیگرند و  اید یهود و نصارى را دوستان ]خود[ مگیرید ]که[ بعضى از آنان دوستان    اى کسانى که ایمان آورده  -مَا اَسَرُّوا فى اَنْفسُِهمِْ نادمِینَ 

بینى کسانى که در دلهایشان بیمارى است نماید، مى  هر کس از شما آنها را به دوستى گیرد از آنان خواهد بود آرى خدا گروه ستمگران را راه نمى  

]منظور[ یا امر دیگرى را   خدا از جانب خود فتح  ترسیم به ما حادثه ناگوارى برسد امید است   گویند مى  ورزند مىدر ]دوستى[ با آنان شتاب مى  

شده است  آذر که بعنوان روز دانشجو ثبت  16اند پشیمان گردند« اظهار داشت: روز    پیش آورد تا ]در نتیجه آنان[ از آنچه در دل خود نهفته داشته

مردم در دوران رضاخان و    شود، چراکه بعد از دوران خفقان شدید و عدم توانایی اظهار وجودیک نقطه عطفی در انقلاب اسلامی محسوب می
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روی این اعتراض، جریانات  های ظالمانه آمریکا اعتراض شدید کرد همین دانشجویان بودند و دنبالهامثالهم، اولین قشری که به فشار و سیاست 

نتوانست ز متأسفانه  نبودند  البته چون جریانات روشنفکرانه کاملاً سالمی  ایجاد شد،  بسیاری در سرتاسر کشور  باشدفکری  داشته  مقاومت   .یاد 

ی اساسی این اعتراض در کجای دین اسلام آمده و چرا ما همواره باید در جنگ و ستیز با دیگران  وی در ادامه با اشاره به این سؤال که مبنا و پایه

طور  پیوستگی با طاغوت است. همان  شده، اصل ولایت امام علی )ع( و عدم وابستگی و باشیم، گفت: اصل بسیار مهمی که در آیات سوره مائده اشاره 

این آیات هم آمده، مطمئن باشید که راه اثبات داشتن ایمان راسخ، کفر به طاغوت است وگرنه مؤمن بودن ما ادعایی بیش نخواهد    که در ترجمه

عدم آشنایی با مبانی اصلی قرآن    وی در ادامه افزود: یکی از مشکلات اصلی نسل جوان، عدم تدبر و تفکر کافی روی آیات قرآن و درنتیجه.بود

 .باشدمی

باشد و به همین خاطر است که این روز با عناوین  سوره مبارکه مائده می   52و  51آذر همین آیات    16مسئول نهاد در پایان گفت: پایه اساسی اتفاق  

ازجمله، روز دانشجویی ضد نیکسونی و روز دانشجویی ضدآمریکایی در ذهن باقی مختلفی  از دانشجویان و    .ده استمانها  این مراسم  در ادامه 

های  حاضرین پذیرایی شد و در پایان مسئول نهاد، معاون دانشجویی دانشگاه و هیئت همراه از خوابگاه دانشجویان بازدید کرده و پای صحبت

 .دشاءالله بتوانند هر یک از این مشکلات را پیگیری و برطرف کنندانشجویان خوابگاهی نشستند تا ان 

 

 روز دانشجو  آذر 16پیام رئیس دانشکده پزشکی به مناسبت 

 شهید دانشکده پزشکی، روز دانشجو را تبریک گفت  5۲ خاطره و یاد گرامیداشت ضمن محمدی  بیگ  دکتر

ها و نقشه آذر را یادآور رشادت و هوشمندی دانشجویان و دانشگاه در برابر  16دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی روز 

 .های نظام سلطه دانست و این روز را به تمام دانشجویان نخبه و فرهیخته دانشکده پزشکی تبریک گفتبرنامه

 

 :به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پزشکی، متن پیام تبریک دکتر بیگ محمدی به این شرح است 

مرداد تا انقلاب    28مندی قرین است، قشری که دربزنگاه های تاریخی دهه های اخیر از کودتای  نام دانشجو همواره با آگاهی، بصیرت و هوش

بوده است تاریخ، دانشجویان پزشکی دانشگاه علوم    .شکوهمند اسلامی، دوران دفاع مقدس و سالهای سازندگی سردمدار و پیشرو  به شهادت 

سرو شهید در دوران انقلاب و   52ه در زمره علمداران نهضت های دانشجویی بودند، تقدیم  پزشکی تهران، نه تنها از این قاعده مستثنا نیستند بلک

 .دفاع مقدس گواهی بر این مدعاست
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به یادگار گذاشتند، که حضور ایثارگرانه و مسئولیت پذیری   خود  از  ماندنی  یاد  به   نقشی   دانشجویان ما در تمام سالهای عمر آکادمی در ایران،

  .فزوداجتماعی آنان در پاندمی کووید، تالی تلو نقش ماندگار دانشجویان در سالهای دفاع مقدس بود، که برگ زرین دیگری بر افتخارات دانشکده ا

گذاری شده است. این روز یادآور رشادت و هوشمندی دانشجویان و نامدر تقویم تاریخ سیاسی و اجتماعی ایران شانزدهم آذر ماه، به نام روز دانشج

یاد و خاطره تمامی شهدای دانشجو، بویژه سه چراغ هدایت، شهدای گلگون کفن دانشگاه    .های نظام سلطه استها و برنامه و دانشگاه در برابر نقشه 

را گرامی داشته و این روز را به یکایک دانشجویان نخبه و فرهیخته     ، 1۳۳2نیا در  تهران، مهدی شریعت رضوی، احمد قندچی و مصطفی بزرگ

 .دانشکده پزشکی تهران تبریک می گویم

 

های برتر دانشکده پزشکی در مقاطع کارشناسی ارشد، دکترای تخصصی و پزشکی  برگزاری مراسم تقدیر از رتبه 

 عمومی

طع کارشناسی ارشد، دکترای تخصصی و پزشکی عمومی روز سه شنبه  همزمان با روز دانشجو، مراسم تقدیر از رتبه های برتر مقا

 .با حضور دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در تالار ابن سینا برگزار شد 1400آذر  16

 

 

 

 



235 
 

 تقدیر از رتبه های برتر کارشناسی ارشد، دکترای تخصصی و پزشکی عمومی دانشکده پزشکی

 . است اجتماعی اصلاحی،  حرکت محور  دانشگاه: دانشجو چشم و چراغ کشور ورئیس 

دکتر حسین قناعتی در مراسم تقدیر از رتبه های برتر کارشناسی ارشد، دکترای تخصصی و پزشکی عمومی دانشکده پزشکی ضمن  

  سطح   به  دانشجو  آوردن  و  اجتماعی  دانشگاه  اندیشی،  آزاد  کرسی  ایجاد تاکید بر تولیدات علمی در راستای حل مسائل اجتماع گفت: 

 .شگاه در این راستاستدان  های  برنامه مهمترین از  اجتماع

 

  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پزشکی، دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه در مراسم تقدیر از رتبه های برتر 

آذر همزمان با روز دانشجو در تالار ابن سینا برگزار   16مقاطع کارشناسی ارشد، دکترای تخصصی و پزشکی عمومی دانشکده پزشکی که صبح روز  

ضمن تبریک این روز گفت: دانشجویان چشم و چراغ دانشگاه و کشور هستند، امیدوارم با تیم مدیریتی جدید دانشگاه، شاهد تغییر و تحولات  شد، 

وی با    .دهیم  ادامه  ممکن  شکل  بهترین  به  را  شده  گذاری  پایه  کبیر  امیر   کبیر،  مصلح  زمان  از  که  ای  ساله  175   بهتری در دانشگاه باشیم و راه

باز می    بیان این که به بسیاری از افتخارات ایران ظلم شده است، گفت: روز پرستار را در پیش داریم که پیشینه آن در دنیا به فلورانس نایتینگل

 یار، بیمار عنوان    سال قبل، 400گردد در حالی که اگر سری به موزه اسناد آستان قدس رضوی بزنید، در اسناد مربوط به شفاخانه حضرت رضا در  

 .است شده ذکر بوده، طبیب کار کمک که کسی و پرستار واژه با مترادف

ن و  رئیس دانشگاه ادامه داد: در بسیاری از زمینه ها به افتخارات علمی کشور ظلم شده است برای نمونه شاید کمتر کسی بداند مبدع سی تی اسک

وی با تاکید بر پیشرفت علمی کشور با تلفیق فرهنگ    .گرفته از خوارزمی است  ام آر ای بر حسب معادلات چند مجهولی، خیام است یا الگوریتم بر

نا با ایرانی اسلامی گفت: تلاقی اسلام و ایران تجلی بزرگی داشت و مفاخری چون ابن سینا، حافظ، مولوی از تجلیات آن هستند، تا جایی که مولا

 .ا معرفی شده استاعلام یونسکو، بزرگترین تولید کننده معرفت اجتماعی در دنی

ن میزان درگیری جا به جایی حکومت  کمتری  با انقلاب   در  کردیم،  ارائه   دکتر قناعتی ادامه داد: در عصر حاضر و با انقلاب اسلامی مدلی بی بدیل

است، یک بنا بود، با  صورت گرفت، تحولات از مردم عادی قهرمان ساخت تا جایی که فردی مانند شهید سلیمانی که سالگرد شهادتش نزدیک  

  40ژنرال برتر دنیا معرفی شد، یا در زمان جنگ این مردم عادی بودند که جنگی که بیش از    5تحولات ایجاد شده تا جایی پیشرفت که در زمره  

  در  ان کرونا گفت: وی با اشاره به شیوع بحر  .کشور در آن شرکت داشتند را مدیریت کردند و امروز ایران به قدرت اول منطقه تبدیل شده است

تاسفانه جان خود را از دست  م  برخی  و  شدند  مبتلا  کرونا  به  باره  چند  حتی   برخی  آفریدند،  حماسه  و  ایستادند  امکانات  بدون  جوانان  کووید،  پاندمی

می دهد جامعه بیمار   وی افزود: متاسفانه گاهی شاهد برخی فسادها، رانت خواری ها برخی رفتارها هستیم که نشان  .دادند و به شهادت رسیدند

سال بعد از این که شاه سلطان حسین صفوی تاج شاهی را به   16شده است، و تغییر و درمان جامعه بیمار نیازمند تحول در نگرش مدیریتی است،  
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نگرش مدیریتی تحول  اشرف افغان تحویل داد، نادر شاه افشار حکومت و ان چه به تاراج رفته بود را پس گرفت، مردم همان مردم بودند اما در  

 .ایجاد شده بود

وظایف دانشجویان ایجاد و تسریع در جریان   از  یکی  مطمئنا  و  است  نیاز  مدیریتی  نگرش  در  تحول  نیز  دوره  این   دکتر قناعتی با بیان این که در

وی افزود: دانشجو همیشه باید در    .این تحول است، گفت: وظیفه دانشجو فقط درس خواندن نیست، البته باید آن را به نحو احسن انجام دهد

این موضوع نیازمند نگاه ویژه    عرصه باشد چرا که دانشجو محورحرکت اصلاحی، اجتماعی است و باید بر تارک حرکت های اصلاحی بدرخشد و

روز اخیر و پس از تحویل پست مدیریتی، همه اقدامات بر اساس برنامه ریزی و استراتژیک    80رئیس دانشگاه خاطر نشان کرد: در    .مسئولین است

 .پلان بوده و هیچ کاری بدون برنامه ریزی قبلی نبوده است

تماعی و آوردن دانشجو به سطح اجتماع را از جمله برنامه های دانشگاه عنوان کرد و گفت:  دکتر قناعتی ایجاد کرسی آزاد اندیشی، دانشگاه اج

اید در خدمت  تولیدات دانشگاه باید به نفع اجتماع باشد، باید کاری کنیم که علمی که در دانشگاه تولید می شود به نفع جامعه باشد چرا که دانشگاه ب

وی با بیان این که لازم داریم دانشجوی سیاسی داشته باشیم اما نباید سیاست زده شوند گفت:   .رائه دهدو حل ریز مسائل اجتماع باشد و راهکار ا

ردم  دانشجویان امروز ما به عنوان مسئولین فردای جامعه در سطوح مدیریتی، باید در کنار اجتماعی بودن با جدیت و شدت درس بخوانند و برای م

 .ر خدمت دانشجو و پاسخگو استارزش قائل باشند، امروز دانشگاه د

 بیش  و  داروها   درصد  90رئیس دانشگاه از موفقیت ها و نواوری های دانشگاه در حوزه تکنولوژی و دارو خبر داد و گفت: موفقیت در تولید بیش از  

  با   که  است،  جمله  آن   از  سیتی  میکرو  دستگاه  و   تی  سی   و   اسپکت  ربات  سینا،  جراحی  ربات  صادرات  و  تولید  تکنولوژی،  زمینه  در  نوآوری  صد  از

دکتر قناعتی ضمن تبریک به والدین دانشجویان حائز رتبه های برتر گفت: حتما شایستگی شما بوده که در    .اوری آن دست یافتیمفن  به  خودباوری

 .فرزندتان تجلی یافته است

 امروز اولویت کشور تولید علم نافع است 

نیز در این مراسم ضمن تبریک روز دانشجو و خوشامد گویی به دانشجویان و خانواده هایشان،گفت:    دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی

هر چیزی که در عالم وجود دارد یک شاخصه و ویژگی بارز دارد که حذف کردن آن ممکن نیست و بدون آن شاخصه معنی و مفهوم خود را از  

و بدون حضور دانشجو معنی و مفهوم ندارد، بی حضور دانشجویان دانشکده بدون روح  وی افزود: دانشکده نیز همین گونه است    .دست می دهد

 .است دانشجو حضور به قائم بود، ذات دانشکده

 .ردرئیس دانشکده پزشکی با بیان این که دانشجو قدری دارد که باید قدر آن را دانست، اظهار داشت: باید حرمت دانشجو را نگاه داشت و حفظ ک

 .کنند وجه و اعتبار دیگری دارندادامه داد: در میان دانشجویان رشته های مختلف، دانشجویان پزشکی بواسطه فعالیت و خدماتی که ارائه می وی 

  که  دکتر بیگ محمدی با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا بویژه شهدای دانشجو گفت: اگر عزت و سرافرازی هست بواسطه جانفشانی و ایثاری است

  نافع   علم  تولید  امروز   و  بود  اولویت  در  کشور  مرز  و  کیان  از  دفاع  روز  یک  است،   گذشته  از  متفاوت  آن  صحنه  و  ایثار  مصادیق  امروز  اما  گرفت  صورت

دانشجویان،  وی در پایان خطاب به    .است  عامل  و  عالم  دانشجوی  نیازمند  که  دارد  قرار  اولویت  در  است  ایران  مردم  برای  شأنیت  و  اعتبار  موجب  که

  و  علمی مدارج  کسب  در دارید می بر اظهارکرد: تحصیل جامع و هدفمند در اولویت شما باشد و تحصیل را به کمال برسانید و در مسیری که قدم

اشاره به فعالیت  در ادامه دکتر ایرج کاشانی معاون آموزشی تحصیلات تکمیلی دانشکده پزشکی، با    .باشید  برکت   پر  و  پرثمر  و  عزت  با  تخصصی

 هستند  برتر های رتبه  از تکمیلی  تحصیلات شدگان پذیرفته درصد 65 های آموزشی و پژوهشی دانشجویان

معاون تحصیلات تکمیلی گفت: پژوهش ما معطوف به مقاله نویسی است در حالی که در کنار نگارش مقاله باید در راستای حل مشکلات کشور  

ایه مانند ژنتیک، میکروب شناسی وظیفه تشخیصی دارند، برخی گروه ها در زمینه تولیدات و تجهیزات پزشکی  باشد، بعضی از گروه های علوم پ
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مردم  فعال هستند مانند گروه فیزیک پزشکی، اگر از توانمندی گروه ها بیشتر استفاده شود و مهارت های خود را افزایش دهند بسیاری از مشکلات  

 .حل خواهد شد

درصد پذیرفته شدگان ما در آزمون کارشناسی ارشد از رتبه های برتر آزمون هستند، که این    65: طبق آمار سازمان سنجش  دکتر کاشانی افزود

در ادامه دکتر پروین   .مسئولیت آموزشی ما را سنگین تر می کند و ما باید این برتری را در فارغ التحصیلی و خروجی این دانشجویان نیز حفظ کنیم

کز استعدادهای درخشان دانشگاه خطاب به دانشجویان گفت: در کنار مسائل درسی خودتان را در معرض یادگیری های مختلف  پاسالار رئیس مر

وی توجه به سلامت روحی، جسمی، حفظ روحیه    .قرار دهید، مشکلات و کمبودهایی وجود دارد در کنار گلایه مندی می توان راه حل ارائه کرد

 .از ضروریات یک زندگی سالم و با نشاط دانست امیدواری توجه به ورزش را 

دکتر ایمانی معاون آموزش پزشکی عمومی ضمن تبریک روز دانشجو گزارش کوتاهی از نتایج کسب شده توسط دانشجویان پزشکی عمومی در  

و و نیم درصد رتبه های برتر در  ارائه کرد و گفت: از میان د  1400و شهریور    99آزمون های کشوری جامع علوم پایه و پیش کارورزی در اسفند  

  دانشجویان   میان  از   برتر  های  رتبه  از  درصد  17  ،  1400  شهریور  پایه  علوم  و  کارورزی  پیش  آزمون  در  ،  درصد  ۳6   ، 99آزمون جامع علوم پایه اسفند  

 .بودند  تهران پزشکی  علوم دانشگاه پزشکی

تخصصی و پزشکی عمومی با حضور دکتر قناعتی سرپرست دانشگاه، دکتر بیگ محمدی مراسم تقدیر از رتبه های برتر کارشناسی ارشد، دکترای  

رئیس دانشکده پزشکی، دکترصادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر پروین پاسالار رئیس دفتر استعداد های درخشان دانشگاه، دکتر 

فرهنگی، دکتر کاشانی معاون آموزش تحصیلات تکمیلی، دکتر فاطمه نبوی   نیما رضایی معاون بین الملل دانشکده، دکتر میری معاون دانشجویی

زاده مدیر دفتر راهنمای تحصیلی دانشکده، دکتر دهپور استاد برجسته گروه فارماکولوژی، دکتر قاضی خوانساری مدیرآموزش تحصیلات تکمیلی 

ن گروه های علوم پایه، والدین رتبه های برتر به صورت حضوری  دانشگاه، دکتر ایمانی معاون آموزش پزشکی عمومی دانشکده پزشکی و مدیرا

در تالار ابن سینای دانشکده پزشکی و همزمان با پخش برخط در فضای اسکای روم، با اهدای لوح تقدیر و تندیس منقش به آرم قدیم دانشکده  

 .عکس یادگاری مسئولان دانشکده، حسن ختام این مراسم بود د.پزشکی برگزار ش

 

 ر صادقیان: عرصه علم، فرصتی ارزشمند برای فتح قله های رفیع دانش و شکوفایی و بالندگی بیشتر است دکت

آذر و روز دانشجو را   16دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در پیامی فرارسیدن 

 .گرامی داشت
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 پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، متن این پیام به شرح زیر است:به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم 

 دانشجویان عزیز، اساتید و کارکنان محترم 

 باسلام 

عرصه علم، فرصتی ارزشمند برای فتح قله های رفیع دانش و شکوفایی و بالندگی بیشتر است و کسب افتخارات بزرگ در این عرصه که همگان 

دانشجویان نخبه دانشگاه مادر کشور، از همان ابتدای تأسیس دارالفنون در میهن عزیزمان،   .انگیزد، در خور تحسین و احترام استرا به رقابت بر می  

 همواره با از خودگذشتگی و تلاش بسیار توانستند بر این قله های رفیع بایستند و مردم و کشورمان را از وابستگی به بیگانگان برهانند. 

ارات شما دانشجویان و دانش آموختگان رشته های مختلف پزشکی در این زمان نمود بیشتری پیدا می کند، در این زمان که  سربلندی و افتخ

 دست استکبار جهانی تمام راه های پیشرفت علم و دانش را به روی ما بسته است؛ ولی شما رهپویان عرصه علم و دانش با پیروی از رهنمودهای 

ی حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، دست از این مبارزه برنداشته و بدون خستگی و دلسردی افق های روشن این  رهبر معظم انقلاب اسلام

در این عرصه، تزکیه نفس، سعی و کوشش دوچندان، مسئول بودن در برابر خانواده و جامعه و برنامه ریزی    عرصه را به روی کشورمان می تابانید.

 و بلند مدت خود و کشور، از نکاتی است که توجهی مستمر و درخور می طلبد.در راستای نیل به اهداف رفیع 

آذر و روز دانشجو را گرامی می داریم و از    16  شما دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران، موجب سربلندی و سرافرازی ایران اسلامی هستید.

 پژوهشی و زندگی مسئلت داریم. خداوند متعال سربلندی و شادکامی شما را در تمامی عرصه های علمی،

 

 دکتر محمدحسین صادقیان

 معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه

 

 الملل افتتاح شد سالن ورزشی خوابگاه پسرانه دمشق پردیس بین همزمان با روز دانشجو 

خوابگاه پسرانه دمشق افتتاح  بدنی دانشگاه سالن ورزشی  الملل و مدیریت تربیتبه همت معاونت دانشجویی و فرهنگی پردیس بین 

 .شد

 

مصادف با روز دانشجو و    1400آذر    16شنبه  الملل، مراسم افتتاح این سالن سهبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین 

ی دانشگاه، دکتر سید رضا حسینی بدنبا حضور دکتر محمدحسین صادقیان، معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر حامد شفارودی، مدیر تربیت 
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الملل  الملل و جمعی از دانشجویان بین الملل دانشگاه، دکتر الهه متوسلی، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین سده، مشاور اجرایی معاون بین

وسلی، معاون دانشجویی و فرهنگی  این مراسم با اقامه نماز جماعت در نمازخانه خوابگاه دمشق آغاز شد و سپس دکتر مت  .دانشگاه برگزار شد

وی   .الملل ضمن تبریک فرارسیدن روز دانشجو، توضیحاتی در خصوص امکانات و تجهیزات موجود در این سالن ورزشی ارائه کردپردیس بین

قدرتی و هوازی و سازی  مترمربع احداث شده و دارای امکانات کامل بدن  180گفت: سالن ورزشی خوابگاه دمشق )پسران( در فضایی به وسعت  

 .الملل استپنگ برای استفاده دانشجویان بین نیز فوتبال دستی و میز پینگ 

بین  پردیس  فرهنگی  و  دانشجویی  تلاش معاون  از  پیگیریالملل  و  پردیس  ها  فرهنگی  و  دانشجویی  معاونت  کارشناس  ابراهیم،  حاج  مینا  های 

الملل برای تحقق  بدنی دانشگاه و دیگر همکاران معاونت بین ی همگانی مدیریت تربیت هاالملل، حسین صارمی، کارشناس اداره گسترش ورزش بین

دکتر صادقیان، معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه نیز با تبریک روز دانشجو، بر نقش مؤثر ورزش در جامعه و دانشگاه تأکید    .این امر قدردانی کرد

 .انستکرد و ورزش را عاملی مهم برای سلامت جسم و روان د

 

حرکتی در راستای دفاع از آزادگی و اصل استقلال بود که به همین دلیل برای همیشه   133۲آذر  16دکتر علیزاده: 

 ماندگار شد 

 .به مناسبت روز دانشجو، نشست صمیمانه ریاست دانشکده پیراپزشکی با نمایندگان تشکل های دانشجویی برگزار شد

 

عمومی   روابط  گزارش  تشکل های به  نمایندگان  با  دانشکده  این  ریاست  نشست صمیمانه  پیراپزشکی،  دانشکده  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه 

دانشجویی با حضور دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده، دکتر افضل شمسی معاون دانشجویی فرهنگی، دکتر فاطمه شیخ شعاعی مشاور دانشجویی  

در   1400آذر  15ط عمومی و دبیران و نمایندگان تشکل های دانشجویی دانشکده پیراپزشکی، دوشنبه فرهنگی، محمد معین افشاری مسئول رواب

 .سالن جلسات برگزار شد

حرکتی در   1۳۳2آذر    16در ابتدای جلسه دکتر علیزاده ضمن ابراز خرسندی از دیدار مجدد دانشجویان و تبریک روز دانشجو به آنها بیان کرد:  

گی و اصل استقلال بود که به همین دلیل برای همیشه ماندگار شد و از آنجا که این واقعه در همین دانشگاه اتفاق افتاده، برای  راستای دفاع از آزاد

داریم بسیار حائز اهمیت است. شان دانشجوی دانشگاه  دانشجویان، اساتید و کارکنانی که در این فضا درس میخوانیم، نفس میکشیم و قدم برمی

هران همیشه ایجاب می کرده که آن جهت گیری درست، استدلالات و منطق صحیح و آن آزادگی که توصیه ائمه اطهار )ع( است،  علوم پزشکی ت

کنم و امیدوارم در همه شئون زندگی خود اعم از زندگی شخصی،  همیشه در وجودشان ساری و جاری است. این روز را به شما تبریک عرض می
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همچنین در این جلسه دکتر شمسی    .یت های اجتماعی خودتان موفق و پیروز باشید و آینده درخشانی داشته باشیدکاری، علمی، پژوهشی و مسئول

کند تا با نقاط ضعف و قوت خود آشنا شویم و بتوانیم نقاط قوت  معاون دانشجویی فرهنگی دانشکده بیان کرد: این جلسات هم اندیشی کمک می

دیگر حل کنیم. همه ما یک هدف داریم ولی با رویکردهای مختلف به سمت آن هدف در حال حرکت هستیم را تقویت و نقاط ضعف را با کمک یک

نیز و آن هدف رشد جامعه و بالا بردن سطح فرهنگی دانشجویان و به تبع آن جامعه است. به نظر بنده آن نگاه سنتی به فرهنگ تغییر کرده و ما 

زهای دانشجویان را شناسایی کنیم و بر اساس اهداف و رسالت خود متناسب با نیازهای آنها برنامه ریزی باید خودمان را تغییر دهیم. ما باید نیا

 .نمائیم

ه خود دانشکده پیراپزشکی همواره در سطح اول فعالیت های دانشجویی فرهنگی بوده و فاصله ای که دوران کرونا ایجاد کرده نباید ما را از جایگا

زاری مجدد حضوری کلاس های آموزشی باید شروع خوبی داشته باشیم و به دوران اوج خود بازگردیم که این امر با دور کند. اکنون و با برگ

در ادامه جلسه دکتر شیخ شعاعی نیز بیان کرد: روز دانشجو را به یکایک شما دانشجویان    .انسجام میان شما و کمک به یکدیگر اتفاق خواهد افتاد

ی که باید همه ما به آن توجه ویژه داشته باشیم این است که تنوع عقاید اگر در جهت صحیح از آن استفاده شود و  کنم، نکته اتبریک عرض می 

لف و  با رعایت احترام به عقاید و باورهای یکدیگر همراه شود، باعث رشد و پیشرفت همگانی می شود. با احترام به سلایق، عقاید و باورهای مخت

و صحیح ابتدا باعث رشد خود، بعد دانشکده و دانشگاه و نهایتا جامعه خواهیم شد. نکته دیگر اینکه از دانشجویان عزیز  با صحبت کردن باهم به نح

ات آنها را  دعوت میکنم تا ایده ها و برنامه های خود را ابتدا در دانشکده و در جمع مسئولین دانشکده مطرح کنند تا با بارش افکار و انتقال تجربی

همچنین در این جلسه، افشاری مسئول روابط عمومی دانشکده ضمن تبریک روز دانشجو، همکاری   .و به بهترین شکل اجرایی کنیمپرورش دهیم  

متقابل دانشجویان با این واحد را برای پوشش بهتر فعالیت های تشکل های دانشجویی لازم دانست و گفت: وظیفه واحد روابط عمومی انعکاس  

ی دانشجویان، قبل حین و بعد از برگزاری برنامه های مختلف است که این اتفاق جز با همکاری دبیران و نمایندگان کامل و دقیق فعالیت ها

 .تشکل ها ممکن نیست

تولید محتوای چندرسانه ای آموزشی، فرهنگی و اجتماعی، استفاده بهینه از فضای مجازی و احیای مناسبت های ملی و مذهبی از دیگر مطالب 

در ادامه این جلسه دبیران و نمایندگان تشکل های دانشجویی نیز به بیان نقطه نظرات و پیشنهادات خود پرداختند و    .توسط وی بودمطرح شده  

 .مسائل و مشکلاتی که در جریان فعالیت خود با آنها مواجه هستند را مطرح کردند

هزینه های برنامه های فرهنگی، برگزاری منظم جلسات شورای فرهنگی،    آغاز به کار مجدد انجمن اسلامی دانشجویان دانشکده پیراپزشکی، تامین

ری  مشکلات فضای فیزیکی و امکانات تشکل ها، جلوگیری از تداخل برنامه های متنوع تشکل ها، توجه ویژه به فرهنگ، اخلاق و اعتقادات و برگزا

 .ان بوداردوهای علمی، زیارتی و تفریحی از جمله موارد مطرح شده توسط دانشجوی

 

 مراسم گرامیداشت روز دانشجو در دانشکده دندانپزشکی 

امید   دکتر زینب کد خدا رئیس دانشکده دندانپزشکی گفت: دانشجویان باید قدر جایگاهشان را بدانند و همیشه باید سرشار از 

 .باشند
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گرامیداشت روز دانشجو با حضور دکتر زینب کدخدا رئیس به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، مراسم  

 دانشکده دانشکده دندانپزشکی، دکتر صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه، دکتر حامد شفارودی مدیر تربیت بدنی دانشگاه، امین نصیری 

گی دانشکده و جمعی از اعضای هیئت علمی، کارکنان معاون پشتیبانی مدیریت تربیت بدنی دانشگاه، دکتر رضا امیر زرگر معاون دانشجویی فرهن

در ابتدای این مراسم رئیس دانشکده دندانپزشکی    در آمفی تاتر شهید هدایت برگزار شد.  1400آذر ماه    15و دانشجویان دانشکده دندانپزشکی  

شاره کرد و بیان کرد: خداوند خشیت را یکی از خصوصیات ضمن تبریک این روز به دانشجویان، به آیه شریفه »انمّا یخشی اللَّه من عباده العلماء«، ا

خاصیت علم همین است که انسان را مشمول این نعمت بزرگ میکند، خشیت الهی بر دل انسان سایه می افکند؛ این را باید   .علما قرار داده است

 باید  همیشه  و  بدانند  را  جایگاهشان  و  روزها  این  قدر  باید  اندانشجوی:  افزود  ادامه  در  وی  .کنید  ایجاد  خودتان  در  امروز  را  خشیت .به دست بیاوریم

 باشند و بتوانند با هدف های متعالی و مقدس به خواسته های خود جامه عمل بپوشانند.  امید  از سرشار

  تمام برای  و دانست  موفقیت به  رسیدن برای دکتر کدخدا همچنین تعیین هدف متعالی، اتکا به خداوند و حرکت در جهت آن هدف، را سه مرحله 

رهنگی ضمن اشاره به شهادت سه دانشجو بزرگوار احمد قندچی، مهدی شریعت ف  دانشجویی  معاون  ادامه  در  .کرد  موفقیت  آرزوی  دانشجویان

 ر برابر استعمار بود. آذر روزاستقلال طلبی و ایستادگی نخبگان ملت و دانشجویان د  16رضوی، مصطفی بزرگ نیا در اعتراض به استبداد، بیان کرد:  

احسن به   دکتر امیرزرگر با بیان اینکه دانشجویی فرصتی است مغتنم برای افزایش آگاهی و بینش افراد، تاکید کرد: دانشجویان باید بتوانند به نحو

داد امیدوارم ما هم به عنوان    تحصیل علم و دانش بپردازند و در نتیجه بتوانند به تولید و خود کفایی علمی کشور کمک کنند. همچنین وی ادامه

و همچنین با  در این مراسم مسابقه صندلی داغ برگزار شد. عضو کوچکی از این مجموعه بتوانیم در راه پیشرفت و تعالی دانشجویان قدم برداریم.

 حضور مدیر تربیت بدنی به برندگان مسابقات ورزشی دانشکده لوح تقدیر اهدا شد. 

 

 گرامیداشت روز دانشجو در دانشکده طب ایرانی برگزار شد مراسم 

 .دکتر روجا رحیمی، رئیس دانشکده طب ایرانی گفت: بازوی اصلی در مسیر تحقق رسالت های دانشکده، دانشجویان هستند
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ضور دکتر روجا رحیمی، رئیس  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، مراسم گرامیداشت روز دانشجو، با ح

،  1400آذر    16دانشکده طب ایرانی و جمعی از معاونان، مدیران، اعضای هیأت علمی، کارشناسان معاونت آموزشی و دانشجویان دانشکده، سه شنبه  

ر مقدم به دانشجویان  در ابتدای مراسم دکتر رحیمی، ضمن خوشامدگویی به حضار و خی  .در ساختمان احمدیه دانشکده طب ایرانی برگزار شد

دانش "در جایگاه    "مدرک جو"نوورود، روز دانشجو را به همه دانشجویان تبریک گفت. وی با بیان این مطلب که این روزها با پدیده ای به نام  

بتوانیم با همت والای    مواجه هستیم، عنوان کرد: امیدوارم هدف اصلی فراگیران ما از پاگذاشتن به عرصه دانشگاه، کسب علم و دانش باشد و  "جو

 .شما عزیزان زمینه را برای رشد و تعالی طب ایرانی هموارتر سازیم

تنها دانشجویان ایرانی  دانشکده طب  باوجود آن که در  ادامه افزود:  ایرانی در  اما   postgraduate رئیس دانشکده طب  پذیرش می شوند، 

نفر فارغ التحصیل   128دانشجو پذیرش کرده ایم که از این تعداد    220ست، تاکنون  که دانشکده راه اندازی شده ا  1۳86خوشبختانه ما از سال  

 .دانشجو، هم اکنون در حال تحصیل هستند 92شده اند و 

ات دکتر رحیمی در ادامه با تأکید بر این مطلب که یکی از رسالت های اصلی دانشکده طب ایرانی، ایجاد بستری مبتنی بر شواهد جهت ارائه خدم

یرانی است، گفت: بازوی اصلی برای تحقق و دستیابی به این مهم، دانشجویان هستند. امیدوارم بتوانیم با تلاش و کوشش و همراهی و  طب ا

همدلی دانشجویان عزیز، گام هایی مؤثر و پویا در این مسیر برداریم و در رشد و تعالی طب سنتی مبتنی بر شواهد کوشا باشیم. وی همچنین  

صاحبا باشندافزود:  متعهد  خود  خانه  همانند  آن  از  حراست  و  حفظ  در  است  شایسته  لذا  هستند.  دانشجویان  دانشگاه،  اصلی   .ن 

نوورود   دانشجویان  به  خوشامدگویی  ایرانی، ضمن  دانشکده طب  فرهنگی  و  دانشجویی  آموزشی،  معاون  شیربیگی،  لیلا  دکتر  مراسم،  ادامه  در 

عد از مدتها شما دانشجویان را در دانشکده می بینیم. برکت دانشکده به حضور شماست و بدون شما،  دانشکده، گفت: بسیار خوشحال هستیم که ب

 .ما بسیار تنها بودیم

هستید، بنابراین باید خودجوش و خودکفا باشید. به استادان به چشم تسهیل  postgraduate دکتر شیربیگی در ادامه افزود: شما دانشجوی

های بالاتر ارتباط خود را بیشتر کنید و از تجربیات  نگاه کنید و خودتان به دنبال کسب علم باشید. با دانشجویان سال  کننده و راهنمای مسیر خود

در ادامه مراسم استادان و اعضای هیأت علمی حاضر در جلسه، برای آشنایی بیشتر    .آنها بهره ببرید. ما هم همواره در کنار شما و حامی شما هستیم

 .رود به معرفی خود و حیطه تخصص و فعالیت خود پرداختنددانشجویان نوو

در ادامه، نمایندگان دانشجویان   .دانشجویان نوورود دانشکده نیز، در ادامه خود را معرفی و دغدغه ها، اهداف و خواسته های خود را مطرح کردند

کردند که دکتر رحیمی و سایر مدیران و معاونان به آنها پاسخ گروه های آموزشی دانشکده، مشکلات، چالش ها و پیشنهادهای دانشجویان را بیان  



243 
 

  مراسم با اهدای جوایز به برندگان مسابقه عکاسی، تقدیر از دانشجویان فعال در حوزه کرونا، تقدیم هدایایی به دانشجویان نوورود، بریدن   .گفتند

 .کیک روز دانشجو و گرفتن عکس های یادگاری به پایان رسید

 

گرامیداشت روز دانشجو با حضور اعضای هیات رئیسه دانشکده مجازی و تقدیر از دانشجویان برتر و فعال  مراسم 

 دانشکده مجازی برگزار شد 

معاونت دانشجویی فرهنگی دانشکده مجازی به مناسبت روز دانشجو، از دانشجویان برتر خود در عرصه های علمی و اجرایی تقدیر  

 .یات رییسه دانشکده مجازی با دانشجویان نشستی صمیمی داشتند کرد و در این مراسم اعضای ه 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده مجازی، این مراسم با حضور اعضای هیات رئیسه و معاونین، مدیران گروه و  

 . شد  برگزار 1400 ماه آذر در تعدادی از دانشجویان دانشکده بصورت حضوری و آنلاین 

  های  عرصه  در  که  دانشجویانی  از  و  کرد  خرسندی  ابراز  دانشکده  در  دانشجویان  مجدد  حضور   از  مراسم  این  در  مجازی  دانشکده  رییس  مرعشی  دکتر

و المپیادهای کشوری حائز مقام های برتر شدند، تشکر نمود. وی به دانشجویان تاکید کرد از فرصت های پیش آمده در دوران تحصیل   علمی

یابند.  نظر دست  مورد  گذاری  به هدف  مورد علاقه خودشان  فعالیت های  و  ها  تخصص  در  بتوانند  تحصیل  از  فراغت  از  بعد  تا  کنند   استفاده 

اری معاون آموزشی دانشکده مجازی در این مراسم اذعان کرد: تاریخ کشورمان، سرشار از افتخارآفرینی جوانان قهرمانی است که  دکتر میترا ذوالفق

آذر، برگی  در راه استقلال، عزت و آزادی این مرز و بوم از جان گذشتند تا رشد و تعالی کشور را برای نسل های آینده به ارمغان بیاورند. شانزدهم 

از تاریخ مبارزات کشور است که فریاد آزادی خواهی و استکبارستیزی آن را دانشجویان عزیز سر دادند و ثابت کردند که آگاهی و دانش،  درخشان 

  بیشترین اثر را در روشنگری مردم دارد.

به جامعه و کشور انجام شود.    خدمت  برای  خیر  نیت  با  و  محور  اخلاق  محیطی   در  که  بود  خواهد  ارزشمند  زمانی  وآگاهی  مهارت  دانش،  کسب  اما

لای  دانشجویانی که با صداقت و انگیزه های مثبت برای کسب مهارت و دانش، قدم در راه دانشگاه گذاشته اند، امانت های باارزشی هستند که لاب 

ان در دنیای تکنولوژیک امروز بسیار هجوم هوشمندانه رسانه ها در معرض آسیب قرار گرفته اند. به همین منظور، ارتقای دانش و آگاهی دانشجوی

  خاطره  و  یاد  گرامیداشت  ضمن  وی حائز اهمیت است و رسالت دانشگاهها در تزریق بصیرت به جامعه، بیش از همیشه ضروری به نظر می رسد. 

عه علمی در زندگی  واق  نارزشمندتری  و  ترین   مهم  را  دانشجویی   دوران  کشور،  دانش   و   علم  راه  شهید  دانشمندان  مقام  تکریم  و   دانشجو  شهدای

 دانست و خواستار موفقیت آنها شد. 



244 
 

 در پایان از دانشجویان برتر زیر در عرصه های علمی و عملی تقدیر شد: 

ی  دکتر آتوسا اخگر )آموزش پزشکی(، نگار سادات احمدی )آموزش پزشکی(، دکتر مهتاب معتمد )یادگیری الکترونیکی(، دکتر علی شیخیان )یادگیر

)آموزش  الکترونیکی رسولی  مهلا  پزشکی(،  )آموزش  خانلرزاده  ملیکا  پزشکی(،  )آموزش  احمدی  گلچهره  آموزشی(،  )تکنولوژی  رضایی  هانیه   ،)

پزشکی(، رضا حسینی )آموزش پزشکی(، نگار سادات احمدی )آموزش پزشکی(، امیرحسین اقبال )آموزش پزشکی( و علی حاجی محمدی )آموزش 

 پزشکی(. 

 

جو، نشست صمیمانه هیئت رئیسه دانشکده پیراپزشکی با دانشجویان مقطع دکتری این دانشکده  به مناسبت روز دانش

 .برگزار شد 

 دکتر علیزاده: دانشگاه بدون دانشجویان معنی ندارد و روح، رنگ و نشاط دانشگاه ماحصل حضور دانشجویان است 

 

پیراپزشکی، نشست صمیمانه اعضای هیئت رئیسه این دانشکده با دانشجویان  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده  

رین مقطع دکتری به مناسبت فرارسیدن روز دانشجو با حضور دکتر شعبان علیزاده، رئیس دانشکده، دکتر ناهید عین اللهی معاون آموزشی، دکتر نس

در سالن    1400آذر    14دکتر لیلا شاهمرادی معاون پژوهشی، یکشنبه  دشتی معاون بین الملل، دکتر افضل شمسی معاون دانشجویی فرهنگی و  

 .جلسات برگزار شد

کند تا در ابتدای جلسه دکتر علیزاده ضمن تبریک روز جهانی داوطلب بیان کرد: جلسات همفکری بین دانشجویان و مسئولین دانشکده، کمک می

وی با اشاره به نزدیک شده به روز دانشجو    .حسن از فرصت های خود استفاده کنیمبرنامه ریزی های دقیق تر و بهتری داشته باشیم و به نحو ا

افزود: دوره دانشجویی دوره ای است که دیگر مانندش تکرار نمی شود. روز دانشجو روز مخصوصی برای شماست که امیدوارم در این سالها به  

 .یکسری تحولات مثبت و موفقیت آمیز در زندگیتان باشد ، آغازیادماندنی ترین روز دانشجوی زندگیتان را تجربه کنید و این روز

دا  رئیس دانشکده پیراپزشکی با اشاره به عدم حضور دانشجویان در محیط دانشگاه و در دوران شیوع کرونا گفت: این دو سال این واقعیت را مجد

ماحصل حضور دانشجویان است. همه ما زمانی معنی پیدا میکنیم    ثابت کرد که دانشگاه بدون دانشجویان معنی ندارد و روح، رنگ و نشاط دانشگاه

 .که در کنار هم و در اتمسفر پرافتخار دانشگاه علوم پزشکی تهران مشغول فعالیت باشیم
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کتفا نکنند  دکتر علیزاده همچنین بیان کرد: از دانشجویان مقاطع تحصیلات نکمیلی و دکتری انتظار می رود که صرفا به امور آموزشی و پژوهشی ا

تفاقی که  و در سایر حوزه ها نیز حضور پررنگی داشته باشند. شما در نگاه ما صرفا دانشجو نیستید و ما شما را همکاران خود می دانیم. مهم ترین ا

نامه های آموزشی، از    باید در این دوره برای شما و دانشکده رخ بدهد این است که خودتان به این نتیجه برسید که در کنار رعایت قوانین و آئین

دوران دانشجویی تان به نحو احسن استفاده کرده اید که اگر به این صورت باشد هم شما منتفع می شوید و هم دانشکده. انتظار می رود در  

ی داشته باشد و  دانشکده، بیمارستان ها و مراکز تحقیقاتی به صورت برنامه ریزی شده و مدون حضور داشته باشید؛ حضوری موثر که خروجی خوب

ت های  صرفا به حضور فیزیکی ختم نشود. شما باید با ایده های نوآورانه خود بازوی مشورتی ما باشید و در تمام حوزه ها از قبیل ارتباط با شرک

 .دانش بنیان، پایان نامه های مسئله محور و محصول محور به صورت فعال مشارکت داشته باشید

هی معاون آموزشی دانشکده با تبریک روز دانشجو بیان کرد: دوران کرونا اثرات منفی ای در آموزش و مخصوصا برای در ادامه جلسه دکتر عین الل 

دانشجویان مقطع دکتری داشته است. دانشجویان این مقطع به نحوی همکاران ما محسوب می شوند و امیدوارم حتی بتوانید در حوزه های مختلف 

وی افزود: باید کرونا را در کنار زندگی خود بپذیریم و خیلی قوی تر از آنچه  .ایید و مکلات موجود را مرتفع کنیدو مخصوصا آموزش به یاری ما بی

که بودیم عمل کنیم. پیشنهاد من به شما، حضور فعال در همایش ها، کنگره ها و کارگاه های متعدد است، شنیدن سخنرانی های مفید به شما  

همچنین دکتر شاهمرادی معاون   .ایش دهید و تبدیل به دکتری شوید که باعث افتخار خود و خانواده تان شویدکمک میکند تا علمتان را افز

ود  پژوهشی دانشکده ضمن تبریک روز دانشجو، دوران دانشجویی را دورانی زودگذر دانست که باید از آن نهایت استفاده را کرد و افزود: برای خ

  .ریزی پیش بروید و ارتباطات خود را با دانشکده افزایش دهید برنامه داشته باشید و طبق برنامه

پیشنهاد من به شما این است که در قالب طرح های پژوهشی داخلی و بین المللی فعالیت کنید، در جذب گرنت های مختلف کوشا باشید، به  

ان و تجاری سازی تحقیقات خود توجه ویژه داشته باشید.  مفاهیم ارتباط با صنعت، کارآفرینی، پایان نامه های محصول محور، اقتصاد دانش بنی

حضور در جشنواره های مختلف مانند جشنواره شهید مطهری، ابن سینا و فن بازار ملی سلامت باعث افزایش تجربه، علم و آگاهی شما می شود،  

باشید که این قبیل برنامه ها باعث نوآوری و خلق ایده   حتی اگر طرحی برای ارائه در این جشنواره ها نداشتید به عنوان مستمع حضور فعال داشته 

 .های جدید می شود که می توانید از آنها در رساله های خود نیز استفاده کنید

دکتر شمسی معاون دانشجویی فرهنگی دانشکده پس از تبریک روز دانشجو، صحبت های خود را با کلیدواژه نخبگان ناتوان آغاز کرد و گفت:  

وم پزشکی تهران سالانه میزبان نخبگان زیادی از سراسر کشور است که متاسفانه برخی از این نخبگان هنگام فارغ التحصیلی خود دانشگاه عل

توانمندی های لازم برای حضور موثر در جامعه را ندارند و ناتوان از دانشگاه خارج می شوند. فرصت های بسیاری برای دانشجویان در حیطه  

موجود است تا با استفاده از آنها خود را تقویت کنند و مهارت های فردی و مدیریت خود را افزایش دهند. دانشجویان دانشاه  دانشجویی فرهنگی  

وق برنامه  علوم پزشکی تهران هم وظیفه سنگینی دارند هم انتظارات زیادی از آنها وجود دارد. ما از دانشجویان مقطع دکتری انتظار داریم در امور ف

د و باعث تقویت تشکل ها و هدایت آنها شوند. شما باید به فکر توانمند شدن خود باشید، دوران دانشجویی فرصت تمرین مهارت های  ورود کنن

مدیریتی و رشد جنبه های مختلف شخصیتی است. دانشجویان ان مقطع باید جریان سازی فرهنگی داشته باشند و مدل سازی فرهنگی و گذار از  

نگی توسط آنها صورت پذیرد. درعین حال در این دوران باید به سلامت جسمی، روانی، معنوی و اجتماعی خود نیز توجه کنید الگوهای قدیمی فره

همچنین در این جلسه دکتر امید خدا سرپرست تحصیلات تکمیلی دانشکده به ارائه مطالبی درباره آئین نامه ها و قوانین    .و از خود مراقبت کنید

 .ای دانشجویان تحصیلات تکمیلی و لاگ بوک دانشجویان مقطع دکتری پرداختآموزشی، کارگاه ه

دانشجویان نیز در این جلسه ضمن ارائه نقطه نظرات و پیشنهادات خود، در خصوص مشکلاتی که در طول دوره تحصیل با آنها مواجه هستند با 

به گفتگو پرداختند از آموزش مجازی و    .اعضای هیئت رئیسه دانشکده  به سمت احیای آموزش حضوری، مسائل رفاهی، امکانات  گذر  حرکت 

آموزشی، برگزاری بوت کمپ ها و استارتاپ های مختلف، حضور دانشجویان به عنوان دستیاران آموزشی اساتید و تعامل با شرکت های دانش 

نشکده پیراپزشکی با اهدای گل به مناسبت روز  در پایان جلسه، اعضای هیئت رئیسه دا  .بنیان از جمله موارد مطرح شده توسط دانشجویان بود

 .دانشجو، از دانشجویان حاضر در جلسه تقدیر کردند
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 مراسم افتتاح خانه فرهنگ کوی دانشگاه 

آذر و گرامیداشت روز دانشجو، مراسم افتتاح و بهره برداری خانه فرهنگ کوی دانشگاه پس از مرمت و بازسازی   16همزمان با  

آذر از ساعت   16افزودن امکانات جدید، باحضور مسئولان و مدیران معاونت دانشجویی فرهنگی و دانشجویان، سه شنبه  مجدد و  

  .در مجتمع کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد 19
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 خوابگاه حافظیهوعده هایی که با بازدید سرزده معاون و مشاور اجرایی معاونت دانشجویی فرهنگی از  

 عملیاتی شد  PhD) دستیاران و دانشجویان)

دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه به همراه یوسف مسعودیان مشاور اجرایی معاونت، نشستی دوساعته 

 .را با دانشجویان ساکن خوابگاه حافظیه و باهدف شنیدن صحبت ها و مشکلات این دانشجویان برگزار کردند

 

با هدف   1400آذرماه    6به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این نشست صمیمی شامگاه شنبه  

همراهی  در این برنامه دکتر صادقیان با   بازدید از امکانات رفاهی، ورزشی، تأسیساتی و ... خوابگاه حافظیه دانشگاه علوم پزشکی تهران، برگزار شد. 

در ادامه، دکتر صادقیان ضمن ابراز   مسعودیان نشستی را در نمازخانه خوابگاه با دانشجویان برگزار کردند و از نزدیک با آنها به گفت و گو پرداختند.

و معیشتی خرسندی از حضور در جمع گرم و صمیمی دانشجویان، گفت: یکی از اهداف مهم معاونت دانشجویی فرهنگی ارتقای امکانات رفاهی  

وی افزود: هم اکنون یکی از مباحث مهم معاونت دانشجویی فرهنگی چه در وزارتخانه و چه   دانشجویان در طول دوران تحصیل خودشان است.

ی زدر دانشگاه، مسأله وضعیت خوابگاه ها و معیشت دانشجویان است که با استفاده از تمام ظرفیت ها و منابع موجود، درصدد رفع مشکلات، بهسا

 و توسعه خوابگاه ها و در پی آن افزایش رضایتمندی دانشجویان دانشگاه، هستیم. 

اونت  مشاور اجرایی معاونت نیز با تأکید بر رصد تمام برنامه های بهسازی و پروژه های عمرانی معاونت گفت: حضور میدانی مدیران و مسئولان مع

ر مسائل  و  پیشنهادات  مستقیم  شنیدن  و  دانشجویان  بین  دارد.در  قرار  فرهنگی  دانشجویی  معاونت  های  برنامه  اولویت  در  دانشجویان،   فاهی 

و ارتقای وی افزود: از پیشنهادات سازنده دانشجویان تشکر می کنیم و با برنامه ریزی دقیق و علمی و تدوین برنامه های اجرایی، در راستای بهبود  

 رضایتمندی دانشجویان با تمام توان قدم برمی داریم.

ز  ضیح اینکه، موارد طرح شده در این نشست یادداشت شد و با برنامه ریزی سریع اقداماتی از قبیل: تجهیز خوابگاه به ماشین لباسشویی، تجهیتو

نمازخانه به اینترنت برای استفاده دانشجویان، تدوین برنامه بهداشت و نظافت ساختمان در روزهای تعطیل، تجهیز اتاق ها به فرش و موکت  

 اس نیازسنجی، نصب آینه در طبقات مختلف ساختمان، گلکاری و زیباسازی محوطه خوابگاه و ... اجرایی شد.براس

 

 الملل دانشجویی با حضور معاونان بین الملل و فرهنگی دانشجویی دانشگاه گردهمایی کمیته های بین

ملل دانشجویی با حضور معاونان بین الملل و فرهنگی  الهمزمان با بزرگداشت مقام پرستار و روز دانشجو، گردهمایی کمیته های بین 

 .در سالن استاد مداح دانشکده پرستاری و مامایی برگزار شد 1400آذرماه  1۷دانشجویی دانشگاه، چهارشنبه 
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انشجویی با حضور  الملل دبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، گردهمایی کمیته های فعالیت بین 

نیکبخت   علیرضا  دکتر  دانشگاه،  دانشجویی  فرهنگی  معاون  حسین صادقیان  محمد  دکتر  دانشگاه،  الملل  بین  معاون  آیتی  حسین  محمد  دکتر 

دانشکده های  الملل  بین  و معاونین  الملل  بین  دانشجویی پردیس  توسلی معاون فرهنگی  مامایی، دکتر  پرستاری و  دانشکده  رئیس  نصرآبادی 

توانبخشی، چهارشنبه  پ برگزار شد  1400آذرماه    17رستاری و مامایی و  استاد مداح دانشکده  نیکبخت  .در سالن  ابتدای مراسم دکتر علیرضا  در 

ل نصرآبادی رئیس دانشکده ضمن تبریک میلاد با سعادت زینب کبری و روز پرستار و روز دانشجو با اشاره به پذیرش اولین دانشجویان بین المل

توسط دانشکده پرستاری و مامایی، خاطر نشان کرد که این واحد از پیشگامان فرایند بین    2011دانشگاه در یازدهمین روز از یازدهمین ماه سال  

 .المللی شدن دانشگاه بوده و این مسیر همچنان با قدرت و سرعت ادامه دارد 

 

اند از افراد موثر و کلیدی این حرفه در کشور خود باشند که این باعث  ده توانسته رئیس دانشکده ادامه داد: دانش آموختگان بین الملل این دانشک

 .افتخار دانشکده است که آموزش پرستاری و مامایی ما توانسته است دانشجویانی را تربیت کند که به خوبی در کشور خود ایفای نقش کنند

های بین دانشگاهی گردیده و    عث تسهیل ارتباطات منطقه ای و توسعه همکاریتواند باوی بیان کرد: پذیرش هدفمند دانشجویان بین الملل می

 .برای انجام کارهای فاخر مشترک راه را هموار سازد

اندازی مقطع فوق لیسانس مامایی در دانشگاه هاولر کشور عراق خبر داد و  دکتر نیکبخت نصرآبادی از رایزنی دانشکده پرستاری مامایی برای راه 

، دانشجویان و اساتید دانشگاه باید تعاملات و ارتباطات وسیع تری با دانشجویان بین الملل در طول تحصیل آنان برقرار کنند تا دانش  تاکید کرد

 .آموختگان بین الملل مبلغین و سفرای خوبی برای ما در کشور خود باشند

دت حضرت زینب کبری و روز پرستار و روز دانشجو از برگزارکنندگان  الملل دانشگاه، ضمن تبریک میلاد با سعادکتر محمد حسین آیتی معاون بین

گاه  این مراسم تقدیر و تشکر کرد و با اشاره به اینکه وجود دانشکده و دانشگاه به واسطه دانشجویان پا برجاست گفت: اصل و اساس مفهوم دانش

ر خواهند بود و حضور دانشجویان بین الملل باعث افتخار دانشگاه است  سازان کشوریزی شده است، همانان که آیندهبه واسطه اهمیت دانشجو پایه 

 .که بعد از دانش آموختگی و بازگشت به کشورهای خود بتوانند خدمات خوبی را به جامعه خود ارائه دهند

ارزش اما بسیار زود گذر است که    الملل دانشگاه به اهمیت دوران دانشجویی اشاره کرد و گفت: فرصت دانشجویی مانند نعمت جوانی بامعاون بین

برداشت قدم  علمی  پیشرفت  جهت  در  دانشگاه  پژوهشی  و  آموزشی  پتانسیل  از  مطلوب  استفاده  با  و  دانست  را  دوران  این  قدر   .باید 

نگاه سیاسی و اجتماعی    های مقام معظم رهبری درباره دانشجو گفت : با اینکه دانشجو باید به امور عبادی بپردازد ودکتر آیتی با اشاره به توصیه
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ختیار به جامعه خود داشته باشد، اما در وهله اول وظیفه دانشجو درس خواندن است، دانشجویان با پیشرفت در علم می توانند قدرت واقعی را در ا

 . نظر شوندبگیرند و در حوزه تخصصی خود صاحب

های اسلامی، پرستار را شخصی مقدس می  های متعدد اجتماعی و آموزهگفت: حوزه دکتر آیتی در ادامه به مقام والا و ارزشمند پرستار اشاره کرد و  

تواند انسانی مقرب در درگاه الهی  دانند که ایثار و فداکاری آن قابل ستایش است و بی شک از قدرت تفکر خارج است که یک پرستار چقدر می 

دانشگاه ، ضمن تبریک روز پرستار و دانشجو گفت: در شرایط کنونی در  در ادامه دکتر محمدحسین صادقیان معاون دانشجویی فرهنگی    .باشد

شود که این مسئله مسئولیت پذیری اجتماعی دانشگاه را نسبت به دوران  های دانشگاهی احساس میجامعه نیاز به همراهی بیشتر دانشجویان و تیم

 .قبل متفاوت تر می سازد

است که بستر سازی فضاهای آموزشی با امکانات مطلوبی فراهم شود تا دانشجویان بتوانند با کمک دکتر صادقیان بیان کرد: سعی دانشگاه بر آن  

در پایان دانشجویان بین الملل به بیان خاطرات شیرین و    .ای شوند و خود به تنهایی بتوانند جامعه را اداره کنندآن در حوزه تخصصی خود حرفه 

 .در کشور ایران پرداختند و تیم دانشجویی نیز موسیقی زنده و مسابقه اجرا کرد به یادماندنی خود در دوران تحصیل و حضور
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 همکاری و مشارکت
 جلسه هم اندیشی چالش های بیمارستان بهارلو

 .کردمعاون درمان دانشگاه بر وجود برنامه عملیاتی با زمانبندی در بیمارستان ها برای برطرف کردن چالش ها تاکید 

نشست هم اندیشی پیرامون چالش های موجود بیمارستان بهارلو با حضور دکتر سعید ناطقی معاون درمان،دکتر حمید رضا حکمت  

 .رییس بیمارستان، مدیران و روسای ادارات معاونت درمان و تیم مدیریتی بیمارستان برگزار شد 

 

درمان، نشست هم اندیشی پیرامون چالش های موجود بیمارستان بهارلو با حضور  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت  

ه  دکتر سعید ناطقی معاون درمان،دکتر حمید رضا حکمت رییس بیمارستان، مدیران و روسای ادارات معاونت درمان و تیم مدیریتی بیمارستان شنب

 .برگزار شد  1400آبان  22

بیمارستان و معاونت   ترین بیمارستان های دانشگاه است . همه ما یک تیم هستیم،  بیمارستان بهارلو از قدیمی در این جلسه دکتر ناطقی گفت:  

و مشکلات    در کنار شما برای رفع چالش ها دانیم .  درمان همه به دنبال ارتقاء و بهبود کیفیت هستیم و بیمارستان را جدا از بدنه معاونت درمان نمی 

موجود کمک خواهیم کرد. بهتر است برای چالش هایی که نیاز به زمان بیشتری دارد یک برنامه عملیاتی با زمانبندی مشخص وجود داشته باشد  

نی می وی افزود: در خصوص استریل مرکزی طرح و برنامه بدهید که در چه مدت زما و بر اساس آن برنامه عملیاتی اقدامات خود را انجام دهید.

ها هستیم تا بر اساس کارنامه عملکردی بودجه، نیروی انسانی و سایر مزایا را تواند این مشکل را برطرف کنید. ما به دنبال تهیه کارنامه بیمارستان

 ها تخصیص دهیم.به بیمارستان

نزاع های اورژانس مسمومیت می   های آن  دکتر حکمت گفت: میزان ترخیص با رضایت شخصی از اورژانس نیاز به بررسی دارد که یکی از علت 

مزایای ویژه در نظر گرفته  لازم است برای کارکنان این اورژانس     مسمومیت رشته پرچالشی است که باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد . باشد.  

 شود. 

  19مارستان نجیبی است و در دوران کووید  گفت: بیمارستان بهارلو بی دکتر علی گنجعلیخان مدیر ئرمان دانشگاه ضمن تبریک به دکتر حکمت  

می   تلاش های بسیاری کردیم ، این موضوع     بسیار خوب عمل کرد و خدمات ارزنده ای را ارائه کرد . در معاونت درمان در بحث گردشگری سلامت

 تواند چالش های مالی برای پزشکان و پرستاران را تا حدی از این طریق برطرف کند. 
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نسخه پیچی الکترونیک، الزامات اجرای استانداردها راهنمایی بالینی از موارد مطرح شده توسط   نسخه نویسی و  ای، ک اسناد بیمه تبادل الکترونی 

 . دکتر گنجعلی خان بود

شود و بر این اساس  های موجود بیان میدکتر بهنام بهنوش معاون درمان بیمارستان ضمن خوشامدگویی به مهمانان گفت: خوشحالم که چالش

به دنبال راهکار و روش حل آنها خواهیم بود تا مسائل مشکلات را برطرف کنیم. برخی مشکلات مربوط به ساختار بیمارستان است که شاید در  

های معاونت درمان و پشتیبانی آنها را برطرف خواهیم کرد ،  امکان تغییر آن را نداشته باشیم اما در آینده ای نه چندان دور با حمایت  زمان فعلی

ها   RCA در مورد نحوه انجام وی افزود:   این موارد خواهیم گذاشت. برخی نیز مربوط به تیم مدیریت بیمارستان است که تمرکز بیشتری را بر روی  

گیرند و تمام جزئیات بررسی  در بیمارستان دو پزشک حاذق را برای بررسی تمام پرونده فوتی ها قرار دادیم. همه پرونده ها مورد بررسی قرار می 

 .شودبه دانشگاه گزارش می  RCA شود و فقط موارد مشکوک به عنوانمی

ران شیوع ویروس کرونا بسیار زیاد بود و با توجه به این امر حجم برگزاری  داوود پناهی مدیر بیمارستان گفت: سطح درگیری های بیمارستان در دو

در مورد فضای فیزیکی استریل مرکزی   کمیته ها کمتر شد. کمیته کنترل عفونت منظم برگزار می شود، ولی نیاز به مستندسازی بهتری وجود دارد.  

البته منابع مالی زیادی نیاز دارد که با حمایت دانشگاه این کار را  فضا هستیم.    با توجه به تکرار تذکرات بازدیدهای انجام شده به دنبال اصلاح

اد افزایش  انجام خواهیم داد. کمبود نیروی انسانی در بیمارستان وجود دارد . بیمارستان در چند سال رشد خوبی داشته اما نیروی انسانی به این تعد

شود و با  های گذشته و دستی انجام می ناد و اطلاعات در حال حاضر همچنان به شیوه سالوی افزود: در خصوص نگهداری اس پیدا نکرده است.

مشکل کمبود فضا مواجه هستیم . بهتر است از سمت وزارت بهداشت تصمیمات جدیدی در این زمینه گرفته شود تا بتوان به راحتی مساله را  

 کرد.مددکاری را برطرف خواهیم  HIS مرتفع کرد. مشکل گزارشگیری

های بسیار کم مواجه بودیم . از زحمات در بیمارستان بهارلو با چالش ضمن تشکر از همکاران گفت:   سیمین رنجبران مدیر امور پرستاری دانشگاه  

 اسب بود. ارجاع نامناسب نداشتیم و رابطه بین پزشک و پرستار من  19کنم در این بیمارستان در دوران کووید  دکتر ناطقی به طور ویژه تشکر می 

حجم کار زیاد است و کمبود نیروی پرستاری وجود دارد . الکترونیک سازی ارزیابی اولیه پرستاران را در این بیمارستان به صورت  وی افزود:  

 شود که باید به سمت الکترونیک شدن حرکتدر حیطه پرستاری تمام اطلاعات به صورت دستی و سنتی ثبت می پایلوت انجام خواهیم داد.  

 با ورود نیروی جدید از قسمت های پر تنش در اورژانس بیمارستان راه اندازی خواهد شد.  WELCOME طرح پرستار کنیم. 

اندازی  راه  برای  اما  شد.  حل  ما  مشکلات  از  بسیاری  پرستاری  نیروی  تزریق  با  کووید  چهارم  پیک  در  گفت:  بیمارستان  مترون  قاضی  زهرا 

 در زمینه کمک بهیار و خدمات با کمبود نیرو مواجه هستیم.  نیرو نیاز داریم.   به  Day care و WELCOME پرستار

های مربوط به واحدهای مختلف مرجانه تقوی رئیس اداره نظارت بر درمان بستری به بیان نکاتی پیرامون نظارت بستری و اعتباربخشی، چالش

 .و مدیریت بحران پرداخت  همچون مددکاری، اورژانس، تصویربرداری

 .اداره صدور پروانه ها موافقت اصولی در چند مورد مربوط به بیمارستان و درخواست های آنها را مطرح کرد معصومه زاهدی رئیس 

دکتر محبوبه میرزایی رییس اداره فناوری اطلاعات سلامت در خصوص آرشیو الکترونیک پرونده های بیماران به ویژه بیماران بستری ، کمبود 

 دارک پزشکی و برگزاری جلسات کمیته ها مطالبی را بیان کرد.نیروی انسانی م

مهناز هادی پور کارشناس مسئول کنترل عفونت به بیان توضیحاتی پیرامون تشکیل ساختار دپارتمان کنترل عفونت و مشکلات فضا در استریل  

 مرکزی پرداخت. 

 های موجود در زینه دیالیز موجود در بیمارستان تاکید کرد. رئیس اداره بیماری های خاص بر رفع چالش  دکتر محمد حسن شعبانی 
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دکتر کار گر در خصوص مراقبت های دارویی گفت: در جلسه هیئت رئیسه دانشگاه موضوع واحد مراقبت های دارویی مطرح شده است که اقدامات  

طح خدمات دارویی است و باید در سه سال آینده به سطح  در س   های دانشگاه شرایطرا مرکز درمانی باید انجام دهند . در حال حاضر بیمارستان

داروساز بالینی در هر بیمارستان و دسترسی    ۳ جذب   ،  ICU های دارویی برسیم . به منظور اختصاص فضای فیزیکی در کنار تخته ویژهدوم رقابت 

 لازم است انجام شود.  HIS مشاهده نسخه داروساز در داروخانه در

 

 لمی سمینار تعهد حرفه ای در نظام سلامت با حضور اعضا برگزار شد دومین جلسه کمیته ع

 .در پنجمین سمینار تعهد حرفه ای علم و شبه علم در حوزه سلامت بررسی می شود 

 

دمات  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر ارتباط دانش آموختگان، در دومین جلسه کمیته علمی سمینار تعهدحرفه ای در خ

 های  رشته   صاحبنظران  حضور  مطالب،  جزئیات  به  توجه   بر  شد  تشکیل  مجازی  و  حضوری  صورت   به  1400  مهرماه  18  دوشنبه    سلامت که روز 

 .داختن به موضوع شبه علم تاکید شدپر و ها پانل زمان از حداکثری استفاده سلامت، حوزه مختلف

 

رئیس دانشکده پزشکی گفت: مشکلاتی که درحوزه تعهدحرفه ای داریم جزء دغدغه های  در ابتدای این جلسه دکتر محمدتقی بیک محمدی  

فرهنگی ماست که در طولانی مدت برطرف خواهد شد. البته ما در مورد تعهدحرفه ای کمی کلاسیک عمل کرده ایم که من فکر نمی کنم موثر  

وا موثر  که  است  ها  زدن  و گپ  به چهره  ارتباطات چهره  استواقع شود چون  استاد  توسط  دانشجو  منتورینگ  این همان  که  شد  خواهد   .قع 

وان  وی افزود: اساتید باید در دسترس باشند و ارتباط دانشجویان با استادان تسهیل شود تا منش و اخلاق الگوهای عملی تعهدحرفه ای به نسل ج

اند که الگویی برای دانشجویان هستند که متاسفانه امروزه بعضی    منتقل شود. بهترین سرمایه ما اساتیدی هستند که با اخلاق و رفتاری بزرگ شده

 .از آنها را از دست داده ایم

یک  در ادامه دکتر محمود دوستی، از پیشکسوتان دانشکده پزشکی گفت: تعهد به اخلاق مانند گلی خوشبو است نه کلمه است و نه دستور، باید از 

، یک هنر است و هنرمند باید جاذب باشد. اخلاق و رفتار ما می تواند یک حرفه باشد، تعهد اخلاق  وجودی تجلی پیدا کند. معلمی، یک حرفه نیست

وی افزود: متاسفانه امروزه دنیا ما را هنرپیشه بار آورده که همه نقش بازی می کنیم. به ما مانند    .حرفه ای یعنی ما متخلق به اخلاق نیک باشیم

فقط شکل معلم را داریم چون بوی معلمی چیز دیگری است. امیدوارم به جای اینکه جویی باشیم که در آن آب گل های مصنوعی نگاه می کنند،  

 .دل های مردم را تسخیر کنیم تا بداریم پاک را هایمان دل. باشیم ساری و جاری ای چشمه  خودمان  بریزند تا پر از اخلاق شویم، 
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ماییم که به دنبال ابزاری برای ارتقای خود هستیم ما دانشجویان را اسیر کرده ایم عاشق دانشگاه  دکتر دوستی تصریح کرد: دانشجویان ما خوبند و  

 .نکرده ایم باید روی دانشجو اثرگذار باشیم

تعهدحرفه سپس دکتر سیدمنصور گتمیری قائم مقام دفتر ارتباط با دانش آموختگان گفت: در جلسات گذشته پیش نویس برنامه پنجمین سمینار  

داد خواهند  ارایه  را  خود  نظرات  ها  پنل  مسئولان  ها  پنل  موضوع  خصوص  در  که  ایم  کرده  ارائه  اساتید  به  را  سلامت  نظام  در   .ای 

وی با بیان اینکه بحث نظام پزشکی در نظام سلامت برای نخستین بار است که در سمینار تعهدحرفه ای مطرح می شود اظهار کرد: برای رئیس 

 . کی عنوان سخنرانی مشخص خواهد شد و در زمان معین صورت خواهد گرفتنظام پزش

وی در مورد حضور افراد متخصص در رشته طب ایرانی تاکید کرد: متخصصین طب ایرانی نیز در این سمینار شرکت می کنند به دلیل اینکه  

دکتر جلیلی مسئول پانل اول سمینار  .لایش آنرا داشته باشندنقدهایی صورت می گیرد و افراد در این زمینه فرصت موشکافی و کشف شبه علم و پا

در ادامه دکتر   .نیز در خصوص عناوین پانل، اعضا و مدت زمان برگزاری پانل ها و همچنین مدت زمان جلسه پرسش و پاسخ توضیحاتی ارایه داد

ختصاص یافته به سخنرانی ها کاسته و به زمان پانل ها افزوده  فریبا اصغری عضو کمیته علمی سمینار و مسئول پانل دوم، پیشنهاد کرد، از زمان ا

 .شود تا مطالب کنگره بیشتر مورد استفاده قرار گیرد

دکتر احمدعلی نوربالا عضو کمیته علمی سمینار و مسئول پانل سوم نیز گفت: چون بحث شبه علم در تعهدحرفه ای در این سمینار مطرح خواهد  

مایز علم و شبه علم، مصادیق شبه علم در پزشکی، شبه علم در روانپزشکی، شبه علم در رسانه و فضای مجازی و  شد بهتر می دانم موضوعات ت

در ادامه دکتر عبدالرحمان رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه و عضو کمیته علمی   .نقش مراکز علمی و حرفه ای در مقابله با شبه علم مطرح شود

اهمیت موضوع روانپزشکی در تعهدحرفه ای اظهار کرد: به نظرم بحث نشاط اجتماعی، تاثیر فضای مجازی در   سمینار تعهدحرفه ای با اشاره به 

 .اجتماع و اثرات منفی آن، مسئولیت پذیری در تعهدحرفه ای مطرح و مورد بررسی قرار گیرد

مطرح شده پرداخت و گفت: زمان اختصاص یافته به    در پایان جلسه، استاد بهادری رئیس دفتر ارتباط با دانش آموختگان به جمع بندی مطالب

وی افزود: از دکتر گتمیری و همکاران دیگر  .سخنران ها خارج از مدت زمان مربوط به پانل ها است و خدشه ای در پانل ها ایجاد نخواهد کرد

 .دفتر برای برگزاری هرچه بهتر سمینار تعهدحرفه ای تشکر می کنم

 

 کتاب خوانی و کتابدار در دانشکده پرستاری و مامایی بزرگداشت روز کتاب، 

  1400آبان    ۲4جشن روز کتاب به همراه سیر و تاملی در آثار سعدی، با حضور دکتر علیرضا نیکبخت نصر آبادی رئیس دانشکده  

 .در کتابخانه دانشکده برگزار شد 
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مامایی، در ابتدای مراسم دکتر مهرناز گرانمایه معاون پژوهشی دانشکده،    به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و 

و    ضمن تبریک به مناسبت روز کتاب، کتابخوانی و تشکر از همکاران واحد کتابخانه گفت: با توجه به دوران پاندمی کرونا واحد معاونت پژوهشی

ورت مجازی و حضوری ارائه شده است، پرسنل کتابخانه در این امر تلاش  کتابخانه در این مدت فعالیت مستمر داشته و خدمات کتابخانه به ص

 .زیادی کردند و خدماتی که انجام می دهند اثرات پایدار و ماندگاری را در زندگی افراد به همراه دارد

ب و کتابخوانی و کتابدار ، هدف  محبوبه روضه مسئول کتابخانه دانشکده، ضمن تشکر از حضور اساتید و همکاران در این جشن و تبریک هفته کتا

 .از این دورهمی را ترویجی برای کتاب و کتابخوانی و تقدیر از زحمات یکساله همکاران واحد کتابخانه بیان کرد

ه کتابخانه  وی گزارش عملکرد کتابخانه در دوران پاندمی کرونا را ارائه داد و گفت: با توجه به شرایط کرونا و عدم حضور و رفت و آمد دانشجویان ب

مرکزی صورت گرفت توانستیم عضویت آنلاین، ثبت و تمدید و رزرو دیجیتالی   افزاری و کتابخانه های نرمهای مستمری که با شرکتبا پیگیری

شد داده  قرار  سایت  در  و  تهیه  آموزشی  راهنمای  آنلاین  عضویت  چگونگی  نحوه  از  رسانی  اطلاع  برای  همچنین  کنیم،  اندازی  راه   .را 

ول کتابخانه به برگزاری نمایشگاه مجازی اشاره کرد و گفت از کتب خریداری شده، برای اعضای هیئت علمی و دانشجویان نمایشگاه مجازی  مسئ

 .برگزار شد که از تمام کتاب ها ی اسکن شده و اطلاعات آنها فیلمی تهیه شد و در سایت دانشکده بارگزاری شد 

در ادامه دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی روز کتاب، کتابخوانی و    .داد  خبر   الکترونیکی   صورت   به   جدید    کتاب  2000روضه از بارگذاری بیش از  

 آنقدر   و  خیزد  می  بر  متعالی  اندیشه  یک  از  نوشتار   :گفت  "مایسطرون  و  والقلم  نون"کتابدار را به همکاران کتابدار تبریک گفت و با اشاره به آیه  

دکتر نیکبخت نصر آبادی بیان کرد: سرانه کتابخوانی درکشور از   .کند  می  یاد  قسم   نویسد  می  قلم  که  آنچه  به  قرآن  در  خداوند  که  است  عظیم

وی تاکید کرد: برای ترویج کتابخوانی    .استاندارد جهانی پایین تر است و این آمار از یک کشور فرهنگ مدار و با آثار عظیم ادبی دور از انتظار است

جام  ان  کتابخوانی  برای  عملیاتی  و  واقعی  فضای   دور همی ها با هدف فرهنگ سازی به صورت متوالی برگزار شود و پویش هایی درلازم است این  

در ادامه دکتر محبوبه محمدی ضمن اشاره اجمالی به تاریخ ایران و زندگینامه سعدی، به چند اثر از آثار سعدی اشاره و تفسیری از آن را    .گیرد

ر پایان مراسم رئیس دانشکده از همکاران واحد کتابخانه، با لوح تقدیری قدردانی کرد، مراسم قرعه کشی مسابقه کتاب و کتابخوانی  د   .بیان کرد

 .نیز انجام و به برندگان هدایایی اهدا شد

 :اسامی برندگان مسابقه کتاب و کتاب خوانی دانشکده

 فاطمه رحیمی کیان •
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 بهزاد دانشوند  •

 نیلوفر اولاد رستم •

 

دکتر رضا فریدی مجیدی: حوزه فناوری دانشگاه علوم پزشکی تهران، در منطقه از جایگاه خوبی برخوردار 

 است

مدیر توسعه فناوری و ارتباط با صنعت دانشگاه علوم پزشکی تهران، نوع نگاه به تولید و فناوری به عنوان مسئله ای زود بازده را 

دانست و بر ضرورت حمایت از مراکز رشد و سرمایه گذاری در پارک های علم و فناوری  مهم ترین چالش کشور در بحث فناوری  

 .تاکید کرد 

 

عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در راستای کسب رتبه نخست دانشگاه علوم پزشکی تهران در حوزه تحقیقات و فناوری با  به گزارش روابط 

های توسعه مراکز  انداز و چالشرتباط با صنعت دانشگاه علوم پزشکی تهران در خصوص چشمدکتر رضا فریدی مجیدی، مدیر توسعه فناوری و ا

 خوانید.فناور و نقش آنها در کسب این موفقیت گفتگو کردیم که در ادامه می

 ضمن تبریک به دلیل کسب این رتبه، لطفاً بفرمایید سهم مراکز و واحدهای فناور در این موفقیت چقدر است؟

های سراسر کشور، دانشگاه علوم پزشکی تهران توانست رتبه اول را در این زمینه کسب نماید که البته اختلاف فاحشی در بین دانشگاه   خوشبختانه

که دانشگاه دوم حدود سه هزار امتیاز داشت(. کسب این رتبه در واقع حاصل نیز با رتبه دوم داشتیم )امتیازات ما حدود بالای هفت هزار بود درحالی

ها انجام  ای را سالهای گستردههرحال در این حوزه فعالیتزحمات اساتید، فناوران و مدیران محترم دانشگاه و البته دانشجویان عزیز است که به 

آن دخیل  نوعی که از علم گرفته تا مسائل سیاسی و اجتماعی در  اند. مقوله فناوری بسیار پیچیده و تابع پارامترهای بسیار زیادی است؛ به داده

ای از مشکلات جامعه  های مردم پیوند بزنید و مسئلههستند. فناوری یعنی آنکه شما یک دستاورد تحقیقاتی آموزشی را بتوانید با مشکلات و دغدغه 

ی بحث  شود یکی بحث تولید محصولات متنوع از دستاوردهای تحقیقاتی و مسئله بعدرا حل کنید. حوزه فناوری، دو مسئله عمده را شامل می

ه  ارتباط با صنعت است که در مجموع در این دو مقوله، ما موفق به کسب رتبه اول شدیم. ارتباط با صنعت یعنی آنکه تحقیقاتی انجام بدهیم ک

باط با  برای آن تحقیقات خارج از سیستم ما مشتری وجود داشته باشد و منابع مالی آن تحقیق، خارج از دانشگاه تأمین بشود. بحث فناوری به ارت

علمی، استاد و یا تعامل تواند از طریق یک شرکت، عضو هیئتشود. این منابع میشود که منابع آن نیز از بیرون دانشگاه وارد میصنعت مربوط می

 محوری است. ای با یک سازمان یا وزارتخانه از طریق قراردادی که با دانشگاه منعقد شده تأمین شود؛ بنابراین مقوله ارتباط با صنعت مسئله

 در زمینه توسعه فناوری چه انتظاری دارید؟
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شود. عمده مراکز رشد دانشگاه علوم ای برخوردار است. توسعه فناوری عمدتاً در مراکز رشد محقق می ویژه  اهمیت  از   نیز   فناوری  توسعة   مسئله 

سنتی،   رشد طب  مرکز  یا  و  پزشکی  تجهیزات  دارویی،  رشد  مرکز  تهران همچون  داخل خود  پزشکی  در  که  قدیمی هستند  و  بزرگ  مراکزی 

ها و علمی و فناوران دانشگاه است. فعالیتها مربوط به اعضای هیئتتوجهی از این شرکتهایی را به همراه دارند که بازهم قسمت قابلشرکت

شود و در نهایت امتیازگیری شده، بارگذاری میدهدیها تدارکدستاوردهای این مراکز رشد، در سامانة خاصی که در وزارت بهداشت برای ثبت فعالیت

اتفاق می  رنکینگ  درواقع  و  قابل انجام  تعداد  دانشگاه  دانش توجهی شرکتافتد. خوشبختانه  و خرده های  )حدود چهل  که  دارد  ای شرکت  بنیان 

خره این مسئله امتیازاتی برای ما به همراه دارد.  اند و بالاهای موفق، از دل مراکز رشد خارج شدهتوجهی از این شرکتبنیان( تعداد قابلدانش 

ها، برای دانشگاه نیز امتیازاتی به همراه دارد. پس در دو مقوله، یکی بحث  دیگر دستاوردهای فناوران و دستاوردهای فروش این شرکت عبارتبه 

حیث از خارج از دانشگاه داشتیم و  منابع خوبی ازاین  شود و در سال گذشته جذبمسئله محوری یا ارتباط با صنعت که منابع از بیرون وارد می 

 شود. دیگری بحث فناوری که عمده آنها درواقع محصولات و دستاوردهایی هست که در داخل مراکز رشد محقق می 

 ها و مشکلاتی مواجه بودید؟ در این مسیر با چه چالش 

کنند و  بینند، رشد می شوند، آموزش میکنند چرا که در دانشکده، دانشجویان جذب می مراکز رشد ما در این زمینه همچون یک دانشکده عمل می

گیرد و در نهایت با شوند، بیزینس شکل می شوند، سپس به شرکت تبدیل می های فناوری وارد میشوند. در مراکز رشد نیز هستهالتحصیل میفارغ

شوند. در اینجا لازم  های فناوری و یا بیرون از دانشگاه مستقر می ر مراکزی همچون پارکرسند و دکمک و هدایت مراکز رشد، نهایتاً به بلوغ می

رغم کمبود منابع، خیلی زحمت کشیدند. ها علیهرحال در این سالهایی که به دانم که از فعالیت مراکز رشد دانشگاه تشکر کنم بالاخص آنمی

ادی برخوردار است اما امکانات و فضای محدودی در اختیار دارد. اکنون تعداد زیادی از  دانشگاه علوم پزشکی تهران از مخاطب و مشتریان زی

هرحال کماکان مراکز رشد و فناور دانشگاه مسیر خود را بروند و برای سال  اند. انتظار داریم که به ها در انتظار برای ورود به مراکز ایستادهشرکت

تواند بسیار به کمبود فضای دانشگاه، همین رشد بیست سی درصدی نیز می کز باشیم. در واقع باتوجه آینده شاهد رشد بیست تا سی درصدی این مرا

هایی که در بحث فناوری و تولید وجود دارد فرهنگ عمومی کشور است. گاهاً تولید، رقبای بسیار بزرگی دارد  ترین چالشتوجه باشد. از مهمقابل

توجهی به دست بیاورید اما در بحث تولید ای در بانک بگذارید، ممکن است که سود قابل کنید یا سپردهگذاری  مثلاً شما اگر در بورس سرمایه 

بر است که باید در کنارش تسهیلات  ای زمان گونه نیست یکی از موانع تولید، این نوع نگاه و بالاخره اتمسفر عمومی کشور است. تولید مسئلهاین

ای را در اختیار فناورانی که نیازمند دهیم یعنی از طریق صندوق تجهیزات پزشکی، سپردهون به فناوران تسهیلات می ها پا بگیرند. اکنداد تا تولیدی

های دیگر استفاده نمایند. متأسفانه  توانند از منابع بانکی و حمایتهای بزرگ میدهیم البته عددها کم است اما خب شرکت کمک هستند قرار می

هرحال فضا به سمتی برود که بتوانیم بیش از این از تولید و  ها برخوردار نیست اما امیدوارم که به چنانی برای حمایت از شرکت دانشگاه از منابع آن 

 فناوری حمایت کنیم. 

 انتظار دارید چه میزان توسعه در این مراکز برای سال آینده رخ دهد؟

وری بودند، ساختمانی در ایرانشهر تجهیز کردند که خوشبختانه این ساختمان الان  در دو سه سال اخیر آقای دکتر منظم که قبلاً مدیر توسعة فنا

هرحال انتظار داریم گرفته است. به های نوپا در قالب مرکز رشد فناوری سلامت شکل در یک فضای حدوداً دو سه هزارمتری در اختیار شرکت 

اشته باشند. در مرکز رشد دارویی و مرکز رشد تجهیزات پزشکی، به دنبال این هستیم فضاها افزایش پیدا کنند. مراکز رشد نیز باید بتوانند توسعه د

این مسیر،  که انشا الله فضا توسعه پیدا کند. در واقع توسعه فیزیکی واحدها یکی از اهداف بسیار مهمی است که برای مراکز رشد در نظر داریم و در  

در فضای حدوداً هفت هکتاری در منطقة هیجده تهران قرار گرفته که بسیار امیدوار هستیم بحث پارک علم و فناوری نیز مطرح است. این پارک 

شوند قرار بگیرد تا آنها هم از حمایت و امکانات آن بهره ببرند. به عبارتی  هایی که از مراکز رشد خارج می که این فضا بالاخره در اختیار شرکت 

وساز، آسفالت، گازکشی رود. قطعاً هزینه ساخت رای توسعه آنها نیز از جمله اهداف بعدی ما بشمار میگذار بهای فناوری و جذب سرمایهتوسعه پارک

های دیگر  های متقاضی، نهادها و سازمانتنهایی نتواند آن را انجام دهد و لازم است با مشارکت شرکتو غیره، مواردی است که شاید دانشگاه به 

 برداری برسانیم.ار سال آینده بتوانیم بخشی از پارک علم و فناوری را به بهرهکنم ظرف سه چه انجام شود. تصور می 

 لطفاً بفرمایید در منطقه از چه جایگاهی برخوردار هستیم؟ 
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سلامت برگزار    بازارمثال برنامه سالانه را به نام فن عنوان المللی داشته و داریم به های مختلفی در حوزة توسعة فناوری در قالب کارهای بینما برنامه 

صورت مجازی و  بازار که سال گذشته به های کشور است. در این فنکنیم که دانشگاه علوم پزشکی تهران متولی اجرای آن برای کل دانشگاهمی

ای را با عنوان  مه کنند. دانشگاه توانست برناشد، از مراکز رشد سراسر کشور دستاوردهای خود را ارائه می صورت حضوری برگزار می های قبل به سال

عنوان پیامبران فناوری توانستند مبلغ توان علمی و فناوری ما در  المللی برگزار کند و آنها بهسفیران فناوری با استفاده از ظرفیت دانشجویان بین

ریم و کار در این شرایط راحت  دانید که در شرایط تحریم قرار داهرحال موفق بودیم ولی میکشور خود باشند و تا حدودی هم در بعضی موارد به 

الملل داریم و در حال پیگیری آن هستیم. اما در خصوص سؤال شما باید بگویم که ما در  های مناسبی با پردیس بیننیست. در مجموع برنامه 

ز آنها جلوتریم خصوصاً در بحث  ها اجایگاه اول در منطقه برخوردار هستیم و حتی در کنار کشورهایی مثل ترکیه و یا عربستان در بسیاری از حوزه 

کنم  ها را بسازیم و روی پای خود بایستیم. خوشبختانه فکر می دارویی و هم بحث تجهیزات پزشکی چرا که مجبور بودیم خودمان بعضی از قسمت

ی درمان و توریسم درمانی به  فرمایید که حتی در بحث بالین هم از کشورهای منطقه براها هستیم. ملاحظه می جایگاه خوبی داریم و جزو اولین 

ای برخوردار است. البته اگر بخواهیم این جایگاه را در بعد فناوری حفظ کنیم، باید مراقب کشورهایی مثل قطر و  آیند که از اهمیت ویژهایران می

 خره جایگاه ما را در منطقه بگیرند. گذاری در این حوزه دارند باشیم چرا که ممکن است بالاهای خیلی تنوعی برای سرمایه عربستان که برنامه 

 

 اندازی باشگاه پژوهشگران با مشارکت تیمی جوان در آزمایشگاه پیش بالینیاهر

های  های تصویربرداری آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه علوم پزشکی تهران ساخت شرکت دکتر احسان شریف پاقلعه: تمام دستگاه 

 بنیان این دانشگاه است دانش 

عنوان تخته پرش ما باشد که از فاز پیش بالینی به  تواند به علمی و فناوری آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه، با تاکید بر اینکه تصویربرداری مولکولی می معاون  

 .دهیمسمت فاز بالینی بر روی انسان حرکت کنیم، گفت: نهمین آزمایشگاه در جهان هستیم که این خدمات را ارائه می 

 

گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه علوم پزشکی تهران اولین کلینیک جامع پیش بالینی کشور به  

کند. این های پیش بالینی و فرهنگ تحقیقات بنیادین مبتنی برای فیزیک تصویربرداری« را فراهم می است که زمینه ی »نهادینه شدن آزمایش

بنیان طراحی و ساخته شده است. همچنین این مجموعه  های دانشاه مجهز به »تجهیزات با تکنولوژی بالا« است که همگی توسط شرکتآزمایشگ

به افتخارات ارزشمند به شبکه آزمایشگاهی کل کشور متصل است تا محققان بتوانند با کمترین هزینه از خدمات این آزمایشگاه استفاده کنند. باتوجه 

ی  گار این آزمایشگاه و بعد از بازدید دکتر قناعتی سرپرست دانشگاه به همراه تیم ایشان؛ از دکتر احسان شریف پاقلعه معاون علمی و فناورو ماند

  .آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه، دعوت کردیم و در استودیو شفآ روابط عمومی در خدمت ایشان بودیم
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  ، لطفاً در ابتدا خودتان را برای ما معرفی بفرمایید؟ضمن تشکر از اینکه دعوت ما را پذیرفتید

ایمنی استادیار  پاقلعه،  احسان شریف  بالینی دکتر  آزمایشگاه پیش  فناوری  دانشکده پزشکی و معاون علمی و  ایمونولوژی  شناسی پزشکی گروه 

  .دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم

 

  ه فعالیت این مجموعه بفرمایید؟در ابتدا ضمن معرفی آزمایشگاه پیش بالینی از حوز 

ی شاید درستی نباشد، اینجا به نظرم مرکز است اما مرکز و مراکز تحقیقاتی بار حقوقی دارند! در این مجموعه )آزمایشگاه( کلیه  آزمایشگاه کلمه

  .شودتخصصی برای پژوهشگران داخل و بیرون از دانشگاه و حتی خارج از ایران ارائه می خدمات فوق

گیرد و در این فاز  های تشخیصی مورداستفاده قرار می ی سلامت است که برای بحث تولید دارو و کیتبالینی فازی از مطالعات در حوزه  پیش

  .کنیممطالعاتی به بالین بیمار و انسان ورود پیدا می

و یا اینکه این دارو چه اثری روی بدن جاندار    هدفش این است که به طور نمونه؛ سمیت دارو را بسنجیم و اینکه چه مقدار دارو تزریق کنیم

عصا تر و بهتر به مطالعات پیش  بهگذارد و بتوانیم قبل از اینکه ورود به بدن انسان پیدا کنیم، اطلاعات کلی و یا حداقلی داشته باشیم و دستمی

  .بالینی ورود پیدا کنیم

کند از مطالعات  تخصصی این مجموعه کمک میکند این است که امکانات فوق همیت میفرد و حائز اای که این مجموعه را منحصربه اما آن مسئله

دهیم، بیشترین اطلاعات را استخراج کنیم بدون اینکه نیاز باشد حیوان را از بین ببریم  حیوانی که بر روی حیوانات کوچک آزمایشگاهی انجام می 

جاندار انجام دهیم که در نهایت تبدیل به آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه علوم پزشکی  ی دیگر اینکه شبیه مطالعات انسان را روی همان  و نکته 

  .تهران شدیم

  از اهمیت تصویربرداری پیش بالینی و کاربردهای آن برای ما صحبت بفرمایید؟

داشته باشیم و اثربخشی دارو  شود این است که بتوانیم تشخیص سریع و زودهنگام  در حال حاضر موضوعی که در بحث پزشکی خیلی مطرح می 

عنوان سلول درمانی،  به طور نمونه؛ داخل بدن یک انسان یا حیوان کاملاً تاریک است ما وقتی یک دارو و یا یک سلولی به    .را شاهد باشیم

شکر بریزید در یک گونی شکر(   داده است؛ مثلاً )سه دانه خواهیم مشاهده کنیم که چه اتفاقاتی رخ داروهای نوترکیب و یا واکسن تزریق کنیم، می

توانیم هموارتر کنیم و در داخل تاریکی موجود زنده  این را حالا پیدا کن! پیچیدگی کار سنگین و سخت است اما باید بدانیم که این مسیر را می 

  .بتوانیم تصویربرداری کنیم

شود بحث »تصویربرداری مولکولی« است و  بیشتر کار می  شود و در مطالعات پیش بالینی خیلیمبحثی که در حال حاضر در پزشکی مطرح می

هایی که سهیم هستند بتوانیم آن را تکثیر و کاری کنیم که در اصل بهبود  ها و پروتئیناینکه در آن فرایند به طور نمونه؛ در شکستگی، به سلول

  .دیدگی بهتر شودآن آسیب 

صورت شویم، اگر تصویربرداری مولکولی داشته باشیم و به تر می »تصویربرداری مدرن« به آینده پزشکی نزدیکدر تصویربرداری سلولی یا مولکولی  

دار شده دقیقاً به داخل  های نشان ها و مولکول شود و با تزریق یک سری مادهزنده و غیرتهاجمی نیاز نداشته باشیم بحث آندوسکوپی مطرح می 

 .ندوسکوپی نداشته باشیم که حداقل آسیب را هم برای موجود زنده نداشته باشیمبدن نگاه کنیم و نیازی به حتی آ

اگر در یک جمله بخواهم اهمیت تصویربرداری را مطرح کنم این است که موجود تاریکی را فرض کنید در پرتگاه هستید کاملاً تاریک، یک  

میچراغ را  خودمان  پای  جلوی  فقط  و  باشیم  داشته  کوچک  ببقوه  قدمتوانیم  و  برنامهینیم  را  بعدی  تشخیصهای  نتیجه  در  کنیم  های  ریزی 

شود نه اینکه یک نسخه برای همه تهیه  ها و تشخیص آن شخص محور می تواند باشد و درمان تر می ها بهینهتر و درمان هایمان خیلی سریع بیماری
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کنید آیید تصویربرداری میخصوص میدهد چرا که شما در آن شخص به دهد و در برخی جواب نمی کنیم و اینکه بعضاً در برخی از افراد جواب می 

  .شودشود فاز بالینی و اگر حیوانات کوچک آزمایشگاهی باشد؛ فاز پیش بالینی میحالا اگر شخص باشد می 

هایی که ما در آزمایشگاه  دستگاه تر اینکه تکنولوژیی جالببنابراین اهمیت تصویربرداری در پیش بالینی و انسان روی این موضوع است و نکته  

کنیم همان ماده را به ای« گفت؛ یعنی با آن دستگاهی که ماده را به حیوان تزریق میپیش بالینی داریم که به آن تقریباً میشه »پزشکی ترجمه 

وانیم تصویربرداری مولکولی داشته باشیم پس  تهایی که در داخل دانشگاه داریم می توانیم تزریق کنیم. در بیمارستان تر هم می انسان با سایز بزرگ

  .تواند تخته پرش ما باشد که از فاز پیش بالینی تصویربرداری مولکولی به سمت فاز بالینی بر روی انسان حرکت کنیمدر اصل این فرایند می

گردیم و در مطالعات پیش بالینی و مطالعات توانیم بردهد میکنیم جواب نمی کنیم مشاهده میبه طور مثال یک سری دارو به انسان تزریق می 

هایی تر کنیم و بعد دوباره برگردیم در فاز بالینی. به طور نمونه؛ یکی از مولکول حیوانی تصویربرداری کنیم که چرا جواب نمیده و داروها مون را بهینه

شود که در آزمایشگاه پیش بالینی و بیماران سرطانی تزریق می ای است که به انسان  کنیم دقیقاً مادهکه ما در آزمایشگاه پیش بالینی تزریق می 

  .شودتوسط محققین استفاده می 

های موجود درجهان و ارتباط آزمایشگاه پیش بالینی با های برجسته این آزمایشگاه در مقایسه با آزمایشگاهآقای دکتر از ویژگی 

  شود، صحبت بفرمایید؟می بنیان و تجهیزاتی که در داخل کشور تولید  های دانش شرکت

مت  تقریباً از چهار سال پیش شروع به کار کردیم؛ من به نمایندگی از همکاران فعال آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه علوم پزشکی تهران در خد

ستاری که بودجه سه  جمهوری دکتر سورنا  شما هستم؛ جا دارد در این فرصت مغتنم تشکر ویژه داشته باشم از معاون علمی و فناوری ریاست 

  .میلیاردتومانی را در اختیار ما برای ساخت تجهیزات آزمایشگاه قرار دادند

کنم از رؤسا و معاونین قبلی پژوهشی دانشگاه و دکتر حسین قناعتی و دکتر اکبر فتوحی که از این آزمایشگاه بازدید و حمایت  و بعد تشکر می  

فرد آزمایشگاه پیش بالینی صحبت کنم باید به موارد خیلی زیادی اشاره کنم؛ نخست اینکه  ای منحصربههاگر بخواهم از ویژگی .جانبه کردندهمه

های مختلف و خدماتی که ما داریم وقتی شروع کردیم، »نهمین ای است در مرکز تهران و از لحاظ تکنولوژی و دستگاهاین آزمایشگاه مجموعه

ها در آمریکا است، دو تا در کشور انگلیس و یکی در آلمان و یکی هم در  قع پنج تا از این آزمایشگاهآزمایشگاه در جهان« بودیم و هستیم. در وا

 .ایتالیا

کرد ما یک تیم خیلی بزرگی  توجه است که رئیس آزمایشگاه مشابه ما در دانشگاه استنفورد در سمپوزیوم امسال ما ارائه داشتند و فکر می جالب

کردند ما یک دانشکده هستیم، ولی گفتم ما کل این  های )آزمایشگاهی، آموزشی و سمپوزیوم( حضور دارند فکر میبحثداریم که در آزمایشگاه در  

فرد شدن  نکته بعدی اینکه که علاوه بر این، امکانات در یک جا متمرکز شده و باعث منحصربه  .کنیموقت اداره میکارها را با سه نفر نیروی تمام

ها و مشکلات  شود تمامی دغدغه کنند سعی میبرای محققین خیلی کارشان راحت باشد، وقتی به این آزمایشگاه مراجعه می  شود کهآزمایشگاه می

 .پژوهشی که دارند در یک مکان برای آنها انجام بشود

ب ه آنها مشاورعلمی میدهیم و  ما به صورت مرکز تحقیقاتی نیستیم؛ یعنی محقق می آید و میگوید من میخواهم این مطالعه را انجام بدهم ما 

شکی  پز   علوم  دانشگاه  برای  هم  مبلغ  این  بابت  که  کنندمی  پرداخت  مبلغی  میدهیم،  دیتا  آنها  به  میشود  انجام  آزمایش   این  که  این  و  کنیممی   کمک

ی خیلی کمی را میشود؛ هزینهی آزمایشگاهی کشوری پرداخت تهران تخفیف ویژه گذاشتیم و همچنین علاوه بر چهل درصد هزینه توسط شبکه 

د با محقق پرداخت میکند. علاوه بر آن آزمایشگاه ما کلی تخفیفات برای خدمات آزمایشگاهی و تصویربرداری دارد که هر فردی تمایل دارد میتوان

 .  از این تخفیفات مطلع شود و پروژه خود را ثبت کندPCF.irwww.T مراجعه به سایت آزمایشگاه پیش بالینی به نشانی

https://pr.tums.ac.ir/www.TPCF.ir
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ش  در آزمایشگاه پیش بالینی کار سختی را در حوزه آموزش داریم، به طور مثال اینکه شما فرض کنید تلفن همراه را در روستایی دویست سال پی

بدهید درصورتی آموزش  باید  و  ایبردید  برای  نبود شرایط  تلفن همراهی  اصلاً  تکنولوژیکه  است.  این صورت  به  آزمایشگاه  داریم ن  که  هایی 

کند از این که بتوانیم این خدمات را برای محققین دانشگاه خودمان  فرد میتخصصی و بسیار پیشرفته است. این لحاظ دوباره ما را منحصربهفوق

 .و خارج از دانشگاه ارائه بدهیم

های که ما در بحث تصویربرداری داریم  دهد اینکه تمامی تکنولوژیفرد بودن ما را نشان میی دیگری که به نظرم خیلی ویژه و منحصربه نکته 

   .بنیان دانشگاه علوم پزشکی تهران استهای دانش ساخت کشور خودمان و شرکت 

آمده دانشگاه  این  در  مدیرعاملپژوهشگرانی  که  اساتید  همراه  به  شرکتاند  دانشهای  هستند دانشگاهبنیان  های  تهران  پزشکی  علوم  های 

های آنها تبدیل به محصول« شده است و آن دستگاه تصویربرداری از کارهای فوق پیشرفته تصویربرداری )مایکرو پت و ...( و هم نامه»پایان

های مختلف  بیشتر دنبال علم و پژوهش کنیم و  ی دانشجو هامون و کلی خروجی جدید داریم و استفاده مینامهها کلی پایاناکنون از آن دستگاه

  .کنیمگردیم و علامت سؤالات را با بحث تصویربرداری رفع می می

کنیم و این خودش خیلی  ی علم و صنعت و دوره علم ما دو سری داریم که اینجا طی می و دوباره از خود این دوره محصولات مختلف یعنی چرخه

شود و خوبی دیگری که این بحث  های بیشتری دارد کشف میمحصول داشته و از آن محصول علمدهد که این علم  جالب است یعنی نشان می

دارد این است که در اصل متخصصین و مهندسین که این دستگاه را ساختند نزدیک ما در بیمارستان امام خمینی )ره( هستند و در نتیجه خود  

ام و  ها ارتباط داشته باشیم. من تجربه کار مشابه را در خارج از ایران داشته یم با آن توانیم مستقمهندس دستگاه همیشه در دسترس است و ما می 

   .تر استفاده کنیمها بهینهشود از دستگاهاز این لحاظ مثل اینجا نبود که متخصصی که دستگاه را ساخته در محل مراجعه کند. این امر باعث می 

های جهان را در حوزه ی تصویربرداری علمی آنجا هستم، بهترین دستگاهاندم و هنوز هم هیئتمن عمر پژوهشی خودم را در دانشگاه لندن گذر

جوری ارتقا بدیم خیلی برای  کردم گفتم اینکننده دستگاه صحبت میعنوان مصرفکردند من بهها مراجعه نمی حیوانی داشتند اما مهندس دستگاه

ها بخواهد طی شود خیلی زمان بر بود. اما در مراتب و آن بوروکراسی شد چون تا سلسلهجام نمیوقت انکردند ولی هیچشود قبول میما بهتر می

ها شود و دستگاهوقت کار به نحو احسن انجام می شود دراسرعکند و وقتی مطرح میاین مجموعه به این صورت نیست خود مهندس مراجعه می 

  .کندارتقا پیدا می 

بخواهم به آن اشاره کنم این است که در آزمایشگاه پیش بالینی میانگین سنی محققین و تمامی افرادی که    فرد دیگری کهویژگی منحصربه 

  .ایمهای خوبی را رقم زدهدهد با یک تیم جوان خروجی سال است. این موضوع نشان می   ۳5مشغول ارائه خدمت هستند حدود 

ادل یک دانشکده در بعد آموزش و پژوهش« است. تا به امروز بالای سی هزار ساعت  های این آزمایشگاه »معو اگر بخواهم مقایسه کنم خروجی 

کنیم در ایران تقریباً ها کار میهایی که ما داریم با آنتخصصی که در کشور اصلاً وجود نداشت. اساتید این حوزهی فوقایم در حوزه آموزش داده

   .کنیم که با این حوزه آشنا شوند و بتواند منشأ کلی خدمات بشوندگران را تربیت می نداریم زیر پنج نفر در کشور داریم. اساتید و پژوهش

طورکلی آزمایشگاه پیش بالینی دانشگاه  ها خدمات ارائه دادیم به بالای صد و چهل مرکز علمی مختلف به آزمایشگاه ما مراجعه کردند و ما به آن 

 .فرد ارائه داده استعلمی خدمات ارائه منحصربه عضو هیئت نفر  ۳00مراکز علمی و  140علوم پزشکی تهران به 

های مرکز چشمگیر است و بالغ بر سه هزار اسکن مختلف انجام شده و مجموعه  به »شرایط تحریم و بحران کرونا« روند صعودی فعالیتباتوجه 

    .استگرفته خود اینها همه نشانگر این است که در این حوزه هم در کشور فعالیت خوبی صورت
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روزه برگزار کنیم اما از سال گذشته سمپوزیوم  سختی توانستیم یکوقتی شروع به کار کردیم هرسال سمپوزیوم داشتیم، در سمپوزیوم سال اولمان به 

بی را در پیش  های جدید در ایران آمدند، با توکل به خدا مسیر خوشود و کلی محقق صورت دو زبان انگلیسی و فارسی برگزار می ما دوروزه و به 

  .ایم اما باید بیشتر تلاش کنیمگرفته

  های موجود در آزمایشگاه پیش بالینی توضیح بفرمایید؟در خصوص مراحل آزمایش دارو با استفاده از سیستم 

صورت خلاصه ه شود؛ اگر بخواهم بصورت کلاسیکال در دانشکده داروسازی تدریس میبحث فرایند تولید دارو که یک فرایند مشخص است و به 

ها و کند و اینکه آن بیماری از کجا نشات گرفته و چه مسیری باعث آن بیماری شده، چه پروتئیناشاره کنم اینکه محقق به یک بیماری نگاه می

  .کند دارویی درست کند که باعث ترمیم بیماری شوداند و سعی می دیدههایی آسیبها و مولکولسلول

ها اگر درست شوند در گام اول در  های مختلف؛ ترکیبات شیمیایی، پروبیوتیک، سلولی، نانو و ... باشند، از هرکدام از اینداروها ممکن است از نوع

تواند روی سلول داشته باشد در این شرایط روی حیوان  ها بهترین اثربخشی را می کنند که هرکدام از این مولکول فاز مولکولی و علوم پایه نگاه می 

شود همان مطالعات پیش بالینی که  روند فاز بعدی و مطالعات حیوانی که می شود. وقتی که پیدا کردند کدامشان از همه بهتره می ی امتحان نم

 .مجموعه پیش بالینی روی آن تمرکز دارد

جوری بود که دارو عمولاً اینی مطالعات مصورت روش کلاسیکال و سنتی؛ در همه کند بهاما تصویربرداری آن دستگاهی که ما داریم چه فرقی می

کردیم و یک گروه دیگر موش سالم باشد یعنی بهشون دارو  های آزمایشگاهی دارو تزریق میکردند به طور مثال، ما به پنج تا موشتزریق می 

ررسی کنیم و باید قلبش را بررسی  خواستیم تا یک ماه بکردیم حالا اگر ممکنه ما این را میها را با این دو تا مقایسه میکردیم. اینتزریق نمی 

شد و این  کردیم و در این مطالعه خیلی هزینه زیاد می کشتیم و قلبشان را در میاوردیم کالبدشکافی می ها را می کردیم و باید پنج تا از این موش می

چه جوری بود اما کاری که تو بحث   کشتید و معلوم نیست این موش روزهای قبلکه در خور آن جاندار نبود یعنی هر دفعه یک موش را می

هایی که محصولات دانش بنیان دانشگاه علوم پزشکی تهران است در این مجموعه ما  تواند کمک ما کند اینکه آن تکنولوژی تصویربرداری می

نکه نیاز داشته باشیم قلبشان را در بیاوریم توانیم این حیوان یعنی همین پنج تا را از روز اول تا آخر زنده داشته باشیم و بدون ایداریم و اینکه ما می 

ها را به سمت بهبودی ها داشته و توانسته آن ی قلبی این موشتوانیم قلبشان را بررسی کنیم و مشاهده کنیم دارو چه اثری مثلاً روی سکته می

 .کندببرد این تصویربرداری که ایجاد شده خیلی تسریع می

ای  های فوق پیشرفتههای دستگاهکنند که این تصویربرداریهایی ایجاد کردیم که بررسی می پژوهشگران تیمدر آزمایشگاه پیش بالینی باشگاه  

های روتینی که هم اکنون وجود دارد و اینکه جایگزین کنیم  ها را استانداردسازی کنیم با روش تواند کمک کند که اینکه ما داریم چه جوری می

اینکه حیوان زنده است و تا    صورت غیرتهاجمی اطلاعات بدهد وتواند به تر می تواند بکند و خیلی دقیق سریع می چرا که این تصویربرداری خیلی ت

توانید آن را بررسی کنید. در حال حاضر در آزمایشگاه پیش بالینی اساتید بزرگواری از دانشگاه علوم پزشکی تهران مشغول تحقیق  آخر پروژه می

کند  )ایرانی( هستند که علیه دلتا هم مؤثر است. مطالعات حیوانی آن در مجموعه ما در حال انجام است که این فرایند کمک میواکسنی مثل فایزر  

 .که اثربخشی دارو را بتوانیم بیشتر قبل از اینکه ورود به انسان پیدا کند، داشته باشیم

  و اما سخن پایانی؟

مجموع صحبتم با همکارانمان است. آزمایشگاه پیش بالینی مصداقی از یک مجموعه خیلی خوب در  بار دیگر نگاه کنیم در  باید به خودمان یک 

شوند که همکارانشان از لحاظ خدمات تخصصی دارند چه کمکی به  تک بزرگواران اطراف خودشان را نگاه کنند متوجه میدانشگاه است. تک

  .ها را باید شست و جور دیگری باید دیدم. به قول سهراب سپهری؛ چشمکنند؛ نباید به خودمان نگاه منفی داشته باشیسازمان می

های مختلف بالم. در شورای پژوهشی و دانشگاهکنم به خودم می کنم و آزمایشگاه پیش بالینی را معرفی می وقتی من به مراکز مختلف مراجعه می

 .شهر تهران و حتی در کشور سوریه مجازی ارائه داشتیم
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های علمی کشور و دستاوردهای علمی؛ ایشان را فرستادند به آزمایشگاه پیش  عنوان یکی از قطب لیپین مهمان دکتر ستاری بودند به وزیر علوم فی

ها کارگاه برگزار ی خودشان به کشور فیلیپین دعوت کردند و برای دانشمندان آنبالینی خیلی خوششان آمد و تصمیم گرفتند و تیم ما را با هزینه

 .کردیم

های اولیه در ایران پیدا شده بود و قرار بود برای تصویربرداری به کشور فرانسه ارسال شود اما وقتی متوجه شدند  های انسان چند وقت پیش دندان 

ن این  ها هم تعجب کردند که در ایرادر آزمایشگاه پیش بالینی این دستگاه تصویربرداری را داریم به این مرکز مراجعه کردند که خود فرانسوی

شدت سخت تیمی این دستگاه ساخته شده و دوباره توانیم و خودباوری است که در کار به به نظرم این یک نمادی از ما می .  ها وجود داردتکنولوژی

 . توانیم برای دانشگاه و کشور موفق باشیمشود. در نهایت در کار تیمی می در کار تیمی از این دستگاه استفاده و خدمات ارائه می 

 

  همایش هفته ملی دیابت با حضور هنرمندان در دانشگاه علوم پزشکی تهران

 سازی اقدامات پیشگیرانه بسیار مؤثر است دکتر قناعتی: استفاده از ظرفیت هنرمندان برای فرهنگ 

های سرشناس  هنرپیشه به مناسبت هفته ملی دیابت دومین همایش هنرمندان حامی سلامت با حضور سیاوش طهمورث و ایرج راد  

و   دانشگاه  عمومی  روابط  تهران،  جنوب  بهداشت  مرکز  بهداشت،  معاونت  همکاری  با  و  برجسته  صدابردار  خانزادی  اسحاق  و 

 .نامه دانشگاه و هنرمندان با عنوان سفیران سینا )سلامت یاران نامی آگاه( امضا شدپژوهشگاه غدد و متابولیسم برگزار و پیمان

 

گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، این همایش با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، دکتر علیرضا اولیایی منش، به  

 1400آبان    25شنبه  معاون بهداشت، دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی و دکتر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران روز سه 

 خدمات جامع سلامت میثم برگزار شد. در مرکز 

  تاکید بر ارتباط بیشتر هنرمندان و دانشگاه

در این جلسه دکتر اولیایی منش با ابراز خرسندی از حضور هنرمندان در همایش دیابت گفت: چندی پیش هم خدمت جمع دیگری از هنرمندان  

ی بود؛ به نظرم اثرگذاری آن جلسه برای مردم خیلی زیاد بود و صداوسیما هم عزیز کشورمان بودیم که جای شما )هنرمندان( هم در آن برنامه خال

 پوشش خیلی خوبی داد.

های اجتماعی مان برای ارتقای سلامت مردم استفاده کنیم و بنا داریم از ظرفیت همه افرادی که سرمایههای ملیوی افزود: ما باید از سرمایه

پس با کمک مدیریت روابط عمومی بیشتر خدمت شما  کنیم که ازایننیم و خیلی صریح اعلام میکشور هستند برای سلامت مردم استفاده ک
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دهیم و امیدواریم که در کنار هم شاهد این باشیم که مردم عزیزمان که خیلی به گردن ما حق دارند روز به روز  رسیم و زحمتتان می هنرمندان می 

 سلامتشان رو به بهبودی برود. 

گذاری کنید در بخش فوق  انشگاه گفت: آمار و ارقامی در دنیا داریم که اگر شما یک دلار در بخش بهداشت و پیشگیری سرمایهمعاون بهداشت د

 تخصصی درمان، معادل صد دلار است. شواهد علمی در دنیا اثبات کرده که اگر با آموزش سلامت و تغییر سبک زندگی مردم، به اندازه یک دلار

شویم در جای دیگر حدود هزار تا هزار پانصد دلار برایش در درمان هزینه کنیم پس به جای اینکه بیمار شوید بهتر است  می هزینه نکنیم مجبور  

 اول پیشگیری کنید. 

ن  رئیسه دانشگاه، آمارهایی اقتصادی ارائه کردم که اگر شما در غربالگری سرطان و در واکسیناسیودکتر اولیایی منش افزود: من در جلسه هیئت 

 گذاری کنید به ازای هر یک هزار تومانی که هزینه نکنید باید از سی تا چهل برابر تا حدود هزار برابر هزینه کنید و این برای کشوری که سرمایه

ن مناطق  تریوی با بیان اینکه خداوند به ما توفیقی داده است که دانشگاه علوم پزشکی تهران، محروم منابع مالی محدودی دارد خیلی مهم است.

ند  شهر تهران را تحت پوشش دارد گفت: خدمت به مردمی که کمتر برخوردار هستند و کمتر پناه و پشتیبانی دارند و خیلی هم عزیز و عزتمند هست

آنجا خیلی   رود و به اندازه کافی از خودش حمایت کند و درای کار کنیم که به اندازه کافی دستش در جیب خودش میفرق دارد با اینکه در منطقه

ن  هم مراجعه به بخش دولتی و بخش بهداشت برایشان مهم نیست. ما در اینجا مردمی داریم که مجبور هستند به بخش دولتی مراجعه کنند بنابرای 

و آباد  خدمت کردن به این مردم و در این منطقه و مناطقی که تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران است از شهرری و اسلامشهر و حسن 

 ترین مناطق هستند مهم است.غیره که محروم

معاون بهداشت دانشگاه از سه میلیون و نود هزار نفری که تحت پوشش دانشگاه هستند یاد کرد و گفت: در مناطق تحت پوشش دانشگاه علوم 

نشین هستند و بسیاری  ده درصد جمعیت حاشیه ویژه افاغنه عزیز را داریم و نیز چهارپزشکی تهران حدود چهارصد و هشتاد هزار نفر اتباع خارجی به 

های کشور بدتر و در حاشیه تهران ترین استانهای ما از محرومهای اجتماعی در اینجا وجود دارد و شاید باورتان نشود بسیاری از شاخصاز آسیب

شاءالله خداوند برکت را  آیید ارزشمند است و ان میها از سیستان و بلوچستان بدتر است. اینها نکاتی است که شما وقتی به اینجا  خیلی از شاخص

هایتان بدهد امیدوارم این شروع ارتباطات باشد و با کمک انجمن صنفی هنرمندان که با جناب آقای راد ارتباط دارند، به زندگی شما و خانواده 

افزایی ایجاد تا با دیگر اصناف که اعتبار اجتماعی دارند یک همتنها هنرمندان عزیزمان بلکه  تر هم کنیم و نهارتباط هنرمندان و دانشگاه را نزدیک

کنند و شب و روز در موردشان فکر  بتوانیم مردم را خوشحال کنیم و حالشان خوب باشد و احساس کنند کسانی به فکرشان هستند و حمایتشان می

های بشر است و سیصد و شصت میلیون  یکی از شدیدترین بیماریوی افزود: دیابت  کنند که چه کاری انجام دهند که اوضاع مردم بهتر شود.می

درصد است.    11سال به بالا این عدد    25شده داریم. در ایران هم پنج و نیم میلیون نفر شیوع دیابتیک داریم و در جمعیت  نفر در دنیا دیابتیک اثبات

هایی که  توانند درست مصرف کنند تا چه برسد به رژیم غذایی اشان و مراقبت بیماران دیابتی نیاز به آموزش دارند زیرا حتی داروهایشان را نمی

 باید بگیرند. 

ز علمی و مراکز درمان و بهداشت هر کدام کار خودشان را دکتر اولیایی منش با تأکید بر پیوند مراکز علمی دانشگاه و مراکز خدماتی گفت: مراک

  آموزش   با  موضوع  این  که  کنیم  کمک  هابیماری  کاهش  به   ناسالم  زندگی  شیوه  سازی مردم برای تغییرکه باید با کمک و آگاهدهند درحالیانجام می 

 .افتدمی  اتفاق

 بالای  و  اول  دوز  در  درصد  هشتادوپنج  بالای  به  کشور  در  واکسیناسیون:  گفت  مردم  واکسیناسیون  در  دانشگاه  موفقیت  به  اشاره  با  بهداشت  معاون

ترین مناطق استان تهران است ما خوشبختانه دوز اول را حدود  ه و در مجموعه تحت پوشش دانشگاه که محرومرسید  دوم  دوز   در  درصد  شصت

ریاست محترم جمهور در جلسه ستاد کرونای هفته گذشته از ستاد کرونای دانشگاه علوم    ایم و تقریباً در کشور اول هستیم.درصد تزریق کرده  96

ها بسیار کاهش پیداکرده و احتمالاً در هفته آینده اند این رکورد را داشته باشد. این روزها خوشبختانه فوتی پزشکی تهران تشکر کردند که توانسته
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یم داشت اما نیاز به تشویق شما هنرمندان برای واکسن زدن داریم زیرا بخشی از مردم برای  هم منحنی رو به پایین خواهد بود و کاهش خواه

 درصد در کل کشور است. 15اند که حدود واکسیناسیون نیامده

  برندها در شهرها به سر می حدود دوسوم دیابتی 

میلیون دیابتی در جهان داشته باشیم،    700سال آینده حدود   25شود در  بینی می ریز با بیان اینکه پیش دکتر علی جلیلی، فوق تخصص غدد درون

 نفر در دنیا یک نفر دیابتی است.  10 هر  از میلیون دیابتی در دنیا داریم و 460اظهار داشت: در حال حاضر حدود 

:  داد  ادامه  وی . است  شده  منجر  دیج  هایآسیب   به  کنند،  کنترل دکتر جلیلی خاطرنشان کرد: دیابت در کسانی که نتوانستند بیماری خود را خوب

در سنین کار هستند، به این معنی که این افراد اگر   هادیابتی  چهارمسه  حدود  و برندمی  سر  به  شهرها  در  دارند  دیابت  که  کسانی  دوسوم  حدود

  متوسط درآمد با کشورهایی در آنها نفر چهار دیابت، پنج هر  از. شوند اشکال دچار خود روزانه  فعالیت بیماری خود را کنترل نکنند، ممکن است در  

ترین رهنمودهای جهانی در زمینه دیابت توسط اساتید پژوهشگاه علوم  روزبه   از  گیریبهره  با   دیابت  بالینی  راهنماهای:  داد  ادامه   وی .کنندمی   زندگی

 گیرد.غدد و متابولیسم تدوین و در اختیار مراقبان سلامت قرار می 

دیابت   دکتر جلیلی افزود: پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم در کنار اهتمام به انجام تحقیقات در زمینه بیماری دیابت، خدمات درمانی فوق تخصصی

 کند. های متابولیک ارائه می های تخصصی دیابت و بیماریرا نیز به عموم بیماران مبتلا به دیابت در درمانگاه

تواند  گیری از ظرفیت سفیران سلامت و هنرمندان کشور که از محبوبیت بالایی بین مردم برخوردار هستند می دکتر علی جلیلی ادامه داد: بهره

 ل روز جهانی دیابت با عنوان »مراقبت از دیابت بیشتر از همیشه« هوشیار کند.مردم را به شعار امسا

های اندازی رسانه دیابت گرام توسط پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم، افزود: محتوای آموزش عمومی در زمینهدکتر جلیلی همچنین با اشاره به راه 

های مختلف در اختیار ای پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم تولید و از طریق روش مختلف پیشگیری کنترل دیابت توسط تیم متخصصان چند رشته

 انتشار معرفی،  نیست«، کمتر درمان تیم نقش   از دیابت بیماری کنترل در  دیابتی فرد »نقش  که وی ادامه داد: با این باور مهم  گیرد.مردم قرار می 

روز که توسط اساتید و کارشناسان  سترسی بیشتر افراد دیابتی به مطالب آموزشی معتبر و بهد  به  تواندمی  گرام  دیابت در  شده  ارائه  محتواهای  توسعه  و

 شود، کمک کند.دانشگاه علوم پزشکی تهران تهیه می 

 تاکید بر ارتباط دانشگاه با جامعه 

ن خیرمقدم به هنرمندان میهمان و تقدیر از کادر در حاشیه برگزاری این همایش دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران ضم

ومیر و چه ازلحاظ  های غیر واگیر نظیر دیابت، فشارخون و چاقی صدمات زیادی چه ازلحاظ مرگبرگزاری این همایش گفت: متأسفانه بیماری

که خوشبختانه    -اشد. استفاده از ظرفیت هنرمندان  تواند کمک بزرگی به جامعه و نظام سلامت بکند و پیشگیری از آن می ناتوانی در جامعه ایجاد می 

و گران  نازنین  از وجود  است که  باری  اخیر دومین  ماه  بهره میدر طی دو  دانشگاه  بزرگواران در  این   اقدامات  سازیفرهنگ   برای   –بریم  قدر 

 نشگاه و بدنه جامعه وجود دارد برطرف کنیم.دا بین ارتباط  در که را مشکلاتی عزیزان این کمک با بتوانیم امیدواریم و است مؤثر بسیار پیشگیرانه

کنند تا ارتباط های بزرگ جهان در راستای رسالت اجتماعی خود تلاش می وی در ادامه در خصوص پویش »دانشگاه مهربان« گفت: همه دانشگاه 

های اجتماعی است؛ ما  رفیت فضای مجازی و برگزاری پویشهای این ارتباط، استفاده از ظتر کنند و یکی از روش خود را با جامعه بیشتر و عمیق 

هایی ها و مشکلات موجود در اجتماع را نیز با کمک پویش نیز در گام اول پویش دانشگاه مهربان را اجرایی کردیم و در نظر داریم سایر چالش

ان« و با همراهی افراد تأثیرگذار جامعه به سامان  نظیر »نبود گرسنه در شهر«، »ورزش همگانی«، »نماندن هیچ بیماری پشت درهای بیمارست

 برسانیم. 
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 اسحاق خانزادی: بیماری دیابت بسیار خطرناک و با سرعت در حال گسترش است 

 .صدابردار برجسته کشور از پزشکان و پرستارانی که در حوزه دیابت تلاش می کنند قدردانی و برای آن ها آرزوی سلامتی کرد 

 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، این همایش با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، دکتر علیرضا اولیایی منش، به گزارش  

 1400آبان    25شنبه  معاون بهداشت، دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی و دکتر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران روز سه 

 .جامع سلامت میثم برگزار شددر مرکز خدمات 

های غدد ترین بیماریاسحاق خانزادی صدابردار برجسته کشور ضمن تبریک هفته ملی دیابت به ملت ایران گفت: بیماری دیابت یکی از شایع

رای سلامتی خودشان تلاش  ای را رعایت و بهای تغذیهکنم برای کنترل این بیماری ورزش کنند، توصیه ریز است، من از همه مردم تقاضا میدرون

وی ادامه داد: بیماری دیابت بسیار خطرناک و با سرعت زیادی در حال گسترش است و برای پیشگیری از این بیماری باید از مصرف دخانیات  .کنند

 .اجتناب کرد

زیادی برای این کار انجام دادم و اکنون  سال، صدابرداری کردم و تلاش    60صدابردار برجسته کشور گفت: من در کنار بزرگان سینمای ایران حدود  

وی در پایان از   .کنمبا تمام وجود آنچه را که در توان دارم برای کاهش این بیماری و سلامتی مردم انجام خواهم داد و از هیچ کاری دریغ نمی

تک عنوان برادر کوچک از تک افزود: من بهپزشکان و پرستارانی که در این حوزه تلاش می کنند قدردانی و برای آن ها آرزوی سلامتی کرد و  

 .خواهم برای کاهش بیماری دیابت تلاش کنندمردم می

 

 دست یکدیگر دهیم و به توصیه پزشکان متعهد توجه کنیم بهایرج راد: دست 

عنوان موهبتی  سلامتی بهایرج راد، هنرمند حامی سلامت، آرامش و سلامتی را ثروت عظیم و ارزشمند خواند و بر ضرورت توجه به

 .باارزش تاکید کرد 
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با حضور سیاوش  به گزارش روابط  به مناسبت هفته ملی دیابت دومین همایش هنرمندان حامی سلامت  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، 

اشت جنوب تهران،  های سرشناس و اسحاق خانزادی صدابردار برجسته و با همکاری معاونت بهداشت، مرکز بهدطهمورث و ایرج راد هنرپیشه

نامه دانشگاه و هنرمندان با عنوان سفیران سینا )سلامت یاران نامی آگاه( امضا  عمومی دانشگاه و پژوهشگاه غدد و متابولیسم برگزار و پیمانروابط 

 شد. 

ر مسئلة دیگری است. امروز  ایرج راد، هنرمند حامی سلامت در این مراسم گفت: آنچه که حایز اهمیت است این که واقعاً پیشگیری بهتر از ه

 ایم که امکانات فراوانی برای کمک به بیماران دارای دیابت وجود دارد. ماه مصادف با روز دیابت است و ما در مکانی گردآمدهبیست و پنجم آبان 

روی، ورزش و مدیریت تغذیه  پیاده  توانیم با ها خواند و گفت: ما می میزنشینی را عاملی برای ظهور و بروز بیماریتحرکی در منزل و پشت وی کم

ها پیشگیری کنیم. بیماران دیابتی نیز بهتر است به طور مداوم  )استفاده از میوه و سبزیجات در رژیم غذایی( تا حد ممکن از بروز برخی از بیماری

 تواند عواقب بدی را به همراه داشته باشد. پیگیر بیماری خود باشند چرا که دیابت می

ای به نام آلودگی هوا مواجه هستیم اما در  تر از درمان دانست و تاکید کرد: اگرچه این روزها با مسئلهورزش و مراقبت را بسیار ارزان سفیر سینا،  

روی و ورزش را در برنامه روزانه قرارداد و یا حتی در داخل خانه ورزش کرد. همچنین مسئلة دخانیات و سیگار و افزایش  توان پیادهفواصلی می

 صرف قلیان در میان جوانان یکی دیگر از مسائلی است که بسیار حایز اهمیت است. م

کنترل   ایرج راد، مراقبت از بیماران دیابتی در مراکز پزشکی را در کنترل این بیماری بسیار مهم خواند و گفت: اگر بیماری دیابت تحت مراقبت و

سالمی را طی نماید. من متخصص نیستم اما بازگوکنندة نکات کلیدی هستم که پزشکان  تواند زندگی طبیعی و  قرار بگیرد، به امید خدا فرد می

وی سپس به سبک زندگی خود و اقدامات مراقبتی اشاره کرد و افزود: در بدو ورود به   اند و امیدوارم مردم به این نکات توجه کنند.  آموزش داده

کنم. وشبختانه در وضعیت نرمال قرار داشتم. البته خودم هم این قند خون را مرتباً کنترل میگیری کردند که خاین مرکز، قند و فشارخون را اندازه 

ها کمتر ها را داشته باشیم طبیعتاً، آسیب کنم. هرچقدر این کنترلبار برای آزمایشات مختلف به پزشک مراجعه می همچنین حداقل شش ماه یک 

 خواهد بود. 

ارزشمندی خواند که در اختیارمان قرار گرفته و بر ضرورت شکرگزاری و مراقبت از این ثروت تاکید کرد و ایرج راد، سلامتی را ثروت عظیم و  

عنوان یک انسان مسئول سلامت خود هستیم این حفظ سلامت شامل رعایت بسیاری از مسائلی  گفت: ما حتی در مقابل خودمان مسئولیم و به 

و پرتحرک نماید همان گونه که باید در مورد افکارمان نیز مراقب باشیم و در این مطالعه باشیم که تواند زندگی ما را سالم، پرنشاط  است که می 

  در کجا و چه وضعیتی قرار داریم. باید برای حفظ سلامت از کمک متخصصین حداکثر بهره را ببریم و به این فکر کنیم که از این اصول لااقل 

 تخطی نکنیم.
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های لاکچری زیاد مردم و سلامت آنها هستند گفت: ما پزشکان و مطب  مراقب دلسوزی با  که  پزشکانی از  قدردانی ضمن سلامت،  حامی هنرمند 

مراکز  داریم، اما کسانی که داوطلبانه بخواهند خدمت کنند و در این زمینه احساس مسئولیت کنند بسیار نادر هستند لذا بهتر است از خدمات این  

 های هنگفت برای درمان نشویم.تا مجبور به پرداخت هزینه  برداری را کنیمبهترین بهره

ام چرا که ایرج راد، از مردم خواست تا بیماری دیابت را ساده نگیرند و تصریح کرد: باور کنید نزدیک به ده سال است که از مصرف قند پرهیز کرده

کنم از سلامت خود مراقبت کنم  ای و کاهش مصرف شیرینی سعی میرو با رعایت اصول تغذیه با افزایش سن، نگران ابتلا به دیابت هستم ازاین

 بخش است.کنید که خوبم سبکم سالمم بسیار لذتشوید و حس میبخش است. وقتی که صبح شما از خواب بیدار میچرا که سلامتی بسیار لذت

گفت: اگر منزل و ماشین آخرین سیستم را هم داشته باشیم  های دیگر زندگی را مهم ارزیابی کرد و وی برخورداری از نعمت سلامتی در کنار لذت

چنانی نیست بلکه صفا و  سلامت و با آرامش در آن زندگی کنیم، لذتی ندارد. در حقیقت اصل مسئله و مطلب ثروت آن در حالی که نتوانیم به 

انواده یا محیط کاری مدام در معرض استرس باشیم،  زا، استرس است. وقتی در خصمیمیت در کنار هم بودن است. چرا که یکی از مسائل بیماری

دست یکدیگر بدهیم و سعی  به شود بنابراین دستکنید، زندگی برایتان بهشت میکه وقتی احساس دوستی و عشق میشویم درحالیقطعاً بیمار می

وی در  دهند، پیروی کنیم.  در اختیارمان قرار میکنیم در مورد سلامت به توصیه عزیزانی که خالصا مخلصا به فکر سلامت ما هستند و امکانات  

ها خلاص شویم و بتوانیم  زودی از این ماسکزودی همگان از ویروس کرونا خلاصی یابند و افزود: امیدوارم به پایان ابراز امیدواری کرد که به 

 راحتی با احساس آرامش بیشتری در خیابان قدم بزنیم.به 

 

 مراکز سلامت و کمک گرفتن از پزشکان، از سلامت خود لذت ببرید سیاوش طهمورث: با مراجعه به 

 .نندسیاوش طهمورث هنرمند حامی سلامت، از مردم خواست با فعالیت بدنی لازم، رژیم غذایی مناسب و مراجعه به متخصصان از سلامت خود مراقبت ک

 

آبان    25شنبه  دیابت، دومین همایش هنرمندان حامی سلامت سه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، به مناسبت هفته ملی  

ها در مرکز خدمات جامع سلامت میثم برگزار شد، سیاوش طهمورث هنرمند حامی سلامت با تأکید بر توجه به توصیه پزشکان گفت: انسان  1400

زنند. باوجوداینکه  به همان نسبت به بدن خودشان آسیب می   کنند وزنند و به آن خیانت میبا استفاده نادرست از طبیعت به عالم هستی خسارت می

کند لازم است که از این بدن مراقبت کنیم و برای این امر لازم به توصیه ای است که در برابر عوامل مختلف مقاومت میگونه ساختار بدن انسان به 

 .پزشکان و متخصصان و دلسوزانمان گوش دهیم
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  قندی،   مواد  مصرف   اثر  در    نظیر هستند افزود: در شرایطی که از بدن خود مراقبت نکردید وپزشکانی داریم که در دنیا بی وی بابیان اینکه ما  

 هایدانشگاه  در  سلامت   مراکز  به  مراجعه   با  توانیدمی   است  اصلاح   قابل  تخریبی  هر  انجاکه   از   شدید؛   دیابت  دچار  دیگر،   مسئله  هزار   و  تحرکیکم

 .ک بگیرید تا بیماری خود را کنترل کنیدکم متخصصان و شکانپز از  پزشکی علوم

راجعه  این هنرمند حامی سلامت باتاکید بر اهمیت و لذت سلامتی گفت: مطمئن باشید اگر فعالیت بدنی لازم و رژیم غذایی مناسب داشته باشید با م

وی با اشاره به انشاء   .شویدفقط خودتان بلکه باعث گرفتاری کل خانواده مینهتوانید خود را نجات دهید. شما اگر بیمار شوید  به مراکز سلامت می 

 .معروف علم بهتر است یا ثروت گفت: در کنار علم ثروت هم خوب است؛ ثروتی که در حمایت از علم باشد و به سلامت انسان کمک کند

 

 سیار محوری« دارند دکتر علی جلیلی: بیماران دیابتی در کنترل و درمان بیماری خود »نقش ب

رسانی آگاهی بخشی و اطلاع   ریز و متابولیسم، با تاکید بر اینکه هنرمندان حامی سلامت در زمینههای غدد درونفوق تخصص بیماری 

 .کنیمبیماران دیابتی نقش مهمی دارند، گفت؛ ما پزشکان دست یاری به سمتشان دراز می 

 

ی تهران، این همایش با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه، دکتر علیرضا اولیایی منش، به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشک

در   1400آبان  25شنبه معاون بهداشت، دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی و دکتر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران سه 

  .مرکز خدمات جامع سلامت میثم برگزار شد

)اندوکرینولوژی(، ضمن تشکر از همه مسئولان دانشگاه علوم پزشکی های غدد درونعلی جلیلی، فوق تخصص بیماریدکتر   ریز و متابولیسم 

اند در خدمت هنرمندان با عنوان سفیران سینا )سلامت یاران نامی آگاه( تهران و پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم که این فرصت را مهیا کرده

گذاری شده است، این نشان از اهمیت بیماری  عنوان »روز جهانی دیابت« ناماز سوی سازمان جهانی بهداشت هرسال چهارده نوامبر به   باشیم؛ گفت:

 .ها ازجمله؛ شیوع روزافزون آن و ... دچار مشکل هستیمجنبه  رساند و اینکه در دنیا با معضل جهانی دیابت روبرو هستیم و متأسفانه در همه را می 

ها را در یک کشور دیابتی   میلیون نفر در دنیا به این بیماری مبتلا هستند و اگر بخواهیم همه  700نزدیک به    2040افزود: متأسفانه تا سال    وی

  .حساب آوریم؛ این کشور سومین کشور پرجمعیت دنیا بعد از چین و هند خواهد بودها را شهروندان کشور به جمع کنیم و آن

روز های مختلفی روزبه شاره به معضل شیوع دیابت در دنیا، ادامه داد: ازنظر پیشگیری، کنترل و درمان باوجوداینکه داروها و درمان دکتر جلیلی با ا

 .شودصورت روزافزون در تمام دنیا میومیر بهشود اما بازهم با مشکل مواجهه هستیم و متأسفانه هنوز این بیماری باعث ناتوانی و مرگ کشف می

 صریح کرد: بیماری دیابت از طرف دیگری معضل است چراکه بار و فشار بسیار زیادی را ازنظر اقتصادی به سیستم بهداشتی درمانی همهوی ت
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مهمی که مغفول مانده است »نقش بیمار در    شود و اما یک نکته کند و خیلی هزینه صرف پیشگیری، کنترل و درمان می کشورهای دنیا وارد می 

  .، با توجه به اهمیت ویژه در مورد این بیماری نقش بیماران در کنترل بیماری و درمان آن »نقش بسیار محوری« استدرمانش« است 

شود نقش  ریز افزود: پژوهشگاه علوم غدد در تمام راهنماهای بالینی دیابتی که در تمام دنیا منتشر می های غدد دروناین فوق تخصص بیماری

شده است؛ که تحت عنوان »حمایت و آموزش خود مدیریتی به بیماران دیابتی« است؛ بدین معنا  خرین نسخه آن چاپ مهمی دارد و سال گذشته آ

ها و امکانات لازم را در اختیارش بگذاریم تا بتواند بیماری را مدیریت کند، نه اینکه  توانیم توانمند کنیم و آموزش که ما یک بیمار را هرچه که می 

های لازم را ببیند تا بتواند  عنوان یک محور باید آموزشای تشخیصی و درمانی را بر عهده داشته باشد بلکه بیمار به ی کارههصرفاً خود بیمار هم

تیم  در زمان مناسب برای کنترل بیماری اقدام کند و اینکه با پزشک خود و تمام مراقبین بهداشتی وارد تعامل شود و نقش محوری بازی کند چون  

   .شودده یک بیمار دیابتی متخصصین زیادی ازجمله؛ پزشک، پرستاری که مسئول آموزش است و متخصصین مختلفی را شامل می کننمراقبت

توانند ایفا کنند به این معنی که واقع در زمان تشخیصش باید آموزش کامل ازنظر زمان مراجعه به  ها نقش خود بیمار را نمی کدام از آن اما هیچ

و مشکلات اورژانسی ناشی از بیماری و اینکه چه زمانی برای عوارض بیماری دیابت تحت مراقبت قرار گیرد نیاز به این دارد    آزمایشگاه، پزشک

وی     .ای در ارتباط با بیماری داشته باشد که بتواند در همکاری با تیم درمانی واقعاً بهترین نتایج را به دست بیاوردکه حتماً خود بیمار دقت ویژه

های مختلف نتایج بالینی بیماری دیابت اعم از کنترل قند، کاهش بروز توان جنبه ر شد: در مطالعات مختلف و بر اساس مدارک علمی میمتذک

 .ومیر را که خیلی هم بااهمیت است را بهبود بخشیدعوارض و مرگ 

رسانی بیماران دیابتی به عموم شهروندان  بخشی و اطلاع  ی آگاهیکنم درزمینهدکتر جلیلی خاطرنشان کرد: از هنرمندان حامی سلامت خواهش می 

وی    .کنیمتر از درمان است، اقدام کنند.ما پزشکان دست یاری به سمتشان دراز میجامعه و در مورد پیشگیری از دیابت که همیشه پیشگیری مهم

شده، انتشارات زیادی و تحقیقات علمی  پزشکی تهران امکاناتی فراهمدر پایان تأکید کرد: در پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه علوم  

 .است  داشته  مهمی  نقش  ملی  سطح  در  گذاریسیاست  برای  همچنین  و  رسدمی  چاپ  به  دنیا  علمی   هایژورنال  معتبرترین  در   آن  مقالات  که   داریم

تهران دو تا کلینیک فوق تخصصی دیابت شماره یک و دو داریم    درمان هم در پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم دانشگاه علوم پزشکی  درزمینه

پزشک و قلب و عروق همیشه حضور دارند و امکانات مختلفی برای  های غدد، چشمکه همکاران پزشک عمومی، متخصصین غدد و فوق تخصص 

 .اندهکنترل قند خون بیماران دیابتی و بررسی و درمان عوارض ناشی از بیماری دیابت را فراهم کرد

 

 دکتر ترابی: ارتباط منسجم و پویاتر واحدهای مختلف در دانشگاه ما را به برندآفرینی نزدیک تر می کند 

 رسانی به آحاد مردم جامعه  های بهداشتی و درمانی در سطح یک در حال خدمت مدیر روابط عمومی دانشگاه گفت: مراکز و خانه

های  شرایطی را فراهم کنیم تا این توان برجسته علمی که در مراکز تحقیقاتی و بیمارستانمنظور تکمیل این خدمات باید  هستند و به

با مراکز خدمات جامع سلامت و خانه را  پویاتری  و  ارتباط منسجم  دارد  تهران وجود  دانشگاه علوم پزشکی  های  تحت پوشش 

 .بهداشت داشته باشند 
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مرکز بهداشت جنوب تهران، این همایش با حضور دکتر حسین قناعتی، سرپرست دانشگاه،   به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

ن  دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت، دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر روابط عمومی و دکتر محمدرضا سلمانی رئیس مرکز بهداشت جنوب تهرا

 .ثم برگزار شد در مرکز خدمات جامع سلامت می 1400آبان  25شنبه روز سه 

های های دانشگاه در ارائه خدمات عنوان کرد و گفت: مراکز و خانه ها را یکپارچه کردن توانمندیگونه همایشدکتر ترابی هدف از برگزاری این

فراهم کنیم تا  منظور تکمیل این خدمات باید شرایطی را  رسانی به آحاد مردم جامعه هستند و بهبهداشتی و درمانی در سطح یک در حال خدمت

های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران وجود دارد ارتباط منسجم و پویاتری این توان برجسته علمی که در مراکز تحقیقاتی و بیمارستان 

ه ما بتوانیم وی در ادامه افزود: این همایش نخستین مراسم و مناسبتی است ک .های بهداشت داشته باشندرا با مراکز خدمات جامع سلامت و خانه

یک نمایش مشترک از ارائه خدمات مراکز خدمات جامع سلامت و پژوهشگاه موجود در دانشگاه که در حوزه غدد و متابولیسم و خاص دیابت است  

 .تر و بیشتر شودداشته باشیم تا پیوندهای علمی بین این واحدها گسترده

هایی ها و خاطرهها با توجه به سابقه های متعدد داشته باشد، کلام و پیام آن ایجاد جذابیت   تواندمدیر روابط عمومی دانشگاه گفت: حضور هنرمندان می 

  در   را   مراسم  گونهاین   بتوانیم  هستیم  امیدوار  و   باشد  اثرگذارتر   دانشگاه  سطح  در  همکاران   پیوند   بر   و    تواند در سلامتی مردمدارند می که برای مردم 

مراسم قطعاً با شعار ما ) برند آفرینی دانشگاه ( در ارتباط است، برای اینکه در برندآفرینی بحث اصلی ما  پایان افزود: اینوی در  .کنیم تکرار سال

نامی تری از دانشگاه به وجود بیاوریم آن تصویر باعث خوشتر و کاملمدیریت تصویر و شهرت دانشگاه است و زمانی که ما بتوانیم تصویر جامع

ش  سیاو  حضور  با  سلامت  حامی  هنرمندان  همایش  دومین  دیابت  ملی  هفته  مناسبت  به توضیح اینکه.تری در ذهن مخاطبان می شودملبیشتر و کا

های سرشناس و اسحاق خانزادی صدابردار برجسته و با همکاری معاونت بهداشت، مرکز بهداشت جنوب تهران،  طهمورث و ایرج راد هنرپیشه

نامه دانشگاه و هنرمندان با عنوان سفیران سینا )سلامت یاران نامی آگاه( امضا وهشگاه غدد و متابولیسم برگزار و پیمانروابط عمومی دانشگاه و پژ

 .شد

 

 آیین بزرگداشت روز فناوری اطلاعات سلامت

 دانشگاه دانست ها را وابسته به گسترش و توسعه فناوری اطلاعات در معاون درمان دانشگاه سرعت پیشرفت در تمام حوزه 

ملت  گفتگوی  زبان  کنونی  دنیای  در  اطلاعات سلامت گفت:  فناوری  روز  تبریک  دانشگاه ضمن  درمان  فناوری  معاون  بستر  در  ها 

اطلاعات بوده و این موضوع ضرورت زندگی این روزها است. تمرکز و اهتمام دانشگاه در این امر بسته به نگاه مدیران دانشگاه  

 .یرگذار باشد تواند تأثدارد و می 
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فناوری اطلاعات سلامت با حضور دکتر سعید ناطقی    به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان؛ آیین بزرگداشت روز 

دکتر معاون درمان، دکتر سید احمدرضایی مدیر آمار و فناوری اطلاعات، دکتر علی گنجعلی خان مدیر درمان، سیمین رنجبران مدیر امور پرستاری،  

حبوبه میرزایی رئیس اداره فناوری اطلاعات سلامت و مسئولان واحد آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه، کارشناسان فناوری اطلاعات سلامت  م

 برگزار شد.   1400آبان  26ها چهارشنبه معاونت درمان و مسئولان پذیرش، آمار و مدارک پزشکی بیمارستان

ها در بستر فناوری اطلاعات بوده و این موضوع ضرورت  وز گفت: در دنیای کنونی زبان گفتگوی ملت در این جلسه دکتر ناطقی ضمن تبریک این ر

توجهی  تواند تأثیرگذار باشد. برخی موارد بی زندگی این روزها است. تمرکز و اهتمام دانشگاه در این امر بسته به نگاه مدیران دانشگاه دارد و می

  مأنوس   سازی  هوشمند  و IT زود: رئیس دانشگاه نیز از معدود افرادی هستند که نسبت به همسالان خود بانتایج مهمی را به همراه دارد.وی اف

 زمینه  در  دانشگاه  مسئولان.  هستم  مندعلاقه  بسیار  زمینه  این  در  و  خواندممی   حقوق  یا  و  اطلاعات  فناوری  یا  نبودم  پزشکی  اگر  نیز  بنده.  است

شده ادامه  که انجام  خوبی  اقدامات  مطمئناً  اطلاعات  فناوری  و  آمار  مدیریت  سمت  در  رضایی  دکتر  حضور  با  و  هستند  توجیه  موضوع  این  اهمیت

 ها وابسته به گسترش و توسعه فناوری اطلاعات در دانشگاه است. یابد و نقاط ضعف نیز مرتفع خواهد شد. سرعت دانشگاه در تمام حوزهمی

لف در  مخت   هایقسمت  در  هابیمارستان  در  سلامت  اطلاعات  فناوری  همکاران :  گفت  همکاران  به   قوت  خدا  و  تبریک  ضمن  خان  گنجعلی  دکتر 

تلاش بسیاری صورت گرفت. امیدواریم    19روزهای سخت کرونا زحمات بسیاری را متقبل شدند، مخصوصاً در زمینه ارائه آمارهای روزانه کووید  

های آماری نیز اقدامات مناسبی انجام شود.وی افزود: زحمات همکاران پذیرش کمتر  ینه تحلیلکه به سمت آمار الکترونیک برویم و همچنین در زم

ها ازپیش این قسمتهاست و ان شاء الله بتوانیم بیش های مهم بیمارستان در اختیار آنها هستیم. قسمتشود اما ما در جریان اقدامات آندیده می

ل کمبود نیروی انسانی و فضای فیزیکی از مشکلات موجود است. موضوع بایگانی الکترونیک را از  را توسعه بدهیم و به جلو حرکت کنیم. مشک

های مؤثری انجام دادند و لازم است اسکن اوراق  وزارت بهداشت در حال پیگیری هستیم. دکتر رضایی نیز در ایجاد بستر لازم الکترونیک اقدام

 انجام شود. 

صورت اتوماتیک ه ب  باید  بلکه  نیستم  قائل  آمار   آوریجمع   به  بنده:  گفت  جشن  این  برگزاری  در  درمان  اونتمع   حوزه  از  تشکر  ضمن  رضایی  دکتر 

های نظام سلامت و  گیریماه آینده به نقطه مطلوب ای در حوزه آمار برسیم. نقطه قوت آمار در تصمیم 6آمار تولید و استخراج شود. امیدواریم در 

کند. از ریزی مناسب را در حوزه سلامت فراهم میاعتبار و سرعت آن بسیار حائز اهمیت است. آمار دقیق و سریع برای مسئولین قابلیت برنامه

 کنم. دهند تشکر می دی برای تولید و اعتبار بخشیدن به آمارها انجام میزحمات همکاران واحد آمار که تلاش زیا

 اهمیت از حاکی که درمان مدیر  و درمان معاون ناطقی دکتر حضور و دانشگاه اطلاعات فناوری حوزه حمایت از : گفت تشکر ضمن میرزایی دکتر 

های های ابلاغی وزارت بهداشت و سازمانسال گذشته بر اساس نامه   کنم. همکاران واحد پذیرش در هاست قدردانی میحوزه برای آن   این  زیاد
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  بیمه   اقتصاد  اداره  و  دانشگاه IT گر درراستای حذف دفترچه بیمه و استحقاق سنجی زحمات بسیاری را متقبل شدند و همکاران ما در واحدبیمه

های زیادی را پیگیری کردند که در حال برطرف شدن است.وی افزود: در کدگذاری مدارک پزشکی ازلحاظ فضای  درمان چالش   معاونت  تعرفه

دهند و پشتیبان فعالیت مدیریتی  خوبی انجام می سازی را به ها ذخیرههایی مواجه هستند اما باوجود آنفیزیکی، نیروی انسانی و تجهیزات با چالش

نظیری داشتند. اینکه دانشگاه علوم پزشکی  ها هستند. همکاران آمار زحمات زیادی را در زمان کووید متقبل شدند و همکاری بی ان و آماری بیمارست

مار  تهران در سطح وزارت بهداشت از لحاظ ثبت آمار روزانه کووید در وضعیت مناسبی قرار دارد، مرهون زحمات این دوستان است که ثبت روزانه آ

 ر همه روزها حتی روزهای تعطیل انجام داده و این امر شایسته تقدیر است. کووید را د

منظور ارائه خدمات  ای اطلاعات باکیفیت را به رئیس اداره فناوری اطلاعات سلامت اظهار داشت: هدف همه ما این است که برحسب تعهد رشته 

 سهیم هستیم. بهتر به بیماران انجام دهیم. افتخار داریم در ارتقای خدمات سلامت  

ها به بیان  سپس مسئولان واحدهای بیمارستان   های پیش رو پرداخت.ها و برنامههای موجود در بیمارستاندکتر میرزایی در ادامه به این چالش

لسه از مسئولان  ج  این  در  شده بود. های موجود پرداختند. کمبود نیروی انسانی، فضای فیزیکی و تجهیزات از موارد مطرح نقطه نظرات خود و چالش 

 ها تقدیر به عمل آمد.واحد مدارک پزشکی، پذیرش و آمار بیمارستان

 

 رقابت دیدنی ورزشکاران دانشگاه در مسابقات تنیس روی میز کارکنان و اعضای هیئت علمی

ی آقا دانشگاه  مدیریت تربیت بدنی، مسابقات تنیس روی میز را به مناسبت هفته تربیت بدنی ویژه کارکنان و اعضای هیئت علم 

 .علوم پزشکی تهران برگزار کرد 

 

تا    16و از ساعت    1400آبان    24و    17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، این مسابقات روزهای  

 تن از کارکنان و اعضای هیئت علمی دانشگاه در بخش آقایان در مجموعه ورزشی شهید چمران برگزار شد.  12با حضور  20

گروه برگزار شد و ورزشکاران دیدارهایی زیبا و هیجان انگیز را به نمایش گذاشتند که پس از پایان رقابت های    2این مسابقات در مرحله اول در  

در ادامه با پایان مرحله نیمه نهایی و مشخص شدن فینالیست ها، اداره مسابقات و تیم های  نفر به دیدارهای نیمه نهایی راه یافتند. 4ن مرحله، ای

 ورزشی دیدارهای رده بندی و نهایی مسابقات را برگزار و اسامی برترین های این رقابت ها را به شرح زیر اعلام کرد:

 یکوکار )بیمارستان روزبه( مقام اول: محسن ن
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 مقام دوم: دکتر کمال اعظم )دانشکده بهداشت( 

 مقام سوم: بهرام کوه نژاد )مرکز تصویربرداری بیمارستان امام )ره(

 

 های تحت پوشش در معاونت درمان سازی پکس در بیمارستانبرگزاری جلسه کمیته یکپارچه

ت پوشش در معاونت درمان با حضور مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه  های تحسازی پکس در بیمارستانجلسه کمیته یکپارچه 

 .برگزار شد

 

های تحت پوشش با حضور دکتر  ازی پکس در بیمارستانسیکپارچه کمیته درمان، معاونت  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران

دانشگاه، دکتر شیوا خوشنویس معاون مدیریت نظارت و اعتباربخشی، دکتر علیرضا حاجی قاسمی  سید احمدرضایی مدیر آمار و فناوری اطلاعات  

زرین زهرا  تهران، سید عرفان ترکش مشاور معاون درمان،  قلب  پرتوها و مسئولان و سوپروایزران  مدیر مرکز  امور  بر  نظارت  آبادی کارشناس 

 .برگزار شد  1400آبان  24های دانشگاه دوشنبه تصویربرداری و پکس بیمارستان 

سازی سامانه پکس  ها و راهکار یکپارچه در ابتدای جلسه دکتر خوشنویس ضمن خیرمقدم به اعضای جلسه، هدف جلسه را بررسی فرایند و چالش

جود در سیستم پکس  با حفظ امنیت اطلاعات مو HIS در دانشگاه و برقراری ارتباط بین بیمارستانی و همچنین برقراری ارتباط بین سامانه پکس و

 .دانست

ها اجازه داده شود از پکس های مختلف امکان استفاده داشته باشند اما استانداردهای موردنیاز کنم به بیمارستاندکتر حاج قاسمی گفت: پیشنهاد می

از طرف پکس  سامانه   هر   که  ایسرمایه  ها،شرکت  بین  رقابت  ایجاد  ضمن  ترتیباینبه .  شود  فراهم  آن  اتصال  امکان  تا  شدهتعریف IT برای 

 .نرود هدر به است کرده هزینه موجود پکس  اندازیراه  برای بیمارستان

بندی نهایی از نیازها ها، جمعهای آنها و بررسی چالشایجاد دبیرخانه و پیگیری مشکلات در فضای مجازی، مکاتبه و دریافت نظرات بیمارستان 

برگزاری جلسه با   IT و  بیمارستاندانشگاه  بین پکس های  اتصال  برقراری  پیگیری یکسانشرکت مربوطه،  و  از ها  دانشگاه  سازی پکس های 

 .مصوبات این جلسه بود
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 برگزار شد 1400ششمین جلسه تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در سال 

 افزایش کیفیت ارائه خدمات و رضایتمندی بیماران است   ترین هدف ما در پایش عملکرد کارکنان، کمک بهدکتر دهقان: مهم 

های  های عملکرد درمانی گروه در ششمین جلسه تیم رهبری و مدیریت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بر توجه ویژه به شاخص

 .علمی دانشگاه تأکید شد تخصصی پزشکی، در سامانه جامع ارزیابی عملکرد اعضای هیئت 

 

، دکتر سید علی دهقان منشادی 1400آبان    29ط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( شنبه  به گزارش رواب

رئیس مجتمع در ششمین جلسه تیم رهبری و مدیریت که در سالن شورای ریاست این مرکز برگزار شد بر اهمیت کیفیت خدمات به بیماران تأکید 

علمی تنهاا بحث درآمدی مطرح نیست بلکه مهم ارتقای کیفیت خدمات و افزایش رضایتمندی  رزیابی عملکرد اعضای هیئتو تصریح کرد: در بحث ا

 بیماران است که باید به آن توجه شود.

ارائه خدمات باکیفیت را عامل انگیزشی برای اصلاح فرآیندها خواند و گفت: باید  رئیس مجتمع دیده شدن تفاوت های از فرصتهای افراد در 

د کتابی  درمانی در ارتقای آموزش استفاده کنیم. امروزه دیگر آموزش، تنها از طریق کتاب نیست. اقدامات تشخیصی درمانی ما بر بالین بیماران، خو

 پویا و مصور است. 

موقع د: ارائه اطلاعات درست و به های دوسویه خواند و افزووی بازدید مسئولان مجتمع از اورژانس تهران را باب خوبی برای گسترش همکاری

ویژه بیماران پرخطر یک چالش جدی و حیاتی است . هدف ما ارائه  بیماران ارجاعی از مرکز اورژانس تهران در بهبود فرآیند درمان این بیماران به 

 ربط است. های ذیرسانی نیازمند هماهنگی مناسب سازمان خدمت به بیماران است ولی کیفیت این خدمت

تر دهقان همچنین برگزاری جلسات تیم ترومای مجتمع را در رصد کردن مشکلات این حوزه مهم دانست و اظهار داشت: اصلاح فرآیندها در دک

 بحث مصدومان ترافیکی برای ما اهمیت دارد.

ظم مسئولان مجتمع و اورژانس دکتر سورکی نیز در این جلسه با توضیح در خصوص درآمد حاصل از مصدومان ترافیکی مجتمع، افزود: جلسات من 

 کننده باشد.های بیماران ارجاعی کمکتواند در رفع چالشهای دو مرکز اهمیت بسزایی دارد و می تهران در بهتر شدن همکاری

ا در سال هبندی برای خرید آن ریزی و اولویتها، برنامه معاون پشتیبانی مجتمع همچنین بر لزوم نیازسنجی تجهیزات تخصصی موردنیاز بخش 

تأکید و در خصوص راهکارهای مؤثر در بهبود عملکرد همکاران به وجود ضریب کیفی در محاسبه کارانه اشاره کرد و افزود: استخراج و    1401

سازی و اصلاح فرآیندهای ها در شفاف ای به روسای بخش های تخصصی و ارائه بازخورد دورههای عملیاتی عملکرد درمانی گروهپایش شاخص

 وجود اثرگذار است. م



275 
 

علمی این مرکز بر  های امور دانشگاهی و درمان مجتمع در خصوص ارزیابی عملکرد اعضای هیئتدکتر اورندی با ارائه گزارش مشترک معاونت

وارد و درمان و  ای هستیم که بیمار به آن  های موردنظر در سامانه شعاع دانشگاه تأکید کرد و افزود: ما در چرخه لزوم بازنگری و اصلاح شاخص 

علمی خواهد شد. به نظر شود که ماحصل همه این اتفاقات منجر به ارتقای اعضای هیئتمحور انجام میهای جامعهآموزش فراگیران و پژوهش

مان بیماران  های عملیاتی که در درمان بیماران مهم است باید لحاظ شود تا افرادی که بیشترین وقت خود را در دررسد در شرایط فعلی شاخص می

 ها را یکسان دید. شود آن های مختلف با کارکردهای مختلف داریم که نمیطور باید توجه کنیم در این مجتمع گروهگذارند آسیب نبینند. همینمی

مانی در ارتقای اساتید  که اساتید کارنامه عملکرد داشته باشند اقدام خوبی است و به نظر من اگر عملکرد دردکتر صالحی در ادامه جلسه افزود: این

تر این است که های مشترک و اختصاصی داریم اما نکته بسیار مهمهای تخصصی شاخصکننده است. در ارزیابی عملکرد گروهموثر باشد، کمک

 درمان مان باید همراه با رضایتمندی بیماران باشد. 

سورکی معاون پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، دکتر  در این جلسه دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، دکتر محمدعلی  

عصر )عج(، دکتر علیرضا کاظمینی رئیس بیمارستان امام  محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، دکتر عباس علی بخشی رئیس بیمارستان ولی

بر درمان، دکتر علی گنجعلیخان اینانلو مدیر نظارت  امور پژوهشی و    خمینی )ره(، دکتر سید حسن  مدیر درمان، دکتر سید علی مؤمنی رئیس 

فناوری، دکتر نوید مقدم سرپرست مدیریت فناوری اطلاعات، پرستو آریاملو مدیر پرستاری، محمدحسین امراللهی مدیر منابع انسانی، مصطفی  

 ت مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( حضور داشتند.مرادی دلیر مدیر پشتیبانی و امیر رجبی مسئول بهبود کیفیت از اعضای تیم رهبری و مدیری

 

 برگزاری راند صیانت از حقوق شهروندی در بخش های مختلف بیمارستان بهرامی با حضور مدیر بیمارستان 

 .دکتر اکبر احمدی در بخش های مختلف بیمارستان بهرامی حضور یافت و با بیماران و همراهانشان گفتگو کرد 

 

دکتر اکبر احمدی مدیر بیمارستان    1400آبان  25مومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان کودکان بهرامی، روز سه شنبه به گزارش روابط ع

وی مسئول بهبود کیفیت، مهندس مول  یاسمین  دکتر  بیماران،  شکایات  به  رسیدگی  مسئول  رحمانی  مریم   به همراه مریم ملایجردی مدیر پرستاری،

کارشناس بهداشت محیط، مژگان جواهری، و علیرضا جاهدی مسئول خدمات در بخش های مختلف بیمارستان حضور یافتند و به  المیرا سیفی  

 منظور بررسی میزان رعایت صیانت از حقوق شهروندی با بیماران و همراهانشان گفتگو کردند. 
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ستری در بیمارستان بهرامی روز آبان( از کودکان ب 13بازدید نمایندگان مجموعه داروخانه های دانشگاه )

 جهانی کودک

 ( از مجموعه داروخانه های بیمارستانی دانشگاه  آبان( به همراه نمایندگان سازمان مرکزی    13مدیر داروخانه بیمارستان بهرامی 

بیمارستان عیادت  نوامبر روز جهانی کودک و هفته ملی کتاب، از کودکان بستری در دو بخش    ۲0مجموعه داروخانه ها به بهانه  

 .کردند

 

دکتر فریبا پاکروان   1400آبان    ۳0آبان(، روز یک شنبه  1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجموعه داروخانه های دانشگاه )

مجموعه داروخانه ها، از کودکان آبان، به همراه نماینده گروه مردم نهاد کار و مهر و نمایندگان کارکنان    1۳مدیر داروخانه بیمارستانی بهرامی  

  .بستری در دوبخش بیمارستان، عیادت کردند

در این بازدید که با همراهی کادر سخت کوش پرستاری و روابط عمومی بیمارستان انجام شد، ضمن احوالپرسی و تبریک روز کودک، هدایائی   

سپس، میهمانان    .مشاوران روانشناسی از طریق بازدید کنندگان صحبت شدنیز به تناسب سن کودکان اهدا و در خصوص امکان ارتباط والدین با  

آبان مستقر در بیمارستان نیز بازدید و به کارکنان داروخانه بابت زحمات شبانه روزی به خصوص در دوران   1۳از بخش های داروخانه بیمارستانی 

 .کووید، اظهار تشکر کردند

 

دیابت( معاونت درمان با محوریت اقدامات انجام شده در هفته  فت و گو با کارشناس بیماری های خاص)گ

 دیابت

آنیتا پور رضوی کارشناس نظارت بر ارائه خدمات درمانی و پیشگیری از عوارض بیماری دیابت معاونت درمان گفت: ما در اداره 

دو برگزاری  و  بیماران  به  رسانی  خدمات  کیفیت  ارتقای  درصدد  درمان  معاونت  خاص  منظور    رهبیماریهای  به  آموزشی  های 

 .توانمندسازی رابطان هستیم 
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  بر   نظارت   ر رضوی کارشناسپو  آنیتا   به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، با توجه به برگزاری هفته دیابت با

  . کردیم گو و  گفت  شده  انجام اقدامات خصوص در درمان معاونت دیابت بیماری عوارض از پیشگیری و  درمانی خدمات ارائه

 لطفاً خودتان را معرفی کنید. 

 . هستم  دانشگاه  درمان  معاونت  در  دیابت   مراکز  در  دیابت  بیماری  عوارض از  پیشگیری  و  درمانی   خدمات  ارائه  بر   نظارت  کارشناس  رضوی  پور  آنیتا

 

 بیماران دیابتی بفرمایید. در خصوص اقدامات انجام شده در معاونت درمان در زمینه 

مشخصات   ما در معاونت درمان اقداماتی همچون بازدید از مرکز دیابت دانشگاه، انجام مکاتبات با مراکز در زمینه تعیین رابط دیابت به منظور ثبت

شتن نام کاربری و رمز عبور به مراکز را  بیماران در سامانه مدیریت بیماران نادر، آموزش چگونگی ثبت در سامانه و برگزاری وبینار و در اختیار گذا

 دهیم. انجام می 

 در خصوص اقدامات انجام شده در بیمارستانها توسط رابطان دیابت بفرمایید. 

  بیماران   برای  انسولین  هزینه  کمک  دریافت  و  توانبخشی  دیابتی،  پای  زخم  شامل  درمانی  خدمات  انجام   رابطان دیابت در مراکز به اقداماتی همچون

 . پردازند می  RDA  سامانه در آنها مشخصات ثبت و

 

 های انجام شده در هفته دیابت توضیح دهید.  در خصوص فعالیت 

بود،    28تا    22در هفته دیابت که     بیماران،  به  آموزشی  هایپمفلت  ارائه  بیماران،   به   دیابت  از  پیشگیری  آموزش   بیماران،  رایگان  ویزیت   آبان 

ت در مراکز درمانی دانشگاه انجام  دیاب  در  استفاده  مورد  داروهای  آموزش  و  درمانی  مراکز  در  هادرمانگاه   به  کننده  مراجعه  بیماران  قندخون  غربالگری

  شد. 

 چیست؟  درمان معاونت در  دیابتی  بیماران برای آینده برنامه

 توانمندسازی   منظور  به  آموزشی  های  دوره  برگزاری   کیفیت خدمات رسانی به بیماران ودر اداره بیماریهای خاص معاونت درمان ما درصدد ارتقای  

 .هستیم رابطان

 دهند؟  رابطان بیماران خاص در بیمارستان چه اقداماتی انجام می 

سترسی بیماران به  های متعددی همچون ثبت مشخصات بیماران در سامانه، برنامه ریزی به منظور سهولت دهای خاص فعالیترابطان بیماری

 دهند.خدمات، پیگیری مکاتبات و ثبت عملکرد بیماران در سامانه وزارت بهداشت برای تخصیص اعتبارات به مرکز را انجام می 
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توضیحات مدیر گروه سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد معاونت بهداشت در خصوص پویش »حرف و گفت«با  

 «عنوان »رابطه خانوادگی سالم
عباس مزینانی مدیر گروه سلامت روانی اجتماعی و اعتیاد معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره برگزاری  دکتر  

طور مشترک با صندوق جمعیت سازمان  پویش »حرف و گفت« با عنوان »رابطه خانوادگی سالم« توضیح داد و گفت: این پویش به 

های علوم پزشکی سراسر  رت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در سطح دانشگاه ملل متحد و دفتر سلامت روانی و اجتماعی وزا

 .برگزار خواهد شد 1400کشور از یکم تا هفتم آذر  

 

که خانواده جایگاه امن و آرامی برای    موضوع  این  به  اشاره  با  مزینانی  دکتر به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، 

های آینده است و ارتباطات سالم و مناسب در جامعه تاثیر گرفته از مناسبات متعادل و متوازن در خانواده به  انی برای رشد و تربیت نسلافراد و مک

های عدم همدلی میان اعضای خانواده، نزاع و خشونت، روشن نبودن  صورتتواند خود را به آید، افزود: نامناسب بودن روابط خانوادگی می وجود می

شود و عنوان یک واحد اجتماعی میهای کافی برای حل تعارض و روابط مؤثر منجر به عدم عملکرد خانواده بهها میان افراد و نداشتن مهارتمرز

های مختلف آن از جدایی عاطفی و فاصله گرفتن روانی تا جدایی نامناسب بودن روابط خانوادگی منجر به جدایی بین اعضای خانواده به شکل

وی بیان داشت: خشونت در درون کانون خانواده نتیجه عدم وجود یک ساختار قانونمند و روابط ساختارمند بین اعضای آن    .زیکی خواهد شدفی

به  خانوادهاست.  در  تحول  شاهد  ما  تعیینهرحال  پدر  درگذشته  که  و فضایی  بهها هستیم  بود  و کننده  است  کرده  تغییر  برخی شهرها  در  مرور 

گیری در خانواده سیال باشد و همه جای  ی افراد مختلف ازجمله مادر و فرزندان دارای اهمیت شده است. وقتی قرار است نظام تصمیمهاانتخاب

بنابراین  را بزنند و درباره مسائل مختلف صحبت کنند  بتوانند حرفشان  افراد  را داشته باشند، نیازمند عنصری چون گفتگو هستیم که    خودشان 

 .وگو بدانیمهای درون خانواده را تا حدی مسئول شکل نگرفتن فرایند گفت های اجتماعی و خشونت ونت توانیم خشمی

ارتباطات  دکتر مزینانی در ادامه خاطرنشان کرد: در ایام پاندمی کرونا، به دلیل ایجاد فشارهای اقتصادی، فشارهای روانی، متفاوت شدن تعاملات و  

جتماعی ایجادشده، بعضا ذائقه مردم و انتظاراتشان از خود، اطرافیان، دنیا و آینده به نحوی تغییر کرده است که  طورکلی تحولات امردم جامعه و به 

اند. نام این پویش که برای  افراد از خواستگاه و ریشه اصلی خود یعنی خانواده دور شده و در مقابل به ارتباطات غیر خانوادگی معیوب روی آورده

شده پاسخی به نیاز اجتماعی حال حاضر کشور یعنی وضعیت خانواده و وضعیت اختلال در ارتباط  سالم است مدل انتخاب  معرفی روابط اجتماعی

های ارتباطی سالم و  کوشد دانش و آگاهی عموم مردم را درزمینه نقش مهارتویژه در آن است و پویش مذکور میهای مختلف جامعه بهدر بخش

 .ن زوجین و همچنین بین والدین و فرزندان بهبود بخشد و شوق جامعه را برای آموختن در این مورد افزایش دهدمؤثر در روابط خانوادگی، بی
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ده خشونت پرهیز:  خانوا/  بشنویم  هم   بگوییم  هم:  محور  وگوگفت   خانواده   دکتر مزینانی عناوین پویش روابط خانوادگی سالم را برشمرد و گفت:

کنیم/خانواده ساختارمند: جایگاه خود را در خانواده بیابیم /خانواده حمایت گر: نردبان رشد یکدیگر شویم /خانواده همدل: همدیگر  اختلافات را حل 

بگذرانیم؛ وقت  یکدیگر  با  خانواده:  برای  /اوقاتی  باشیم  یکدیگر  کنار  همیشه  همراه:  گنیم./خانواده  درک  هستند  عناوین را   .پویش 

 .های اجتماعی دنبال کنیدوشنود در شبکه جای خشونت و گفت وگو به حرف گفت، گفت #های  ید با هشتک تواناین پویش را می 

 

طرح چالش ها و فرصت های سرمایه پذیری در جلسه شورای محیطی ارتباط با صنعت و جامعه دانشکده  

 پرستاری و مامایی 

ایی، با حضور دکتر امیرعسگری مدیرعامل بنیاد بین المللی  جلسه شورای محیطی ارتباط با صنعت و جامعه دانشکده پرستاری و مام

 .به صورت مجازی برگزار شد 1400آبان ماه  30توسعه علم و فناوری خوارزمی یکشنبه 

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پرستاری و مامایی، جلسه شورای محیطی ارتباط با صنعت و جامعه دانشکده با  

 .به صورت مجازی برگزار شد  1400آبان ماه    ۳0ضور دکتر امیر عسگری مدیرعامل بنیاد بین المللی توسعه علم و فناوری خوارزمی، یکشنبه  ح

در ابتدای جلسه دکتر امیرعسگری مدیرعامل بنیاد بین المللی توسعه علم و فناوری خوارزمی، چالش ها و راهکارهای جذب سرمایه جهت تبدیل  

در ادامه دکترعسگری درمورد مفهوم، مقدمات،پیشرا   .به محصول را مطرح و اعضای شورا ضمن بحث و تبادل نظر پیشنهادات خود را بیان کردایده  

 .داد ارایه را توضیحاتی پذیری سرمایه  ن و تسهیلگرهای

فرایند اعتبار سنجی و بلوغ ایده را طی کند که   وی تاکید کرد: کسب و کار یک چرخه است و برای اینکه یک ایده موفق جذب سرمایه شود باید

با توجه به شتاب تغییرات در حوزه ی فناوری سلامت و قابلیت سرمایه گذاری، دانشگاه ها ضمن شناخت ظرفیت های درونی و مشکلات ومسایل 

 .د شوندانجام دهند و بتوانند با اعلام آمادگی در حوزه های فناوری سلامت وار Gap analysis  پپرامونی

و   نوآورانه در حوزه سلامت از طریق معاونت علمی ریاست جمهوری  ایده های  برای  امکان جذب سرمایه  افزود: درحال حاضر  دکتر عسگری 

وی برضرورت پیاده سازی زیست بوم    .موسسات حامی وجود دارد ولی شاهد ارائه ی ایده های سرمایه پذیر قابل توجه از سوی دانشگاه ها نیستیم

 .وری و کارآفرینی در دانشکده و شهرت سازمانی و معرفی پتانسیل های درونی و ایده های قابل توسعه به خارج سازمان تاکید کردنوآ

وجود  مدیرعامل بنیاد بین المللی توسعه علم و فناوری خوارزمی بیان کرد: راهکارهای زیادی برای جذب سرمایه به منظور ساخت پروتوتایپ اولیه 

 Minimum viable product (MVP) سات بین المللی برای ایده های برگزیده حاضر به پرداخت بلاعوض سرمایه برای دارد و موس
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فرصت   هستند و باید از این فرصت ها بصورت بهینه استفاده کرد، همچنین با انتقاد از نحوه ی ارائه ی واحد کارآفرینی خواستار استفاده از این

 .ه ی به منظور تبدیل ایده ها به محصول شدجهت شبکه سازی و جذب سرمای

دکتر راستی معاون مرکز رشد فناوری سلامت شعبه ی دانشکده، ضمن تایید صحبت های دکتر عسگری، توجه به حوزه ی فناوری سلامت را  

اساتید صاحب تجربه وبا انگیزه و    ضروری دانست و ابراز امیدواری کرد که با تغییر نگرش و فرهنگ سازی در این زمینه بتوانیم به بهره مندی از

 که  کرد  ارائه   را  باصنعت  ارتباط  خدماتی   طرح  5در ادامه وی    .دانشجویان نخبه بتوانیم در این زمینه اقدامات موثری را شروع و پایه گذاری کنیم

موجود در سرمایه پذیری پاسخ داد و مقرر شد  در پایان دکتر عسگری به سئوالات اعضای شورا در زمینه ی چالش های    .رسید  تصویب  به  شورا  در

 .شود وبینارهایی در خصوص نیازسنجی، رصد نیازهای جامعه و بازار خدمات پرستاری و مامایی و مدیریت ریسک برگزار

 

 برگزاری دوره عملی احیا پایه و پیشرفته نوزادان به همت معاونت درمان و با همکاری بیمارستان آرش 

 .ه و پیشرفته نوزادان به همت معاونت درمان و با همکاری بیمارستان آرش برگزار شددوره عملی احیا پای

 

این  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، دوره عملی احیا پایه و پیشرفته نوزادان به همت مدیریت امور پرستاری 

های بیمارستان آرش با حضور پرستاران شاغل در بخش  NICU هره فارسی رئیس بخشمعاونت و با همکاری بیمارستان آرش با تدریس دکتر ز

 .برگزار شد 1400آذر  2شنبه در بیمارستان آرش سه  NICU نوزادان و 

و احیا نوزاد ترم، نارس، موکونیومی و همچنین تشریح تجهیزات امبوبگ، بگ بیهوشی با   delayed cord clamping در این دوره مباحث

 .صورت عملی تمرین کردندکننده بهصورت عملی ارائه شد و شرکت تراپی و... در نوزادان به آزاد اکسیژن، نئوپاف، بلندر و اکسیژن جریان

 

 برگزاری جلسه کمیته دانشگاهی ترویج زایمان طبیعی پیرامون بررسی وضعیت سزارین نخست زا

معاونت درمان بر تشکیل کمیته ای به منظور بررسی و شفاف سازی فرآیند سزارین  در جلسه کمیته دانشگاهی ترویج زایمان طبیعی  

 .به خواست مادر تاکید شد
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، جلسه کمیته دانشگاهی ترویج زایمان طبیعی با حضور دکتر علی گنجعلی  

ش  خان مدیر درمان، دکتر زینت قنبری مدیر گروه زنان و زایمان، دکتر فهیمه قطبی زاده معاون درمان گروه زنان و زایمان، دکتر صدیقه حنطو

های، الهه خالو نظری رئیس اداره سلامت مادر، نوزاد،  های زنان بیمارستاننمایندگان مدیر گروه بیهوشی و اطفال دانشگاه، روسای بخش زاده،  

 در سالن حکیم دانشگاه برگزار شد.  1400آذر  ۳مامایی، کارشناسان این اداره و سایر اعضا چهارشنبه 

شده که نیاز  اعضا گفت: دستورالعملی از وزارت بهداشت در زمینه ترویج زایمان طبیعی ارسال  در این جلسه دکتر گنجعلی خان ضمن خوشامد به

های لازم تشکیل شود و موردبررسی قرار گیرد. موضوع درخواست سزارین توسط مادر همچنان مبهم است ما باید در دانشگاه مادر است کمیته 

شده و به نتایج خوبی  ها در کمیته بررسی ها کمک کند. امیدواریم با بررسی این شاخص العملوضوح دستورهایی را ارائه دهیم تا بهکشور پیشنهاد

ها در تعیین میزان سزارین مهم است. لازم است شرایط خوشایندی برای زایمان طبیعی ایجاد کنیم تا مادران  وی افزود: فرهنگ خانواده   برسیم.

به  شوند.  متمایل  امر  این  به  بررسباردار  تشکیل منظور  زنان  گروه  از  گروهی  کار  در  مادر  درخواست  به  سزارین  فرایند  را  ی  موضوع  این  و  شده 

 ها لازم برای شفافیت بیشتر این دستورالعمل را به وزارت بهداشت اعلام کنیم تا بتوانیم موضوع را به نتیجه برسانیم. موردبررسی قراردادند و پیشنهاد

  قرار   موردبررسی   باید  بیهوشی  گروه  مشکلات.  داریم  نیاز LDR مام خمینی )ره( برای ترویج زایمان طبیعی بهدکتر قطبی زاده گفت: در بیمارستان ا 

دکتر حنطوش زاده بر ارائه آمار عوارض زایمان    .دهند  انجام  بیشتری  اقدامات   باید  طبیعی  زایمان   ترویج  برای  بهداشتی  مراکز  و   صداوسیما.  گیرد

های آموزشی در مراکز بهداشتی از  مادران باردار برای انجام زایمان طبیعی و سزارین تأکید کرد و گفت: لازم است کلاس طبیعی و بررسی نظرات 

توانیم کمک کنیم؛ های به دست آماده می دکتر مریم سعیدی معاون درمان گروه نوزادان گفت: ما در تحلیل داده  ماهه اول بارداری آغاز شود. سه 

خالو نظری هدف از ترویج زایمان طبیعی ارتقا سلامت مادر نوزاد دانست و گفت:   بعضی از موارد نیاز به مستندات کافی دارد.  گیری دراما تصمیم

ماهه سزارین نخست زا و طراحی مداخلات فعال جهت کاهش سزارین دستور جلسه امروز نامه ارسالی وزارت بهداشت در خصوص پایش شش 

 نخست زا و مناسبتی است. 

شده  درد، اقدامات انجاماداره سلامت مادر، نوزاد، مامایی به ارائه آمار میزان سزارین نخست زا در دانشگاه در شش ماه اخیر، میزان زایمان بی   رئیس

برنامه  ها  درد در مرکز درمانی، چالشهای اجرایی زایمان بی آوری و تحلیل چالشها منظور کاهش سزارین نخست زا و مناسبتی، جمع در دانشگاه

دکتر طاهره میر    فرآیند اجرایی سزارین به درخواست مادر و بررسی راستی آزمایی ثبت موالید و موربیدیتی مادر و نوزاد در سامانه ایمان پرداخت.

اماتی که  مولایی مدیر گروه مامایی دانشکده پرستاری و مامایی گفت: از الگوهای کشورهای موفق در بحث زایمان طبیعی استفاده کنیم و اقد

 انجام دادند را موردبررسی قرار دهیم
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گفت وگو با سعیدا قاسمی کتابدار دانشکده دندانپزشکی و کتابدار برتر دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال 

1400 

منظور با او گفت و گو شد که در   شد، به همین 1400سعیدا قاسمی کارشناس کتابخانه دانشکده دندانپزشکی کتابدار برتر دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال 

 .ادامه می خوانید

 

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده دندانپزشکی، دکتر اکبر فتوحی معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه ضمن تقدیر از 

سال   در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  برتر  کتابدار  را  وی  دندانپزشکی  دانشکده  کتابخانه  کارشناس  قاسمی  کرد.  1400سعیدا   معرفی 

 ا ایشان به گفتگو پرداختیم. به همین منظور ب

 لطفاً در ابتدا خودتان را برای خوانندگان ما معرفی بفرمایید؟ 

  به   کتابدارامسال،  و  کتابداری  کتاب،  بزرگداشت  هفته   در.  هستم  دندانپزشکی  دانشکدهسعیدا قاسمی کارشناس کتابداری و اطلاع رسانی پزشکی  

 . شدم  رگزیدهب تهران  پزشکی علوم دانشگاه برتر  کتابدار عنوان

 

 کتابخانه دانشکده دندانپزشکی از چه سالی آغاز به فعالیت کرد و شما از چه سالی شروع به کار در این مکان کردید؟ 

 در کتابخانه دانشکده مشغول به فعالیت هستم.  1۳85است و من از سال  1۳۳4شروع فعالیت رسمی کتابخانه دانشکده، سال 

 

 کتاب و چند جلد کتاب دارد؟ چه تعداد عضو، چند عنوان  

 عنوان پایان نامه دارد.6250عنوان کتاب لاتین و ۳095عنوان کتاب فارسی و ۳1۳0عضو فعال و  1100کتابخانه در حال حاضر 

 

 ی کتابداری روی آوردید؟ چگونه به رشته

 تخاب کردم.چون به رشته کتابداری و کتاب علاقه زیادی داشتم در کنکور سراسری رشته کتابداری را ان

 

 خوانید؟  خودتان چقدر کتاب می 

 سعی میکنم در اوقات فراغت کتابهای علمی و ادبی مطالعه کنم.

 

 اید؟  اولین کتابی که خوانده 
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 های خوب از مهدی آذر یزدی. های خوب برای بچه قصه

 

 هایی هست؟ کتابخانه شامل چه بخش 

ها و خدمات فنی کتابخانه است که من در بخش خدمات فنی رسانی، بخش پایان نامه کتابخانه شامل بخش امانت و عضویت، بخش اطلاع  

 کتابخانه مشغول هستم. 

 خوانی در دانشجویان و کارکنان دانشکده چه راهکاری دارید؟  برای ترویج کتاب و کتاب 

انی کنیم. این کتابها عمدتا توسط اعضای محترم  سعی کردیم با مجموعه سازی کتابهای غیر درسی متنوع کاربران کتابخانه را ترغیب به کتابخو 

 شود. هیئت علمی به کتابخانه اهدا می 

 

 با تشکر از وقتی که در اختیار ما قراردادید، سخن پایانی؟

و همچنین  های ایشان وایجاد هدف و انگیزه برای کارکناندر پایان از آقای میرزایی ریاست محترم کتابخانه به خاطر توانمندی علمی و راهنمایی

  .کنممی سپاسگزاری  آرام و استرس بدون  با اخلاق بودن ایشان در ایجاد محیط کاری

 

رئیس بیمارستان مرکز طبی کودکان بازدیدهای تجمیعی معاونت درمان را درراستای ارتقا کیفیت خدمات  

 دانست

حضور   با  کودکان  طبی  مرکز  بیمارستان  از  درمان  معاونت  تیم  تجمعی  شیوا  بازدید  دکتر   ، بیمارستان  رئیس  بدو  شروین  دکتر 

 .خوشنویس معاون مدیر نظارت و اعتباربخشی و سایر مسئولان برگزار شد

 

گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، تیم نظارتی مدیران و کارشناسان این معاونت با حضور دکتر شیوا خوشنویس  

  رئیس  در بیمارستان مرکز طبی کودکان با دکتر شروین بدو   1400آذر    8باربخشی و کارشناسان این معاونت دوشنبه  معاون مدیریت نظارت و اعت

 .شد برگزار ایجلسه بیمارستان این مسئولان و

های انجام  کیفیت فعالیتهای دکتر بدو و همکاران بیمارستان گفت: بازدیدهای تجمعی در راستای ارتقاء  دکتر خوشنویس ضمن تشکر از پیگیری

 شده در بیمارستان است و ما به صورت دوره ای برای هم اندیشی و رفع مشکلات موجود در بیمارستان حضور پیدا می کنیم.
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توجه به اینکه بیمارستان مرکز طبی کودکان یکی از شلوغ ترین بیمارستان ها است و در    با دکتر بدو ضمن خوش آمد گویی به مهمانان گفت:  

  با  و  بوده  قبل  روال  به  بازگشت  حال  در  هابیمارستان   این  به  بیماران  اعتماد هستیم. همچنین با    19حال حاضر در دوران بازسازی پس از کووید  

  قوت   و  ضعف  نقاط  بهتر  و  بیشتر  شناخت  به . از همکاران معاونت درمان تشکر می کنم که  ایم  شده  مواجه  ها  درمانگاه  و  ها  بخش  در  ازدحام

 خدمات   کیفیت  ارتقاء  راستای  در  آن  بازخورد  و  بازدیدها  این  انجام  نتیجه  هستم  مطمئن.    کنند  می  کمک  کشور  علمی  قطب  عنوان  به  بیمارستان

رستان ضمن خیر مقدم به همکاری معاونت درمان گفت: امیدوار هستیم با انجام این بیما  مترون  شکوری  مریم .است  بیماران  نفع  به  و  بود  خواهد

 بازدید ها در راستای افزایش رضایت بیماران و ارائه خدمات بهتر قدم برداریم.

مددکاری، بیماری    پرستاری  تغذیه،  ،  پزشکی  مهندسی  ،  پزشکی  پرتو  بستری،  نظارت  مختلف   واحدهای  از  که  درمان  معاونت  همکاران پس از جلسه  

  و  کرد پیدا حضور مربوطه مختلف هایبخش   در بودند بیمار  ایمنی یات و های خاص، فناوری اطلاعات سلامت، کنترل عفونت ، رسیدگی به شکا

ی، سرپای  نظارت  آزمایشگاه،  درمان  اقتصاد  سلامت،  گردشگری  واحدهای  همکاران  شامل  دوم  گروه  همچنین.  پرداختند  موجود  وضع  بررسی   به

 خواهند کرد.در بیمارستان حضور پیدا  1400آذر  9اورژانس و مامایی روز سه شنبه 

 

همکاری دانشگاه علوم پزشکی تهران با سپاه حضرت محمد رسول الله )ص( به منظور برپایی اردوی جهادی 

 در محله هرندی تهران 

دانشگاه علوم پزشکی تهران با سپاه حضرت محمد رسول الله )ص( به منظور برپایی اردوی جهادی در محله هرندی تهران با تامین  

 .انسانی و تجهیزات پزشکی همکاری کردنیروی 

 

  محله  در  جهادی  اردوی  برپایی  منظور  به  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  درمان،  معاونت  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه   به گزارش روابط عمومی

در این راستا معاونت  .کرد  همکاری  لازم   تجهیزات  و  متخصص  نیروی  تامین   راستای  در   (ص)  الله  رسول  محمد  حضرت  سپاه  با  تهران  هرندی

درمان در خصوص تامین تجهیزات و نیروهای متخصص همکاری لازم را با سپاه فوق داشته و به مدت یک هفته ویزیت رایگان برای گروه های  

واحد مددکاری اجتماعی هدف در سرای محله شهید هرندی صورت پذیرفت. به منظور بررسی کیفیت خدمات ارائه شده آرزو سلطانی فر مسئول  

  بیماران   به  رسانی  خدمت  پیگیری  و  تداوم  بر  و  آورده  عمل  به  کلینیک  آن  از   1400  آذر  9  شنبه  سه  بازدیدی   و فائزه داودپور کارشناس مددکاری

اردوی جهادی خدمات زنان وزایمان، چشم پزشکی، روانپزشکی،  .کردند  تاکید  شده  شناسایی این    و   اطفال  و  شکیدندانپز  عمومی،  پزشک   در 

 .شود  می ارائه  وزادانن
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 آباد شهرریبرگزاری مراسم روز جهانی ایدز در مرکز جامع خدمات سلامت شهری عظیم

دکتر اولیایی منش: وظیفه ماست که با کمک افراد تأثیرگذار در جامعه، نگاه و تابویی که از ابتدا درباره بیماری ایدز وجود داشته را  

 از بین ببریم 

مراسم روز جهانی ایدز با حضور هنرمندان حامی سلامت، استاد ایرج راد و استاد فرهاد آئیش در مرکز جامع خدمات سلامت شهری  

 .آباد شهرری برگزار شدعظیم 

 

کتر علیرضا  با حضور د  1400آذر    10روز چهارشنبه    11به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مراسم روز جهانی ایدز از ساعت  

اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه، دکتر علی تاجدار، مدیر شبکه بهداشت شهرستان ری، دکتر محمدرضا سلمانی، مدیر شبکه بهداشت جنوب  

 آباد شهرری برگزار شد. تهران و هنرمندان حامی سلامت، استاد ایرج راد و استاد فرهاد آئیش در مرکز جامع خدمات سلامت شهری عظیم

  ر ابتدای این مراسم دکتر اولیایی منش ضمن عرض خیرمقدم به استاد ایرج راد و استاد فرهاد آئیش، گفت: خوشبختانه حضور هنرمندان ارجمندد

  ها داشته و ضمن اینکه از مزاحمت مکرر نسبت ای در جامعه و رسانه در برنامه مربوط به واکسن و برنامه روز جهانی دیابت بازتاب بسیار گسترده

 کنیم خوشحالیم که این سرمایه اجتماعی بزرگ برای سلامت جامعه فعال شده است. به هنرمندان عزیزمان عذرخواهی می 

اجتماعی   انگ و محرومیت  از یک حالت  بیماری  این  به  نگاه  است  ایدز گفت: لازم  دانشگاه در حوزه  فعال  از همه همکاران  تقدیر  وی ضمن 

(Social Exclusionکه در ابتدای )   های  موقع و درمانمواجهه بشر با این بیماری وجود داشته تغییر یابد و افراد آگاه شوند که با تشخیص به

 پذیری آن را کنترل کرد.توان عفونت و سرایت قابلیت کنترل دارد و می -نظیر هپاتیت-ها موردنیاز، این بیماری هم مانند سایر بیماری

مرکز    4که اکنون    -را یک فرآیند سریع و محرمانه معرفی کرد و گفت: در مراکز منتخب دانشگاه   HIV معاون بهداشت دانشگاه آزمایش تشخیص

  کیفیت  این با  خدمات این  که مسئله این  و  شودمی  انجام دقیقه  20 از  کمتر در و  محرمانه  کاملاً رایگان،  شکل  به ایدز  تشخیص  آزمایش –هستند 

 ای برای معرفی این خدمات استفاده کنیم. های رسانهلاع مردم برسد و ما باید از همه ظرفیت اط به باید  است ارائه حال در رایگان شکل  به

ترین رسالت ما در این حوزه این است که این پیام را به مردم برسانیم که اولاً ایدز دیگر آن هیولایی که در  وی در خاتمه گفت: به اعتقاد من مهم

درمان است پس مردم نباید نگرانی زیادی داشته باشند؛ ثانیاً افرادی که در معرض خطر هستند حتماً برای  ابل ابتدا بوده نیست و تا حد زیادی ق

تابویی  تشخیص مراجعه کنند و اطمینان داشته باشند که دچار انگ نخواهند شد و این وظیفه ماست که با کمک افراد تأثیرگذار در جامعه آن نگاه و  

در ادامه برنامه استاد ایرج راد، هنرمند حامی سلامت با ابراز خرسندی از ارائه خدمات   یماری وجود داشته را از بین ببریم.که از ابتدا درباره این ب

سلامت باکیفیت و رایگان در دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: این یک حقیقت است که درمان یک پروسه پرهزینه و گران است و مردم برای  
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بینیم این خدمات با این سطح کیفیت به شکل رایگان در اختیار مردم قرا گرفته  شوند اما خوشحالیم که می با مشکل مواجه میهای آن  تأمین هزینه 

  به   فردی  اینکه  صرف  و  دارد  متفاوتی  انتقال  هایراه  که  هاستبیماری  سایر  مانند  بیماری  یک  هم HIV وی افزود: جامعه باید بپذیرید که است.

اند باید فرآیند درمان خود را جدی پیگیری کنند  نباید به او انگ غیراخلاقی بزند؛ افرادی هم که به این بیماری مبتلا شده  شده  مبتلا  بیماری  این

 دهنده این بیماری به سایر افراد نباشند. ناکرده انتقالتا خدای

ها و مشکلات سلامت غافل  نباید ما را از سایر بیماری  19-گیری کوویددر بخش بعدی مراسم استاد فرهاد آئیش با اشاره به اینکه توجه به همه 

که  کند؛ گفت: به خاطر دارم در ابتدای شناسایی بیماری ایدز، یک هیولای وحشتناک از این بیماری در اذهان مردم ایجاد شد و امروز خوشحالم  

وی افزود:  کنترل شده است.درمانی تا حد زیادی قابل هایپزشکان محترم گفتند که این بیماری دیگر آن هیولای سابق نیست و به کمک روش

توانند به آن  گریبان است و از شما که چنین مراکزی را ایجاد کردید که مردم با خیال راحت میبه بالاخره بخشی از جامعه با این بیماری دست

در بخش پایانی این مراسم، از تعدادی از  کنم.تشکر میصورت کاملاً رایگان اقدام کنند؛  مراجعه و نسبت به تشخیص و درمان بیماری خود به

 آباد شهرری، با اهدای لوح تقدیر، تجلیل شد. کارکنان مرکز جامع خدمات سلامت شهری عظیم

 

دیدار و نشست صمیمانه رئیس بیمارستان شریعتی و اعضای بسیج این بیمارستان با مسئولان و اعضای  

 بسیج جامعه پزشکی دانشگاه

با حجت دکتر   دیدار  در  زندهالاسلام احمدرضا جمشیدی  یادگار  والمسلمین  را  بسیج  دانشگاه  پزشکی  جامعه  بسیج  اعضای  و  دل 

 .ماندگار حضرت امام )ره( دانست

 

بیمارستان  در سالن تصویربرداری    1400آذر    9شنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، در این دیدار که سه 

عنوان  برگزار شد دکتر جمشیدی ضمن خوشامد گویی به مهمانان، بسیج را یادگار ماندگار حضرت امام )ره( دانست و گفت: در اوایل تشکیل بسیج به 

یر آفتاب دانستیم که درو گندم ز دانشجوی پزشکی برای خدمت در روستا ها داوطلب شدیم به ما گفتند که برای درو گندم کمک کنید و ما نمی

های بسیج به این شکل تشکیل شد، بسیج دانشکده پزشکی  شدیم. بعدازآن که هسته چقدرکار سختی است. ما از این طریق با زندگی مردم آشنا می 

نظام هم تشکیل شد. خدا رحمت کند شهید پیرویان را که آموزش نظامی را در آن جا شروع کرد و بعدها آنقدر بسیج گسترش پیدا کرد که هر جا 

برد.  ها حاضر بودند و الان یک پشتوانه عظیمی شده است و هر جا نیاز به تحرک جامعه است بسیج خودش را زیر این بار می نیاز داشت بسیجی 

 دکتر جمشیدی با یاد از شهدای جنگ گفت: بسیج جامعه پزشکی هم منشأ خیرات زیادی بوده و امیدواریم که همیشه پا برجا بماند. 
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دل مسئول فرهنگی بسیج جامعه پزشکی دانشگاه در این دیدار ضمن تبریک به دکتر جمشیدی گفت: ما برای عرض  والمسلمین زندهم الاسلاحجت

  افتخار   و  خوشحالیم  قلب  صمیم  از  و  هستیم  اینجا  شریعتی  بیمارستان   تبریک به مناسبت هفته بسیج و آشنایی بیشتر و صمیمانه با اعضای بسیج

دنبال   و  است  خالصانه  خدمت  و  جهادی  خدمت   بسیج  در  ما  فرضپیش:  افزود  ادامه  در  دلزنده   الاسلامحجت.  هستیم  شما   جمع  در  که  کنیممی

دل در بخش دیگری از سخنانش هدف از جلسه را ارتقا و بهبود کیفیت خدمت به مردم عنوان کرد و گفت: در مقوله  عناوین نیستیم. دکتر زنده

ها و اعتقادات هم اهمیت دارد که نباید مغفول بماند. وی انسجام گروه بسیج بیمارستان شریعتی را قوی دانست و  ارزشها  بسیج توجه به آرمان

  تر خواهد شد. گفت: وقتی همه همدل باشند مشکل کوچک

فت: ما هم مانند سابق در  دکتر صادقی عضو هیئت علمی گروه بیهوشی بیمارستان شریعتی با اشاره به فضای دوستی و برادری در محیط بسیج گ

ها از  کنیم. ما نیروی خدمت هستیم و انصافاً در دوره کرونا همه رشتهآید کار میخدمت مردم و دانشگاه هستیم و تا جایی که از دستمان بر می 

 . بود حرکت این محرکه موتور بسیج و بودند کارپای  هیچروزی و بی صورت شبانه پرستاری و پزشکان به 

فرض بسیجی دانست و گفت: در دوران  صورت پیشحسن برکتی مدیر بیمارستان شریعتی نیز در این جلسه نیروهای بیمارستان شریعتی را به دکتر  

کنم در جمع این بزرگواران هستند. دکتر برکتی  کرونا همه از پزشکان و پرستاران سهم خودشان را انجام دادند و ایستادگی کردند و من افتخار می 

   ن برنامه برای انتقال تجربیات و معنویات بسیجی را به نیروهای جدید مؤثر دانست و گفت: لازم است پل ارتباطی با نسل جدید برقرار شود.داشت

دکتر محمدرضا جعفری معاون درمان بیمارستان شریعتی نیز افزود: بسیج نقطه قوت نظام هست و در هر مسئله ای مؤثر بوده است. یکی همین  

  و   فرهنگ  مقوله  به   توجه   شد روحیه بسیجی توانست مشکل را حل کند. دکتر جعفری همچنینکرونا ست که وقتی کمبود احساس می  موضوع

افشان مسئول روابط عمومی و فرهنگی، دادرس مدیر نیروی  در این جلسه سلیمانی مدیر تحلیل و بررسی، گل .دانست  مهم  را   فرهنگی  بسیج

 م و تربیت و بختیاری مسئول پشتیبانی بسیج جامعه پزشکی دانشگاه حضور داشتند. انسانی معمایی مسئول تعلی

 

 تشخیص امور پزشکی با حضور معاون درمان دانشگاه  ۲0برگزاری جلسه کمیسیون ماده 

 .د پرونده برگزار ش  ۷0تشخیص امور پزشکی با حضور دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه و بررسی    ۲0جلسه کمیسیون ماده  

 

تشخیص امور پزشکی این معاونت با حضور دکتر سعید   20به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، کمیسیون ماده  

ناطقی معاون درمان، دکتر محمدرضا جعفری مدیر نظارت و اعتباربخشی، دکتر شیوا خوشنویس معاون مدیر نظارت و اعتباربخشی، معصومه زاهدی  

پرونده در خصوص درخواست   70   در این جلسه   .برگزار شد 1400آذر   10ها و سایر اعضای کمیسیون چهارشنبه  مطلق رئیس اداره صدور پروانه 
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برداری، تغییر مسئول فنی، موافقت اصولی، تمدید موافقت اصولی، تغییر نشانی موسسه، افزایش بخش و تجهیزات    های بهره  متقاضیان صدور پروانه 

 متقاضیان خواهد رسید. نتایج این جلسه از طریق سامانه صدور پروانه به اطلاع  گیری صورت گرفت. مطرح و تصمیم …و

 

 برگزاری جلسه مشترک پژوهشکده علوم دندانپزشکی و دانشکده دندانپزشکی 

آذر   سیزدهم  شنبه  روز  دندانپزشکی  دانشکده  و  پژوهشکده  بین  تعامل  و  هماهنگی  علوم    1400جلسه  پژوهشکده  محل  در 

کتر زینب کدخدا، رئیس دانشکده دندانپزشکی به  دندانپزشکی با حضور دکتر رضا مسائلی، رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی، د 

 .منظور هماهنگی و همکاری و تعامل بیشتر این دو واحد برگزار شد 

 

تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  دندانپزشکی  علوم  پژوهشکده  عمومی  روابط  گزارش  ضمن  ا  در به  دندانپزشکی  علوم  پژوهشکده  رئیس  بتدا 

  در   اینکه  به  توجه  با  و  پرداخت  پژوهشکده  در  موجود   حاضر در جلسه به معرفی مراکز تحقیقاتی و فضاهایخوشامدگویی و خیرمقدم به اساتید  

و ساختمان های دانشکده را به منظور    کرد  تاکید  پژوهشکده  و  دانشکده  بیشتر  تعامل  بر  هستند  فعال  و   مستقر  دانشکده   از  واحدهایی  پژوهشکده

دندانپزشکی، دانشکده دندانپزشکی )ساختمان    1یکپارچگی و همبستگی بیشتر به ترتیب دانشکده قدیم )پژوهشکده علوم دندانپزشکی( را پردیس

پردیس   امیرآباد(را  در  پردیس شماره    2واقع  را  آباد  خانی  دندانپزشکی  دانشکده  دندانپزشکی،  کرد.دان  ۳دانشکده  نامگذاری  دندانپزشکی   شکده 

در پایان از قسمت های مختلف پژوهشکده بازدید شد و سپس به مرکز واکسیناسیون   دکتر کدخدا نیز بر استفاده بهینه از فضاهای موجود تاکید کرد.

در   خداقوت و خسته نباشید گفتند.  به مردم خدمت رسانی می کنند  19مستقر در پژوهشکده رفتند و به همکارانی که در امر واکسیناسیون کووید  

 این بازدید برای روسا قبلی دانشکده خاطرات گذشته تداعی و بازگو شد. 

 

 برگزار شد 1400پرونده، سومین جلسه شورای بورس دانشکده پزشکی در سال  ۷با موافقت 

  کشور،  از  خارج  و  داخل  طالعاتیم   فرصت  متقاضی  پرونده  ۷  بررسی  با  1400   سومین جلسه شورای بورس دانشکده پزشکی در سال

 .شد  موافقت پرونده  ۷ هر  با و برگزار مطالعاتی فرصت   و آموزشی ماموریت  تمدید  کشور، از خارج آموزشی ماموریت
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  شنبه   روز1400  سال  در  پزشکی  دانشکده  بورس  شورای  جلسه  سومین  پزشکی،  دانشکده  تهران   پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  به 

انشکده، مدیران گروه ها و معاونان بین الملل گروه های متقاضی د  الملل   بین  معاون  رضایی  دکتر  رئیس،  محمدی،  بیگ  دکتر  حضور  با  آذر  1۳

پرونده   1عضو هیئت علمی متقاضی فرصت مطالعاتی خارج از کشور،    2در این جلسه پرونده    درخواست بورس، در سالن شورای دانشکده برگزار شد.

از کشور و    ۳مطالعاتی داخل کشور،    فرصت از کشور و تمدید ماموریت آموزشی خارج  پرونده تمدید فرصت    1پرونده ماموریت آموزشی خارج 

دکتر حمید عمادی و دکتر محبوبه حاج عبدالباقی   پرونده مورد موافقت قرار گرفت.   7مطالعاتی خارج از کشور مطرح و بررسی شد و درنهایت، هر

عاون بین الملل گروه عفونی، دکتر آناهیتا صادقی، دکتر ریحانه حیدری، دکترمریم طباطبائی، دکتر محمد سلیمانی و دکتر فیض  مدیر گروه و م

آبادی معاونین بین الملل بودند که از گروه های داخلی، گوش و حلق و بینی، روانپزشکی، چشم پزشکی و میکروب شناسی در این نشست شرکت  

 ی متقاضیان گروه خود دفاع کردند. کرده و از پرونده ها

 

 برگزاری نشست همکاری های متقابل دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت دانشگاه

 .معاون بهداشت دانشگاه گفت: دانشکده بهداشت به نوعی خانه معاونت بهداشت است 
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علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه، دکتر سعید تأملی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده بهداشت، دکتر  

،  معاون اجرایی معاونت بهداشت دانشگاه، دکتر وثوق، دکتر معتمد مدیر گسترش شبکه معاونت بهداشت دانشگاه، دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده

 حضور داشتند.  صورت حضوری و مجازی در این نشستهای علمی دانشکده به معاونان و مدیران گروه 

پذیری خواهیم در این نشست به مسئله مسئولیتهای نزدیک دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت گفت: می در ابتدا دکتر ندافی با اشاره به همکاری

و حوزه بهداشت  اجتماعی دانشگاه بپردازیم و سعی کنیم موضوعاتی را موردبررسی و تحقیق قرار دهیم که بتواند کمک به رفع مشکلی از جامعه  

هایی را برای ریزی کنیم و تلاش کنیم که این نتایج در جامعه استفاده شده و شاخصها، برنامهحلباشد. باید پس از شناسایی مشکلات و راه

 ارزیابی آن ایجاد و رصد کنیم.

اگر بخواهیم که مسئولیت بهداشت گفت: شاید  دانشکده  داشته  رئیس  بیشتری  نمود  اجتماعی  از شاخص پذیری  غیر  معیاری  بایستی  های باشد 

و آن    سنجی و آمار تولید مقالات علمی را بکار گیریم و باید نتایج اقدامات بهداشتی بر پایه تحقیقات علمی در سطح جامعه را مدنظر قرار دهیمعلم

دم را کم کند. با توجه به اینکه دانشکده  هایی مشخص کنیم که این اقدامات چقدر توانسته باری از مشکلات بهداشتی مرها را پایش و شاخص 

های نسل چهارم است و از گذشته تا به حال در این زمینه اقدامات مؤثری داشته و اساتید دانشکده بیشترین تمرکز را در  بهداشت یکی از دانشکده 

شناسی دانشکده  مثال گروه ویروسعنوان اند؛ به شته های ویروسی داهای واگیر، نظیر مالاریا و یا بیماریارتباط با حل معضلات جامعه مثل بیماری

های کمی در کشور در تشخیص این ویروس  در کشور در زمانی که آزمایشگاه  19بهداشت بعد از تشخیص اولین مورد ابتلا به ویروس کووید  

ین زمینه بسیار محدود بود و بعد وظیفه مراقبت  هزار آزمایش پی سی آر را انجام دادند آن هم در زمانی که ظرفیت کشور در ا  120فعالیت داشتند،  

 ژنومی را بر عهده گرفتند.

وی گفت: در خصوص آموزش بهداشت و ارتقاء سلامت هم دانشکده بهداشت در زمانی که واقعا اطلاعاتی در خصوص این ویروس و بیماری  

ر آن و همکاری با موسسه ملی تحقیقات سلامت و معاونت بهداشت  های مردم و انتشادهی به پرسش کرونا وجود نداشت یا بسیار اندک بود با پاسخ

خصوص مردم جنوب  های دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت بتواند برای مردم و بهتوانست گام خوبی را در این مسیر بردارد. امیدوارم همکاری

نوعی خانه ما هست و خوشحالیم که آلان  دانشکده بهداشت به سپس دکتر اولیایی منش گفت:  تهران یک دستاورد خوبی را به همراه داشته باشد. 

ای باشد مردم در حوزه تحت پوشش دانشگاه احساس رضایت و تأمین سلامت داشته باشند  گونه در اینجا حضور داریم، حاصل این تعاملات باید به 

هایی که در این حوزه  وی افزود: ما نیاز به کمک همه قسمت  سید.های ما به نتایج مطلوبی که مدنظر است نخواهد رغیراز این باشد فعالیت و اگر به 

تحت  تواند به ما کمک کند داریم، ما از دانشکده بهداشت جدا نیستیم و شاهد زحمات دوستان در این دانشکده بوده و هستیم. متأسفانه در حوزه  می

 برند که شاید کمتر در کشور دیده شود.های عجیبی رنج میمحرومیت  پذیری بیشتری دارند از پوشش دانشگاه و در شهر تهران برخی نقاط، آسیب 

همکاری با  که  امیدواریم  داشت:  بیان  دانشگاه  بهداشت  گرهمعاون  بتوانیم  بهداشت  دانشکده  با  بیشتر  و های  کنیم  باز  را  مشکلات  این  از  ای 

ای برای درمان و بحث پیشگیری را مورد توجه قرار دهیم و این  های هزینه فاصلهپذیر را کمتر کنیم. باید  هایمان در خصوص قشر آسیبنگرانی 

 کار سختی است که مدیران بالینی را به بخش آموزش و پژوهش و در نهایت ارائه خدمت توجه بیشتری دهیم.

ند موضوعات درمانی را هم پوشش دهد. بهتر توانوعی اتوماتیک وار بوده اما هزینه در بخش بهداشت اساسی بوده و می توجه به سیستم درمان به 

گیری ها باید در راستای حل مشکلات مردم باشد. با توجه به همه ها را یکی کنیم؛ ما دغدغه تولید مقاله نداریم چرا که همه فعالیتاست دغدغه 

بخش  همه  میکرونا  همکاری  و  فعالیت  مردم  سلامت  برای  کشور  در  اجرایی  و  های  استانداری  بحث  کنند:  همان  این  که  و...  شهرداری 

برد که فراتر از روابط نرمال هر کاری را که بتواند به ارتقا سلامت  پذیری اجتماعی است. وجدان کاری و تکالیف ما را به این سمت میمسئولیت

 راه را پیش ببریم. طور که رهبر معظم انقلاب فرمودند باید فداکاری کنیم و مردم کمک کند و اعتماد مردم را برگرداند همان

اشاره و گزارش مختصری ارائه کرد. وی   1۳97نامه مابین دانشکده بهداشت و معاونت بهداشت در سال در ادامه معاون بهداشت دانشگاه به تفاهم

های  نوسازی فعالیتاندازی شده است تحت عنوان دبیرخانه  عنوان رابط بین بخش علمی و اجرایی راهای بهافزود: در معاونت بهداشت دبیرخانه 
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علمی مندیم که در این دبیرخانه اعضا هیئت اند. ما علاقهکشیدههای قبل شالوده آن گذاشته شده است و بزرگانی برای آن زحمتاجتماعی که زمان

 ...  های مرتبط را پیش ببریم؛ نظام ارجاع، ساماندهی ارائه خدمات وتر از قبل مشارکت داشته باشند و بحث دانشکده فعال

عنوان عقبه علمی ما هست و معاونت بهداشت بازوی های واگیر مثل کرونا و ... دانشکده بهداشت به ر بحث بیمارید :دکتر اولیایی منش افزود

توان  می ایهای علمی متصل باشیم و تغذیه علمی شویم تا پیشرو بودن را حفظ کنیم. برای چنین برنامهاجرایی. ما باید برای کار اجرایی به گروه

شود پر کردن خلاهای اطلاعاتی در مباحث مختلف ای برگزار کرد که حاصل این جلسات میای علمی تشکیل داد و جلسات منظم دورهکمیته

هیئت اعضا  حضور  و  شرکت  میبهداشتی.  نشان  جامعه  قبال  در  را  شما  تعهد  ها  نشست  این  در  بهداشت  دانشکده   دهد.علمی 

برداری از آن نکاتی را یادآور شد، سپس دکتر وثوق رئیس گروه همگرایی  ق پور در خصوص ایستگاه فیروز بهرام و بهرهدر ادامه دکتر مهدی ناط

تواند  و سلامت در پژوهشکده علوم اعصاب در خصوص ارائه خدمات به جامعه با حفظ کرامت افراد تأکید کرد و گفت: دبیرخانه بهداشت و درمان می 

اندازی کمیته های آموزشی و معاونت بهداشت برای بهتر اجرا شدن راه کارها برای رفع مشکلات وی در ادامه افزود: راهیک رابط باشد بین گروه

تواند از راهبردهای مقالات علمی برای حل معضلات استفاده کند، همچنین دکتر دانشجویی معاونت بهداشت یکی از کارهای خوبی است که می 

 های اجتماعی ارائه داد. نامه مذکور و مشکلات مناطق تحت پوشش معاونت مثل آسیب اهموثوق نکاتی را در خصوص تف

حشره گروه  مدیر  دکتر صداقت  همکاریسپس  در خصوص  پزشکی  بیماریشناسی  مدیریت  با  بهداشت  دانشکده  و  گروه  این  واگیر های  های 

در ادامه دکتر تأملی، دکتر اکبری   هایی ارائه کرد.ین توضیحات و پیشنهادهای منتقله و تب دانگ از ناقلتوضیحاتی ارائه کرد و در خصوص بیماری

هایی  هادساری، دکتر سلیمی، دکتر جعفری پویان، دکتر گرمارودی، دکتر رحیمی، دکتر استادتقی زاده و دکتر معتمد هر کدام مطالبی را ارائه و پیشن

 برای تعامل بهتر ارائه کردند. 

نامه مابین دانشکده و معاونت بهداشت مورد بازبینی قرار بگیرد  مع بندی مطالب مطرح شده بیان داشت: مقرر است تفاهم در پایان دکتر ندافی با ج

توان به آن افزود و استفاده از فضای مرکز فیروز بهرام هم به قوت خود باقی خواهد ماند البته در کنار پایگاهی که و اگر موردی لازم هست می

ای را برای بررسی و انتخاب اولویت  عنوان پایگاه آموزشی به ما معرفی خواهد کرد و در زمان های مشخص نشست های دورهمعاونت بهداشت به 

 ها خواهیم داشت. 

  ارتباط  دکتر اولیایی منش نیز در پایان افزود: هر چه قدر که مجموعه ای پشتوانه علمی بالاتری دارد مثل دانشکده بهداشت از ما پشتیبانی کند و

های را فراتر از روابط رسمی ادامه دهد از آن برای ارائه بهتر خدمات استقبال می کنیم. نوسازی خدمات بهداشتی بیشتر متمرکز بر روی بیماری

 غیرواگیر شده است و پیشگیری ها باید اولویت باشد تا معضلات مردم پاسخ داده شده و بتوانیم آن ها را آگاه کنیم.

 

 بیمارستان شریعتی بر فعال بودن تمام وقت اتاق عمل های بیمارستانتاکید رئیس 

دکتر جمشیدی در جلسه با معاونان بیمارستان شریعتی ضمن تاکید بر فعال بودن تمام وقت اتاق عمل های بیمارستان روند پیشرفت  

 .برنامه های بیمارستان را بررسی کرد
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ران بیمارستان شریعتی، جلسه شورای معاونان این بیمارستان به ریاست دکتر احمدرضا جمشیدی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی ته 

با حضور اعضا برگزار شد. ابتدا مهین سعیدی مدیر پرستاری بیمارستان گزارشی از تعداد بیماران    1400آذر    14رئیس بیمارستان شریعتی یکشنبه  

 ن، و بیماران کرونا اعلام کرد.های اورژانس بیمارستاها، پذیرشبستری در بخش 

های اتاق عمل، جانمایی برخی  های معاونت ارائه کرد. هماهنگیسپس دکتر محمدرضا جعفری معاون درمان بیمارستان شریعتی گزارشی از برنامه

ود که معاون درمان بیمارستان مطرح ها در این زمینه از جمله مسایلی بریزیها و رادیولوژی در کلینیک ویژه جدید بیمارستان و برنامه درمانگاه

داد.   کرد. توضیح  پژوهشی  شورای  تشکیل  و  توسعه  مرکز  پرتال  کامل شدن  درباره  نیز  شریعتی  بیمارستان  پژوهش  معاون  فاتحی  فرزاد   دکتر 

های پیش رو  ها و برنامه الش دکتر حسن برکتی مدیر بیمارستان شریعتی نیز درباره اجرای موفق نسخه الکترونیک در درمانگاه شهید داستاینی و چ

های دکتر سحر توکلی معاون آموزشی بیمارستان شریعتی نیز درباره مسائل دستیاران و دفتر توسعه آموزش و مسائل مربوط به منشی  صحبت کرد.

 ها صحبت کرد.آموزشی بخش 

 

 برگزاری جلسه هماهنگی نماینده سازمان پدافند غیرعامل و بیمارستان فارابی 

 بیمارستان فارابی برای تمرین عملیاتی در حوزه پرتویی آماده می شوند کارکنان 

در   غیرعامل کشور  پدافند  پرتویی سازمان  قرارگاه  نماینده  با حضور  پرتویی  در حوزه  تمرین عملیاتی  برگزاری  هماهنگی  جلسه 

 .بیمارستان فارابی برگزار شد 
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بیمارستان فارابی، جلسه هماهنگی برگزاری تمرین عملیاتی در حوزه پرتویی با حضور سعید  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  

در این   1400آذر  14مرادی، مدیر این بیمارستان و مهندس محمدهادی اصفهانی، نماینده قرارگاه پرتویی سازمان پدافند غیرعامل کشور یکشنبه 

 .مرکز برگزار شد

یجاد هماهنگی و آمادگی بیشتر پیش از برگزار تمرین عملیاتی برگزار شده بود با اشاره به مانورهای پیشین مرادی در این جلسه که به منظور ا

  بیمارستان فارابی اظهار داشت: خوشبختانه تجارب خوبی از برگزاری مانورهای مختلف در بیمارستان داریم. مدیریت بحران بیمارستان در طول 

خت های خوبی را در زمینه های آموزش و اصلاح فرایندها مدیریت خطر حوادث و بلایا فراهم کند، چه در  سال های گذشته تلاش کرده تا زیرسا

مرین  بیمارستان فارابی و چه در سطح دانشگاه علوم پزشکی تهران. می توانیم بگوییم یکی از مراکز پیشرو دانشگاه در زمینه بحران و برگزاری ت

  .های عملیاتی هستیم

ن فارابی برگزاری مانور در حوزه پرتویی را یک ضرورت دانست و افزود: شاید در نگاه اول بیمارستان فارابی خیلی با مشکل مواد  مدیر بیمارستا

ران می  پرتوزا درگیر نباشد اما دید ما تنها به داخل بیمارستان محدود نمی شود و به عنوان یکی از مراکز درمانی تابعه دانشگاه علوم پزشکی ته 

  در هنگام بروز چنین مخاطراتی در سایر بیمارستان ها بتوانیم گوشه ای از کار مدیریت بحران را بر عهده بگیریم. زیرا معتقدیم که ظرفیت خواهیم  

ی در  بیمارستان و همکاران با توجه به تجاربی که در برگزاری تمرین های عملیاتی و کارگاه مختلف داریم در حدی است که بتوانیم جایگاه مناسب

وی در ادامه گفت: به نظر بنده مانور باید مرتبا تکرار و تمرین شود تا بتوانیم آن را نهادینه   .زمینه مدیریت بحران در بیمارستان ها داشته باشیم

ی ایمنی و کنیم. زیرا هرسال نیروهای جدیدی وارد بیمارستان فارابی می شوند و در کنار این مسئله ممکن است تغییراتی نیز در دستورالعمل ها

ارت بهداشت  بحران ایجاد شود. لذا نیازمندیم تا آمادگی خود را در این زمینه حفظ کنیم. باید بدانیم که در حال حاضر حوزه سلامت تنها متعلق به وز

 .نیست بلکه مانند زنجیره ای است که تمام دستگاه ها در کنار یکدیگر نقش خود را در زمینه سلاکت ایفا می کنند

 قرارگاه پرتویی سازمان پدافند غیرعامل کشور نیز از برنامه ریزی بیمارستان فارابی برای برگزاری تمرین های عملیاتی ابراز خشنودی کرد  نماینده

  و گفت: با توجه به تماس های مکرری که از طرف مدیریت بحران بیمارستان فارابی با سازمان پدافند غیرعامل برقرار شد می توان دریافت که 

و بیمارستان تا چه حد به مدیرت مخاطرات و بلایا اهمیت می دهد. ما نیز در سازمان خود می توانیم با بهره گیری از امکانات سایر نهادها    این

اصفهانی م.  ارگان ها مانند سپاه پاسداران و فراخوان آن ها در این امر به بیمارستان ها و مراکز درمانی در برگزاری مانورها و رزمایش ها کمک کنی

ا با اشاره به صحبت های مدیر بیمارستان فارابی در زمینه ایفای نقش تمام دستگاه ها در کنار وزارت بهداشت تصریح کرد: در همه گیری کرون

در    .دشاهد بودیم که این بحران تنها با حضور وزارت بهداشت قابل حل نبود و همه سازمان ها و دستگاه ها برای مدیریت بحران وارد عمل شدن

مرین  ادامه علی اکبر عسگری، مسئول واحد بحران و پدافند غیرعامل بیمارستان فارابی از برگزاری کارگاه آموزشی برای گروه هدف حاضر در این ت
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رگاه به مسائل عملیاتی خبر داد و اظهار داشت: پیش از انجام این مانور کارگاه آموزشی و توجیهی را برای همکاران برگزار خواهیم کرد. در این کا

مختلفی که در حوادث پرتویی با آن روبرو هستیم خواهیم پرداخت. هدف ما این است که کارکنان با فرایندهای مختلف پذیرش، رفع آلودگی و 

ولان بیمارستان  در ادامه نماینده سازمان پدافند غیرعامل به همراه جمعی از مسئ  .رفتار با فردی که دچار آلودگی با مواد پرتوزا شده آشنا شوند

 .فارابی از بخش انکولوژی این بیمارستان و امکانات آن برای برگزاری تمرین عملیاتی بازدید کردند

 

 برگزاری جلسه کمیته راهبردی امنیت سایبری دانشگاه علوم پزشکی تهران 

کمیته راهبردی امنیت سایبری دانشگاه علوم پزشکی تهران با حضور معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه روز  

 .در سالن شورای معاونت توسعه برگزار شد  1400آذر  15دوشنبه 

 

کمیته راهبردی    1400آذر    15شنبه  روز دو   به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع، 

با توجه به رشد روزافزون تهدیدات در حوزه سایبری و قرار گرفتن دانشگاه علوم    امنیت سایبری دانشگاه در محل ساختمان مرکزی تشکیل شد.

های مبتنی امنیتی خدمات الکترونیکی و سرویس های حساس و با اولویت بالا افزایش توانمندی و بالا بردن سطح  پزشکی تهران جزو زیرساخت

 بر آی تی امری ناگزیر است. 

ابوالفضل ذاکریان معاون توسعه دانشگاه، دکتر رضایی مدیر آمار   و  در همین راستا کمیته راهبردی امنیت سایبری دانشگاه با حضور دکتر سید 

دانشگاه، اطلاعات    اداره   رئیس   حراست،   تی  آی  حفاظت  مسئول   حراست،   نماینده   بهارلو،  نبیمارستا  تی  آی  مسئول  افتا،  نمایندگان   فناوری 

در ابتدا دکتر ذاکریان ضمن تاکید بر اهمیت موضوع و تشکیل    .گرفت  قرار  بررسی   و  طرح   مورد  موضوع  و  داد  جلسه   تشکیل  ستاد  شبکه   و  زیرساخت

 اعلام کرد.جانبه خود را منظم جلسات و لزوم پیگیری موارد مصوب حمایت همه

  سازی ایجاد شده است و کافی است در مسیر قرار بگیریم.سپس دکتر رضایی مدیر آی تی دانشگاه گفت: نقشه راه در خصوص اجری طرح امن

های روبرو مورد بحث و بررسی قرار گرفت و  همچنین نماینده افتا توضیحاتی پیرامون طرح یادشده ارائه کرد و سؤالاتی هم مطرح شد و چالش

سامانه  شد  اولویتمقرر  همچنین  و  بگیرند  قرار  سایبری  مخاطرات  و  ریسک  ارزیابی  تحت  دانشگاه  در  موجود  شوند. های   بندی 

 نامه و دستورالعمل جلسه و همچنین شرح وظایف افراد در ادامه مسیر تعیین شود. در پایان مصوب شد آیین
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 ار کودکارزیابی بیمارستان بهرامی در راستای دریافت لوح دوستد

اداره   مادر کشوری، کارشناسان  با شیر  ترویج تغذیه  با حضور عضو کمیته  برای دریافت لوح دوستدار کودک  بهرامی  بیمارستان 

 .سلامت کودکان وزارت بهداشت و کارشناسان برنامه ترویج تغذیه با شیر مادر معاونت درمان و بهداشت ارزیابی شد

 

  م پزشکی تهران معاونت درمان، به گزارش روابط عمومی دانشگاه علو 

ن  تیم کارشناسی متشکل از دکتر خلیل فریور عضو کمیته ترویج تغذیه با شیر مادر کشوری به همراه راحله طغیانی و شهلا شیخی نژاد کارشناسا

مادر این معاونت و معاونت بهداشت و با اداره سلامت کودکان وزارت بهداشت، لیدا احمدی و رقیه کمرلویی کارشناسان برنامه ترویج تغذیه با شیر  

حضور دکتر سید یوسف مجتهدی رئیس بیمارستان، مریم ملایجردی جانشین مترون بیمارستان و کارشناسان و مشاورین ترویج تغذیه با شیر مادر 

 منظور گرفتن لوح دوستدار کودک ارزیابی شدند. به  1400آذر  17آن مرکز چهارشنبه 

های دوستدار کودک درباره  گانه دستورالعمل بیمارستان 10های ها که اقدام اله لوح دوستدار کودک به تعدادی از بیمارستان لیدا احمدی گفت: هرس

اند و متقاضی دریافت لوح هستند، توسط وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی؛ پس از پایش  حفظ، حمایت و ترویج تغذیه با شیر مادر را داشته 

شود. امسال دو بیمارستان بهرامی و تائید اداره سلامت کودکان وزارت بهداشت اهدا می  اسان شیر مادر معاونت بهداشتی دانشگاه و ارزیابی کارشن

 شده است. ریزی لازم برای ارزیابی تیم کارشناسی انجام و مرکز طبی کودکان متقاضی دریافت لوح بودند که برنامه 

 

 لوم دندانپزشکی و دانشکده دندانپزشکیبرگزاری دومین جلسه مشترک پژوهشکده ع

در پژوهشکده علوم دندانپزشکی با    1400جلسه هماهنگی و تعامل بین پژوهشکده و دانشکده دندانپزشکی روز شنبه بیستم آذر  

ی  حضور دکتر رضا مسائلی، رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی و دکتر زینب کدخدا، رئیس دانشکده دندانپزشکی به منظور هماهنگ

 .و همکاری و تعامل بیشتر برگزار شد
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 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران پژوهشکده علوم دندانپزشکی، در این جلسه دکتر اکبر فاضل، دکتر حسن درریز، دکتر عباس

 منزوی، دکتر اللهیاری، دکتر موسوی، دکتر حسینعلی ماهگلی و دکتر آرش منصوریان حضور داشتند.

های موجود پرداخت تدا رئیس پژوهشکده علوم دندانپزشکی ضمن خوشامدگویی و خیرمقدم به اساتید حاضر در جلسه به بحث و بررسی فضادر اب

شد.  بحث  دندانپزشکی  دانشکده  در  مستقر  پروتز  آموزشکده  انتقال  نحوه  خصوص  در  و  شد  جویا  را  جلسه  در  حاضر  اساتید  نظرات   و 

 واحد درسی دانشجویان پروتزهای دندانی را برعهده دارد. 40هم اکنون تدریس و آموزش  توضیح اینکه آموزشکده پروتز
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 بین المللی سازی 
 ، روز جهانی دیابت و صدمین سال کشف انسولین ۲0۲1نوامبر  14مصادف با  1400آبان  23

 .را تشریح کرد  ۲0۲1دیابت آبان، اهمیت روز جهانی   13مدیر کلینیک مراقبت های دارو درمانی 

 

به مناسبت روز جهانی دیابت  1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، روابط عمومی مجموعه داروخانه های دانشگاه ) آبان( 

های دارودرمانی   مصاحبه ائی با دکتر الهام حدیدی متخصص داروسازی بالینی، بورد تخصصی آموزش دیابت از کانادا و مدیر کلینیک مراقبت

  .آبان، انجام داد 1۳)فارماکوتراپی( 

ه کرد  در این گفتگو دکتر حدیدی به تاریخچه و دلائل نامگذاری این روز، ارائه آمار و اهمیت روز افزون پیشگیری و توجه به بیماری دیابت اشار

  :که مشروح صحبت های وی در زیر می آید

بیماری مزمن و درعین حال پیشرونده است که در خیلی از موارد ممکن است به موقع تشخیص داده نشود، همان طور که می دانیم دیابت یک  

تشخیص بدهیم که بیمار دچار عوارض     یعنی تا ما به دنبال تشخیص آن نرویم، بیماری خود را نشان نمی دهد و ممکن است زمانی بیماری را

  .غیرقابل بازگشت استدیابت شده است، عوارضی که در اکثر موارد هم 

، از هر دو نفری که مبتلا به دیابت هستند یک نفراز بیماری خود اطلاعی ندارد و این  (IDF) به عبارت دیگر طبق آمارفدراسیون جهانی دیابت

  16حدود    2019نسبت به سال  نکته جای تامل بسیار دارد. در حال حاضر نیم میلیارد نفر در دنیا مبتلا به این بیماری هستند که متاسفانه این آمار

نفر مبتلا به    1نفر    11نفر بود، یعنی از هر    11در  1میزان ابتلا    2019اگر در سال   IDF درصد افزایش نشان می دهد. به این معنا که طبق آمار

ین که حدود سه چهارم مبتلایان نفر رسیده که این رشد ابتلا نگران کننده است. مضافا بر ا  10در    1دیابت بوده است، در حال حاضر این عدد به  

د در کشورهای فقیر یا در حال توسعه هستند و طبعا دسترسی آن ها به مراقبت ها و امکانات تشخیصی، درمانی و پیشگیری از دیابت بسیار محدو

  .است

درصد کل   10ر یعنی معادل حدود  میلیارد دلا  760،  2019از طرفی دیابت بیماری بسیار پرهزینه ای است. جالب است بدانید که فقط در سال  

یم هزینه های سلامت در دنیا صرف دیابت شده است. وقتی این عدد را در کنار بیماری هائی مثل بیماری های قلبی و سرطان ها بگذاریم، می بین

با این مقدمه   .ص داده استاین بیماری به تنهایی چه سهم بزرگی از هزینه هایی که به نظام سلامت جهانی تحمیل می شود را به خود اختصا

 .می خواهیم در مورد روز جهانی دیابت صحبت کنیم
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در تقویم رسمی سازمان ملل وارد شده است. ولی در واقع تاریخچه آن بر می گردد به اوائل    2006نوامبر روز جهانی دیابت است که از سال   14

این روز را با هدف افزایش توجه جهانی به مساله مدیریت، پیشگیری و درمان    ،(IDF)المللی دیابتمیلادی که در آن زمان فدراسیون بین   90دهه  

 .بیماری دیابت معرفی کرد

با همکاران خود    1921؛ کاشف انسولین است که در سال (Frederick Banting) نوامبر زاد روزدکترفردریک بَنتینگ  14نوامبر؟  14ولی چرا 

ازعصاره لوزالمعده استخراج کنند و به این ترتیب با تزریقِ موفقِ انسولینِ استخراج شده به بیماران که در اوایل  توانستند برای اولین بار انسولین را 

، زاد روز  1991اتفاق افتاد، انقلابی در علم پزشکی ایجاد شد. به همین مناسبت فدراسیون بین المللی دیابت برای اولین بار در سال     1922سال  

 .ه عنوان روز جهانی دیابت معرفی کردفردریک بَنتینگ را ب

به شکل    1921   صدمین سال کشف انسولین در سال   البته امسال این روز از دو جنبه تفاوت ویژه ای دارد. نخست این که به دلیل مصادف شدن با

 Banting وی کانادا، در محل سکونت دکترنوامبر، درانتاری14آبان ماه یا    2۳یکشنبه     مفصل تری برگزار می شود. از جمله، دراین روزِ خاص یعنی

  .مراسمی به همین مناسبت برگزار خواهد شد که افراد می توانند به صورت حضوری یا مجازی در آن مراسم شرکت کنند

، موضوع IDF است. هر سال فدراسیون بین المللی دیابت یا  2021نکته دیگری که امسال را از سال های پیشین متفاوت می کند، تم انتخابی  

سال از کشف   100خاصی را به صورت اختصاصی برای روز جهانی دیابت مشخص می کند. با این حال امسال شاهد هستیم که با وجود گذشت

  .انسولین، همچنان کاستی های بسیار زیادی در شناسائی، پیشگیری، مراقبت و درمان دیابت وجود دارد

این مناسبت را مغتنم دانسته وبا طراحی یک کمپین  IDF ه ای که قبلا به آن اشاره کردم باعث شد تامجموعه این عوامل در کنار آمار نگران کنند

تمرکزخود را بر افزایش دسترسی به امکانات مراقبتی دیابت معطوف کند. با این هدف که در حوزه های مختلف از  202۳تا   2021ساله از سال  ۳

آموزش دارو درمانی،  تا  و غربالگری  دیابت، خصوصا   تشخیص  به موقع  و مدیریت  مراقبت  برای  بیشتری  امکانات  زندگی سالم،  و حتی سبک 

 .درکشورهای کم درآمد که بیشترین آمار ابتلای جهانی را نیز به خود اختصاص داده اند، ایجاد شود

 های دیابت، اگر حالا نه پس کی؟ مراقبت»دسترسی به 2021: نماد روز جهانی دیابت یک دایره آبی و شعار این روز در سال   کهتوضیح این 

 «? Access to Diabetes Care: If Not Now, When »است . 

 

 برگزاری نشست مشترک رئیس دانشکده طب ایرانی و رئیس دانشگاه غالب افغانستان 

ایرانی دانشگاه علوم پزشکی  دکتر عبدالرحمان حمید، رئیس دانشگاه غالب افغانستان گفت: تمایل داریم از تجربه دانشکده طب  

 .تهران، در راستای آکادمیک کردن طب سنتی افغانستان بهره ببریم 
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کتر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده طب ایرانی، دکتر عبدالرحمان حمید، رئیس دانشگاه غالب افغانستان به همراه د

ر در ایران و مدیرعامل بنیاد هلندی دوستی و توسعه روابط علمی، فرهنگی و تجاری ایران و  محمدعلی مقیسه، رئیس پژوهشگاه فرهنگ و هن

 .از دانشکده طب ایرانی بازدید کردند 1400آبان   24هلند و دبیرکل انجمن علوم و فناوری اویسین فرانسه، روز دوشنبه 

ب ایرانی، دکتر رودابه بهرام سلطانی، معاون بین الملل دانشکده، و  در این دیدار، نشست مشترکی با حضور دکتر روجا رحیمی، رئیس دانشکده ط

 .دکتر حسین رضایی زاده، سرپرست مرکز رشد فناوری طب و داروسازی سنتی و فرآورده های طبیعی، در ساختمان احمدیه دانشکده برگزار شد

ارند، امکان تبادلات علمی و فعالیت های مشترک فراهم است. های تاریخی و فرهنگی و زبان مشترکی که ایران و افغانستان دباتوجه به ریشه 

 .همچنین ایران و افغانستان گیاهان دارویی بومی مشترکی دارند که این حوزه هم می تواند زمینه انجام پژوهش های مشترک را فراهم کند

عطاری ها و فروشگاه های عرضه گیاهان دارویی محدود شده دکتر حمید در این دیدار با تأکید بر اینکه طب سنتی در افغانستان در حال حاضر در  

 .رشته، از تجربه ایران بهره ببردو شکل آکادمیک ندارد، ابراز تمایل کرد که دانشگاه غالب در راستای آکادمیک کردن این طب به عنوان یک 

تأسیس    1۳90  سال  در  دانشگاه  این .  است   پزشکی   یا  ویمعالج  طب  دانشکده  آنها  از   یکی  که   دانشگاه غالب افغانستان دارای پنج دانشکده است

 .شده است و دو شعبه، در کابل و هرات دارد و بالغ بر هشت هزار دانشجو در این دانشگاه مشغول به تحصیل هستند

گیرد و از حداکثر    پس از معرفی توانمندی ها و بررسی بسترهای همکاری از سوی دو طرف، مقرر شد گسترش روابط دوجانبه در دستور کار قرار

ظرفیت های دو کشور در راستای فعالیت های آموزشی چون برگزاری وبینار، دوره های آموزشی آنلاین، دوره های کوتاه مدت و بلند مدت و 

 .همچنین انجام تحقیقات مشترک استفاده شود

 

 برگزاری مراسم گرامیداشت هفته جهانی فناوری اطلاعات سلامت در بیمارستان فارابی

باشیم داشته  علمی  دید  سلامت  اطلاعات  فناوری  زمینه  در  باید  اکبری:  محمدرضا  مراسم   . دکتر  در  فارابی  بیمارستان  رئیس 

گرامیداشت هفته جهانی اطلاعات سلامت بر لزوم خلاقیت و نوآوری در فرایند ثبت و طبقه بندی پرونده ها و اطلاعات بیماران و  

 .ارک پزشکی این بیمارستان تاکید کرد ارائه پیشنهادات توسط کارکنان مد
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  25به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان فارابی، مراسم گرامیداشت هفته جهانی فناوری اطلاعات سلامت سه شنبه  

این مراسم دکتر اکبری با حضور در  با حضور دکتر محمدرضا اکبری، رئیس و سعید مرادی، مدیر بیمارستان فارابی برگزار شد. در    1400آبان  

واحدهای پذیرش و مدارک پزشکی این بیمارستان ضمن تبریک فرا رسیدن این هفته گفت: واحدهای مدارک پزشکی و پذیرش از واحدهای اصلی  

طبقه بندی در این واحدها، در هایی که امروز توسط کادر درمان برای بیماران تنظیم می شود پس از ثبت و  و تاثیرگذار بیمارستان هستند. پرونده

  آینده برای پژوهش، بررسی فرایندها و از این دست موارد استفاده خواهد شد. به همین منظور همکاران ما در واحدهای پذیرش، مدارک پزشکی، 

ارتباط هستند تا بتوانند این اطلاعات  پردازند، با یکدیگر در  فناوری اطلاعات، تصویربرداری و تمام واحدهایی که به ثبت پرونده و مدارک بیماران می

در را که یکی از فرایندهای اصلی بیمارستان فارابی است ثبت کنند. هدف بنده از بیان این موضوع این است که ارتقاء فناوری اطلاعات سلامت  

ر پیشرفت و به روز شدن این فرایند به مدارک  کند. ما نیز تمام تلاش خود را به کار بسته ایم تا دآینده نگری برای بیمارستان نقش مهمی ایفا می 

قدم مهمی در فرایند الکترونیکی   PACS پزشکی کمک کنیم. اخیرا هم پس از ماه ها تلاش توانستیم با اتصال دستگاه های تصویربرداری به سامانه 

ن در بیمارستان فارابی نقشی مهمی خواهد  کردن اطلاعات بیماران برداریم. این موضوع قطعا در افزایش کیفیت ثبت اطلاعات سلامت بیمارا

 .داشت

د، به  وی در ادامه اظهار داشت: خوشبختانه همکاران ما در واحد مدارک پزشکی بسیار پرتلاش هستند و با توجه به تعداد بیماران و بار کاری زیا

به اعتقاد ما هرچه بیشتر در این واحد سرمایه گذاری شود    خوبی توانسته اند فرایندهای مرتبط با اطلاعات سلامت را در این واحد پیاده سازی کنند.

مینه  در آینده بانک اطلاعاتی کامل تری در اختیار خواهیم داشت و در نهایت این بیماران خواهند بود که از آن سود می برند. در کنار آن در ز

واقع دید ما به واحد مدارک پزشکی یک دیدگاه آکادمیک   پژوهش و تحقیقات نیز به اطلاعات جامع تر و کامل تری دسترسی خواهیم داشت. در

 .است که این نشان دهنده ارزش بالای کار شماست

در ادامه مرادی با تبریک هفته فناوری اطلاعات سلامت افزود: همانطور که دکتر اکبری نیز به آن اشاره کردند واحد مدارک پزشکی یکی از  

به ویژه در حال حاضر که به دنبال ایجاد بسترهای مناسب برای الکترونیکی کردن فرایندها هستیم.    واحدهای اصلی بیمارستان محسوب می شود.

 .به همین دلیل این واحد از اهمیت ویژه ای برخوردار است

انجام می شود و این وی به فرایند ثبت پرونده بیماران در بیمارستان نیز اشاره کرد و گفت: ثبت و اسکن پرونده ها در بیمارستان کاملا به روز  

ع تر  مسئله با توجه به حجم بالای مراجعات در این مرکز، قابل تقدبر است. البته دایره فعالیت های مدارک پزشکی بیمارستان فارابی بسیار وسی

است. ما نیز امیدواریم  است و عملکرد دقیق این واحد در درآمدزایی، کاهش کسورات بیمه ای، اعتباربخشی بیمارستانی و موارد مشابه نیز موثر  

 .سرعت فرایندها در این واحد با روند الکترونیکی شدن اطلاعات و پرونده ها در بیمارستان، بیش از پیش افزایش یابد
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ونده  پرلیلا فیضی نیا، مسئول مدارک پزشکی بیمارستان فارابی نیز با توضیح مختصری از فعالیت های انجام شده در این واحد به بیان سابقه اسکن  

در بیمارستان فارابی آغاز شده و تا به امروز نیز با دقت بالا ادامه دارد.   1۳59ها در این مرکز پرداخت. وی اظهار داشت: اسکن پرونده ها از سال  

برای انجام طرح  همچنین طبقه بندی پرونده ها با توجه به استانداردها و نوع بیماری انجام شده و به همین دلیل زمانی که پزشکان و دستیاران  

  .های تحقیقاتی و پژوهشی به ما مراجعه می کنند به راحتی می توانند به اطلاعات مورد نظر دسترسی داشته باشند

شود  در پایان این مراسم دکتر اکبری از لزوم نوآوری در فرایند ثبت اطلاعات گفت و تصریح کرد: شاید زمانی که از مدارک پزشکی نام برده می 

ست که  برخی از افراد یادآور بایگانی های قدیمی با پرونده های زیاد و انبار شده باشد اما آنچه ما از کارکنان این واحد انتظار داریم این ابرای  

زمینه   خلاقیت و نوآوری داشته باشند. حتی از شما می خواهیم که برای بهبود هرچه بهتر فرایندها، پیشنهادات خود را ارائه دهید. زیرا باید در

را  بیمارستان فارابی  را در  توانیم کیفیت فرایندهای اطلاعات سلامت  این تفکر قطعا می  با    فناوری اطلاعات سلامت دید علمی داشته باشیم. 

 .اهدای گل به کارکنان واحدهای مدارک پزشکی و پذیرش پایان بخش این مراسم بود .افزایش دهیم

 

 ارس در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار شدمراسم جشن بزرگداشت روز جهانی نوزاد ن 

و نوزادان و زنان و  NICU هایبا حضور رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، مدیر گروه کودکان دانشگاه و روسای بخش 

 .ر از نوزاد« برگزار شد با شعار »نه به جدایی ماد (preterm) زایمان این مرکز جشنواره مجازی نکوداشت روز جهانی نوزاد زودرس

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( مراسم گرامیداشت روز جهانی نوزاد نارس چهارشنبه 

دکتر حسین دلیلی رئیس با حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، دکتر سید رضا رئیس کرمی مدیر گروه کودکان،  1400آبان  26

و  NICU بخش  سرپرستار  آبرون   آمنه   و   زایمان  و   زنان  بخش   رئیس   زاده  حنطوش   صدیقه  دکتر  نوزادان،  و NICU بخش از پزشکان  ، جمعی 

 صورت حضوری و مجازی در سالن شورای ریاست این مرکز برگزار شد. پرستاران حوزه نوزادان و مادران نوزادان نارس این مرکز به 

های الهی یادکرد و افزود: باید بابت تمامی نعمات و هدایایی که خداوند متعال به ما عطا عنوان هدیه هقان در این مراسم از کودکان به دکتر د

شان کند همیشه شکرگزار باشیم و فرزندان هم یکی از این نعمات الهی هستند. از همان لحظه که خانواده متوجه حضور نوزادی در زندگی می

گیرد. چنانچه در این مسیر با چالش نارس بودن نوزادشان مواجه شوند تشویش و  الشعاع حضور آن کودک قرار میتمامی مسائلشان تحت  شوندمی

شان در کمک به والدین و نوزادان تلاش  شود. من از همه همکاران خوبم که در این مسیر پرخطر با تمام سعی ها ایجاد میاضطراب زیادی برای آن 

کنم و امیدوارم با همین علاقه، عشق و توان راهشان را ادامه دهند و مطمئن باشند که خداوند همراهشان است. بعلاوه خوشحالم تشکر می  کنندمی

 اند و آرزوی آینده بسیار روشن برای این فرزندان کشور و والدینشان دارم.خوبی طی کردهاز دیدن کودکانی که مراحل رشد خود را به 
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عنوان روز نوزاد نارس توضیح داد: این ایده اولین بار سال نوامبر به  17گذاری های ویژه نوزادان این مرکز با اشاره به علت نام اقبت رئیس بخش مر

مطرح شد که هدف آن افزایش آگاهی و هشدار به عموم مردم درباره نوزادان زودرس    European parent organization توسط  2008

(pretermاست تا ه )جهان  در  نوزادان   درصد  10  حدود .های لازم این نوزادان کمک کندهای دولت و جامعه به درمان و مراقبتمراه با حمایت 

  قرار   تأثیر  تحت  را  آنان  آینده  که  دارند  ایموشکافانه  و  دقیق  بسیار  هایمراقبت   به  نیاز  و   است  توجهقابل  بسیار  که  شوندمی  متولد  نارس  صورتبه 

شده و یک جوراب استفاده  11افزود: در این نشان از تصویر    2021وی در ادامه در خصوص نشان جهانی نوزاد نارس و شعار سال   داد.اهد  خو

نوزاد در جهان یک نوزاد نارس متولد    10تر و به رنگ بنفش است که معرف نوزاد نارس و بیانگر این است که از هر  جوراب آن از بقیه کوچک 

مسال روز جهانی نوزاد نارس »نه به جدایی مادر از نوزاد« است. شایسته و بایسته است همه بکوشیم شرایط مناسبی برای در کنار  شود. شعار امی

که مادر از نوزاد نارس باید جدا شود تصور غلطی است. این نوزادان در مسیر رشد خود  هم بودن مادر و نوزاد در ساعات اولیه تولد محیا شود. این

 راقبت تکاملی و چه در مراقبت جسمی نیاز دارند از ابتدای تولد در کنار والدین خود قرار گیرند. چه در م

گویند که دوست دارند  المللی از نوزادان نارس گفت: به بیانی دیگر به این نوزادان، نوزادان عجول هم میدکتر رئیس کرمی با اشاره به تعبیر بین

بخش است. شرایط  ها اغلب محیطی شاد و کار کردن با کودکان بسیار لذتزادان و اتاق عمل زایمان بیمارستان های نوزودتر به دنیا بیایند. بخش 

کردیم و خوشحال توانستیم نوزادی دو و نیم تا سه کیلو را حفظ کنیم خدا را شکر می مراتب بهتر شده؛ در آن زمان اگر می سال پیش به   40یا    ۳0از  

 اعضای  سایر  و NICU و  عمل اتاق همکاران تا گرفته  زایمان و زنان  متخصصان از مجرب  همکاران و مجهز NICU شدیم. ولی الآن باوجودمی

 کمک   با  تا  شودمی  تلاش  بلکه  کنیم نمی   فکر  نارس  نوزاد  حفظ  به  تنها  دیگر  امروز.  کنیم  حفظ  توانیممی  را  هفته  25  بالای  نوزادان  درمانی،  تیم

رو شوند که  ردرمانی کمک کنیم تا این نوزادان در ادامه مسیر رشد خود نیز سالم بمانند و با عوارض کمتری روبه کا  و  تکامل  و  رشد  متخصصان

 بسیار ارزشمند است. 

  دکتر حنطوش زاده نیز با قدردانی از گروه نوزادان مجتمع گفت: همکاران گروه نوزادان قلبی صاف و مهربان همچون نوزادان دارند و با عشق 

اند این مرام را به همه اعضای تیمشان منتقل کنند. آنچه امروز شاهدش هستیم ماحصل دقت، همت و غیرت این  کنند و توانستهر میزیادی کا

 عزیزان است. امیدوارم همه ما شایسته خدمتگزاری به بیماران باشیم. 

اهی کادر درمانی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( سخن گفتند  در ادامه برخی از والدین نیز از تجربه تولد نوزاد نارس خود و احساساتشان از همر

بارداری متولد    28عنوان مادر فرزندی نارس که در هفته  در این میان دکتر مهتاب ربانی متخصص گوش و حلق و بینی این مرکز به تجربه خود به 

ش را نداشته، بسیار سخت است. من آن زمان رزیدنت مجتمع  اشد، اشاره کرد و گفت: شرایط بسیار سختی بود که درکش برای کسی که تجربه 

هایی برای نجات زندگی مادران و نوزادان نارس آنان در حال انجام  عصر )عج( چه فداکاریدانستم که در طبقه دوم ساختمان ولیبودم و هرگز نمی 

وی در   نظیر هستند.ه خاطر دلسوزی و صعه صدرشان بی های درمانی و همکارانش بهای ویژه مجتمع ازنظر کیفیت مراقبت است. بخش مراقبت 

کند و به انسان توانایی رهایی از  تحمل میها را قابل ادامه راز نجات خود از این چالش را داشتن امید عنوان کرد و گفت: امید داشتن، سختی 

 دهد.مشکلات را می 

 

 برگزاری روز جهانی نوزادان نارس در مجتمع بیمارستانی یاس

ناسبت روز جهانی نوزادان نارس رئیس، مدیر و مترون مجتمع بیمارستانی یاس به دیدار کارکنان بخش مراقبت های ویژه به م

 .نوزادان رفتند 
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پزشکان و کارکنان بخش نوزادان با    1400آبان    26به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی یاس، روز چهارشنبه  

 حضور دکتر آرش جعفریه رئیس، علیرضا تکلو مدیر، دکتر زهرا مختاری مترون مجتمع این روز را جشن گرفتند. 

دکتر آرش جعفریه ضمن تبریک این روز به پزشکان، سرپرستاران، پرستاران و دیگر کارکنان بخش گفت: پرسنل این بخش با بردباری و صبوری،  

پس از آن دکتر زرکش    هایشان بازمی گردد.لصانه در راه درمان نوزادان قدم بر میدارند و حتما خیر این کار خداپسندانه به خودشان و خانواده خا

  های ویژه نوزادان نیز ضمن تبریک گفت: کارکنان این بخش و والدین این نوزادان انتخاب شده هستند و خداوند توانایی این رئیس بخش مراقبت 

کنند و در آخر از همکاری ها رشد می صبوری را به آنها عطا کرده تا با این بردباری به رشد معنوی برسند و اشاره کرد که با سختی کشیدن آدم 

 پزشکان و پرسنل بخش قدردانی کرد. 

 

 اندازی دانشگاه پزشکی سبطین قرارداد امضا کرددانشگاه علوم پزشکی تهران برای راه

اندازی دانشگاه پزشکی سبطین که  نامه راه ین قناعتی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران به عراق تفاهم در سفر دکتر حس

سال به دانشگاه ایرانی واگذار شد. دانشگاه علوم پزشکی تهران    50متعلق به عتبه حسینی است امضا و مدیریت آموزشی آن برای  

اندازی  لین کشور خارجی و برای اولین بار در کشور عراق موفق شد قرارداد راه عنوان اوبه نمایندگی از جمهوری اسلامی ایران به

 .هکتار را ببندد   36هزار متر در   30دانشگاه سبطین با زیربنای 
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پنجشنبه روز  قناعتی  تهران، دکتر  علوم پزشکی  دانشگاه  روابط عمومی   این   جزییات  درباره  قرارداد  امضای  از  پس  1400  آبان  27   به گزارش 

سال مدیریت   50کی تهران برای  پزش   علوم  دانشگاه:  گفت  بود  خواهد  مشترک   صورتبه   دانشگاه  این  مدیریت  اینکه  بیان  با  و  داد  توضیح  نامهتفاهم

را به عهده خواهد گرفت و   این دانشگاه  ایرانی خواهد رسید  20آموزشی    50ز کار  سرپرست دانشگاه افزود: در آغا  .درصد سود آن به دانشگاه 

الزحمه اساتید ثابت و پروازی نیز طبق  دانشجوی فیزیوتراپی پذیرفته خواهد شد و حقوق و حق   50دانشجوی پرستاری و    50دانشجوی پزشکی،  

 .شوددستورالعمل پرداخت می

ام تجهیزات این دانشگاه از سالن  طبقه دارد اضافه کرد: تم  5دکتر قناعتی با بیان اینکه دانشگاه سبطین ظرفیت پذیرش یک هزار دانشجو را در  

آزمایشگاه بیمارستانهای درس، مدرن دیده های مختلف و کلاس تشریح،  و  بیمارستان زین شده  آن،  بیمارستان کانسر های پشتیبان  و  العابدین 

ی سبطین را از وزارت علوم عراق  اندازشاءالله منتظر هستیم مجوز راه اندازی است خواهد بود و انسرطان کربلا که بسیار مدرن و در شرف راه 

الله سیستانی و رئیس عتبه  ای برای قطعی کردن این مسئله در حضور شیخ عبد المهدی نماینده آیتنامهوی در پایان گفت: امروز تفاهم.بگیریم

ا کردیم و آمادگی داریم در ده حسینی که این دانشگاه به عتبه حسینی تعلق دارد و پروفسور ساعدی رئیس مسائل بهداشتی و درمانی عتبه امض

 .روز آینده شروع به کار کنیم

 

های داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه اسلامی مالزی برگزار  دومین نشست آنلاین دانشکده

 شد

های  ها و زمینه برنامه های داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه اسلامی مالزی با ارائه دومین نشست آنلاین دانشکده 

 .مشترک همکاری آتی برگزار شد 
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های مجازی در سالن همایش  1400آبان    26الملل، در این نشست که چهارشنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین

های علمی دانشگاه  دکتر امید سبزواری، مسئول میز همکاریالملل دانشکده داروسازی،  الملل برگزار شد، دکتر حمید ادهمی، معاون بینمعاونت بین 

ها و مراکز آموزش عالی مالزی و سنگاپور، دکتر فرید درکوش، دکتر علیرضا فرومدی، دکتر محمد قهرمانی و دکتر نیایش محبی، اعضای  و دانشگاه 

ازی بالینی، دکتر محمد توفیق، معاون توسعه دانشجویی و  شناسی و داروشناسی و داروسهای فارماسیوتیکس، شیمی دارویی، سمعلمی گروههیأت

 .های اجتماعی دانشگاه اسلامی مالزی و جمعی از اساتید این دانشگاه شرکت داشتندمشارکت

ادل  هایی چون ارائه سخنرانی مشترک، برگزاری وبینارهای مشترک، تبدر آغاز طبق توافقات صورت گرفته، همکاری دو دانشکده در قالب برنامه 

فعالیت و  داروسازی  ژورنال  در  تابستانه، همکاری  مدرسه  برپایی  اساتید،  و  گذاشته شددانشجویان  بررسی  و  بحث  به  پژوهشی مشترک   .های 

دیدگاه برنامه  هر  در خصوص  طرفین  فرصتسپس  و  خود  برنامه های  اجرای  شرایط  و  کردند  مطرح  را  موجود  موانع  و  شدها  بررسی  نیز   .ها 

های آموزشی عنوان رابط به هریک از گروه نامه میان دو دانشکده، به منظور عملیاتی شدن آن نمایندگانی به ر شد پس از امضای تفاهمدر پایان مقر

 .ها توسط خود آنها انجام شودمعرفی شود تا ادامه هماهنگی 

ها تین نشست آنلاین میان دو مجموعه برگزار و ظرفیت المللی، اوایل آبان ماه نخسهای علمی، پژوهشی و بینتوضیح اینکه با هدف آغاز همکاری

 .های طرفین به یکدیگر معرفی شدو توانمندی 

 

 دانشکده بهداشت  NGS بازدید نمایندگانی از دانشگاه چریته برلین و موسسه رابرت کخ آلمان از آزمایشگاه

 .دانشکده بهداشت بازدید کردند  NGS نمایندگانی از دانشگاه چریته برلین و موسسه رابرت کخ آلمان از آزمایشگاه
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، نمایندگانی از دانشگاه چریته برلین و موسسه  1400آذر  ۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده بهداشت، چهارشنبه  

 .دانشکده بهداشت بازدید کردند NGS رابرت کخ آلمان از آزمایشگاه

مسئول پزشکی و بین الملل دانشگاه چریته به همراه چند تن از همکاران، دکتر امیرحسین تکیان معاون بین  در این بازدید دکتر یواکیم سی بولت   

الملل دانشکده، دکتر طلعت مختاری آزاد رئیس آزمایشگاه، دکتر وحید سلیمی مدیر گروه ویروس شناسی و همکاران آزمایشگاه و دکتر پیمان 

در ابتدا دکتر تکیان توضیحاتی درباره دانشگاه و دانشکده ارائه کرد.    د.گیر وزارت بهداشت حضور داشتنهمتی کارشناس ارشد مرکز بیماری های وا

در ادامه درباره همکاری های   .سپس دکتر مختاری آزاد درخصوص فعالیت هایی که در این آزمایشگاه و دانشکده ارائه می شود توضیحاتی داد 

آم های  کارگاه  برگزاری  جمله  از  های  متقابل  توانمندی  از  گیری  بهره  و  استفاده  همچنین  و  پژوهشگران  تبادل  مشترک،  وزشی 

 .تبادل نظر صورت گرفت NGS بازدیدکنندگان)کارشناسان آلمانی( از دستگاه های موجود در آزمایشگاه

 

 کارشناسان سازمان بهداشت جهانی از برنامه های کنترل عفونت بیمارستان شریعتی بازدیدکردند

مارستان شریعتی در بازدید کارشناسان سازمان بهداشت جهانی تلاش کادر این بیمارستان را در درمان بیماران کرونا  رئیس بی

 .باوجود شرایط سخت تحریم ها، بهترین دانست 
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از بیمارستان   1400ر  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، کارشناسان سازمان بهداشت جهانی سه شنبه دوم آذ

شریعتی بازدیدکردند. در جلسه ی معارفه که به ریاست دکتر احمدرضاجمشیدی رئیس بیمارستان شریعتی برگزار شد اعضای تیم مدیریت و رهبری  

ان فرزامی رئیس بیمارستان حضور داشتند.در این جلسه همچنین فرناز مستوفیان مسئول ایمنی بیمار و کنترل عفونت وزارت بهداشت ، دکتر مرج

آزمایشگاه رفرانس مرجع سلامت وزارت بهداشت ، دکتر کتایون سیف فراهی ، دکتر مریم مسعودی فر ، دکتر طاها موسوی از مرکز مدیریت  

 بیماری های وزارت بهداشت به همراه دکتر سیفی عضو کمیته کنترل عفونت وزارت بهداشت حضور داشتند. 

ها باعث ای را برای ما ایجاد کرد. تحریمکارشناسان سازمان بهداشت جهانی گفت: کرونا شرایط بسیار ویژهدکتر جمشیدی ضمن خوشامدگویی به  

ط،  شد این شرایط برای ما بدتر شود و مسائل و مشکلات زیادتری به وجود آورد و این برای بیماران ما بسیار سخت بود. اما علی رغم این شرای

در ادامه این جلسه، دکتر شیرین افهمی دبیر علمی کمیته کنترل عفونت    و در درمان بیماران موفق بودند.همکاران من بسیارسخت تلاش کردند  

 های کنترل عفونت در این بیمارستان صحبت کرد.بیمارستان شریعتی درباره برنامه 

ر درمان کووید وبرنامه های کنترل عفونت،  کارشناسان سازمان جهانی بهداشت نیز که از کشور آلمان آمده بودند درباره تجربیات این کشور د

همچنین کارشناسان با    های کرونا درآن کشور، موارد شناسایی بیماران و واکسیناسیون در آن کشور صحبت کردند.مراجعه بیماران، شرایط موج 

  .کردند صحبت تنفسی ویژه هایبخش  تجهیزات و  داروها کرونا، بیماران درمانی هایبرنامه درباره کرونا ICU حضور در بخش

 

الملل دانشگاه با هیأت دانشگاه چریته و  معاون بین  المللیهای بلندمدت و مؤثر بینبا تأکید طرفین بر همکاری

 انستیتو رابرت کخ آلمان دیدار کرد
الملل دانشگاه با هیأت  ون بینالمللی و گسترش تبادلات دانشگاهی، دکتر محمدحسین آیتی، معاهای بین در راستای توسعه همکاری 

 .دانشگاه چریته و انستیتو رابرت کخ آلمان دیدار کرد

 

در سالن شورای این   1400آذر    ۳الملل، در جریان این دیدار که چهارشنبه  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین 

الملل دانشگاه، دکتر امیرحسین تکیان،  دانشکده مجازی، دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بینمعاونت انجام شد، دکتر سینا مرعشی، رئیس  

بین  اتاق همکاریمعاون  دبیر  و  بهداشت  دانشکده  دانشگاهالملل  علمی  بین های  معاون  رضایی،  نیما  دکتر  گروه هشت،  پیمان  الملل  های عضو 

 .ها و مراکز علمی آلمان نیز حضور داشتندهای علمی دانشگاه با دانشگاهل میز همکاریآبادی، مسئودانشکده پزشکی و دکتر محمدمهدی فیض

ترین و برترین دانشگاه الملل دانشگاه به بیان توضیحاتی در خصوص دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان قدیمیدر آغاز دکتر آیتی، معاون بین 

وی همچنین با اشاره به    .های آموزشی زیرمجموعه آن را معرفی کردیقاتی و بیمارستانها، مراکز تحقعلوم پزشکی کشور پرداخت و دانشکده
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های ها در زیرمجموعه وزارتخانه سال پیش و قرار گرفتن آن  ۳0های کشور به دو بخش علوم پزشکی و غیرعلوم پزشکی از بیش از  تفکیک دانشگاه 

الملل دانشگاه از ارائه خدمات مراکز  معاون بین   .توجه دانستاورمیانه را شاخص و قابلعلوم و بهداشت، نقش دانشگاه در کشور و جایگاه آن در خ

ها و تولیدات دارویی را تشریح میلیون بیمار در جنوب تهران خبر داد و بخشی از دستاوردهای دانشگاه در زمینه فناوری  ۳درمانی دانشگاه به حدود  

 .کرد

بندی جهانی نظام رتبه  601-800آسیا و    94المللی، گفت: این مجموعه جایگاه  بندی بینهای رتبهدر نظام  دکتر آیتی با اشاره به جایگاه دانشگاه 

 .جهانی وبومتریکس را در اختیار دارد 478و جایگاه  QS بندینظام رتبه  ۳51-400تایمز، رتبه 

بیان مهم به  برنامه سپس دکتر نکوفر  بین ها و فعالیتترین  لملل دانشگاه پرداخت و گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران در  اها در عرصه روابط 

ها و مراکز علمی از سراسر جهان همکاری داشته  های مختلف تحت حمایت اتحادیه اروپا از جمله اراسموس و اراسموس پلاس با دانشگاه پروژه

دانشگاه اروپایی    1۳حبا، تصریح کرد: کنسرسیومی متشکل از  الملل دانشگاه با اشاره به مشارکت این مجموعه در برنامه مرمدیر روابط بین   .است

های وی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران در پروژه  .مورد تبادل دانشجو طی آن اتفاق افتاد  100در این برنامه مشارکت داشتند که بیش از  

سازی ها، مرکز شبیهت: به دنبال حضور دانشگاه در این پروژهبرنامه اراسموس نیز شرکت داشته است، گف (Capacity Building) سازیظرفیت

 .های بالینی دانشگاه افتتاح شددر مرکز مهارت (MediTec Lab of Excellence) مدیتک

داشت:  سازی پرداخت و بیان  های ظرفیتهای اپاتل و اینپکت به عنوان دیگر پروژه دکتر نکوفر همچنین به بیان توضیحاتی در خصوص پروژه

برای ظرفیت  اروپا  ایران و  اینپکت یا همکاری  سازی و آموزش در سلامت جهانی با محوریت دانشکده بهداشت، موسسه ملی تحقیقات  پروژه 

 .آغاز شد 2020های ماستریخت هلند، هایدلبرگ آلمان و تمپره فنلاند از سال سلامت، دانشگاه علوم پزشکی کرمان و مشارکت دانشگاه

کننده با اخذ گرنتی از سوی اتحادیه اروپا همکاری خود را  ها و مراکز مشارکتالملل دانشگاه تصریح کرد: طی این پروژه دانشگاهبین مدیر روابط  

برای مدت سه سال آغاز کرده و طراحی مقطع کارشناسی ارشد رشته سلامت جهانی در دانشگاه علوم پزشکی تهران برای مسائل منطقه شمال 

اندازی مرکز تعالی آموزش سلامت جهانی در دانشکده بهداشت با هدف تسهیل ارتباطات علمی  یا و مدیترانه شرقی و همچنین راهآفریقا، غرب آس

 .میان دانشمندان ایران و جهان را در دستور کار خود قرار دادند

اتحادیه اروپا و در قالب برنامه اراسموس اشاره  دکتر نکوفر همچنین به همکاری با افغانستان و جذب و آموزش دانشجویان این کشور با حمایت  

 .های مشابهی را برای کشورهای همسایه و آفریقایی نیز ارائه دهدکرد و اظهار داشت: این مجموعه آمادگی دارد برنامه 

های کشورهای  باطات با دانشگاهمیز و چهار اتاق همکاری علمی تاکنون برای تعامل و توسعه ارت  21الملل دانشگاه با بیان اینکه  مدیر روابط بین

المللی در مسیر عملیاتی شدن قرار دارند  نامه همکاری فعال با مراکز علمی بینتفاهم  44اندازی شده است، افزود: این در حالی است که  مختلف راه

 .کنندالمللی با دانشگاه علوم پزشکی تهران همکاری می استاد مدعو بین  72و 

  ۳0ژورنال کلاب،    45وبینار،    15های همکاری دو دانشگاه در قالب برنامه استاد مدعو اشاره کرد و از برگزاری  دن زمینه دکتر نکوفر به فراهم بو

 .مدت در دوران پاندمی کرونا خبر داددوره کوتاه

کده با همکاری دانشگاه کمرینو سازی تله مدیسین در دانشکده مجازی ارائه کرد و بیان داشت: این دانشپس از آن دکتر مرعشی گزارشی از پیاده

 .سازی آن را در دو بخش تئوری و عملی اجرایی کردهای پیادهایتالیا دوره مشترک مجازی تله مدیسین و راه

التحصیلان اندازی است، گفت: فارغدر حال راه  (Tele Health) رئیس دانشکده مجازی با بیان اینکه دوره کارشناسی ارشد سلامت از راه دور

های مختلف علوم پزشکی امکان شرکت در این دوره را خواهند داشت و در صورت تأیید برنامه آموزشی آن از سوی وزارت بهداشت، نخستین ه رشت

های سنتی بر مقوله درمان و تلاش برای ورود به عرصه پزشکی و سلامت  وی بر لزوم تغییر نگاه  .گروه دانشجویان از ترم آینده پذیرش خواهند شد
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هایی چون تله مدیسین در آی سی مندیم از تجربیات دانشگاه چریته به ویژه در مقولهاه دور تأکید کرد و بیان داشت: در این مسیر بسیار علاقهاز ر

 .ها استفاده کنیمیو و دیگر رشته 

 

های آلمان چون دوسلدورف، تصریح نشگاه الملل دانشکده پزشکی نیز با اشاره به همکاری این دانشکده با تعدادی از دادکتر رضایی، معاون بین

وی از آمادگی    .کندکرد: این مجموعه از هرگونه تعامل و ارتباطات آکادمیک با کشور آلمان که در نهایت به نفع دانشگاه و بیماران باشد، حمایت می

مدت با دانشگاه چریته خبر داد و همچنین بر اهمیت ارتباط  کوتاههای  المللی و دوره های مشترک، مدارس بین این دانشکده برای برگزاری کارگاه

، مسئول Joachim Seybold در ادامه، دکتر  .و تعامل میان اساتید و اعضای هیأت علمی دو دانشگاه و انتشار مقالات مشترک علمی تأکید کرد

  .های دانشگاه علوم پزشکی تهران قدردانی کردمکانات و توانمندیالملل دانشگاه چریته از فرصت ایجاد شده برای بازدید از اپزشکی و امور بین 

هایی است که طی آن مهاجران افغانستانی برای تحصیل به ایران  مند به حمایت از پروژهوی با اشاره به اینکه وزارت بهداشت آلمان بسیار علاقه

های جدید در این رابطه با دانشکده بهداشت دانشگاه علوم  رای پروژههای مشترک همکاری، آمادگی اجآیند، افزود: به عنوان یکی از زمینهمی

 .پزشکی تهران وجود دارد

های لازم به لازمه همکاری در زمینه تله مدیسین را فراهم بودن امکانات تکنیکی و زیرساختی و ارائه آموزش  Joachim Seybold دکتر

نقطاساتید و اعضای هیأت علمی دانست و گفت: مهم به کیسترین  از راه دور، دسترسی  های مختلف درمانی و تجربه درمان  ه قوت پزشکی 

، متخصص بیهوشی دانشگاه چریته Wiltrud Abels در بخش بعدی  .بیمارانی است که شاید مشابه آنها در کشور خودمان وجود نداشته باشد

انستیتو   Muna Abu Sin ر زمینه تله مدیسین پرداخت و دکترهای ازبکستان دبه تشریح تجربه همکاری این دانشگاه با یکی از بیمارستان

 .گیری از تله مدیسین سخن گفتهای پزشکی با بهرهرابرت کخ نیز از تجربه این مجموعه برای درمان بیماران آفریقایی و آموزش رزیدنت 

ی بلندمدت و مؤثر با دانشگاه چریته آلمان تأکید کرد مندی دانشگاه علوم پزشکی تهران برای همکاربندی این نشست بر علاقه دکتر آیتی در جمع

ریزی و تدوین نقشه راه  نامه همکاری میان دو دانشگاه در حاشیه سیزدهمین مجمع جهانی سلامت، لزوم برنامه و گفت: با تکیه بر انعقاد تفاهم

 .رسدبرای ادامه تعاملات ضروری به نظر می

ای تدوین این برنامه، دکتر نکوفر را به عنوان نماینده دانشگاه معرفی و از دانشگاه چریته خواست نمایندهالملل دانشگاه سپس به منظور  معاون بین

نامه میان دانشگاه و این موسسه را های مشترک همکاری با انستیتو رابرت کخ آلمان تأکید و پیشنهاد انعقاد تفاهموی بر وجود زمینه  .معرفی کنند

 .مطرح کرد

 

مند است ، تصریح کرد: این مجموعه علاقه (M8 Alliance) چنین با استقبال از گسترش همکاری دانشگاه با پیمان گروه هشتدکتر آیتی هم

 .های گذشته داشته باشددر نشست سال آینده پیمان گروه هشت نقش بیشتری نسبت به سال

وی  .آلمان، برای ارتباط و همکاری با این مجموعه اعلام آمادگی کردالملل دانشگاه با اشاره به تأسیس قطب سازمان جهانی بهداشت در  معاون بین 

ی  در پایان بر لزوم همکاری دو دانشگاه در زمینه تله مدیسین تأکید کرد و گفت: دانشکده مجازی دانشگاه علوم پزشکی تهران به منظور همکار

 .شوددر این زمینه معرفی می

شناسی دانشکده  دانشکده بهدشت بازدید و در دیدار با دکتر طلعت مختاری آزاد، مدیرگروه ویروس NGS این گروه پیش از این نشست از آزمایشگاه

 .بهداشت و سایر اساتید این گروه بسترهای همکاری آتی را بررسی کردند
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که حضور هیأت دانشگاه توضیح این.های مختلف آن بازدید به عمل آوردندهمچنین هیأت دانشگاه چریته با حضور در بیمارستان سینا از بخش 

چریته و موسسه رابرت کخ آلمان در دانشگاه، به دعوت وزارت بهداشت و با محوریت دفتر سازمان جهانی بهداشت در تهران و بنا به درخواست  

 .های پیمان گروه هشت انجام شدحضوری نمایندگان این دانشگاه در حاشیه مجمع جهانی سلامت از دبیر اتاق همکاری

 

نامه اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران و بخش تفاهم های مشترکتای عملیاتی سازی همکاریدر راس

 سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( امضا شد 

نامه اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران و بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( به منظور تسهیل  تفاهم 

 .های آموزشی، پژوهشی و خدمات درمانی به امضا رسید عملیاتی سازی همکاری و 

 

در جریان نشستی با حضور دکتر حسین   1400آذر    6نامه شنبه  الملل، این تفاهمبه گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین 

دانشگاه، دکتر ستار جبار الساعدی، رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان  الملل  قناعتی، رئیس دانشگاه، دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین

آبادی، رئیس  مقدس امام حسین )ع( و هیأت همراه، دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی، رئیس دانشکده پرستاری و مامایی، دکتر سید احمد خاتون 

و دکتر خا نیما رضایی، دکتر سیامک بشردوست  توانبخشی، دکتر  بیندانشکده  دانشکدهطره سیلانی، معاونان  و  الملل  توانبخشی  های پزشکی، 

 .پرستاری و مامایی امضا شد

در آغاز، دکتر قناعتی ضمن خوشامدگویی به رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام حسین )ع( و هیأت همراه، این دیدار را  

روز گذشته به عراق و بازدید از پروژه    10وی با اشاره به سفر هیأت دانشگاه ن طی    .تر میان طرفین دانستهای گستردهشروعی برای همکاری 

  در حال ساخت شعبه دانشگاه علوم پزشکی تهران در کربلا )دانشگاه پزشکی سبطین( و توافقات انجام شده در این باره، اظهار داشت: این سفر 

های آموزش پزشکی،  بسیار خرسندیم که طرفین به یک برنامه استراتژیک در حوزهزمینه حضور هیأت عراقی در دانشگاه را فراهم کرد و امروز  

سپس دکتر ستار جبار الساعدی، رئیس بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس    .اندهای پژوهشی و خدمات درمانی دست یافتههمکاری

ها در نامهیان دو مجموعه به امضاء رسیده است، گفت: این تفاهمهایی منامهامام حسین )ع( نیز با بیان اینکه در طول سه سال گذشته تفاهم

های مختلفی از جمله آموزش و خدمات پزشکی منعقد شده و هدف ما از این سفر و حضور در دانشگاه علوم پزشکی تهران رساندن این  حیطه

های مشترک، ابراز امیدواری کرد با تعیین سترش همکاریمندی و نیاز دو طرف برای گوی با تأکید بر علاقه   .توافقات به مرحله عملیاتی است

 .ها با سرعت بیشتری پیش برودبندی، همکاریجدول زمان
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نامه همکاری و مراحل اجرایی آن پرداخت و گفت: در طول سه سال گذشته  الملل دانشگاه به تشریح جزییات تفاهم در ادامه، دکتر آیتی، معاون بین

ای در کربلا تأسیس کند و این مجموعه امروز با نام سبطین مراحل پایایی احداث را پشت سر  ن تلاش کرد تا شعبه دانشگاه علوم پزشکی تهرا

ها به توافق رسیدند و مقرر شد شعبه کربلا با سه  وی افزود: در جریان مذاکرات انجام شده طرفین در خصوص گسترش دامنه همکاری.گذاردمی

 .اپی فعالیت خود را آغاز کندرشته پزشکی، پرستاری و فیزیوتر

های مختلف هستیم، گفت: همچنین ارائه خدمات پزشکی، برگزاری  های پژوهشی در حوزهدکتر آیتی با بیان اینکه در تلاش برای توسعه همکاری

های مختلف، تعیین ا در زمینههوی گسترش همکاری  .نامه اجرایی دیده شده استهای فلوشیپ نیز در ذیل این تفاهممدت و برنامه های کوتاهدوره

ها و مشخص شدن نقش دانشگاه علوم پزشکی تهران و بخش سلامت و آموزش پزشکی آستان مقدس امام  جدول زمانی برای اجرای برنامه 

جام شده در سطح  ها و مذاکرات اندکتر آیتی همچنین به هماهنگی.نامه دانستها این تفاهم ترین ویژگیحسین )ع( در فیلدهای مختلف را از مهم

اظهار داشت: پیشگروه و  اشاره کرد  توافقات طرفین  پیشبرد  برای  دانشگاه  واحدهای مختلف  و  آموزشی  تفاهم های  از نویس  اجرایی پس  نامه 

 .سازی در اختیار طرف عراقی قرار گرفت و اصلاحات لازم انجام شدآماده

های مربوط به شعبه دانشگاه در کربلا، دکتر علی جاسم هاشم الساعدی به عنوان  برنامهالملل دانشگاه یادآور شد: در راستای پیشبرد  معاون بین

به  رئیس شعبه تعیین و مقرر شد که کمیته عالی مشتمل بر سه عضو از هر طرف مسائل عملیاتی برای به اتمام رساندن، تأسیس و ادامه فعالیت شع

های آتی را تشریح  های موجود برای همکاریضران به معرفی خود پرداختند و زمینه در بخش بعدی این نشست سایر حا.در کربلا را رصد کنند

 .نامه یادشده در پایان به امضا دکتر قناعتی و دکتر جبار الساعدی رسیدتوضیح اینکه تفاهم .کردند

 

 بیمارستان سیناجنرال و بخش مراقبت های دارویی  ICU بازدید تیم اعزامی از دانشگاه برلین آلمان از

جنرال و بخش مراقبت  ICU و انستیتو رابرت کخ آلمان ضمن بازدید از Charité با هماهنگی معاونت بین الملل دانشگاه، تیم دانشگاه

 .های دارویی بیمارستان سینا، با خدمات داروسازان بالینی بیمارستان آشنا شدند

 

  رئیس  الدین نجم  فرهاد دکتر  ،1400آذر  ۳جموعه داروخانه های دانشگاه، روز چهارشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران م

یی بیمارستان سینا و عضو هیئت علمی دانشکده داروسازی دانشگاه علوم پزشکی تهران و دکتر الهام حدیدی متخصص  دارو  های  مراقبت  بخش

  .برلین، استقبال کردند  Charité دانشگاه، از تیم بازدید کننده دانشگاهداروسازی بالینی و رابط بین الملل مجموعه داروخانه های 
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سپس دکتر نجم الدین، خدمات مراقبت های دارویی در بیمارستان های دانشگاه علوم پزشکی تهران، رشته داروسازی بالینی در ایران و شکل  

ا معرفی کرد و در خصوص اهمیت حضور تیم فارماکوتراپی در کنار پزشک گیری دوره بین المللی فلوشیپ داروسازی بالینی در مراقبت های ویژه ر

 معالج بحث و بر حضور فعال متخصصان داروسازی بالینی در تیم درمان که منجر به ارتقای مراقبت به صورت مولتی دیسیپلینری می شود، تاکید

 .شد

ادامه ا Dr.Wiltrud Abels  در  ویژه،  های  مراقبت  و  بیهوشی  گروه  های  عضو  فلوشیپ  بین  وظایف  تقسیم  و  همکاری  نحوه  ز 

و فوق تخصص مراقبت های ویژه)پزشکی( به عنوان تجربه ای مثبت یاد کرد و دکتر نجم الدین و دستیاران فلوشیپ تیم    ICUفارماکوتراپی

ی و همدلی اعضای تیم درمان در  ، به شرح این همکاری پرداختند و تاکید کردند که مهم ترین خصوصیت این مرکز، همکارICUفارماکوتراپی

 .کنار یکدیگر است

بت در ادامه دکتر مجتبی مجتهدزاده، استاد داروسازی بالینی، عضو هیئت علمی دانشکده داروسازی دانشگاه تهران و فلوشیپ فارماکوتراپی مراق

ی اشاره کرده و در مورد نحوه انتخاب رژیم های ویژه، بر اهمیت شخصی سازی درمان برای هر فرد به خصوص در زمینه ی آنتی بیوتیک تراپ

رائه  آنتی بیوتیکی برای بیماران و نحوه بررسی ادامه روند درمان آنتی بیوتیکی با توجه به منابع و محدودیت های دارویی در کشور توضیحاتی ا

، در کنار سایر سرویس  ICUفضای  از  خارج  در  چه  و  داخل  در  چه  فارماکوتراپی  متخصصین   کرد. استاد مجتهدزاده، همچنین خاطر نشان کرد که

 .کنندچه بیشتر رژیم دارو درمانی بیماران ایفا می هر بهبود در  های درمانی تمام تلاش خود را در ایفای نقشی کمک کننده

  جهت   در  مرکز  این  ظایفو   و  خدمات   جنرال بیمارستان سینا، با بازدید از واحد مراقبت های داروی مستقر در بخش، شرحی از ICU در بازدید از

ال انتق  و  الملل  بین  های  همکاری  برای  سینا  بیمارستان  بالای  پتانسیل  به   راجع   و  ارائه   بیماران  برای  تجویزی  داروهای  مانیتورینگ  و  سازی  آماده

 .تجربیات بحث و تبادل نظر شد

برای مهمانان خود نکات ارزشمندی را توضیح  ICU در این sepsis سپس دکتر مجتهدزاده در زمینه نحوه درمان و مدیریت بیماران مبتلا به 

 .داده و تاکید کردند که رمز موفقیت در درمان آنتی بیوتیکی اقدام به موقع و سریع و سپس پایش و مانیتورینگ دقیق است

ضو گروه بیماری های عفونی  ع Muna ABU SIN  وCharité قائم مقام معاونت درمان دانشگاه PD Dr. Joachim Seybold در ادامه

و اپیدمیولوژی، از حضور داروساز در بخش های بیمارستان، پایش نحوه آماده سازی داروها، بررسی احتمال بروز تداخلات و عوارض دارویی و  

 .ایفای نقش فعال در مراقبت از بیماران به عنوان یک اقدام مهم در جهت افزایش ایمنی بیماران یاد نمودند

 پیشنهاد شد با توجه به عدم حضور داروساز در تیم بیمارستان چریتی، همکاری و وبینار های مشترک بین گروه مراقبت های ویژه دانشگاه  در پایان

Charité )و گروه فلوشیپ داروسازی بالینی)فارماکوتراپی ICU بیمارستان سینا، به منظور انتقال تجربیات بیشتر برگزار شود. 

مراجعه   اینجا آبان(، می توانید به   1۳آشنایی بیشتر با فعالیت های مجموعه داروخانه های دانشگاه علوم پزشکی تهران)درصورت تمایل برای   

 .فرمایید

 

 روز جهانی مبارزه با ایدز 

شوند نیاز به عزمی گروهی برای  مبتلا می  HIV زدایی از بیمارانی که به ویروسها و انگ  دکتر سید علی دهقان منشادی: رفع تبعیض 

 سازی وسیع در سطح جامعه دارد آموزش همگانی و فرهنگ 

https://www.instagram.com/13abanpharmacy_tums/
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با حضور در    1400آذر    10سرپرست مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( و رئیس مرکز تحقیقات ایدز ایران به مناسبت روز جهانی مبارزه با ایدز،  

سازی در راستای انگ  مرکز ضمن قدردانی از تلاشگران این حوزه بر اهمیت تلاش تیمی نهادهای مربوطه نسبت به آموزش جامعه و فرهنگ این 

 .زدایی از بیماران مبتلا به ایدز تأکید کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 برگزاری مراسم روز جهانی ایدز در مرکز جامع خدمات سلامت شهری عظیم آباد شهر ری

با حضور دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه،    1400آذر    10روز چهارشنبه    11مراسم روز جهانی ایدز از ساعت  

دکتر علی تاجدار، مدیر شبکه بهداشت شهرستان ری، دکتر محمدرضا سلمانی، رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران و هنرمندان  

 .اد آئیش در مرکز جامع خدمات سلامت شهری عظیم آباد شهر ری برگزار شدحامی سلامت، استاد ایرج راد و استاد فره
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جمهوری ایران در  حضور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران و هیئتی از معاونت علمی و فناوری ریاست

 اندونزی

فناوری ریاست و  از معاونت علمی  دانشگاه علوم پزشکی تهران و هیئتی  معاونت  دکتر حسین قناعتی، رئیس  از  ایران  جمهوری 

 .جمهوری اندونزی در جاکارتا بازدید کردند فناوری ریاست
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جمهور و معاون وزیر بهداشت اندونزی در به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، هیئت ایرانی در دیدار با معاون فناوری ریاست

و سایر محصولاتی که در زمینه  (Remote robotic surgery)ی رباتیک از راه دورویژه دستگاه جراحزمینه تبادل تجربیات و تکنولوژی به

های علوم همچنین در زمینه تبادل استاد و دانشجو با دانشگاه  .دشده است تفاهم کردندتولی  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه   ای درپزشکی هسته 

 .پزشکی شهر جاکارتا در کشور اندونزی گفت وگو شد

 

 بیمارستان شریعتی برای دریافت عنوان بیمارستان سبز مادگی آ

 . مراسم روز جهانی خاک در بیمارستان شریعتی برگزار شد

زیست در این بیمارستان مراسم روز جهانی خاک با حضور رئیس و مدیر بیمارستان شریعتی و مسئولان سازمان حفاظت محیط 

 .برگزار شد

 

خاک با شعار توقف شور شدن خاک، تقویت باردهی   جهانی  روز  مراسم  شریعتی،  بیمارستان  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  گزارش  به 

  دکتر   حضور  با  1400آذر    14  یکشنبه  که  مراسم  این  درخاک طی دو برنامه جداگانه به همت واحد بهداشت محیط بیمارستان شریعتی برگزار شد.

حقق و کارشناس پژوهشکده حفاظت خاک،  م  پور  اصغری  نظام  دکتر  مهمانان  و   شریعتی  بیمارستان  مدیر  برکتی  حسن  و  رئیس  جمشیدی  احمدرضا

زیست شهر تهران، مهندس طلایی کارشناس بهداشت محیط از معاونت دانشگاه و  مهندس روشنی معاون مدیرکل و رئیس اداره حفاظت و محیط 

 برگزار شد. مهندس اصغری پور درباره حفاظت از خاک در برابر آلودگی صحبت کرد.   6  کارشناسان کشاورزی و مدیریت پسماند از شهرداری ناحیه

ها سال کارکنان و اعضای هیئت علمی با عنوان روش خلاقانه معرفی زمین و خاک در محوطه آلاچیق  12تا    6  فرزندان    همچنین نمایشگاه نقاشی

آذر در محوطه بیمارستان شریعتی با حضور داوطلبان انجام شد ابتدا    11  شنبه  پنج  که  مراسمی  در  همچنین   برگزار و جوایزی به آنان اهدا شد.

 با  هاییپیام  همچنین.  شد  کاشته  بنفشه   گل  هاآن  جایبه   و  گردید  آوری   خاک بیمارستان از ته سیگار پاک شد. در این برنامه ته سیگارها جمع

مشارکت آنان چشمگیر    و  داوطلبانه  صورتبه   بیماران   همراهان  حضور  برنامه  این  در.  شد   نصب  هاباغچه   در  زیستمحیط   و  خاک  از  حفاظت  مضمون

  بود.
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کشف ژن جدید در تولید آنتی بادی توسط محققان گروه ایمونولوژی دانشگاه تورنتو با مشارکت عضو هیئت  

 علمی مرکز تحقیقات ایمونولوژی، آسم و آلرژی 

 مرکز تحقیقات ایمونولوژی، آسم و آلرژی در مطالعه ای با سرپرستی پرفسور آلبرتو مارتیندکتر غلامعلی کاردر، عضو هیئت علمی 

(Alberto Martin)  استاد گروه ایمونولوژی دانشگاه تورنتو کانادا، که منجربه کشف ژن جدید در تولید آنتی بادی شده، مشارکت ،

 .به چاپ رسید  (Nature) نیچر داشته است، همچنین نتیجه این مطالعه نیز در آخرین شماره مجله

 

 کاردر،   غلامعلی  دکتر  با  مطالعه  این   درباره   ای  مصاحبه  آلرژی  و  آسم  ایمونولوژی،  تحقیقات  مرکز  تهران،  پزشکی   علوم  دانشگاه   روابط عمومی

 :است ذیل شرح به  آن متن که داده، انجام  علمی این مرکز هیئت عضو و  تهران  پزشکی علوم دانشگاه دانشیار

ضمن عرض سلام و تبریک بابت این موفقیت، خواهش می کنم کمی در مورد این مطالعه و نحوه مشارکت جنابعالی در آن توضیح 

 بفرمایید. 

  مربوط   رفتم،  کانادا با سلام و تشکر، چاپ این مقاله در واقع به کاری مشترک، زمانی که برای فرصت مطالعاتی به گروه ایمونولوژی دانشگاه تورنتو  

و ارتباط آن با   میکروبیوم مبحث یکی  دارند،  فعالیت موضوع 2 روی  بر تورنتو،   دانشگاه ایمونولوژی گروه استاد مارتین، آلبرترو دکتر گروه  .شود می

  افینیتی   افزایش   در   دخیل  های  ژن  یافتن  برای مطالعه  این  در   است،  سرطان کولون و دیگری مکانیسم های مرتبط با تولید آنتی بادی و تنوع آن
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ین آنها  ب  از  شد،  بررسی   روند  این  در  آنها  اثر  و   شد  اوت  ناک  ژن  زیادی  تعداد   کریسپر  روش  کمک  با  بادی  آنتی   سویچینگ   کلاس  همچنین  و

 . شدند مختل فرآیند این در دخیل  های آنزیم آن حذف با که چرا داشت،  کلیدی نقش  FAM72A ژن

  

  نقش شما در این پروژه به چه شکل بود؟

 . داشت ادامه کارها 1۳98 سال  در ایران  به بازگشت  از پس البته که داشتم فعالیت ژنها اوت ناک برای  کریسپر روش انجام و طراحی در من

 

 . بفرمایید  توضیح   نیز Nature در خصوص چاپ این مطالعه در مجله

برای دست اندرکاران پروژه اهمیت داشت به خاطر همین چاپ مقاله کمی طول کشید و حتی برای چاپ   Nature چاپ این مقاله در مجله

 . پذیرفتند را آن مجله داوران  نهایت در تا گرفت صورت دیگری آزمایشات مجله، این در  آن

 

 آیا همکاری شما با این گروه همچنان ادامه دارد؟ 

  اما   دهم،  انجام  اینجا  را  کار  از  بخشی   من  که  داشتند  هم  تمایل  و  کنند  می  کار  میکروبیوم ه  زمین  در  بیشتر   مارتین  آلبرتو  پرفسور گروه  

  های   موش  نگهداری  برای   استریل  کاملاٌ  حیوانخانه   جمله  از   نیست،  فراهم  ایران   در  که   دارد  نیاز  خاصی  آزمایشگاه  به  میکروبیوم  سیستم  متاسفانه

 میسر نشد. همکاری ادامه  بنابراین اوت،  ناک و  ترانسژن

 

 در پایان اگر نکته ای هست بفرمایید. 

آوردم بسیار ارزشمند بودند،  هر چند یک سال فرصت مطالعاتی برای من از نظر مالی هزینه زیادی داشت ولی تجربیاتی که طی یک سال به دست   

 . شوند تشویق مطالعاتی، فرصت  پیشنهاد می کنم که شرایط را مثل گذشته برای اساتید فراهم کنند تا به استفاده  لذا به مسئولان دانشگاه

 

 . کنم می  بیشتر موفقیتهای آرزوی برایتان   دارید، قرار  اینجانب  اختیار در را وقتتان که  ممنون خیلی  دکتر آقای

 خواهش می کنم، من هم از شما تشکر می کنم.
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 توسعه همکاری خیرین 
 قدردانی از مددکار اجتماعی بیمارستان ضیائیان در راستای انجام امور خیرین و کمک رسانی به بیماران

مددکار اجتماعی بیمارستان قدردانی  با حضور دکتر مسعود خسروانی مدیر سازمان های مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه از رابط  

 .شد

 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان ضیائیان، در نشستی با حضور دکتر سعید رضا جمالی مقدم رئیس، دکتر کامبیز  

مسعود خسروانی مدیر سازمان های مردم نهاد و خیرین مرادزاده مدیر، دکتر علی اشرف اقبالی معاون درمان از بیمارستان ضیائیان و همچنین دکتر  

سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران و مریم علی پور کارشناس مشارکت های مردمی دانشگاه از مریم پورزرندیان مددکار اجتماعی این مرکز 

ایایی به رئیس و مدیر بیمارستان برای عملکرد  در پایان این مراسم هد  .قدردانی شد 19برای پیگیری امورخیرین و کمک رسانی به بیماران کووید

 .مثبت و نظارت صحیح بر فرایند امور خیرین و بیماران اهدا و از آنان قدردانی شد

 

 روز جهانی داوطلب برگزار شد همایش 

 دکتر قناعتی: خدمت داوطلبانه با محور الهی، قوی ترین فرصت برای تقرب و خودسازی است

لب و در حضور جمعی از هنرمندان، از خدمات خالصانه رابطین، سفیران و داوطلبان حوزه سلامت تقدیر  به بهانه روز جهانی داوط

 .شد
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آذر در سالن دارالفنون دانشگاه برگزار شد، دکتر حسین    17به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در این مراسم که روز چهارشنبه،  

دانشگاه، با اشاره به فلسفه خلقت انسان، داوطلبین در امور خیر را شاگرد اول های عالم هستی خواند و گفت: در طول عمر خود،  قناعتی، رئیس  

  بارها شاهد اتفاقات عجیبی بودم از جمله آنکه در عملیات والفجر یک، هنگامی که به محاصره دشمن درآمدیم، چندین داوطلب برای آزاد سازی

وی خلوص  .در واقع این توفیقی است که شامل حال همگان نمی شود و اجباری برای انجام آن وجود ندارد .رفتند و دیگر بازنگشتند  معبر با آرپیجی

مت به  نیت را معیاری در قبول الهی اعمال داوطلبانه دانست و افزود: داوطلبی امری خالصانه است، لذا قدر خود را بدانید که توفیق خالصانه خد

کشور وجود دارد که بخشی رئیس دانشگاه، بر ضرورت همراهی و همکاری داوطلبین تاکید کرد و گفت: قطعا مشکلات زیادی در .اشتیدمردم را د

یا فشارهایی است که به کشور وارد می کنند و اگر چه دولت و نهادها موظف به رفع مشکلات و انجام    و  ها  برنامه  مدیریت  سوء   از آن ناشی از

  .ند؛ اما در این میان، نیاز به کارهای داوطلبانه بسیار احساس می شودکار صحیح هست

شگاه را  دکتر قناعتی، تجربه فعالیت های داوطلبانه در دوران دفاع مقدس را بسیار ارزشمند و موفق ارزیابی کرد و افزود: هنگامی که مسئولیت دان

  همراهی    تجربه خوبی که در گذشته از فعالیت های داوطلبانه داشتیم می دانستم که با  درصد از مردم واکسینه شده بودند. با  5بر عهده گرفتم، تنها  

درصد دو دوز    70ردم در جنوب تهران، دوز اول وبالای  م  درصد  97  که  شاهدیم  اکنون .  باشیم  موفق   نیز   امر  این  در  توانیم  می   شما  همکاری  و

وطلبین، حرکت آنها را موجب کاهش تلفات عنوان کرد و خواستار تشکیل شبکه  وی ضمن قدردانی از کمک دا.واکسن خود را دریافت کرده اند

که می  داوطلبان شد و گفت: در جنوب تهران مشکلات مختلفی از قبیل، فقر، آب ناسالم، شرایط سکونت بد، اعتیاد و روابط نا سالم ... وجود دارد  

ساماندهی داوطلبان و مدیریت صحیح توان و انرژی آنها می تواند انسجام بیشتری  طلبد، کارهای اصولی و اساسی در این زمینه صورت پذیرد. قطعا  

 .در کارها ایجاد کند

  رئیس دانشگاه، امنیت و سلامت را دو مقوله مهم خواند و یادآور شد: کمک داوطلبان و خیرین سلامت توانست موجب ساخت بیمارستانی مدرن با 

اکنون در منطقه اسلامشهر نیز نیازمند حمایت و کمک آنها هستیم تا مردم از سلامت بیشتری برخوردار تخت در منطقه یافت آباد شود و    260

هزار سفیر سلامت را فرصتی مغتنم شمرد و افزود: تمامی این کارها اگر محور الهی داشته   500رابط و    700هزار و    6دکتر قناعتی، حضور  .شوند

وی  .تقرب الهی است چرا که هیچ چیز به اندازه خدمت به خلق در ارتقای روحی انسان جایگاه نداردباشد، قوی ترین فرصت برای خود سازی و  

ه در  در پایان یکی از استراتژی های مهم در مدیریت جدید را اجتماعی کردن دانشگاه عنوان کرد و گفت: با ما در ارتباط باشید؛ چرا که دانشگا

 .، آموزش و درمان قصد دارد در خدمت اجتماع باشدبرنامه ریزی های جدید خود از لحاظ پژوهش

 تقویت مشارکت های مردمی 
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  در این مراسم همچنین، دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه، حضور داوطلبان، رابطین و سفیران سلامت را قدر دانست و تصریح

وی با اشاره به عوامل    .نه می کنند، بسیار ارزشمند و قابل احترام هستندکرد: افرادی که داوطلبانه از وقت و جان خود برای سلامت مردم هزی

مختلفی    بیرونی موثر بر سلامت مردم گفت: به جز عوامل و فاکتورهایی که نظام سلامت می تواند در کنترل آنها تاثیر داشته باشد، متاسفانه عوامل

 کمک  بدون  مشکلات  این  لذا است سلامت   نظام کنترل و  توان از خارج که دارد  جودو  از قبیل سبک زندگی، فقر، استرس، حاشیه نشینی و ... نیز

 .بود نخواهد  پذیر امکان مردم

دکتر اولیایی منش، بر ضرورت تقویت مشارکت های مردمی و همکاری های بین بخشی تاکید کرد و گفت: ما به دنبال نمونه شدن هستیم، چرا  

پژوهش از رتبه نخست برخوردار است لذا قصد داریم در این زمینه نیز به الگویی برای سایر دانشگاه ها تبدیل شویم. که دانشگاه در حوزه علم و  

 .خوشبختانه دانشگاه از حمایت این دو بال پرواز در حوزه سلامت برخوردار است

 داوطلبی کار هنرمندانه است 

مت دانشگاه، کار داوطلبانه را بسیار پسندیده خواند و گفت: کشور تجارب زیادی در سپس داریوش ارجمند، هنرمند پیشکسوت، به عنوان سفیر سلا

زمینه فعالیت های جهادی دارد که نمونه آن دوران دفاع مقدس است. خداوند پیش از شما در فعالیت های گروهی حاضر است و دست خداوند با  

گفت: داوطلبانی که بی هیچ چشمداشتی به مردم نیازمند کمک می کنند، از روح   وی فعالیت های داوطلبانه را امری هنرمندانه دانست و  .شماست

 .بلندی برخوردارند و هنرمند هستند

 

 سفیران سلامت به عدالت فکر می کنند 

گفت: بسیاری   از رونق فعالیت های داوطلبانه در تمامی دنیا خبر داد و   "درهمین چند قدمی و خبرنگار حوزه سلامت "راضیه کباری، نویسنده کتاب  

واد  از مردم سواد و توان علمی خود را پس از بازنشستگی در اختیار جامعه قرار می دهند چرا که حرکت های مردمی بسیار می تواند به ارتقاء س

به نمایش    وی کار سفیران سلامت را فعالیت هنری عنوان کرد که می توانند نقاشی ذهنی خود را با حرکتی داوطلبانه   .سلامت مردم کمک کند

 .بگذارند و موجب تغییر در جامعه شوند و یادآور شد: سفیران سلامت به عدالت فکر می کنند و می توانند موجب همبستگی در جامعه شوند

 

 واکسیناسیون بزرگان هنر، حرکتی مسئولانه

نها را برای واکسیناسیون پیشکسوتان عرصه هنر،  در ادامه علی اوجی، دیگر هنرمند کشور، ضمن قدردانی از دانشگاه علوم پزشکی تهران، حرکت آ

ن  قدردانست و گفت: واکسیناسیون بزرگان هنر، توسط دانشگاه علوم پزشکی تهران بسیار مسئولانه انجام شد و این دانشگاه، هنرمندان را همچو

 .خانواده خود دانست و از آنها مراقبت کرد

 

 خدمت در شرایط بحرانی 

نشجویی نیز ضمن ابراز خرسندی از خدمت رسانی در شرایط بحرانی به مردم محروم جنوب شهر تهران گفت: تیم قاسمیان، داوطلب بسیج دا

در انتهای این مراسم، حسین زاده،    .هزار نفر را در منطقه مرتضی گرد و صالح آباد به صورت کامل واکسینه نماید  12خدمت رسان توانست بالغ بر  

توضیح اینکه دکتر فرشید رضایی رئیس دفتر آموزش و ارتقا سلامت وزارت    .مه سفیر سلامت را قرائت کردرابط سلامت مرکز میثم، سوگندنا

 .بهداشت دراین مراسم حضور داشت

 

 کنند داشتی برای سلامتی مردم خدمت میگونه چشم داریوش ارجمند: داوطلبان سلامت بدون هیچ

نشگاه علوم پزشکی تهران را کاری ارزشمند توصیف و تأکید کرد؛ مردم  هنرمند حامی سلامت، تقدیر از داوطلبان سلامت در دا

 .هاست که داوطلبانه برای خدمت در تمامی جهات پیشتاز هستندسرزمینم سال 
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معاونت  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در همایش روز جهانی داوطلب که با حضور هنرمندان حامی سلامت و به میزبانی 

در تالار دارالفنون برگزار شد، داریوش ارجمند بازیگر و هنرمند پیشکسوت مطرح کشور گفت: گردهمایی و برگزاری    1400آذر    17بهداشت دانشگاه  

ادامه داد: در  وی   .شوندهایی به نظرم کار بسیار زیبایی است چراکه خیلی از مردم بافرهنگ داوطلبی و داوطلبان سلامت آشنا میچنین برنامهاین

های مساجد فعال بودند  همه سال از جنگ تحمیلی واژه »داوطلب« برای مردم دور از فهم نیست؛ در آن دوران پایگاهاین روزگار بعد از گذشت این

  .های سلامت در محلات مختلف شهر فعال هستنداکنون پایگاهو هم

این به مشکلات فرهنگی بپردازیم، در موضوع » پویش اهدای خون و تزریق واکسن« نباید در  این هنرمند برجسته کشور یادآور شد: باید بیشتر از  

هنرمند حامی    .اند(وطنان از تزریق واکسن گریزان هستند و ) با علم و سلامت مخالفدانم چرا تعدادی از هم کشور شاهد بحث باشیم، واقعاً نمی 

کند، گونه جلسات اقدام می خدمات بهداشتی و درمان تهران تشکر ویژه دارم که در برگزاری این  سلامت خاطرنشان کرد: از دانشگاه علوم پزشکی و 

داشتی برای سلامت مردم خدمت کنند این جای تشکر دارد. وقتی به این عزیزان »سفیر نامه  گونه چشمداوطلبان سلامت حاضرند بدون هیچ

های خودشان هم خوب ظاهر شوند و تبلیغات مناسب را انجام دهند تا  تی بتوانند در محله کنید؛ امیدوارم که این سفیران سلامسلامت« اهدا می 

  .بتوانیم به پوشش واکسیناسیون صددرصدی در کشور برسیم

 

 علی اوجی: تلاش داوطلبان سلامت باعث بهبود سلامت جامعه است 

ت جامعه در راستای برنامه های دانشگاه علوم پزشکی  هنرمند سفیر سلامت دانشگاه گفت: امیدوارم بتوانم در بهبود وضعیت سلام

 .تهران مفید باشم
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در همایش روز جهانی داوطلب که با حضور هنرمندان حامی سلامت و به میزبانی معاونت  

، هنرمند سفیر سلامت دانشگاه گفت: امروز این افتخار را داشتم که در  در تالار دارالفنون برگزار شد، علی اوجی  1400آذر    17بهداشت دانشگاه  

عه  جمع داوطلبان سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران باشم. داوطلبانی که در دوران شیوع بیماری کرونا زحمات زیادی را برای بهبود سلامت جام

 امر واکسیناسیون همگانی جامعه هستیم.  متحمل شدند و مدتی است که شاهد فعالیت های داوطلبان حوزه سلامت در

وانم علی اوجی با بیان اینکه از این پس افتخار دارم که به عنوان سفیر سلامت با دانشگاه علوم پزشکی تهران همکاری کنم افزود: امیدوارم بت

وی خاطرنشان کرد:    . باشم  مفید  و  سودمند  دانشگاه  های  برنامه  راستای  در   جامعه  سلامت   سطح  ارتقای   در    رسانی  اطلاع  و   بخشی  آگاهی   با

  قبل   روزهای  زندگی  به  تا  کنند  اقدام  کرونا  ویروس   برابر  در  خود  شدن   واکسینه   به نسبت  و   بگیرند جدی  را  همگانی   واکسیناسیون  مردم امیدوارم  

 . برگردیم کرونا از

 

 

 دوم و پایانی( همایش »روز جهانی داوطلب« در دانشگاه علوم پزشکی تهران )بخش 

همایش »روز جهانی داوطلب« را با حضور دکتر حسین    1400آذر    1۷معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران روز چهارشنبه  

 .قناعتی، رئیس و دکتر علیرضا اولیایی منش، معاون بهداشت دانشگاه و هنرمندان و داوطلبان سلامت در سالن دارالفنون برگزار کرد
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مددکار اجتماعی بیمارستان ضیائیان: هدف اصلی مددکاران اجتماعی تأمین رفاه و افزایش سطح رضایتمندی از زندگی 

 در بین اقشار مختلف جامعه است

تهای جدیدی  مریم پورزرندیان گفت: مشارکت در امور داوطلبانه عام المنفعه، تاثیرات مثبت فراوانی بر سلامتی جسمی و روانی افراد دارد. آنها مهار

ند،  فرا می گیرند، دوستان جدیدی می یابند، زندگی آنها پرشورتر و معنادارتر می شود، احساس می کنند مسئولیت اجتماعی خود را انجام داده ا 

ت به احساس می کنند برای جامعه خود مفیدند. همه این موارد در مجموع باعث می شود، افراد داوطلب از وضعیت جسمی و روحی بهتری نسب

 .افرادی که کار داوطلبانه انجام نمی دهند، برخوردار شوند
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ری به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان، به مناسبت روز جهانی داوطلب با مریم پورزرندیان کارشناس مسئول مددکا

 .اجتماعی بیمارستان ضیائیان به گفت و گو پرداختیم

 .فی کنید لطفأ خودتان را معر 

 .مریم پورزرندیان، کارشناس مسئول واحد مددکاری اجتماعی بیمارستان ضیائیان هستم

 

 .به مناسبت روز داوطلب لطفأ در مورد علت نام گذاری این روز و سیر تاریخی که طی کرده است، به صورت خلاصه توضیح دهید 

آذر ماه را به دلیل اهمیت و تأثیر شگرفی که وجود گروه های   14دسامبر، مصادف با    5در بیانیه ای    1985در سال   “UN”  سازمان ملل متحد

هاد، گروه  داوطلب در جوامع بشری داشته، به عنوان روز داوطلب معرفی کرده است. این سازمان با گردهم آوردن سازمان های دولتی و مردم ن

های اجتماعی، مدنی و بخش خصوصی سعی می کند بر اهمیت فعالیت های داوطلبانه در توسعه محلی، ملی و بین المللی تاکید کند و آگاهی  

گروه    در واقع این روز بهانه ای برای تقدیر و تشکر از داوطلبان و تشویق سایر افراد به پیوستن به .عمومی را در خصوص این موضوع افزایش دهد

 .های داوطلب و تشکل های مردمی است

  دوست   نوع  مردم ...   و  ها  جنگ   طبیعی،  بلایای  و   حوادث  در.  دارد  قدیمی  پیشینه  داوطلبانه   اقدامات  و  اجتماعی  های  مشارکت  در   شرکت در ایران 

سال جنگ تحمیلی در یادها و خاطره    8داوطلب در  واره بصورت خودجوش و داوطلبانه در میدان حضور داشته اند. اقدامات نیروهای  هم  ما  کشور

 ها ماندگار است. در زلزله های اخیر بیشترین حجم کمک ها از سوی نیروهای مردمی و داوطلب به مناطق زلزله زده سرازیر شد. بحث ریشه کنی

ی خرابی های پس از جنگ صورت دادند  فلج اطفال که با مشارکت نیروهای بسیجی صورت گرفت، نیروهای جهادی و اقداماتی که جهت سازندگ

 و صدها نمونه مشابه همه از وجود پتانسیل بالقوه خدمت رسانی در بین مردم ایران خبر می دهند.

 

 از نظر شما مشارکت آحاد جامعه در امور داوطلبانه چه فوایدی برای این افراد دارد؟

نی بر سلامتی جسمی و روانی افراد دارد. آنها مهارتهای جدیدی فرا می گیرند، دوستان  مشارکت در امور داوطلبانه عام المنفعه، تاثیرات مثبت فراوا

ی جدیدی می یابند، زندگی آنها پرشورتر و معنادارتر می شود، احساس می کنند مسئولیت اجتماعی خود را انجام داده اند، احساس می کنند برا

ود، افراد داوطلب از وضعیت جسمی و روحی بهتری نسبت به افرادی که کار داوطلبانه جامعه خود مفیدند. همه این موارد در مجموع باعث می ش

 .انجام نمی دهند، برخوردار شوند

 

 .لطفا در خصوص رابطه فعالیت های داوطلبانه با مددکاری اجتماعی توضیح دهید 

http://www.un.org/
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قشار مختلف جامعه و بویژه گروه های کمتر برخوردار  هدف اصلی مددکاران اجتماعی تأمین رفاه و افزایش سطح رضایتمندی از زندگی در بین ا

 .است بنابر این کلیه اموری که به زندگی بهتر و افزایش توانمندی و رفاه افراد منجر می شوند مورد حمایت مددکاران اجتماعی است

 

 انجام فعالیتهای داوطلبانه در بیمارستان ها در چه زمینه هایی می تواند صورت پذیرد؟

اردادن خدمات داوطلبانه در حوزه سلامت و در ساختار وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ضروری است چرا که این امر ضمن مدنظر قر

کند  می  کمک  نیز  بیماران  به  شده  ارائه  درمانی  خدمات  کیفیت  افزایش  به  ها،  بیمارستان  در  شاغل  کارکنان  شغلی  فشار  بار   .کاهش 

واسطه نیروهای داوطلب در بیمارستان ها ارائه می شود، کمک به بیماران فاقد همراه مؤثر یا بیماران دارای همراه  از جمله خدماتی که میتواند به  

در  که همراه آنها نیاز به چند ساعت وقت برای رسیدگی به کار، خانواده یا استراحت دارند،است. همچنین راهنمایی و همراهی بیماران سردرگم  

رستانی، سالمند یا ناتوان( جهت مراجعه به بخش مورد نظر و دریافت خدمات مدنظرشان نیز میتواند توسط این افراد  مراکز درمانی)بیماران شه 

رمانگاه صورت پذیرد. نگهداری از کودکان و نوزادان خانواده های مراجعه کننده به بیمارستان جهت فراغ بال در عیادت از بیماران یا مراجعه به د

 .تی است که میتواند توسط این افراد ارائه شودها نیز از دیگر خدما

با این با توجه به اینکه تعدادی از بیماران ممکن است تنها و فاقد همراه باشند، میتوان به کمک داوطلبان از آنها عیادت نمود تا ضمن همدرکی  

اد یا ناتوانی مشاهده شدند، نیروهای داوطلب می توانند به آنها  بیماران، آنها را به ادامه درمان ترغیب کرد. در شرایطی که بین بیماران، افراد بی سو 

کمک نموده تا ضمن حفظ استقلال شخصی کتاب های مورد علاقه خود را مطالعه کنند. بعلاوه جابجایی بیماران سرپایی ناتوان با استفاده از  

 .صندلی چرخدار نیز میتواند با کمک گروه ها داوطلب صورت پذیرد

وه های گوناگون در بیمارستان در زمینه اجرای برنامه های تفریحی، هنری و نمایشی نشاط آور برای بیماران به خصوص سالمندان  همکاری با گر

ر،  و کودکان، ارائه آموزش های مختلف به کودکان بستری از جمله آموزشهای هنری، بازی درمانی، دروس مدرسه و ...، تهیه جزوات، پمفلت، پوست

رسانه های آموزشی ، برگزاری گردشهای دسته جمعی برای بیماران، انجام امور تحقیقاتی در حیطه های تخصصی، برگزاری بازارچه    کتابچه و سایر

 .های خیریه به نفع بیماران از دیگر اقداماتی است که میتواند توسط افراد داوطلب انجام پذیرد

 

 ی تواند محقق شود؟ فعالیت های داوطلبانه در سطح جامعه در چه زمینه هایی م 

یاز جامعه با توجه به اینکه نیروهای داوطلب از تمام اقشار جامعه با انواع تخصص ها می توانند باشند، در بسیاری از زمینه ها متناسب با احساس ن

ارتقا سطح بهداشت و سلامت    میتوان از مشارکت حداکثری آنها بهره برد که در اینجا به چند مورد آنها اشاره خواهم کرد. برای مثال در زمینه

جامعه میتوان از افراد متخصص و حرفه ای همچون پزشکان و پیراپزشکان، هنرمندان، مهندسان و... در قالب گروه های داوطلب و سمن ها با 

 .هدف توانمند سازی مردم مناطق کم برخوردار استفاده کرد

زمینه های دسترسی ساکنان به آب شرب سالم، امحا زباله، آموزش نکات    ارتقا سطح بهداشت محلات و به خصوص مناطق کم بهره مند در

فراد  بهداشتی و تغذیه ای ، شناسایی سالمندان، بیماران و افراد ناتوان در سطح محلات و کمک به خانواده آنها جهت افزایش کیفیت زندگی این ا

حلات میتواند محقق گردد. همچنین میتوان با اتکا به نیروهای داوطلب  از مواردی است که با استفاده از ظرفیت نیروهای داوطلب موجود در م

ای  دوره های آموزشی برای کودکان کار جهت ارتقاء سطح بهداشت و سواد آنها برگزار نمود. مورد دیگر آنکه میتوان با فراهم نمودن زیرساخت ه

 .کرد برپا بیماران درمان های هزینه تأمین  لازم بازارچه های خیریه ای با هدف کمک به اقشار کم درآمد و یا

 از دیدگاه شما چه مشکلاتی بر سر راه انجام فعالیتهای داوطلبانه وجود دارد؟ 

ا یکی از مشکلات عمده نبود تعریف قانونی در خصوص فعالیت های داوطلبانه در ادارات و ارگانهای دولتی می باشد، در حالیکه در برخی کشوره

انه باعث افزایش شان اجتماعی داوطلبان شده و یک امتیاز اجتماعی برای آنان محسوب می شود. از طرف دیگر به اندازه کافی انجام امور داوطلب

  از ظرفیت های فرهنگی جهت آگاه سازی و تشویق اقشار جامعه نسبت به مشارکت در امور داوطلبانه استفاده نشده است که این مسئله منجر شده
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 و اقتصادی مشکلات  در  جامعه اکثریت درگیری به  توجه   با   لی به حضور مؤثر در بحث خدمت داوطلبانه نداشته باشند. همچنینتا آحاد جامعه تمای

 .ندارند   را داوطلبانه امور در ورود جهت  کافی اشتیاق و  انگیزه افراد معیشتی،

 

 مدنظرتان است؟ به عنوان یک فرد متخصص در این حوزه، چه پیشنهاداتی جهت رفع این چالش ها 

در تمام  در گام اول میبایست بستر مناسبی در مراکز و ارگانهای دولتی جهت انجام فعالیت داوطلبانه فراهم گردد از جمله تشکیل سازمان داوطلبین  

 داوطلب   افراد  گزینش  و  شناسایی  در  که  است  دیگری  راهکار  نیز  ای  غیرحرفه  و   نهاد های دولتی. تهیه بانک اطلاعاتی جامع از داوطلبین حرفه ای

  خصوص   در  موجود  فرهنگی  های  ظرفیت  از  استفاده  با  گسترده  های  رسانی   اطلاع  همچنین.  باشد   سودمند  بسیار  میتواند  آنها  تخصص   با  متناسب

میتواند در این زمینه یق گروه های مختلف جامعه نسبت به این امر از دیگر مواردی است که  تشو  هدف  با  داوطلبانه  های  فعالیت  مثبت  تأثیرات

ینه  راهگشا باشد. بعلاوه میتوان یکسری راهکارهای تشویقی را جهت افزایش انگیزه فعالیت های داوطلبانه در نظر گرفت تا مشارکت افراد در زم

عالیت ها از طریق رسانه  مذکور بالا رود. ارائه گزارشات ماهانه در خصوص فعالیت های داوطلبانه صورت گرفته و نمایش دستاوردهای مثبت این ف

 .های جمعی نیز از دیگر اقداماتی است که جهت جلب اعتماد آحاد جامعه و رفع چالش های موجود میتوان از آنها بهره برد

 

 لطفأ توضیح دهید روند انجام فعالیتهای داوطلبانه در سطح جهان و در کشور های مختلف چگونه است؟

داوطلبان در بیمارستان ها، مراکز نگهداری سالمندان   .ربی از جمله سوئد، آمریکا، کانادا و هلند بسیار رایج استامروزه کار داوطلبانه در کشورهای غ

سابقه برگزاری   .و کودکان بی سرپرست، انجمن های محیط زیست، بنیاد امور خیریه و مانند این ها به ارائه خدمات داوطلبانه مشغول می شوند

 .رها به اندازه دو دهه از مردم ایران جلوتر است و تا به حال قدم های زیاد و مهمی در این زمینه برداشته اندکار داوطلبانه در این کشو

 

 .لطفأ تجربه خود را در خصوص کار داوطلبانه مطرح کنید 

بیمارستان منتخب دانشگاه علوم پزشکی  در بیمارستان ضیائیان به عنوان  1۳98و    1۳97تجربه من مربوط به اجرای طرح سلامت یار در سالهای  

  رفاه  افزایش  منظور  به  احمر  هلال  با هدف استفاده از ظرفیت داوطلبان آموزش دیده و منتخب  1۳97  سال  در  یار  سلامت  تهران میباشد. طرح

  بیماران   به نظر واحد مددکاری اجتماعیائیان اجرائی شد. این نیروهای داوطلب که زیر  ضی  بیمارستان  در  بستری  و  پذیرش  از  قبل  بیماران  حال

  بصورت   را   بیمار  راهنمایی  و  گرفته  قرار   آنها  کنار  در  بودند،  سردرگم  پزشک  به  مراجعه  جهت   که  بیمارانی   ورود  ابتدای  در  کردند،   می   رسانی   خدمت

 .خدمت آنها نیاز داشت، در کنار وی می ماندند به  بیمار که زمانی تا و شدند  می دار عهده  مطلوب

 سلامت یاران که دوره های آموزشی را زیر نظر مدرسان وزارت بهداشت گذرانده و در بدو ورود به بیمارستان توسط واحد مددکاری اجتماعی با

یت کرده و خاطره خوشی را برای بیماران همه بخشها و قسمت های مختلف آشنا شده بودند، در جهت کمک به گروه هدف مددکاری اجتماعی فعال

زایش  کادر درمان بجا گذاشتند. با توجه به شیوع ویروس کرونا، متأسفانه فعالیت آنان متوقف شد، که امید است با کاهش موج بیماری کرونا و اف

 .حضور بیماران مجددأ امکان استفاده از خدمات این گروه حرفه ای فراهم شود

 و سخن پایانی شما؟

از پیش فراهم شده و مانند ا آنان در بیمارستان ها بیش  از خدمات  استفاده  به ظرفیت بسیار بالای گروه های داوطلب امکان  با توجه    میدوارم 

 .کشورهای دیگر بتوانیم بصورت هدفمند از این ظرفیت استفاده کنیم

 

 طلبتجلیل و قدردانی از داوطلبان سلامت شهرستان ری همزمان با روز جهانی داو

 .در مراسمی با حضور دکتر علی تاجدار سرپرست شبکه بهداشت ری از داوطلبان سلامت شهرستان تجلیل و قدردانی شد 
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و همزمان با روز جهانی   1400آذر  14به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، روز یکشنبه 

حضور دکتر علی تاجدار سرپرست، امیر سعداله زاده مسئول واحد حراست، گیتی هاشمی، مسئول واحد گسترش، دکتر مریم  داوطلب، در مراسمی با  

ابتدای این مراسم    اثنی عشری سرپرست واحد آموزش بهداشت و ارتقای سلامت شبکه بهداشت ری از داوطلبان سلامت تجلیل و قدردانی شد.

اوطلبان، ازتلاش و زحمات موثر آنها به خصوص در ایام همه گیری کرونا در بخش های غربالگری و دکتر تاجدار ضمن عرض خیرمقدم به د

 واکسیناسیون و آموزش قدردانی کرد. 

نیروهای  است.  پیشرفت حاصل شده  و  بودیم گشایش  نیروهای مردمی در صحنه  اسلامی هرجا شاهد حضور  تاجدار گفت: در جمهوری  دکتر 

مختلف بسیج، سپاه، هلال احمر، یگان ویژه ناجا با ایثار و از خودگذشتگی نقش مهمی در حمایت از مدافعین سلامت   داوطلب و مردمی، قشرهای

 شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری و حفاظت از جان مردم ایفا کردند. 

داوطلب بسجی دوشادوش کارکنان شبکه    سرپرست شبکه بهداشت و درمان ری ادامه داد: در قالب طرح شهید سلیمانی نیز شاهد بودیم، نیروهای

دارد.  فراوان  تشکر  و  قدردانی  جای  این  که  بودند  کمک  و  فعالیت  مشغول  روستایی  سلامت  جامع  خدمات  مرکز  یک  در  حتی   بهداشت 

رسان شبکه بهداشت    وی گفت: امیداواریم شما و سایر داوطلبانی که امروز اینجا حضور ندارند، همواره در حوزه های مختلف بهداشتی درمانی کمک

در ادامه گیتی هاشمی مسئول واحد گسترش شبکه بهداشت ری گفت: همواره داوطلبان سلامت بازوان پرتوان شبکه بهداشت بوده اند   ری باشید. 

ستان انجام  و ما در کنار نیروهای مردمی و داوطلب می توانیم کارهای مهمی را با کیفیت و اثر بخشی بیشتری در حوزه بهداشت و سلامت شهر

دهیم. سالهاست نیروهای داوطلب همکاری خوبی با شبکه بهداشت داشته اند در طرح فشار خون، فعالیت های دیگر و اوج این همکاری در ایام  

 همه گیری کرونا خود را به بهترین شکل نشان داد. 

نه در مراکز مختلف شبکه بهداشت فعالیت و همکاری  مسئول واحد گسترش گفت: نیروهای داوطلب بهداشت در واکسیناسیون کرونا و ثبت ساما

کنم. می  قدردانی  سلامت  داوطلبین  تمامی  زحمات  از  بابت  این  از  و  باشد  داشته  تداوم  های  همکاری  این  امیدواریم  داشتند.  گیری   چشم 

وسط همکاران فاطمه کوچک یزدی و دکتر  در این مراسم ویدئو کلیپی از تلاش نیروهای داوطلب اکران و دلنوشته هایی برای قدردانی از آنها ت

همچنین تعدادی از داوطلبان خاطراتی را از حضورشان در همکاری خود با شبکه بهداشت در ایام کرونا و واکسیناسیون   فاطمه سعیدی قرائت شد.

 داوطلبان سلامت، به آنها اهدا شد.  در پایان لوح تقدیر سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری و هدایایی برای قدردانی از بیان کردند.
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 پیام تبریک معاون درمان دانشگاه به مناسبت روز جهانی داوطلب

 .دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه در پیامی روز جهانی داوطلب را تبریک گفت

 

معاون درمان دانشگاه در پیامی روز جهانی داوطلب را به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت درمان؛ دکتر سعید ناطقی  

 .تبریک گفت

 :متن تبریک به شرح زیر است

گذاری شده؛ فرصت ارزشمندی برای ترویج روحیه ایثارگری و پاسداشت فرهنگ  آذر مصادف با پنجم دسامبر که بنام روز جهانی داوطلب نام   14

ها خیریه .گذارندودل مایه مییچ چشمداشتی در همه حوادث برای امدادرسانی به مردم از جانرسانی و تقدیر از ایثارگرانی است که بدون هخدمت

های داوطلبان حوزه سلامت  های داوطلبانه بوده و با استفاده از ظرفیت و تواناییآشناترین اشکال فعالیتعنوان یکی از نام نهاد بههای مردمو سازمان 

های مختلفی از های ارزنده گروهاند. چنانچه در پاندمی کرونا نیز از توانایی و تلاش و درمانی نقش پراهمیتی داشته های بهداشتی در پیشبرد برنامه

 فرسای کرونا انکارناپذیر است. شده است و حضور مؤثر آنان در روزهای طاقتها بهره گرفته NGO های جهادی وداوطلبان سلامت ازجمله گروه

طلبان را تبریک و تهنیت عرض نموده و برای یکایک تلاشگران این عرصه خطیر، توفیق روزافزون و سلامتی و سربلندی انب روز جهانی داوجاین

 .نمایماز درگاه خداوند متعال مسألت می

 دکتر سعید ناطقی 

 معاون درمان دانشگاه 
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 پیام معاون بهداشت دانشگاه به مناسبت روز داوطلب 

 .معاون بهداشت دانشگاه، به مناسبت روز داوطلب پیامی ارسال کرددکتر اولیایی منش 

 

 :به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت، متن پیام دکتر علیرضا اولیائی منش معاون بهداشت به شرح ذیل است

  روز ( دسامبر 5)  آذر 14ارتقای سلامت و زندگی سالم است. امسال منظور حفظ و انداز مشخصی از مشارکت مردمی به های داوطلبانه چشمفعالیت

مدیریت    (International Volunteer Day) داوطلب  جهانی و  کنترل  پیشگیری،  باهدف  سلیمانی  شهید  طرح  ششم  گام  اجرای  با 

حمایت از آسیب دیدگان از بیماری با    های بهداشتی ونامه از طریق آموزش همگانی، واکسیناسیون عمومی، رعایت شیوه  19گیری کووید  همه

 .های بین بخشی مصادف شده استمشارکت مردم و ادارات و سازمان

« فرصت مناسبی است برای  19گیری کووید  جانبه جامعه کلید طلایی کنترل همه روز جهانی داوطلب سلامت امسال با شعار »مشارکت همه 

های تحت پوشش دانشگاه علوم داوطلب از ادارات و سازمان  1500داوطلب سلامت محله و    6700ترغیب و حمایت از خدمات داوطلبانة بیش از  

پایگاه تهران که در سطح  و خانه پزشکی  و سازمان های سلامت  ادارات  بهداشت،  رفتارهای سالم، های  توسعه  مفاهیم سلامت،  ترویج  برای  ها 

 .کنندود، خانواده و جامعه تلاش می توانمندسازی و حساس سازی افراد برای حفظ و ارتقاء سلامت خ

های داوطلبانه مردم در موضوع واکسیناسیون کووید در کشور و نقش موثر مشارکت  19-گیری بیماری کووید  در این فرصت با توجه به بحران همه 

حوزه سلامت، رابطان و سفیران    گیری این بیماری، از زحمات تمامی نیروهای داوطلبهای عمومی برای کنترل همهرسانی و آموزش ، اطلاع 19

-احمر، خانه مشارکت و تمامی اقشاری که در کنترل بیماری کووید ها، نیروهای داوطلب بسیج، نیروهای داوطلب هلالسلامت خانواده و سازمان

  خداوند   از   پویا  و  سالم  ایجامعه  به  دستیابی  در  را  عزیزان   این  روزافزون  توفیق  و  کرده  قدردانی  کنندمی  همراهی  را   تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه   19

 .خواهانم منان

 دکتر علیرضا اولیائی منش 

 معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی تهران 
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 روز جهانی داوطلبپیام رئیس مرکز آموزشی درمانی بهارلو در آستانه 

پیامی فرارسیدن روز جهانی داوطلب را به داوطلبان خدمت رسانی در عرصه دکتر حمیدرضا حکمت، رئیس بیمارستان بهارلو در  

 .سلامت تبریک گفت

 

 :به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان بهارلو، متن پیام به شرح زیر است

 بسمه تعالی

از   برای قدردانی  ارزشمندی  ایثارگری و پاسداشت فرهنگ خدمت رسانی داوطلبانه است چهاردهم آذرماه، روز جهانی داوطلب؛ فرصت    .روحیه 

شان خدمت داوطلبانه در انسانیت    .گذارندمی  مایه  دل  و  جان  از  و  رسیده  مردم  داد  به   قدردانی از ایثارگرانی که بدون هیچ چشمداشتی در بحران ها

تکلف در جهت خدمت به خلق بدون  آنها که با تلاش بی .لام نمی گنجدبدون حد و مرز است و توصیف آنچه در معرکه کرونا شاهد آن بودیم در ک 

 جاری   بیماران   رنجور   و  خسته  های  تن   بر    در نظر گرفتن نام و نشان و منصب، در لحظات سخت در کنار مردم بودند و امید را به جای سختی

وقتی این گونه فعالیتها به صورت خیرخواهانه و داوطلبانه و با  پرواضح است که    .هستند  رویش  و  امید  مظهر  زلال،  ای  چشمه  همچون  ساختند،

اینجانب روز جهانی داوطلب را به همکاران گرامی خانواده بزرگ دانشگاه علوم پزشکی تهران  .شود، ارزشی صدچندان داردقصد قرب الهی انجام می 

برای یکایک تلاشگران این عرصه خطیر، توفیق روز افزون و    به ویژه داوطلبان خدمت رسانی در بحران کرونا تبریک و تهنیت عرض نموده و

 .نمایمسلامتی و سربلندی از درگاه احدیّت مسألت می

 دکتر حمیدرضا حکمت 

 رئیس مرکز آموزشی درمانی بهارلو

 

 پیام تبریک سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری به مناسبت روز جهانی داوطلب

بهداشت و درمان شهرستان ری در پیامی فرا رسیدن چهاردهم آذر ماه روز جهانی داوطلب را    دکتر علی تاجدار سرپرست شبکه

 .تبریک گفت 
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 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری، در این پیام آمده است: 

از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند و در دو سال اخیر و همزمان با پاندمی ویروس داوطلبان سلامت، ایثارگرانی هستند که برای کمک به انسان ها،  

کرونا، شاهد جلوه های بدیعی از فداکاری این عزیزان بوده ایم که در وصف نمی گنجد. بی شک داوطلبان سلامت همیشه یاور کارکنان بهداشت  

بزرگی برای کادر درمان است. داوطلبان سلامت از همان روزهای نخستین و درمان بوده اند و در این روز های سخت همه گیری، یاری آنان کمک  

همه گیری کرونا در همه عرصه های بیماریابی، اجرای طرح شهید سلیمانی، آموزش و واکسیناسیون درکنار کارکنان بهداشت و درمان به مردم  

جهانی داوطلب را به همه این بزرگواران تبریک گفته، سلامتی و    بدینوسیله فرا رسیدن روز  کمک کرده اند و این همراهی همچنان ادامه دارد.

 سرافرازی و توفیق کمک به خلق را برای شما از خداوند متعال خواهانم.

 دکتر علی تاجدار 

 سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری 

 

 دکتر علیزاده: ذات آدمی با کار داوطلبانه و کمک به دیگران حال بهتری دارد

 .یئت رئیسه دانشکده پیراپزشکی همزمان با روز جهانی داوطلب برگزار شد جلسه ه 
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پیراپزشکی، جلسه هیئت رئیسه این دانشکده با حضور دکتر شعبان علیزاده رئیس  

رادی دانشکده، دکتر ناهید عین اللهی معاون آموزشی، دکتر نسرین دشتی معاون بین الملل، دکتر افضل شمسی معاون اداری مالی و دکتر لیلا شاهم

در ابتدای جلسه دکتر علیزاده ضمن تبریک روز جهانی داوطلب بیان کرد: قطعا   در سالن جلسات برگزار شد.   1400آذر    14عاون پژوهشی، یکشنبه  م

داوطلبین نقش بی نظیری در کلیه حوزه های علمی، پژوهشی، فرهنگی و اجتماعی و به ویژه مسئولیت پذیری اجتماعی در همه ادیان، مکاتب،  

 کند و پررنگ تر می شود.و ملت ها دارند. در کشور ما نیز با اضافه شدن باورهای دینی اعتقادی و مذهبی، جایگاه ویژه تری پیدا می کشورها

ا  رئیس دانشکده پیراپزشکی افزود: ذات آدمی با کار داوطلبانه و کمک به دیگران حال بهتری دارد و در واقع کمک به مردم است که حال فرد ر

 کند. در جوامع آکادمیک هم معتقدند که این افراد به لحاظ بلوغ فکری و روانی، افراد تکامل یافته تری هستند.  بهتر می

گفت: یکی از نمادهای کار    "اهدای خون، اهدای زندگی"دکتر علیزاده با اشاره به حضور مسئولین و دانشجویان دانشکده پیراپزشکی در پویش  

خون است. اهدای خون داوطلبانه و بدون چشم داشت که باعث نجات جان انسان ها می شود. خداوند در قرآن می داوطلبانه در کشور ما، اهدای 

نیز،    19فرماید، هر کس نفسی را نجات دهد مانند این است که یک جامعه را نجات داده و این کار خیلی ارزشمندی است. در دوران شیوع کووید 

همگان مشخص شد و همه به چشم دیدیم که حضور داوطلبین باعث تسهیل و تسریع امور هم در مدیریت    جایگاه فعالیت های داوطلبانه برای

ود در بیماری و هم در زمان واکسیناسیون شد. به لطف خدا دانشکده پیراپزشکی و همکاران ما در این دانشکده نیز با روحیه داوطلبانه و جهادی خ

وی همچنین با اشاره به نزدیک شدن به    حضور فعالی داشتند.   19ایگاه تجمیعی واکسیناسیون کووید  و پ  19دو حوزه آزمایشگاه تشخیصی کووید 

کند و در این دو سال شاهد بودیم که با عدم حضور این عزیزان، فضای روز دانشجو گفت: دانشکده فضایی است که با حضور دانشجو معنا پیدا می

ای همیشگی خود را نداشت. این روز را به همه دانشجویان عزیز تبریک و تهنیت عرض میکنم و دانشگاه و دانشکده آن رنگ و بو و حال و هو

در ادامه این جلسه دکتر عین الهی معاون آموزشی دانشکده ضمن طرح برنامه عملیاتی معاونت آموزشی    آرزوی سلامتی و موفقیت برایشان دارم.

 ونت آموزشی دانشکده بیان کرد.دانشگاه، برنامه های پیشنهادی خود را در حوزه معا

همچنین دکتر شاهمرادی معاون پژوهشی دانشکده به ارائه مطالبی در خصوص تفاهم نامه مشترک دانشکده با مرکز تحقیقات پزشکی ورزشی  

 . پرداخت و نیز با نظر ریاست دانشکده درباره تشکیل کمیته ای برای ارزیابی مستمر رایانه های دانشکده مباحثی مطرح شد

 

 تقدیر از همکاران داوطلب پرستار به مناسبت روز جهانی داوطلب

نهاد و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت روز داوطلب از همکاران پرستار داوطلب  مدیر سازمان های مردم 

 .بیمارستان روزبه قدردانی کرد 
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نهاد آذر به مناسبت روز داوطلب از طرف سازمان های مردم   16به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان روزبه، سه شنبه  

  شدند و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران از همکاران پرستار بیمارستان روزبه که به بیمارستان های ریفرال کرونا بصورت داوطلب اعزام  

منش مدیر سازمان های مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه، مریم علیپور و انسیه در ابتدای این دیدار جلسه ای باحضور، دکتر امینی  .تقدیر شد

برگزار شد بیمارستان  پرستاری  داوطلب در دفتر  پرستاران  از  تنی چند  و  و مدیرپرستاری  روزبه  بیمارستان  رئیس  و   .جناب کارشناسان سازمان 

  و   گفت  تبریک  را  داوطلب  جهانی  روز  کرونا،   درگیر   در این دیدار دکتر یحیوی رئیس بیمارستان ضمن قدردانی از زحمات همه همکاران داوطلب 

 .داشت مسألت سربلندی و سلامتی  و  روزافزون توفیق  خطیر، عرصه  این تلاشگران برای

روزبه   بیمارستان  اینکه  بیان  با  این سازمان  از زحمات  کارشناسان  داشته  داوطلب  اعزام  برای  را  آمادگی  بیشترین  بود که  واحدهای  همیشه جز 

 .در پایان با اهدای لوح و هدایا از همکاران داوطلب قدردانی شد همکاران داوطلب تقدیر کردند و روز پرستار را پیشاپیش به آنها تبریک گفتند
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 خدمات الکترونیک 
سلسله نشست های هم اندیشی پیرامون مسائل نظام سلامت؛ این جلسه:  /  سلامتوبینار عصرانه داغ 

 تعارض منافع 

بیست و چهارمین وبینار عصرانه داغ سلامت با محوریت موضوع تعارض منافع در نظام سلامت، مصادیق و روش های کنترل آن، 

 .برگزار می شود 

 

تهران مرکز تحقیقات عدالت در سلامت، مرکز تحقیقات مدیریت و اقتصاد سلامت با همکاری به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی  

کمیته پژوهش های دانشجویان دانشکده مدیریت و اطلاع رسانی پزشکی و حمایت معاونت تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی اصفهان  

در این نشست که با سخنرانی دکتر  .  برگزار می کند خردادماه  24دوشنبه مورخ   ا بیست و چهارمین جلسه از سلسله وبینارهای عصرانه داغ سلامت ر

امیرحسین تکیان، استاد و مدیر گروه سلامت جهانی و سیاست گذاری دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و معاون پژوهشی مرکز 

خواهد شد محور اصلی بحث تعارض منافع در نظام سلامت ایران    برگزار  18الی    16تحقیقات عدالت در سلامت، به صورت مجازی و از ساعت  

 .خواهد بود

 

 SPSS برگزاری ششمین کارگاه مجازی تحلیل آماری و آشنایی با

آسیب  تحقیقات  مرکز  و  ایثارگران  امور  دفتر  پژوهش به همت  وبینار  تهران،  پزشکی  دانشگاه علوم  با دیدگان جنگ  عنوان آموزی 

 .روم برگزار شد در محیط اسکای  1400یکم آبان وبیست  "SPSS ی باتحلیل آماری و آشنای"
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تحلیل "عنوان  دیدگان جنگ، ششمین کارگاه باعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر امور ایثارگران و مرکز تحقیقات آسیب به گزارش روابط 

  آبان   یکموبیست   در  22  تا  21  ساعت  از  مجازی  صورتبه    دانشجویان دانشگاهبا حضور تعدادی از اساتید، کارکنان و   "SPSS آماری و آشنایی با 

   .شد برگزار  روماسکای محیط در 1400

هم مقایسه  ای )تفاوتی( افزود: در این آزمون دو گروه باهای مقایسهقبل مبنی بر آزمون  ای از مباحث جلسهدکتر عباس عبداللهی، با بیان خلاصه

ای که موضوع بحث  های رابطه کنیم. اما در آزمونمستقل استفاده می T هم تفاوت دارد یا خیر؟ ازا متغیر مورد نظر در دو گروه با شود و اینکه آیمی

 اش برمبنای همبستگی است؛ یعنی بین دو متغیر چقدر همایندی وجود دارد که نحوه نوشتن آن بدین شرح است: بین متغیراین جلسه است؛ پایه

X و Y  صورت مثبت یا منفی باشدتواند به معناداری یا همانندی معناداری وجود دارد که می رابطه.  

توجه به فرضیه تحقیق، بین همبستگی و رگرسیون تفاوت قائل شوید؛ خاطرنشان  این استاد دانشگاه با تاکید به این نکته مهم که در نگارش مقاله با

صورت همایندی باشد، حتما باید از همبستگی استفاده کرد ولی اگر فرضیه طوری  اگر فرضیه به هاست.  کرد: رگرسیون و همبستگی برمبنای فرضیه

بینی متغیر وابسته است؛ برای  دنبال پیشکار برد. استفاد از رگرسیون به باشد که بخواهیم متغیر ملاک را پیش بینی کنیم، باید رگرسیون را به 

  50ای تعداد نمونه نباید کمتراز  بینی( استفاده کرد. همچنین در کارهای همبستگی و رابطه)پیش Prediction تحلیل آن در نگارش باید از کلمه

 .نفر باشد

مدرس این کارگاه گفت: سه مدل همبستگی وجود دارد که عبارت است از: پیرسون، کندال و اسپیرمن. یکی از شرایط همبستگی پیرسون این  

ای باشند؛ رابطه متغیرها خطی و توزیع متغیرها بهنجار باشند. در همبستگی اسپیرمن، یک یا دو  صلهاست که هردو متغیر در مقیاس نسبی و فا

ای و تعداد داوران، اشیاء و یا افراد مورد ای باشند. در همبستگی کندال، متغیرهای پژوهش باید در مقیاس رتبهای یا رتبهمتغیر می توانند طبقه 

با باید بیش از دو مورد  از    .شندارزیابی  استفاده  را با  نیز رگرسیون  بیشتری دارند و  وی نحوه محاسبه همبستگی پیرسون، اسپیرمن که کاربرد 

  د.اجرا و محاسبه کرد و نحوه تدوین گزارش و تحلیل سطح معناداری را آموزش دا SPSS های فرضی در محیطداده

 Y و X  دانید باید رابطه بین متغیرهایکه میطوریگیرند؛ تاکید کرد: همانبرعهده میدکتر عبداللهی در خاتمه به کسانی که داوری مقالات را  

توان از  عنوان نمی هیچ)منحنی( دارد و به Curve های رگرسیون خطی و همبستگی، خطی باشد؛ اما گاهی خطی نیست و حالتبرای آزمون

 بسیار  هاداده   تحلیل  شدن   تر   دقیق  در  که   است  نشده  داده  یا  شده  داده  خطی   رابطه  گزارش   که   شود  بررسی   باید  بنابراین،    رگرسیون استفاده کرد.

 . است کننده کمک
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این  در پایان این وبینار، دکتر مقیمی، مدیر امور ایثارگران از اعضای شورای پژوهشی مرکز تحقیقات آسیب دیدگان جنگ؛ دکتر عبداللهی، مدرس 

ها با تدریس دکتر پورنسائی، کارگاه دانشگاه توضیح اینکه کارگاه افزایش کیفیت زندگی یکشنبه .  ی کردکارگاه و حاضرین در تالار تشکر و قدردان

برگزار    21تا    20نویسی و چاپ مقالات روزهای جمعه از ساعت  شنبه و کارگاه مقالهنسل سوم و چهارم و نقش آن در اشتغال در روزهای پنج

 .شودمی

 

 کارگاه مجازی یک روزه آموزش اخذ گرنت پژوهشی داخلی /  سلامت برگزار می کندمرکز تحقیقات عدالت در 

مرکز تحقیقات عدالت در سلامت در نظر دارد تا کارگاهی یک روزه برای آموزش چگونگی اخذ گرنت پژوهشی داخلی در حوزه  

 .سلامت برگزار کند

 

عدالت در ســلامت، این مرکز در نظر دارد تا در جهت نشــر دانش و ارتقا    به گزارش روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی تهران مرکز تحقیقات

 "آموزش گرنت نویسـی و نحوه اخذ گرنت پژوهشـی داخلی"توانمندی های دانشـجویان و پژوهشـگران حوزه سـلامت سـراسـر کشـور کارگاهی برای 

ــنبه  12.۳0تا   10این کارگاه به صــورت مجازی از ســاعت . برگزار کند  دکتری دانشــجوی کیانی، محمدمهدی تدریس با 1400 نآبا 29   روز ش

 .ن، برگزار خواهد شدتهرا پزشکی علوم دانشگاه بهداشت، دانشکده سلامت گذاری سیاست

 

 دومین نشست مدرسه مجازی بازی واره سازی در علوم پزشکی، برگزار می شود 

دانشجویی مدیکیشن دانشگاه علوم پزشکی تهران، دومین نشست  دفتر توسعه آموزش دانشکده مجازی با همکاری انجمن علمی  

 .متخصصان مدرسه مجازی را برگزار می کنند 
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به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهنگی، دومین نشست متخصصان مدرسه مجازی بازی واره سازی در  

، از  1400آبان ماه  26علوم پزشکی با موضوع »مسیرهای عصب شناختی موثر بر یادگیری بر اساس بازی و مولفه های انگیزشی« روز چهارشنبه 

 لو برگزار خواهد شد. و با تدریس دکتر غلامرضا حسن زاده و دکتر سمیه برجعلی 19 تا  17:۳0ساعت 

 معنی  به گیمیفیکیشـن.  اسـت آموزش در موثر و  نوین آموزشـی های  روش از  یکی  (gamification)آموزش مبتنی بر بازی یا بازی واره سـازی

ــتفاده ــاختارهای اس ــه، این در .اســت  د،دارن بازی غیر ماهیت که  هاییپدیده در  بازی،  س ــعی  مدرس ــده س ــنایی  به پایه از  که اســت  ش  این با آش

ود.اسـ موارد حیطه، ند بازی آموزش داده شـ ور برای  تفاده و تاثیر آن در آموزش پرداخته و در انتها نیز چگونگی طراحی یک سـ یح اینکه، حضـ توضـ

 طریق لینک های زیر در این مدرسه مجازی شرکت کنند.تمامی علاقه مندان آزاد و رایگان است و متقاضیان می توانند از 

 

نویسی الکترونیک در مجتمع بیمارستانی امام خمینی  پیچی و نسخهبرگزاری اولین جلسه کارگروه اصلی نسخه

 )ره( 

  های خدمات الکترونیک سلامت جامعه کمک خواهد نویسی الکترونیکی فرصتی است که به ارتقای زیرساختدکتر دهقان: نسخه

 کرد

اندیشی مسئولان مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در خصوص تشکیل، اعضا و حوزه مسئولیت هر یک از  در اولین جلسه هم 

سخت کارگروه عملیاتی  نرم های  نسخهافزار،  ملی  طرح  اجرای  آموزش  و  تبادل افزار  مرکز،  این  در  الکترونیکی  و نویسی  نظر 

 .گیری شدتصمیم 
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روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در پی نشست فوری رئیس دانشگاه با روسا و مدیران  به گزارش  

نویسی الکترونیک، اولین جلسه کارگروه اصلی مجتمع در این حوزه دوشنبه  پیچی و نسخه ( با موضوع نسخه 1400آذر  7شنبه واحدهای تابعه )یک

حضور دکتر سید علی دهقان منشادی رئیس مجتمع، مهندس محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون   با  1400آذر    8

های پشتیبانی، پرستاری، فناوری  درمان، دکتر محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، پرستو آریاملو مدیر پرستاری، مدیران و مسئولان حوزه 

 مرکز در سالن شورای ریاست برگزار شد.  اطلاعات و درمانگاه این

ماه سال جاری در تمام  نویسی الکترونیک از اول دیدکتر دهقان با اشاره به دستور اکید رئیس محترم جمهور مبنی بر آغاز اجرای قانون نسخه 

منابع در راستای ارتقای خدمات الکترونیک  های دانشگاه در کمک به رفع موانع و تأمین  کشور، تصریح کرد: باید از این فرصت ایجادشده و حمایت

افزاری، های سختشده، زیرساخت مجتمع استفاده کنیم. با توجه به محدودیت زمانی ضروری است با تمام توان برای اجرای این طرح در زمان تعیین

 اکنون اندیشه و تمهید کنیم. هم های مختلف پزشکان، فراگیران و کارکنان مربوطه را از ریزی آموزشی گروهافزاری و برنامه نرم

هایی مواجه خواهیم بود که با رئیس مجتمع با تأکید بر اهمیت سرعت بخشی در اجرای مراحل عملیاتی طرح افزود: قطعاً در ابتدای کار با چالش

گام پروژه را پیش ببریم.  به یم گامتوانریزی و آموزش مناسب ضمن پیشگیری از ازدحام مراجعان می ها، برنامه مدیریت پذیرش بیماران درمانگاه

افزاری صورت آزمایشی در مرکز پیاده و مشکلات احتمالی آن رصد شود. در این مسیر تهیه تجهیزات سخت لازم است قبل از اجرای رسمی، پروژه به 

 ( بسیار مهم است.HISلاعات بیمارستانی )گر به سامانه اطهای بیمه( و سازمانepassهای امضای دیجیتال )موردنیاز و برقراری اتصالات سامانه 

های بزرگ  های بزرگ، کارهای بزرگ و آدمنویسی الکترونیکی در مجتمع خاطرنشان کرد: بیمارستانمهندس سورکی با مفید خواندن طرح نسخه 

یکی هم کار بزرگی است که تنها با نویسی الکترونطلبد که خوشبختانه این مجموعه قوی در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( هست. نسخهمی

 شود. جویی میها صرفهرسید. من قلبا دوست دارم این پروژه اجرا شود چون در هزینه یک کار تیمی خوب به نتیجه می 

داد: با رویکرد  های مجتمع کمتر شود، توضیح  ای دیده شوند که صف انتظار درمانگاهگونه وی بابیان این نکته که در ابتدای کار باید فرآیندها به

سرعت تشکیل و اقدامات اجرایی  افزار و آموزش برای بررسی راهکارهای عملیاتی مربوطه به افزار، نرم های فرعی سخت عملیاتی نیاز است کارگروه

 .مناسب در هر حوزه انجام شود
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 دکارگاه آنلاین ارتقای شادکامی و نیک زیستی، ویژه دستیاران تخصصی دانشگاه برگزار می شو

آنلاین روانشناختی ویژه توانمندسازی دستیاران دانشگاه   کارگاه  معاونت دانشجویی فرهنگی، هفتمین  راهنمایی  و  مرکز مشاوره 

 .علوم پزشکی تهران را با عنوان »ارتقای شادکامی و نیک زیستی« برگزار می کند

 

گی، مرکز مشاوره و راهنمایی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فرهن

تهران باهدف پیشگیری و کاهش آسیب های روانی و در راستای بهبود سبک زندگی و توانمندسازی دانشجویان به ویژه رزیدنت ها، هفتمین 

 Enhancing happinessدکامی و نیک زیستی ) با عنوان ارتقای شا  1۳تا    11از ساعت    1400آذر    11کارگاه آنلاین خود را روز پنجشنبه  

and well being( و با تدریس دکتر نغمه تقوی روانشناس و درمانگر مرکز مشاوره برگزار می کند.نیک زیستی )Well-being  ،و شادمانی )

چالش مواجه است.در این کارگاه با نگاهی  همواره آرزو و چالش انسانها بوده است. باوجود رشد پرشتاب علوم و امکانات، این نیاز ما همچنان با  

 چندجانبه به مفهوم زندگی خوب و شاد، راهکارهایی برای پرورش آن بر اساس رویکرد علمی روانشناسی مثبت، ارائه خواهد شد. 

 

 نسخه نویسی الکترونیک در بیمارستان شریعتی با موفقیت اجرایی شد 

 .اندازی شدی بیمارستان شریعتی راه نویسی الکترونیک در درمانگاه شهید داستاننسخه
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در سامانه خدمات درمانی   1400آذر    1۳به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران بیمارستان شریعتی، اجرای نسخه الکترونیک از شنبه  

موفقیت آزمایش شد. به گفته دکتر حسن برکتی  صورت آزمایشی با  پیچی الکترونیک نیز به همچنین نسخه  و تأمین اجتماعی با موفقیت اجرا شد. 

های تأمین اجتماعی و بیمه سلامت  نام تمامی پزشکان بیمارستان در سامانه مدیر بیمارستان شریعتی پیش از اجرای این طرح در درمانگاه ثبت 

نویسی  بیمارستان تعریف نسخه  IT ارشناس مسئولمهندس صفر پور ک  انجام و داروها با تائیدیِ اصالت دارو در سامانه وزارت بهداشت نیز اجرا شد.

های آزاد، ارتش و سایر بیمه هارا مرحله بعدی اجرای شدن کامل این طرح دانست و افزود: هفته آینده برای تمامی پاراکلینک ها هم  برای بیمه 

 طور کامل اجرا شود. انتظار داریم که طرح به 

 

 ارتقای سواد سلامت جامعه برگزار می شود کارگاه تولید محتوای آموزشی برای 

ارتقای سواد   برای  آموزشی  »تولید محتوای  کارگاه  )نبض(  تهران  دانشگاه علوم پزشکی  انجمن علمی دانشجویی قلب و عروق 

 .سلامت جامعه« را در فضای مجازی برگزار می کند 

 

  17تا    14از ساعت    1400آذر    15هنگی، این کارگاه آموزشی دوشنبه به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت دانشجویی فر

کتر هاله اشرفی عضو هیئت علمی  د برگزار خواهد شد و دکتر علی واشقانی فراهانی عضو هیئت علمی گروه الکتروفیزیولوژی مرکز قلب تهران و

 ت. گروه بیماری های قلب و عروق بیمارستان سینا به عنوان مدرس حضور خواهند داش

همچنین، در این کارگاه به آموزش نحوه یافتن و ترجمه مقالات و بارگزاری آنها در سایت های علمی برای ارتقای سطح سواد سلامت جامعه  

 پرداخته می شود. 

 

 کارگاه اصول تعهدحرفه ای با امتیاز فرهنگی برای اعضای هیئت علمی برگزار می شود

دانشگاه، چهارشنبه یکم دیماه سالجاری کارگاه اصول تعهدحرفه ای را به صورت مجازی برگزار می  دفتر ارتباط با دانش آموختگان  

 .کند 
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ای به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر ارتباط با دانش آموختگان، کارگاه اصول تعهدحرفه ای با امتیاز فرهنگی برای اعض

  می   برگزار  توانبخشی  و  ایرانی   طب  های  دانشکده  آموختگان   دانش  با  ارتباط  دفتر  همکاری   نش آموختگان و هیئت علمی به همت دفتر ارتباط با دا 

در فضای مجازی اتاق اسکای روم دفتر ارتباط با دانش آموختگان برگزار    17تا    15در این کارگاه که چهارشنبه یکم دیماه سالجاری از ساعت    .شود

دانشیار گروه بیهوشی، فلوشیپ خواب و عضو کمیته علمی سمینار سالانه تعهدحرفه ای در خدمات سلامت تدریس  می شود، دکتر شهرام صمدی 

 .خواهد داشت

شرکت در کارگاه مجازی اصول تعهدحرفه ای برای اعضای هیئت علمی و دستیاران دانشکده های طب ایرانی و توانبخشی رایگان بوده و به  

هنگی تعلق می گیرد. به دانشجویان و دستیاران شرکت کننده در این کارگاه نیز گواهی شرکت در کارگاه ارایه می  امتیاز فر 0.25شرکت کنندگان 

 نالیسم استپروفش ارتقای شیوه و پروفشنالیسم محورهای بررسی  پروفشنالیسم، اهمیت و تعریف   موضوعات مطروحه نیز شامل: .شود

 

م )خانواده خشونت پرهیز( با عنوان »اختلافات را حل انیمیشن در خصوص پویش »حرف و گفت« روز دو 

 « کنیم

طور مشترک با صندوق جمعیت سازمان ملل متحد و دفتر سلامت روانی  ویش »حرف و گفت« با عنوان »روابط خانوادگی سالم« به پ

تاریخ یکم تا هفتم آذر  های علوم پزشکی سراسر کشور از  و اجتماعی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در سطح دانشگاه 

 .برگزار خواهد شد. روز دوم )خانواده خشونت پرهیز( با عنوان »اختلافات را حل کنیم« نامگذاری شده است  1400
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 انیمیشن در خصوص پویش »حرف و گفت« روز اول )خانواده گفتگو محور( با عنوان » هم بگوئیم هم بشنویم

» 

طور مشترک با صندوق جمعیت سازمان ملل متحد و دفتر سلامت روانی  »روابط خانوادگی سالم« به پویش »حرف و گفت« با عنوان  

  1400های علوم پزشکی سراسر کشور از یکم تا هفتم آذر و اجتماعی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در سطح دانشگاه 

 .وئیم هم بشنویم « نامگذاری شده استبرگزار خواهد شد. روز اول )خانواده گفتگو محور( با عنوان » هم بگ

 


